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Fylkestinget 2020.02.25 Fylkestinget 1/20 Statlig tilskudd til reduserte takster
på E18 Tvedestrand - Arendal

20/02801-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkesting er positiv til statlig tilskudd til reduserte takster på E18
Tvedestrand – Arendal. 
2.Agder fylkesting ber Ferde AS følge opp denne saken i tråd med bestillinger og krav
som stilles fra vegdirektoratet og som følger i saksframlegget for denne saken.
3.Agder fylkeskommune bekrefter tidligere garanti og stiller som garantist for
bompengeselskapets bompengelån, basert på opplegget referert i saksframlegget.
4.Agder fylkesting forventer at regjeringen følger opp tilskuddet i 2021 for å sikre en
reell reduksjon av gjelden slik at takstene kan reduseres med 20%

2/20 Kommunedelplan E39 Lyngdal
vest - Ålgård - offentlig ettersyn

20/03098-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Punkt 1 Agder fylkeskommune mener at alternativ A2 vil være å foretrekke med
hensyn til regional utvikling og ikke-prissatte konsekvenser. På grunn av den meget
store prisforskjellen mellom A2 og A1, og tilleggsinformasjon i høringsbrevet fra Nye
Veier mht mulig ny trasé over Fedafjorden, støtter imidlertid fylkeskommunen
anbefalingen til Statens vegvesen om at alternativ A1 bør velges. Det forutsettes at
tilførselsvei mellom kryss Lølandsvatn og Flikka bekostes som en del av veiprosjektet
og at tilførselsveien står ferdig til åpningen av E39. Når det gjelder øvrige planfaglige
forhold vises det til høringsuttalelse gitt av Vest-Agder fylkesting i møte 17.
desember 2019. 
Punkt 2
Nye Veiers alternative traseforslag gjennom Lister bør utredes videre. Anbefalingen er
betinget av at ny planprosess gjennomføres umiddelbart og dette ikke innebærer
noen forsinkelser i forhold til bygging av ny E39 gjennom regionen. 
Punkt 3
Matjorda er en knapp og ikke-fornybar ressurs som det er det viktig å ta vare på. 3 %
av Norges areal er jordbruksareal, men i Agder utgjør jordbruksarealene kun 1,5 %.
Med bakgrunn i dette foreslår vi følgende:
Som en del av veiprosjektet, skal utbygger koste nydyrking av tilsvarende arealer med
dyrka mark som blir beslaglagt. Nydyrkingen skal sikre at arealene med dyrka mark,
totalt sett i de berørte kommunene, ikke reduseres som følge av veiutbyggingen. På
arealer med dyrka mark som beslaglegges under bygging av ny E39, skal matjorda
tas vare på og gjenbrukes som matjord på erstatningsarealene.
Punkt 4
Tilførselsveien mellom fylkesvei 42 og nytt kryss på Årrestad er en svært viktig
veiforbindelse for indre Agder og innbyggerne i Sirdal. Det er ønskelig at den legges
inn i kommunedelplanen for ny E39 og realiseres som en del av Nye Veiers
utbyggingsportefølje.

3/20 Investeringsbudsjett for fylkesveg -
fordeling av budsjett

20/01465-1 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget vedtar disponeringen av investeringsmidlene for fylkesveg for 2020.
Budsjettet er satt opp innenfor den styrkede rammen som er gitt av fylkestinget i sak
29/19 og med de justeringer som fremkommer av saken. Forslag til endring av
vedtak i sak 4/20, Investeringsbudsjett fylkesvei:Postene Fv 410 Harebakken -
Krøgenes og Fv 456 Hølleveien tas ut av budsjettet for 2020. (Minus 6 mill.
Kr.)Posten Diverse planlegging økes tilbake til 8,0 mill kr. (Pluss 4 mill. Kr.)Posten
Rekkverk og TS tiltak økes til 20,5 mill. Kr. (Pluss 2 mill. kr.) 

4/20 Sammenslåing av ProFlex AS og
Durapart AS - stiftelse av nytt
morselskap

20/08369-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune benytter sine 3000 aksjer i Durapart AS som
stiftelsesinnskudd (aksjekapital) i "Nytt Morselskap AS" ved stiftelsen av dette i 2020.
Det vil ikke være behov for å tilføre kapital utover verdien av de aksjene som benyttes
som stiftelsesinnskudd. Etter stiftelsen av "Nytt Morselskap AS" vil Durapart AS og
ProFlex AS inngå som heleide datterselskap til "Nytt Morselskap AS".  Agder
fylkeskommune vil på tidspunkt for stiftelse være tegnet for 3000 aksjer i "Nytt
Morselskap AS"  2.Fylkesordfører får fullmakt til å representere fylkeskommunen på
stiftelsesmøtet. 

5/20 Revidering av selskapsavtale -
Konsesjonskraft IKS

20/08435-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.  Agder fylkeskommune overtar fra 1. januar 2020 alle eiendeler og forpliktelser i
Konsesjonskraft IKS fra de tidligere eierne Aust-Agder fylkeskommune og Vest-Agder
fylkeskommune. 
2.    Fylkestinget godkjenner revidert selskapsavtale, vedtatt i representantskapet 13.
juni 2019. 
3.  Fylkestinget forutsetter at innkalling til representantskapsmøter skjer i samsvar
med Lov om interkommunale selskaper § 8. 
4. Fylkesordfører undertegner selskapsavtalen.

6/20 Fv 406 Senumstad bru - prinsipp
for finansiering av ny bru

20/08792-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget vedtar prinsipp for finansiering av ny Senumstad bru slik det er
skissert i saksfremlegget. Prinsippet innebærer at utbygger av vindmøller tar
kostnadene ved å etablere midlertidig bru i byggefasen, og at kostnad til ny bru
fordeles 50/50 mellom kommune/utbygger og fylkeskommunen. 2.Ny sak fremmes
for fylkestinget når endelige kostnader er beregnet. 

2020.06.16 Fylkestinget 31/20 Godkjenning av protokoll fra møte
28.04.2020

20/07139-13 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 28.04.2020. 

32/20 Etteroppgjør - nytt kraftgrunnlag i
Sira-Kvina

20/08435-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Fylkestinget tar redegjørelsen om rettsforlik fra 30. april 2020 til orientering.2.
Fylkesrådmannen får fullmakt til å foreta nødvendige regnskapsmessige
disposisjoner i regnskapet for inndekning av forpliktelsene som gjelder tidligere Vest-
Agder fylkeskommune. Dette innebærer bruk av 32,2 mill. kroner
fradisposisjonsfond.3. Rettsforliket innebærer også en utbetaling på 41,6 mill. kroner
fra Konsesjonskraft IKS som gjelder tidligere Aust-Agder fylkeskommune. a. Midlene
avsettes på konto 256080501 – Disposisjonsfond  Bufferfond Konsesjonskraftmidler
Aust-Agder. b. Fylkestinget gir sin tilslutning til at disponering av disse midlene skal
gå til prioriterte satsningsområder iht. vedtak i fylkestinget 22. oktober 2019 i
tidligere Aust-Agder fylkeskommune (FT-sak 19/69).c. Før det foretas utbetaling til
de prioriterte satsingsområdene, vil fylkestinget få seg forelagt egne politiske saker.

33/20 Søknad om støtte til bevaring av
Fullriggeren Sørlandet

20/16873-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Agder fylkeskommune bevilger Stiftelsen Fullriggeren Sørlandet 7,5 mill. kroner
fordelt over perioden 2020?2022 med 2,5 mill. kroner i økt årlig tilskudd. Vedtaket
forutsetter at Kristiansand kommune bevilger samme beløp til stiftelsen. 
2. Dersom staten bevilger sin andel fullt ut øker Agder fylkeskommune bevilgningen
med ytterligere 2,5 mill. kroner under forutsetning at Kristiansand kommune gjør
samme vedtak.
3. Tilskuddet for 2020 finansieres ved bruk av disposisjonsfondet. Videre tilskudd
innarbeides i rulleringen av kommende økonomiplan.
4. Agder fylkeskommune justerer driftstilskuddet til Stiftelsen Fullriggeren Sørlandet
med 109 000 kroner som belastes ansvar 500200, prosjekt 50020107.
5. Fylkestinget i Agder er av den oppfatning av at fullriggeren Sørlandet har nasjonal
kulturhistorisk verdi. Følgelig bør driftsmidler i fremtiden være 100 prosent statlig
finansiert. Fylkestinget legger til grunn at fylkesadministrasjonen arbeider aktivt
videre for å nå denne målsetningen, og holder fylkesutvalget orientert om dialogen
med departementet. Det bes også at man fra administrasjonens side avklarer om det
er likebehandling av finansiering for de tre skoleskipene og hvordan man kan jobbe
for å få det til å bli likebehandling hvis det ikke er det i dag.

34/20 Rapport for 1. tertial 2020 20/18585-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tar rapporten for 1. tertial til etterretning. 
2.Agder fylkeskommune opprettholder tidligere tilsagn som er gitt med
utgangspunkt i deflatoren i statsbudsjettet for 2020, selv om deflatoren for 2020 i
Revidert nasjonalbudsjett er nedjustert fra 3,1 prosent til 1,4 prosent. 

3.Utgiftene i driftsbudsjettet økes med 143 289 000 kroner. Beløpet dekkes ved bruk
av disposisjonsfond. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjøre de nødvendige
budsjettmessige endringene.

4.Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjøre nødvendige budsjettjusteringer knyttet til
administrasjon av fylkesveger innenfor rammen på 89,2 mill. kroner.

5.Rammene i investeringsbudsjettet 2020 økes med 61,85 mill. kroner. 38,3 mill.
kroner finansieres med økt låneopptak, 10,9 mill. kroner finansieres med ubrukte
lånemidler og 12,65 mill. kroner finansieres med merverdiavgiftskompensasjon.

6.Fylkestinget godkjenner økt låneopptak med 38,3 mill. kroner.

7.Det settes av 2 millioner kroner som tiltakspakke til landbruket. Midlene brukes til a ̊
øke dreneringsaktiviteten. Fylkeskommunen bidrar derfor med 2000 kroner pr. daa. i
2020 til grøfting av dyrka mark. Pengene ga ̊r inn i eksisterende ordning. Midlene tas
fra disposisjonsfond

35/20 Lån til videre utlån 20/09809-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar prinsipper for lån til videre utlån og garantier, som beskrevet i
saken. 
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36/20 Nytt skolesenter TangvallAgder
fylkeskommune- Kristiansand
kommune

20/19456-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Fylkestinget godkjenner forprosjekt for Nytt skolesenter på Tangvall, datert
04.03.2020. 
2.Fylkesrådmannen gis fullmakt til å inngå kontrakt som totalentreprise med valgt
entreprenør.
3.Kostnadsrammen for prosjektet og kjøp av tomt settes til 467 mill. kroner inkl.
mva.
4.Justering av inneværende års investeringsramme, blir fulgt opp i økonomisk
rapport per 2. tertial 2020.
5.Administrasjonen gis fullmakt til å gjennomgå og kvalitetssikre
kontraktsgrunnlaget for totalentreprisen og vurdere kostnadsbesparende tiltak som
begge parter er interessert i. Arbeidet med nytt skolesenter igangsettes snarest mulig.
6.Skolesenteret organiseres som et seksjonert sameie. Fylkesrådmannen gis fullmakt
til å inngå sameieavtale med Kristiansand kommune.
7.I sameiet skal det utføres verdibevarende vedlikehold som sikrer et teknisk,
funksjonelt og kvalitativt nivå på bygningsmassen i hele dens levetid. Minimums
tilstandsgrader vedtas som beskrevet i saken under overskriften driftsmodell.
8.Agder fylkeskommune forutsetter at Kristiansand kommune fatter i all hovedsak
likelydende vedtak.
9.Fylkestinget forutsetter også at miljøkravene ikke reduseres og at
ungdomsmedvirkning prioriteres i den videre prosessen.
10. Administrasjonen får fullmakt til å gå i forhandlinger om delt eierskap av
idrettshallen.

37/20 Skolebruksplan Fase I 20/19534-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Følgende kriterier legges til grunn for planlegging av skolebygg og tilbudsstruktur:
a.Eksisterende skolebygg oppgraderes i henhold til lov- og forskrifter slik det er
skissert i rapporten.
b.Ved planlegging av skoler og tilbudsstruktur skal kapasiteten på den enkelte skole
tilpasses søkergrunnlag, regionens kompetansebehov og mulighetene for praksis og
læreplasser. Når programområdene skal fordeles, er det ønskelig med mer enn en
parallell på samme skole. Ønske om større avdelinger må vurderes opp mot grad av
desentralisert utdanning.
c.For å sikre tilstrekkelig bredde i fagtilbud ved de mindre skolene, tas det i bruk
digitale løsninger.
d.Hovedvekten av elevene skal kunne søke sitt primære ønske i rimelig nærhet slik at
det skal være mulig å bo hjemme i Vg1. 
e.Eksisterende bygningskapasitet skal utnyttes før det bygges nytt, med mindre
reiseavstand vurderes å være for lang for et flertall av elevene. 

2.Eksisterende skolebygg planlegges oppgradert i den rekkefølge og med de føringer,
som er skissert i skolebruksplanen. Den økonomiske rammen behandles i det årlige
budsjettarbeidet.

3.Det etableres tilbud om Bygg- og anleggsteknikk ved Vennesla videregående og ved
nye Tangvall i Søgne.

4.Det gjennomføres en mulighetsstudie ved Flekkefjord videregående skole
studiested Kvinesdal. Studien må involvere kommunene og lokalt næringsliv i
regionen. Mulighetsstudien skal sees i sammenheng med nytt rom og
funksjonsprogram ved byggetrinn 2 Flekkefjord videregående skole.  

5.Arbeidet med fremtidig tilbudsstruktur skal baseres på retningslinjene skissert i
skolebruksplanen fase I. Arbeidet blir videreutviklet i ny sak ved sluttføring av
Skolebruksplanen fase II

6.Elever med bopel øst for Varoddbroa i Kristiansand kommune, får nærskolepoeng
både for Lillesand videregående skole og de videregående skolene i Kristiansand.
Elever med bopel der postnummer er 4810 Eydehavn og postnummer 4920 Staubø
får nærskolepoeng for Arendal VGS, Sam Eyde VGS og Tvedestrand VGS.
Elever fra Birkenes som bor på Svaland, Engesland og Steinsland får nærskolepoeng
på Lillesand VGS, Vennesla VGS, Setesdal VGS og Byremo VGS.
Elever fra øver del av Kvinesdal får nærskolepoeng både til Byremo VGS, Sirdal VGS
og Flekkefjord VGS.
7.«Skolestrukturplan 2030» Fase 1, bærer i for stor grad preg av sentralisering. I det
videre arbeidet med skolebruksplanen må fylkeskommunen legge større vekt på å
sikre et godt utdanningstilbud i hele Agder. 

8.I forbindelse med ny skolebruksplan ber vi om at det avsettes både personell og
økonomiske ressurser for å kunne gjennomføre en mulighetsstudie for Flekkefjord
vgs avd Kvinesdal.

38/20 Oppnevning av styremedlem til
Avigo

20/08309-22 Fylkestinget Fra Agder fylkeskommune velges følgende for perioden 2019-2023:Styremedlem:
Maiken Messel (H)Varamedlem: Fredrik Jensen (Ap) 

39/20 Høring - transportetatenes innspill
til NTP 2022 - 2033

20/01074-19 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune vedtok i fylkestinget 28. april 2020 i sak 18/20 Agder
fylkeskommunes innspill og prioriteringer til NTP 2022-2033. Fylkestinget fastholder
prioriteringene. 
2.Agder fylkeskommune mener de prioriteringer de statlige etater har gjort, ikke
møter behovene som denne regionen har for forbedring av den statlige infrastruktur i
korridor 3 på alle transportformer.

3.Agder fylkeskommune mener planlegging av sammenkobling av Vestfoldbanen og
Sørlandsbanen må startes opp snarest, og sees i sammenheng med bygging av en
fremtidsrettet jernbane mellom Stavanger og Oslo, som vil gi kortere reisetid og
muligheter for mer gods på bane.

Endringer i ruteplanen må ikke gå ut over dagens stoppmønster på Sørlandsbanen.
For mange i distriktene er tog det eneste aktuelle kollektivtilbudet for jobb- og
studiereiser.

4.Agder fylkeskommune er enige i prioriteringer som er gjort på veisiden på rute 5a
og rute 3, men mener planprosessene også på strekningene E18 Arendal Grimstad
og E18/E39 Ytre Ringvei i Kristiansand må forseres.

5.Agder fylkeskommune mener at fullføring av strekningsvise utbedringer på rv 9
som del av rute 4c, må prioriteres i første periode, i tråd med inneværende NTP og
behandling i Stortinget ved flere anledninger.

6.Agder fylkeskommune er enig i at det er viktig å sikre innseilingene til havnene og
tilrettelegge indre led for nattseilas og sikker navigasjon for fritidsflåten. 

7.Agder fylkeskommune anmoder om at reglene for «ferjeavløsningsmidler» tas opp
til ny vurdering.

40/20 Svar på høringsbrev - Endring av
konsesjon Arendal lufthavn,
Gullknapp

20/09376-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune er positiv til at Arendal lufthavn på sikt kan bli et
internasjonalt senter for nye og klimavennlige transportløsninger.  2.Agder
fylkeskommune anbefaler at det gjennomføres konsekvensutredning før utvidelse av
dagens konsesjon. En slik utredning må vise konsekvensene knyttet til økte
klimagassutslipp. 

41/20 Handlingsplan for trafikksikkerhet i
Agder 2020-2024

20/15964-1 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget vedtar at Handlingsplan for trafikksikkerhet i Agder 2020-2024 skal
være gjeldende plan for trafikksikkerhetsarbeidet i Agder. Det må bli et mål at det ikke
lenger skal være kombinert gang og sykkelvei, men at det i fremtiden skal være
adskilt.Det bør også være et mål at eksisterende g/s veier deles opp der
trafikkmengden tilsier det, eventuelt med midtstripe, slik at det er tydelig hvor det er
for gående og hvor det er for syklende. 

42/20 Forslag til handlingsprogram
2020-2023 til Heiplanen

20/09277-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkeskommunen godkjenner handlingsprogrammet 2020-2023 til Heiplanen.
Fylkeskommunes egenandel for 2021, 2022, og 2023 innarbeides i de årlige
budsjettene og i økonomiplanen.2.Fylkeskommunen vedtar å bevilge sin egenandel
for 2020. For Agder fylkeskommune er beløpet kr 250.000. Beløpet tas innenfor årets
ramme på avdeling for Bærekraftig utvikling.3.Agder fylkeskommune forutsetter at
Rogaland, Vestfold og Telemark, og Vestland fylkeskommuner fatter likelydende
vedtak, som i pkt.1 og pkt. 2 første setning. 

43/20 Forprosjekt Unesco Setesdal 20/01576-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Forprosjektdokumentet UNESCO Setesdal (07.05.20), med historikk, kartlegging og
forslag til oppfølging av status for dans, spel og stev på UNESCOs liste for
immateriell kulturarv, tas til orientering. Det opprettes en treårig prosjektstilling fra
høsten 2020 med utgangspunkt i rammer og innhold beskrevet i
forprosjektdokumentet. UNESCO-statusen er knyttet til et levende og aktivt miljø av
tradisjonell musikk, dans og kveding i Setesdal. Prosjektstillingen må legge til rette
for å ta vare på og stimulere bruken sammen med lokale krefter, og jobbe på tvers i
miljøet og på flere plan. Det er et mål at UNESCO-statusen skal gi økte muligheter for
at flere kan bo i dalen og leve av å være utøver.  I tillegg kan det bety mye for
kulturturisme spesielt og reiselivet generelt.Inndekning av kostnader for
prosjektstillinga, tas med 2 mill. kr fra etteroppgjøret for Sira-Kvina. Kostnadene
inneværende år dekkes innenfor egne rammer. 
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44/20 Evaluering av Brukerpanelet 20/09011-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Ordninga med Brukerpanel vidareførast.Brukerpanelet for Agder vidareførast med
fylgjande justeringar:-Kommunikasjonen mellom administrasjon/politikere og
brukerpanelet må betrast, slik at rådet vert ein naturleg del av saksprosessar
innanfor alle område som dekkjer LIM-perspektivet.-Det må utarbeidast ein
arbeidsinstruks for rådet.-Rådets samansetjing må revurderast.LIM-perspektivet
integrerast  i dei lovpålagte råda frå og med 1.1.2021. 

45/20 Organisering og mandat for
ombudstjenesten i Agder

20/20313-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Mandatet for ombudstjenesten godkjennes med følgende endring i punkt 3 under
arbeidsområde: - jobbe forebyggende for å bevisstgjøre på systemnivå og individnivå
slik at man sammen kan bli enda bedre og sikre universelt tilrettelagte tjenester, og
motvirke at barn og unge får en utrygg hverdag eller blir utsatt for krenkelser som
mobbing, diskriminering, trakassering, rasisme, etc. 

46/20 Distriktsvennlig høyere utdanning i
Agder - status og videre satsing

20/17963-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1. Prosjekt for desentralisert kompetansehevende etter- og videreutdanning søkes
ogigangsettes.2. Prosjektet knyttes opp mot øvrig arbeid i Kompetansforum Agder,
herunder kartlegging og formidling av arbeidslivets behov for kompetanse.3.
Prosjektet søkes finansiert med midler fra ny 3-a°rig statlig tilskuddsordning
(KMD);Kompetansepiloter, inntil kr. 1.4 mill. i 2020, kr. 1.5 mill. i 2021 og i 2022.4.
Administrasjonen legger frem egen sak om desentralisert høyere grunnutdanning for
å tydeliggjøre de to ulike kompetanseløpene. 

47/20 Oppgradering av ferjekaier i
Flekkefjord

20/01278-1 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalget for samferdsel vedtar å sende prosjektet «Oppgradering av
ferjekaier i Flekkefjord» ut på anbud.2.Agder fylkeskommune legger til grunn
alternativ 2, "Mellomalternativet", i anbudsgrunnlaget med en anslått
byggherrekostnad på cirka 41 mill. kroner.3.Finansiering av mellomalternativet
innarbeides i neste års investeringsbudsjett for fylkesvei. Restfinansiering av
«Mellomalternativet» anslås til å være 32,1 mill. kr i 2021.Som en oppfølgning av nye
vilkår for fergeavløsningsmidler ber Agder fylkeskommune om et oppdatert
kostnadsoverslag for prosjektet Hidra landfast. 

48/20 Søknad om tilskudd til rundløype
og dagsturhytte Hovdenut, Bykle
kommune

20/00758-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune avslår søknad fra Bykle kommune om tilskudd til rundløype
og dagsturhytte på Hovdenuten i 2020.2.Søknaden vil bli tatt med som et innspill til
budsjettet for 2021 sammen med andre tilsvarende søknader/prosjekter innenfor
destinasjons- og stedsutvikling 3.Agder fylkeskommune vil, dersom kommunen
ønsker det, bistå med å videreutvikle konseptet for å kunne posisjonere seg for flere
finansieringskilder 

49/20 Avvikling av seniortiltak i
henholdsvis Aust-Agder
fylkeskommune og Vest-Agder
fylkeskommune i forbindelse med
virksomhetsoverføring til Agder
fylkeskommune

20/10219-3 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

De seniorpolitiske tiltakene i Aust-Agder fylkeskommune og Vest-Agder
fylkeskommune videreføres ikke i Agder fylkeskommune. Fylkesutvalget ber
fylkesrådmannen utarbeide hensiktsmessige seniorpolitiske tiltak slik at ansatte blir
stående i arbeidslivet frem til pensjonsalder. 

50/20 Sørnorsk filmsenter AS -
godkjenning av vedtekter og
aksjonæravtale

20/18493-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune godkjenner vedlagte forslag til vedtektsendring for Sørnorsk
filmsenter AS.2.Agder fylkeskommune godkjenner vedlagte forslag til
aksjonæravtale. 3.For å oppnå en ønsket lik aksjefordeling mellom alle tre eiere av
Sørnorsk filmsenter, selger Agder fylkeskommune 100 aksjer pålydende kr 100 til
Vestfold og Telemark fylkeskommune. 

51/20 Godkjenning endring av
selskapsavtale - Risøbank IKS

20/01289-16 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget godkjenner forslag til endring av selskapsavtalen for Risøbank IKS som
foreslått i saken. 

52/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Stiftelsen Bratteklev Skipsverft

20/15041-8 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Stiftelsen Bratteklev Skipsverft tas til orientering.

53/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Stiftelsen Næs Jernverksmuseum

20/15454-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Stiftelsen Næs Jernverksmuseum tas til
orientering. 

54/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Stiftelsen Lindesnes Fyrmuseum

20/15455-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Stiftelsen Lindesnes Fyrmuseum tas til orientering.

55/20 Agder kollektivtrafikk AS -
årsrapport 2019

20/20148-1 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget tar årsrapporten fra Agder Kollektivtrafikk AS for 2019 til orientering. 

56/20 Årsmelding 2019 - fylkeseldrerådet
i Vest-Agder

20/19747-1 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmelding 2019 til orientering. 

57/20 Årsmelding 2019- Råd for
mennesker med nedsatt
funksjonsevne i Vest-Agder

20/19899-1 Fylkestinget Fylkestinget tar Årsmelding 2019 – Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne i
Vest-Agder til orientering. 

58/20 Oppnevning av
skjønnsmedlemmer - delegering til
fylkesutvalget

20/00902-10 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkesutvalget gis fullmakt til å treffe vedtak om valg av skjønnsmedlemmer
forperioden 2021–2025 

59/20 Utnevnelse av medlem til
representantskapet for
Jernbaneforum Sør

20/01146-13 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune oppnevner følgende til representantskapet for Jernbaneforum
Sør:Fylkesordfører Arne Thomassen  som representant. Janne Nystøl som
vararepresentant. 

3/20 Interpellasjon fra Jon-Olav Strand -
sammensetningen av
ungdommens fylkesting

19/00018-6 Fylkestinget Fylkesordførers svar:Som følge av ny lovgiving ble 2020 et unntaksår med hensyn til
rekruttering til Ungdommens fylkesting og dermed ungdommens fylkesutvalg.
Høsten 2019 trådte ny kommunelov i kraft. I den nye kommuneloven§ 5-12, står det
blant annet at kommuner og fylkeskommuner skal opprette et ungdomsråd eller
annet medvirkningsorgan for ungdom. Før endringene trådte i kraft hadde alle
kommunene i Vest-Agder, med ett unntak, etablert ungdomsråd. I Aust-Agder hadde
betydelig færre kommuner etablert ungdomsråd. 
1. Hva har blitt gjort for å rekruttere kandidater fra de ulike kommunene i Agder? 

De 15 medlemmene i ungdommens fylkesutvalg velges av og blant deltakerne i
Ungdommens fylkesting. Ungdommens fylkesting ble gjennomført 15.-16. januar
2020, med til sammen ca. 50 ungdommer fra Agder. 
I henhold til reglement for Ungdommens fylkesting kan hver kommune i Agder stille
med to kandidater til Ungdommens fylkesting. Alle kommuner i Agder fikk høsten
2019 invitasjon til å sende to representanter fra kommunens ungdomsråd til
Ungdommens fylkesting. Informasjon om Ungdommens fylkesting og invitasjon til
påmelding ble sendt til alle kommunene i god tid før arrangementet. 
De kommunene som ikke hadde sendt påmelding innen fristen, ble forsøkt kontaktet
på e-post eller telefon for å avklare den enkelte kommune sin situasjon. Kommunene
som hadde utfordringer med å finne kandidater, fikk flere utsatte frister. Det ble også
tatt imot etteranmeldte helt frem til arrangementets start 15. januar. Til tross for
dette var det flere kommuner i Aust-Agder som ikke klarte å sende representanter til
Ungdommens fylkesting januar 2020. Flere av kommunene fikk også mulighet å
eventuelt rekruttere kandidater direkte fra ungdomsskole eller videregående skole i
den aktuelle kommunen. 
Hovedutfordringen var at ungdomsrådene fortsatt ikke var konstituert i kommunene
i tidligere Aust-Agder. Flere kommuner hadde heller ikke startet
rekrutteringsprosessen. Det endte derfor opp med færre deltakere fra Aust-Agder på
Ungdommens fylkesting 2020, og dermed færre å velge blant. I tillegg var det få
deltakere fra tidligere Aust-Agder som stilte til valg. På grunn av denne
skjevfordelingen innstilte valgkomiteen alle fra tidligere Aust-Agder til Ungdommens
fylkesutvalg. Én av kandidatene var ikke valgbar på grunn av alder, én annen trakk
seg i etterkant. 

2. Er det mulig å se på tiltak for å sikre en bedre geografisk representasjon? 

Valgkomiteen skal i henhold til reglementet tilstrebe en god balanse mellom: 
• Kjønn 
• Alder 
• Geografi 

Målsettingen er at hele Agder skal tas i bruk. 
Ungdommens fylkesutvalg velges for ett år av gangen, og ny rekruttering for 2021
starter høsten 2020. Da vil alle kommuner ha etablert ungdomsråd og
administrasjonen vil arbeide for å sikre at ungdommer fra østre del av Agder er godt
representert.
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4/20 Interpellasjon fra Kai Steffen
Østensen - Fullfinansiering av
LHBTI+-kompetanse

19/00018-7 Fylkestinget Fylkesordførers svar:Svar på interpellasjon – Kompetansesenter for kjønn og
seksualitetRepresentanten Steffensen stiller to spørsmål:1.Ser fylkesordføreren
mulighetene en slik kompetanseenhet for kjønn og seksualitetsmangfold kan gi
Agder og mennesker med en LHBTI+-bakgrunn? 
Siden Regional plan for likestilling, inkludering og mangfold ble vedtatt i 2015, har
fylkeskommunene forsterket sitt arbeid for å bedre levekårene for utsatte grupper.
Kunnskapsutvikling og forskning har blitt prioritert, og fylkeskommunene var en aktiv
samarbeidspartner i forskningsprosjektet «Skeives levekår i Agder», som
Kristiansand kommune tok initiativ til i 2017. Rapporten fra dette prosjektet bekrefter
at vår region har særskilte utfordringer når det gjelder LHBT-personers livsvilkår og
psykiske helse. Mange informanter forteller om manglende kunnskap eller negative
holdninger i skolen og helsevesenet.  Fra en nasjonal undersøkelse gjennomført av
Barne- ungdoms- og familiedirektoratet vet vi også at negative holdninger til denne
gruppen er mer utbredt i Agder enn i landet for øvrig. 
Rapporten har blant annet blitt fulgt opp ved å tilby Rosa Kompetanse-kurs til skoler
og barnehager i hele regionen, som representanten også peker på. Rosa kompetanse
som tiltak er nevnt både i LIM-planens handlingsprogram og i Veikart for bedre
levekår på Agder. Få kommuner har takket ja til tilbudet. Det er behov for et mer
proaktivt arbeid og dedikerte ressurser over tid for å nå de målene som er satt.
Universitetet i Agder har som kjent blitt tildelt midler over statsbudsjettet til å etablere
en kompetanseenhet for kjønns- og seksualitetsmangfold ved Senter for likestilling.
Tildelingen på 1,5 millioner var tilstrekkelig for å komme i gang. Senteret melder at de
har behov for mer ressurser, spesielt til kommunikasjonsarbeid, som er sentralt for å
lykkes med oppdraget. 

Senter for likestilling vil øke kompetansen om LHBT-relaterte problemstillinger
gjennom skreddersydde kurs til kommunene og samarbeid med profesjons-
utdanningene ved Universitetet i Agder. På den måten vil man kunne nærme seg
målet om likeverdige offentlige tjenester i skoler og helsevesen i regionen i tråd med
tema 4 i LIM-planen, og anbefalingene som ble gitt i rapporten «Skeives levekår i
Agder.».

2.Og vil fylkesordføreren ta initiativ til at det kommer en politisk sak til fylkesutvalget
med mål om å finansiere manglende driftsmidler regjeringen ikke fant rom for i
revidert statsbudsjettet for 2020? 

Universitetet i Agder har ikke gjort noen henvendelser til fylkeskommunen angående
medfinansiering av kompetanseenhet for kjønn- og seksualitetsmangfold. Det er
avsatt ressurser i Agder fylkeskommune til satsing på likestilling og levekår på Agder,
og denne satsingen er fortsatt under utvikling. Fylkeskommunen er også i dialog
med Universitetet i Agder om opprettelsen av et senter for folkehelse og levekår, som
også må sees i sammenheng med Senter for likestilling og opprettelsen av
kompetanseenhet for kjønns- og seksualitetsmangfold.

Fylkesordfører ber administrasjonen utarbeide en sak til behandling høsten-2020.
5/20 Interpellasjon fra Birte Simonsen -

Spørsmål om plastgjenvinning
19/00018-10 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 

Representanten Simonsen stiller følgende spørsmål: «Likviditetskrise i Plastretur AS
har medført oppsigelsesvarsler av innsamlingsavtalene i flere kommuner i hele
landet. Dersom innsamling stanses, vil plasten måtte brennes. Dette er en krise som
må finne en løsning både på kort og lang sikt. Tenker fylkesordføreren at
fylkeskommunene kan ta en rolle?»
I Norge regulerer Forskrift om gjenvinning og behandling av avfall (avfallsforskriften)
kapittel 7 produsentansvaret knyttet til emballasje. Dette gjelder også
plastemballasje. Ifølge forskriften (7-4) skal produsenter som tilfører markedet minst
1000 kg av en emballasjetype per år, finansierer innsamling, sortering,
materialgjenvinning og annen behandling av brukt emballasje og emballasjeavfall
gjennom medlemskap i et returselskap som er godkjent av Miljødirektoratet. Dette er
i tråd med det grunnleggende prinsippet om at «forurenser skal betale». Av
forskriften (7-9) fremgår det videre at godkjente returselskaper har en rekke plikter. En
av disse er at selskapene til enhver tid skal ha finansielle reserver for minimum seks
måneders drift som sikrer at de kan oppfylle forpliktelsene overfor sine medlemmer. 

Plastretur AS er et godkjent returselskap for plastemballasje, og selskapet har
tilnærmet monopol, dvs. 99% av markedet. Plastretur AS er et «non profit» selskap
som kjøper kildesortert plast fra kommuner og interkommunale avfallsselskaper i
Norge. Plastretur AS eies av pakkere og fyllere (1/3), emballasjeprodusentene (1/3)
og detaljhandelen (1/3).  Plastretur AS er også medeier i Grønt Punkt Norge. Det er
Grønt Punkt Norge som skal sikre finansieringen av returordningen for plast (samt
annen type emballasje). Grønt Punkt Norge driftere også innsamling og gjenvinning
av plastemballasje (samt drikkekartong og emballasjekartong). Etter informasjon fra
Agder Renovasjon IKS er det Grønt Punkt Norge som gjennomfører kvalitetskontroll
av den kildesorterte plasten avfallsselskapene samler inn. 
Når Plastretur AS har økonomiske utfordringer, påvirker dette hele verdikjeden for
kildesortering, innsamling, ettersortering og gjenvinning av plast (se figur 1).
Plastreturs likviditetsutfordringer utløser eller synliggjør en systemsvikt som både
trenger kortsiktig hjelp i form av finansiell støtte, men antagelig også mer
dyptgripende endringer.

Plastretur AS solgte i fjor sine aksje- og pengemarkedsfond, og i år har de søkt
Finansdepartementet om 60 millioner kroner for å komme over
likviditetsutfordringene. I forhandlinger med kommunene og Samfunnsbedriftene
(som de interkommunale avfallsselskapene er medlemmer av) har selskapet bedt
om et støttekutt på 50% i fire måneder. Samfunnsbedriftene har tilbudt
betalingsutsettelse, men vil ikke gå med på støttekutt. Begrunnelsen er at dette vil
skyve kostnadene over på kommunene og innbyggerne, noe som går mot prinsippet
om at forurenser skal betale. Det nystartede returselskapet Norsirk har sagt seg villig
til å ta over forpliktelsene på 1200 tonn plast fra IVAR og en tilsvarende mengde fra
en annen aktør. Norsirk AS har også tilbudt seg å bistå Plastretur med henting og
behandling i noen kommuner, men har ikke fått svar (Avfallsbransjen.no). Dette ville
til sammen ha gitt en samlet utgiftsutsettelse på 7 millioner kroner for Plastretur AS,
og er det samme beløpet som selskapet har varslet at de må spare inn på
husholdningsplast.

Plastretur AS har sagt opp avtalene de har med kommuner og interkommunale
selskaper som benytter blå optibagposer for innsamling av plast. Disse posene har
lavere gjenvinningsgrad og er vanskeligere å omsette i markedet. Oslo kommune har
varslet at de vil vurdere lovligheten i oppsigelsen. Det er imidlertid fortsatt et håp om
å finne en løsning, men ifølge daglig leder i RIG Grenland er det ikke sikkert det blir
den beste løsningen. Agder Renovasjons avtale er ikke sagt opp, men daglig leder i
Agder Renovasjon IKS er også bekymret. Det er brukt betydelige ressurser på å få
husholdningene til å kildesortere plast. Hvis plasten ikke gjenvinnes, men sendes til
forbrenningsanlegg sammen med annet restavfall, kan dette får svært negative
konsekvenser for både kildesortering og mål om materialgjenvinning. 
Både samfunnsbedriftene og enkeltaktører i bransjen uttaler at den økonomiske
krisen i Plastretur AS viser at selskapet over lang tid har vært underfinansiert. 

Samfunnsbedriftene hevder at regjeringen kan gjøre to ting:
1.Innvilge økonomisk støtte til Plastretur AS (kort sikt)
2.Rette opp skjevhetene i produsentansvarsordningen slik at økonomien i systemet
sikres (mellomlang sikt)
Så langt ser det ut som om både Klima- og miljødepartementet og Miljødirektoratet
mener at løsningen forutsetter at næringslivet og kommunene sammen tar et større
ansvar. Her er det i midlertid også et spørsmål om hvordan avfallsforskriften skal
tolkes.  

Ut fra hvordan verdikjeden for plast er organisert (se figur 1), kan det være vanskelig
å se hvordan fylkeskommunen kan spille en rolle – i hvert fall på kort sikt. Det
regionale nivået (fylkeskommunen) har en svært begrenset – hvis noen – rolle i
verdikjeden. I de siste par ukene har det også skjedde noen endringer i denne
verdikjeden. Grønt punkt Norge har inngått en leveringsavtale med Quantafuel (et
hovedsakelig norskeid teknologiselskap) på 10 000 tonn til kjemisk
materialgjenvinning (se https://www.grontpunkt.no/nyhet/blir-foerst-i-europa-paa-
kjemisk-materialgjenvinning-av-plast/ ) . Dette er et spennende prosjekt som også
kan vise vei for hvordan verdiskapingspotensialet i ulike deler av verdikjeden kan
utløses og realiseres. Her kan det tenkes at Agderregionen har både kompetanse,
teknologi og finansielle ressurser til å utvikle et gjenvinningsanlegg for plast. Et slikt
prosjekt vil antagelig kreve betydelige investeringer, men vil gjøre både Agder og
Norge mindre sårbare i forhold til endringer internasjonalt. Det vil også kunne
redusere transportbehov og bidra til nye arbeidsplasser, samtidig som
fylkeskommunen vil kunne ta en rolle i både tilrettelegging for og realisering av
prosjektet. 

Se vedlagte protokoll under møtedato for figur - verdikjede og sirkulærøkonomi for
gjenvinning av plast.
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2020.10.20. Fylkestinget Spørsmål til fylkesordfører -
fylkesblomst

Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Fylkesordfører foreslår at innbyggerne i Agder og relevante fagmiljøer og foreninger
inviteres til å komme med forslag til ny fylkesblomst innen 1. januar 2021, og at
fylkesutvalget og fylkestinget får saken til behandling i februar 2021.

60/20 Godkjenning av protokoll fra møte
16.-17.06.2020

20/07139-15 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 16.-17.06.2020. 

61/20 Endring av reglement for fylkesting
og utvalg

20/16673-7 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Reglement for fylkesting, fylkesutvalg og hovedutvalg vedtas med de foreslåtte
endringer. I punkt 24 legges til ordet utvalgsleder etter fylkesordfører og utvalget etter
fylkestinget. (Fylkesordfører/utvalgsleder – fylkestinget/utvalget). 

62/20 Rapport for 2. tertial 2020 20/18585-7 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tar rapporten for 2. tertial til etterretning. 
2.Det gjøres reduksjon i driftsbudsjettet med 27 984 000 kroner. Beløpet foreslås
avsatt til disposisjonsfond. 

3.Prosjektrammen for ny videregående skole på Tangvall utvides til også å inkludere
30 prosent eierskap av idrettshallen som skal bygges sammen med Kristiansand
kommune. Samlet prosjektramme for Agder fylkeskommunes andel av prosjektet
økes til 517,6 mill. kroner. 

4.Prosjektrammen for ny fagskole på Agder i Grimstad settes til 328 mill. kroner.

5.Avsetning til Samferdselspakke 1 – forlengelsesavtalen i Kristiansandsregionen
mangler finansiering for å realisere planlagt utbygging av Kjoskysset. Avsetningen i
2020 på 30 mill. kroner, reduseres til 2,5 mill. kroner. 

6.Innenfor rammen i investeringsbudsjettet til skolebruksplanen omdisponeres 0,5
mill. kroner til kjøp og opparbeidelse av tomt ved Byremo videregående skole.

7.Fremdriften blant tiltakene i Handlingsprogrammet for fylkesveg påvirker
kostnadspådraget for inneværende år, og det foreslås enkelte justeringer innenfor
avsatt ramme slik de fremkommer i egen tabell i saksfremstillingen. 

8.Rammene i investeringsbudsjettet for 2020 økes samlet med 30,5 mill. kroner. 1
160 000 kroner finansieres ved mottatte salgsinntekter, mervediavgifts-
kompensasjon økes med 9,1 mill. kroner og låneopptak økes med 20 240 000 kroner.

9.Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjøre de nødvendige budsjettmessige
endringene som følger av vedtakene og vedleggene til denne saken.

63/20 Regional planstrategi for Agder
2020 - 2024, sluttbehandling og
vedtak etter høringen

20/00812-11 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

Agder fylkeskommune vedtar regional planstrategi for Agder 2020 – 2024 i henhold
til plan- og bygningslovens § 7-2. 
Fylkestingets vedtak 
Agder fylkeskommune vedtar regional planstrategi for Agder 2020 – 2024 i henhold
til plan- og bygningslovens § 7-2.

Fylkestinget vil støtte at det utarbeides regionale planer også for Østre Agder og
Setesdal, dersom kommunene ønsker det. 
Fylkestinget vedtar at ny revidering av regional plan for Kristiansandsregionen
igangsettes så raskt som mulig, og sees i sammenheng med regional plan for
handel og senterstruktur og regional plan for mobilitet i Agder. Kommunene bes ta
en aktiv rolle i arbeidet med revideringen av regional plan for Kristiansandsregionen.

Under punktet strategier inkluderes den kommende strategien om talentsatsinger i
skolen. 
Med bakgrunn i studentmeldingen etableres det en strategi som ser på hvordan
fylkeskommunen i samspill med andre aktører kan bedre studenters velferd, styrke
attraktiviteten til regionen for nyutdannede og nyttiggjøre seg av studenters
kompetanse. Strategien skal belyse utfordringer i dag og komme med forslag til
konkrete tiltak. Studentene selv skal inkluderes i arbeidet. 

Agder fylkeskommunen ser også verdien og nødvendigheten av spredt boligbygging
i distriktene. Det må innarbeides som et perspektiv i planstrategien.

Regional ATP plan for Lister igangsettes ikke av fylkeskommunen. Strategi for
marine og maritime næringer dekkes gjennom regionplanens handlingsprogram.

64/20 Regional plan for
Kristiansandsregionen

20/19512-14 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkesting legger til grunn at nullvekstmålet for biltrafikk skal gjelde inn til
Kristiansand sentrum. Det er naturlig å bruke bompasseringspunktene som
målepunkter. Øvrige områder skal ha mål om reduserte utslipp i tråd med den
teknologiske utviklingen av bilparken. På sikt er det et mål at nullvekstmålet også
legges til grunn utenfor Kristiansand sentrum, i områder hvor det kan etableres gode
alternative transportløsninger til privatbilen. Dette i tråd med endret definisjon av
nullvekstmålet fra regjeringen i juni 2020. 
2.Fylkestinget endrer planens effektmål om nullutslipp fra: 
1.«nullvekstmålet oppfylles i Kristiansandsregionen» til:
«nullvekstmålet oppfylles for innfartstrafikken til Kristiansand sentrum» 
2.Fylkestinget endrer planens premiss om nullvekst fra:
«Nullvekstmålet skal innarbeides i planen» til 
«Nullvekstmålet for innfartstrafikken til Kristiansand sentrum innarbeides i planen» 
3.Parkeringsbestemmelser må differensieres etter sentrumsområdets karakter.
Fylkestinget ber administrasjonen komme tilbake med et revidert forslag til
parkeringsnorm som innarbeides i planen. Bestemmelsene må tydeliggjøre at det
skal være en mer restriktiv parkeringspolitikk i Kristiansand sentrum (Kvadraturen)
enn øvrige bydel/kommunesentra. 
4.Byggeområdet Hamrevann innlemmes i byggesonen og innarbeides i plankartet. 
5.Fylkestinget vedtar at ny revidering av regional plan for Kristiansandsregionen
igangsettes så raskt som mulig, og sees i sammenheng med regional plan for
handel og senterstruktur og regional plan for mobilitet i Agder. Kommunene bes ta
en aktiv rolle i arbeidet med revideringen av regional plan for Kristiansandsregionen. 
Regionalplan for Kristiansandsregionen bør legge opp til at det meste av veksten i
boligbygging kommer innenfor prioriterte områder, men at det fremdeles er åpning
for ny bosetting i distriktene. 

Framtidig lokaltog på strekningene Kristiansand-Nodeland og Kristiansand-
Vennesla fastholdes i den regionale planen.
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65/20 Offentlig høring av "Utredning av
nasjonale føringer for riks- og
fylkesveg"

20/19786-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Det er positivt at Samferdselsdepartementet har bestilt en utredning av
Vegdirektoratet for å avklare roller, myndighet og ansvar mellom Statens vegvesen
og fylkeskommunene. Agder fylkeskommune tar til orientering utredningens fase 1
om «Nasjonale føringer for riks- og fylkesveg. 
Fylkestingets vedtak 
1.Det er positivt at Samferdselsdepartementet har bestilt en utredning av
Vegdirektoratet for å avklare roller, myndighet og ansvar mellom Statens vegvesen
og fylkeskommunene. Agder fylkeskommune tar til orientering utredningens fase 1
om «Nasjonale føringer for riks- og fylkesveg. 

2.Agder fylkesting bemerker at det er kun vegloven som nå utredes. Endringer i
vegtrafikkloven tas det derfor ikke stilling til i høringsnotatet, herunder
skiltmyndighet. Fylkeskommunene er den største vegeieren i landet og har nå fått
overført SAMS vegadministrasjon, har nødvendig kompetanse, og kan ivareta
skiltmyndigheten selv.  Samferdselsdepartementet anmodes derfor om å initiere et
arbeid for å få overført skiltmyndighet for fylkesveg til fylkeskommune.  

3.Fylkestinget fremhever viktigheten av å komme raskt i gang med fase 2 om
utbyggers plikt til å sikre et «komplett veganlegg». Det er behov for nasjonale
retningslinjer for å klargjøre hva som inngår i store vegprosjekt. Dette gjør seg særlig
gjeldende for utbyggingsprosjektene i Agder på E18 og E39. Utredningen må avklare
blant annet hvilke vegeier som skal ha ansvar for bygging og eierskap av
kollektivtiltak (innfartsparkeringsplasser, ventebu for buss, tilrettelegging
sykkeloppstillingsplasser), lokal tilførselsveg til riksveg og gang- og sykkelveger.  

4.Fylkestinget forutsetter at fylkeskommunen fortsatt skal ha full frihetsgrad ved
planlegging, bygging, forvaltning, drift- og vedlikehold av fylkesvegene, med mindre
det er gjort unntak i særbestemmelser.  

Målsetningen med regionreformen var blant annet å få større og mer funksjonelle
fylkeskommuner for å styrke lokaldemokratiet og gi regionene større kapasitet og
kompetanse til oppgaveløsning. Fylkeskommunene ivaretar vegansvaret på en
forutsigbar og god måte ut fra de rammebetingelsene som blir gitt av Stortinget. I
vurderinger av «frihetsgrad» til fylkeskommunene bør derfor
Samferdselsdepartementet legge til grunn en tillitt til at det regionale nivået løser
oppgaver på forsvarlig og god måte og i tråd med viktige nasjonale målsetninger.

Fylkestinget har følgende merknader: 
-Det bør ikke innføres en minstestandard for drift- og vedlikehold av fylkesveger.
Fylkesvegnettet har store variasjoner med hensyn til klima (høyfjell, innland, kyst),
bosetningsmønstre (by og land) og trafikkmengder (fra 20-20000 i
ÅDT).  Fylkeskommunen bør derfor ha et handlingsrom til å gjøre lokale tilpasninger i
drift- og vedlikeholdskontraktene. 
-Det forutsettes at fylkeskommunen beholder fraviksmyndighet som i dag. Det vil si
at fylkeskommunen er fraviksmyndighet for fylkesveg og Statens vegvesen er
fraviksmyndighet for riksveg. 
-Fylkestinget er enig i at det utarbeides en ny forskrift om overgangsbruer for å
tydeliggjøre ansvaret for vedlikehold av bruer som krysser riks- eller fylkesveg. 
-Fylkestinget mener at tunnelsikkerhetsforskriften bør videreføres som i dag. Det
betyr at Statens vegvesen er vedtaksmyndighet etter forskriften.
-Samferdselsdepartementet anmodes om å godkjenne Vegdirektoratets forslag til ny
retningslinje om krav til tiltak på avlastet vegnett før nedklassifisering. Formålet er å
sikre at ny vegeier ikke skal få unødvendige vedlikeholdskostnader etter at veg er
overtatt. Videre forutsettes det at retningslinjen også vil gjelde for Nye Veier AS. 
-Fylkestinget anmoder Samferdselsdepartementet om at fylkeskommunene etter
forutgående prosess gis rett til å frasi seg ansvar til å overta gammel riksveg, jf. § 7 i
vegloven.     

5.Fylkestinget anmoder Samferdselsdepartementet om å ta et overordnet ansvar for
arbeidet med Nullvisjonen og utarbeide konkrete delmål for ulykkesutviklingen i
Norge. Det anses ikke som nødvendig med nye statlige føringer for
trafikksikkerhetsarbeidet som følge av at SAMS vegadministrasjon nå er blitt
avviklet.   

6.Agder fylkesting vil realitetsbehandle forslag til endringer i plan- og bygningsloven
og rundskriv T-1057 for planlegging av riks- og fylkesveger, vegdataforskriften og
endringer i vegsikkerhetsforskriften når det blir lagt ut til offentlig høring. 

7.Agder fylkesting forutsetter at dersom det innføres nye statlige krav som medfører
økonomiske merutgifter for fylkeskommunene må det kompenseres økonomisk av
staten. 

8.Fylkestinget er bekymret for at fylkeskommunen overtar dagens Europavei nett
etter hvert som Nye Veier ferdigstiller ny hovedvei gjennom fylket. Med den nye
finansieringsordningen av fylkesveier frykter fylkestinget for at en eventuelt
overtakelse av eksisterende europavei ikke kompenseres fullt ut økonomisk, og kan
derfor bidra til å svekke drift- og vedlikeholdet på eksisterende fylkesveinett.
Fylkestinget ber om at det gås i dialog med nødvendige myndigheter der
bekymringen formidles og konkretiseres. Fylkestinget ber også at det igangsettes en
kartlegging av hvilke strekninger på eksisterende europaveinett som kan klassifiseres
som fremtidig riksvei.
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66/20 Gå- og sykkelsatsing på Agder 20/23208-1 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

•Agder fylkeskommune fornyer avtalene med de allerede etablerte sykkelbyene på
Agder; Arendal kommune, Grimstad kommune, Lindesnes kommune (Mandal
sykkelby) og Farsund kommune. 
•Fylkeskommunen tar sikte på å bevilge årlige midler til sykkelbyene, både til
investering, drift og vedlikehold og kampanjer.

•I fornyelse av avtaler og i nye avtaler som inngås skal utviklingen av en helhetlig gå-
og sykkelsatsning på Agder ivareta universell utforming og sikre universelt
utformede tiltak.

•Agder fylkeskommune vil kartlegge potensialet for økt sykling og gåing i de 16
kommunene på Agder som verken har sykkelbyavtale eller statlige belønningsmidler.
Det planlegges fire kartlegginger per år fra og med 2021.
Under kartleggingen er det spesielt viktig at barn og unge, eksempelvis gjennom
lokale og regionale ungdomsmedvirkningsorganer, blir inkludert og hørt. 

•Økonomiske rammer for tiltakene fastsettes i økonomiplan 2021‒2023 og årlige
budsjett.

•Skoleveger, områder og fasiliteter rundt skolene burde prioriteres i denne satsingen. 

•Gjennomføre mulighetsstudie for hvordan man kan øke andelen reiser som foretas
til fots og med sykkel ved våre videregående skoler.

67/20 Studentmelding for Agder - revidert
utgave

20/19727-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Studentmelding for Agder tas til orientering. 

68/20 Videreføring av Brukerpanelet i
Agder fylkeskommune

20/25528-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Møter i Brukerpanelet legges til samme tid som de lovpålagte medvirkningsrådene i
fylkeskommunen. Brukerpanelet får, sammen med de lovpålagte rådene, 20 minutter
taletid i fylkestinget og møter med politisk ledelse. Medlemmer i Brukerpanelet skal
motta samme form for opplæring som de lovpålagte
medvirkningsrådene.2.Brukerpanelet reduseres fra 12 til 9 medlemmer, Aktuelle
organisasjoner inviteres til å fremme forslag til medlemmer fra
2021.3.Fylkesrådmannen utformer et reglement for Brukerpanelet med
utgangspunkt i reglement for medvirkningsrådene.4.LIM-perspektivet integreres i de
lovpålagte rådene fra 2021 gjennom felles møter og arrangementer. 

69/20 Vegår videregående skole-
uttalelse fra Agder fylkeskommune

20/10017-8 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkesting anbefaler at stiftelsen Karmsund ABR-Senter får opprette ny friskole,
Vegår videregående skole AS, for 22 elever på Mauråsen i Vegårshei kommune.
Saksframlegg og protokoll sendes som uttalelse til Utdanningsdirektoratet. 

70/20 Uttalelse-Oasen skole Strømme AS 20/21153-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkesting anbefaler søknaden fra Oasen Strømme AS om utvidelse til
videregående skole med 252 elevplasser. Saksframlegg og protokoll sendes som
uttalelse til Utdanningsdirektoratet. 

71/20 Uttalelse-Kristen vgs Vennesla AS 20/21211-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkesting anbefaler ikke at søknaden fra Kristen vgs Vennesla får
driftsutvidelse med opprettelse av utdanningsprogram for medier og
kommunikasjon (Vg 1-3) med inntil 90 elever anbefales. Agder fylkesting anbefaler
at skolen reduserer antall plasser. Agder fylkesting anbefaler at skolen kan opprette
med inntil 45 elever ved utdanningsprogram for medier og kommunikasjon (Vg 1-3).
Saksframlegg og protokoll sendes Utdanningsdirektoratet som svar på
anmodningen om uttalelse. 

72/20 Birkenes kommune: Høring av
konsesjonspliktige endringer, MTA-
og detaljplan for Oddeheia og
Bjelkeberg vindkraftverk

20/20626-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder fylkeskommune mener at produksjon av fornybar energi skal gjøres på en
mest mulig bærekraftig måte. Det skal tas hensyn til viktige naturverdier jf.
Regionplan Agder 2030. Agder fylkeskommune mener derfor at: 
a) Før tiltaket starter må det utbeides tiltaksplan for sulfid. Det må søkes løsninger
slik at prosjektet kan gjennomføres med minst mulig sprenging i sulfidholdig fjell, for
å unngå forurensning av vannforekomster jf. Regional plan for vannforvaltning for
vannregion Agder 2016-2021. Dersom det må sprenges i sulfidholdig fjell, må det
settes krav til at det utarbeides tiltaksplan for sulfid, og at det inkluderer overvåking
både under og etter at arbeidet er utført. 

b) Det må av klimahensyn søkes løsninger slik at man unngår myrer, slik at det ikke
frigjøres karbon og at myras funksjon til rensing og flomdemping ivaretas. 

c) Av hensynet til friluftsliv bør det vurderes flytting vindmøllene 8, 9 og 10 til
lokaliteter som er mindre problematisk. 

d) Det skal stilles krav om at veiene i vindkraftanlegget skal være åpne for
friluftsaktiviteter. 

e) Indre Agder har et rikt fugle- og dyreliv som er dårlig dokumentert. Det må stilles
krav om etterundersøkelser som kan avdekke kollisjonsfare for fugl. Det må også
settes krav om at det kan innføres avbøtende tiltak, som f.eks. stenging av enkelte
vindmøller i trekkperioder. 

f) Fylkeskommunen anbefaler ikke utsatt frist for idriftsettelse da dette også synes å
være i tråd med Stortingets vedtak.

g) Fylkeskommunen mener endringene på vindkraftverket er så store at de utløser
krav til ny konsekvensutredning. Det må derfor utarbeides ny konsekvensutredning. 

h) Anleggsperioden skal være utslippsfri.

73/20 Valg av vara -
representantskapene i Agder
Arbeidsmiljø IKS og IKT-Agder IKS

20/08309-25 Fylkestinget Fylkestinget oppnevner fylkesdirektør for innovasjon og organisasjonsutvikling, Knut
Lindland som personlig vara for fylkesrådmannen i representantskapene i Agder
Arbeidsmiljø IKS og IKT-Agder IKS. 

74/20 Ny selskapsavtale for
Interkommunalt arkiv i Vest-Agder
IKS

20/10130-9 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale for Interkommunalt arkiv i Vest-Agder
IKS. 

75/20 Godkjenning endring av vedtekter -
Stiftelsen Setesdalsbanen

20/24842-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget godkjenner forslag til endring av vedtektene for Stiftelsen
Setesdalsbanen § 4 slik det fremkommer i saken. 

76/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Risøbank IKS

20/01289-18 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Risøbank IKS tas til orientering. 

77/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Vest-Agder Museumslag

20/01373-7 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Vest-Agder Museumslag tas til orientering. 
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78/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Vest-Agder-museet IKS

20/02068-4 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Vest-Agder-museet IKS tas til
orientering.Fylkestinget ber Vest-Agder-museet IKS få på plass rutiner for
kontantsalg, slik at gjeldende bokføringslov og forskrift overholdes. 

79/20 Godkjenning endring av
selskapsavtale - Furøya IKS

20/15342-3 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkestinget godkjenner forslag til endring av selskapsavtalen for Furøya IKS som
foreslått i saken.2.Fylkestinget velger Arne Thomassen som representant til
representantskapet for Furøya IKS 

80/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Furøya IKS

20/15342-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Furøya IKS tas til orientering. 

81/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Bragdøya Kystlag

20/15343-3 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Bragdøya Kystlag tas til orientering. 

82/20 Godkjenning endring av vedtektene
- Stiftelsen Bredalsholmen Dokk og
Fartøyvernsenter

20/15452-5 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget godkjenner forslag til endring av vedtektene for Stiftelsen Bredalsholmen
Dokk og Fartøyvernsenter som foreslått i saken. 

83/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Stiftelsen Bredalsholmen Dokk og
Fartøyvernsenter

20/15452-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Stiftelsen Bredalsholmen Dokk og
Fartøyvernsenter tas til orientering. 

84/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Aust-Agder museum og arkiv IKS

20/00679-10 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Aust-Agder museum og arkiv IKS tas til
orientering. 

85/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Stiftelsen fullriggeren Sørlandet

20/15453-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Stiftelsen fullriggeren Sørlandet tas til orientering.

86/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Tingvatn Fornminnepark og
Besøkssenter IKS

20/15456-6 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Tingvatn Fornminnepark og Besøkssenter IKS tas
til orientering. 

87/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Stiftelsen Steinsfoss Tømmerrenne

20/15457-11 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Stiftelsen Steinsfoss Tømmerrenne tas til
orientering. 

88/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Agder Historielag

20/15458-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Agder Historielag tas til orientering. 

89/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
Naturmuseum og botanisk hage
ved Universitetet i Agder

20/17453-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for Naturmuseum og botaniske hage ved Universitetet
i Agder tas til orientering. 

90/20 Årsmelding og regnskap 2019 for
privatarkivprosjektet i vestre Agder
- Arkivverket

20/17454-3 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsmelding og regnskap 2019 for privatarkivprosjektet i vestre Agder – Arkivverket
tas til orientering. 

91/20 Høring -forslag til reviderte statlige
planretningslinjer for differensiert
forvaltning av strandsonen langs
sjøen, uttalelse

20/22070-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune viser til saksframlegget og ber om at innspill og anbefalinger
blir innarbeidet i planretningslinjene. Agder fylkeskommune anbefaler at Agder
endrer sone, fra sone 2 til sone 1. 

6/20 Interpellasjon fra Vidar Kleppe:
Forbud for ansatte å bruke burka
og niqab på jobb

19/00018-3 Fylkestinget Fylkesordførers svar: Dette er ikke en aktuell problemstilling da det er ingen ansatte
som i dag bruker burka eller niqab. Hvis dette skulle bli aktuelt i Agder
fylkeskommune vil saken bli behandlet i administrasjonsutvalget. 

7/20 Interpellasjon fra Vidar Kleppe:
Fyrvoktere ved Lindesnes fyr

19/00018-16 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Fyrmuseet styre og administrasjon med god støtte av Fylkeskommunen jobber bredt
både mot Kystverket og det nasjonale politiske miljø for at stillingene med 2
fyrvoktere som går i turnus, skal videreføres.

Begrunnelsen for dette fundamenteres i 3 viktige poenger:

- Det sikkerhetsmessige 
Publikum besøker området langt utenfor fyrmuseet åpningstider.

- Det omdømmemessige
Lindesnes Fyrmuseum er ledende i Kystverkets etatsmuseer, og poenget med å vise
historien om fyrvoktertjenestens viktige rolle i utvikling av norsk sjøfartshistorie.

- Det praktiske arbeidet ved fyret
Bygninger og området rundt ligger på et av de mest værutsatte steder vi har.
Løpende vedlikehold er helt nødvendig. Fyrvokterne bidrar med service og
vedlikehold.

Fylkeskommunen er kjent med at Kystverket er under omorganisering, og skal lande
en ny organisasjon fra 1. januar 2021. Som en del av omorganiseringen står
fyrvokterordningen som i dag finnes ved Lindesnes i fare for å bli avviklet.
Fyrvoktertjenesten ved Lindesnes fyr tilhører en unik kultur og tradisjon langs
norskekysten. En helt er delvis avvikling av denne vil medføre flere negative
konsekvenser. Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet har derfor sendt en
henvendelse til Kystverket for å påpeke viktigheten av å beholde fyrvoktertjenesten –
både med hensyn til den stolte og tradisjonsrike historien stillingene representerer,
men også det sikkerhetsmessige fyrvokterne ivaretar ved å være på stedet.

Fylkesordfører stiller seg bak uttalelsen under som er sendt Kystverket fra
hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet:

Fremtiden for Lindesnes

Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet i Agder er kjent med at Kystverket
er under omorganisering, og skal lande en ny organisasjon fra 1. januar 2021. I den
forbindelse ber herved Hovedutvalget om at Kystverket viderefører
fyrvokterordningen ved Lindesnes Fyr som nå, med to fyrvoktere i turnus. 

Lindesnes Fyr er et unikt kulturmiljø og landemerke. Lindesnes fyrmuseum er et av
Kystverkets fire etatsmuseum, Kystverkmusea, og har det koordinerende ansvaret i
dette nettverket.  

Kystverket har ansvaret for Kystverkmusea, og vern gjennom bruk er en sentral føring
for dette arbeidet. Lindesnes fyr er i aktivt bruk både som fyr, som kontor for
etatsmuseet, som museum/besøksmål og som friluftsområde. Fyrvoktertjenesten
har ulike og viktige roller knyttet til alle disse momentene, og kan på mange måter
betraktes som navet i hjulet Lindesnes fyr.

Hovedutvalget mener at en hel eller delvis avvikling av fyrvoktertjenesten ved
Lindesnes fyr vil medføre en lang rekke negative konsekvenser.  Fyrvoktertjeneste i
turnus ved Lindesnes fyr vil bidra til å: 
•Sikre kvaliteten på anlegget. Fyrvokterne er håndverkere med kompetanse på
vedlikehold etter vernekriteriene. Lindesnes Fyr er et svært attraktivt besøksmål på
Sørlandet, og bare Dyreparken har flere besøkende. Av fyrene i Norge er Lindesnes det
mest besøkte! Det er derfor viktig for alle at vedlikeholdet er kontinuerlig, for å hindre
etterslep og at anlegget ikke fremstår forfallent. Som for fyrstasjoner flest, må
vedlikeholdet tilpasses et omskiftelig vær. I perioder kan mye gjøres utendørs, i andre
perioder er det ikke mulig oppholde seg utenfor døren. Daglig tilstedeværelse må
anses som avgjørende for å ha mulighet til å opprettholde det kvalitative nivået på
all bygningsmasse og uteområde. Dette er viktig for omdømmet til stedet og de
involverte parter, ikke minst for eier Kystverket.
•Opprettholde den unike kulturen og tradisjonen med fyrvoktere langs norskekysten.
Lindesnes fyr ble etablert i 1656, og fra tidlig 1700-tall har det vært kontinuerlig
tilstedeværelse av fyrvoktere her. Fyrvokterne på Lindesnes fyr er i dag de siste i aktiv
tjeneste, og kan formidle den stolte fyrvoktertradisjonen her i Norge. Det er ofte
fyrvokterne som blir intervjuet, og omtalt når skjer noe ved Lindesnes fyr. Det er
levende formidling å ha fyrvoktere på stedet, og det hever kvaliteten for de besøkende
til området og museet. 
•Opprettholde en sikker drift. Formelt er det utfordringer rundt driften av fyrmuseet
uten fyrvoktere ansatt i Kystverket. Blant annet tilligger det fyrvokterne å drifte
tåkeluren, Norges siste operative diafon. Sikkerheten for slike anlegg ligger hos
Kystverket, og slik må det være. 
Til slutt vil utvalget påpeke at det er sikkerhetsutfordringer som blir godt ivaretatt ved
at det er fyrvoktere i turnus. Lindesnes fyr hadde i fjor 84.000 besøkende. Disse
kommer både i og utenfor museets åpningstider. Terrenget her er utfordrende, og det
er attraktivt for mange å besøke området når det er skikkelig uvær. Derfor er det
svært betryggende at vakt/oppsyn alltid er på stedet, og dette ivaretar en
fyrvoktertjeneste i turnus på en meget tilfredsstillende måte. Fyrvokterne har
overoppsyn med alt fra full parkering med bobiler om sommeren til ubetenksomme
besøkende i storm i januar. Når det uventede skjer, og det skjer, er fyrvokteren der for
å kunne ta hånd om situasjonen. Dette er en sikkerhet for både Kystverket som eier,
museum, kommune, lokalt politi og redningsapparat.
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8/20 Interpellasjon fra Mirell Høyer-
Berntsen: Nødvendig oppfølgning i
forhold til psykisk helse hos elever
på videregående skoler i Agder

19/00018-18 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
I forbindelse med behandling av økonomiplan 2020 -2023 ba fylkestinget om en sak
med oversikt og evaluering av det arbeidet fylkeskommunen har innenfor
forebyggende arbeid knyttet til psykisk helse og mobbing i dag. Ingen av dagens
ordninger opphører før fylkestinget har gjort en vurdering hva som skal videreføres.
Fylkestinget ønsker å presentere ulike løsninger for å sikre at elevene har
ressurspersoner på skolen å snakke med når de trenger det. Fylkestinget ber også
om en vurdering av å innføre programmet VIP Makker på de skolene som ikke har
det. Dette arbeidet er igangsatt og en bredt sammensatt arbeidsgruppe skal tidlig i
2021 legge frem en sak til hovedutvalg for utdanning og kompetanse.
Saken skal vise hvordan arbeid/oppgaver innenfor forebyggende arbeid knyttet til
psykisk helse og mobbing utføres i dag og på bakgrunn av en evaluering foreslå
hvordan arbeidet skal organiseres/utføres. Flere av spørsmålene som etterspørres
under vil derfor få en grundigere behandling når saken legges frem.

Spørsmål:
1.Hvilke konkrete tilbud har elvene i de videregående skolene i Agder i dag med tanke
på hjelp og oppfølgning av psykiske plager og utenforskap? Elevenes tilbud er dels
gjennom daglig møte med fylkeskommunalt ansatte på skolene for å ivareta elevene
med små og store utfordringer. Der det er større utfordringer finnes dedikerte ansatte
for mer oppfølging, og ved mistanke om behov for helsehjelp kan de bli bedt om å
bruke kommunens helsetilbud som dels er å finne på skolen med en
helsesykepleierressurs, men i hovedsak utenfor skolen med kommunenes ulike
helsetilbud. Kommunenes tilbud varierer mye ut fra kommunestørrelse.  Agder
fylkeskommune har også et psykososialt ressursteam med tre psykologer som
arbeider med flere tilbud for både elever og ansatte. I tillegg finnes mange gode
digitale løsninger ungdommen kan bruke, eksempelvis «Snakk om psyken» gjennom
Blåkors som Agder fylkeskommune støtter gjennom et av fire prosjekt i
Folkehelseprogrammet. Der drives en anonym chattetjeneste fra kl 15-21 søndag –
torsdag som drives av helsepersonell som ungdom i hele Norge kan søke. Røde Kors
og Mental Helse driver tilsvarende tjenester digitalt eller på telefon. 

2.Hvordan jobbes det i Agder for at elevene på videregående skal ha lik tilgang på
nødvendige og kvalifiserte ressurser som helsesøster, samtaletilbud og tverrfaglig
oppfølgning? Så lenge ansvar for helsehjelp er lagt til kommunene er det ikke lett for
fylkeskommunen å sørge for at dette blir likt. Men alle kommunene må forholde seg
til de samme lovkrav med å tilby forsvarlige tjenester. Fra tidligere har vi innhentet
oversikt over hvilke ressurser kommunene bruker på skolehelsetjeneste. Dette
planlegges det å gjøre kommende år slik at vi kan utfordre kommunene på lik tilgang
på kvalifiserte ressurser.  Behov for helsetjenester er vanskelig å definere, ofte blir et
hvert behandlingstilbud fylt opp av brukere uten at det nødvendigvis gir stor gevinst.
Helsetjenesten arbeider etter LEON-prinsippet. LEON står for Lavest Effektive
Omsorgsnivå og er et prinsipp om at alt forebyggende og helsefremmende arbeid
bør foregå i så nær tilknytning til hjemmemiljøet som mulig.

3.Hvilke fremtidige planer har man for å sikre at flere får den helsefaglige og
tverrfaglige oppfølgningen de trenger for å fullføre videregående opplæring? Her viser
jeg til den planlagte saken som legges frem til politisk behandling tidlig i 2021.

4.Er det videregående skoler i Agder som står i fare for å miste sine tilbud eller få
redusert sine tilbud for slik oppfølgning? Etter oppstart av Agder fylkeskommune i
2020 er vi ikke kjent med at det er foretatt noen endringer i tilbudet fra de
kommunale tjenestene. I tidligere Aust-Agder fylkeskommune er ordningen med
psykiatrisk sykepleier avsluttet, men Psykososialt ressursteam er utvidet til 3
psykologer og dekker nå alle de videregående skolene.

5.Foreligger det planer for å i fremtiden ha tilgjengelige ressurser som psykiatrisk
sykepleier eller psykolog? Vi mener fylkeskommunen ikke bør påta seg et ansvar vi
ikke har. Ansvaret for tilstrekkelige helsetjenester ligger i kommunene. Hvis vi ønsker
å styrke helsetilbudet i kommunene bør dette skje gjennom fylkeskommunens rolle
som samfunnsutvikler og bruke vår understøtterrolle mot Agders 25 kommuner. Det
tilbudet som er i regi av psykososialt ressursteam har som oppgave å hjelpe elevene
å mestre skolehverdagen. Teamet gir ikke behandling, men kan hjelpe til å lose
eleven inn til behandling.

Se vedlagte protokoll under møtedato for vedlegg.
9/20 Interpellasjon fra Dag Eide:

Frislepp av Taxi løyvene
19/00018-17 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 

•Den nye yrkestransportloven som gjelder fra 1. november 2020, gir sentralene større
frihet til å inngå samarbeid med løyvehavere og større mulighet til å dimensjonere
antall løyver ved sentralene. Det forventes at dette vil ha en positiv effekt for etablerte
aktører i næringen. Det vil bli en endring av tilbudet, og vi ser allerede nå at nye tilbud
er under planlegging. For løyver i distriktene som ikke har vært tilknyttet sentral gir ny
yrkestransportlov mulighet til å drive drosjevirksomhet på deltid kombinert med
annet yrke. Bortfall av driveplikten vil trolig føre til et bedre drosjetilbud på
tidspunkter med god omsetning, mens vi i noen områder med få oppdrag kan få et
dårligere tilbud siden det ikke lengre er kjøreplikt. 

•Løyveplikten for å drive persontransport mot vederlag utenfor rute med motorvogn
registrert for inntil ni personer videreføres. Løyvehaver må fremdeles oppfylle krav til
vandel, økonomi og varig virksomhet i Norge. Krav om fagkompetanse blir fjernet for
løyvehaver, men blir i stedet innført for sjåfører for å sikre viktig kompetanse som
førstehjelp og hvordan behandle personer med nedsatt funksjonsevne. Sjåfører må
fremdeles ha gyldig kjøreseddel utstedt av politiet som vurderer skikkethet til å utføre
persontransport mot vederlag.

Kontrollregimet for drosjenæringen etter 1. november 2020 vil være det samme både
for nye og etablerte selskaper. Agder fylkeskommune vil som tidligere følge opp
løyvehavere innenfor det regelverket fylkeskommunen skal følge opp.  

•Den største inntektskilden til drosjenæringen i distriktene er offentlige
transportoppdrag slik som skoleskyss, pasientreiser og TT-transport. Dette utgjør
mange steder mellom 70 og 90 prosent av inntektsgrunnlaget. Slike kontrakter
inngås gjennom anbudsprosesser. Disse kontraktene vil være viktige for at det skal
være et drosjetilbud i distriktene. Det vil derfor være viktig at offentlige instanser
samordner sine innkjøpsbehov for å bidra til et samlet best mulig tilbud i distriktene.
Utfordringen er at det ikke er kjøreplikt utenom det som inngår i kontraktene. Med de
kravene som skal gjelde for den nye løyveordningen har fylkesordfører ikke grunnlag
for å tro at det kan bli mer bruk av svart arbeid eller sosial dumping som følge av
endringene i lovverket.

•Drosjenæringen er viktig for å sikre transporttilbudet i distriktene. Fylkeskommunen
kan som løyvemyndighet tildele ett eller flere selskaper enerett i kommuner hvor
markedet ikke gir et godt nok drosjetilbud. Enerett gir rett til å kjøre enkeltturer med
drosje i egen kommune, men ikke kjøring inn og ut av kommunen. Enerett gir heller
ikke automatisk annen kontraktskjøring som TT, pasientreiser eller skoleskyss.
Eventuell innføring av enerett med krav om døgnåpent drosjetilbud vil utløse krav om
fylkeskommunal betaling. Det er foreløpig ikke vurdert om det er områder i Agder
hvor en slik ordning kan være aktuell. Fylkesordfører mener det vil være naturlig å se
hvordan den nye ordningen vil fungere i distriktene før det vurderes å tilby eneretter.

2020.12.15. Fylkestinget Merknader til innkalling Fylkestinget Merknader til innkalling: • Representanten Vidar Kleppe (Dem.): praktisering av forfall
hvor møtedatoer for bystyre/kommunestyre sammenfaller med fylkestinget. •
Representanten Andreas Arff (FrP): uryddig at enkelte representanter går ut i pressen
rett i forkant av fylkestinget og kritiserer møtegjennomføringen når rutinene for
smittevern er fulgt, det er gjort nøye vurderinger og møteformen er tatt opp i
fylkesutvalget.  Merknad til saksliste: • Representanten Gro Bråten (Ap): Kan
behandling fra tidligere råd/utvalg sammenstilles i ett dokument hvor forslag i
aktuelle møte blir lagt til? 
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Spørsmål til fylkesordfører Fylkestinget Strømming av politiske møter – svar fra fylkesordføreren til representant Mirell
Høyer-Berntsen (SV) 
I fylkestingets møte 20. oktober 2020 kom representanten Mirell Høyer-Berntsen (SV)
med et tilleggsforslag om at alle de politiske møtene strømmes direkte, og at opptak
alltid gjøres tilgjengelig på Agder fylkeskommunes nettside.
Forslaget ble senere endret til et oversendelsesforslag – administrasjonen bes gjøre
et kostnadsoverslag og fremlegge en sak til politisk behandling.
Administrasjonen har nå beregnet at en eventuell ekstern innleie av ressurser og
teknisk utstyr til å strømme 44 politiske møtedager i året (fylkestinget, fylkesutvalget
og hovedutvalgene) anslagsvis ville beløpe seg til 660 000 kroner årlig.
Administrasjonen legger derfor inntil videre opp til å strømme møtene i fylkestinget,
fylkesutvalget og hovedutvalgene ved bruk av i hovedsak eget personell og utstyr.
Administrasjonen vil eventuelt komme tilbake til fylkestinget i løpet av 2021 for en
kost-nytte-vurdering basert på seertall.
(Bakgrunn for kostnadsoverslaget:
• Basert på et forsiktig anslag ville kostnad pr møtedag beløpe seg til 10 000-20 000
kroner til innleie av ekstern ressurs som kan stå for strømmingen, inkludert teknisk
utstyr. Kostnaden ville være avhengig av kompleksitet og lengde, sted og teknisk
utstyr påkrevd i strømmingen.
• Antall politiske møtedager kan oppsummeres til 44 møtedager i alt. Dette inkluderer
10 i fylkestinget, 10 i fylkesutvalget og 24 møtedager i hovedutvalgene.
• Med utgangspunkt i et snittpris på 15 000 kroner pr møtedag ville totalen bli: 44
møtedager * 15 000 kroner (snittpris) = 660 000 kroner i året til strømming ved
ekstern innleie. I tillegg kommer lisenser og andre tilleggskostnader.)
Sesongbase for luftambulansetjenesten på Hovden - svar fra fylkesordføreren til
representant Gro Bråten (Ap): 
Bykle kommune har i flere år arbeidet for å styrke den akuttmedisinske beredskapen i
Øvre Setesdal. I et samarbeid mellom Stiftelsen Norsk Luftambulanse og Bykle
kommune ble det gjennomført «påskebaser» på Hovden i flere år.
Fylkestingene i Aust- og Vest-Agder gjorde i 2014 vedtak om at
luftambulansetjenesten burde styrkes, og støttet opprettelse av en
luftambulansebase på Hovden, i første omgang som et sesongbaseprosjekt.
I 2019 ble følgende vedtatt av de to fylkesting:
1. Luftambulansetjenesten representerer en svært viktig del av den akuttmedisinske
behandlingskjeden, og bør videreutvikles. Indre Agder har dårlig dekning for denne
viktige tjenesten.
2. Fylkestinget i Vest-Agder mener det bør etableres et sesongbaseprosjekt i en treårs
periode. Et bemannet luftambulansehelikopter bør stasjoneres på Hovden i
vintersesongen. Vinterbasen på Hovden kan eventuelt kombineres med en
sommerbase, der det er store sesongsvingninger. Prosjektet vil gi grunnlag for
vurderinger av nytte i forhold til kostnader for et konsept der en flytter tjenesten i tråd
med sesongvariabel mobilitet i befolkning, og også gi bedre grunnlag for beslutning
om permanente løsninger. En base på Hovden har god plassering med tanke på å
forsterke tjenesten. Både fastboende og turister i øvre deler av Setesdal, øvre deler av
Telemark og indre deler av Rogaland vil få en betydelig forbedring i det
akuttmedisinske tilbudet. En base på Hovden vil dessuten kunne gi avlastning og
derved bedre beredskap til flere av de etablerte basene, og kan også brukes i viktig
transport mellom sykehus. I tillegg kan det aktuelle helikopteret brukes som viktig
støtte i søk og redningstjeneste.
3. Fylkestinget vil invitere helseforetakene og Stiftelsen Norsk Luftambulanse til felles
dialog, og be disse om å stille seg positive til prosjektet
Bykle kommune fulgte opp saken videre ift punkt 3 i vedtaket. Agder fylkeskommune
har ikke foretatt seg noe i saken.
Bykle kommune er forespurt status i saken og ordfører Jon Rolf Næss har svart
følgende:
Noen ord om status.
side 6 av 78
Helse sør/ øst ser nok ikke behov for en luftambulanse base i fjellene i sør Norge.
Dette er vi uenige i. Vi mener vi har et grunnlag for å si at behovet er der av følgende
grunner:
- vi har hatt påskebase i 4 år på Hovden som har vist seg svært nyttig, de har har
mange oppdrag disse årene.
- en slik base vil dekke et stort tomrom i akuttberedskapen i deler av Agder, Telemark,
Rogaland og Hordaland. Store områder med lange avstander.
- en base på Hovden vil levere svært viktig reservekapasitet til en rekke andre baser,
spesielt den i Arendal som ofte er opptatt med oppdrag eller er utflydd ved mye bruk.
(Det er den nest mest brukte basen i Norge)
- det er stadig mere folk i fjellet, de er der oftere og i lengre tidsrom. Vi har
samfunnsmessige analyser som sier at dette er samfunnsøkonomisk forsvarlig
investering.
- de nye redningshelikoptrene er store, og de er ikke tenkt til å settes inn på
ambulanseoppdrag. Sea Kinghelikoptrene ble innimellom brukt i redning og
luftambulanseopppdrag, terskelen for å bruke de nye helikoptrene er mye høyere.
Realiteten er at beredskapen blir svekket for oss når de nye helikoptrene er faset inn.
Avstanden til sykehus er stor i fjellene i Agder og Telemark, ofte 3- 4 timers kjøring fra
skadested til sykehus. I disse områdene er det mye folk, dette er rekreasjonsområde
for hele sør og deler av vest Norge.
Status er med andre ord at helse sør/ øst sier nei, det ligger ingenting i
statsbudsjettet som tyder på at dette er ønskelig fra myndighetene sin side. SP har i
sitt alternative budsjettforslag foreslått 10 mill. Til å utrede dette, men slik det ser ut i
dag så er det ikke noe som tyder på at dette vil støttes. Vi mener altså at vi har meget
gode faglige grunner til at dette er en god investering, men har pr. I dag ikke den
støtten som må til for at dette skal realiseres.

Fylkesordfører ønsker at det på nyåret holdes et møte med helse sørøst.

92/20 Godkjenning av protokoll fra møte
20.10.2020

20/07139-21 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 20.10.2020. 

93/20 Agder fylkeskommunes
økonomiplan 2021-2024,
klimabudsjett og budsjett 2021

20/28444-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Fylkestinget vedtar økonomiplan 2021?2024 med følgende endringer i forhold
tilfylkesrådmannens forslag (beløp i hele tusen kroner): [tabell] 
2. Fylkestinget vedtar klimabudsjettet slik det fremkommer av vedlagte dokument.
Tiltak som ikke er tallfestet med en kostnadsvurdering og utslippsreduksjon
fremlegges før fylkestinget gjør endelig vedtak.
3. Fylkestinget vedtar budsjett 2021 med bevilgningene til de ulike
virksomheter/ansvarsområdene med tilhørende aktivitetsforutsetninger slik det
fremgår av vedlagte dokument og endringene i tabellen ovenfor.
4. Rammen for opptak av lån til nye investeringer settes til 581 295 000 kroner, jf.
kommunelovens § 14-15 første ledd. Fylkesrådmannen gis fullmakt til å avtale
rentebetingelser, avdragstid og øvrige betingelser for nye lån ihht. Reglement for
finans- og gjeldsforvaltning for Agder fylkeskommune, samt undertegne
lånedokumentene. Avdragstiden tilpasses bestemmelsene i kommunelovens § 14-18
og avdragsbeløp fastsettes i budsjettet.
5. Renteinntektene tilhørende fonds tilbakeføres ikke fonds i 2021.
6. Ved utskriving av fylkesskatten for 2021 legges den maksimale skatteøren som
vedtas av Stortinget i statsbudsjettet til grunn.
7. Fylkestinget slutter seg til fylkesrådmannens forslag til finansielle måltall.
8. Premieavviket amortiseres over ett år. Fylkesrådmannen får fullmakt til å foreta
regnskapsføringen. Det gis en orientering om premieavviket i årsrapporten for 2021.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U1 Posisjonen ønsker å opprettholde en desentralisert skolestruktur og dermed
ønsker vi å opprettholde muligheten for å gjøre dagens utdanningsprogram søkbare.
Vi er imidlertid av den oppfatning at dersom det ikke er nok søkere til tilbudene, med
60 % oppfylling av klassene, så er det ikke hensiktsmessig at alle opprettholdes.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere og kostnadsberegne en idrettslinje
med spesialisering innen kajakkpadling ved studiested Flekkefjord.
Fylkesrådmannen bes involvere forbundet og Olympiatoppen i denne vurderingen.
Sak fremlegges hovedutvalg for utdanning og kompetanse i løpet av 2021.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i skolebruksplanen fase 2 utarbeide ulike
alternativer og finansieringsmuligheter for å kunne etablere byggfag ved Vennesla
videregående skole. Arbeidet med mulighetsstudien ved Flekkefjord videregående
skole, studiested Kvinesdal skal prioriteres.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U4. Bistå skolene i få gjennomført sertifiseringen som dysleksivennlige skoler.

Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U5. Fylkestinget ber om at det gjennomføres en gjennomgang av
virkemiddelapparatet for tiltakene rettet mot dropout-problematikk i Agder.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse: 
U6. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om at hovedutvalg for utdanning og
kompetanse får en sak på å etablere Unginvest i Arendal etter modell fra
Viken og Rogaland. Dette er for å gi et tilbud til unge mellom 16 og 24 som ikke
gjennomfører ordinær opplæring.
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Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen etablere arenaer for tettere kontakt mellom
rådgivere i de videregående skolene og næringslivet, sikre at alle våre rådgivere har
tilstrekkelig og oppdatert kompetanse og satse på karriereveiledning allerede fra
Vg1.

Verbalforslag : Samferdsel 
S1. Fylkestinget er opptatt av at AKT videreutvikles som et godt og fremtidsrettet
kollektivselskap med forutsigbar økonomi, og som vil være i stand til å imøtekomme
ønsket passasjervekst. Bestillingstjenesten AKT – svipp vil kunne bidra til å oppnå
økt passasjertilgang til kollektivtransporten. Kollektivtransportens utfordringer
økonomisk og driftsmessig bør få en vesentlig utredning i behandlingen av Agder
fylkeskommunes mobilitetsplan.
Verbalforslag: Samferdsel 
S2. Fylkestinget ber om en sak der veien til nullutslippsbusser frem mot 2030
belyses, og kostnadsberegnes. Saken gir en oversikt over hvilke busskontrakter som
skal ut på konkurranse i inneværende periode (2019-2030)
Verbalforslag: Samferdsel 
S3. Fylkestinget ber om at følgende behandles politisk i samferdselsutvalget:
a. Fordelingen av handlingsprogrammets programområder kollektivtiltak, rekkverk
og TS – tiltak
b. Aktiviteten for asfalt og dekkelegging.
Verbalforslag: Samferdsel 
S4. Fylkestinget øker investeringsnivået på og langs fylkesvei slik at nye prosjekter
som vedtas i handlingsprogrammet kan igangsettes fra 2022. Det er viktig at
administrasjonskostnadene tilpasses investeringsnivået.
Verbalforslag: Samferdsel 
S5. Fv 415 er en viktig næringsveg i Agder. En utbedret fv 415 vil bidra til forutsigbar,
effektiv og sikker transport til og fra bedriftene som er eller planlegges etablert.
Fylkestinget setter av 15 mill kroner i 2021 og 10 mill kroner i 2022 til prosjektet og
forventer at det blir gitt statlige tilskudd til å fullfinansiere prosjektet slik at
anleggsarbeidene kan komme i gang.
Verbalforslag: Samferdsel 
S6. Fylkestinget ber rådmannen om å etablere et mulighetsstudie eller lignende som
kan fremvise potensielle og fremtidige utbyggingsmuligheter ved og langs
jernbanestasjonene i Agder, og dermed bidra til at næringsetableringer og
befolkningen i distriktene kan øke. Bane nor eiendom er en sentral medspiller i et slikt
mulighetsstudie ettersom de sitter på arealer tilknyttet jernbanestasjonene.
Verbalforslag: Samferdsel 
S7. Fylkestinget ber om at det igangsettes et mulighetsstudie «Fergefritt Agder» og
at kostnader dekkes innenfor vedtatt budsjettramme.
Verbalforslag: Samferdsel 
S8. AKT bes om å forsere utviklingen i retning av å bli et mobilitetsselskap og
prioritere ny forretningsutvikling. Dette må ses i sammenheng med behandling av
Agder fylkeskommunes mobilitetsplan.
Verbalforslag: Kultur, frivillighet og folkehelse 
K1. Fylkesrådmannen bes om å legge fram en sak som ser på muligheten for å
vektlegge bedrifters arbeid med likestilling, mangfold og inkludering i
anbudsprosesser.

Verbalforslag: Kultur, frivillighet og folkehelse 
K2. Barn og unge er vår viktigste, men også vår mest sårbare ressurs. Svært mange
av dem bruker mye tid i foreninger og lag for barn og unge, der frivillige legger ned et
betydelig engasjement for at barna skal få gode oppvekstsvilkår og muligheter til
varierte og verdifulle aktivitetstilbud. Fylkestinget ber om at hovedutvalg for kultur,
frivillighet og folkehelse sammen med administrasjonen ser på hvilke behov en ser
lag og foreninger har i arbeidet med opplæring av sine ledere. Formålet er å sikre
trygge lag og foreninger i Agder.
Verbalforslag: Kultur, frivillighet og folkehelse 
K3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegge og fremlegge en oversikt over
antallet elever som har fritak fra gym undervisning, og vurdere om det er tiltak som
kan gjøres for å forebygge og redusere antallet fritak.

Verbalforslag: Kultur, frivillighet og folkehelse 
K4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen innhente og synliggjøre hvorfor Agder er blant
de fylkene med lavest arbeidsdeltagelse i landet. Rådmannen bes vurderer hvilke
tiltak fra andre steder som har vist seg å fungere for å inkludere flere i arbeidslivet.
Sak og fremdriftsplan fremlegges hovedutvalget.
Verbalforslag: Kultur, frivillighet og folkehelse 
K5. Fylkestinget ønsker at støtten til Kilden kulturhusdrift og Arendal kulturhus skal
harmoniseres, og ber administrasjonen legge fram forslag til avtale om driftsstøtte til
Arendal kulturhus og muligheter for å reforhandle avtalen med Kristiansand
kommune. Hovedutvalget får i oppgave å utforme en forutsigbar innretning på
støtten til alle fylkets kulturhus.
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Verbalforslag: Kultur, frivillighet og folkehelse 
K6. Intensivere arbeidet for å nå det vedtatte målet om at 5 prosent av alle nyansatte
skal være mennesker med nedsatt arbeidsevne eller hull i CV-en. Vurdere hvordan
fylkeskommunen kan være en ressurs for å bidra til at også kommunene får en mer
inkluderende ansettelsespolitikk.

Verbalforslag: Kultur, frivillighet og folkehelse 
K7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen, sammen med hovedutvalg for Kultur,
frivillighet og folkehelse, ta en gjennomgang av mulighetene knyttet til en reduksjon
av driftskostnadene på kulturområdet med inntil 5%.
Verbalforslag: Næring, klima og miljø 
N1. Vi vil ta et krafttak for å skape nye arbeidsplasser med en offensiv satsing på
næringsutvikling, og sikre bedre rammebetingelser for at næringslivsaktører skal
lykkes. Posisjonen ønsker derfor å signalisere en vilje til et økonomisk løft for å bidra
i denne sammenheng. Etter en gjennomgang av virkemiddelapparatet ønsker vi at
fylkestinget får en sak til behandling hvor vi kan få mulighet til å prioritere
økonomiske virkemidler for å utvikle næringslivet på Agder. Fylkestinget ber om sak
hvor det utredes å opprette et regionalt såkornfond sammen med private
investerings miljøer.
Verbalforslag: Næring, klima og miljø 
N2. 2 mill. kroner av midlene avsatt for mobilisering og kompetansetiltak for
gründere prioriteres til sosiale entreprenører, deriblant 750 000 kroner til Hopeful
Kristiansand.
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Verbalforslag: Næring, klima og miljø 
N3. Fylkestinget er positive til Senter for Innovasjon i Mandal får innvilget et tilskudd
til etablering, og ber om at en eventuell søknad behandles i hovedutvalg for næring,
klima og miljø.

94/20 Endringer i budsjett 2020 20/28808-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Det gjøres endringer i driftsbudsjettet for 2020 slik som det fremkommer av
oversikten i denne saken, tabell 1. Beløpet avsettes til disposisjonsfond.
2.Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjøre opp pensjonspremien til KLP og SPK for
2020 mot disposisjonsfond.3.Mottatte midler ved opphør av Agder folkedans- og
folkemusikkarkiv, til sammen 962 000 kroner, avsettes til bundne
fond.4.Fylkesrådmann får fullmakt til å gjøre endringene i investeringsbudsjettet slik
det fremkommer i denne saken, jf. tabell 3. 5.Lånerammen for investeringer i 2020
økes med 1 857 000 kroner. 

95/20 Økonomireglement for Agder
fylkeskommune

20/28886-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar økonomireglement for Agder fylkeskommune, gjeldende fra
15.12.2020. 

96/20 Åpningsbalanse Agder
fylkeskommune 2020

20/28208-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget i Agder fylkeskommune vedtar følgende balanseoppsett som inngående
balanse for Agder fylkeskommune. Se vedlagte protokoll under møtedato for tabell.

97/20 Eierskapsmelding 20/28415-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget godkjenner eierskapsmeldingen 2020 for Agder
fylkeskommune.2.Fylkestinget delegerer til fylkesutvalget å utøve eierskap i henhold
til kapittel 3.2 Fylkesutvalget som eierskapsutvalg. 

98/20 Kostnad og fremdrift for ny Fv 406
Senumstad bru

20/08792-34 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar å igangsette prosessen om prosjektering og bygging av ny
Senumstad bru innenfor en samlet kostnadsramme på 81 mill. kroner eks. mva.
2.Fylkestinget legger tidligere vedtak i fylkestingssak 14/20 til grunn, hvor
fylkeskommunenes økonomiske forpliktelse ble satt til 50 % av den opprinnelige
rammen på 55 mill. kroner. Fylkestinget forutsetter at RWE AG står ansvarlig for hele
kostnadsøkningen som nå er fremlagt.3.Dersom prosjektet ikke bygges, forutsettes
det at RWE AG dekker sin halvpart av påløpte prosjektkostnader, som beskrevet i sak
14/20. 

99/20 Prinsipper for justeringsavtaler for
private utbyggere og kommuner
som ønsker å gjennomføre tiltak
på fylkesveg

20/27236-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Fylkestinget godkjenner at det inngås avtaler om justeringsrett med private
utbyggere eller kommuner som gjør tiltak på fylkesveg.2. Fylkestinget godkjenner
prinsippene for slike avtaler som omtalt i saken.3. Fylkesrådmannen delegeres
fullmakt til å godkjenne avtaler i tråd med prinsippene. 4. Etter overtakelse av
anlegget dekker fylkeskommunen drifts- og vedlikeholdskostnader for tiltak/prosjekt
som bygges ut etter ordningen. 

100/20 Finansieringsordning for
kommuner som ønsker å
gjennomføre tiltak på fylkesveg.

20/27236-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Fylkestinget oppretter en finansieringsordning for investeringer på fylkesvegnettet
som initieres av kommuner.  2. Fylkestinget godkjenner prinsippene for slike avtaler
som omtalt i saken. Hovedutvalget for samferdsel gis fullmakt til å godkjenne
prosjekter i tråd med prinsippene. 3. Lånerammen for finansieringsordningen med
tilhørende bevilgning i investeringsbudsjettet vedtas normalt i ordinær
budsjettbehandling for Agder fylkeskommune for kjente prosjekter. Ut over dette må
låneramme og bevilgning i investeringsbudsjettet vedtas for hvert prosjekt. 4.
Fylkeskommunen dekker drifts- og vedlikeholdskostnader for tiltak/prosjekt som
bygges ut etter ordningen. 

101/20 Avvikling av Hidra
Bompengeselskap AS høsten 2020

20/06306-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Agder fylkeskommune, som deleier av Hidra Bompengeselskap AS, vedtar å avvikle
selskapet. Fylkesrådmannen bes iverksette prosessen med avvikling. 

102/20 Høring - På veg mot et bedre
bomsystem. Utfordringer og
muligheter i det grønne skiftet

20/25900-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Ekspertutvalgets rapport gir et godt grunnlag for vurdering en ny
bompengepolitikk. Fylkestinget tar rapport «På veg mot et bedre bomsystem –
Utfordringer og muligheter i det grønne skiftet» til orientering.   2.Fylkestinget ønsker
fortsatt reduserte takster for elbiler ved bompasseringer. Fordeler ved kjøp og eie av
nullutslippskjøretøy bør videreføres.3.Timesregel og passeringstak bør videreføres
som i dag fordi den utjevner urimelig store månedskostnader for enkeltpersoner og
næringslivet. 4.Fylkestinget mener ordningen med fylkeskommunal garanti for
bompengeprosjekter på riksveg bør avvikles.5.Fylkestinget slutter seg til utvalgets
anbefaling om at vegprising må utredes nærmere. 

103/20 Ny regional strategi for Kilden
teater- og konserthus. Søknad om
bidrag

20/00998-11 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune er positiv til ny regional strategi for Kilden teater- og
konserthus.2. Agder fylkeskommune bidrar med kr. 1,25 mill. kroner per år til
realisering av strategiens modell for regional tilstedeværelse. Under strategiens Nivå
1 står det følgende: Vi vil også vurdere besøk på de mindre stedene - «Kilden på
bygda» Agder fylkeskommune er klare på at dette må de gjøre, og ikke bare vurdere.
Vi skal bygge ett Agder, og kultur er viktig for å få det til. I forbindelse med tildelingen
må det stilles krav til at «Kilden på Bygda» skal gjennomføres.3. Fylkestinget ønsker
en årlig redegjørelse for bruken av midlene, for å sikre at de har tilsiktet effekt.
Ordningen evalueres etter to år.4. Nåværende drift og finansiering av Fjæreheia amfi
videreføres inntil en robust organisering med muligheter for å videreutvikle
aktivitetene i Fjæreheia er på plass. Agder Fylkeskommune anmoder Grimstad
kommune om ikke å trekke seg fra samarbeidet før disse forholdene er avklart. 

104/20 Tilskudd til utbedring av
Hammeren ved Næs
Jernverksmuseum

20/25234-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger inntil 2 mill. kroner til utbedring av Hammeren ved
Næs Jernverksmuseum.2.Det forventes at Tvedestrand kommune øker sitt årlige
driftstilskudd til museet som sitt bidrag til prosjektet.3.Bevilgningen fra Agder
fylkeskommune belastes – Bufferfond Konsesjonskraftmidler Aust-
Agder.4.Bevilgningen forutsetter at prosjektet blir fullfinansiert. 

105/20 Regional virkemiddelgjennomgang
i Agder

20/10252-8 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Den fremlagte rapporten om det regionale virkemiddelapparatet tas til orientering.
Rapporten følges opp av en konsekvensanalyse som kartlegger og analyser
kostnadene og effektene av anbefalte tiltak og skisserte modeller sammenlignet med
dagens organisering. 
2.Prosjektet regional virkemiddelgjennomgang videreføres. Prosjektet har et eksternt
prosjektstyre besta ̊ende av representanter for Agder fylkeskommune og ulike
virkemiddelaktører. Leder av hovedutvalg for næring, klima og miljø, en representant
fra opposisjonen i hovedutvalget, en representant fra regionalt næringsliv samt en
representant fra arbeidstakersiden deltar som observatører.
3.Konsekvensanalysen lyses ut med en økonomisk ramme på inntil 900 000 kroner. 
4.Prosjektfinansieringen dekkes av overførte KMD midler. 
5.Basert på kunnskapsgrunnlaget fra den regionale virkemiddelgjennomgangen og
konsekvensanalysen arbeider fylkesrådmannen videre med forslag til modell, og en
eventuell Agder-pilot som sees i sammenheng med den nasjonale
virkemiddelgjennomgangen. Forslaget legges frem til politisk behandling innen juni
2021.

106/20 Samarbeidsavtale om Det
kommunale oppgavefellesskapet,
Nasjonal Digital Læringsarena,
(NDLA)

20/20557-8 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Agder fylkeskommune vedtar representantskapets forslag til samarbeidsavtale for
NDLA. 2.Samarbeidsavtalen trår i kraft når alle deltakerfylkene har vedtatt avtalen.

107/20 Elever med stort læringspotensial i
Agder fylkeskommune

20/25522-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkeskommune etablerer en arbeidsgruppe med representanter for elevene
som både går studieforberedende og yrkesfaglig, pedagogisk ansatte, skoleledelse,
næringslivet, Universitetet i Agder og fylkesadministrasjonen. Arbeidsgruppen skal
samordne de eksisterende tilbudene til elever med høyt læringspotensial, og vurdere
behovet for nye, lokale tiltak.Forslag til tiltak skal kunne gjennomføres i hele Agder
og ivareta ulike skoler og elever i alle Agders regioner. Arbeidsgruppen må også
legge fram forslag til videreføring av opplæringen for pedagoger og skoleledere i
kartlegging og identifisering av elever med høyt læringspotensial som hadde
oppstart i 2019. Opplæringen må omfatte både kommuner og fylkeskommunen. 

108/20 Tilstandsrapport for videregående
opplæring 2019

20/28150-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fylkestinget vedtar: 
1.Tilstandsrapport 2019 for videregående opplæring tas til orientering. 
2.Tilstandsrapport 2019 for videregående opplæring legges til grunn for arbeidet
med å nå målene i regionplan Agder 2030. 
3.Følgende legges til grunn for videre kvalitetsarbeid i videregående opplæring: 
a)Arbeidet for å øke gjennomføringen, gjennom tett oppfølging av elever og lærlinger
i hele opplæringsløpet, videreføres. 
b)Arbeidet for å sikre god progresjon mellom trinn, og legge til rette for at flere elever
på Vg2 yrkesfag velger læreplass, prioriteres. 
c)Tiltak for at alle søkere får læreplass og gjennomfører læretiden, prioriteres. 
d)Arbeidet for å sikre god, relevant og tilpasset opplæring, slik at elevene opplever
mestring og læring, videreføres. 
e)Arbeidet for å nå nullvisjonen for mobbing i skole og lærebedrift videreføres. 
f)Arbeidet for å kvalifisere voksne og innvandrere til videre studier og arbeidsliv
videreføres.  
g)Arbeidet for å redusere VG3 fagopplæring fortsetter slik at flest mulig formidles ut i
lære. 
h)Samarbeidet med kommunene styrkes ytterligere for å bedre produksjonen av
grunnskolepoeng og for å sikre en god overgang fra grunnskole til videregående
opplæring.
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109/20 Vedtak av forskrift om utvidet
jakttid for kanadagås og stripegås
i perioden 2021–2022, Agder

20/26595-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Med hjemmel i forskrift 25. januar 2017 nr. 106 om jakt- og fangsttider samt sanking
av egg og dun for jaktsesongene fra 1. april 2017 til og med 31. mars 2022 § 3. nr. 2
bokstav b, jf. lov 29. mai 1981 nr. 38 om jakt og fangst av vilt (Viltloven) § 9 vedtar
fylkestinget i Agder ny forskrift om utvidet jakttid for kanadagås og stripegås for
perioden 2021-2022, Agder. 

110/20 Sørlandets Europakontor –
fremtidig eierskap og organisering

20/28763-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget vedtar at Agder fylkeskommune, som majoritetseier av Sørlandets
Europakontor AS, setter i gang et arbeid for å avvikle selskapet i sin nåværende form
med sikte på å styrke Agders internasjonale arbeid ved en bedre koordinering og
samordning av den samlede kompetansen knyttet til internasjonalt
samarbeid.2.Fylkestinget ber om at de øvrige eierne og selskapets administrasjon og
styre inviteres til en prosess om alternative eierskaps- og organisasjonsmodeller for
Sørlandets Europakontor. Målet med arbeidet er å finne en bedre rollefordeling og
samordning mellom aktørene i det regionale virkemiddelapparatet for
internasjonalisering.3.Fylkestinget understreker at en eventuell virksomhetsavvikling
må ivareta de ansatte på en god måte. 4.Fylkestinget forutsetter at Agders interesser
i både offentlig og privat sektor fortsatt skal ivaretas gjennom aktiv deltakelse og
tilstedeværelse i Brussel 

111/20 Farsund kommune -
reguleringsplan Bastuvika -
offentlig ettersyn - innsigelse

20/00963-15 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Agder fylkeskommune minner om nasjonale og regionale føringer for ivaretakelse
av 100-metersbeltet langs sjø. 
2. Agder fylkeskommune mener at det er tatt tilstrekkelige hensyn til
landskapsvirkninger når det gjelder BK7. Utbyggingen bryter ikke med
fjordlandskapet på en uheldig måte selv om tiltaket blir eksponert mot sjøen. 
3. Agder fylkeskommune gir følgende faglige råd: 
a. Boliger i området B5.2 bør gis bedre landskapstilpasning. Dette gjelder særlig den
delen som ligger i 100-metersbeltet. 
b. Rekkefølgebestemmelse som sikrer etablering av gang- og sykkelveg må
innarbeides i tråd med kommunedelplan for området. 
c. Utformingen av nytt kryss for atkomstvei til boligområdet må endres av
trafikksikkerhetsmessige årsaker. 
d. Det bør innarbeides flere grønne forbindelseslinjer gjennom tomterekkene og ut til
friluftsområdene. 
e. Våningshuset i Bastuvika med omgivelser og tilhørende strand bør bevares.
4. Agder fylkeskommune ber om at øvrige planfaglige innspill innarbeides i planen.

112/20 Inndekning av tilskudd til TENK
Eiendom AS

20/18899-13 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Det omdisponeres 500 000 kroner fra «Satsing på blå og grønne næringer» i
avdeling for Virkemidler og entreprenørskap for å følge opp vedtatte tilskudd til TENK
Eiendom AS. 

113/20 Arendal kommune - uttalelse til
oppstart av detaljregulering med
planprogram for Krøgenes nord

20/26753-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkesutvalget mener det er viktig med tilgjengelig næringsarealer og ser positivt på
oppstart av detaljregulering med planprogram for Krøgenes nord. 

114/20 Endring av reglement for
fylkeseldrerådet

20/28722-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar endringer i reglementet for fylkeseldrerådet med
administrasjonens tillegg om fjernmøte. 

115/20 Reglement for råd for personer
med funksjonsnedsettelse

20/28722-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar endringer i reglementet for råd for personer med
funksjonsnedsettelse med administrasjonens tillegg om fjernmøte. 

116/20 Reglement for Ungdommens
fylkesting/Ungdommen
fylkesutvalg

20/28722-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar følgende endringer i reglementet for Ungdommens fylkesting
(UFT)/ Ungdommens fylkesutvalg (UFU): 
Punkt 5.1: Ungdommens fylkesutvalg har møte-, tale- og forslagsrett i fylkesting,
fylkesutvalg og hovedutvalg. Ungdommens fylkesutvalg kan sende to representanter
til hvert møte i fylkesting, fylkesutvalg og hovedutvalg.

Punkt 5.2: UFT og UFU følger fylkestingets møteplan. UFU kan i tillegg arrangere
arbeidsmøter ved behov.  

Punkt 10: Samhandling mellom Brukerpanel og øvrige råd i Agder fylkeskommune.

Administrasjonens tillegg om fjernmøte tas inn.

Opptil fylkesrådmannens å vurdere hvor det er hensiktsmessig å legge inn punktet:
Lederen av ungdommens fylkesutvalg skal hete ungdommens fylkesordfører og
nestlederen skal hete ungdommens fylkesvaraordfører.   

Punkter jeg hvor skal inn.
1. Følgende setning av 4.2 strykes UFU konstituerer seg selv og velger leder og
nestleder. 
2. Nytt punkt 2.5 «UFT Velger UFU, Ungdommens Fylkesordfører og Ungdommens
Fylkesvaraordfører» 
3. Punkt 2.3 endres til «UFT nedsetter en egen valgkomite på 4 personer sammensatt
av: avtroppende medlem(mer) av UFU, deltakere på UFT som ikke stiller til valg og en
person fra administrasjonen. Valgkomiteen innstiller 13 representanter til UFU, en
person som Ungdommens Fylkesvaraordfører og en som Ungdommens
Fylkesordfører. Det skal tilstrebes en god balanse mellom kjønn, alder og geografisk
tilhørighet.»

117/20 Reglement for Brukerpanel i Agder 20/28722-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar reglement for Brukerpanelet i Agder med administrasjonens
tillegg om fjernmøte. 

118/20 Plan for forvaltningsrevisjon 2020-
2023 og plan for eierskapskontroll
2020-2023

20/07139-18 Fylkestinget Risiko- og vesentlighetsvurderinger av Agder fylkeskommune tas til
orientering.    Plan for forvaltningsrevisjon og plan for eierskapskontroll 2020-2023
vedtas med følgende prosjekter med aktuelle tema for forvaltningsrevisjon og
eierskapskontroll:  Forvaltningsrevisjon (ikke prioritert rekkefølge) -Samferdsel og
eiendom•Planlegging og styring av investeringsprosjekter.-Tillitsskapende
forvaltning•Overordnet internkontroll-Regionplan 2030•Bærekraftig utvikling-
Folkehelse•Folkehelse og levekårEierskapskontroll (ikke prioritert rekkefølge)-Vest-
Agder Museet IKS-Aust-Agder Museum og Arkiv IKS-Kilden teater og konserthus for
Sørlandet IKSFylkestinget delegerer myndighet til kontrollutvalget til å foreta
endringer og omprioriteringer i planene, samt til å kunne definere og avgrense
konkrete prosjekter innenfor de utvalgte områdene i planene. 

119/20 Oppnevning - representantskapet
for Furøya IKS

20/08309-31 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar følgende oppnevnelse til representantskapet i Furøya IKS:Som
representant velges: Birte Simonsen Som personlig vara velges: Oddbjørn
KyllandSom personlig vara for Arne Thomassen velges: Bjørn Ropstad 

120/20 Årsmelding 2019,  Vigo IKS 20/28802-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Årsmelding fra Vigo IKS tas til orientering. 

121/20 Godkjenning ny selskapsavtale -
Agder Arbeidsmiljø IKS

20/28732-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner forslag til endring av selskapsavtalen for Agder Arbeidsmiljø
IKS som foreslått i saken. 

122/20 Revidert selskapsavtale for
Konsesjonskraft IKS

20/00810-11 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner revidert selskapsavtale 2020?2029 for Konsesjonskraft IKS,
vedtatt i representantskapet 24. juni 2020. 

123/20 Behandling av selskapsavtale -
VETAKS IKS

20/07139-19 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner selskapsavtalen for Vestfold, Telemark og Agder
kontrollutvalgssekretariat IKS som vedtatt i representantskapet 17.11.2020. 

124/20 Godkjenning endring av
selskapsavtale med tilhørende
samarbeidsavtale for Aust-Agder
museum og arkiv IKS

20/00679-20 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale med tilhørende samarbeidsavtale for
Aust-Agder museum og arkiv IKS. 

2019.10.23 Fylkestinget 1/19 Godkjenning av fylkestingsvalget
2019

19/00009-17 Fylkestinget Fylkestingsvalget 2019 i Agder erklæres gyldig. 

2/19 Godkjenning av reglement for
fylkestinget

19/00009-26 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for fylkestinget. 

3/19 Godkjenning av reglement for
fylkesutvalget

19/00009-27 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for fylkesutvalget. 

4/19 Valg av fylkesutvalg 19/00009-10 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

5/19 Valg av fylkesordfører 19/00009-6 Fylkestinget Følgende velges som fylkesordfører for valgperioden 2019-2023: Arne Thomassen
(H). 

6/19 Valg av fylkesvaraordfører 19/00009-7 Fylkestinget Følgende velges som fylkesvaraordfører for valgperioden 2019-2023: Bjørn Ropstad
(KrF) 

7/19 Valg av kontrollutvalg 19/00009-32 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

8/19 Godkjenning av
delegeringsreglement

19/00009-18 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner delegeringsreglement for Agder fylkeskommune. 

9/19 Godkjenning av reglement for
hovedutvalg for utdanning og
kompetanse

19/00009-28 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for hovedutvalg for utdanning og kompetanse. 

10/19 Valg til hovedutvalg for utdanning
og kompetanse - valg av leder og
nestleder

19/00009-1 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 
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11/19 Godkjenning av reglement for
hovedutvalg for næring, klima og
miljø

19/00009-29 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for hovedutvalg for næring, klima og miljø. 

12/19 Valg av hovedutvalg for næring,
klima og miljø- valg av leder og
nestleder

19/00009-2 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

13/19 Godkjenning av reglement for
hovedutvalg for samferdsel

19/00009-30 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for hovedutvalg for samferdsel. 

14/19 Valg av hovedutvalg for
samferdsel - valg av leder og
nestleder

19/00009-3 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

15/19 Godkjenning av reglement for
hovedutvalg for kultur, folkehelse
og frivillighet

19/00009-31 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet

16/19 Valg av hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet - valg av
leder og nestleder

19/00009-22 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

17/19 Godkjenning av reglement for
godtgjøring til folkevalgte

19/00009-15 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for godtgjøring til folkevalgte med de
vedtatteendringene. 
Det gjennomføres en evaluering i løpet av perioden
Endringer innarbeides i budsjett for 2020. 
Fylkestinget ber om en sak der alle valgte representanter kan innlemmes i 
fylkeskommunens pensjonsordning.

18/19 Valg av valgnemnd 19/00009-21 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

19/19 Valg av fylkesvalgstyre 19/00009-24 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

20/19 Valg av opposisjonsleder 19/00009-20 Fylkestinget Følgende velges som opposisjonsleder for valgperioden 2019-2023: Gro Bråten (Ap).

21/19 Valg til KS' fylkesmøte 19/00009-9 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

22/19 Valg til KS' Landsting 19/00009-23 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

23/19 Valg av representanter til
nasjonalpark- og
verneområdestyrer 2020-2023

19/00009-11 Fylkestinget Til verneområdestyret for Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane ogFrafjordheiane foreslås
følgende to kandidater, i prioritert rekkefølge: 
1. Janne Nystøl (KrF)
2. Tore Askildsen (KrF)
Til verneområdestyret for Oksøy Ryvingen og Flekkefjord foreslås følgende to
kandidater, i prioritert rekkefølge: 
1. Sally Vennesland (H)
2. Harald Fauskanger Andersen (H)
Til styret for Raet Nasjonalpark foreslås følgende to kandidater, i prioritert rekkefølge:
1. Gro Bråten (Ap)
2. Oddbjørn Kylland (Sp)

24/19 Valg av medlemmer til
representantskapet i
Konsesjonskraft IKS

19/00009-25 Fylkestinget Som medlem av representantskapet i Konsesjonskraft IKS velges 1. Arne Thomassen
(H) 2.Gro Bråten (Ap). Som varamedlem av representantskapet i Konsesjonskraft IKS
velges 1. Bjørn Ropstad (KrF) 2.Oddbjørn Kylland (Sp). 

25/19 Godkjenning av reglement for
fylkeseldrerådet

19/00009-13 Fylkestinget Fylkestinget vedtar reglement for fylkeseldrerådet i Agder. 

26/19 Godkjenning av reglement for råd
for mennesker med nedsatt
funksjonsevne

19/00009-14 Fylkestinget Fylkestinget vedtar reglement for råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 

27/19 Godkjenning av reglement for
ungdommens fylkesting og
ungdommens fylkesutvalg

19/00009-19 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner reglement for ungdommens fylkesting og ungdommens
fylkesutvalg 

28/19 Møteplan 2020 19/00008-1 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

2019.12.18 Fylkestinget Godkjenning av protokoll Fylkestinget Protokollen fra møtet 23.-24. oktober 2019 ble enstemmig godkjent. 

29/19 Agder fylkeskommunes
økonomiplan 2020-2023 og
budsjett 2020

19/00015-18 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U1. Fylkestinget ber om en sak med en oversikt og evaluering av det arbeidet
fylkeskommunen har innenfor forebyggende arbeid knyttet til psykisk helse og
mobbing i dag. Ingen av dagens ordninger opphører før fylkestinget har gjort en
vurdering av hva som skal videreføres. Fylkestinget ønsker å få presentert ulike
løsninger for å sikre at elevene har ressurspersoner på skolen å snakke med når de
trenger det. Fylkestinget ber også om en vurdering av å innføre programmet VIP
Makker på de skolene som ikke har det.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U2. Fylkestinget har fått et utvidet ansvar for ungdommer i alderen 16-24 år. Det bes
derfor om en sak om hvordan vi sammen med kommunene kan styrke det
rusforebyggende arbeidet for denne aldersgruppen.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U3. Fylkestinget ber om at hovedutvalg for utdanning og kompetanse får en sak om
hvordan vi kan øke antallet læreplasser. Saken må også inneholde en evaluering av
de ulike opplæringskontorene.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U4. Fylkestinget ber om at hovedutvalg for utdanning og kompetanse får en sak om
hvordan vi bedre kan ivareta næringslivets behov og tilgang på læreplasser i
dimensjoneringen av tilbudsstrukturen for videregående skoler.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U5. Fylkestinget vil starte arbeidet med en studentmelding som ser pa ̊ studenters
velferd, tilknytning til regionen og det regionale arbeidsmarkedet i samarbeid med
relevante parter som regionalt næringsliv, vertskapskommunene Grimstad og
Kristiansand og representanter fra studentmassen.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U6. Fylkestinget ber hovedutvalg for utdanning og kompetanse utarbeide en strategi
for hvordan vi bedre kan løfte talentene i skolene våre. Strategien bør inneholde tiltak
for å videreutvikle de satsingene vi allerede har, som elevpriser, talentsatsinger innen
idrett og talentsenter i realfag, men også satsinger innenfor nye fagområder.
Strategien bør også omfatte en plan for å øke læreres og skolelederes kunnskap om
barn med stort læringspotensial.
Verbalforslag: Utdanning og kompetanse 
U7. Fylkestinget ber om at Hovedutvalg for utdanning og kompetanse får en oversikt
over kompetansen i rådgivingstjenesten, og hvilke tiltak som er nødvendige for at
rådgiverne skal kunne kartlegge elevenes evner, kompetanse og interesser.
Verbalforslag: Levekår og folkehelse 
L1. Fylkestinget ber om en statusrapport for det vedtatte målet om at 5 prosent av
alle nyansatte skal være mennesker med nedsatt arbeidsevne eller hull i CV-en.
Saken skal også inneholde en oversikt over hvor fylkeskommunen er i arbeidet med
at ansatte i Agder fylkeskommune skal gjenspeile befolkningen i sin helhet, inkludert
etnisitet og variasjon i funksjonsevne.
Verbalforslag: Levekår og folkehelse 
L2. Fylkestinget bevilger kr 500 000 for å styrke pilotprosjektet i Arendal om
fritidskort for unge, i henhold til søknad fra Arendal kommune.
Verbalforslag: Levekår og folkehelse 
L3. Tilskuddet til gratistilbudet Tvedestrand badepark videreføres med 150 000,- for
2020.
Verbalforslag: Levekår og folkehelse 
L 4. Friluftsråd: øke bevilgningen fra 4,5 kr. pr. innbygger til 6 kr. pr. innbygger.
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Verbalforslag: Levekår og folkehelse 
L5. Foreningen for barnepalliasjon jobber med etablering av et barnehospice for
alvorlig syke og døende barn på Eg i Kristiansand. Foreningen har hovedkontor i
Kristiansand. Fylkestinget ber rådmannen om å aktivt bidra inn mot statlige
myndigheter med mål om å få til en slik etablering.  Det bes samtidig om en sak der
muligheten for et samarbeid mellom fylkeskommunen, UiA, Sørlandet sykehus og
foreningen utredes, der målet er å etablere et tilbud for utdanning og kvalifisering av
helsepersonell med spisskompetanse i barnepalliasjon. Et slikt tilbud vil samtidig
bidra med kompetanse innen barnepalliasjon i kommunene.

Verbalforslag: Levekår og folkehelse 
L6. Fylkestinget ønsker å etablere et NAV-ombud. Fylkesrådmannen utarbeider en
sak med organisering og mandat.
Verbalforslag: Næring 
N 1. Det opprettes et nytt forum som skal jobbe med blå vekst. Hovedutvalg for
næring, klima og miljø utarbeider forslag til sammensetning av forumet.
Verbalforslag: Næring 
N 2. I lys av den nasjonale gjennomgangen av virkemiddelapparat bes
administrasjonen gjennomføre en tilsvarende gjennomgang av det regionale
virkemiddelapparatet
Verbalforslag: Næring 
N 3. Fylkestinget ber om vurdering av å legge inn Sørlandets Europakontor i
fylkeskommunens administrasjon.

Verbalforslag: Næring 
N 4. Som en overgangsordning etter at avtalen om overføring av
konsesjonskraftmidler opphører, gis Setesdal regionråd et tilskudd på 3 mill. for
2020.
Verbalforslag: Klima og miljø 
K 1. Fylkestinget ber om en sak der forslag til klimabudsjett- og klimaregnskap blir
innført fra og med 2021.
Verbalforslag: Klima og miljø 
K 2. Fylkestinget ber om en gjennomgang av tiltakene knyttet til satsingen på
sykkelbytiltak.
Verbalforslag: Klima og miljø 
K 3. Fylkestinget ber om at det vurderes solcellebelysning langs fylkesveier.

Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 1. Fylkestinget ber om få en sak med oversikt over bredbåndsdekningen i Agder
med fokus på forsyningssikkerhet
Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 2. Bedre busstilbud: Fylkestinget ber om en oversikt over hvilke områder som kan
være aktuelle for reduserte busspriser eller endringer av soneinndeling. Saken må
belyse hvordan et eventuelt fylkeskommunalt tilskudd for reduserte priser kan gi
synergier til det varslede bidrag fra staten om å reduserte priser. Fylkestinget ønsker
også at saken inneholder forslag til hvordan bestillingstransport og nye løsninger
kan gi bedre mobilitet i distriktene.
Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 3. Handlingsprogram for fylkesveger og trafikksikkerhetstiltak styrkes med 20
millioner i 2020 med en økning i økonomiplanperioden. Hovedutvalg for samferdsel
foretar prioritering av nye tiltak i handlingsprogrammet med særlig vekt på
sykkelveier.
Prioriteringen fremmes for fylkestinget.
Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 4. Fylkestinget imøtekommer søknaden fra Kvinesdal kommune og bevilger kr. 300
000,- til arbeidet med å etablere en nasjonal trafikksikkerhetskonferanse med
Kvinesdal kommune som vertskap.
Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 5. Det avsettes kr 150 000,- til en mulighetsstudie/trafikksikkerhetsanalyse for
Sundekrysset i Flekkefjord.
Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 6. Fylkestinget ber rådmannen om å redusere prosjektkostnadene på
fylkeskommunens veiinvesteringer når det utbedres/bygges etter handlingsprogram
for fylkesveger. Det skal ved hvert prosjekt fremvise trafikksikre alternativer med ulike
standarder, slik at fylkeskommunen får mest mulig infrastruktur av finansieringen.
Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 7. Fylkestinget ber rådmannen om en kartlegging som et forarbeid til utarbeidelsen
av ny handlingsplan for utbedring/bygging av fylkesvei av blant annet følgende:
-   strekninger som kommunene har definert som særlig farlig 
    eller vanskelig skolevei, og som kommunene pr. 1.12-2019 
    betaler for skoleskyss.
-  strekninger med høy andel skolebarn der det ikke er 
    avgrenset gang eller sykkelvei. 
-   Strekninger med høy andel tungtrafikk
-   Skoleveier med høy eller middels skredfare, men som ikke 
    er tiltenkt statlige rassikringsmidler
-   Ulykkesstatistikker på strekninger med middels eller alvorlig 
     personskade siste 10 år.
-    Strekninger med ulike «flaskehalser» for næringslivet

Verbalforslag: Samferdsel og eiendom 
S 8. Fylkestinget ber rådmannen om at fordelingen av midlene avsatt til rekkverk,
trafikksikkerhetstiltak og kollektivtiltak skal vedtas i samferdselsutvalget, gjerne
gjennom 2-3 fordelinger årlig. Midler til fast dekke på grusveier og skredsikring
vedtas av samferdselsutvalget.
Verbalforslag: Kultur og kulturminnevern 
K 1. Videreføre driftsstøtte til Sylvartun med kr. 150 000,- for 2020

Verbalforslag: Kultur og kulturminnevern 
K 2. Videreføre driftsstøtte til Bjoren med kr. 100 000,- for 2020

Verbalforslag: Kultur og kulturminnevern 
K 3. Fylkestinget ber om at Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet får en
gjennomgang av nåværende tilskudd og støtte innen kulturfeltet som gis både årlig
og etter søknad. Målet er å utarbeide prosedyrer for tildeling som gir en helhetlig og
forutsigbar behandling.
Verbalforslag: Kultur og kulturminnevern 
K 4. Driftsstøtte til nytt industrihistorisk senter Mandal.

Verbalforslag: Kultur og kulturminnevern 
K 5. Fylkestinget ber rådmannen kartlegge og synligjøre vedlikeholdsetterslepet på
kulturinstitusjoner der fylkeskommunen er eier/deleier. En statusrapport legges frem
for hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet i løpet av 2020.
Verbalforslag: Kultur og kulturminnevern 
K 6. Fylkestinget ber rådmannen vurdere muligheten for å styrke og utvide
Olympiatoppen Sør, med tanke på å utvikle et Toppidrettssenter i Agder. Det bes om
en sak der dette konkretiseres etterfulgt av en søknad om midler som sendes
kulturdepartementet.
Verbalforslag: Politisk rådgiver 
Fylkestinget ber om at tilgjengelige midler til rådgiverstilling i fylkesrådmannens stab
omdisponeres til å ansette en politisk rådgiver for politisk ledelse.

Verbalforslag: Effektivisering 
Prosjekt innsparing øker med 10 mill. til 60 mill. årlig fra 2021 med videre økning i
økonomiplanperioden.
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Verbalforslag: Investeringer 
Fylkestinget utsetter prosess om nytt fylkeshus i Elvegata og ber om en sak så fort
som mulig der følgende momenter blir ivaretatt:
- Fylkesrådmannen vurderer om vi skal eie eller leie
- Fylkesrådmannen vurderer ulike lokasjoner langs metroaksen i Kristiansand
- Fylkesrådmannen vurderer om vi skal bygge nytt fylkeshus som et offentlig/privat
samarbeide
- Fylkestinget forutsetter at den pågående arkitektkonkurransen vedr. Elvegata 4
fortsetter parallelt med at disse vurderingene over foretas, men uten at en forplikter
seg til at dette blir den endelige lokaliseringen
Verbalforslag: Forprosjekt for UNESCO-senter i Valle. 

Verbalforslag: Det bes om en sak på hvor mye energi vi kan ta ut ved å montere
solceller på alle fylkeskommunens bygg og videregående skolebygg i Agder
fylkeskommune, og kostnaden knyttet til det, samt kartlegging av energiforbruk og
mulige effektiviseringstiltak. 
Verbalforslag: I Agder fylkeskommune skal det legges til rette for desentralisert
høyere utdanning og fagskole i hele fylket. Fylkesrådmannen bes gå i dialog med
universitetet og fagskolen for å sikre tilbud som kan tilbys i hele regionen. 

30/19 Prinsipper for eierstyring i Agder
fylkeskommune

19/00015-13 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune skal utøve et aktivt eierskap. Selskaper der fylkeskommunen
har eierinteresser eller er deltaker i skal aktivt bidra til oppfyllelse av Regionplan
2030s hovedmål: Å utvikle Agder til en miljømessig, sosialt og økonomisk
bærekraftig region i 2030 – et attraktivt lavutslippssamfunn med gode levekår.
Fylkestinget skal hvert år orienteres om status og måloppnåelse på arbeidet med
Regionplan Agder 2030 i de fylkeskommunale selskapene. 
2.Virksomheten skal arbeide målrettet for å ivareta sitt samfunnsansvar, herunder
etiske og miljømessige forhold.
3.Styresammensetningen skal være kjennetegnet av kompetanse, kapasitet og
mangfold ut fra det enkelte selskaps egenart. Styresammensetning skal være
kjennetegnet av kompetanse, kapasitet og mangfold ut fra det enkelte selskapets
egenart.
4.Det skal være åpenhet knyttet til fylkeskommunens eierskapsutøvelse og
selskapets virksomhet. Dette innebærer bl.a. løpende arkivering av dokumenter
tilknyttet selskapet i fylkeskommunens arkiver.
5.Eierstyring skal foregå på generalforsamling og i representantskap.
Fylkeskommunens satsninger i regionplan Agder 2030 må vises igjen i eierstyringen.
6.Styret har det overordnede ansvaret for forvaltningen av selskapet og skal herunder
ivareta en uavhengig kontrollfunksjon overfor selskapets ledelse på vegne av eierne. 
7.Etiske og forretningsmessige prinsipper og praksis i selskaper som
fylkeskommunen har eierinteresser i, skal være forenlig med fylkeskommunens egne
prinsipper og praksis.
8.Kapitalstrukturen i selskapet skal være tilpasset selskapets formål og situasjon.
9.Eiere skal likebehandles.
10.Lønns- og incentivordninger bør utformes slik at de fremmer verdiskapingen i
selskapet og fremstår som rimelige.

31/19 Revidert regional plan for
Kristiansandsregionen

19/00015-24 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Saken utsettes. 

32/19 Salg av aksjer til Arendal
kommune og forslag til ny
aksjonæravtale

19/00015-9 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune tilbyr Arendal kommune å kjøpe 170 aksjer i Agder
Kollektivtrafikk AS til kroner 10 000 per aksje, samlet 1,7 mill. kroner. 
2.Det forutsettes at Arendal kommune, utover delfinansiering av grunnskoleskyss,
bidrar med årlig tilskudd på 2,189 mill. kroner som årlig reguleres med
statsbudsjettets forutsetninger om pris- og lønnsutvikling (deflator). 
3.Det forutsettes at selskapets generalforsamling godkjenner salg av aksjer til
Arendal kommune.
4.Fylkestinget godkjenner vedlagte forslag til aksjonæravtale gjeldende fra og med
en eventuell inntreden av Arendal kommune som aksjonær i selskapet.
5.Det er en forutsetning at Kristiansand kommune også godkjenner vedlagte forslag
til aksjonæravtale.
6.En forutsetning for at Arendal kommune kjøper seg inn i selskapet er at kommunen
undertegner aksjonæravtalen.
7.Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Arendal kommune om
overføring av aksjene.
8.Dagens aksjonæravtale gjelder inntil videre. Dersom Arendal kommune likevel ikke
ønsker å kjøpe aksjer i selskapet vil fylkesrådmannen legge frem ny revidert
aksjonæravtale mellom Agder fylkeskommune og Kristiansand kommune
9.Fylkesrådmannen bes om å utarbeide en sak i perioden om prinsipper for
samhandling- og eierstruktur i AKT, som sikrer et godt regionsamarbeid og gode
kollektivtjenester i hele Agder. Det utredes også hvordan det kan sikres større politisk
styring med kollektivtilbudet i regionen.

33/19 Jernbaneforum Sør –
Samarbeidsavtale og oppnevnelse
av representanter til forumet

19/00015-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Vedlagt forslag til samarbeidsavtale godkjennes av Agder fylkeskommune. 
2.Agder fylkeskommune oppnevner følgende som medlemmer (inkludert
varamedlemmer) i Jernbaneforum Sør:

Medlem: Rune Hagestrand, H
Medlem: Bjørn Ropstad, KrF 
Medlem: Unni Nilsen Husøy, FrP
1. vara: Beate M. Johnsen, V
2. vara Ingebjørg Godskesen, PP
3. Vara: Janne Nystøl, KrF
Medlem: Neda Blakstad, Ap
Vara: Knut Henning Thygesen, Rødt
Medlem: Oda Pettersen, MDG
Vara: Morten Ekeland, SV

3.Agder fylkeskommune oppnevner én representant (inkludert vararepresentant) til
representantskapet for Jernbaneforum Sør 

Agder fylkeskommune bevilger en årlig sum på kr. 500 000,- til Jernbaneforum Sør
34/19 Oppnevning til

yrkesopplæringsnemnda 2020 -
2024

19/00015-22 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget oppnevner ny yrkesopplæringsnemnd i Agder fylkeskommune for
perioden 2020-24 i henhold til fremlagte forslag. 
Fylkestingets vedtak 
1.Fylkestinget oppnevner ny yrkesopplæringsnemnd i Agder fylkeskommune for
perioden 2020-24 i henhold til fremlagte forslag.
Politisk oppnevnte medlemmer:
Fast: Maiken Messel (H)
vara Anders Kylland (FrP)
Fast: Venke Anny Nes, Ap
Vara: Morten Ekeland, SV
Øvrige: 
LO: Medlem: Dagfinn Svanøe vara: May-Lene Noddeland
Medlem: Hildegunn Fardal vara: Christian Heinecke

NHO: Medlem Anne Klepsland Simonsen vara: Eva Katrine Moi Skøie
Medlem: Svein Jåtun vara: Svein Bøgwald

KS: Medlem: Christiane Marie Ødegårdvara: Jarl Vidar Erichsen
Medlem: Dorrit Svenning vara: Magnus Mork

Utdanningsforbundet: Medlem: Vemund Jensen vara: Sheila Vaage Benestad

Elevorganisasjonen: Medlem: Rahman Rezaivara: Zhile Shen

Lærlingerepresentant: Medlem: Kevin Fossnes vara: Fidan Mamedova

Spekter: Medlem: Bente Jahnsen vara: Hans-Harald Nome

Virke: Medlem: Geir Ausland vara: Thomas Voldheim

2.Fylkestinget vedtar reglement for yrkesopplæringsnemnda.
Fylkestinget oppnevner i tillegg til valgnemndas forslag til organisering av nemnda
en lærlingrepresentant med møte-, tale- og forslagsrett.

35/19 Valg i fylkestinget 19/00015-20 Fylkestinget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

36/19 Valg av medlemmer til
representantskapet i IKT Agder IKS

19/00015-15 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune velger fylkesrådmann Tine Sundtoft som medlem i IKT Agder
IKS sitt representantskap med fylkesdirektør Bjørn Ø. Kristiansen som personlig
varamedlem fra 1.1.2020 

sida 17 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

37/19 Kompetansestrategi Agder 2030 -
orientering om oppfølging:
Kompetanseforum

19/00015-16 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune tar saken til orienteringFylkestinget ber fylkesrådmannen ta
initiativ til en samarbeidsavtale mellom Agder fylkeskommune, Universitetet i Agder
og Sørlandet sykehus for å sikre at utdanningene både i videregående opplæring og
innenfor høyere utdanning kan tilby praksisplasser og lærlingeplasser i hele regionen,
også i ytterkantene. Det er viktig at tilbud til praksis gjøres på en effektiv og god
måte. 

38/19 Høring: Områdegjennomgang av
det næringsrettede
virkemiddelapparatet

19/00015-19 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkeskommunene støtter en helhetlig gjennomgang av virkemiddelapparatet. 
2.Fylkeskommunene legger til grunn at endringene vil støtte oppunder målene med
regionreformen og understøtte fylkeskommunes regionale samfunnsutviklerrolle. 

3.Fylkeskommunenes eierandel i Innovasjon Norge beholdes og styrkes.  

4.Fylkeskommunene foreslår en alternativ modell, basert på dagens
arbeidsmåter.  (Se kapitel 5 i dokumentet.) 

5.Fylkeskommunenes mulighet til å påvirke utformingen av nasjonale virkemidler
må styrkes gjennom utforming av nasjonale programstyrer, der fylkene gis reell
påvirkning.  

6.Fylkeskommunene må gis adgang til å disponere næringsrettede økonomiske
virkemidler fra staten til bruk i aktiviteter som støtter fylkeskommunenes oppgaver
relatert til mobilisering, strategisk retning og koordinering.   

7.Fylkeskommunene støtter at Siva legges inn i Innovasjon Norge.  
8.Fylkeskommunene støtter at den nasjonale reiselivsprofileringen utredes med mål
om å skille denne ut i egen enhet.  

9.Fylkeskommunene mener mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber
om at også andre ordninger og virkemidler vurderes, f.eks. ordninger under Enova og
kompetansevirkemidler.   

10.Fylkeskommunene finner det naturlig å ta en rolle i utviklingen av nye kunnskaps
og innovasjonssentre gjennom å overta deler av eiendomsdivisjonen i Siva.  

11.Fylkeskommunene vil også understreke betydningen kommunene har for
gründere og næringslivet for øvrig.  

12.Fylkeskommunene forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen.
39/19 Samordning av tilskuddsordninger

for friluftsliv
19/00015-21 Fylkesutvalget

Fylkestinget
1.Fylkestinget i Agder oppretter en fylkeskommunal tilskuddsordning kalt "Tilskudd
til tilrettelegging for friluftsliv". Tidligere fylkeskommunale tilskuddsordninger for
friluftslivstiltak i Aust-Agder og Vest-Agder avvikles.2.Fylkestinget i Agder vedtar
retningslinjer for tilskuddsordninger for friluftsliv slik de fremgår av vedlegg 4, 5, 6 og
7 

40/19 Styringsmodell for Regionale
forskningsfond Agder

19/00015-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget vedtar handlingsplan og årsrapport for Regionale forskningsfond
Agder.2.Beslutningsmyndighet for tilskuddsordningens hovedprosjekter legges til
fylkesutvalget. 3.Beslutningsmyndighet for tilskuddsordningens
kvalifiseringsprosjekter på inntil 300 000 kroner delegeres til fylkesrådmannen. 

41/19 Reglement for finans- og
gjeldsforvaltning fra 01.01.2020

19/00015-12 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar nytt reglement for finans- og gjeldsforvaltning for Agder
fylkeskommune, gjeldende fra 01.01.2020.Nytt kulepunkt under generelle rammer og
begrensninger:Fylkeskommunens finansforvaltning skal være basert på en klima- og
miljøvennlig og etisk forsvarlig profil. Fondsinvesteringer i selskap som er engasjert i
bruk av kull i energiproduksjonen skal unngås. 

42/19 Styrevedtekter Fagskolen i Agder 19/00015-23 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget godkjenner styrevedtekter for Fagskolen i Agder.2.Fylkestinget gir
fylkesutvalget fullmakt til å oppnevne Fagskolen i Agders styre, styrets leder og
nestleder.3.Vedtektene til styret for Agder fagskole endres slik at styret får 8
medlemmer hvor fylkestinget oppnevner 6 medlemmer. Tre av disse skal
representere arbeids- og næringslivet.Endring i § 5.3 «Minst halvparten» endres til
«mer enn halvparten» Jf. fagskoleloven § 11 

43/19 Reglement for
administrasjonsutvalget i Agder
fylkeskommune

19/00015-28 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner reglement for administrasjonsutvalget. 

44/19 Reglement for godtgjøring av
prøvenemnder

19/00015-31 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune vedtar reglement for godtgjøring av prøvenemnder fra
01.01.2020 i Agder fylkeskommune. 

45/19 Revidering av selskapsavtale –
Konsesjonskraft IKS

19/00015-26 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Saken trekkes. Oversendelsesforslag: Som følge av at Aust-Agder og Vest-Agder fra
1/1 blir slått sammen justeres §14 i Selskapsavtalen slikDe midlene som tilføres
Konsesjonskraft IKS skal fordeles i samsvar med denne paragrafen.- kommunene
prioriterer den rimeligste kraften innenfor det til enhver tid er forbruket til alminnelig
forsyning.- overskytende kraft utover forbruket til alminnelig forsyning fordeles slik:-
fylkeskommunen 90 %- kommunene 10 %Endringen iverksettes fra 1/1 2020 og
dekkes innenfor avsatte konsesjonskraftinntekter. 

46/19 Ny selskapsavtale for VIGO IKS 19/00015-32 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.    Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i VIGO IKS
fra de tidligere eierne Vest-Agder fylkeskommune og Aust-Agder
fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale. Fylkesordføreren
gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen. 3.    Fylkestinget oppnevner Rune
André Frustøl som representant til representantskapet, med utdanningsdirektør Arly
Hauge som personlig vararepresentant. 

47/19 Ny selskapsavtale for Vest-Agder-
museet IKS

19/00015-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i Vest-Agder-
museet IKS fra den tidligere eieren Vest-Agder fylkeskommune.  2.    Fylkestinget
vedtar vedlagte selskapsavtale. Fylkesordføreren gis fullmakt til å underskrive
selskapsavtalen. 3.    Fylkestinget oppnevner fylkesordfører Arne Thomassen som
representant til representantskapet, med fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad som
personlig vara. 

48/19 Ny selskapsavtale for Kilden teater
og konserthus for Sørlandet IKS

19/00015-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i Kilden
teater og konserthus for Sørlandet IKS fra de tidligere eierne Vest-Agder
fylkeskommune og Aust-Agder fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte
selskapsavtale. Fylkesordføreren gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen.
3.    Fylkestinget oppnevner fylkesordfører Arne Thomassen som representant til
representantskapet, med fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad som personlig vara 

49/19 Ny selskapsavtale for Risøbank
IKS

19/00015-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eiendeler og forpliktelser i Risøbank IKS
fra den tidligere eieren Vest-Agder fylkeskommune.  2.Fylkestinget vedtar vedlagte
selskapsavtale. Fylkesordføreren gis fullmakt til å underskrive
selskapsavtalen.3.Fylkestinget oppnevner fylkesordfører Arne Thomassen som
representant til representantskapet, med fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad, Torunn
Ostad og Janne Nystøl som personlige vararepresentanter. 

50/19 Ny selskapsavtale for Agder
Kommunerevisjon IKS

19/00015-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i Agder
Kommunerevisjon IKS fra den tidligere eieren Vest-Agder
fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale. Fylkesordføreren
gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen. 3.    Fylkestinget oppnevner
fylkesordfører Arne Thomassen som representant til representantskapet, med
fylkesvaraordfører som personlig vara. 

51/19 Ny selskapsavtale for Agder og
Telemark
kontrollutvalgssekretariat IKS

19/00015-7 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i Agder og
Telemark kontrollutvalgssekretariat IKS fra de tidligere eierne Aust-Agder
fylkeskommune og Vest-Agder fylkeskommune. 2.Fylkestinget slutter seg til
inntreden av Vestfold Interkommunale kontrollutvalgssekretariat IKS (VIKS) i Agder
og Telemark kontrollutvalgssekretariat (Temark). Selskapets nye navn blir Vestfold,
Telemark og Agder kontrollutvalgssekretariat IKS.3.Fylkestinget vedtar vedlagte
selskapsavtale. Fylkesordføreren gis fullmakt til å underskrive
selskapsavtalen.4.Fylkestinget oppnevner fylkesordfører Arne Thomassen som
representant til representantskapet, med fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad, Gro
Bråten og Kai Steffen Østensen som personlig vara. 

52/19 Ny selskapsavtale for
Etablerersenter Vest-Agder (EVA)
IKS

19/00015-8 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i EVA IKS fra
den tidligere eieren Vest-Agder fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte
selskapsavtale. Fylkesordføreren gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen.
3.    Fylkestinget oppnevner fylkesordfører Arne Thomassen som representant til
representantskapet, med fylkesvaraordfører som personlig vara. 

53/19 Ny selskapsavtale for Tingvatn
fornminnepark og besøkssenter
IKS

19/00015-10 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i Tingvatn
fornminnepark og besøkssenter IKS fra den tidligere eieren Vest-Agder
fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale. Fylkesordføreren
gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen. 3.    Fylkestinget oppnevner
fylkesordfører Arne Thomassen som representant til representantskapet, med
fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad som personlig vara. 

54/19 Ny selskapsavtale for
Interkommunalt arkiv i Vest-Agder
IKS

19/00015-11 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 eierandeler og forpliktelser i
Interkommunalt arkiv i Vest-Agder IKS fra den tidligere eieren Vest-Agder
fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale. Fylkesordføreren
gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen. 3.    Fylkestinget oppnevner
fylkesordfører Arne Thomassen som representant til representantskapet, med
fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad som personlig vara. 
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55/19 Ny selskapsavtale og
samarbeidsavtale for Aust-Agder
museum og arkiv IKS

19/00015-14 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 alle eierandeler og forpliktelser i Aust-
Agder museum og arkiv IKS fra den tidligere eieren Aust-Agder
fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale 3.    Fylkestinget
oppnevner fylkesordfører Arne Thomassen som representant til representantskapet,
med fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad og Torunn Ostad som personlig vara.4.
Fylkestinget vedtar ikke vedlagte forslag til samarbeidsavtale slik forslaget foreligger.

56/19 Ny selskapsavtale Agder
Arbeidsmiljø IKS

19/00015-17 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.    Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 alle eiendeler og forpliktelser i Agder
Arbeidsmiljø IKS fra den tidligere eieren Aust-Agder
fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale.
3.    Fylkesordføreren gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen.4.Fylkestinget
oppnevner fylkesrådmann Tine Sundtoft som representant til representantskapet
med vara Bjørn Kristiansen. 

57/19 Ny selskapsavtale Aust-Agder
Revisjon IKS

19/00015-30 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.    Agder fylkeskommune overtar fra 1.1.2020 alle eierandeler og forpliktelser i Aust-
Agder Revisjon IKS fra den tidligere eieren Aust-Agder
fylkeskommune.  2.    Fylkestinget vedtar vedlagte selskapsavtale.
3.    Fylkesordføreren gis fullmakt til å underskrive selskapsavtalen.4.    I tråd med
selskapsavtalen § 5 skal fylkesordfører Arne Thomassen representere Agder
fylkeskommune i representantskapet. Vara er fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad og
Torunn Ostad. 

58/19 Søknad om fritak fra politiske verv
- Alf Erik Andersen

19/00021-1 Fylkestinget 1.Alf Erik Andersen innvilges midlertidig fritak fra sitt fylkeskommunale folkevalgte
verv i perioden han fungerer som statssekretær i Justis- og
beredskapsdepartementet.2.I permisjonstiden trer 1. vara Jan Kløvstad (V) inn som
medlem i kontrollutvalget.3.Nye varamedlemmer: 1.vara: Melina Danika (FrP)2.vara:
Andreas Jacobsen (FrP) 

1/19 Interpellasjon fra Gro Bråten:
Tannhelse – og tilbud til barn med
spesielle behov

19/00015-35 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
1. Kan fylkesordføreren gi en redegjørelse for hvordan denne tjenesten er ivaretatt
overfor disse barna i hele Agder i påvente av nye lokaler i Grimstad?
Svar: Tannhelsetjenesteloven gir bestemmelser om fylkeskommunens ansvar for
ulike pasientgrupper. Tannhelsetjenesten/personalet lang erfaring i behandling av
alle grupper loven omfatter. Alle pasientgrupper håndteres i størst mulig grad på
våre lokale klinikker. Ved behov for spesialistertete tjenester benyttes offentlige eller
private spesialister lokalt og en del ganger nasjonalt. Alle spesialister, unntatt
pedodontist, (barnetannlege) finns i Agder. Tannbehandling i narkose foregår på
sykehusene i Arendal og i Kristiansand.
2. Hvordan er informasjonen til foreldre og brukerorganisasjonene ivaretatt.
Svar: Det finnes ikke spesifikke interessegrupper eller brukerorganisasjoner for
tannhelsetjenesten. Det har vært et møte med flere representanter for
Funksjonshemmedes fellesorganisasjon og det er etter dette møtet opprettet direkte
kontakt via mail og telefon om det skulle dukke opp problemstillinger. Dette gjelder
en svært liten pasient gruppe. Tannhelsetjenesten fikk opplyst fra TKS at dette dreier
seg om 10-15 pasienter. Ledelsen i tannhelsetjenesten, inkludert alle klinikklederne
har diskutert oppfølgingen av disse aktuelle barna og sikret at de får en god
ivaretakelse. Det er ikke meldt om spesielle problemstillinger etter at TKS i praksis ble
avviklet.
3. Hvor mange barn er i behandling/står på venteliste for tilbudet for narkose og
kirurgi?
Svar: Det behandles ca. 50 000 pasienter årlig i den offentlige tannhelsetjenesten i
Agder. Det står til sammen ca. 50 barn og unge på venteliste for tannbehandling i
narkose og ca. 10 barn/unge på venteliste til kirurgi. Ventetiden generelt er mellom 4
og 6 måneder. Det prioriteres hvem som trenger det mest. Disse har kortere
ventetider. De sårbare barn som trenger øyeblikkelig hjelp får det og de trenger ikke å
side 81 av 83
vente lenge.
4. Hvordan ser en for seg organiseringen av tilbudet totalt sett for hele Agder når det
gjelder spesialisttjenester?
Svar: Behovet for spesialisttjenester er svært begrenset for barn og ungdom (unntatt
tannregulering) pga. gjennomgående god tannhelse Spesialisttilbudet generelt vil bli
organisert ved bruk av offentlige og private spesialister. Dette er beskrevet i sak i
Fellesnemnda: "Spesialistbehandling, forskning og fagutvikling i tannhelsetjenesten"
(Sak 19/00017-1). Det er inngått avtale med private spesialister som kan utvides og
gjelde hele Agder Det ble utlyst og ansatt spesialist i pedodonti (barnetannlege) men
søkeren takket nei til tilbudet. Denne stillingen vil bli lyst ut på nytt.

2/19 Interpellasjon fra Vidar Kleppe -
Opprette NAV-ombud i Agder

19/00018-1 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Interpellanten spør om fylkesordfører vil støtte Demokratene i at det nå må opprettes
et NAV-ombud i Agder.
NAV er en del av den offentlige forvaltning i Norge. Det er etablert ordninger for å
ivareta den enkeltes rettigheter i møte med forvaltningen.
Sivilombudsmannen er oppnevnt av Stortinget for å ivareta den enkeltes rettigheter i
møte med forvaltningen. Du kan klage til Sivilombudsmannen hvis du mener å ha
vært utsatt for urett eller feil fra den offentlige forvaltningen. Dette kan for eksempel
være hvis du mener at et vedtak eller en avgjørelse er feil, eller at saken din har vært
behandlet på en uriktig eller uforsvarlig måte av myndighetene. Ombudsmannen
foretar en rettslig og objektiv vurdering av klagen din. Det er gratis å klage.
Hvorvidt det i tillegg er behov for et eget NAV-ombud kan diskuteres, og dette er en
sak som enkelte partier kjemper for på nasjonalt nivå. Som fylkesordfører i Agder
mener jeg at innføring av NAV-ombud er en sak for nasjonale myndigheter i første
omgang men posisjonen i Agder fylkesting har lagt inn dette i budsjett. Støttes av
fylkesordfører.

2020.04.28 Fylkestinget 7/20 Godkjenning av protokoll fra
møtene 18.12.2019 og 25.02.2020

20/07139-1 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møtene 18.12.2019 og 25.02.2020. 

8/20 Årsregnskap 2019 og årsberetning
2019 for Vest-Agder
fylkeskommune

20/01958-19 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Fylkestinget godkjenner Vest-Agder fylkeskommunes driftsregnskap for 2019. 
2. Fylkestinget godkjenner Vest-Agder fylkeskommunes investeringsregnskap for
2019. Finansiering av årets investeringsutgifter godkjennes som endelig.

3. Årsberetningen for 2019 tas til orientering.

4. Netto mindreforbruk på driftsbudsjettet på 107,4 mill. kr for seksjoner og
driftsenheter overføres til 2020 som foreslått i saksfremlegget og vedlegg 1 og 2.

5. Fylkestinget avsetter 38,6 mill. kr av årsresultatet til disposisjonsfond.
Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjøre de nødvendige budsjettmessige endringer.

6. Det foretas en budsjettregulering vedr. overføring av bundne drifts- og
investeringsfond (øremerkede tilskudd og bompenger) fra 2019 til 2020.
Reguleringen vil ikke ha noen netto virkning på budsjettet.

7. Overføring av merforbruk på prosjekter i investeringsregnskapet på netto 98,9 mill.
kr godkjennes, som spesifisert i vedlegg 3 og 4. Finansiering endres tilsvarende ved
at lån økes med 82,6 mill. kr og momskompensasjon økes med 16,3 mill. kr.

9/20 Årsregnskap 2019 og årsrapport
2019 for Aust-Agder
fylkeskommune

20/15780-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget godkjenner årsregnskapet for 2019 for Aust-Agder
fylkeskommune.2.Fylkestinget tar årsrapporten for 2019 til etterretning.
3.Overskuddet for 2019 avsettes til disposisjonsfond. 4.Virksomheter med
merforbruk i 2019 får tilsvarende trekk i rammen for 2020, til sammen 1 250 000
kroner. Beløpet avsettes til disposisjonsfond.5.Fylkesrådmannen får fullmakt til å
gjøre de nødvendige budsjettmessige endringer. 

10/20 Prosjektforslag nytt fylkeshus i
Agder

20/16901-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune avslutter arbeidet med Elvegata 4 som nytt
fylkeshus.2.Agder fylkeskommune starter prosessen med å innhente tilbud og
forslag til løsninger for kjøp av eller leid fylkeshus med opsjon for mulig kjøp. Sentral
beliggenhet vil vektes høyt i den videre prosessen.3.Det er ønskelig å se alternativet
Elvegata 4 i sammenheng med skolebruksplanen. Det er kjent at det vil bli behov for
betydelig flere elevplasser i videregående skole i Kristiansandsområdet fra 2024.
Elvegata 4 kan være en egnet plassering for undervisningslokaler. For
fylkeskommunen er bærekraft og miljø viktige kriterier. 
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11/20 Tiltakspakke knyttet til
koronapandemien

20/16890-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. I forbindelse med korona-pandemien vedtar fylkestinget en tiltakspakke som
innebærer endringer i årsbudsjett vedtatt i sak 29/19.Fylkestinget ser hvor alvorlig
pandemien påvirker regionens innbyggere og næringsliv og vil følge situasjonen tett
for å vurdere ytterligere tiltak. Det er viktig at tiltakene ses i sammenheng med de
statlige tiltakene, så de treffer godt og får maksimal effekt. Fylkestinget ser at det kan
bli behov for nye tiltak når vi får mer oversikt over behovet. Fylkestinget ser også at
det kan bli nødvendig å bevilge ekstra midler til våre egne virksomheter som har fått
økte utgifter eller sviktende inntekter på grunn av den ekstraordinære situasjon. 
2. Prioriteringer knyttet til tiltakspakken skal gjøres etter følgende kriterier:
a. Rask igangsetting
b. Skape stor sysselsetting
c. Prosjekter med ulikt omfang
d. Geografisk spredning
e. Overordnede føringer fra vedtatt budsjett for 2020
f. Det overordna og langsiktige målet for tildeling av krisepakke skal være å forsterke
fylkets målsetting om «å få utslippene ned og levekåra opp.  Forankring i
regionplanen. 

3. De økonomiske konsekvensene av endringene innarbeides i forbindelse med
tertialrapporteringene for 2020.

4. Lærlingplasser
a.Fylkeskommunen innfører et ekstraordinært stimuleringstilskudd i 2020 og 2021
for å sikre tilstrekkelig antall lærebedrifter. Fylkesrådmannen går i dialog med
opplæringskontorene om innretningen på tilskuddet.
b.Fylkeskommunen gir bruk av lærlinger høy vekting i tildelingskriteriene for innkjøp
og anbud. 

5. Investering fylkesveg
Handlingsprogram for fylkesveg utsettes. Det utarbeides en tiltakspakke for
investeringstiltak for 2020 og 2021, og et handlingsprogram som gjelder fra 2022.

6. Budsjettposten for vegutbygging kan økes med inntil 120 mill. kr. Det kan
prioriteres på tvers av program. Hovedutvalg for samferdsel fatter beslutning om
prioritering av tiltakene.

7. Fylkeskommunen vil anmode staten om å bevilge tiltaksmidler for forsert
realisering av store fylkesvegprosjekter som er klare til bygging.

8. Næringsutvikling 
a.Agder fylkeskommune utbetaler midler som er satt av i Budsjett 2020 til
næringshagene. I stedet for å knytte midlene opp mot tiltenkte utviklingsprosjekter,
rettes de mot behov for tiltak som melder seg av koronakrisen.
b.Fylkestinget ber om at det betales ut skoleskyss til drosjesentralene for mars og
april og månedlig fremover så lenge korona-pandemien varer. Dette for å kunne
ivareta den enkeltes løyvehavers økonomi gjennom korona-pandemien - slik at det
også etter krisen fremdeles skal finnes et trygt og godt drosjetilbud i hele Agder.
Utbetalingene ses i sammenheng med eventuelle ekstraordinære statlige tilskudd og
organiseres slik at de ikke er i strid med Lov om offentlig støtte. 
c.Reiseliv er en sentral næring i Agder. Det er viktig å trygge eksisterende
virksomheter og legge til rette for videre vekst. Fylkeskommunen vil bidra med
tilskudd, og vil gå i dialog med næringen om behov og prioriteringer.
d.Landbruksnæringen har utfordringer som følge av koronapandemien. Særlig
knyttes dette til rekruttering og opplæring av arbeidskraft. Fylkeskommunen vil bidra
med ekstra tilskudd til næringen når oversikt over behovet foreligger. Et variert
landbruk, jordvern og økt produksjon er viktig for matsikkerheten og må prioriteres i
regional landbrukspolitikk.
e.Fylkestinget ser med bekymring på konsekvensene for offshore-relaterte
virksomheter. Vi vil jobbe sammen med nasjonale myndigheter og næringen for å
sikre gode rammevilkår for omstilling og fortsatt sysselsetting i en utsatt bransje.

9. Drift og vedlikehold fylkesveg
a.Drift- og vedlikeholdsbudsjettet for 2020 økes med inntil 50 mill. kr til tiltak for å
redusere forfall på vegnettet.
b.Hovedutvalg for samferdsel fatter beslutning om prioritering av tiltakene. 

10. Drift og vedlikehold eiendom
a.Budsjett til ekstraordinære vedlikeholdstiltak økes med inntil 15 mill. kr per år for
2020. Budsjettmidlene innrettes som en tiltakspakke. Tiltakene skal rettes spesielt
mot ENØK og inneklima, hvor det søkes om ENOVA-støtte. Tiltakene kan også
inkludere andre vedlikeholdstiltak. Fylkesrådmannen gis fullmakt til å prioritere
innenfor vedlikeholdstiltakene.
b.Tiltakene kan også inkludere andre vedlikeholdstiltak, som midler til
rehabilitering/vedlikehold av bygninger og anlegg der vi er direkte eller indirekte eiere.

11. Utbygging eiendom
Investeringsplanen for eiendom gjennomføres i tråd med vedtatt budsjett. For å
forsere investering i klimavennlige energikilder avsettes det inntil 15 mill. kr til
investering i solcelle- og batterianlegg på eksisterende bygningsmasse, med sikte på
at det utløses ENOVA-støtte til tiltaket. Fylkesrådmannen gis fullmakt til å prioritere
innenfor nevnte prosjekter.

12. Øvrige tiltak
a.Fylkeskommunen bevilger ekstraordinær støtte til bredbåndsutbygging på 5
millioner administrert gjennom DDA (Det Digitale Agder). (Forslag fra Sp)
b.Det bevilges 1 mill. til tilskuddsordning innen kultur. Innovative løsninger med vekt
på kulturformidling i tråd med anbefalinger i koronapandemien prioriteres. Midlene
lyses ut innen mai og fordeles med fokus på geografisk spredning og på ulike
størrelser av prosjekter.

13. Fylkesrådmannen kommer tilbake med sak om hvordan fylkeskommunen kan
sikre ytterligere tiltak som støtter opp idrettsaktiviteter, kultur og frivillighet i Agder.
(Forslag fra Ap)

14. Fylkestinget ber fylkesutvalget holde tett dialog med administrasjonen og
regionens næringsliv og foreta eventuelle nødvendige justeringer for at tiltakene skal
vurderes i sammenheng med statlige tiltakspakker og næringslivets behov.

Det bevilges 4 millioner som kan deles ut av Hovedutvalg for Næring- klima og miljø i
neste møte. Pengene skal gå til markedsføringstilltak for Agder som
reiselivsdestinasjon. Dette skal gjøres etter dialog med alle destinasjonselskapene i
regionen.
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12/20 Delfinansiering med bompenger
på vegstrekningen E18 Dørdal -
Tvedestrand

20/09944-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Utbyggingen av E18 på strekningen Dørdal-Tvedestrand delfinansieres med
bompenger. Innkrevingen skjer i begge retninger i fem automatiske bomstasjoner på
ny E18. Det legges til grunn 15 års etterskuddsvis innkreving i hver bom. 
2.Bompengeordningen baseres på et rabattsystem som innebærer at kjøretøy i
takstgruppe 1 som betaler med elektronisk brikke og gyldig abonnement får 20 pst.
rabatt. Kjøretøy i takstgruppe 2 får ingen brikkerabatt. 

3.Ved start på innkreving forutsettes den gjennomsnittlige taksten å bli 15 kr, og når
hele prosjektet er ferdig utbygd forutsettes den gjennomsnittlige taksten å bli 19 kr.
Gjennomsnittlige takster forutsettes å bli (i 2020-kr) i de ulike bommene som vist i
tabellen under. 

(Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak). 

Fylkestingets vedtak
1.Utbyggingen av E18 på strekningen Dørdal-Tvedestrand delfinansieres med
bompenger. Innkrevingen skjer i begge retninger i fem automatiske bomstasjoner på
ny E18. Det legges til grunn 15 års etterskuddsvis innkreving i hver bom.

2.Bompengeordningen baseres på et rabattsystem som innebærer at kjøretøy i
takstgruppe 1 som betaler med elektronisk brikke og gyldig abonnement får 20 pst.
rabatt. Kjøretøy i takstgruppe 2 får ingen brikkerabatt. 

3.Ved start på innkreving forutsettes den gjennomsnittlige taksten å bli 15 kr, og når
hele prosjektet er ferdig utbygd forutsettes den gjennomsnittlige taksten å bli 19 kr.
Gjennomsnittlige takster forutsettes å bli (i 2020-kr) i de ulike bommene som vist i
tabellen under. 

Bompengetakstene forutsettes justert i tråd med anleggsindeksen for veianlegg før
innkreving og med KPI etter åpning.

Kjøretøy i takstgruppe 2 (kjøretøy med tillatt totalvekt fra og med 3 501 kg med
unntak av kjøretøy i kjøretøygruppe M1) betaler to ganger taksten for lette kjøretøy.

4.Dersom økonomien i prosjektet blir vesentlig gunstigere enn det som er lagt til
grunn i finansieringsanalysen, forutsettes det at kostnadsreduksjonen kommer
brukeren til gode, enten ved reduserte satser eller ved at nedbetalingstiden reduseres.

5.Under forutsetning av Kommunal- og moderniseringsdepartementets godkjenning,
garanterer Agder fylkeskommune ved selvskyldnerkausjon for et maksimalt
låneopptak til bompengeselskapet Ferde AS for delfinansiering av strekningen E18
Dørdal-Tvedestrand på 3 482,4 mill. kr. Selvskyldnerkausjonen gis under forutsetning
at Vestfold og Telemark fylkeskommune garanterer for sin andel av prosjektet på
2226,5 mill. kr.  Det samlede garantibeløpet er begrenset oppad til 5708,9 mill. kr,
medregnet et tillegg på 10 pst. av til enhver tid gjeldende hovedstol til dekning av
eventuelle påløpte renter og omkostninger. 

Garantistene har rett til å sikre garantiene med 1. prioritets pant i bomselskapets
rettighet til å innkreve bompenger. 

Garantiansvaret fordeles med 39 pst. av andelen til Vestfold og Telemark
fylkeskommune og 61 pst. av til Agder fylkeskommune. Dette er basert andelen ny
veg som bygges i fylkeskommunene på strekningen E18 Dørdal – Tvedestrand.  

6.Garantiene gjelder fra første opptrekk på finansieringen i forbindelse med
rekvisisjoner i byggeperioden, og gjennom innkrevingsperioden på 15 år.
Innkrevingsperioden kan i særskilte tilfeller forlenges med inntil fem år. I tillegg skal
garantien gjelde inntil to år, jf. garantiforskriftenes § 3. Samlet garantitid blir,
inkludert byggeperioden, på inntil 26 år fra første opptrekk på finansieringen i
forbindelse med rekvisisjoner.  I finansieringsberegningene er vegstrekningen lagt inn
som utbygd i løpet av en 8-års periode, fra 2021 – 2028. 

Garantiene gjelder inntil bomselskapets gjeld er nedbetalt og reduseres i takt med
nedbetalingen av gjelden. 

7.Garantien gis under forutsetning av at dersom økonomien i prosjektet blir svakere
enn forventet, kan bomselskapet etter avtale med Vegdirektoratet øke
gjennomsnittstaksten med inntil 20 pst ut over prisstigningen, og en forlengelse av
bompengeperioden med inntil 5 år. 

8.Det forutsettes at Ferde AS er ansvarlige bompengeselskap for finansiering og
innkreving av bompenger på prosjektet E18 Dørdal-Tvedestrand.

9.Med ny garantiforpliktelse på E18 Dørdal – Tvedestrand vil garantiene som er stilt
på E39- og E18- prosjektene utgjøre totalt 24 064 mill. kr i Agder. Dette er på grensen
av hvor mye garantier som kan tåles av fylkeskommunen. Regjeringen anmodes
derfor om å vedta en ny politikk, i tråd med Granavolden-plattformen, om delt
garantiansvar mellom stat og fylke. 

Forutsatt at det blir vedtatt en ny statlig politikk forutsetter Agder fylkeskommune at
dette også blir gjort gjeldende for prosjektene på E39 og E18 i Agder.  

Fylkestinget mener at staten må ta garantiansvaret for statens egne veier (E-18 og E-
39 mfl). For denne strekningen ber vi Fylkesordføreren om å gå i dialog med
regjeringen om å redusere fylkets garantiansvar.

13/20 Forlengelse av inneværende
bompengeordning

20/13452-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Agder fylkesting slutter seg til at dagens bompengeordning videreføres ut 2020 

14/20 Årsmelding 2019 Vest-Agder
kontrollutvalg

20/07139-3 Fylkestinget Fylkestinget tar Årsmelding 2019 Vest-Agder kontrollutvalg til orientering og anser
den for å gi en tilfredsstillende oversikt over kontrollutvalgets aktivitet i 2019. 

15/20 Årsmelding 2019 Aust-Agder
kontrollutvalg

20/07139-2 Fylkestinget Fylkestinget tar Årsmelding 2019 Aust-Agder kontrollutvalg til orientering og anser
den for å gi en tilfredsstillende oversikt over kontrollutvalgets aktivitet i 2019. 
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16/20 Rapporter om Ferde AS 20/07139-4 Fylkestinget På bakgrunn av foreliggende rapporter om Ferde AS ber fylkestinget i Agder
fylkeskommune sin eierrepresentant bidra til at eierne sørger for å:1.Innføre tiltak for
å sikre tilfredsstillende kontinuitet med hensyn til eierrepresentasjonen i
generalforsamling og eiermøter2.Etablere en felles eierstrategi for Ferde AS3.Etablere
en rutine for jevnlige eiermøter4.Følge opp eierrapporteringer fra selskapet (dette kan
evt. gjøres i eiermøter)5.Fylkestinget ber også om at eierne lager en prioritert
handlingsplan til kontrollutvalget i Agder fylkeskommune til møtet 27.05.20 som
viser hvilke tiltak som skal settes i verk for å følge opp anbefalingene i rapportene,
når tiltakene settes i verk og hvem som skal ha ansvaret for
iverksettingen6.Fylkestinget i Agder ber om en orientering når ny granskningsrapport
fra Kontrollutvalget i Hordaland/Vestland fylkeskommune foreligger. 
På bakgrunn av gjennomførte rapporter av Ferde AS ber fylkestinget
eierrepresentanten i Agder fylkeskommune bidra til at styret sørger for at selskapet
1.Fullfører arbeidet med å utarbeide nye arbeidsavtaler
2.Utarbeider rutiner for bruk av bierverv og for å dokumentere godkjenning av
bierverv
3.Retter opp de identifiserte mangler i personvernerklæringen
4.Sikrer at protokollen over behandlinger av personopplysninger blir holdt ajour og er
komplett
5.Gjennomfører tilstrekkelige risikovurderinger for behandling av personopplysninger,
sikre at disse blir gjennomført før behandlingen finner sted, og at de omhandler alle
relevante risikoer
6.Etablerer tilstrekkelig økonomisk internkontroll, blant annet:
a.Fullføre revideringen av fullmaktsmatrise, og sikre at denne er entydig, utfyllende
og i samsvar med andre rutiner og retningslinjer, samt inkluderer kjøp under kr. 100
000.
b.Holde frem med det pågående forbedringsarbeidet knyttet til styring og kontroll på
økonomiområde, inkludert med hensyn til å dokumentere rutiner og prosesser, og
med å klargjøre ansvar og roller.
c.Sikre at det er samsvar mellom rutiner og praksis knyttet til godkjenning av
fakturaer
d.Utarbeide retningslinjer knyttet til bestilling og gjennomføring av reiser for å sikre
en lik praksis for de ansatte.
7.Fullfører etableringen av system og rutiner for gjennomføring av anskaffelser, og
sikre at disse blir gjort i samsvar med krav i regelverket, og under dette:
a.Konkurranseeksponerer anskaffelser i samsvar med krav i regelverket
b.Dokumenterer innkjøp i samsvar med krav i regelverket
8.Etablerer rutine for å dokumentere relasjoner mellom nærstående og eventuelle
transaksjoner mellom disse
9.Sikrer at rutiner for vurdering av uavhengighet og habilitet i forbindelse med
innkjøp er utfyllende
10.Gjennomfører planlagt opplæring av ansatte som gjør innkjøp
11.Fylkestinget ber også om at styret sørger for at selskapet lager en prioritert
handlingsplan til kontrollutvalget i Agder fylkeskommune innen 27.05.20 som viser
hvilke tiltak som skal settes i verk for å følge opp anbefalingene i rapporten, når
tiltakene skal iverksettes og hvem som har ansvaret for iverksettingen

17/20 Endring av vedtekter i Ferde AS 20/00943-9 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune godkjenner den foreslåtte vedtektsendringen for Ferde AS. 
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18/20 Nasjonal transportplan (NTP)
2022 - 2033

20/01074-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkeskommunes hovedprioriteringer til Nasjonal Transportplan for perioden 2021-
2033 
• Vei Velfungerende tilførselsveier til ny E18/E39 gjennom fylket. Gul stripe på RV9 til
Hovden 
• Jernbane Grenlandsbanen - sammenkobling mellom Vestfoldbanen og
Sørlandsbanen. 
• Havner Arendal Havn, Eydehavn etableres som ny stamnetthavn i Agder 

1.Agder har som mål å utvikle regionen til en miljømessig, sosial og bærekraftig
region. Utviklingen av et samlet mobilitetstilbud som ivaretar alle transportformer vil
være helt avgjørende for å kunne nå målene og at regionen kan forberede seg på å
være en del av et lavutslippssamfunn. Agder har store forventninger til at Nasjonal
transportplan fordeler ressurser til regionen som kan forsterke disse strategiene.

2.Agder har hatt felles strategier og mål over lang tid for prioriteringer innen
infrastruktur. Strategiene har blitt symbolisert gjennom ankeret som illustrerer de
viktigste utfordringene. Strategiene videreføres og spisses mot overordnede mål frem
mot 2030.

3.For å få mer over gods overført fra vei til bane eller sjø, mener Agder
fylkeskommune at transportkorridor 3 må få samme tilbud på jernbane som på vei
mellom Oslo–Grenland–Kristiansand–Stavanger med forbindelse til
utenlandskorridoren (U3) over Jylland. Dette innebærer at:

a.Detaljplanlegging av Grenlandsbanen prioriteres i første del av planperioden, med
ferdigstillelse senest innen utgangen av planperioden.
For å videreutvikle dagens jernbanetilbud må utbygging av dobbeltspor mellom
Stokke og Sandefjord via Torp ferdigstilles i første halvdel av NTP perioden, og
dobbeltsporet fra Sandnes til Egersund må planlegges tidlig i perioden med
byggestart i siste del av perioden.

b.Dobbeltspor etableres mellom Sørlandets godsterminal, Langemyr og Dalane i
Kristiansand
c.For å få utredet jernbanens fremtidige rolle og funksjon i Agder må det i   siste
halvdel av perioden gjennomføres KVU for strekningen Brokelandsheia ‒
Kristiansand og Kristiansand‒Egersund.

d.For å få mest mulig transport til og fra nytt Biozin-anlegg i Åmli på jernbane, må
industrisporet mellom Nelaug stasjon og Åmli oppgraderes.

e.Mer gods må overføres fra vei til bane. For å fjerne flaskehalser og økt robusthet i
ruteplanen for gods mellom Kristiansand og Stavanger må det etableres to
krysningsspor på denne strekningen.

f. Eydehavn havn får status som stamnetthavn
    
4.Agder fylkeskommune mener fylkeskommunene må sikres finansielle ressurser
som gjør det mulig både å sikre en god helhet i veisystemet, ta igjen etterslep på
fylkesvei og sørge for at eksisterende veinett blir i stand til å møte en fremtid med
større klimatiske variasjoner. Det må settes av sentrale midler til skredsikring,
tunneloppgraderinger og sikring av kritisk infrastruktur.
Agder fylkeskommune forutsetter at Nye Veier AS sitt arbeid med utbygginger i deres
portefølje fortsetter. 

5.Agder fylkeskommune mener at det må etableres sammenhengende trafikksikre
transportkorridorer som sikrer god fremkommelighet hele året gjennom hele Agder,
med effektive knutepunkter for person- og godstransport. Dette innebærer at:
a.Riksveiprosjekter som er vedtatt eller startet opp i gjeldende NTP-periode må
fullføres.
b.Nye Veier må sikres finansiering til ferdig utbygd E18/E39 gjennom Agder,
inkludert Ytre Ring rundt Kristiansand. Det legges til grunn av Nye Veier bygger og
drifter nødvendig infrastruktur langs de veiene de bygger for å legge til rette for
kollektivtransport, døgnhvileplasser, park& ride mv. 
c.Fv. 415 Åmli‒Fiansvingen og fv. 460 Vigeland‒Remesvik må sikres statlige
tilskudd for å kunne utbedres til robuste og fremkommelige regionale
transportkorridorer for næringslivet.
d.Fv. 42 langs Sirdalsvannet må skredsikres med hjelp av statlige tilskudd.
e.Bygge/fullføre ny vei fra Heftingdalen/E-18 til Eydehavn havn.
f.RV.9 Kristiansand – Hovden må sikres full finansiering i forhold til   ferdigstillelse
av prosjektet «gul stripe til Hovden»
g.Rv. 41–krysset E18/Timeneskrysset – Kjevik anbefales utbedret i dagens trase for
å bedre trafikksikkerheten, og sikre bedre fremkommelighet for sykkel- og gange. 

6.Staten må inngå forpliktende byvekstavtale med kristiansandsregionen, hvor
følgende tiltak er spesielt viktige;
a.Ny kollektiv- og gang-/sykkelvegbru mellom Universitet i Agder og Sørlandets
sykehus, som grunnlag for en indre kollektivring.
b.Fullføre fire gjenstående etapper av sykkelekspressveien gjennom Kristiansand,
inkludert fullføring av gang-/sykkelløsning på ny Varoddbru på E18, hvor gang-
/sykkelvegløsningen ble redusert for å holde investeringsrammen i prosjektet. 
Etablere sammenhengende kollektivfelt langs riksvei inn og ut av sentrum.

7.For å nå nasjonale og regionale klimamål er det avgjørende at staten yter
forutsigbart og betydelig økt tilskudd til drift av kollektivtrafikken.

8.Det må gis mulighet for at staten kan inngå forpliktende avtaler om virkemidler for
bærekraftig transport også i mellomstore byområder som arendal-grimstadregionen.

9.Transportetatenes anbefaling om en videreføring av standard på 7,5 meter på rv. 9
for strekningen Kristiansand-Hovden støttes. Rv. 9 vil bli en viktig forbindelse til E134,
og for å få full effekt for transportkorridor 4c, må rv. 9 sees i sammenheng med
E134.  Strekningen Hovden–E134 må utbedres i siste planperioden.

10. Gullknapp utvikles som et senter for droneflyvning bla for «blålys» etatene og el-
fly opplæring.
Finansiering av bemannet tårntjeneste må sikres.

11.Agder fylkeskommune støtter seg til Handlingsprogrammet for riksveier 2018‒
2023 for Statens vegvesen prioriterer utbedring av to strekninger på rv. 41,
«Treungen–Vrådal» og «Herefoss–Hynnekleiv», men mener strekningen må
inkludere «Søre Herefoss–Herefoss».

Følgende formulering innarbeides i teksten:

Tog og togtilbud skal være universelt tilrettelagt i Norge. Dette må inn som et krav i
nasjonale føringer for jernbane - både for tilrettelagt stasjoner og vogntog. Alle
vogner som frakter passasjerer skal kunne ta imot rullestolbrukere. Ordningen der
passasjerer som bruker rullestol selv må ringe til de ulike selskapene for å sikre plass
på toget må endres og integreres som en del av billettbestillingssystemet. Systemet
må snakke på tvers av operatører og selskap. 

Fv 42 er en hovedåre for indre Agder. Statlige midler er nødvendig for å få
gjennomført betydelige utbedringer og da særlig fra Evje til Tonstad. Langs
Sirdalsvannet må det skredsikres med hjelp av statlige tilskudd.

Agder fylkeskommune ber om at det prioriteres mer midler til opprusting og
oppgradering av fylkesveier.

19/20 Årsmelding 2019 –
mobbeombudet og elev- og
lærlingombudet

20/14329-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Elev- og lærlingombudets og mobbeombudets felles årsmelding for 2019 tas til
orientering Det forutsettes god brukermedvirkning med Ungdommens Fylkesutvalg i
utarbeidelse av Mobbeknappen. 

20/20 Uttreden av Aust-Agder Revisjon
IKS

20/14659-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune trer ut av Aust-Agder Revisjon IKS 31.12.2020, under
forutsetning av en tilfredsstillende avtale knyttet til de økonomiske forholdene som er
omtalt i saken.2.Fylkestinget gir fylkesrådmannen fullmakt til å undertegne en slik
avtale. 
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21/20 Saksbehandling i perioden med
vedtatte smitteverntiltak for å
begrense spredning av
koronaviruset

20/14388-15 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Skriftlig saksbehandling 1.Fylkestinget gir sin tilslutning til at vedtaket som nevnt
under kan treffes ved fjernmøte, jf. kommuneloven § 11-7, eller ved hastemøte med
skriftlig saksbehandling eller hastefjernmøte, jf kommuneloven § 11?8 annet til fjerde
ledd. 
Delegering av myndighet 
2.Fylkestinget gir fylkesutvalget vedtaksmyndighet i alle saker så framt det ikke
fremgår av lov eller forskrift at fylkestinget selv eller andre må fatte vedtaket.
Fullmakten innebærer også at fylkesutvalget kan omgjøre vedtak av andre organer
som er underordnet fylkestinget så framt lov eller forskrift ikke er til hinder for dette.
Delegeringsadgangen er hjemlet i kommuneloven §§ 5‒3 tredje ledd og 5‒6 femte
ledd, 2. pkt. 

3.Fylkesutvalget har myndighet til å gi fylkesordføreren utvidet fullmakt til å treffe
vedtak i alle, bestemte eller enkeltstående saker som ikke har prinsipiell betydning og
som ikke er omfattet av delgeringssperre fastsatt i eller i medhold av lov.
Delegeringsadgangen er hjemlet i kommuneloven §§ 5‒3 tredje ledd, 5‒6 femte ledd
og 6‒1 femte ledd. 

4.Fylkestinget delegerer til fylkesordfører myndighet til å treffe vedtak i hastesaker
etter kommuneloven § 11‒8 første ledd jf. § 6-1 fjerde ledd bokstav b. Dersom
fylkesordfører er forhindret fra å utøve myndigheten, ligger myndigheten til
fylkesvaraordfører. Dette gjelder saker som skulle ha vært avgjort av fylkestinget,
fylkesutvalget, hovedutvalg eller annet organ, når det er nødvendig å treffe et vedtak
så raskt at det ikke er tid til å innkalle organet som skulle ha avgjort saken. 

5.Melding om vedtak truffet i medhold av punkt 2‒4 skal så raskt som mulig
forelegges organet som skulle ha avgjort saken. I den hensikt å iverksette ulempe- og
skadebegrensende tiltak har fylkesordfører myndighet til å pådra fylkes-kommunen
økonomiske forpliktelser innenfor rammene i budsjettet. Oversikt over forbruk etter
denne myndigheten skal så snart som mulig forelegges fylkestinget. 
6.Varighet gjelder til fylkestinget den 16. juni.

22/20 Forskrift om godtgjøring til
folkevalgte m.fl., Agder
fylkeskommune

20/16673-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forskrift om godtgjøring til folkevalgte m.fl. Agder
fylkeskommune. 

23/20 Fordeling av tilskudd til
tilretteleggingstiltak for friluftsliv -
2020

20/14079-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fortsetter å tildele tilskudd til
friluftsaktiviteter. 

24/20 Fordeling av tilskudd til
tilretteleggingstiltak i statlig
sikrede friluftsområder 2020

20/14081-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fortsetter å tildele tilskudd til statlig
sikrede friluftsområder 

25/20 Tilskudd til friluftsaktiviteter 2020 20/14984-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fortsetter å tildele tilskudd til
friluftsaktiviteter. 

26/20 Revidert regional plan for
Kristiansandsregionen

19/00015-24 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Det er viktig at regional plan for Kristiansandsregionen (ATP-planen) blir godt kjent
og forankret hos de nye politikerne i alle de berørte kommunene. Fylkestinget vedtar
å sende planforslaget på en begrenset høring til de berørte kommunene, med en
høringsfrist på 4 uker. Samtidig åpnes det for at næringslivet kan komme med
innspill eller nye momenter i saken. 

27/20 Årsrapport for 2019 Regionale
forskningsfond Agder

20/09682-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Årsrapport for 2019 Regionale forskningsfond Agder vedtas. 

28/20 Handlingsplan Regionale
forskningsfond Agder 2020-2021

20/09682-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar handlingsplan for utlysninger og mobilisering for Regionale
forskningsfond 2020-2021. 
I utlysningen spesifiseres det at en oppfordrer til flerdisiplinær forskning på
situasjonen i Agder knyttet til beredskap ved pandemi.

Det er ønskelig med forskningsprosjekter knyttet til erfaringer vi har gjort oss generelt
knyttet til pandemisituasjonen. Aktuelle problemstillinger kan være:
Hvordan bruke erfaringer fra barnehage, skole og sykehjem for å se om noen av de
nye rutinene har elementer som kan brukes innovativt i offentlig sektor.
Hvordan vurderer vi det vi har lært i pandemi-situasjonen opp mot læringspunkter
som handler om risikoutsatte/sårbare barn, erfaring fra barnehage, skole, digital
opplæring/bruk, frivillighet eller utenforskap.
Hvordan har pandemien påvirket levekårene, økonomisk, sosialt og miljømessig for
enkeltgrupper i Agder.
Hvilke konsekvenser har pandemien fått for næringslivet i Agder, og hvordan kan det
løses
Hvordan har ulike regionale forskjeller i håndtering av nasjonale retningslinjer slått
ut, og hva betyr det for regionen på kort eller lang sikt.
Hvordan skal vi som innbyggere/institusjoner opptre etter pandemien.

29/20 Endring av reglement for
fylkesting, fylkesutvalg og
hovedutvalg

19/00009-61 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner foreslåtte endringer slik at ungdommens fylkesutvalg kan
stille med to representanter i fylkesting, fylkesutvalg og hovedutvalg. 

30/20 Opprykk, nyvalg og
suppleringsvalg

20/08309-10 Fylkestinget 1.Som følge av Odd A Salvesens død gjøres følgende nyvalg:Som nytt varamedlem
nr 4 for Pensjonistpartiet velges Linda Rhode.Som nytt 4. varamedlem for
Pensjonistpartiet til Hovedutvalg for samferdsel velges Linda Rhode2.Som følge av
Astri Christina Iglebæks død gjøres følgende nyvalg:I fylkestinget rykker Roy Fardal,
Jorunn Aaselle Olsen, Jan Ove Ragnar Fedde, Tor Erik Danielsen, Grethe Olsen opp en
plass.Som nytt 5. varamedlem for Demokratene velges Olav Homme. Som nytt 1.
vara til Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet velges Ernie Naglestad3.Som
medlem av rådsforsamlingen til stiftelsen fullriggeren Sørlandet velges1
fylkesordfører Arne Thomassen 2 Ingebjørg Godskesen 

1/20 Interpellasjon fra Margit Dale -
Alkoholservering

19/00018-4 Fylkestinget Dersom det serveres middag i forbindelse med politiske møter er hovedregelen at
deltagerne betaler for egen alkoholholdig drikke. Ved spesielle arrangementer eller
der det er praktisk vanskelig å håndtere, kan ordningen være annerledes 

2021.02.16 Fylkestinget 1/21 Godkjenning av protokoll fra møte
15.-16.12.2020

21/00574-1 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 15.-16.12.2020. 

2/21 Stortingets behandling av
statsbudsjettet for 2021 -
konsekvenser for Agder
fylkeskommunes budsjett 2021

20/28444-18 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Økning i rammetilskudd for 2021 på 15 522 000 kroner benyttes slik1. Reasfaltering
og vedlikehold av fylkesveier 11 312 000 kroner fordeles i sam utvalget.2.Økt aktivitet
innen voksenopplæringen 4 210 000kroner 3.Økningen i
rammetilskudd/skjønnsmidler for 2020 på 4 417 000 kroner avsettes til
disposisjonsfond ved regnskapsavslutningen for 2020. Midlene skal benyttes til
koronatiltak ved de videregående skolene. 

3/21 Kjøp av bussanleggstomt i Mandal 20/29780-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkesting ønsker å legge til rette for bred og rettferdig konkurranse blant
tilbyderne av kollektivtjenester i Lindesnesregionen i kommende operatøravtale fra 1.
juli 2022.  Det er derfor nødvendig kunne tilby tomt og infrastruktur for plassering av
et nytt bussanlegg i løpet av 2021. 
2.Anbefalt tomt på Doneheia i Mandal utgjør et areal på 14700 m2, hvor ny
bussoperatør vil måtte inngå leieavtale på om lag 10 000 m2 etter samme prinsipper
som ved bussanleggene i Kristiansand og i Arendal. De resterende 4700 m2
anbefales avsatt til utvikling av anlegget og økt tjenesteproduksjon, og eventuelt
etablering av et mer permanent bussanlegg med tilhørende fasiliteter for
bussmateriell og personell.  
3.Samlet prosjektkostnad for kjøp av tomt, opparbeiding, trafo og nødvendig
infrastruktur er kostnadsberegnet til 25 mill. kroner.
4.Tiltaket finansieres med 3 mill. kroner i økt mva.-kompensasjon og 22 mill. kroner i
økt låneopptak. 
5.Etter et års drift av anlegget blir Fylkesutvalget forelagt en økonomisk oversikt over
de finansielle kostnadene av låneopptakene sett opp mot leieinntekter fra
bussoperatørene.

4/21 Justering av ATP
samarbeidsavtalen som følge av
kommune og fylkes
sammenslåinger og endring i
kommuneloven.

21/00618-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Agder fylkesting mener Areal- og transportplansamarbeidet (ATP) i
kristiansandsregionen har bidratt positivt til å nå lokale, regionale og nasjonale
trafikk- og miljømål i regionen.  Fylkestinget slutter seg til anbefalingen fra ATP-
utvalget om å videreføre dagens samarbeid frem til en byvekstavtale er inngått. Når
en byvekstavtale er inngått vurderes en samlet organisering av arbeidet med felles
samferdselstiltak i regionen. Organiseringen av samarbeidet og ny samarbeidsavtale
blir i tråd med saksframstillingen og vedtak i ATP- utvalg sak 9/20.ATP-samarbeidet
etableres som et eget interkommunalt politisk råd etter reglene i kommuneloven
(kapittel 18, §19-4). Agder fylkeskommune og Kristiansand kommune får fortsatt 6
representanter hver, mens de øvrige kommunene fortsetter med 1 representant hver i
ATP-utvalget.Ved vurdering av ny samlet organisering av arbeidet er det viktig å sikre
bred politisk deltakelse fra de aktuelle kommunene og politisk styring av arbeidet. 
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5/21 Regionplan Lister 2030. Endelig
behandling og vedtak av plan og
handlingsprogram etter høring

20/00813-99 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar Regionplan Lister 2030. 
2.Fylkestinget vedtar Handlingsprogram for Regionplan Lister 2030 (2021‒2024).
3.Fylkestinget delegerer språkvask og mindre redaksjonelle endringer til
administrasjonen i Agder fylkeskommune.
•Nytt tiltak under 1.5.1: Videreutvikle frivillighetssentralen som sentral aktør. 
•I punkt 2.2.1 foreslås det at arbeidstakerorganisasjonene legges til som
samarbeidspartner.
•Under punkt 2.2.3 foreslås det å endre hele punktet til: Arbeide systematisk for
heltidskultur. Kommunene skal som hovedregel lyse ut hele og faste stillinger. Det
kan gjøres ved å for eksempel tilby lærlinger som er ferdige hele faste stillinger.
•Det foreslås inn nytt punkt 2.2.6: Agder fylkeskommune anbefaler at alle
kommunene i Lister innfører 5 dagers skole.
•Det foreslås inn nytt punkt: 2.2.7: Bruke kommunenes innkjøpsmakt med hensyn til
seriøsitetsbestemmelser og klimautfordringer. (Kommunene er ansvarlige.)
•Endring av punkt 3.2.2 til: Utbedre FV 42 gjennom Lister med gul stripe på hele
strekningen.
•Endring av punkt 4.1.1 til: Opprettholde og videreutvikle en desentralisert
videregående skolestruktur som styrker gjennomføringsgraden og dekker regionens
behov.
Forslag knyttet til fv 42:
   -Ny tunnel gjennom Haukomfjellet er ferdigstilt etter et spleiselag mellom stat,
fylkeskommune og kommune. 
Kommentar: Vi må skille på handlingsdelen og selve planen. Denne teksten bør inn i
planen frem mot 2030 og legge til samme tekst i handlingsdelen, men erstatte
«ferdigstilt» med «planlagt og finansiert»

-Fv 42 utbedres slik at det kan tilrettelegges for spredt boligbygging og vekst i hele
Lister, og at den kan fungere som en sikker veg med trygg fremkommelighet for
tungtransport

-Det er viktig med fortsatt vekst og utvikling i hele regionen, og at regionalt og
kommunalt planverk legger til rette for tilstrekkelig boligbygging og næringsutvikling
i hele Lister-regionen. 

-Forhold knyttet til spredt boligbygging avgjøres av lokale planmyndigheter. 

Forslag knyttet til «Fergefritt Agder»
   -Oppfølgingen av mulighetsstudien «Fergefritt Agder» er konkretisert og det jobbes
med et langsiktig mål om fastlandsforbindelser når dagens fergekontrakter utgår.

Til pkt 2.5.2. om samarbeidspartnere. Forslag til tillegg:
   Samarbeidspartnere: Agder fylkeskommune, Listersamarbeidet, kommunene og
USUS

Nytt punkt 3.1.2 
- Det er viktig med fortsatt vekst og utvikling i hele regionen, og at regionalt og
kommunalt planverk legger til rette for tilstrekkelig boligbygging og næringsutvikling
i hele Lister-regionen. 
- Forhold knyttet til spredt boligbygging avgjøres av lokale planmyndigheter. 

Tillegg til rådmannens innstilling i pkt 3.2.2 
-Fv 42 utbedres slik at det kan tilrettelegges for spredt boligbygging og vekst i hele
Lister, og at den kan fungere som en sikker veg med trygg fremkommelighet for
tungtransport 
- Ny tunell gjennom Haukomfjellet må planlegges og finansieres.

Endre punkt 3.2.9 til 
Oppfølging av mulighetsstudie «fergefritt Agder» er konkretisert og det jobbes med et
langsiktig mål om fastlandsforbindelser når dagens fergekontrakter utgår

Det etableres et forpliktende samarbeid for en samordnet Bolig, Areal og
TransportPlanarbeid (BATP) i Listerregionen. Planarbeidet vil gi grunnlag for
kommunale planer og bidrag til måloppnåelse av Regionplan Agder 2030 og
Regionplan Lister 2030. Resultatet av arbeidet kan danne grunnlag for en senere
avtale med staten om medfinansiering av infrastrukturtiltak etter modell av
byvekstavtaler. Målet er å gjøre regionen attraktiv for bosetting og
næringsetableringer gjennom god tettstedsutvikling og bruk av eksisterende og
planlagt infrastruktur. Planarbeidet skjer i samarbeid mellom kommunene, Lister IPR
og Agder fylkeskommune.

6/21 Ett Agder - en fylkesblomst. Valg
av ny fylkesblomst

20/28003-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar at følgende viltvoksende plante blir ny fylkesblomst for Agder
fylke:Solblom. 

7/21 Høringssvar: NOU 202012:
Næringslivets betydning for
levende og bærekraftige
lokalsamfunn

20/28027-4 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkesting tar NOU 2020:12, Næringslivets betydning for levende og
bærekraftig lokalsamfunn, til orientering.2.Agder fylkesting mener utvalget har
gjennomført en grundig analyse av næringslivets rolle, utfordringer og muligheter
vurdert ut fra den betydning næringslivet har for det enkelte lokalsamfunn med vekt
på distriktskommunenes utfordringer.3.Agder fylkesting slutter seg i hovedsak til
anbefalingene fra utvalget med tillegg til de merknader og vurderinger som er tatt inn
i kapittel 3 i saken fra Agder fylkeskommune. 

8/21 Blått kompetansesenter Sør -
Rapport 2020

21/04796-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalget for næring, klima og miljø tar Blått kompetansesenter Sør (BKS) sin
årsrapport til orientering, og legger saken frem for fylkestinget til orientering. 

9/21 Fratredelse av politiske verv 20/08309-36 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget innvilger representant Kristine Fossheim Godtfredsen (SV) fritak fra
politiske verv fra og med 16.02.2021 og ut innværende valgperiode. I fylkestinget
rykker Rune Sævre opp som første vara for SV, de øvrige varamedlemmene fra
samme liste rykker opp en plass i den nummerordenen de er valgt. Som nytt fjerde
varamedlem velges Anija Markovina Wormsen: 1.Rune Sævre2.Martine Moen3.Tor
Inge Aurebekk4.Anija Markovina Wormsen Som ny vararekkefølge for Morten
Ekeland i hovedutvalg for utdanning og kompetanse velges:1.Martine Moen
(SV)2.Tor Inge Aurebekk (SV)3.Vivian Hammer Jacobsen (Rødt) (uendret) 

10/21 Suppleringsvalg - fylkesvalgstyret 20/08309-38 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget velger Knut Henning Thygesen og Mirell Høyer-Berntsen som nye
medlemmer av fylkesvalgstyret. 

1/21 Interpellasjon fra Oda Sofie
Pettersen: Rasisme på Agder

19/00018-27 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Medias fremstilling har berørt mange, også meg. Det er mange grunner til at vi ikke
kan gå inn i enkeltsaker, så tilsvaret vil omhandle fylkeskommunens holdning til
rasisme generelt.

Alle rasistiske holdninger skal motvirkes i henhold til vår felles satsning i LIM planen
og vi har nulltoleranse overfor alle former for rasisme.  Vi anerkjenner at dette
arbeidet er tar lengre tid enn ønskelig, men har via rådgiver for minoritetsspråklige
intensivert arbeidet for likestilling, inkludering og mangfold.

Skolenes like og ulike tiltak bygger blant annet på overordnet del av læreplanverket,
LIM planen 2015-2027, Regionplan 2030 og skolens plan for elevmiljø. Skolens
ansatte og i særdeleshet rektor har handlingsplikt innen opplæringslovens kapittel
9a. Skolene vil derfor alltid ta tak i saker de får muntlig, skriftlig eller via ny
mobbeknapp. 

Skolene jobber aktivt med å skape gode relasjoner elevene imellom, samt mellom
skolens ansatte og elevene. VIP/VIP makker (forebyggende og helsefremmende
arbeid i skolen), miljøarbeid generelt og samarbeidsprosjektet med kommuner er
blant flere tiltak skolene praktiserer aktivt. Tiltakene for å oppnå inkludering,
mangfold og likeverd, er mange og varierte. Skolene står ikke alene i eventuelle saker
som aktualiseres. Oppvekstombudet i Agder, Politi, PPT, Arkivet Kristiansand, ulike
kommunale tjenester og statped trekkes inn ved behov.

Grunnlaget for tiltakene i Agder vil være at de planene vi allerede har synliggjøres og
aktualiseres både for offentlige og private aktører. Samtidig må vi stimulere til
forskning innen området, slik at de planene vi har kan endres i takt med kunnskapen
vi får. 

Tiltakene i seg selv må dekkes av mange ulike aktører, både offentlige, private og
frivillige organisasjoner. Kulturbygging og kulturforståelse tar tid, der møte mellom
mennesker er avgjørende. Barn og unge er de som i størst grad oppnår denne
kompetansen gjennom skolene våre.  

LIM planen (likestilling, inkludering og mangfold) er fylkets hovedplan for å bedre
situasjonen for mange ulike grupper i vår region. Den er utarbeidet i tråd med
Regionplanen og dagens forskning. LIM planens femte hovedmål for 2027 er: 
Respekt og kulturforståelse gjennomsyrer lokalsamfunnene på Agder.
Kommunikasjon i offentlige rom preges av respekt for menneskeverdet og forståelse
for ulike livssyn, religioner og politiske oppfatninger.

Vi har alle et felles ansvar og tusen takk for spørsmålet.
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2/21 Interpellasjon fra Nina Jentoft:
Voksenopplæring med og uten rett

19/00018-28 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Agder fylkeskommune sitt utgangspunkt i utarbeidelsen av tilbudsstruktur for
voksne følger de nasjonale retningslinjene og forskrift til opplæringslovens § 6-45:
«Den vaksne skal i søknaden føre opp den ønskte sluttkompetansen. Vaksne
søkjarar med rett til videregåande opplæring etter § 4A-3 skal til vanlig få tilbud om
opplæring i samsvar med den sluttkompetansen dei ønskjer».

I inntaket 2020, og i framtidige inntak, er det ønskelig å følge lovverket i så stor grad
som mulig – man søker derfor så langt det går å oppfylle de voksnes ønskede
sluttkompetanse. Likeledes er Agder fylkeskommune sin målsetting at man i Agder
skal sikre at unge og voksne blir kvalifisert til videre studier eller arbeidsliv. Dette er
politisk forankret gjennom tidligere saker om tilbudsstruktur og i fylkeskommunens
plan- og strategiverk. Ved inntaket for voksne vår 2020, fikk rundt 1000 voksne tilbud
om opplæring på Vg1 eller Vg2 nivå. En tilbudsstruktur for voksne skal dermed
forankres, ikke bare i lov og forskrift, men også i regionens kompetansestrategiske
retning.

Per nå har vi om lag 1200 voksne i videregående opplæring.

Det er helt sentralt at en dimensjonering av tilbud til voksne utarbeides med blikk på
sjansen til læreplass etter endt utdanning. Dersom vi strukturerer tilbudet for voksne
ved hjelp av en såkalt ‘meny’ med opplæringstilbud som de voksne kan velge
mellom, gir det utfordringer både i forhold til de voksnes rett og i forhold til behov i
arbeidslivet.  Et eksempel er tilbud innen helse- og oppvekstfagene. Resultatet av en
forutbestemt tilbudsstruktur ble at mange minoritetsspråklige voksne ble slusa inn
mot helse- og oppvekst. Dette ser vi konsekvensene av i dag, da mange av de som
valgte helse og oppvekstfag ikke får læreplass og er i dag i vårt vg3 tilbud. 

I høringsuttalelsene til tilbudsstrukturen fra opplæringskontor og partene i
arbeidslivet kommer resultatene av denne typen organisering av dimensjoneringen
klart fram. Det er ikke læreplasser nok for de voksne.  Å utarbeide en slik meny for
dimensjonering av tilbud, vil nok gi en større forutsigbarhet for skolene. Samtidig er
det slik at de voksne har rett til å bli tilbudt ønsket sluttkompetanse. Vi kan påvirke
gjennom karriereveiledning, men kan ikke nekte voksne ønsket sluttkompetanse.
Dette er et viktig prinsipp, og noe som blir forsterket ytterligere gjennom blant annet
Lied utvalget. Det er derfor viktig at tilbudsstrukturen kommer som resultat av
karriereveiledning og vurdering av mulighet for læreplass, ikke som et forutbestemt
tilbud. Samtidig er det slik at erfaring viser at tilbudsstrukturen ikke endres mye fra år
til år og de voksne kan likevel regne med en forutsigbarhet. Klasser settes altså i
gang etter karriereveiledninger.

Generelt er mangel på læreplasser ei utfordring for de voksne, og da særlig
minoritetsspråklige voksne. Arbeidslivets kapasitet til å ta imot lærlinger, både de
med og uten minoritetsbakgrunn, er styrende for det videre arbeidet. Samtidig vil en
styrking av norskopplæringen, og utvikling av fleksible, digitaliserte løsninger være
viktige.  Det vil likeledes være et mål og benytte realkompetansevurdering i større
grad enn tidligere.

For å få til en bærekraftig tilbudsstruktur for voksne er det viktig at man ser på
særegenhetene innenfor regionen. Karriere Lyngdal sin mulighet til å få plassert de
voksne er annerledes enn i Kristiansand, der mangler man blant annet lokaler og
læreplasser. For Arendalsregionen er det viktig å få ned antall tilbud innen helse- og
oppvekstfag. Forutsetningen for dette er at man klargjør for alternative
sluttkompetanser. Dette må gjøres uten at det går på bekostning av voksnes
rettigheter.

Gjennom regjeringens tiltak for at ledige og permitterte voksne uten rett skal få
fullført videregående opplæring, har Agder fylkeskommune, i samarbeid med NAV,
satt i gang et stort arbeid for å få motivert og rekruttert voksne uten rett til tilbudene
vi har iverksatt. Karrieresentrene i Agder har fått midler for å iverksette ordningen. Vi
har allerede en jevn pågang av voksne uten rett som tar kontakt med
karrieresentrene for realkompetansevurdering, eksamenskurs med videre. Forsterking
av språk samt praksisplass for voksne er tiltak som er i komminga for de voksne
uten rett.
Vi er svært glade for at pandemimidlene gav oss i Agder denne muligheten til å tilby
opplæring også for voksne uten rett. Vi har videre lagt oss på en linje der vi velger å
være rause når det kommer til voksenretten. Det som bestemmer hvorvidt de voksne
får et tilbud eller ikke, er til syvende og sist antall ledige plasser.
Vi jobber kontinuerlig med å skaffe midler slik at også voksne uten rett kan få ønsket
sluttkompetanse. I dag er lovverket rigid på dette, men pandemimidlene avhjelper
noe.

3/21 Interpellasjon fra Gro Bråten:
Gullknapp flyplass

19/00018-29 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Først må jeg si at jeg er overasket over at dette spørsmålet kom fra Gro Bråten som
sjøl deltok i drøftingen i fylkesutvalget der jeg orienterte om vårt arbeid og hvor jeg
spurte om noen ønsket å få opp en sak på dette. Ingen spørsmål og heller ingen
kommentarer fremkom.

Utfordringene med å skaffe midler til driften av flyplassen har vært kjent for
fylkesordfører gjennom mye av 2020. Det har vært flere møter med Fossekompaniet,
Arendal og Froland kommuner. En arbeidsgruppe med kommunedirektører i Arendal
og Froland og fylkesdirektør Samferdsel og eiendom ble nedsatt for å se på
alternative muligheter i dialog med Fossekompaniet. Jeg har i samarbeid med
ordførere i Arendal og Froland og ledelsen i Fossekompaniet drøftet ulike
tilnærminger. 

Planene for Gullknapp Aerial Center og flyplassens driftsutfordringer har blitt
presentert både for meg som fylkesordfører og for vårt hovedutvalg for næring, klima
og miljø. Planene er også presentert for Aust-Agder kompetansefond og for Aust-
Agder næringsselskap. 

Fossekompaniet som hovedeier av flyplassen har signalisert at det trengs ca 15 mill
kroner pr år til å kunne holde flyplassen åpen med tårntjenester. Dagens drift gir ikke
inntekter som kan dekker utgiftene, og driften har derfor blitt tilført driftsmidler. Dette
har Fossekompaniet signalisert at de ikke kan fortsette med i samme omfang videre.

I statsbudsjettet for 2021 ble Agder fylkeskommune tildelt 2249000 kr i økt
rammetilskudd som var ment å kunne dekke driftstilskudd til flyplassen. I budsjett
for Agder fylkeskommune er dette beløpet vedtatt tildelt driften av flyplassen. Jeg har
som fylkesordfører signalisert at det ikke vil være rom for driftstilskudd utover dette.
Jeg er kjent med at det er tatt initiativ fra Arendal kommune for å se på om det
finnes alternativ for økt støtte. Vi vil selvsagt delta i samtaler rundt dette, men mener
vi har begrenset handlingsrom utover den støtten som er vedtatt.

Målet er selvsagt en fullt åpen flyplass med tårntjenester, men Fossekompaniet har
signalisert at de med tilskuddet legger opp til å holde flyplassen vinteråpen men at
det ikke blir noen tårndrift. Tårndrift trengs ikke til daglig bruk, men kun når flyskolen
trener instrumentlanding. 

Den informasjonen vi har fått om flyskolen er at den er i god drift med god tilgang på
elever. Det har blitt ferdigstilt ny hangar til flyskolens drift. Det har vært prosesser for
å sikre konsesjoner som sikrer flyplassen nødvendige tillatelser til flyskolens aktivitet.
Her har også fylkesutvalget avgitt sine innstillinger. Med den situasjonen som
flyplassen er i mener jeg det vil være naturlig at flyskolen selv tar ansvar for drift av
tårntjenester som trengs til undervisning. 

Det har vært gjort flere henvendelser til statsråder, agderbenken o.a for å understreke
behovet for driftsstøtte til flyplassen og at drift vil være et viktig grunnlag for å kunne
videreutvikle ideene rundt Gullknapp Aerial Center. Det vil være naturlig at denne
kontakten videreføres i 2022 som del i arbeidet med å utvikle senteret.

Gullknapp Aerial Center har svært spennende planer og ideer for fremtiden med å
utvikle nye næringer knyttet til drone, pilotskole og el-fly.  Utviklingen av senteret vil
måtte skje på forretningsmessige prinsipper hvor fylkeskommunen ikke kan ta noen
aktiv rolle. Her må handlingsrommet som er i vårt virkemiddelapparat i regionen
utfordres. 

Torsdag 11. februar hadde fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad og meg et møte med
statssekretær i samferdsel Anders Tyvand der vi tok opp problemstillingen
vedrørende driftsmidler. Vi fikk ingen signaler om at det kan forventes noe her.
Lørdag 13. februar sendte jeg en mail til ordfører i Arendal og til ordfører i Froland.
Mitt spørsmål var om det var noe nytt å melde derfra og det var det ikke.
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4/21 Interpellasjon fra Gro Bråten:
Lærlingsituasjonen i Agder

19/00018-30 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Agder fylkeskommune er ikke fornøyd med resultatene på formidling til læreplass.
Agder har kultur for yrkesfag, og den kulturen ønsker fylkeskommunen å bygge
videre sammen med arbeidslivet. 

Hovedmålet er læreplass til alle ungdomssøkere. Først og fremst må det tverrfaglige
arbeidet styrkes. Skole, arbeidsliv og fagopplæring må samhandle bedre for å sikre at
hver enkelt søker til læreplass formidles til en lærekontrakt. Det er nødvendig å
utfordre «sovende lærebedrifter», dvs godkjente lærebedrifter som ikke har lærling, til
å komme på banen. Det må også arbeides aktivt for å rekruttere nye lærebedrifter.
Her ønsker vi et nært og godt samspill med opplæringskontorene. Dette arbeidet er
allerede initiert og forsterket administrativt. Så må fylkeskommunen feie for egen dør,
vi må sikre at alle våre lærlingehjemler faktisk er i bruk. Dette ville gitt en forbedring
på over to prosentpoeng.

Yrkesopplæringsnemnda har en sentral rolle i det videre arbeidet. Medlemmene i
Yrkesopplæringsnemnda er organisasjoner som alle i sterk grad er sentrale aktører
og ambassadører for læreplasser. Vi må derfor lytte til og ta råd fra nemnda,
samtidig som det enkelte medlem kan påvirke i sine organisasjoner. Sammen med
utdanningsadministrasjonen bør Yrkesopplæringsnemnda utarbeide en strategi som
sørger for inntak av flere lærlinger. Samtidig må vi sørge for at virkemiddelapparatet
som næringslivet trenger, støtter opp om dette.

Resultatene er paradoksalt noe svakere fordi Agder er landsledende på voksne søkere
til læreplass. Dette er voksne som ønsker å få en formell kvalifikasjon til å delta i
arbeidslivet. En betydelig andel av disse er minoritetsspråklige som vil bidra i
samfunnet. De voksne søker læreplass i offentlige fag, da spesielt helsearbeiderfaget
og barne- og ungdomsarbeiderfaget. Omfanget av søkere er så stort at kommunene
ikke har kapasitet til å tilby disse en læreplass. Utfordringen er ikke bare økonomi,
men de skal også ha faglige ledere og instruktører som kan gi nødvendig opplæring.

At så mange voksne ønsker en formell kvalifikasjon bidrar til bedre levekår på Agder,
i tråd med regionplanen. Når kommunene ikke kan tilby læreplass, har
fylkeskommunen et opplæringstilbud gjennom Vg3 fagopplæring i skole som også
fører frem til fagbrev. Høsten 2020 ble det opprettet fire ekstra grupper innenfor
helsearbeiderfaget og barne- og ungdomsarbeiderfaget.

Utdanningsdirektoratet måler andelen søkere som får læreplass. Når omfanget av
voksne søkere som får opplæring gjennom Vg3 er høyt, vil nødvendigvis andel
formidlet til læreplass bli lavere. Hadde Agder vært et gjennomsnittsfylke på voksne
søkere, ville formidlingsgraden vært høyere. I tillegg tok Kristisand kommune i 2020
inn 50 færre lærlinger enn normalt, noe som utgjorde ca 3 pst på formidlingsgraden. 

Frafallet i videregående opplæring er størst i overgangen mellom Vg2 og lære.
Voksne skal ivaretas, bl.a gjennom Vg3, men vi er nødt til å prioritere ungdom først.
Ungdom skal vite at det er en læreplass i andre enden når de begynner på et
yrkesfaglig løp. Spesielt viktig vil arbeidet med søkere som har slitt med
motivasjonen eller har et tilretteleggingsbehov være. Dette er en nasjonal utfordring,
men Agder tar mål av seg å være i førersetet her. En systematisk samhandling
mellom skole, opplæringskontor/ lærebedrift og fagopplæring hvor den enkelte
ungdom blir fulgt opp tett i overgangen til bedrift, vil kunne være løsningen her.

Vi må stå sammen for å styrke yrkesfagene og de som er elever og lærlinger der. Her
har vi alle et ansvar. Uavhengig av politisk ståsted, i posisjon eller ikke, har vi alle
samme mål. Vi har dermed også like stort ansvar for å påvirke våre omgivelser og
sørge for nok læreplasser og virkemidler til at dette kan skje. Vi må sørge for at det er
best mulig kvalitet på opplæringen i skolen på VG1 og VG2, og at dette skjer i et tett
samarbeid med næringslivet. Vi må alle sørge for å holde trykket på de
organisasjonene vi representer, slik at alle tar sitt ansvar og sørger for at det er nok
læreplasser. Dette gjelder i både privat og offentlig sektor. Ingen må hvile i dette
arbeidet.

For to uker siden kontaktet jeg leder av yrkesopplæringsnemnda og inviterte meg inn.
Jeg deltar i møte 16. mars. NHO har også etter min henvendelse invitert til et møte
kommende uke der også Gro Bråten deltar.

Gjennom 2020 har både fylkesrådmann og fylkesordfører i direkte dialog med
kommunene tatt opp situasjonen og bedt om innsats fra deres side. Vi har også bedt
KS ta dette opp i møter med kommunene.

Bedriftene på Agder er gode og her kan jeg nevne Andersen Mekaniske Verksted i
Flekkefjord hvor ca 10 % av de ansatte til enhver tid er lærlinger. Vi kan være stolt av
bedriftene på Agder, men det gjenstår en god del for det offentlige, stat og
kommuner.

5/21 Interpellasjon fra Torunn Ostad:
Styrke arbeidet mot negativ sosial
kontroll

19/00018-31 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Det er riktig at Agder har to minoritetsrådgivere, en på Kvadraturen og en på Sam
Eyde. Selv om de har kontorer på disse skolene, skal minoritetsrådgiverne være
tilgjengelig for hele fylket. De skal både informere de ansatte på våre skoler og følge
opp enkeltelever. Minoritetsrådgiverne er blitt invitert inn når skolenes rådgivere
møtes. 

Vi ble invitert til å søke om utvidelse av ordningen i 2020. Vi søkte om utvidelse, men
fikk dessverre ikke denne. Det er IMDI som har arbeidsgiveransvaret for
minoritetsrådgiverne. Vi har hatt møte med IMDI om hvordan ordningen fungerer i
Agder fylkeskommune. Utdanning samarbeider med de to tidligere IMDI ansatte som
nå er på avdeling for Bærekraftig utvikling. Sammen arbeider vi for å få del i utvidelse
av ordningen.

Også her er det viktig at vi står sammen og gjør en felles innsats. Vi må følge opp de
tydelige signaler regjeringen har gitt.
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6/21 Interpellasjon fra Rune
Hagestrand: Risør Næringspark -
tilbakeføring av vei

19/00018-32 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Interpellasjonen gjelder E18 fra Moland industriområde i Risør kommune til Buråsen i
Gjerstad kommune. 

Interpellanten har bedt om informasjon om hvilke avtaler som er inngått i forbindelse
med planlagt utbygging av E18 Dørdal – Tvedestrand og om fylkesordfører vil ta nye
initiativ for å søke etter alternativ som imøtekommer næringslivets ønsker om å
beholde gamle E18.  

I forbindelse med kommunedelplan for E18 Dørdal – Tvedestrand ble det forutsatt at
dagens E18 fra Molandkrysset v/ Moland industriområde østover til Buråsen hvor ny
E18 kommer, skulle fjernes. Dette er en strekning på ca 4 km. Vilkåret kom inn i
planprosessen som et kompenserende tiltak fordi ny E18 ble vedtatt lagt i ny trase i
uberørt natur. Planarbeidet viste også at strekningen ville ha en begrenset funksjon i
et overordnet vegnett.

Nye Veier AS, Risør kommune og Aust-Agder fylkeskommune inngikk i september
2019 en samarbeidsavtale som inneholdt avtale om flere kompenserende tiltak for
Risør. De viktigste elementene var en opprusting av Risørveien og fv 416 fra Moland
industriområde til ny E18. I avtalen ble det også tatt inn et punkt knyttet til den
omtalte strekningen av E18: «Reguleringsplanprosessen vil avklare om dagens E18
fra Moland til Buråsen skal ha en funksjon. Dersom strekningen ikke skal være en del
av offentlig vegnett forplikter Nye Veier seg til å fjerne de deler av vegen som ikke
skal ha en etterbruk». 

Statsforvalteren i Agder (den gang Fylkesmannen) trakk sin innsigelse til
kommunedelplanen under forutsetning av at gamle E18 ble fjernet. Statsforvalteren
var ikke part i samarbeidsavtalen. 

Risør kommune har på bakgrunn samarbeidsavtalen fått Nye Veier til å utarbeide et
kunnskapsgrunnlag som vurderer ulike sider av det å beholde eller fjerne gamle E18. 

Det har i den senere tid vært et sterkt engasjement fra Risør kommune og de
næringsdrivende på Moland for å beholde veien. For kjørende fra øst vil bruk av
dagens E18 være ca 5 km kortere enn via ny E18 og fv 416. En vil spare 2-3 min i
kjøretid. Samlet vil dette medføre økte kostnader for bedriftene.

Fylkesutvalget vedtok enstemmig i møte 6/10 2020: «Buråsen – Moland på dagens
E18 bør tilbakeføres til skogsareal når ny vei er ferdigstilt». 
Fylkesutvalget i Aust-Agder behandlet kommunedelplanen og vedtok at innsigelse til
indre alternativ kunne trekkes dersom det ble inngått avtale om utbedring av fv 416
mot Risør. 

Ut over dette kjenner ikke jeg til at det er inngått avtaler eller gjort vedtak som berører
saken. 

Jeg har deltatt i møter med både Risør kommune og de næringsdrivende. Saken er
godt belyst. 

Jeg har forståelse for at de næringsdrivende på Moland ønsker å beholde dagens
E18 og dermed få en rask og effektiv påkobling til E18 østover.
Kunnskapsgrunnlaget som er laget viser at det er ca 340 kjøretøy som vil bli berørt.

Samarbeidsavtalen som er inngått gir en helhetlig løsning for både Nye Veier og
Risør kommune hvor et viktig element er å kompensere lengre reisetid med en
utbedret fv 416 og bedre kobling til Moland. I tillegg er det tatt inn forutsetninger om
nytt Risør kryss og etablering av kollektiv og P& R-anlegg. Det skal også vurderes
muligheter for etablering av nye næringsområder i nærhet til ny E18. Samlet for Risør
er dette en svært god avtale. 

Jeg har respekt for avgjørelsen Statsforvalteren har tatt i saken. I slike store og
viktige planprosesser som dette er forutsigbarhet viktig. Selv om noe få kjøretøy får
en noe lengre veg, mener jeg saken også må sees i et miljø og klimaperspektiv. Det vil
være store samfunnskostnader forbundet med å opprettholde vegen. 

Fylkesutvalget var enstemmige i sin uttalelse til planprogrammet om at vegen burde
tilbakeføres som forutsatt. Jeg kan ikke se at det som nå er kommet frem av
opplysninger endrer dette standpunktet. Når i tillegg Statsforvalteren har tatt sin
beslutning i samme retning, kan jeg ikke se at det er noe grunnlag for å ta nye
initiativ i saken. Nå er det viktig at alle involverte i planprosessen sikrer at mest mulig
av samarbeidsavtalen blir oppfylt på en god måte gjennom at Risør får en bedre
adkomstvei, næringsområdet får en god adkomst fra ny E18, det etableres et
velfungerende kryss på E18 og det tilrettelegges næringsarealer rundt nytt kryss.
Samlet sett tror jeg dette vil gi en svært etterlengtet effekt på bosetting og
næringsetableringer i østre del av Agder.  

Mandag midt på dagen fikk jeg melding fra ordfører i Risør om at denne saken vil bli
tatt opp i det interkommunale planstyret i morgen onsdag. For meg vil det være
naturlig å se hva vedtaket blir før vi endelig konkluderer og jeg avventer henvendelse
fra det interkommunale planstyret. Det er da opp til fylkestinget om man ønsker å se
på saken med nye øyne.

2021.04.20 Fylkestinget Tilleggsvedtak Fylkestinget Leder av valgnemnda, fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad (KrF) tok opp følgende i
fylkestinget 21.04.2021: Det er et ønske at vi kunne valgt inn et fast medlem i styre til
Sørlandets Europakontor. Da vårt faste styremedlem, Theodor B Helland har fått et
engasjement i selskapet har han fratrådt styre. Som nytt styremedlem i Sørlandets
Europakontor etter Theodor B Helland velges Steinar Bergstøl Andersen (FrP) og som
vara forsetter Nils Harald Rennestraum (Ap). Fylkestinget sluttet seg enstemmig til at
dette kunne behandles og fattet følgende vedtak: Steinar Bergstøl Andersen (FrP)
velges som fast representant i styre til Sørlandets Europakontor, som varamedlem
fortsetter Nils Harald Rennestraum (Ap). 
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Spørsmål til fylkesordfører Fylkestinget Spørsmål fra representanten Birte Simonsen (MDG): •Agder, innsekter og biologisk
mangfold 
Svar fra fylkesordføreren: 
1.
-Regionplan 2030 inneholder et fremtidsbilde om at «Regionens natur- og
landbruksområder er ivaretatt for fremtidige generasjoner og er en del av regionens
ressursgrunnlag og identitet. Naturmangfoldet og leveområdene til sårbare arter er
ivaretatt». Dette omfatter også insekter. 
-Ansvaret for insekters ve og vel er fordelt på flere enheter og avdelinger i
fylkeskommunen. En del av ansvaret er lovpålagt, mens annet ivaretas gjennom
ulike planer og politiske vedtak. Mye av det spesifikke ansvaret ligger hos
kommunene, statsforvalteren og andre statlige etater, men fylkeskommunens ansvar
nevnes blant annet i "Nasjonale forventninger til regional og kommunal planlegging
2019–2023" der regjeringen forventer at "Fylkeskommunene og kommunene legger
til rette for gode leveområder for ville, pollinerende insekter gjennom planleggingen
og drift av arealer".
-Fylkeskommunens retningslinjer for praktisering av bærekraft ved bygging drift og
vedlikehold av fylkeskommunens veier og bygninger vil bli ferdigstilt i denne våren,
og politisk behandlet sammen med eiendomsstrategien høsten 2021. Samferdsel og
eiendom er sentrale for å legge til rette for artsmangfold og leveområder for insekter i
fylkeskommunens eget virke. 
-En konkret oppgave er faglig begrunnet skjøtsel av kilometervis med artsrike
veikanter langs fylkesvei. 
-Fylkestinget har nettopp vedtatt solblom som ny fylkesblomst, og denne er knyttet til
riktig forvaltet kulturmark, som også er svært viktig for en del av våre sjeldne, men
viktige insekter. 
-Avdeling for bærekraftig utvikling har noe av ansvaret for pollinerende insekter, som
følge av andre lovpålagte oppgaver knyttet til forvaltning og vern, deriblant
konsesjonssaker og høringsuttalelser gjeldende fysiske tiltak i vassdrag samt
oppgaver og ansvar som gjelder kystlinje, der mange insekter tidlige levetid utspiller
seg. Regional plan for naturmangfold skal utarbeides i perioden 2021-2024. Det vil
være naturlig å fokusere deler av planen på insekter.

2. 
-Fylkesadministrasjonen har ikke en enhetlig plan for kommunikasjon om insekter og
fokus på insekter i drift og skjøtsel av areal med skolene totalt sett.
-Når det gjelder Tvedestrand videregående skole, er det i gårdsbruket ikke noe uttalt
satsing på blomstereng, men det finnes kulturbeiter som blir gjødslet. 
-Fra Søgne videregående skole meldes det om mange tiltak for å fremme insekter.
Elevene har blant annet fokus på å dyrke økologisk, man har blomstereng med
stedegne frø fra NIBIO i Grimstad, elevene har selv utformet forvaltningsplan for
gammel eik på eiendommene noe som sammen med å spare andre døde og døende
trær er viktig for å opprettholde gode leveforhold for insekter. 
-Fylkeskommunen bør i egne prosjekter ha stort fokus på arealbruk og
naturmangfold. Ytterligere mål for bevaring av naturmangfold vil også være i tråd
med planlagt miljøfyrtårnsertifisering av fylkeskommunen, der egne bransjekriterier
for naturmangfold og arealbruk skal hindre bruk av plantevernmidler, sikre bevaring
og tilrettelegging av natur på eget område og økt fokus på å unngå å plante, samt
aktivt å fjerne fremmede plantearter. 
-Det er per i dag ingen systematisk praksis på å beholde naturtomt ved
nybygg/drift/vedlikehold, men dette bør få økt oppmerksomhet fremover.

Spørsmål fra representanten Even Tronstad Sagebakken (Ap): •Drift og finansiering
av Fjæreheia amfi 
Svar fra fylkesordføreren:
I et brev fra Grimstad kommune 18.12.2020 til Agder fylkeskommune sier
kommunen følgende om uttredelse av Kilden teater og konserthus Sørlandet IKS:
Kommunestyret behandlet i møte 15.12.2020 sak 20/215 budsjett og økonomiplan
for 2021-2024. Her ble følgende vedtatt:
«Opphør avtale med Kilden, legger til grunn 1 års oppsigelsestid. Kommunestyret er
åpne for å revurdere denne budsjettposten når man ser utfallet at dialogen med
Kilden om veien videre». Tilskuddet på 1,3 mill kroner er tatt ut av budsjettet fra og
med 2023.

I tillegg var det et tekstvedtak:
«På bakgrunn av samtaler om videre drift i Fjæreheia, bes kommunedirektøren se på
en løsning for at Grimstad kommune trer ut av sin 3% eierandel i Kilden IKS. Dette
gjøres parallelt som det etableres en ny eierstruktur for Fjæreheia Amfi.
Kommunestyret ber kommunedirektøren si opp avtalen med Kilden
IKS før 31/12.20.»

Det vises til selskapsavtalen for Kilden teater og konserthus for Sørlandet IKS §14
om uttredelse av selskapet. Det vises også til Avtale om regionalt tilskudd til Kilden
teater og konserthus for Sørlandet IKS datert 11.11.2013 punkt 8. Grimstad
kommune vil tre ut av og si opp begge disse avtalene. Avtalene legger til grunn at det
er to års oppsigelse for å tre ut av selskapet, og for å si opp våre økonomiske
forpliktelser i selskapet. Jfr. Lov om interkommunale selskaper §30 er det ett års
oppsigelsestid, og lovens forarbeider legger til grunn at det ikke kan avtales lengre
oppsigelsestid enn det. Dette er forhold som vi må diskutere i det videre arbeidet.

Vi ser frem til videre samarbeid i 2021 for å finne en ny struktur for Fjæreheia.
Status fra samtale med Grimstad per nå:
Spørsmålet som fortsatt er uavklart er hva som vil skje med anlegget framover. Dette
er noe som vil bli drøfta videre. Kilden har gjort avtale med Ibsenkompaniet om
forestillinger i Fjæreheia 2021 og 2022. Grimstad kommune har overført tilskuddet
for 2021 og gjør det også i 2022, så lenge det er innholdsproduksjon i Fjæreheia som
før. 
Status fra Kilden per nå:
•Grimstad kommune har vedtatt å si opp avtalen om finansiering av Kilden
•Grimstad kommune har vedtatt at de ønsker å trekke seg ut som eier av kilden.
Begge disse vedtakene er meldt til KRS kommune og Agder fylkeskommune, med
kopi til Kilden
•Grimstad kommune har bekreftet at de står ved sine forpliktelser overfor Kilden i 2 år
(jfr oppsigelsestid i avtaler), så nye situasjon vil først inntreffe fra 20023 om ikke
annet avtales
•Kilden har etablert et samarbeid med Ibsenkompaniet. Kompaniet planlegger å
sette opp aktivitet i sommer, men dette er ikke endelig avklart pga corona. I 2022
planlegges oppsetting av Per Gynt. Kompaniet jobber bra med involvering av ulike
aktører, også i Grimstad
•Kilden har hatt møte med administrasjonen i Grimstad kommune om mulig
overtakelse av anlegget i Fjæreheia. Kommunen jobber med dette nå.
•Når det foreligger utkast til en avtale med Grimstad kommune, vil det bli fremmet en
sak for styret i Kilden og deretter vil saken ble behandlet i representantskapet 
•Representantskapet vil bli informert om status i arbeidet på sitt neste møte den 29.
april 2021.

11/21 Godkjenning av protokoll fra møte
16.02.2021

21/00574-6 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 16.02.2021. 
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12/21 Årsregnskap 2020 og årsberetning
2020 for Agder fylkeskommune

21/05281-6 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget godkjenner årsregnskapet for 2020 for Agder fylkeskommune. 
2.Fylkestinget tar årsberetningen for 2020 til orientering. 

3.Det foretas ikke trekk i rammen for 2021 for merforbruket i 2020 ved Fagskolen i
Agder og Karriere Agder, Kristiansand. Trekket i rammen for 2021 for Kvadraturen
videregående skole settes til 1 011 000 kroner. 

4.Følgende beløp avsettes til bruk i 2021:

Byremo videregående skole 900 000 kroner
SMI-skolen Arendal 2 200 000 kroner
SMI-skolen Kristiansand 1 100 000 kroner
Avdeling for plan1 000 000 kroner
Avdeling for kultur, idrett og frivillighet 2 300 000 kroner
Sum7 500 000 kroner

5.Det settes av 20 mill. kroner inkl. merverdiavgiftskompensasjon til oppfølging av
Skolebruksplanen fase 1. Prioritering av den samlede avsetningen for 2021
innarbeides i rapporten for 1. tertial.

6.Beløpene i pkt. 3, 4 og 5 ses mot disposisjonsfond. Fylkesrådmannen får fullmakt
til å gjøre de nødvendige budsjettmessige endringene. 

7.Overføring av mer- og mindreforbruk spesifisert i vedlegg 1 for prosjekter i
investeringsregnskapet fra 2020 til 2021 på brutto 121,4 mill. kroner godkjennes.
Overføringen finansieres ved økt låneopptak på 100,1 mill. kroner,
momskompensasjon økes med 20,8 mill. kroner og tilskudd fra kommuner/private
økes med 0,5 mill. kroner.

8.Rammen for opptak av lån til nye investeringer i 2021 økes som følge av pkt. 7
over, og settes til 681,4 mill. kroner, jf. kommunelovens § 14-15 første ledd.
Fylkesrådmannen gis fullmakt til å avtale rentebetingelser, avdragstid og øvrige
betingelser for nye lån ihht. Reglement for finans- og gjeldsforvaltning for Agder
fylkeskommune, samt undertegne lånedokumentene. Avdragstiden tilpasses
bestemmelsene i kommunelovens § 14-18 og avdragsbeløp fastsettes i budsjettet.

9.Prinsipper om overføring av mer/mindre forbruk gjelder også politisk virksomhet
og blir overført til påfølgende år.
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13/21 Delegeringsreglement for Agder
fylkeskommune - revidering

20/09231-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget godkjenner forslaget til revidert delegeringreglement for Agder
fylkeskommune med følgende endringer: 
2. Alle formuleringer som gjelder fylkestinget bør byttes ut med: «vedtar selv».
Fylkesrådmann endres til fylkeskommunedirektør i hele dokumentet. 

2.1.1.c «Fylkestinget vedtar eierskapsmelding i løpet av de to første årene i
fylkestingsperioden og vedtar samlet eierskapsberetning for alle selskaper hvert år.» 

Ny formulering:  
Fylkestinget vedtar forskrift om inntak til videregående skole og formidling til
læreplass. 

2.2 Fylkesutvalg 
Der det står fylkesutvalget (eller andre utvalg) vedtar, endres det til:
Fylkesutvalget/hovedutvalget/fylkesordfører osv. «har fullmakt» eller «er delegert
fullmakt» 

2.2.1.c: Ny formulering: 
Fylkesutvalget har fullmakt til å behandle og gi høringsinnspill til energisaker.

2.3 Hovedutvalg
Stryke følgende setning: Føre tilsyn med drift av fylkeskommunale virksomheter
(institusjoner, skoler mv.). 

2.3.1
Nytt punkt:
Leder for hovedutvalget har fullmakt til å avgjøre saker knyttet til tilbudsstrukturen
om sommeren (sommerfullmakt). Slike saker avgjøres i samarbeid med
fylkesrådmannen.

2.3.2 
Ny formulering: 
Utvalget har myndighet til å avgi uttalelse til endelig fredning jf. kulturminneloven §
22 nr. 3. 
Fylkesrådmannens delegerte myndighet etter kulturminneloven er beskrevet i vedlegg
1. Saker som gjelder paragraf 8 og paragraf 15a legges fram for hovedutvalget til
orientering.

2.3.3 .
Ny formulering: 
Før anbud for nye driftskontrakter for veg og kollektiv lyses ut, legges det frem sak for
hovedutvalg for samferdsel som oppsummerer erfaringer, markedsvurderinger,
prioriteringer og anbefaling om rammene for nytt anbud. 

2.3.4  
Regionale forskningsfond: Beslutningsmyndighet for tilskuddsordningens
hovedprosjekter legges til hovedutvalg for næring, klima og miljø.  

3 Fylkesordfører
Endret formulering:
Fylkesordføreren eller den fylkesordføreren gir fullmakt til, deltar på årlige eiermøter
med selskapene utenom generalforsamling. 
Nytt tillegg etter første setning: Dette innbefatter også ivaretakelse av
fylkeskommunens rolle som grunneier og rettighetshaver. Fylkesutvalget får en
halvårlig orientering om saker hvor fylkesrådmannen har benyttet denne fullmakten.
I avsnittet om hastefullmakt strykes følgende setning: Dette gjelder blant annet
avgjørelser som tas på utdanningsområdet om sommeren. (Omtalt under
hovedutvalget)

5 Fylkeskommunedirektør
5 c:  
Ny formulering: 
Innenfor feltet næring, klima og miljø har fylkesrådmannen fullmakt til å behandle
tilskuddsmidler inntil 300 000 kroner, så fremt dette ikke er i strid med fylkestingets
vedtak eller budsjett. Behandlingene legges fram for hovedutvalg for næring, klima
og miljø til orientering. 
Innenfor feltet kultur, folkehelse og frivillighet har fylkesrådmannen fullmakt til å
behandle tilskuddsmidler inntil 100 000 kroner, så fremt dette ikke er i strid med
fylkestingets vedtak eller budsjett. Behandlingene legges fram for hovedutvalg for
kultur, folkehelse og frivillighet til orientering. 
Etter at budsjettet er vedtatt, har fylkesrådmannen fullmakt til å tildele tilskudd,
såfremt tilskuddene er beskrevet i det vedtatte budsjettet. Dette gjelder også dersom
tilskuddene er på mer enn 300 000, dersom tildelingene er spesifisert i budsjettet.
Fordeling av tilskudd skal legges fram til orientering i politiske organer.   

Stryke følgende setning: Fylkesrådmannen er delegert myndighet til å representere
fylkeskommunen på årlige eiermøter med selskapene utenom generalforsamling.
(også behandlet under kap. 3) 

Tillegg til første setning:  
Fylkesrådmannen har fullmakt til å fravike vegnormalene, jf. veglovens § 13 og
forskrift om anlegg av offentlig veg. Prinsipielle fravikssøknader som berører
standardvalg og løsninger legges frem for hovedutvalg for samferdsel med faglige
anbefalinger. 

Tillegg til første setning:
Fylkesrådmannen har myndighet til å inngå avtaler og kontrakter av driftsmessig
karakter når avtalene har en varighet på inntil ti år. Før anbud for nye driftskontrakter
for veg og kollektiv lyses ut, legges det frem sak for hovedutvalg for samferdsel som
oppsummerer erfaringer, markedsvurderinger, prioriteringer og anbefaling om
rammene for nytt anbud. 
Endret formulering: Fylkesrådmannen har fullmakt innenfor området
kulturminnevern som angitt i vedlegg 1. Saker under paragraf 8 og paragraf 15a
legges fram for hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet til orientering. 

6.4: Stryke følgende setning: Det må gjøres en vurdering av i hvilken utstrekning de
viktigste skjønnsmessige sider av den aktuelle avgjørelsen må anses avklart
gjennom politiske vedtak, instrukser eller tidligere praksis. 

Tvil om saken er under fylkesrådmannens myndighet 
Ved tvil om saken er av faglig og forvaltningsmessig art og er under
fylkesrådmannens myndighet, skal fylkesrådmannen avklare tvilen med
fylkesordfører. I saker for hovedutvalg eller andre fylkeskommunale organer kan det i
samråd med fylkesrådmann og fylkesordfører gis generell adgang til direkte kontakt
på lavere nivå. Fylkesordførerens endelige beslutning vil likevel alltid gjelde.

Administrasjonen bes se på om det er mulig å delegere en pott med frie midler til
ungdommens fylkesutvalg. Disse midlene skal kunne bli søkt på av skoler og frivillige
aktører. UFU får mulighet til å dele ut midlene som de selv skulle ønske.

14/21 Samferdselspakke 1 for
Kristiansandsregionen – foreløpig
sluttrapport og prioritering av
gjenstående prosjekter

20/27897-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkesting tar foreløpig sluttrapport for Samferdselspakke 1 til
orientering.  Fylkestinget vil understreke viktigheten av økonomisk styring og løpende
rapportering i samarbeidsprosjekter. 
2.For å bedre kollektivtrafikkens konkurransekraft og legge forholdene til rette for mer
sykling og gåing, vedtar fylkestinget prioritering av gjenstående prosjekter, slik det
fremkommer i tabell 1. 
3.Dersom de gjenstående, prioriterte prosjektene fra samferdselspakke 1 ikke kan
finansieres gjennom bompenger innkrevd høsten 2020, må prosjektene prioriteres og
finansieres gjennom nye bompengeprosjekter og kommende økonomiplanprosesser.
4.Fylkestinget viser til forslag fremmet i SAM-utvalget der ATP-utvalget bes om å
restfinansiere forlengelsen av fortau, Kilura på Flekkerøy. Fylkestinget er positive til
tiltaket, men viser til at saken til behandling i fylkestinget i dag er sluttrapport for
samferdselspakke 1. Fylkestinget viser til at tiltaket kan være ett av flere tiltak som
ATP-utvalget tar med inn i neste fase.

15/21 Etiske retningslinjer for Agder
fylkeskommune

21/07558-2 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner etiske retningslinjer for Agder fylkeskommune. Fylkestinget
ber administrasjonen vurdere opprettelse av et bredt sammensatt etisk råd som skal
vurdere etiske problemstillinger knyttet til fylkeskommunens drift og samfunnsrolle.

16/21 Årsmelding 2020 Agder
kontrollutvalg

21/00574-7 Fylkestinget Fylkestinget tar Årsmelding 2020 Agder kontrollutvalg til orientering. 

17/21 Årsrapport 2020 for Regionale
forskningsfond Agder

20/09682-26 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Årsrapport for 2020 Regionale forskningsfond Agder vedtas.I kommende rapporter
ønsker fylkesutvalget at det gis en oversikt over prosjektenes tilknytning til
hovedtemaene i utlysningen, samt eksempler på publikasjoner. 
Årsrapport for 2020 Regionale forskningsfond er vedtatt.

sida 31 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

18/21 Kjønnsnøytrale stillingstitler i
Agder fylkeskommune

21/09089-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar:1. Agder fylkeskommune skal ha kjønnsnøytrale stillingstitler for
alle sine ansatte. 2. Agder fylkeskommune vedtar å endre stillingstittel for
fylkesrådmann til fylkeskommunedirektør. 

19/21 Medlemskap i nettverket Sunne
Kommuner – WHO’s norske
nettverk

21/05776-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune søker om medlemskap i nettverket Sunne kommuner –
WHOs norske nettverk fra 2021, og slutter seg til organisasjonens mål og strategier.
2.Som politisk kontaktperson utnevnes: Sally Vennesland (H) med Kristin Ljosland
(Sp) som vara. Administrativ kontaktperson er: folkehelserådgiver.3.Årlig
medlemskontingent på 90 000 kroner dekkes innenfor direktørområdet folkehelse.

20/21 Ny administrativ klagenemnd for
utdanningssaker

21/08259-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Fylkestinget delegerer myndighet til fylkesrådmannen til å oppnevne en
administrativ klagenemnd for utdanningssaker, unntatt klagesaker som ligger i
mandatet til Klagenemnda for vurdering (jf. PS 28/20), eller der hvor Statsforvalteren
er klageinstans. Den nye klagenemnda får navnet Klagenemnda for
utdanningssaker.2.Klage på vedtak om skoleskyss legges ikke inn i ny administrativ
klagenemd for utdanningssaker.3.Dagens delegasjonsreglement endres i tråd med
vedtak i punkt 1. 

21/21 Svar på høring - utvidelse av
eksisterende landslinjetilbud i
flyfag fra Troms og Finnmark FK

21/06275-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget støtter ikke søknaden til Troms og Finnmark fylkeskommune om
etablering av flere landslinjeplasser i flyfag. 

22/21 Svar på høring - søknad fra
Trøndelag fylkeskommune om
opprettelse av landslinje for flyfag

21/06275-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget støtter ikke Trøndelag fylkeskommunes søknad om landslinjeplasser
innen flyfag. 

23/21 Svar på høring - dronefag i
Nordland

21/06275-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget støtter etableringen av et nasjonalt tilbud innen dronevirksomhet i
Nordland fylkeskommune, ved Andøy videregående skole. 

24/21 Søknad om fritak fra politisk verv-
Kåre Einar Skaiå Larsen

21/05209-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Søknad om fritak fra politiske verv for Kåre Einar Larsen avslås. 
21/05209-3

25/21 Endring av vararepresentant fra LO
til Fagskolen i Agder

21/06265-1 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner at forslaget fra LO om at Christin Haslestad går inn som LO
sin vararepresentant til styret for Fagskolen i Agder. Samtidig godkjenner
fylkestinget, etter forslag fra KS at Odd Joar Svensson går inn som KS sin
vararepresentant til styret for Fagskolen i Agder. 

26/21 Årsmelding for Brukerpanelet 2020 21/00028-8 Fylkestinget Fylkestinget tar saken til orientering. 

27/21 Årsmelding for fylkeseldrerådet
2020

21/00028-10 Fylkestinget Fylkestinget tar saken til orientering. 

28/21 Årsmelding for ungdommens
fylkesutvalg

21/00029-3 Fylkestinget Fylkestinget tar saken til orientering. 

29/21 Oppvekstombudet i Agder
årsrapport 2020

21/08037-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Årsrapporten 2020 til Oppvekstombudet i Agder tas til orientering med følgende
tilleggspunkter: Fylkesutvalget støtter synspunktet i rapporten om at arbeidet på
barnehagefeltet må intensiveres.Fylkesutvalget støtter oppvekstombudets
anbefalinger, og vil særskilt trekke frem disse 3 anbefalingene for det videre arbeidet
for oppvekstombudet: •       Økt fokus på begrepsforståelsen av krenkelser blant barn,
ungdom og voksne, som rasisme, trakassering, mobbing m.fl. •       Evaluere barn og
unges erfaringer med Covid-19 i lys av målene i Regionplan Agder 2030. •      Det må
sikres en bedre overgang fra skole til læretid mht. lærlingers tilretteleggingsbehov.
Det bes om at administrasjonen i samarbeid med oppvekstombudene utarbeider en
sak om negativ sosial kontroll blant barn og unge i Agder. Der man synliggjør
utfordringene, og foreslår tiltak som kan forebygge og redusere negativ sosial
kontroll. 

7/21 Interpellasjon fra Fredrik Jensen:
VG3 i skolesituasjonen i Agder

19/00018-40 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Spørsmål 1: Hva tenker fylkesordfører om tilbudet som gis i Vg3 fagopplæring i skole
i dag?
Vg3 fagopplæring i skole ble i de to gamle Agder fylkene etablert i 2014. Det kom da
en tydelig presisering i lov og forskrift om elevers rett på dette, samt
fylkeskommunenes plikt til å gi tilbudet. Etableringen da var en møysommelig
prosess hvor det ble samarbeidet med opplæringskontor og næringsliv om en mulig
løsning. Det skulle da være et tilbud til alle ungdommer som ikke fikk læreplass etter
Vg2.
Tilbudet har gitt opplæring mot fagbrev, og har en varighet på fra 12 til 24 mnd.
Mange elever i tilbudet, har blitt formidlet til læreplass underveis, noe som også er en
av målsettingene. Ganske mange har også klart fag/svennebrev, flere av dem med
bestått meget. For disse har tilbudet vært vellykket. På den andre siden kan vi klart
slå fast at altfor mange ikke har lykkes. Alt for mange har strøket eller droppet ut og
sluttet. Når det er sagt er elevgruppen som har fått tilbudet i ganske stor grad
sammensatt av elever som har utfordringer på et eller annet vis, og som dermed har
gjort dem mindre attraktive for næringslivet.
De siste årene er det kommet til svært mange voksne elever som trenger å fullføre
videregående utdannelse. Mengden her har økt med 50% de tre siste årene. Dette er
med å skape et stort press på arbeidslivet og spesielt kommunesektoren, og kan i
noen grad også gjøre at ungdommer ikke får læreplass. Mange voksne utdanner seg
i fagområder hvor det ikke er nok læreplasser og da trengs Vg3 fagopplæring i skole.
Fylkeskommunen måtte i fjor opprette 5 ekstra klasser i Vg3 fagopplæring for å
dekke behovet. Det at voksne tar utdanning er selvsagt en god ting. Det vil være et
løft for levekårene i Agder og dermed passe rett inn i målsettingen i Regionplan
Agder 2030.

Spørsmål 2: Hvordan ser fylkesordfører for seg videre arbeid med tilbudet?
Det er behov for å gjøre noe med dette tilbudet. Da er det gledelig å melde at et slikt
arbeid er i full gang. I disse dager har en arbeidsgruppe sammensatt av
representanter fra skole, opplæringskontor og fagopplæring lagt fram et nytt forslag
til organisering av tilbudet. Dette forslaget skal på høring og målet er at en ny modell
er etablert ved skolestart 2022-23. Forslaget innebærer at avgiverskolen vil få et mye
større ansvar for at elevene har en helhetlig plan for alle 4 årene. Det vil si at
avgiverskolen skal overføre eleven til lærebedrift. Hvis ikke dette er mulig vil de selv få
ansvar for Vg3 fagopplæring i skole. Modellen vil kreve et mye sterkere samarbeid
mellom skole, opplæringskontor og fagopplæring. Det vil i en slik modell tvinge seg
fram et mye større kvalitetsarbeid i skolen med tanke på kvalifisering og veien videre
til læreplass. En slik ansvarsmodell som dette har også støtte i fagmiljøer. Blant
annet omtaler Lied-rapporten viktigheten av at skolen har et mye større ansvar for
det 4 årige løpet. I det kommende året skal tilbudet om Vg3 fagopplæring i skole
løses på de skolene som har gjort det til nå. Men utvidet formidlingssamarbeid
mellom skole, opplæringskontor og fagopplæring kommer i gang allerede i år. 

Spørsmål 3: Og hva vil fylkesordfører gjøre for å få flere av disse ut i lære?
Målet for Agder fylkeskommune er læreplass til alle. Som forslaget til ny modell over
her beskriver, så vil en ny ansvarsmodell – Avgiverskolemodell - og forsterket
samarbeid i formidlingen med stor sannsynlighet føre til at betydelig flere får
læreplass, og at færre ungdommer da trenger Vg3 fagopplæring i skole.  En av
forutsetningene i forslaget til den nye modellen er at opplæring i Vg3 fagopplæring i
utgangspunktet skal foregå ute i bedrifter. På den måten skal tilknytningen til
arbeidslivet bli sterkere og forhåpentligvis vil læreplassen rykke nærmere. Målet er at
man skal få til utplasseringen i lærebedrifter, samt at flere lærebedrifter kommer til.
Her kreves det også et utstrakt samarbeid mellom skole, opplæringskontor og
næringslivet.
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8/21 Interpellasjon fra Janne Nystøl:
fagskolen i Agder

19/00018-39 Fylkestinget Svar fra fylkesordfører: 
Spørsmål 1: Hvilke konkrete planer har Fagskolen i Agder for å tilby utdanningstilbud
til kommunene i Agder?
Fagskolen i Agder sitt nybygg i Grimstad er ennå ikke ferdigstilt - de opererer på to
lokasjoner – Kristiansand og Grimstad. Denne forsinkelsen har gjort at arbeidet med
å strekke seg videre ut til distriktene har gått seinere enn tidligere antatt. Forut for
samlokaliseringen er Fagskolen i Agder svært opptatt av å få til gode
sammenslåingsprosesser for å sikre en best mulig fagskole for regionen. Arbeidet
som gjøres i Fagskolen nå er viktig for å utvikle en god og hensiktsmessig
organisasjonskultur til beste for studentene. 
Samtidig med dette har det etter vårt syn vært gjort mye betydningsfullt
utviklingsarbeid fra fagskolens side. Både sommerkursene og Industrifagskolen har
fått nasjonal oppmerksomhet, og har bidratt til kompetanseheving innen bygg og
anlegg og elektrofagene i regionen.
Det er videre viktig å understreke at Fagskolen i Agder har startet opp tre nettstudier
det siste året, i fagene elkraft, automatisering og prosessindustri +. I tillegg starter
utdanningen ‘Veiledning av lærlinger’ opp til høsten. Bruk av digital teknologi blir av
Direktorat for internasjonalisering og kvalitetsutvikling i høyere utdanning (DIKU) sett
på som svært viktig i strategien for å få høyere yrkesfaglig utdanning ut til alle. 
Fagskolen i Agder sin bruk av digitale opplæringsarenaer sikrer også innbyggere i
små distriktskommuner tilgang til høyere yrkesfaglig opplæring. Signaler fra
Kompetanse Norge og DIKU viser at det er nettopp denne type fleksible
utdanningstilbud man ønsker å satse på nå.
Nye fagskoletilbud, enten de er lokalisert på Campus eller i distriktene, involverer
lange prosesser med NOKUT for å bli akkrediterte, og DIKU og eller Kompetanse
Norge for å bli finansierte. Dette er arbeid som krever tid og ressurser. Fagskolen i
Agder har imidlertid som mål å utvide og få i gang flere tilbud under
Industrifagskolen 2021 – dette er tiltak som har søknadsfrist fire ganger i året. 
Imidlertid er det slik at Fagskolen i Agder må få kunne konsolidere seg som en
organisasjon på en lokasjon, og bygge opp gode, ettertraktede studietilbud på
campus, før de kan desentralisere disse ut i regionen slik det er ment.
Spørsmål 2: Hva vil fylkesordfører gjøre for å få i gang slike tilbud, dersom ikke
Fagskolen allerede har konkrete planer?
Som skoleeier er det i fylkeskommunens interesse å støtte opp under Fagskolen i
Agder slik at de kan bygge seg opp til å bli en sterk og konkurransedyktig fagskole
både regionalt og nasjonalt. Som Agder sitt flaggskip når det kommer til høyere
yrkesfaglig utdanning, er det viktig at vi gir fagskolen mulighet til å utvikle
kvalitetsutdanninger. Samtidig må vi gi fagskolen ro til å konsolidere sin stilling som
en organisasjon på en lokasjon.
Det er forståelig at man kan bli utålmodige når arbeidet med desentralisering går
seint, men det er likeledes viktig for fylkeskommunen som skoleeier å sørge for en
robust og faglig sterk skole som tilbyr høyere yrkesfaglig utdanning som er etterspurt
i arbeidslivet, og som har god kvalitet. Vi har allerede kommet godt i gang med
desentraliserte tilbud gjennom den digitale satsingen
Fylkeskommunen vil fortsette å etterspørre distriktsvennlige utdanninger, både
gjennom vårt pågående pilotprosjekt der hensikten er å styrke satsingen på fleksibel
og distriktsvennlig kompetanseutvikling for virksomheter i regionen, og gjennom
dialog med fagskolen i Agder om studietilbud og organisasjon.
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9/21 Interpellasjon fra Venke Anny Nes:
Skogen - ett av Agders store
fortrinn og satsningen på det

19/00018-41 Fylkestinget Svar fra fylkesordfører: 
Spørsmål 1: Hva gjør Agder fylkeskommune for å støtte opp under satsningen innen
skog og trevirke?

Agder fylkeskommune deltar sammen med Statsforvalteren, Innovasjon Norge og
private aktører i flere satsinger som har som mål å styrke trenæringene på Agder. 

Flere regionale planer og strategier har skog- og trebasert næringsutvikling som
viktige satsinger. Det gjelder:  

1.VINN-planen: Regional plan for innovasjon og bærekraftig verdiskaping hvor det
står som mål: «ØKE VERDISKAPINGEN I HELE VERDIKJEDEN OG STYRKE
SATSINGEN PÅ SKOGEN OG DENS PRODUKTER I KLIMASAMMENHENG» 

2.Landbruksstrategi for Agder – verdiskaping gjennom jordbruk, skogbruk og
bygdenæringer   

3.Regionplan Agder 2030: Utvikle kompetansesentre og bedriftsnettverk for blå og
grønn verdiskaping. 

Tresatsinger følges opp i fylkeskommunens budsjett og i enkeltsaker med
finansiering via regionale utviklingsmidler, tilretteleggingsmidler for landbruket og
kompetanse- og rekrutteringsmidler til landbruket som fylkeskommunen forvalter. 

Av større tre-satsinger nevnes:  

Næringsklyngen «Tre på Agder»: 
Dette er et initiativ som ble enstemmig vedtatt i fylkestinget i Aust-Agder i 2017 og er
nå et prosjekt som Agder fylkeskommune støtter. Målet er å styrke verdikjeden for tre
i Agder og hvor både små og store virksomheter i verdikjeden fra skog til ferdige
produkter deltar.  

Målet er at Tre på Agder skal kvalifiseres til å søke om å bli med i et av de nasjonale
klyngeprogrammene til Innovasjon Norge. Agder fylkeskommune støtter dette
arbeidet, slik vi i mange år har gjort for andre næringer på Agder gjennom; bl.a. Eyde
Cluster, GCE NODE, DIGIN og USUS. 

Agder fylkeskommunen deltar også i flere store tresatsinger øst i Agder og i Åmli:  
•Jordøya tomtelselskapet (Biozinanlegg) 
•Prosjektet «Stubbe til tank» - et ringvirkningsprosjekt knyttet til Biozinprosjektet 
•«Grønt kompetansesenter» - som nå er en del av kommunens hovedprosjekt
«Framtidsbyga».
•En kraftig satsing på fylkesveg 415 som er svært viktig transportåre for
treindustrisatsingene i Åmli.

Tredriver Agder støtter fylkeskommunen økonomisk - et prosjekt i regi av Innovasjon
Norge sin nasjonale tresatsing med fokus på økt bruk av trebaserte materialer i
offentlige bygg. 

Videre deltar Agder fylkeskommunen i fagnettverket Kystskogbruket - et nasjonalt
nettverk fra Agder til Finnmark-Troms som jobber med utfordringer knyttet til
havneanlegg, skogsbilveger, utfordrende driftsforhold mv.  langs kysten. 

Spørsmål 2: Er fylkesordføreren fornøyd med det, eller er det ønskelig med styrking av
tiltak? 

Jeg synes fylkeskommunen gjør mye for næringen i dag, med de rammer og
ressurser vi har, men jeg er ikke så fornøyd at vi ikke kan og skal gjør mer. Jeg viser
her til de tidligere nevnte planene og strategiene som har tre i fokus og som er
langsiktige satsinger hvor Agder fylkeskommune skal bidra sammen med andre
offentlige og private aktører framover. 

Jeg viser også til det gode samarbeidet fylkeskommunen har med «skogfolket» hos
Statsforvalteren og Innovasjon Norge Agder.  Det nære og tette samarbeidet mellom
offentlige aktører på Agder mener jeg er viktig for næringa. 

En aktiv skogsatsing er viktig distriktspolitikk fordi de største skogressursene ligger i
våre distriktskommuner. Det bidrar til å oppfylle Regionplan Agder 2030 om «å bruke
hele Agder, og sørge for at utviklingen kommer alle deler av Agder til gode.»  

Men den offentlige innsatsen overfor næringa avhenger av hva de private
næringsutøverne selv vil, og hva de har behov for av bistand og støtte fra det
offentliges side. Vi kan ikke «løpe foran» og pådytte private aktører prosjekter de selv
ikke vil ha. 

I august 2020 fikk jeg gleden av å delta på et arbeidsverksted i det tidligere nevne
treklyngeprosjektet «Tre på Agder» på Hunsøya i Vennesla. Da fikk jeg anledning til å
si noen ord. Jeg trakk bl.a. fram at en forutsetning for fylkeskommunens satsing på
Tre på Agder spesielt og trebransjen generelt er at dette arbeidet er solid forankret
hos dere som er det trebaserte næringslivet. () Det er helt avgjørende at det er
næringen selv som eier prosjektet. Hva dere i næringa nå vil fremover med TRE på
Agder er det derfor opp til dere å bestemme. 

Videre trakk jeg fram at «Vi fra det offentlige Agder heier på dere og vil bidra der vi
kan; enten det er som medfinansiør i en prosjektperiode, eller at vi som
fylkeskommune og skoleeier kan følge opp deres kompetansebehov i forhold til
skoletilbud i videregående skoler og fagskole.  

Jeg mener denne tilnærmingen bør være en rettesnor for vårt arbeid framover. 

Spørsmål 3: Hvilke tiltak kan vi som fylkespolitikere gjøre for å få fart i satsningen
innen skognæringen?

Først og fremst og som sagt tidligere: Lytte til næringa om hva deres ønsker og
behov er. Her har alle fylkespolitikere et ansvar for å være lytteposter for behov og
ønsker fra denne næringa som for andre næringer og bransjer i Agder. 
Vi skal være en aktiv utviklingsaktør og samarbeidspartner sammen med det øvrige
virkemiddelapparatet som både heier på og bidrar inn i de gode prosjektene og
satsingen som næringslivet selv vil. 

Skog og trebasert næringsutvikling er også viktig klimatiltak og må være en del av
løsningen i forhold til klima. Og her kan vi og må vi gjøre vi gjør mer i tida framover
om vi skal bidra til å løse Agder og Norge sine klima mål. Dette fordi:  

Skogen binder Co2 og er en fornybar naturressurs. (Ny skog vokser mer og binder
mer CO2 enn gammel skog. Derfor må den forvaltes aktivt, men bærekraftig.) 
Skogen bidrar til å redusere klimagassutslipp i andre sektorer ved at råstoffet fra
skogen erstatter fossilt råstoff (eks. biodrivstoff/biozin) 
trematerialet er også «inneklimavennlig» 

På klimaområder kan og må det offentlige ta en førerposisjon både ved å stimulere
næringslivet til klimavennlige satsinger og gjennom sine egne offentlig innkjøp og
valg. 

Som fylkesordfører vil jeg at Agder fylkeskommune skal ha et særlig fokus på dette i
våre egne anskaffelser; eksempelvis ved valg av løsninger i våre egne bygg. Særlig
viktig vil dette være når det gjelder valg at løsninger for nytt Fylkeshus for Agder
fylkeskommune, men da innenfor de rammer og lover som gjelder.

2021.06.15 Fylkestinget 30/21 Innbyggerforslag -
tilbringertjenesten i Kvinesdal

21/13173-2 Fylkestinget Saken handler om avtale mellom Kvinesdal kommune og Vest-Agder
fylkeskommune, og bør derfor legges frem for politisk behandling i Agder fylkesting.

31/21 Godkjenning av protokoll fra møte
20.-21.04.2021

21/00574-11 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 20.-21.04.2021. 
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32/21 Rapport for 1. tertial 2021 21/12992-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tar rapporten for 1. tertial til etterretning. 
2.Det gjøres endringer i driftsbudsjettet i tråd med oversikten i tabellen under
økonomiske konsekvenser og følgende endringer: 
a. Det settes av 1 000 000 kroner til Prosjekt Lærlingeløft. Prosjektet utformes i
samarbeid med hovedutvalg for utdanning og kompetanse og
yrkesopplæringsnemda. Prosjektet bør blant annet vurdere en lærlingelos eller andre
ordninger for å bistå bedriftene i oppfølgingen av lærlingene. 
b. Det settes av 1 000 000 kroner til et søkbart stimuleringstilskudd for frivillige lag
og foreninger som trenger støtte for å komme raskt i gang med aktiviteter. Aktiviteter
for ungdom og for god psykisk helse prioriteres. Tilskuddet gjøres søkbart
umiddelbart i håp om å stimulere til sommeraktiviteter for unge. 
c. Flere elever opplever å ligge på etterskudd faglig etter et spesielt vanskelig skoleår.
Det settes av 700 000 kroner for skoler som ønsker å sette i gang tiltak for disse
neste skoleår. Skolene oppfordres til å tenke kreativt og ta i bruk digitale løsninger,
samarbeid med studenter, Vitensenteret Sørlandet eller andre kompetansemiljøer for
å utarbeide spennende og kostnadseffektive faglige tilbud som gjerne kan benyttes
på flere skoler. 
d. Martasenteret i Rezekne bevilges en støtte på 50 000 kr. 

Merinntektene på 10 525 000 kroner foreslås avsatt til disposisjonsfond.
Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjøre de budsjettmessige endringene.

3.Den ekstraordinære tilbakeføringen fra KLPs premiefond brukes til å betale
fremtidig premie i perioden 2021‒2026, dvs. over seks år.

4.Ved avslutningen av regnskapet for 2020 ble det avsatt 2 098 000 kroner for
politisk virksomhet, jf. fylkestingssak 12/2021 pkt. 9. Midlene fordeles slik:

•fylkestinget, 1 235 000 kroner
•fylkesutvalget, 235 000 kroner
•hvert av de fire hovedutvalgene, 157 000 kroner

5.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å flytte følgende utgifter fra drifts- til
investeringsbudsjettet: 

•ombygging ved Tangen videregående skole 
•utgiftene til Vågsbygdporten

6.Driftsfinansieringen av investeringer reduseres med 1 mill. kroner da tilskudd til
veglys på kommunal gang- og sykkelveg Kvås i Lindesnes kommune skal føres i
driftsregnskapet.

7.Rammen for finansieringsordningen for kommuner som ønsker å gjøre tiltak på
fylkesveg settes til 100 mill. kroner i 2021. 

8.Ramme for opptak av lån til investeringer settes til 803 395 000 kroner, jf.
kommunelovens § 14-15 første ledd. Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å
avtale rentebetingelser, avdragstid og øvrige betingelser for nye lån ihht. Reglement
for finans- og gjeldsforvaltning for Agder fylkeskommune, samt undertegne
lånedokumentene. Avdragstiden tilpasses bestemmelsene i kommunelovens § 14-18
og avdragsbeløp fastsettes i budsjettet. 

9.Fylkestinget ber om at administrasjonen ved behandling av rapport for 2. tertial,
finner dekning for tilskudd på 190.000 kroner til drift/vedlikehold ved Sjølingstad
Uldvarefabrik

33/21 Mål for helse, miljø og klima i
Agder fylkeskommune

21/08613-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune skal i drift av egen virksomhet demonstrere vilje og evne til å
følge opp klima- og miljømålene i Regionplan Agder 2030. 
2.På områdene helse, miljø og klima jobber fylkeskommunen mot følgende mål: 

a)Klima  
Agder fylkeskommune skal redusere utslippene av klimagasser knyttet til drift av
egen virksomhet med 63 prosent fra 2020 til 2030. 

Agder fylkeskommune skal jobbe systematisk for å minimere klimafotavtrykket i
utbyggingsprosjekter. Klimagassutslippene skal vurderes i alle faser av
utbyggingsprosjekter. 

b)Energi 
Agder fylkeskommune skal redusere sitt energiforbruk med 30 prosent fra 15 000
kWh/årsverk i 2020 til 10 500 kWh/årsverk i 2030. 

c)Avfall 
Agder fylkeskommune skal redusere avfall per årsverk med 50 prosent, fra 208
kg/årsverk i 2020 til 104 kg/årsverk i 2030. 

Agder fylkeskommune skal øke andelen kildesortert avfall fra 45 prosent i 2020 til 70
prosent i 2030.

d)Transport    
Agder fylkeskommune skal øke andelen utslippsfrie maskiner og kjøretøy fra 10
prosent i 2020 til 100 prosent i 2030. 

Tjenestereiser (distanse) med fly og bil skal reduseres med 50 prosent, fra 2600
km/årsverk i 2019 til 1300 km/årsverk i 2030.

Andel som benytter sykkel, gange og kollektivt til og fra jobb skal økes fra 40 prosent
i 2020 til 60 prosent i 2030.

e)Helse 
Agder fylkeskommune skal være en helsefremmende arbeidsplass som arbeider for
et fullt forsvarlig arbeidsmiljø. Dette skal vi gjøre for å sikre de ansattes fysiske og
psykiske helse. Helse, miljø og sikkerhetsarbeidet (HMS) i Agder fylkeskommunen
skal være systematisk og ha fokus på kontinuerlig forbedring. 

Sykefraværet skal være maksimalt 5 prosent innen 2030. 

f)Natur    
Agder fylkeskommune skal redusere nedbygging av natur med 80 prosent fra 250
dekar/år i 2020 til 50 dekar per år i 2030.

Agder fylkeskommune skal redusere nedbyggingen av dyrkbar mark med 80 prosent
fra 19 dekar/år i 2020 til 4 dekar/år i 2030.

Agder fylkeskommune skal legge til rette for artsrike vegkanter, pollinerende innsekter
og ivareta naturmangfold. 

Agder fylkeskommune skal i sine byggeprosjekt som berører vann/vassdrag ivareta
kantsoner og tilrettelegge for vandring av fisk.   

Agder fylkeskommune skal kartlegge og følge opp kystnære økosystemer i sjø. 

g)Anskaffelser 
Fylkeskommunal innkjøpsmakt skal brukes som et strategisk verktøy i klima- og
miljøpolitikken. 

Fylkeskommunen skal være en pådriver for nullutslippsløsninger for transport og
anleggsdrift ved å bidra til etablering av nødvendig infrastruktur og premiere
utslippsfrie løsninger i sine anskaffelser. 

Fylkeskommunen skal aktivt implementere sirkulære løsninger og bærekraftige
forbruk i egne virksomheter, prosjekter og drift. 

Det settes mål for reduksjon i forbruk. 

3.Klima- og miljømålene innarbeides i budsjett for 2022 og i økonomiplanen for
2022-2025.

4.Klima- og miljøindikatorene og innretningen av klimaregnskapet for 2020 legges til
grunn for rapportering, og behandles årlig som sak i fylkestinget.

I punktet «Natur» inkluderes mål for restaurering/gjenoppbygging av ødelagt natur.
(Bærekraftmål 15)

35/21 Etablering av NAV-ombud i Agder
fylkeskommune

21/06141-7 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Organisering og mandat for NAV-ombudet godkjennesNAV-ombudet skal bistå
alle aldersgrupper som er brukere av kommunalt og statlig NAV. 
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36/21 Skolebruksplan Agder 20/19534-11 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Skolebruksplanarbeidet gjennomføres som beskrevet i denne saken. 2.
Hovedutvalg for utdanning og kompetanse gjennomfører ett høringsmøte der
aktuelle parter kommer med sine innspill til politisk behandling av skolebruksplanen.
3. Økonomiske rammer og finansiering av tiltak besluttes i det årlige budsjettarbeidet
og følges opp i henhold til gjeldende økonomireglement. 4. Hovedutvalg for
utdanning og kompetanse beslutter at gjennomføringen av tiltak i porteføljen av
vedlikeholds- og investeringstiltak gjøres gjennom budsjettvedtak, og eventuelt
gjennom vedtak av tertialrapporter gjennom året. 5. Hovedutvalg for utdanning og
kompetanse og Yrkesopplæringsnemnda orienteres om prosessen knyttet til
skolebruksplanen. Hovedutvalg for samferdsel orienteres om fremdrift og
gjennomføring av byggeprosjektene. 

37/21 Fremtidig organisering og
finansiering av tiltak for unge
utenfor skole og arbeid

21/11944-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

•Fylkeskommunedirektøren tilrår at det snarest mulig etableres kontakt med
regionrådene i Agder om samarbeid og videre utvikling av tiltak for unge utenfor
skole og arbeid med utgangspunkt i etablert samarbeidsavtale mellom Agder
fylkeskommune og NAV Agder 
•Fylkeskommunedirektøren tilrår at det etableres intensjonsavtaler med kommuner i
Agder om utvikling og igangsetting av likeverdige tiltak for unge utenfor skole og
arbeid.  Tiltakene tar utgangspunkt i felles systematikk og tilnærming til
ungdommene, og bygges opp rundt tre komponenter:
4.En sosial mestringsarena utenfor skole (felles ansvar for kommuner/NAV og
fylkeskommunen)
5.En pedagogisk arena med opplæring knyttet til læreplanmål for videregående
opplæring (ansvar for fylkeskommunen)
6.En praksisrettet del (ansvar for kommuner/NAV)

•Frivillige organisasjoner, sosiale entreprenører og bedrifter/næringsliv inviteres til
samarbeid om eksisterende og nye tiltak

•Fylkestinget ber administrasjonen arbeide videre med å utrede etablering av
UngInvest. Administrasjonen bes gå i dialog med kommuner, regionråd og NAV som
aktuelle samarbeidspartnere. Det etableres dialog med eksisterende tilbud i Viken og
Rogaland for utveksling av erfaringer hos dem. Saken skal belyse det faglige
innholdet i UngInvest og økonomiske konsekvenser. Ulike modeller for tiltaket
utformes i samarbeid med oppfølgingstjenesten, og saken legges fram for politisk
behandling i november/desember 2021 (HUK og FT).

•Tiltak og prosjekter for unge som allerede er etablert, som for eksempel Los-ordning,
Venneslabrua og Jobbskolen bør etableres i hele Agder.

38/21 Regionplan Agder 2030 -
Handlingsprogram 2021-2024

20/00787-171 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

1. Fylkestinget vedtar handlingsprogram 2021-2024 for oppfølging av Regionplan
Agder 2030 med følgende endringer: 
• Nytt punkt 1.1.3 Styrke og dedikere fylkeskommunale ressurser for å bistå mindre
aktører innenfor den marine næringen i forbindelse med konsesjonssøknader.
Aktører: Agder fylkeskommune, Blått forum, Lister nyskapning. 
• Nytt tiltak 1.11: Utvikle fylkeskommunens rolle som pådriver for å synliggjøre og
utvikle næringsareal i Agder som en del av Agder sin strategi for å sikre overgang til
grønn industri, beholde kompetanse i regionen og sikre næringer som kan gi vekst i
sysselsettingen i Agder.
• Nytt punkt 1.2.3 Styrke arbeidet med sosialt entreprenørskap med særlig vekt på
distriktskommunene. Aktører: Agder fylkeskommune i samarbeid med regionalt
virkemiddelapparat, kommuner, bedrifter/næringsliv og frivillige organisasjoner. 
• Nytt punkt 1.13.2 Utvikle prosjektet Matdestinasjon Agder som en merkevare for
landsdelen. Aktører: Agder fylkeskommune, Statsforvalteren, Agder bondelag,
landsbruksforum, Innovasjon Norge, USUS. 
• Tilføyelse punkt 1.19 ...og tilskudds- og stipendordninger for kunstnere og
kulturarbeidere. 
• Nytt punkt 1.23
Tiltak: Det jobbes for at Agder blir en «folkevandringsregion». 
Handling: Det settes ned en ressursgruppe for å foreslå hvordan Agder kan ta
posisjonen som «folkevandringsregionen». Aktører: Ansvar: Vest-Agder-museet.
Samarbeidspartnere: Agder fylkeskommune, Listersamarbeidet, kommunene og
USUS.
• Nytt punkt 2.2.4 Følge opp målsetting om 5 % av ansettelser skal være mennesker
med nedsatt arbeidsevne eller hull i CV. Aktører: Agder fylkeskommune i samarbeid
med kommunene i Agder, KS Agder, partene i arbeidslivet og bedrifter/næringsliv. 

• Tilføyelse i punkt 2.8 8 Sikre høy kompetanse hos lærere, barnehagelærere,
instruktører og barnevern - desentralisert og regional etterutdanning for ansatte i
barnehage, grunnskole, videregående skole, lærebedrift og barnevern. 
• Nytt punkt 2.8.2 Kartlegge kompetansebehov og utvikle relevante tiltak som styrker
kompetansen i barnevernet. Aktører: Statsforvalteren i Agder i samarbeid med Agder
fylkeskommune, kommunene og Universitetet i Agder. 
• Tilføyelse i punkt 2.9.1 Fortsatt styrke Venneslabrua, og andre etablerte prosjekter
som Jobbskolen og Lindesneslosen og etablere det som tilbud i hele Agder.
• Nytt punkt 3.15 Ha gode insentiver for å utvikle og ta i bruk digitalisering og ny
teknologi i landbruk og skogbruk med sikte på effektiv og klimavennlig produksjon.
Aktører: Statsforvalteren i Agder og Agder fylkeskommune, virkemiddelapparatet og
Nibio. 
• Tilføyelse til kap. 4 LIM-planen må få en konkret og mer sentral plass i
handlingsprogrammet. 

2. Agder fylkeskommune inviterer aktuelle samarbeidsaktører til å utvikle og delta i
gjennomføringen av tiltak, og i arbeidet med rullering av handlingsprogrammet.
Regionråda skal inkluderes i Agders regionale samhandlingsstruktur.

3. Tiltak med økonomiske konsekvenser må komme som egne saker til politisk
behandling.
4. Fylkeskommunen må også ta sitt ansvar for å ta hele Agder i bruk ved å ikke
sentralisere fylkeskommunenes egne arbeidsplasser. 

5. Det må sikres en styrking av ulike utdanningsløp med den tilrettelegging som
trengs. Alle elever skal få mulighet til kompetansebevis, til tross for
funksjonsnedsettelse. 4 og 5 skoleår for elever med nedsatt funksjonsevne skal følge
opplæringsloven som en rettighet.
6. Tillegg på setningen om aktører under punkt 2.2.3 om heltidskultur: Agder
fylkeskommune i samarbeid med KS Agder, partene i arbeidslivet,
bedrifter/næringsliv og kommuner i Agder.  
7. Nytt tillegg i pkt. 2.2.3 Systematisk satsing på flere egder i arbeid, kap. 4, Levekår,
likestilling, inkludering og mangfold, side 14: Under Aktører legges det til: partene i
arbeidslivet.  
8. Elever i videregående opplæring med funksjonsnedsettelse er en særlig utsatt
gruppe. Det må i større grad enn i dag kartlegges behov og sørge for riktig individuell
oppfølging og på den måten sørge for at ikke disse elevene dropper ut. Det er i den
forbindelse viktig å ha et godt samarbeid med kommunene for å sikre god overgang
mellom ungdomsskole og videregående skole, samt med arbeidslivet/høyere
utdanning/ NAV for å sikre flest mulig videre studier eller et meningsfullt arbeid. Det
presiseres at arbeidet med overgangen må starte senest ved oppstart siste skoleår
før overgangen.
9. Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å gjøre språklige justeringer i
handlingsprogrammet som ikke innebærer endringer i struktur og innhold.
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39/21 Handlingsprogram for fylkesveg
2022-2024

20/01903-64 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar vedlagte forslag til Handlingsprogram for fylkesveg 2022-2024
for fylkesvegnettet i Agder. 
2.Fv. 406 Senumstad bru, Birkenes. Fylkeskommunen vil ikke gå videre med tiltenkt
finansiering. Endring: Reduksjon på 9,5 mill. kr.
3.Det opprettes et nytt programområde «sykkel i sentrum» som avsettes 5 millioner
kroner i 2022. Midlene er tenkt rettet mot byer og tettsteder som ikke er definert som
sykkelby, der mindre tiltak kan tilrettelegge for økt sykkelbruk.
4.Fylkestinget ønsker å prioritere de midlene som er frigjorte fra Senumstad bru til
strekningsvise utbedringer i hovedsak på Fv. 42 vest for Evje. Eventuelt kan et
nedskalert prosjekt i Skollabakken i Flekkefjord vurderes realisert for en del av
midlene.
5.Fv. 191 Revesandveien, Arendal. Gang- og sykkelvei Revesandtorg til Roligheten
skole tas inn i kapittel 17. Fylkestinget ber om at prosjektet utredes og legges frem i
en sak for samferdselsutvalget senest i løpet av våren 2022. I forkant av utredningen
inviteres det til at berørte parter får komme med innspill. Ved gjennomgang av dette
prosjektet ønsker fylkestinget at dette arbeidet utredes som et pilotprosjekt der man
utreder mulighetene for å gjennomføre en enklere og rimeligere måte å bygge en
trafikksikker gang- og sykkelvei uten å bygge om hovedvei. Piloten legges frem for
samferdselsutvalget som vurderer om prosjektet kan legges inn i handlingsplanen.
6.Fv. 3820 fra Rv. 9 mot sentrum, Valle. Prosjektet tas inn i kapittel 17. Prosjektet
søkes finansiert i samarbeid med Valle kommune etter nærmere avtale.
7.Fv. 460 forbi Havsåsen, Lyngdal. Skredsikring langs strekningen er et omfattende
og kostbart prosjekt. Fylkeskommunen vil bearbeide prosjektet ytterligere for å søke
å redusere kostnadene, men ser at det vil være vanskelig for Agder fylkeskommune å
gjennomføre prosjektet alene. Prosjektet kan ikke gjennomføres innenfor dagens
fylkeskommunale ramme og det jobbes videre med statlig bidrag og eventuell
kommunal medfinansiering. 
8.Fv. 203 Farstad, Lindesnes: Tiltak for forbedret trafikksikkerhet vurderes
gjennomført inn under rammene i programområdet «Rekkverk og TS-tiltak".
Ose bru FV3804/RV9 Ose bru er viktig for næringslivet (vannfabrikken), jordbruk og
skogbruk. I tillegg vil den måtte benyttes som omkjøringsvei ved utbedring av RV-9
Frøysnes.

Trafikksikkerhetstiltak gang/sykkelsti fortau på fv. 3820 ved Valle kyrkje
gjennomføres i innenfor eksisterende rammer i perioden.

UFU ser på planen i sin heilskap som ein god og grundig plan. Utvalet ønskjer i
tillegg til det som ligg av trafikksikkerheitstiltak i planen, at det bør vurderast
fartshumpar på fylkesveg 203, Farstad på Skjernøya

Fylkestinget ber om at det bevilges nødvendige midler for å få ferdigstilt: FV 3908 -
Kilura på Flekkerøy i et «spleiselag» med Kristiansand kommune.

Finansiering av løsninger for trygg sykkelvei for å sikre sammenhengende sykkelnett
fra Grimstad til Lillesand tas inn i handlingsplanen. Vi ber administrasjonen vurdere
hvordan dette kan gjøres med en enklere standard enn normalt, for eksempel
gjennom bygging av autovern og bruk av trafikklys.

41/21 E39 Kristiansand vest - Mandal by.
Omklassifisering.

20/27359-18 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune aksepterer forslagene til omklassifisering med unntak av de
delene som er nevnt under. 
1.1Fylkestinget vil ikke legge ned veien mellom Holmenfoss - Try. Vi ønsker at
Fylkeskommunen får til en ordning der en oppgraderer og fornyer rassikringen før
overtakelsen. Vi ber fylkeskommunen jobbe for en ordning der staten legger inn
midler til fremtidig vedlikehold.

1.2Fylkeskommunen overtar ikke veier i kryssområdene, og ikke tilhørende areal til
kollektivtrafikk og parkeringsplasser.

2.Fylkeskommunedirektøren forutsetter at utbedringene i henhold til retningslinjene i
NA-rundskriv 97/13 er avklart før omklassifiseringen gjennomføres.
Omklassifiseringen kan tidligst skje når ny vei er åpnet, og ikke før fylkeskommunen
får overført driftstilskuddet. 

3.Administrasjonen bes starte en prosess i de berørte kommuner for å omklassifisere
noen av fylkesveiene til kommunal vei. Omfanget tilpasses den lengden vei som
fylkeskommunen nå får tilført, eller tilsvarende drifts- og vedlikeholdskostnader.

42/21 Veglyspolitikk i Agder 20/28141-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar å oppheve vedtak i sak 24/16 og 63/12 om eierskap av veglys,
som tidligere er fattet av Vest-Agder fylkeskommune. Vedtaket innebærer at det ikke
åpnes opp for overtakelse av gamle eller nye veglysanlegg langs fylkesvegnettet.
2.Fylkestinget tar til orientering administrasjonen vurderinger om solcellebelysning
langs fylkesveg. 

43/21 Vurdering av tunnelalternativer på
Fv 42 i Sirdal

21/10462-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget ber om at det utarbeides et forprosjekt hvor behov for oppgradering av
Fv 42 Gåsehellertunnelen og ny tunnel Valevika sees i sammenheng. I forprosjektet
vurderes løsninger basert på tidligere utredninger, samlede kostnader og
finansieringsalternativer. 2.Forprosjektet legges fram for fylkestinget og Sirdal
kommune til behandling i løpet av 2021. 

44/21 Havvind - muligheter for Agder 21/12121-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Fylkestinget vedtar følgende: 1.Prinsippet om bærekraft skal legges til grunn for
utvikling av norsk havvind. 
2.Forvaltningen av de norske havvindressursene skal ivareta langsiktige nasjonale
natur-, miljø, nærings- og energiinteresser.
3.Forvaltningen av de nasjonale havvindressursene må ta hensyn til andre næringer,
som fiskeri og sjøfart, som skjer i de samme områdene.
4.Norge må utforme en nasjonal av plan for utvikling av norsk leverandørindustri.
Herunder egne satsinger innenfor innovasjon og forskning. 
5.Beredskap, drift og vedlikehold av havvindparker i Norge skal som hovedregel skje
fra norske baser/havner. 
Agder fylkeskommune tar initiativ mot aktuelle kommuner på Agder for å identifisere
mulige lokasjoner for baser/havner for havvind. 
6.Transport av fornybar kraft fra havvindparker i Norge skal være tilknyttet det
nasjonale kraftsystemet. 
7.Ved tildeling av konsesjoner for havvind i Norge skal følgende tillegges vekt:
a.Det er viktig at konsesjonstildelingen skjer slik at det stimuleres til konkurranse og
mangfold og at det dermed blir etablert et bredt aktørbilde for havvind i Norge. 
b.Selskaper som ønsker å satse på FoU, innovasjon, industri- og leverandørutvikling
bør prioriteres ved tildelinger.
c.Det bør tildeles egne områder og etableres egne rammevilkår for utbygging av
flytende havvind i Norge.
8.Det bør videreføres en bred regional satsing for næringslivet på Agder innenfor hele
verdikjeden for havvind.
9.Fylkestinget ønsker jevnlige oppdateringer om forskning og kunnskapsutvikling på
havvindområdet.

45/21 Forbedring og effektivisering av
Agder
fylkeskommunes  tilskuddsprosess
og forvaltning av
fylkeskommunale tilskuddsmidler

20/26964-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Det etableres en?intern tverrfaglig?tilskuddsgruppe?for intern samhandling og
koordinering, og for å ivareta prosjektsøknader som kommer inn til fylkeskommunen
utenfor de etablerte ordningene. 
2.Det utarbeides et regelverk og rammer for fylkeskommunale tilskuddsordninger. De
enkelte tilskudd skal likevel ha egne faglige retningslinjer.
3.Det etableres en felles søknads- og forvaltningsportal for de ulike fylkeskommunale
tilskuddsordningene.  
4.Det utarbeides kommunikasjonsrutiner for publisering av tilskuddsordningene og
konkrete tildelinger. 
5.Det gjennomføres en  gjennomgang i det årlige budsjettarbeidet for å se om  de
fylkeskommunale tilskuddsordningene har en naturlig og logisk innretning i forhold
til måloppnåelse i Regionplan  Agder 2030. 
6.Det utarbeides rutiner for hovedutvalgenes evaluering av tilskuddsmidler. 
7.Det må ligge en forventning om at tilskuddsmidler skal bidra til å bygge
kompetanse og arbeidsplasser i regionen.

46/21 Forebyggende arbeid knyttet til
psykisk helse og mobbing i
Agderskolen

21/10629-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1. Arbeidsgruppas vurderinger og anbefalinger, presentert i vedlegg 1, og
oppvekstombudets anbefalinger i årsrapport 2020, vedlegg 6, anbefales som ramme
for videre arbeid innen forebyggende arbeid med psykisk helse og mobbing.
Fylkesadministrasjonen koordinerer arbeidet og vurderer prioriteringer i forhold til
forslagene som foreligger. 2. Framdriftsplan, status og prioriteringer for videre arbeid
legges fram for fylkestinget i februar/april 2022.3. ØkonomiMange av tiltakene for
videre arbeid er knyttet til kvalitetsutvikling av eksisterende arbeid på enhetene og
kan utvikles innenfor eksisterende rammer.Tiltak som betinger økt økonomisk
ramme vurderes i arbeidet med økonomiplan 2022-2025. 

47/21 Forslag til nytt navn for
brukerpanelet

21/00028-16 Fylkestinget Fylkestinget vedtar at brukerpanel for Agder endrer navn til rådet for likestilling,
inkludering og mangfold i Agder. 

48/21 Vedtak, Årsmelding rådet for
personer med
funksjonsnedsettelse 2020

21/00031-12 Fylkestinget Fylkestinget vedtar årsmelding for rådet for personer med funksjonsnedsettelse for
2020. 

49/21 Godkjenning endring av
selskapsavtale - Sørlandsbadet IKS

20/19502-17 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner forslag til endring av selskapsavtale for Sørlandsbadet IKS §
2 slik det fremkommer i saken. 
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50/21 Godkjenning av ny selskapsavtale
for Nye Vigo IKS

21/04423-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Ny selskapsavtale mellom fylkeskommunene vedtas slik den her foreligger. 

51/21 Årsmelding 2020 for
Forskningsmobilisering Agder

21/11971-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Fylkestinget tar årsmelding 2020 for Forskningsmobilisering Agder til orientering. 

52/21 Agder kollektivtrafikk AS -
Årsrapport 2020

21/12297-1 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget tar årsrapporten fra Agder kollektivtrafikk AS for 2020 til orientering. 

Spørsmål til fylkesordføreren -
flagging under Pride

Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Fylkesordfører oppfordrer alle de videregående skolene til å benytte Pride-flagget
under Skeive Sørlandsdager i slutten av august, og jeg syntes det er en viktig sak.
Som ordfører bestemte jeg at vi skulle flagge og nå oppfordrer jeg til det.

10/21 Interpellasjon fra Kai Steffen
Østensen - 10 år etter terroren 22.
juli

19/00018-45 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Først vil jeg takke for interpellasjonen. Den gir oss både god informasjon og en god
påminning om at vi aldri må glemme – det gjelder både den forferdelige
terrorhandlingen 22 juli 2011 og at vi aldri må glemme det daglige arbeidet mot slike
holdninger som både må foregå i hjemmene, i samfunnet for øvrig og i skolene.
I fagfornyelsen i skolen kommer skolens verdigrunnlag fram i overordnet del. Der
understrekes det at demokrati og medborgerskap er viktige verdier som skal være en
del av all vår opplæring. Skolen skal gi elevene mulighet til å medvirke og til å lære
hva demokrati betyr i praksis.
Opplæringen skal fremme oppslutning om demokratiske verdier og demokratiet som
styreform. Den skal gi elevene forståelse for demokratiets spilleregler og betydningen
av å holde disse i hevd. Å delta i samfunnet innebærer å respektere og slutte opp om
grunnleggende demokratiske verdier som gjensidig respekt, toleranse, den enkel-tes
tros- og ytringsfrihet og frie valg. Demokratiske verdier må fremmes gjennom aktiv
deltakelse i hele opplæringsløpet.
Skolen skal fremme demokratiske verdier og holdninger som motvekt mot
fordommer og diskriminering. Skolen skal også skape respekt for at mennesker er
forskjellige, og elevene skal lære å løse konflikter på en fredelig måte.

Til spørsmålene som angår våre skoler:
- Hvordan arbeides det i våre videregående skoler for å sikre at 22. juli er en del av
opplæringen for demokrati og medborgerskap?
22. juli er en dag som gjorde sterkt inntrykk på oss alle, en helt uvirkelig dag som
sjokkerte både oss og verden. 10 års markeringen er en viktig dag, for å minnes og
sammen løfte dagsaktuelle temaer knyttet til demokrati, terror, ekstremisme og
ytringsfrihet.
Vi som skoleeier vil minne våre skoler på 22 juli og markering av at det er 10 år siden
denne terrorhandlingen, Når skolene våre har slike tema som en viktig del av
opplæringen, er det et viktig demokratisk prinsipp at elever og lærere gjennom elevers
medvirkning finner egen inngang til tema. I alle Agders klasserom sitter elever som
ved egne, familiens eller bygdas opplevelser har en relevant inngang til tema som
allerede har et begynnende fotavtrykk i eleven.
Fagfornyelsen setter via kompetansemål i flere læreplaner, samt overordnet del fokus
på terror og ekstremisme. De setter fokus på etiske refleksjoner, innsikt i religioner og
ideologier samt utvikling av selvet i et fellesskap. I alle fag settes det fokus på
kildeforståelse og farene ved falske nyheter og bilde/film.
Skolen må se alle disse områdene i sammenheng, og vurdere hvilken inngang til
tema som speiler og utfordrer elevene ut fra deres ståsted og læreplanens mål.
22.juli vil være en naturlig inngang for mange.

- Og vil fylkesordføreren ta initiativ til at fylkeskommunen som skoleeier utarbeider et
opplæringsopplegg som bidrar til oppgjøret etter 22. juli?
Det er utarbeidet mye godt opplæringsmateriell som skolene oppfordres til å bruke.
Skolene må selv tilpasse oppleggene til sine elever, og vi ser ikke at det er behov for å
utarbeide egne undervisningsopplegg.
Eksempler her er 22. juli senteret som har utarbeidet mye godt materiell som kan
brukes. På den digitale plattformen finnes både lærerveiledning og ressursbank – og
også noen ideer til hvordan læreren kan få i gang den gode samtalen om 22. juli. Her
er virtuelle besøk mulig.
Fylkeskommunen er medeier i NDLA, Norsk digital læringsarena, og her finnes det
gode undervisningopplegg knyttet til 22. juli og relaterte tema. De oppdateres jevnlig
av kompetente medarbeidere.

Andre ressurser som skolene bruker er Arkivet i Kristiansand, FN sambandet,
Antirasistisk senter ol. Samtidig vil fokus på nettvett, kildeforståelse, etikk,
barnevakten eller andre lignende tilnærminger være sentralt, for å øke elevers kritiske
og refleksjons kompetanse.
Avslutningsvis vil jeg på vegne av skoleeier si at vi skal være aktive i arbeidet for at vi
aldri glemmer det som hendte 22. juli og at vi alltid har våre verdier om
menneskeverd som den viktigste delen av vår opplæring. Vi er også stolte over at
elever fra KKG vil være en del av den offisielle markeringen som foregår i Oslo. Dette
vil være elever fra hverdagslivklassen, fra programfaget musikk, dans og drama og
fra idrett. Dere kjenner kanskje de fantastiske forestillingene Spor. De er et samarbeid
med Kilden dialog. Deres innslag vil komme rett etter Kongens tale.
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11/21 Interpellasjon fra Mirell Høyer-
Berntsen - Når et selvmordsforsøk
ikke er nok

19/00018-46 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
1. Er du enig i beskrivelsen som SV gir i denne interpellasjonen?
Jeg deler bekymringene som fremkommer. Pandemien har ganske sikkert påført en
høyere andel enn normalt psykiske plager og psykiske lidelser. Helsehjelp skal gis på
lavest mulig effektiv nivå for å få en best mulig ressursutnyttelse. Det betyr at noen
med psykiske plager kan hjelpes via sitt sosiale nettverk, andre med lett til moderate
psykiske lidelser skal hjelpes i kommunehelsetjenesten, mens de med mest alvorlige
lidelser ofte vil motta hjelp både fra kommunehelsetjenesten og
spesialisthelsetjenesten. Mange vil mene at terskelen for helsehjelp er for høy, for
meg er det viktig å presisere at ansvaret for helsetjenestene ligger i kommunene og
helseforetakene. Sett fra et folkehelseperspektiv er ikke løsningen å ansette enda flere
psykologer eller annet helsepersonell til å jobbe med enkeltinivider. Løsningen ligger
mer i at vi tenker på høy andel egder med psykiske plager som et symptom på noe
underliggende galt som vi må endre på. Ved eventuell oppbluss av pandemi med
mutert virus bør vi kanskje ha en grundigere diskusjon rundt vektingen av
sykdomsbyrde mot tiltaksbyrde. Barn, ungdom og studenter har kjent tiltakene
betydelig på kroppen og i mange kropper vil det prege dem i årevis, for noen
livslangt.

2. Hva kan vi som fylkeskommune gjøre for å hindre at flere havner i liknende
situasjoner?
Med tanke på barns og unges psykiske helse kan vi som fylkeskommune gjøre
bidrag i hovedsak innenfor to arenaer; som ansvarlig for alle videregående skoler
samt vårt ansvar innenfor samfunnsutvikling og samordning av innsats i regionen.
Forbedringsarbeid innenfor våre skoler tar aldri slutt. Innarbeiding av
livsmestringsfaget er et eksempel på dette. Men uansett hvor gode vi blir i vårt møte
med ungdommene i videregående skole vil det være elever som vil ha behov for
helsehjelp i regi av kommunen eller spesialisthelsetjenesten. Som samfunn bør vi
reflektere rundt om løsningen alltid er å ansette flere helsepersoner. Hvis båten lekker
er det første en bør gjøre å tette lekkasjen før ausing av båten tar til. Tilsvarende bør
vi tenke her, hvilke samfunnsendringer bør vi foreta for å begrense andelen ungdom
som sliter psykisk. Som du selv skriver er det ikke noe nytt at vi har utfordringer
knyttet til psykisk helse. Ungdataundersøkelsene fra 2016 og 2019 bekrefter dette,
men vi har også viktige funn fra de samme undersøkelsene som viser
«beskyttelsesfaktorene» mot psykiske plager. Fellesnevneren for
beskyttelsesfaktorene er trygge voksne hjemme, i barnehage/skole og på
fritidsarenaen samt gode fritidstilbud. Administrasjonen får i disse dager ferdigstilt
rapport om disse beskyttelsesfaktorene fra 2019-undersøkelsen for Agder, Agders 4
regioner og Agders 25 kommuner. Disse vil administrasjonen bruke i vår dialog med
kommunene høsten 2021 – og i 2022 får vi ny Ungdataundersøkelse der vi vil gjøre
tilsvarende analyser.

3. Hvordan kan vi som fylkeskommune synliggjøre og løfte disse utfordringene, og
sette denne problemstillingen på agendaen for å sikre felles innsats i hele fylket?
Dette er en type utfordring som vi med fordel kan løfte frem i både «Forum for
levekår, likestilling, inkludering og mangfold» samt i «Forum for Næringsutvikling og
samarbeid om flere arbeidsplasser». Den nye samhandlingsstrukturen er nettopp
etablert for å finne frem til felles løsninger på sammensatte utfordringer.
Problemstillingen som her løftes er et godt eksempel på en utfordring som ikke har
en
enkelt løsning. Mulige tiltak kan handle om foreldrestøtte, tiltak innenfor barnehage
og grunnskole, tiltak i videregående skole, tiltak for lærlinger, tiltak i næringslivet og
mye mer. Budskapet som ligger i «beskyttelsesfaktorer» fra Ungdataundersøkelsene
og som også harmonerer godt med det Island har gjort for å få bukt med symptomet
«rus hos ungdom» er spilt inn som en mulig satsing i handlingsprogrammet til
Regionplan Agder 2030. «Islandsmodell ala Agder» bør være noe vi bringer til torgs i
de to foraene.

4. Hva slags potensiale har vi for å redusere forekomsten av selvmord og psykiske
vansker ved et økt regionalt samarbeid og regionale tiltak ?
Selvmord er et stort samfunnsproblem og har vært det over lang tid. Selvmord er den
sykdomsgruppe som gir flest tapte leveår for menn 15-49 år, for kvinner i samme
alder kommer selvmord på andreplass etter kreftsykdommene. Vi har hatt fokus på
dette i mange tiår, men har ikke lyktes i å få ned selvmordstallene. Siden OL på
Lillehammer i 1994 har selvmordsfrekvensen for menn ligget stabilt rundt 15-20 per
100 000 per år og for kvinner rundt 6-8 per 100 000 per år (figur under). Sett i lys av
dette er kanskje ikke potensialet for å få ned tallet i vår region så stort, men samtidig
bør vi som samfunn reflektere og være ærlige med oss selv. Når vi ikke har fått
tallene ned bør vi ikke da endre tilnærming? Albert Einsteins definisjon på galskap er
i alle fall «å gjøre det samme om og om igjen og forvente et annet resultat». Det
ligger absolutt til rette for at vi på Agder kan tenke nytt rundt dette, vi har store og
gode kompetansemiljø i regionen med sykehus, universitet og flere regionale
kompetansemiljø – og vi har etablert nye fora for samhandling. Dette er så
sammensatt og komplisert at vi i alle fall ikke vil anbefale Agders 25 kommuner å
leite etter egne løsninger på dette.

12/21 Interpellasjon fra Morten Ekeland -
Handle lokalt. Tenke globalt

19/00018-47 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
-Hva slags rutiner har man for rydding av søppel før kantslått i dag?
Det skal alltid ryddes søppel før kantslått. Det er vanlig rutine i alle drifts-kontrakter.
Noen ganger kan det likevel ha havnet søppel langs veiene i det tidspunktet det
kantslås. Dersom det er større avfall som de ser fra der de kantslår så skal
entreprenøren fjerne dette. Dette presiseres i møter med entreprenør før kantslått
starter. Noe mindre søppel vil likevel kunne ligge gjemt i gresset etc. men
entreprenør/underentreprenør forsøker etter beste evne å plukke opp og ta med seg
det de ser. 

-Hva slags tiltak kan vi som fylkeskommune gjøre for å redusere mengden avfall
langs fylkesveiene?

oGenerelt når det gjelder søppel så erfarer Agder Fk at når det settes ut dunker så
kastes det mer, også utenfor søppeldunkene. Det settes også avfall/søppelsekker ved
siden av dunkene og kan fort bli en egen liten avfallsplass, spesielt langs veier med
mindre trafikk. Det er mer søppel langs veien på veier hvor man har take-away
restaurant/matbutikk ol. langs veien eller like i tilknytning. Man ser også mer søppel
langs veier som går opp til avfallsanlegg. Dette fordi folk pakker lasten feil og det
ramler av/blåser av. Fylkeskommunen kan ikke gjøre så mye mer enn å holde det
mest mulig ryddig langs vegnettet og oppfordre publikum til å ikke kaste søppel
langs veiene. 

-Hvilken rolle og hvilket ansvar har fylkeskommunen, som grunneier av fylkesveiene,
for å sørge for at denne forurensingen ikke ender opp i bekker, vassdrag og hav? 

oForurensningsloven plasserer ansvaret for å unngå forurensning hos alle og enhver.
«Ingen må sette i verk tiltak som kan føre til forurensning», jf. Forurensningsloven §7,
og «Ingen må tømme, etterlate, oppbevare eller transportere avfall slik at det kan
virke skjemmende eller være til skade eller ulempe for miljøet», jf. §28.
oAgder fylkeskommune har gode rutiner for å plukke søppel gjennom kontrakter med
entreprenører
oVi har rutiner for håndtering av vegkantmasser ved grøfterensk. Forskning har vist
at vegkantmasser har så lave verdier av forurensning at de kan gjenbrukes langs veg
oVi har rutiner for å ta prøver av jord der vi er usikre på forurensningsnivået og der
det er risiko for syredannende bergarter
oDer det ikke er renseløsninger leverer vi vaskevann av tunnel til godkjent mottak
oForurensning er alltid et tema i ytre miljø-planer som utarbeides for alle vegprosjekt
og driftskontrakter

-Hvilke tiltak vil fylkeskommunen gjøre for å bedre forholdene for artsmangfold langs
fylkesveien? 
oArtsrike vegkanter blir kartlagt og får egne skjøtselsplaner i forbindelse med
rullering av driftskontrakter. Det utføres kun én kantklipp sent i sesongen slik at
truede blomsterarter rekker å blomstre og sette frø før klipp.
oFremmede arter truer artsmangfoldet ved at de utkonkurrerer stedegne og sårbare
arter. Både drifts- og utbyggingsprosjekter bekjemper fremmede arter i gjennom
inngåtte kontrakter. Omfanget er likevel såpass stort av uønskede arter at det ikke er
mulig å løse denne oppgaven på kort sikt. Da er det å unngå spredning en viktig
føring. 
oDet tas vare på verdifull toppjord med artsrik frøbank som gjenbrukes.
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13/21 Interpellasjon fra Janne Nystøl -
Moderne slaveri og
menneskehandel

19/00018-48 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Fylkesordføreren viser til interpellasjon vedrørende moderne slaveri og
menneskehandel, som er meldt opp til møtet i fylkestinget 15.06.2021.
Først og fremst vil jeg takke for påminnelsen om et viktig tema som er svært alvorlig
for de innbyggerne i Agder som er berørt. I mitt svar vil jeg kort redegjøre for
fylkeskommunens innsats på dette området, både gjennom våre egne tjenester og i
samarbeid med andre aktører i vår region.
I vår rolle som regional samfunnsutvikler støtter fylkeskommunen opp under
arbeidet til både frivillige organisasjoner, kompetanseorganisasjoner og
sektormyndigheter.
Regionalt ressurssenter om vold, traumatisk stress og selvmordsforebygging (RVTS
Sør) er en sentral samarbeidspartner for fylkeskommunen i arbeidet mot
menneskehandel. RVTS skal ifølge Regjeringens handlingsplan mot menneskehandel
gi veiledning og bidra til kompetanseheving av helse- og omsorgspersonell i arbeidet
med å identifisere og følge opp ofre for menneskehandel. RVTS samarbeider med
politiets nyopprettede enhet mot menneskehandel, samt Statsforvalteren for å
samordne innsatsen rettet mot tjenesteapparatet i kommunene. RVTS har utarbeidet
informasjonsmateriell (brosjyre og nettportal - Tenk tanken_web.pdf og Mennesker til
salgs (menneskehandel).

Når det gjelder spørsmålet om frivillighetens rolle, så har vi per i dag ikke noen
fullgod oversikt over hvilke organisasjoner som arbeider mot menneskehandel i vårt
fylke. Som en oppfølging av frivillighetsstrategien som behandles i dag, vil
fylkeskommunen også på dette området støtte opp under frivillighetens initiativer.
En kartlegging av omfanget av menneskehandel i Agder vil være svært krevende å
gjennomføre. Det er andre aktører i Agder enn fylkeskommunen som har mer
kompetanse om dette, og som bør ha hovedansvar for en eventuell kartlegging.
Fylkeskommunen kan om nødvendig bidra med ressurser og understøtte arbeidet.
Når det gjelder bevisstgjøringsarbeid, så er det som allerede nevnt, først og fremst
RVTS som tilbyr kompetanseheving om dette til førstelinjetjenesten i kommunene
våre. Fylkeskommunen var bl.a. medarrangør på den regionale konferansen «Nye
blikk på utenforskap, mangfold og tilhørighet» høsten 2020. Vi viderefører
samarbeidet også i 2021.

Minoritetsrådgiverne som er lokalisert på to av våre videregående skoler
(Kvadraturen skolesenter og Sam Eyde videregående skole), er en annen viktig
innsats for å forebygge og avdekke menneskehandel. I tillegg til å veilede utsatte
ungdommer og koble inn andre aktuelle tjenester (som f.eks. politi, barnevern og
helsetjenester), jobber minoritetsrådgiverne med å øke kompetansen i skolesektoren
om temaer knyttet til menneskehandel – negativ sosial kontroll, tvangsekteskap og
kjønnslemlestelse.

Menneskehandel forstått som grov utnyttelse av arbeidskraft, faller inn under Fair
Plays arbeid med å forebygge og bekjempe arbeidslivskriminalitet. Agder
fylkeskommune er medlem av Fair Play Agder, som er et samarbeid mellom partene i
arbeidslivet. Foreningen har foreløpig ikke registrert noen saker av denne karakter på
Agder, men Fair Play Agder er opptatt av problemstillingen.

Avslutningsvis vil fylkesordføreren igjen takke for spørsmålene som retter søkelyset
mot et viktig og alvorlig tema.

2021-09-29 Fylkestinget 53/21 Godkjenning av protokoll fra møte
15.-16.06.2021

21/00574-14 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 15.-16.06.2021. 

54/21 Rammer for Byvekstavtale for
Kristiansandsregionen

20/29075-18 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget anmoder fylkesordfører og fylkeskommunedirektøren om å starte
dialog med Samferdselsdepartementet for å avklare rammene rundt det videre
arbeidet med byvekstavtale for Region Kristiansand, basert på vedtakene i denne
saken. 
2.Samferdselspakke for Kristiansandsregionen fase 2 med tilhørende tiltak
innlemmes i Samferdselspakke for Kristiansandsregionen fase 3.
3.Statlig bidrag til drift av kollektivtrafikken i tråd med Kollektivkonsept 2030 er
prioritert. Det legges til grunn en satsing på bedre busstilbud slik det er skissert i
høringsforslaget til Samferdselspakke for Kristiansandsregionen fase 3. Satsingen
forutsettes finansiert med statlige midler avsatt i NTP 2022-2033 til byvekstavtaler.
4.Med bakgrunn i at Kristiansandsregionen allerede har en bompengepakke,
anmodes det om at forhandlinger om byvekstavtale kan påbegynnes, basert på
lokale vedtak om Samferdselspakke fase 3, før pakken er vedtatt av Stortinget.
Regionen ønsker å se bompengeordningen i sammenheng med
forhandlingsresultatet for en byvekstavtale. Dersom det ikke oppnås byvekstavtale
med staten, videreføres dagens bompengeordning.
5.Prioritering av enkelttiltak kan i løpet av pakkens virketid endres som følge av ny
informasjon om behov eller kostnads- og inntektsutvikling (porteføljestyring).
6.Dagens ordning forutsetter egenandel på 20 prosent på
fylkeskommunale/kommunale prosjekter i byvekstavtalen. Kristiansandsregionen vil
bringe egenandelskravet inn i forhandlingene. 
7.Kristiansandsregionens mål: Gjennom bompengeordningen Samferdselspakke
fase 3 og de prioriterte tiltakene i en byvekstavtale skal klimagassutslipp, kø,
luftforurensning og støy reduseres gjennom effektiv arealbruk og ved at veksten i
persontransporten tas med kollektivtransport, sykling og gange.
8.Fylkesutvalget ber om å bli orientert underveis i forhandlingsprosessen.  
9.Det skal ikke benyttes lobbyist tjenester under forhandlinger av byvekstavtale, men
utnytte interne ressurser fra fylkeskommunen og politisk ledelse.

2021-10-25 Fylkestinget 55/21 Godkjenning av protokoll fra møte
29.09.2021

21/00574-16 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 29.09.2021. 

56/21 Rapport for 2. tertial 2021 21/12992-6 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tar rapporten for 2. tertial til etterretning. 2.Det gjøres endringer i
driftsbudsjettet med til sammen 71 856 000 kroner. Beløpet foreslås avsatt til
disposisjonsfond. 3.2 mill. kroner avsatt til kjøp av el-buss ved Sam Eyde
videregående skole overføres til bruk i 2022. 4.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt
til å gjøre endringene i investeringsbudsjettet slik det fremkommer i denne saken og
oppsummert i tabell: Investeringsbudsjettet – forslag til justering i rammer for 2021.
5. Lånerammen for investeringer reduseres med 111 427 000 kroner.
6.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjøre de nødvendige budsjett- og
regnskapsmessige endringene som følger av kjøp av aksjer i Jordøya tomteutvikling
AS. 

57/21 Tilrettelagt transport (TT) i Agder 20/28291-8 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1. Fylkestinget vedtar forslaget til ny TT-ordning og nytt reglement for
tilrettelagttransport i Agder og legger til grunn at Agder kommer inn under den
nasjonale TT-ordningen. Ved avslag på søknad om å komme inn i den nasjonale TT-
ordningen blir det ny politisk behandling av TT-ordningen på Agder. 2. Fylkestinget
vedtar et grunnbeløp på 2 500 kroner per halvår. Egenandelen fastsettes til 45 kroner
og 30 kroner for personer under 30 år per tur. 3. Administrasjonen anmodes om å
iverksette den nye ordningen så snart de administrative systemene er på plass.
Reglementet gis gyldighet fra denne datoen. 4. Dagens ordning opprettholdes til
Agder kommer inn i den nasjonale ordningen. 5. Fylkesutvalget ber om en evaluering
av TT-ordningen innen utgangen av 2022 om hvordan ny ordning fungerer i Agder.
Det skal spesielt pekes på hvorvidt grunnbeløpet ivaretar behovet til brukerne, og om
det bør justeres opp. I evalueringen skal brukerperspektivet ivaretas. 

58/21 Tannhelsestrategi 2021 - 2024 20/28630-28 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Tannhelsestrategi 2021-2024 kapitlene 2-5 vedtas. Kapittel 1 tas opp til behandling
etter at tannhelsetjenesten i Agder har gjennomført en utredning. Denne må sikre en
grundig og helhetlig gjennomgang av en bærekraftig organisering. Analyse og
vurderinger av alternativer med tilhørende anbefaling må legges frem. Det skal også
utredes å stoppe praksisen med å ta i mot voksne, betalende pasienter i Kristiansand
og Arendal. Øvrige byområder kan også vurderes dersom det er hensiktsmessig.
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet involveres i prosessen. Sørge for
nødvendig oversikt over behovet og kapasitet til å kunne gi et fullgodt individuelt
tilpasset tannhelsetilbud til sårbare pasienter i Agder. 

59/21 Endring av reglement for fylkesting
og utvalg

20/16673-11 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Revidert reglement for fylkesting og utvalg datert 25.10.2021 vedtas. 

60/21 Fv. 416 Øylandsdal-Dørsdal,
Risørveien, forhandling av
avtaleFv. 416 Øylandsdal-Dørsdal,
Risørveien, forhandling av avtale

21/18618-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget gir fylkeskommunedirektøren fullmakt til å forhandle frem endelig avtale
med Nye Veier AS om å overta ansvaret for prosjektering og bygging av Fv. 416
Øylandsdal–Dørsdal i Risør kommune, basert på rammene i denne saken. Endelig
fremforhandlet avtale legges frem for politisk behandling. Det er et mål om at det
gradvis skal innføres et areal- og klimabudsjett og regnskap i de
utbyggingsprosjekter fylkeskommunen påtar seg. SAM holdes løpende orientert. 
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61/21 E39 Kristiansand vest til Røyskår –
teknisk justering av
bompengegrunnlag

21/18011-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget opprettholder sin tilslutning til utbygging av E39 på strekningen
Grauthellerkrysset til Røyskår i sak 3/17 om «delfinansiering med bompenger på
vegstrekningen E18/E39 Vige – Lyngdal vest». Ettersom Nye veier AS nå har endret
deler av prosjektet på E39, kreves det en ny behandling av fylkestinget.  Fylkestinget
gjør derfor følgende vedtak: 
1.Ved oppstart forutsettes at gjennomsnittstaksten for hele strekningen er 4,90
kroner per kilometer (2021-kroner). 
2.I tråd med Stortingets vedtak forutsettes det at innkreving igangsettes uten
bompenger på sideveger.  Behov for bompenger på sidevegnettet kan vurderes
senere basert på erfaringer med trafikkutvikling etter at ny E39 er åpnet og
bomstasjonene er etablert.    
3.Under forutsetning om Kommunal- og moderniseringsdepartementets godkjenning
garanterer Agder fylkeskommune ved selvskyldnerkausjon for bompengeselskapet,
Ferde AS’ gjeld, begrenset til 10.691 mill. kroner (løpende kroneverdi). Tidligere vedtak
om samlet garantibeløp på 11,55 mrd. kroner oppheves.  
4.Tidligere vedtak i sak 3/17 i punkt 7, 8 og 11 oppheves.

62/21 Buss i sentrum - omlegging av
busstraséen gjennom Kvadraturen

20/02008-18 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar omlegging av busstraséen slik vist i alternativ 5 i rapporten
«Vurdering av omlegging av busstraséen gjennom Kvadraturen». 2.Som grunnlag
for omleggingen ber fylkestinget om at det innføres fartsgrense på 30 km/t i hele
Kvadraturen i tråd med trafikksikkerhetsplanen (26.09.2019). 3.Fylkestinget ber om
at det videre arbeid ivaretar trafikksikkerhet i hvert enkelt kryss på en god måte og
bussens fremkommelighet.  4.Fylkestinget forutsetter at gateutformingen ivaretar
hensyn til byliv og handel (jf. prinsipper for videre arbeid, avsnitt 7.1 i rapporten)
5.Fylkestinget forutsetter at prinsippene for universell tilgjengelighet vektlegges ved
opprustning av Dronningens gate som kollektivgate. 6.Fylkestinget ber om at det
snarest settes i gang nødvendig reguleringsarbeid for kollektivgatene. 

63/21 Regional plan for senterstruktur og
handel i Agder - høring og offentlig
ettersyn av planprogram

20/29022-13 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar å varsle oppstart av arbeid med regional plan for senterstruktur
og handel i Agder, jf. plan- og bygningslovens § 4-1 og § 8-3.2.Forslag til
planprogram sendes på høring og legges ut til offentlig ettersyn med svarfrist 10.
desember 2021. 

64/21 Regional plan for mobilitet for
Agder 2022-2033 – høring og
offentlig ettersyn av planprogram

21/05358-3 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar å varsle oppstart av arbeid med regional plan for mobilitet for
Agder 2022-2033, jf. plan- og bygningslovens § 4-1 og § 8-3.2.Forslag til
planprogram sendes på høring og legges ut til offentlig ettersyn med svarfrist 10.
desember 2021. 

65/21 Regional plan for bolig-, areal og
transport i kristiansandsregionen.
Varsel om oppstart av planarbeid
og høring av planprogram, jf. plan-
og bygningsloven § 4.1 og  § 8.1.

21/08063-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar å varsle oppstart av arbeid med Regional plan for bolig, areal
og transport i kristiansandsregionen 2023-2050, jf. plan- og bygningslovens § 4-1 og
§ 8-3. 2.Fylkestinget vedtar å sende forslag til planprogram på høring og legge det ut
til offentlig ettersyn med svarfrist 10. desember 2021. 3.Planprogrammets kulepunkt
2 om hovedspørsmål endres fra: «Hvordan nå nullvekstmålet for personbiltransport i
regionen» til: «Hvordan nå nullvekstmålet for innfartstrafikken for personbiltransport
til Kristiansand sentrum?» 

66/21 Felles oppdragsstyring SIVA 20/01535-11 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkestinget vedtar ny styringsstruktur for Siva som vedlagt. 2.Fylkestinget støtter
at det opprettes et programstyre som skal fungere på vegne av alle
fylkeskommunene etter styringsstrukturen for Siva. Programstyret rapporterer til
fylkeskommunekollegiet og fylkesordførerkollegiet. 3.Fylkestinget gir
fylkeskommunedirektøren fullmakt til, gjennom fylkeskommunekollegiet, å velge
medlemmer til programstyret for Siva. 4.Fylkestinget gir fullmakt til programstyret til
sammen med KMD å reservere midler til en moderat sentral pott for utvikling av
programmene i Siva. Agder fylkesting holdes årlig orientert om bevilgning og jobbing
i SIVA. Dette vedtaket forutsetter like vedtak fra alle 11 fylkeskommunene. 

67/21 Søknad om tilskudd, Sørlandets
Maritime skole Sørlandet

20/28121-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Søknaden om støtte innvilges med kroner 500.000 for regnskapsåret 2021. Det
forutsettes at det utarbeides en samarbeidsavtale mellom Agder fylkeskommune og
Sørlandets maritime skole, som gir Agders videregående skoler muligheter til praksis
på skoleskipet i undervisningssammenheng. Ny og mer detaljert søknad sendes for
2022. 

68/21 Kollektivtilbudet i Kvinesdal
kommune - oppfølging av
innbyggerforslag

21/13173-6 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget er enig i at det ligger til Agder kollektivtrafikk AS sitt mandat å gjøre
endringer i ruteproduksjonen, herunder kutt som følge av reduserte overføringer.
Endringer i ruteproduksjon er en viktig del av det å sørge for en effektivisering og
optimalisering av kollektivtilbudet i Agder. Fylkestinget ber om at vedtaket om mulig
økt politisk involvering fremlegges senest oktober 2022. Det bes om at det legges til
rette for eiermøte med Agder kollektivtrafikk (AKT) så raskt det lar seg gjøre. 

69/21 Halvårsrapport 2021 - Blått
kompetansesenter

21/18050-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkestinget tar Blått kompetansesenter Sør (BKS) sin halvårsrapport 2021 til
orientering, og legger saken frem for fylkestinget til orientering. 

70/21 Fratredelse av politiske verv 20/08309-54 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Saken tas til orientering, og som vara for Morten Ekeland i hovedutvalg for utdanning
og kompetanse velges: 1. vara Tor Aurebekk (SV)2. vara Anija Markovina Wormsen
(SV)3. vara Vivian Hammer Jacobsen (R) 

71/20 Årsmelding 2020 Vigo IKS 20/28802-6 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Årsmelding, Vigo IKS 2020, tas til orientering. 

14/21 Interpellasjon fra Jon-Olav Strand -
Status for sammenslåingen av
Aust-Agder og Vest-Agder til ett
Agder

19/00018-54 Fylkestinget Fylkesordførers svar: Jeg takker for interpellasjonen. Mitt hovedinntrykk av
sammenslåingsprosessen er at det har vært jobbet godt både politisk og
administrativt. Agder fremstår nå som en enhet, og det er sjeldent jeg hører Aust-
Agder og Vest-Agder bli nevnt.  Jeg ønsker å ta initiativ til en slik sak, men mener
mars-2022 er litt for tidlig. Fylkeskommunens arbeidssituasjon har vært berørt av
pandemitiden og har hatt en forkortning i perioden med normal drift. Så svaret mitt
er ja, jeg bestiller herved en politisk sak som belyser status for viktige
utviklingsområder og tiltak i prosessen med sammenslåing av Aust- og Vest-Agder
til ett Agder – men med frist juni-2022. 

15/21 Interpellasjon fra Steinar Bergstøl
Andersen - Statlige investeringer
og arbeidsplasser i Agder

19/00018-53 Fylkestinget Fylkesordførers svar: Dette er en veldig viktig sak så jeg er glad for at temaet blir reist
og satt fokus på. Nå ved regjeringsskifte er det viktig å etablere et godt samarbeid
med denne. Det er allerede satt opp møte mellom politisk ledelse og
opposisjonsleder - og den nye Agderbenken. Der vil det bli jobbet med de sakene som
er viktige for regionen. Når det gjelder statlige arbeidsplasser foreligger avtalen
mellom fordeling av arbeidsplasser mellom Arendal og Kristiansand. I Lista-regionen
gjøres det allerede et godt arbeid. Jeg vil sette søkelys på dette ovenfor enkelte
statsråder. Så svaret er ja, vi skal følge opp dette så godt vi kan. Vi skal snakke Agder
sin sak i alle sammenhenger, delta i høringer og drive påvirkning i alle mulige
kanaler. 

2021.12.13 Fylkestinget Spørsmål Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren - spørsmål yrkesopplæringsnemnda: 
Når det gjelder Yrkesopplæringsnemndas fulle potensial og eventuelle tiltak mener
fylkesordfører at det i utgangspunktet gjøres en god jobb, men at der kan være nyttig
å ha enda tettere og bedre kontakt med nemnda. Vi kan alltid bli bedre og vi må
sammenligne oss med de andre regionene. Partssamarbeidet er utrolig viktig, og vi
har lykkes i mange sammenhenger. Fylkesutvalget og fylkestinget skal se helheten i
økonomi og budsjett samtidig som vi lytter til innspill. Når det gjelder om det er sikret
god nok involvering vil fylkesordfører overlate til andre å svare på det, men vi må
alltid være åpen for dialog. Så kan alltid ting gjøres bedre, og det må vi ha øyne og
ører åpne for.

Svar fra fylkesordfører - Jyllandskorridoren:
Jyllandskorridoren er en del av EUs transportkorridor kalt ScanMed. Korridoren går
fra Sicilia til Skandinavia.
Danske regioner og to fylkeskommuner i Norge har deltatt i et forprosjekt hvor blant
annet hensikten var å kartlegge infrastruktur, status på utbyggingsprosjekter og
interessen blant transportørene på vei, sjø og bane. Et av målene er å avklare
hvordan korridoren kan gjøres mer effektiv og bærekraftig. 
1.Fylkesordfører mener dette er et viktig prosjekt for Agder, og et av målene er
nettopp å avklare hvordan korridoren kan gjøres mer bærekraftig. Hovedutvalg for
samferdsel hadde i november en egen sak om Jyllandskorridoren hvor en sluttet seg
til å delta videre i prosjektet. Agder har flere prosjekt under
planlegging/gjennomføring som vil bygge opp under korridorens målsettinger. På
Gartnerløkka-prosjektet planlegges det jernbanelastespor på havna som vil gjøre det
mulig å ta semitrailere/-hengere rett fra ferje til tog. Det er også på gang viktige
initiativ innen produksjon og bruk av hydrogen som er relevant for arbeidet i
korridoren. 
2.I hovedsak vil det være hovedutvalg for samferdsel som vil følge opp det videre
arbeidet, men prosjektet er sikkert av interesse for mange av fylkestingets
medlemmer og det vil være naturlig at fylkestinget får informasjon under vegs.
Fylkestingets medlemmer i NTN-samarbeidet vil også kunne bidra med nyttige
tilbakemeldinger. 
3.Prosjektet vil bli gjennomført i regi av NTN-samarbeidet hvor Agder
fylkeskommunen er representert både politisk og administrativt. Med å delta i
prosjektet vil en fremme Agders muligheter og bidrag. Korridoren går gjennom
mange land, og det vil være nødvendig med bred tilslutning og et langsiktig arbeid
skal en endre rammebetingelsene. Agder har lange tradisjoner for å samarbeide med
regionene i Danmark, og vi har mange felles målsettinger som for eksempel å legge
godt til rette for både jernbanetransport og ferjetransport.
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Uttalelse Fylkestinget Uttalelse fra Agder fylkesting vedrørende energibehov, forsyningslinjer og strømpriser
– felles uttalelse vedtatt i 14.12.2021 – et samlet fylkesting ga sin tilslutning til
følgende: 
I Regionplan Agder 2030 tegnes et fremtidsbilde der vi i 2030 har lykkes med å bruke
det grønne skiftet til innovasjon i privat og offentlig sektor – og der Agders store
tilgang på regulerbar og fornybar kraft har forsterka posisjonen som en ledende
energiregion og en kompetanseregion for fremtidens produksjon, distribusjon og
bruk av energi.
Mange industrietableringer har sondert mulighetene for å etablere seg i Agder, og
begrepet Battery coast har blitt lansert. Bransjen, kommuner og andre aktører melder
om stor bekymring for lav kapasitet på nett-utak og sen saksbehandling i NVE.
Den største utfordringen vi har for å lykkes med våre ambisjoner for etablering av ny
grønn industri i Agder er at vi har nok tilgang på strøm og sikker forsyning.
Den utfordrende kraftnettsituasjonen er på den nasjonale agendaen, og er nevnt i
Hurdalsplattformen. 
En av utfordringene er lang saksbehandlingstid hos NVE for å behandle søknader
om konsesjon. Vi anerkjenner behovet for gode demokratiske prosesser i forbindelse
med nettutbygging, men slik det er organisert i dag tar det alt for lang tid. 
Vi ser at andre regioner allerede har meldt seg på i kampen om å sikre kraft til sin
region. Vi er bekymret for at vi blir nedprioritert i rekken av flere regioner som trenger
utbedring og utbygging av strømnettet. Det er viktig at det settes konstant fokus på
saken og arbeides planmessig inn mot sentrale aktører for å sikre kraftkapasiteten i
regionen.

Fylkestinget i Agder er bekymra for de svært høye strømprisene, og konsekvensene
dette får for både innbyggere og næringsliv. Vi ser derfor fram til stortingets tiltak på
kort og lang sikt for å imøtekomme dette.

72/21 Godkjenning av protokoll fra møte
25.-26.10.2021

21/00574-18 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 25.-26.10.2021. 

73/21 Agder fylkeskommunes
økonomiplan 2022-2025,
klimabudsjett og budsjett 2022

21/20910-1 Fylkestinget 1.Fylkestinget vedtar økonomiplan 2022?2025 med følgende endringer i forhold til
fylkeskommunedirektørens forslag (beløp i hele tusen kroner) (Se vedlagte protokoll
under møtedato for tabell). 
2.Fylkestinget vedtar klimabudsjettet slik det fremkommer av vedlagte dokument. 

3.Fylkestinget vedtar budsjett 2022 med bevilgningene på de ulike
virksomheter/ansvarsområdene med tilhørende aktivitetsforutsetninger slik det
fremgår av vedlagte dokument, og med endringer som fremkom i fylkesutvalget. 
4.Rammen for opptak av lån til nye investeringer settes til 528 241 000 kroner, jf.
kommunelovens § 14-15 første ledd. Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å
avtale rentebetingelser, avdragstid og øvrige betingelser for nye lån ihht. reglement
for finans- og gjeldsforvaltning for Agder fylkeskommune, samt undertegne
lånedokumentene. Avdragstiden tilpasses bestemmelsene i kommunelovens § 14-18
og avdragsbeløp fastsettes i budsjettet.  

5.Rammen for finansieringsordningen for kommuner som ønsker å gjøre tiltak på
fylkesveg settes til 100 mill. kroner i 2022. Utgifter som forventes påløpt i 2022
tilhørende avtaler med kommuner, og finansieringen av disse, vil bli innarbeidet i
tertialrapportene for 2022. 

6.Renteinntektene tilhørende fonds tilbakeføres ikke fonds i 2022. 

7.Ved utskriving av fylkesskatten for 2022 legges den maksimale skatteøren som
vedtas av Stortinget i statsbudsjettet til grunn. 

8.Fylkestinget slutter seg til fylkeskommunedirektørens forslag til finansielle måltall.

9.Premieavviket amortiseres over ett år. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å
foreta regnskapsføringen. Det gis en orientering om premieavviket i årsberetningen
for 2022. 

VERBALFORSLAG

Fylkestinget ber om at ikke gjennomførte verbalforslag vedtatt i tidligere budsjetter
prioriteres.
Større veiprosjekter: Det er behov for rask oppstart av de større veiprosjektene i Agder,
og det settes av nødvendige midler til prosjektering og gjennomføring. Byggestart
forutsetter at staten og andre bidrar med midler slik det fremkommer i
investeringsbudsjettet. 
Fv. 460 Nytt kryss og adkomstveg til Udland med ny E39 er lokalt og regionalt
forankret. Prosjektet er i reguleringsfase.  

E18 – Eydehavn: Det avventes ferdig reguleringsarbeid. Fylkestinget anser dette for å
være en meget viktig investering, og som vil bidra til videre utvikling med flere viktige
arbeidsplasser i Arendalsregionen. Fylkestinget avsetter fylkeskommunens bidrag i
økonomiplanen, og forventer statlig finansiering

Fv. 415 Simonstad – Hovdefjell: Strekningen er ferdig regulert med ny vei, og vil
bedre stigningsforholdet og fremkommeligheten. Prosjektet er klart til bygging, og
det forventes rask oppstart. 

Fv. 42 Skredsikring, Tonstad: Forutsigbarhet for videre fremdrift forutsetter felles
forståelse med Sirdal kommune om samla finansiering.

Fv. 42 Skredsikring, Tonstad: Prosjektet ønskes finansiert uten bompenger
Verbalforslag - samferdsel og eiendom: 1. Fylkestinget ber om en oversikt over
fylkeskommunens eiendommer, og en vurdering over hvilke eiendommer som egner
seg for salg. Inntekter fra salg skal primært nedbetale gjeld, eventuelt overføres
disposisjonsfondet. Saken inkluderer bruk og utnyttelsesgrad for det tidligere
fylkeshuset i Arendal, samt det økonomiske mulighetsrommet som ligger i
videreutvikling og/eller salg knyttet til pågående utvikling av området. 
Verbalforslag - samferdsel og eiendom: 
2. Fylkestinget ber om at det fremlegges en sak der kontraktsform i de ulike
samferdselsprosjektene vurderes. Det legges samtidig opp til et pilotprosjekt med en
kontraktsform som inkluderer entreprenør i planlegging av prosjekter, eksempelvis at
anbudene vektes i større grad på løsninger. 

a). Fv 3908, Vesterøya på Flekkerøy ønskes planlagt og prosjektert på hele
strekningen som mangler G/S med utgangspunkt i dagens vegbredder, og at
arbeidet gjennomføres parallelt med reguleringsarbeidet. Det gjennomføres som et
pilotprosjekt der entreprenør i større grad ser på løsninger for gjennomføring etter
prinsippet 

3. Fylkeskommunen skal i større grad planlegge etter godt nok-prinsippet på egne
prosjekter. Dette må også gjenspeile gjennomføringsavtalene som inngås.
Fylkestinget ber om at alternativer til gang- og sykkelveier vurderes flere steder der
dette er egnet, og sees i sammenheng med prosjekt Trygge skoleveier.

4. Agder fylkesting forventer at staten følger opp med ekstraordinære midler for å
avhjelpe AKT og de andre kollektivselskapene sine utfordringer med lavere
billettinntekter som følge av coronapandemien. Agder fylkesting ønsker jevnlig å bli
orientert om inntektssituasjon til AKT gjennom 2022.

Verbalforslag - næring, klima og miljø: 
5. Gå i dialog med Ungt Entreprenørskap Agder om hvordan fylkeskommunen kan
bidra til ytterligere styrking av satsingen.

6.Agders behov for energi kommer til å øke raskt de neste årene, blant annet på
grunn av viktige industrietableringer. Administrasjonen bes legge fram en sak for
hvordan vi kan styrke produksjonen av solenergi, både for private og
næringsdrivende.
Verbalforslag - utdanning og kompetanse: 
7. Det utvikles en strategi for e-sport og gaming. Strategien skal omfatte både
bredde- og toppidrett og en viktig målsetting skal være å motvirke utenforskap. Det
opprettes et samarbeid med fagmiljøet på Universitetet i Agder.
Verbalforslag - kultur, folkehelse og frivillighet: 
8. Fremtidig støttenivå til Sørlandets kunstmuseum sees i sammenheng med statlig
og kommunalt bidrag i tråd med inngåtte avtaler.
Verbalforslag - ungdommens fylkesutvalg: 
1.UFU ønsker å få opp en sak om at det på sikt skal kunne deles ut gratis bind og
tamponger på videregående i fylket.
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Verbalforslag - ungdommens fylkesutvalg: 
2.Fylkestinget ønsker en kartlegging i hvordan de ulike skolene tilrettelegger for elever
med behov for tilrettelegging.
Verbalforslag - ungdommens fylkesutvalg: 
3.Fylkestinget ønsker en sak på hva fylkeskommunen kan gjøre for å bedre vilkårene
for barn og unge som vokser opp med foreldre som har utfordringer med rus.

74/21 Endringer i budsjett 2021 20/28444-27 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Det gjøres endringer i driftsbudsjettet for 2021 på til sammen 89,4 mill. kroner.
Beløpet avsettes til disposisjonsfond. 
2.Midler avsatt i budsjett 2021, jf. oversikt i saken, på til sammen 7,9 mill. kroner
overføres til bruk i 2022. 
3.Til sammen 2 250 000 kroner fra regional plan for likestilling, inkludering og
mangfold omdisponeres til tiltak innenfor regionplanens handlingsprogram kap. 4:
Levekår, likestilling, inkludering og mangfold. Midlene overføres til bruk i 2022.
4.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjøre endringene i driftsbudsjettet og
investeringsbudsjettet slik det fremkommer i denne sak. Endringene i
investeringsbudsjettet fremkommer under avsnittet endringer i
investeringsbudsjettet.

75/21 Endring av Reglement for finans-
og gjeldsforvaltning for Agder
fylkeskommune

21/05518-91 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner forslag til endringer av kapittel 7 og 7.1 i Reglement for
finans- og gjeldsforvaltning for Agder fylkeskommune, slik det fremgår i denne
saken. 

76/21 Eierskapsberetning 2021 for Agder
fylkeskommune

20/28415-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget godkjenner Agder fylkeskommunes eierskapsberetning for
2021.2.Fylkestinget slutter seg til kategoriseringen av hvert selskap. Oppfølging av
disse skal gjøres i henhold til kapittel tre i eierskapsberetningen. 

77/21 Canal Street AS - framtidig
eierskap

20/29897-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune avhender sin eierandel i Canal Street AS. 2.
Fylkeskommunedirektøren får mandat til å invitere de øvrige eierne og selskapets
administrasjon til en prosess hvor Agder fylkeskommunes aksjer i selskapet
vederlagsfritt overføres til de øvrige eierne i tråd med selskapets vedtekter og
aksjelovens bestemmelser. Fylkestinget ønsker at Agder skal være Norges ledende
festival-fylke. Fylkestinget ber derfor administrasjonen invitere bransjen og
festivalene med i et arbeid hvor formålet er et mer forpliktende samarbeid med
fylkeskommunen. Dette skal inneholde konkrete forslag til tiltak 

78/21 AKT - eierstrategi og
aksjonæravtale

21/04382-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget vedtar fremlagte eierstrategi og forslag til ny aksjonæravtale for Agder
kollektivtrafikk AS med følgende endringer til nytt punkt 3 om styret: Styret i
selskapet skal bestå av 5-9 medlemmer. Av disse utpeker Agder fylkeskommune 3
medlemmer og Kristiansand kommune 1 medlem. Ansattes styrerepresentant
kommer i tillegg. I tillegg velges to til tre varamedlemmer numerisk etter
generalforsamlingens nærmere beslutning. Generalforsamlingen velger styrets leder
og nestleder, som skal ha ekstern bakgrunn uavhengig av eierne. Aksjonærene i
selskapet har møte- og talerett, med en observatør hver i styre. 2.Fylkesutvalget
oversender forslaget til reviderte vedtekter for Agder kollektivtrafikk AS til selskapet
for videre behandling. 

79/21 Bompengefinansiering av
Samferdselspakke for
Kristiansandsregionen fase 3 og
byvekstavtalen

21/12115-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

80/21 Høring - Nasjonal tiltaksplan for
trafikksikkerhet på veg 2022 - 2025

21/07638-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget tar Nasjonal tiltaksplan for trafikksikkerhet på vei 2022 – 2025 til
orientering. 2.Fylkestinget stiller seg bak de 17 oppfølgingspunktene som
fylkeskommunen har ansvar for, og vil følge disse opp i sine planer. 
Fart (kapittel 4):
1 Fylkeskommunen vil ikke starte arbeidet med å kartlegge bruken av
fartsgrensene 60 km/t og 90 km/t for å sikre at fylkesveiene er skiltet i henhold til
gjeldende fartsgrensekriterier i områder rundt skoler og idrettsarenaer.
2 Agder fylkeskommune mener fartsgrensekriteriene legger opp til for lite bruk av
skjønn på områder rundt skoler, og på skolevei.
3 Agder fylkeskommune mener trafikksikkerheten bedres ved at fastsetting av
fartsgrenser på fylkesvei skal overføres til fylkeskommunen.

Gående og syklende (kapittel 11)
Endring:
1 Fylkeskommunene vil i perioden 2022-2025 tilrettelegge for gående og syklende i
tråd med vedtatt handlingsprogram.
2 For at fylkeskommunen skal kunne etablere flere trygge måter å ferdes på for
gående- og syklende, mener vi at det skal bygges etter god nok standard fremfor
statens vegvesen sine håndbøker på fylkesvei.

Møteulykker og utforkjøringsulykker (kapittel 14)
Legge til følgende setning innledningsvis:

81/21 Høring - forslag til regelverk for
kontrollutrustning i drosje

21/19028-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Agder Fylkesting er i utgangspunktet skeptisk til innføring av ny forskrift om
kontrollutrustning i drosjer. Skepsisen baserer seg blant annet på at det kreves
smarttelefon og stabil nettilgang. Økt konkurranse er nødvendigvis ikke
ensbetydende med økt kvalitet i tjenesten. Så langt vi kan se, er vi ikke sikret at det
blir et tilbud for alle og over alt. Etter vår mening vil ulempene ved den foreslåtte
ordning måtte bæres av sårbare grupper. Dette vil etter vår mening kunne føre til
diskriminering av en del mennesker. 

82/21 Skolebruksplan Agder - forslag til
prosjektoppstart

20/19534-18 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Konseptutredningene knyttet til Flekkefjord, Mandal og Vennesla videregående
skole som følger vedlagt tas til orientering. 
2.Med bakgrunn i foreliggende konseptutredninger besluttes følgende:
a.Prosjektoppstart for nyetablering av avdeling for Hverdagslivstrening innlemmet i
hovedskolen ved Flekkefjord videregående skole.
b.Prosjektoppstart for nyetablering av avdeling for Hverdagslivstrening ved Mandal
videregående skole. 
c.Prosjektoppstart for nyetablering av avdeling for Bygg- og anleggsteknikk ved
Vennesla videregående skole. For å kunne starte opp tilbudet fra høsten 2022 vil den
praktiske yrkesopplæringen skje i innleide lokaler ved Høie Næringspark på Mosby
frem til nytt praksisbygg ved hovedskolen er ferdigstilt.
3.Det utarbeides styringsdokumenter for prosjektene, som fremlegges for fylkestinget
for godkjenning av omfang, kvalitet, fremdrift og prosjektramme. 
4.Samlet økonomisk ramme for tiltakene kommer frem i avsetningen for
Skolebruksplan Agder i fylkeskommunedirektørens forslag til Økonomiplan 2022–
2025.

83/21 Tilstandsrapport for videregående
opplæring 2020

21/17119-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Tilstandsrapport 2020 for videregående opplæring tas til orientering, og legges til
grunn for arbeidet med at alle elever og lærlinger skal fullføre og bestå planlagt
videregående opplæring. a.Skolene og lærebedriftene skal bygge et inkluderende og
mangfoldig læringsmiljø som fremmer fellesskap, trivsel, læring, og god psykisk og
fysisk helse for alle. b.De ansatte i skolene utgjør et profesjonsfelleskap som skal
mestre utfordringer sammen, reflektere over og evaluere egen praksis, og
videreutvikle virksomheten på grunnlag av felles kunnskap og aktuell forskning.
c.Skoler som tilbyr yrkesfag med overgang til læreplass, har ansvar for opplæring og
oppfølging helt frem til relevant sluttkompetanse i henhold til den enkeltes
karriereplan. d.Voksne utdanningssøkere skal få opplæringstilbud som samsvarer
med fylkeskommunens kompetansebehov og oppfyller bestemmelsene i ny
opplæringslov og ny integreringslov. 

84/21 Søknad om økt driftstilskudd
knyttet til nytt magasin for Vest-
Agder-museet IKS

20/20187-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune øker driftstilskuddet til Vest-Agder-museet IKS med inntil 1
mill. kroner fra 2022, under forutsetning av at Kristiansand kommune og
Kulturdepartementet følger opp sin andel i henhold til finansieringsplanen i saken. 2.
Tilskuddet innarbeides i årsbudsjettet og økonomiplanen for 2022. 

85/21 Regionale planer for
vannforvaltning 2022-2027 med
tilhørende tiltaksprogram og
handlingsprogram -
Sluttbehandling

21/08562-54 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar med hjemmel i plan- og
bygningsloven § 8-4 følgende regionale planer for vannforvaltning for planperioden
2022-2027. Regionale planer vedtas med tilhørende tiltaksprogram og
handlingsprogram: d)Regional plan for vannforvaltning for Agder vannregion 2022-
2027 e)Regional plan for vannforvaltning for Vestfold og Telemark vannregion 2022-
2027 f)Regional plan for vannforvaltning for Rogaland vannregion 2022-2027
2.Fylkestinget forutsetter at en eventuell endring i vannforvaltningsplanene ved
sentral godkjenning gjøres i samarbeid med vannregionmyndighetene.
3.Fylkestinget forutsetter at staten fortsatt tar ansvar for økonomi og deltakelse i
planarbeidet i planperioden 2022-2027. 

86/21 Regional virkemiddelgjennomgang
i Agder

21/13830-27 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Det etableres en felles portal for samtlige næringsrettede virkemidler på Agder.
Utviklingsprosjektet Gründer365 ligger som en del av denne portalen. I arbeidet med
en regional portal hensyntas Innovasjon Norges nasjonale arbeid med
virkemiddelportal. 2. Det utredes videre et interkommunalt selskap for
etablerertjenesten i Agder der brukerperspektivet er sentralt, og der rådgivning gis
lokalt, og næringshager o.l inkluderes og tjenesten dekker hele Agder. 3. EU-nettverket
Horizon South Norway bør være regionens felles plattform for satsing mot Horisont
Europa i samsvar med den søknaden som ble innvilget av Forskningsrådet. 4. Basert
på innspill fra høringsrunden og workshopene arbeides det målrettet videre med å få
på plass en intern ressurs i organisasjonen som viderefører arbeidet med 
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87/21 Tilrettelegging for innovasjon og
utvikling i blå næring - tilskudd til
Innakva LAB og InnLABelnes

21/15084-6 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune gir tilsagn på 4 millioner kroner til Innakva LAB AS og
satsingen for å etablere en akvalab på Abelnes i Flekkefjord. En forutsetning for
tilsagnet er at Mattilsynet godkjenner Innakva LAB AS sin søknad om godkjenning av
ny lokalitet på Abelnes. 2.Agder fylkeskommune understreker viktigheten av at
Innakva LAB AS raskt får på plass forretningsplan, finansieringsplan og
samarbeidsavtaler som sikrer en levedyktig satsing når tjenestetilbudet skal være
operativt fra høsten 2022. 

88/21 Fylkesflagg for Agder
fylkeskommune

21/19828-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fremlagt forslag til fylkesflagg for Agder vedtas.Vedtak om fylkesflagg for Agder
oversendes til Arkivverket uten ugrunnet opphold. 

89/21 Søknad om fritak fra politiske verv
- Kai Steffen Østensen

21/20765-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Fylkestinget innvilger søknad om midlertidig fritak fra politiske verv for Kai Steffen
Østensen i fylkesting, fylkesutvalg og KS’ fylkesmøte. 
I fylkestinget rykker 1. vara, Karin Hodne, opp som settemedlem for Arbeiderpartiet.
I fylkesutvalget rykker 1. vara, Mirell Høyer Berntsen fra SV, opp som settemedlem for
felleslisten til Ap, Sp og MDG.
I KS’ fylkesmøte rykker 1. vara, Dag Eide, opp som settemedlem.

2. Fylkestinget innvilger søknad om varig fritak for hans øvrige verv. For de verv som
det søkes varig fritak for velges følgende nye medlemmer:

Som nytt medlem av Blått forum Nils Harald Rennestraum.
Som nytt medlem av Rådet for personer med funksjonsnedsettelse velges: Jan Atle
Toft.
Som nytt medlem av styret i Aust-Agder Museum og Arkiv IKS velges: Eva Nilsen.      
Næs Jernverk, vara for årsmøtedelegat velges: Neda Blakstad.
Konsesjonskraft IKS, vara til representantskapet velges: Dag Eide.
Kontrollutvalgssekretariatet IKS, 3. vara til representantskapet velges: Nils Harald
Rennestraum. 
Valgnemnda, vara velges: Dag Eide.
Som ny vara til Rovviltnemda region 1 velges: Janne Nystøl 
Vara til KS landsting: Even Tronstad Sagebakken.

90/21 Høringsuttalelse Ny opplæringslov 20/28321-11 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fylkestinget vedtar høringssvar til Forslag til ny opplæringslov i tråd med det som
går fram av saksframlegget. Avsnittet der det anbefales å sette en bestemmelse om
fysiske inngrep mot elever inn i lovteksten (side 5 i saksfremlegget), tas ut av
høringssvaret. 

2022.03.01. Fylkestinget 1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
13.-14.12.2021

22/00164-1 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 13.-14.12.2021. 

2/22 Tilskudd til bygging av turnhall i
Arendal/avtale med Arendal
eiendom KF

22/06319-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. Det gis tilskudd på 20 mill. kroner til Arendal Eiendom KF/Arendal kommune til
bygging av ny hall og utvidelse av Sør Amfi. Beløpet dekkes av bufferfond
konsesjonskraft Aust-Agder. Tilskuddet vil gi en betydelig reduksjon i årlige
leiekostnader for fylkeskommunen. 2. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å
fremforhandle ny leiekontrakt for bruk av lokalene i Sør Amfi. 3. Økte leiekostnader
innarbeides i økonomiplan 2023–2026. 

3/22 Søknad om tilskudd til kulturtiltak -
Tour of Norway 2022

21/23235-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskommunedirektøren foreslår at Agder fylkeskommune bevilger et tilskudd på
650 000 kroner til delvis finansiering av kostnader knyttet til sykkelrittet Tour of
Norway 2022, finansieringen vil bli angitt ved 1. tertialrapportering. 

4/22 Fv. 3908, Vesterøy på Flekkerøya i
Kristiansand kommune.
Oppfølging av budsjettvedtak
13.12.21

21/18186-4 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget viser til budsjettvedtaket som omhandler Fv. 3908, Vesterøya på
Flekkerøy: 
«Fv 3908, Vesterøya på Flekkerøy ønskes planlagt og prosjektert på hele strekningen
som mangler G/S med utgangspunkt i dagens vegbredder, og at arbeidet
gjennomføres parallelt med reguleringsarbeidet. Det gjennomføres som et
pilotprosjekt der entreprenør i større grad ser på løsninger for gjennomføring etter
prinsippet «godt nok» som en del av kontraktsgrunnlaget innenfor den avsatte
prosjektrammen».

Den økonomiske rammen for arbeidet er 19 mill. kroner inkl. MVA. Fylkestinget er
opptatt av å få mer igjen for pengene i utbyggingsprosjekter. Prinsippet om å bygge
enkle, men gode nok løsninger som gir mest mulig trafikksikkerhet for pengene, må
legges til grunn for prosjektet.

Pågående reguleringsarbeid og grunnerverv stilles i bero til en har gjennomført
dialogmøter med aktuelle parter og fått avklart mulighetene for å gjennomføre
prosjektet i samsvar med fylkestingets vedtak om forenklet løsning.  

Fylkestinget ber om at samferdselsutvalget følger opp vedtaket, og oppsummerer
resultatene av dialogmøter, samt anbefaling av utstrekning av prosjektet, videre
framdrift og kontraktsstrategi.

5/22 Handlingsplan Regionale
forskningsfond Agder 2022-2023

21/20004-13 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Fylkestinget vedtar handlingsplan for utlysninger og mobilisering for Regionale
forskningsfond 2022-2023. 2. Maks støttebeløp til kvalifiseringsstøtte økes fra 300
000 kroner til 500 000 kroner. Beslutningsmyndighet for kvalifiseringsstøtte
delegeres til avdelingsleder for samskaping og internasjonalisering. Det legges frem
en orienteringssak om tildelt kvalifiseringsstøtte for hovedutvalg for næring, klima og
miljø innen utgangen av året. 3. I Handlingsplanen s. 8 under avsnittet: «Regional
kvalifiseringsstøtte har følgende kjennetegn», kulepunkt 3 står: FoU organisasjonen
kan bare ha en prosjektutførende rolle, dvs være leverandører av FoU-tjenester.
Endringsforslag: Kulepunkt 3 tas ut av listen på dokumentets s. 8, og tilsvarende på
s. 10. 

6/22 Studentstrategi Agder 2030 21/11699-36 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1. Fylkestinget vedtar Studentstrategi Agder 2030. 2. Det lages ikke en egen
handlingsplan for studentstrategien. Satsinger, mål og strategier følges opp
gjennom andre handlingsplaner og initiativer. 

7/22 Svar på høring - søknad om
landslinje skiidrettar ved Voss
gymnas - Vestland
fylkeskommune

21/19343-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fylkestinget støtter ikke etablering av ny landslinje i skiidretter ved Voss gymnas. 

8/22 Svar på høring - Søknad om
landslinje ski nordiske grener -
Nordland fylkeskommune

21/19824-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fylkestinget støtter etablering av ny landslinje for spisset toppidrett ski nordiske
grener ved Polarsirkelen videregående skole. 

9/22 Godkjenning av ungdommens
fylkesutvalg 2022

22/04668-2 Fylkestinget Fylkestinget vedtar sammensetningen av ungdommens fylkesutvalg for 2022. 

10/22 Søknad om fritak politisk verv - Lill
May Vestli

22/05088-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget trekker saken fra sakslista. 

11/22 Virksomhetsoverdragelse Setesdal
IKT

21/23055-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1. IKT Agder IKS utvides med deltakerne Iveland, Evje og Hornnes, Bygland, Valle og
Bykle kommuner. 2. Revidert selskapsavtale av 10.11.2021 godkjennes. 

12/22 Vigo IKS - godkjenning av ny
selskapsavtale

21/04423-7 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Endring av selskapsavtalen for Vigo IKS godkjennes 
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1/22 Interpellasjon fra Gro Bråten -
anbud for skolekjøring og tt-
transport

19/00018-57 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
I etterpåklokskapens lys, mener fylkesordfører fortsatt at det ikke er ønskelig med
politisk behandling av vekting av kriteriene i anbud vedrørende skoleskyss og tt-
transport? 

De brukergruppene som omfattes av dette anbudet er sårbare og det må i stor grad
tas individuelle hensyn. Vår oppgave som politikere vil primært være å gi tydelige
føringer på hvilket nivå og med hvilken kvalitet vi ønsker at tilbudet og tjenesten skal
være på, så blir det en administrativ oppgave å ta dette inn i anbudsprosessen. Det
ble satt strenge krav til kvaliteten på tjenestene i anbudet. AKT har brukt store
ressurser på å følge opp leverandøren i forkant av oppstarten. Når
oppstartsproblemene allikevel ble så store som de ble, tror jeg ikke det kunne vært
unngått med en politisk behandling av kriteriene i anbudet. Vi må forholde oss til
offentlige innkjøpsregler og beskrive tjenestene som skal utføres. Jeg støtter AKT i at
de nå vil vurdere om en fremover i større grad kan overta organiseringen av kjøringen
slik at en sikrer kvaliteten på tjenesten i alle ledd. 

Vil fylkesordfører ta initiativ til evaluering av anbudet fra fylkeskommunens side? Og
hvordan ser fylkesordføreren for seg at dette bør følges opp?

AKT og fylkeskommunen har gjort mange erfaringer i oppstartsforberedelsene og
også i oppstarten av ny kontrakt. Det var ute et anbud på persontransporttjenester i
øst som ble avlyst for et par uker siden. Dette for å kunne innarbeide særlig erfaringer
fra oppstarten samt flere forhold ved kontrakten/anbudet som er viktig å oppdatere i
lys av den utfordrende oppstarten. AKT og fylkeskommunen vil i gjennomgangen av
konkurransegrunnlaget for øst gå gjennom hele kontrakten, evaluere og gjøre
endringer på det som er mulig basert på erfaringer fra oppstartsforberedelser og
oppstarten. Drosjereformen har lagt til rette for at flere selskaper kan etablere seg. I
lys av nyetablerte selskaper uten erfaring omkring transport for det offentlige, må det
sees nærmere på hvilke krav som kan stilles utover kvalitetskrav som ligger til grunn
for kontrakten.

Flere brukerorganisasjoner har kritisert prosessen, og spesielt kommentert mangelen
på brukerrepresentasjon tidlig i anbudsfasen. Ser fylkesordføreren behov for
endringer i denne forbindelsen, og har fylkesordføreren forslag til hvordan
brukerorganisasjonen kan imøtekommes bedre i slike saker?

AKT og fylkeskommunen har ikke hatt særskilt brukermedvirkning i utarbeidelse av
kontrakten, men baserer kravene til skoleskyss, bestillingstransport og TT på de
erfaringer som oppstår underveis og som man bør regulere bedre i avtaler. Det kan
for eksempel være gjennomgang av tidligere klager på transporten. Det er stilt
spesifikke krav til sjåfører, materiell og kvalitet på transport. Som vedlegg til
avtaledokumentene ligger blant annet kvalitetshåndbok, bestemmelser om TT-
kjøring i Vest-Agder og informasjonsbrosjyre til TT-brukere i Agder. 

Anbudene på persontransporttjenester skjer fortløpende og det er kontinuerlig
utbedringer fra kontrakt til kontrakt på det som er erfaringsbaserte utfordringer.

AKT signaliserte i fylkesutvalgets møte den 25.01 at det gjøres endringer i forhold til
nye anbud i andre deler av Agder basert på erfaringene fra anbudet i
Kristiansandsregionen. Anbudet har også medført større kostnader for AKT fordi de
har måttet satt av store personellressurser i hele oppstartsperioden for å følge opp
kontakt med elever/foreldre/skole, opprette kontaktsenter, sikre dokumentasjon for
godkjente biler og informasjon til ulike aktører. Er fylkesordfører interessert i å finne
ut hvor mye dette har kostet i ekstrakostnader.

AKT avsetter alltid en del ekstra ressurser i forbindelse med oppstart av kontrakter
om det gjelder buss eller drosje. Det er vanskelig å anslå «merkostnaden» i kroner og
øre for oppfølging av kontrakten utover det som er forventet ressursbruk i AKT. Men
uten tvil er det brukt mange timer på skoler, i kommunen, foresatte mv som følge av
uregelmessigheter i leveranser fra Ridel, samt er omkostningene for elever som har
opplevd uregelmessighetene betydelige for de som ikke har fått levert forventet
tjeneste. Dette er også vanskelig å anslå kostnader for, men tilliten til tjenesten har
vært utfordrende i oppstarten av kontrakten.

2/22 Interpellasjon fra Line Kysnes
Vennesland - tannlegevakt på
Agder

19/00018-58 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Tannhelsetjenestens samfunnsoppdrag er i første rekke tjenester og aktiviteter rettet
mot den del av befolkningen som tilhører de prioriterte grupper, slik de er definert i
Lov om tannhelsetjenester. Planlegging og disponering av virksomhetens totale
ressurser tildelt via vedtatte budsjetter tar utgangspunkt i å sikre best mulig tjenester
til disse gruppene.

Tannhelsetjenesten har også tjenester som ikke er lovpålagte. Deriblant
tannlegevakt, en tjeneste noen fylker velger å ha, andre ikke. Denne tjenesten vurderes
som relativt kostbar å drifte. For å oppfylle kravet i Arbeidsmiljøloven § 10-8, må
arbeidsgiver påse at alle arbeidstakere skal ha en sammenhengende arbeidsfri
periode på 35 timer i løpet av 7 dager. Som følge av dette må offentlige ansatte
tannleger og sekretærer som har hatt vakthelg, ha fri påfølgende mandag. I tillegg til
rene driftsutgifter, må det derfor tas høyde for redusert produksjon og økte kostnader
hvis det må leies inn vikar på lokal tannklinikk. Med tanke på de lovpålagte
oppgavene tannhelsetjenesten skal ivareta, som også nå utvides med 21-åringer og
22-åringer fra 2022 og muligens 23-åringer og 24-åringer fra 2024 vurderer
administrasjonen det dit hen at det må tas konkrete vurderinger på hvorvidt vi
fortsatt kan ta høyde for å tilby denne type tjenester som ikke er lovpålagt.

Fylkesordfører vurderer med dette som utgangspunkt at Agder fylkeskommune er
tjent med en politisk sak som belyser de ulike sidene ved tannlegevakt i et
kost/nytteperspektiv.
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3/22 Interpellasjon fra Jacob
Haugmoen Handegard -
brukermedvirkning i Agder
fylkeskommune sine
anbudsprosesser

19/00018-59 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Spørsmålene er formulert på generelt grunnlag, men med henvisning til en konkret
sak. Saken er konkurransen om persontransporttjenester for AKT og
fylkeskommunen. Spørsmål knyttet til konkurransen, kontrakten og
brukermedvirkning i den sammenheng besvares separat av AKT. Videre retter
spørsmålet seg mot i hvilken grad fylkeskommunen har rutiner for
brukermedvirkning i anbudsprosesser. Hvis man med brukermedvirkning mener
tjenestemottaker så vil dette ansvaret tillegges det vi refererer til som Brukerutvalg
(BU).
I det følgende vil vi på et generelt grunnlag klargjøre hvordan fylkeskommunens
innkjøpsavdeling gjennomfører konkurranser med hensyn på hvem som spiller hvilke
roller og med hvilket mandat. Fra våre maler og rutiner med
konkurransegjennomføring fremkommer følgende under punktet «Roller og ansvar»:

Roller og ansvar
Anskaffelsen er organisert som et prosjekt i fylkeskommunens prosjektportefølje.
Følgende roller og ansvar er definert:

Prosjekteier
Prosjekteier er prosjektets øverste leder og beslutningstaker. Prinsipielle spørsmål
som retter seg inn mot de styrende dokumentene eller avgjørelser som endrer
prosjektets formål eller målsetning, skal godkjennes av prosjekteier

Prosjektleder (PL)
Prosjektleder har ansvaret for å gjennomføre prosjektet iht. de rammene som er gitt
av prosjekteier og de styrende dokumenter og har den daglige ledelsen av prosjektet.
Dette inkluderer utarbeidelse av konkurransegrunnlag, innkalling og gjennomføring
av møter med brukerutvalg (BU), rapportere til prosjekteier og delegere oppgaver.

Brukerutvalg (BU)
Brukerutvalgets oppgave er å være faglig representant og representant for en eller
flere av oppdragsgivernes behov. Det er BUs behov og ønsker som danner grunnlaget
for utforming og innhold i den enkelte konkurranse, innenfor de rammer som er gitt
av prosjekteier og de styrende dokumenter.
Den enkelte deltaker i BU er ansvarlig for forankring og implementering av
anskaffelsesprosess og kontrakt for den avdeling, virksomhet eller kommune som
deltakeren representerer. Dette inkluderer blant annet følgende:
•Mandat til å ta beslutninger på vegne av, representerer og forplikte aktuell avdeling,
virksomhet eller kommune. Mandat skal være avklart ved første møte i BU.
•Forankre innhold og avgjørelser 
•Avklare ønsker, behov, vedtak, retningslinjer mv. 
•Ansvar for innhold i kravspesifikasjon

Fagressurs
Fagressurser engasjeres etter behov der hvor PL og BU sammen ser at det er behov
for særlig kompetanse. Fagressurs kan engasjeres internt eller eksternt.
Med henvisning til rolleavklaringen over fremsetter vi for eksempelets del et tenkt
scenarium hvor innkjøpsavdelingen skal gjennomføre en konkurranse om ledemidler
brukt ved tannhelsetjenestens klinikker. Tannhelsetjenesten ved avdelingsleder eller
direktør for folkehelse vil være en naturlig prosjekteier (PE). Innkjøpsrådgiveren vil
være prosjektleder (PL) og representanter for de ansatte ved tannklinikkene ville
dannet brukerutvalget (BU). I denne strukturen vil det være BU sitt ansvar å avdekke
behov for eventuell medvirkning fra tjenestemottaker. Med brukermedvirkning kan
man dermed legge til grunn hvorvidt BU skal invitere inn en eller flere pasienter til å
bistå BU i å avdekke behov. 

Fra avdeling for innkjøp og anskaffelser har vi gjennom OFA erfaring med å tilknytte
tjenestemottakere senest i innovasjonspartnerskapet på velferdsteknologi. Her ble
behovet for en slik medvirkning spilt inn og vurdert av BU, som i den konkurransen er
arbeidsgruppa i RKG E-Helse, representert ved blant annet kommuner, sykehjem,
responssenter og sykehus. Tjenestemottakere av velfersteknologi, særlig ved digital
hjemmeoppfølging (DHO), ble invitert inn til å synliggjøre sine behov. 
Oppsummert kan vi si at behovet for brukermedvirkning må vurderes ved hver enkelt
sak eller konkurranse. Det vil være BU sitt ansvar å invitere inn en tjenestemottaker,
mens PE vil bistå med å sette vedkommende sitt behov inn i en innkjøpsfaglig
kontekst. Både fylkeskommunens rutiner og aktuelt lovverk (Lov og forskrifter om
offentlige anskaffelser) åpner i stor grad opp for en slik brukermedvirkning der det er
aktuelt.

4/22 Interpellasjon fra Birte Simonsen -
kontroll på villaksen

19/00018-60 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Først vil jeg vise til at Agder fylkeskommune nettopp har vedtatt Regional
Vannforvaltningsplan for 2022-2027, med tiltaksprogram. Den regionale planen,
vannforskriften og naturmangfoldloven utgjør til sammen et godt rammeverk for å
ivareta naturmangfold og demme opp for trusler. For eksempel skal
naturmangfoldloven være vurdert og vektlagt i alle beslutninger som tas av det
offentlige. Dette er et godt utgangspunkt for at både kommuner, fylkeskommune og
sektormyndigheter gjør kunnskapsbaserte beslutninger, både i enkeltvedtak og i
større planprosesser. 

Statsforvalteren er ansvarlig for vill anadrom fisk i Norge (som laks), og Mattilsynet
har et ansvar knyttet til smittespredning av fiskesykdommer. Fylkeskommunen har
en rolle som vannregionmyndighet, regional planmyndighet og samfunnsutvikler. 

Det er en rekke faktorer som påvirker laksebestanden i våre elver og nære
havområder, og det foregår mye forskning på området. 

Forskningsbaserte tiltak for å forbedre vannkvaliteten i vann og vassdrag er med på
å påvirke forholdene i positiv retning for levende organismer, som for eksempel laks.
Det er et overordnet mål i arbeidet med vannforvaltning at alle vannforekomster skal
ha minimum god økologisk tilstand og god kjemisk tilstand. Forhold som er med på
å påvirke vannforekomster negativt er sur nedbør og utslipp fra menneskelig og
næringsmessig virksomhet. 

Kalkingen av vassdragene gjennom flere år har bidratt til å reetablere biologisk
mangfold og muliggjort både næringsvirksomhet og friluftsaktiviteter knyttet til
høsting i Agder. Dersom vi ønsker å bevare fiskemulighetene i fylket må vassdragene
fortsatt kalkes i mange ti-år framover. Selv om det er Statsforvalteren som har
forvaltningsansvar for kalking, må fylkeskommunen jobbe for at nivået på midler til
kalking opprettholdes på statsbudsjettet.

Administrasjonen er i disse dager ferd med å vurdere en partnerskapsavtale med
Nasjonalt villakssenter som har en egen avdeling i Lyngdal. Målsettinga med
samarbeidet vil i første rekke være å gjøre enheten i Lyngdal til en arena for
samhandling mellom ulike næringsinteresser, det offentlige og ideelle
organisasjoner. Her skal det lages et fundament for å bygge bro mellom
interessemotsetninger.  

Når det kommer til spørsmålet om tettere samarbeid er det viktig både i
oppfølgingen av regional vannforvaltningsplan og i en eventuell avtale med
Nasjonalt villakssenter at det utvikles et samarbeid mellom alle vassdrag som er
viktige for villaksstammene. Gjennom et slikt samarbeid vil også de enkelte
kommunene bli involvert. Kommunene vil gjennom dette også enklere kunne veie
ulike standpunkt i forholdet mellom bruk og vern knyttet til sin arealplanlegging både
på sjø og land. Administrasjonen i fylkeskommunen vil følge opp dette.

5/22 Interpellasjon fra Margit Dale -
Brokke Suleskarvegen

19/00018-61 Fylkestinget Svar fra fylkesordføreren: 
Jeg er svært glad for dette spørsmålet og som fylkesordfører ønsker jeg å sette dette
arbeidet på dagsorden. Det er i dag et godt samarbeide mellom kommuner og fylker
langs hele denne veien som har fått nummer 450. Jeg tror det vil være riktig å
invitere alle disse aktørene til et felles møte der vi har som mål og nedsette et utvalg
som tar opp denne saken igjen.

Etter regjeringsskiftet har vi fått signaler i media om at man ønsker å satse på
veibygging også utenom hovedveiene. Vi ser at det kan bli noen utfordringer
fremover i forhold til trekk for reinsdyr og at en helårsvei kan gi økt verdiskapning i
Sirdal og Setesdal og videre østover og vestover.

Som fylkesordfører vil jeg snarest be administrasjon rigge til et slikt møte digitalt.
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Tilleggssak - evaluering politisk
organisering

Fylkestinget •Representant Erik Johan Tollefsen Lindøe(H): 
Under det konstituerende møtet i fylkestinget 23.10.19 ble det under saken om
godtgjøringsreglement for folkevalgte vedtatt at dette reglementet skal evalueres i
løpet av perioden. Det er nå rundt 1,5 år igjen av perioden, og fylkestinget mener
denne evalueringen kan gjennomføres nå. Sammen med dette ønsker også
fylkestinget at det gjøres en evaluering av hele den politiske organiseringen i Agder
fylkeskommune, inkludert delegeringsreglementet og reglementene for de forskjellige
politiske utvalgene.

Forslag til vedtak: 
Fylkestinget ber om en sak om en videre evaluering av den politiske organiseringen,
godtgjøringsreglementet, delegeringsreglementet og reglementet for de politiske
utvalgene. 

Fylkestinget sluttet seg enstemmig til dette.
2022.05.03. Fylkestinget 13/22 Godkjenning av protokoll fra møte

1.-2. 03.2022
22/00164-6 Fylkestinget Fylkestinget godkjenner protokoll fra møte 1.- 2. mars 2022. 

14/22 Årsregnskap og årsberetning 2021
for Agder fylkeskommune

22/09524-5 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget godkjenner årsregnskapet for 2021 for Agder fylkeskommune. 
2.Fylkestinget tar årsberetningen for 2021 til orientering. 

3.Følgende beløp avsettes til bruk i 2022: 

Bygg og eiendom, vedlikeholdsmidler 4 000 000 kroner
SMI-skolen Arendal 3 000 000 kroner
SMI-skolen Kristiansand 1 000 000 kroner
Vennesla videregående skole  3 200 000 kroner
Sum11 200 000 kroner

Beløpet dekkes ved bruk av disposisjonsfond. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt
til å gjøre de nødvendige budsjettmessige endringene.

4.Overføring av mer-/mindreforbruk og omdisponeringer spesifisert i vedlegg for
prosjekter i investeringsregnskapet fra 2021 til 2022 på brutto 190,3 mill. kroner
godkjennes. Overføringen finansieres ved økt låneopptak på 149,1 mill. kroner,
merverdiavgiftskompensasjon økes med 30,9 mill. kroner og tilskudd fra
kommuner/private økes med 10,3 mill. kroner.

5.Rammen for opptak av lån til nye investeringer i 2022 økes som følge av pkt. 4
over, og settes til 677 335 000 kroner, jf. kommunelovens § 14-15 første ledd.
Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å avtale rentebetingelser, avdragstid og
øvrige betingelser for nye lån i henhold til Reglement for finans- og gjeldsforvaltning
for Agder fylkeskommune, samt undertegne lånedokumentene. Avdragstiden
tilpasses bestemmelsene i kommunelovens § 14-18 og avdragsbeløp fastsettes i
budsjettet.
Agder fylkeskommunes årsregnskap og årsmelding for 2021 vitner om god
økonomisk styring og sunn drift. Så ligger det også noen ekstraordinære forhold til
grunn for mindreforbruket som presenteres. En hverdag med pandemi, høye
kraftpriser og en urolig verden har vært krevende for Agders innbyggere og
næringsliv. I tillegg har fylkeskommunens egne enheter lojalt fulgt opp krevende
innsparingskrav.

Det økonomiske handlingsrommet skal først og fremst brukes til å trygge økonomien
for investeringene som ligger foran oss. Men det er også rom for å prioritere noen
tiltak som haster eller som har blitt stående på vent, og som kommer innbyggerne
over hele Agder til gode.

Krigen i Ukraina preger oss alle, og vi må hjelpe på alle måter vi kan. De frivillige
organisasjonene gjør en uunnværlig jobb for å hjelpe flyktningene som kommer til
landet. Agder fylkeskommune bør støtte opp om det viktige arbeidet.

•Det settes av ti millioner til frivilligheten og deres arbeid for å inkludere flyktninger
•Det bevilges 2 millioner hver til henholdsvis Røde Kors og Sanitetsforeningen.
Midlene skal fordeles på deres lokallag på Agder.
•Resterende seks millioner legges ut som en søkbart pott. Midlene er søkbare for alle
frivillige organisasjoner og frivillighetssentraler som jobber aktivt med
flyktningarbeid.

Agder skal være en god plass å leve for alle. Derfor setter vi av midler som
hovedutvalgene prioriterer til gode tiltak for innbyggerne. Vi trenger gode skoler, vi
har et offensivt handlingsprogram for trygge veier og skoleveier, og vi trenger gode
kulturtilbud over hele fylket. Etter innstilling fra administrasjonen vil hovedutvalgene
fordele midlene til vedlikehold eller enkeltinvesteringer innenfor følgende rammer:
•Hovedutvalg for utdanning og kompetanse: 30 mill.
•Hovedutvalg for samferdsel og eiendom 10 mill.
•Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet 3 mill.

15/22 Stortingets behandling av
statsbudsjettet for 2022 -
konsekvenser for budsjett 2022

21/20910-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Økningen i frie inntekter for 2022 på 8 660 000 kroner benyttes slik: 
•reduserte ferjetakster i tråd med stortingets budsjettvedtak, 1,4 mill. kroner
•økte utgifter i tannhelsetjenesten for å gi et tilbud til nye brukere (21- og 22-åringer),
6,4 mill. kroner
•avsetning til disposisjonsfond 860 000 kroner

Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjøre de budsjettmessige endringene.
16/22 Delfinansiering med bompenger

på E39 Ytre ring
22/06356-3 Fylkesutvalget

Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Utbyggingen av E39 Ytre ring delfinansieres med bompenger. Innkrevingen skjer i
begge retninger i to automatiske bomstasjoner. Det legges til grunn 15 års
etterskuddsvis innkreving i hver bom. 
2.Bompengeordningen baseres på et rabattsystem som innebærer at kjøretøy i
takstgruppe 1 som betaler med elektronisk brikke og gyldig abonnement, får 20
prosent rabatt. Kjøretøy i takstgruppe 2 får ingen brikkerabatt. 

3.Ved oppstart forutsettes at gjennomsnittstaksten for hele strekningen er 2,6 kroner
per kilometer (2021-kroner).  Videre legges følgende til grunn: 
-Bompengetakstene forutsettes justert i tråd med anleggsindeksen for veganlegg før
innkreving og med KPI etter åpning.
-Kjøretøy i takstgruppe 2 (kjøretøy med tillatt totalvekt fra og med 3 501 kg med
unntak av kjøretøy i kjøretøygruppe M1) betaler to ganger taksten for lette kjøretøy.

4.Under forutsetning av Kommunal- og distriktsdepartementets godkjenning,
garanterer Agder fylkeskommune ved selvskyldnerkausjon for bompengeselskapets
gjeld, begrenset til 1 982 mill. kroner (løpende kroneverdi).

Garantistene har rett til å sikre garantiene med første prioritets pant i
prosjektselskapets rettighet til å innkreve bompenger.

5.Garantiene gjelder fra første opptrekk på finansieringen i forbindelse med
rekvisisjoner i byggeperioden, og gjennom innkrevingsperioden på 15 år.
Innkrevingsperioden kan i særskilte tilfeller forlenges med inntil fem år. I tillegg skal
garantien gjelde inntil to år, jf. garantiforskriftenes § 3. Samlet garantitid blir,
inkludert byggeperioden, på inntil 26 år fra første opptrekk på finansieringen i
forbindelse med rekvisisjoner.

Garantiene gjelder inntil prosjektselskapets gjeld er nedbetalt og reduseres i takt med
nedbetalingen av gjelden.

6.Garantien gis under forutsetning av at dersom økonomien i prosjektet blir svakere
enn forventet, kan prosjektselskapet etter avtale med Vegdirektoratet øke
gjennomsnittstaksten med inntil 20 prosent ut over prisstigningen, og en forlengelse
av bompengeperioden med inntil fem år.

7.Det forutsettes at Ferde AS er ansvarlig bompengeselskap for finansiering og
innkreving av bompenger på prosjektet E39 Ytre ringveg.

8.Fylkestinget ser med bekymring på det økte garantiansvaret, og ber Stortinget følge
opp anmodningsvedtaket om statlig overtakelse av garantiansvar på riksveger som
ble fattet i forbindelse med trontaledebatten høsten 2020.

17/22 Regional plan for senterstruktur og
handel i Agder - fastsettelse av
planprogram

20/29022-27 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget fastsetter planprogrammet for regional plan for senterstruktur og
handel i Agder etter plan- og bygningsloven § 8-3, med de endringene som er
foreslått etter høringen. 
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18/22 Regional plan for mobilitet for
Agder 2023-2033 -fastsettelse av
planprogram

21/05358-14 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar å fastsette planprogrammet for regional plan for mobilitet for
Agder 2023-2033, jf. plan- og bygningslovens § 4-1 og § 8-3. 
Fylkestinget vil fremheve de mulighetene som en økt satsing på jernbane har for å
knytte ulike reiseformer sammen og bidra til reduserte utslipp. 

Det må være en målsetning å få et mest mulig sømløst kollektivsystem for å skape et
mer helhetlig tilbud til kundene. Her har AKT og fylkeskommunen en viktig rolle ved å
tilrettelegge for en god samhandling mellom ulike transportformer og for gode
tilbringersystemer mot jernbanen.

Jernbanen kan være en viktig bidragsyter for å nå målet om reduksjon i
klimagassutslipp, og dette må synliggjøres klarere i det videre planarbeidet. 

Bruk av tog som lokaltransport er lite omtalt i planprogrammet og bør utredes
nærmere.

Planen må også synliggjøre potensialet og konkretisere påvirkning for realisering av
Grenlandsbanen.

19/22 Regional plan for bolig, areal og
transport i kristiansandsregionen.
Fastsetting av planprogram etter
høring.

21/08063-29 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget fastsetter planprogrammet for Regional plan for bolig, areal og
transport i kristiansandsregionen (2023?2050) etter plan- og bygningsloven § 8-3,
med de endringene som er foreslått etter høringen. 
.

Sett i et klima og miljøperspektiv ønsker fylkestinget å signalisere ønske om satsing
på lokaltog i Agder. Skal FN`s bærekraftmål nås innen 2030 må økt bruk av
kollektive løsninger på plass og da bør et lokaltog være et av satsningsområdene.

1. Fylkestinget ber om at planprogrammet endres i tråd med vedtak fattet av
fylkestinget 25.10.21. 

2.Fylkestinget ber administrasjonen oppdatere alt av plandokumenter der nytt
nullvekstmål vedtatt 25.10.21 er førende.

20/22 Tiltak og utdanningstilbud for
unge i østre Agder

22/06632-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

En opptrapping av tiltak for unge i Østre Agder igangsettes ved å utvikle videre det
etablerte samarbeidet mellom fylkeskommune, kommuner og NAV (Agdermodellen).
Samarbeidet inkluderer bruk av felles ressurser og virkemidler. Følgende nye og
etablerte tiltak inngår: 
•Losordning med samlingspunkt i Grimstad, Dahlske vgs
•Losordning i med samlingspunkt i Tvedestrand, Tvedestrand vgs
•Et utdanningstilbud i Arendal/Grimstad/Tvedestrand som både gir et helhetlig
tilbud programfag/fellesfag for elever som står i fare for å falle ut av skolen og
individuell oppfølging med enkeltfag og/eller praksis for unge som står utenfor skole
og arbeidsliv. Tilbudet etableres i samarbeid med NAV og kommunene, og
finansieringsmodell og lokalisering utformes i samarbeid med disse og kommer
tilbake til Fylkestinget som egen sak. Tilbudet bygger videre på de gode erfaringene
med Jobbskolen og UngInvest.

Ansatte med fast tilknytning til ungdomstiltak i Grooseveien, vil inngå i Losordning
ved Dahlske vgs og utdanningstilbudet i Arendal/Grimstad/Tvedestrand.
Styrking av budsjett på 7 mill årlig fom 2023 inngår i en opptrapping og etablering
av disse tilbudene. Det avsettes midler (ca 1 mill. årlig i 3 år) til en
prosjektkoordinator.

21/22 Emisjon i Agder Næringsselskap 22/04425-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune deltar i emisjonen i Agder Næringsselskap AS med inntil
26,1 millioner kroner. Emisjonen rettes mot eksisterende og potensielle nye eiere, hvor
målet er et bredere regionalt eierskap i næringsselskapet. 2.Kapitalen bevilges fra
disposisjonsfondet. 

22/22 Mandat for Oppvekstombudet i
Agder

22/07761-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Nytt mandat for Oppvekstombudet i Agder vedtas. 
Ombudet skal ha et særskilt blikk på overgangene i oppvekst- og utdanningsløpet,
universelt tilrettelagte tjenester, inkludering og motvirkning av krenkelser, da spesielt
med tanke på barn og unge som opplever krenkelser på bakgrunn av kjønn, etnisitet,
funksjonsevne, alder, religion/livssyn, seksuell orientering/ kjønnsidentitet/
kjønnsuttrykk og sosial bakgrunn.

Ny setning i kulepunkt 5 under arbeidsområde og fokusområde. 
Ombudet skal også bidra til å hindre rasisme på alle nivåer i oppvekstforløpet.

23/22 Søknad om infrastrukturmidler til
marin satsing på Agder -
Havforskningsinstituttet i
Flødevigen og nytt laboratorium
for UiA i Farsund

22/07984-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkesutvalget bevilger til sammen 14 mill. kroner i tilskudd til UiA og
Havforskningsinstituttet. Midlene skal gå til utbygging av kontor- og
laboratoriefasiliteter i tilknytning til marin satsing: 
a.10 mill. kroner til infrastrukturinvesteringer i Flødevigen i Arendal.
b.4 mill. kroner til infrastrukturinvesteringer knyttet til laboratorium for UiA i Farsund.

2.Midlene settes av fra disposisjonsfondet.

3.Fylkesutvalget forutsetter at Havforskningsinstituttet og UiA tilrettelegger for et 
fortsatt bredt samarbeid med næringsliv, offentlig sektor og interesseorganisasjoner
innenfor forvaltning og utvikling av en bærekraftig marin verdiskaping i Agder. 
Dette skal skje blant annet gjennom samarbeid med videregående skole og dialog og
involvering av næringsmiljø innen marine produksjonsbedrifter.

4.Dersom de planlagte investeringene ikke gjennomføres som omsøkt, vil tilskuddet
trekkes tilbake.

24/22 Prosjektstøtteordning- kystkultur
og uthavner

22/08143-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune oppretter en prosjektstøtteordning for kystkultur, uthavner
og europeisk kulturell rute. 
2.Fylkeskommunedirektøren gis mandat til å utarbeide retningslinjer til ordningen.
Retningslinjene legges frem til politisk behandling.
3.Prosjektet har en tidsramme på fem år hvor det settes av til sammen inntil 15 mill.
kroner fordelt på følgende vis:
-5 mill. kroner fra Agder fylkeskommune – Bufferfond Konsesjonskraftmidler Aust-
Agder
-2,5 mill. kroner avsatt i økonomiplan for 2022 – belastes ansvar 500200 – aktivitet
471 – prosjekt 50020204
-De fire neste årene settes det av inntil 2 mill. kroner per år i økonomiplanen
(forutsetter tilskudd fra Riksantikvaren).

25/22 Årsrapport Regionale
Forskningsfond Agder 2021

20/09682-46 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Årsrapport for 2021 Regionale forskningsfond Agder vedtas. 

26/22 Årsmelding 2021 Agder
kontrollutvalg

22/00164-5 Fylkestinget Kontrollutvalgets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

27/22 Godkjenning endring av vedtekter -
Stiftelsen Steinsfoss Tømmerrenne

20/15457-37 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner forslag til endring av vedtektene for Stiftelsen Steinsfoss
Tømmerrenne slik det fremkommer i saken, med de mindre endringer og språklige
justeringer som foreslås under vurderinger. 
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6/22 Interpellasjon fra Oddbjørn Kylland
- Havvind fra Sørlige Nordsjø II

19/00018-68 Fylkestinget Fylkesvaraordførerens svar 
Jeg er enig med Oddbjørn Kylland om at fylkeskommunen bør ta en ledende rolle i
koordineringsarbeidet for å sikre at det etableres en basestasjon med tilhørende
kompetansemiljø i Agder. Og dette arbeidet er vi i gang med. Jeg vil vise til
fylkestingets vedtak i sak 44/21 fra juni i fjor. Om at Agder fylkeskommune tar
initiativ mot aktuelle kommuner på Agder for å identifisere mulige lokasjoner for
baser/havner for havvind.  

I august i fjor ble det, etter initiativ fra fylkesordfører – og med utgangspunkt i
fylkestingets vedtak, etablert en regionalpolitisk havvindgruppe. Med i gruppen er
politiske representanter fra alle regionrådene samt ordfører i Kristiansand.  Den
regionalpolitiske gruppen er opptatt av langsiktige ringvirkninger ved beredskap, drift
og vedlikehold av havvind. Dette betyr å jobbe for: 
•Basevirksomhet lokalisert på Agder i forbindelse med beredskap, utbygging og drift. 
•Ilandføring av strøm til Agder 
•Å politisk styrke Agder som havvindregion nasjonalt 

Samtidig ble det, slik fylkestinget ba om, igangsatt en kartlegging av mulige
landbaser for havvind i hele Agder. Denne kartleggingen vil være ferdig i juni.
Kartleggingen – som blir utført av Fremtiden Havvind på vegne av fylkeskommunen
– 

viser så lang at tre havner peker seg ut som spesielt aktuelle. Disse er Farsund,
Lindesnes og Kristiansand. Ordførerne i disse kommunene sitter alle i den
regionalpolitiske havvindgruppen. Det er enighet i gruppen om at vi skal ha en base i
Agder og at vi felles skal jobbe for dette. Hvilken av havnene som vil bli valgt er ikke
den politiske gruppens oppgave. Vår oppgave er å fremme og koordinere alle gode
alternativ som finnes i Agder.  

Den regionalpolitiske havvindgruppen har gjentatte ganger både ovenfor
Agderbenken og regjeringen fremmet vårt syn på baser spesielt og havvind generelt.
Vi har også bedt om et eget møte med Olje- og energiministeren om dette. Dessverre
har vi ikke fått svar på vår forespørsel, men håper å få til et slikt møte snarlig. Dette er
kanskje noe representanter med tilknytting til regjeringspartiene kan være
behjelpelige med?

19/00018-69 Interpellasjon fra Gro Bråten,
Oddbjørn Kylland og Birte
Simonsen - offentlige anskaffelser

7/22 Fylkestinget Fylkesvaraordførerens svar: 
1 Bakgrunn for svar:
OFA arbeider i disse dager med å reetableres i ny selskapsform. Bakgrunn for
reetablering og vedtak fra KDU 11 mars 2022 ligger vedlagt (V1). Det pekes i
interpellasjonen på viktigheten av klimavennlige anskaffelser og hensyn til
innovative løsninger. Avdeling for innkjøp og anskaffelser tar selvkritikk på at
informasjon om arbeidet knyttet til klima og miljø, og innovasjon i for liten grad er
kommunisert ut til politikerne. To av OFAs samarbeidspartnere er Direktoratet for
forvaltning og økonomistyrings (DFØ) avdeling for miljøvennlige anskaffelser, samt
nettsiden www.innovativeanskaffelser.no med leverandørutviklingsprogrammet.
Uttalelsen fra DFØ og Leverandørutviklingsprogrammet er vedlagt (V2). Fredag
29.4.22 har vi invitert Miljømerket Svanen til en “work-shop” med tema
“Miljømerkinger ved offentlige anskaffelser”. 
Når det gjelder henvisning til seriøsitetsbestemmelsene og drift av teknisk
kommunale   anlegg på Agder så er det ikke noe OFA gjør. Slike anskaffelser
håndteres av kommunene selv. Alle anskaffelser i OFA som berøres av de vedtatte
seriøsitetsbestemmelser gjennomføres deretter. 

Svar: Det vil være naturlig at en gjennomgang av temaene klima og miljø, seriøst
arbeidsliv, og innovative anskaffelser gjøres i sammenheng med reetablering av OFA
og arbeidet med ny innkjøpsstrategi. 

2 Bakgrunn for svar:
De innkjøperne som gjør anskaffelser for OFA, arbeider i dag i avdeling for innkjøp og
anskaffelser i Agder fylkeskommune. Alle anskaffelser som gjøres for OFA sikrer alle
krav og intensjoner som beskrives innledningsvis i interpellasjonen. Det ligger
imidlertid et forbedringspotensial knyttet til i hvor stor grad de deltakende
kommunene i OFA har full avtalelojalitet og profesjonalitet, knyttet til avrop på de
inngåtte rammeavtaler. Samarbeidet er tiltenkt styrket og konkretisert gjennom
reetableringen av OFA. For Agder fylkeskommune internt arbeides det nå med en
egen innkjøpsstrategi som vil berøre tema knyttet til både strategi og anbefalinger,
men også oppfølging og kontroll av selve avropene. Prosjekt «e-Handel» vil sikre
større grad av avtalelojalitet i fylkeskommunen, ved at bestilling foregår gjennom
tekniske løsninger med forhåndsgodkjente leverandører, varegrupper og priser.

Svar: Både Agder fylkeskommune og OFA arbeider systematisk med å gjøre
anskaffelser i henhold til lovens formål, aktuelle forskrifter, politiske vedtak og faglig
skjønn. Den nå oppstartede prosessen for ny innkjøpsstrategi (fra april 2022) vil
belyse hvorvidt andre virksomheter, avdelinger og seksjoner i fylkeskommunen har
tilstrekkelig ressurser og kompetanse til å oppfylle de samme intensjoner.
Innkjøpsreglement for fylkeskommunen vil leveres til politisk behandling høsten
2022.

Eventuelt - fylkestinget 04.05.2022 Fylkestinget Agder Fylkesting er bekymret for landbruket 
De siste to årene har på en særlig alvorlig måte synliggjort sårbarheten ved den lave
selvforsyningsgraden i Norge. Dette skyldes både pandemien og i disse dager krigen
i Ukraina.  Vi ser alvorlig på situasjonen og ønsker å formidle stor bekymring knyttet
til Norges og verdens matvaresikkerhet utover i 2022 og i 2023. Samtidig vil vi
oppfordre partene i de pågående jordbruksforhandlingene på det sterkeste til å sikre
jordbruket en avtale som sikrer at de som driver med matproduksjon har motivasjon
og tro på videre drift og økt satsing. 

Jordbruket krever at inntektsgapet mellom jordbruket og andre yrkesgrupper tettes,
og at bøndene sikres en inntektsutvikling i tråd med det dagens regjering lovet i
Hurdalsplattformen. 
Næringen er hardt rammet av økte driftskostnader, blant annet ved økte
kunstgjødselpriser og drivstoffpriser. Det gjør situasjonen for jordbruksnæringen
ekstra krevende. Fylkestinget er bekymret for at deler av næringen står overfor en
økonomisk krise, og at dette kan føre til at mange bønder ikke har mulighet for
fortsatt drift. Tiltakene må derfor komme raskt. 

Det er viktigere enn noen gang at produksjonen av jordbruksprodukter og dermed
selvforsyningsgraden økes, slik at vi produserer mest mulig av vår egen mat.
Jordbruket må sikres forutsigbarhet og økonomisk sikkerhet for produksjon og
investeringer.

2022.06.14 Fylkestinget 29/22 Rapport for 1. tertial 2022 22/11381-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tar rapporten for 1. tertial til etterretning. 
2.Det gjøres endringer i driftsbudsjettet i samsvar med oversikten under økonomiske
konsekvenser. Merinntektene på 21 663 000 kroner foreslås avsatt til
disposisjonsfond. 

3.Det tas opp lån på 70 mill. kroner til finansiering av avtale med Arendal kommune,
ny veg til Arendal havn, innenfor finansieringsordningen for kommuner som ønsker å
gjøre tiltak på fylkesveg. Rammen for opptak av lån økes tilsvarende. 

4.Mottatt tilskudd på 39 mill. kroner til ny veg Eydehavn-E18 settes av til formålet på
eget bundet investeringsfond. 

5.Fylkesutvalget får fullmakt til å behandle sak om gratis ferge på sambandet
Abelnes-Andabeløy.

6.Med bakgrunn i Farsund kommunes overtakelse av tidligere Lista videregående
skole reduseres driftsfinansieringen av investeringer med 5 mill. kroner. Midlene
benyttes til å dekke tilsvarende utgift i driftsregnskapet. Se nærmere omtale under
investeringer i denne saken.

7.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjøre de budsjettmessige endringene
som følger av vedtakene i denne saken.

8.Fylkesutvalget imøtekommer søknad på kr. 500.000, - til Maritime videregående
skole, pengene tas fra disposisjonsfondet. 

9.Fylkestinget i Agder bevilger 300 000 kr til Blå kors sitt viktige arbeid for «egder»
som sliter. Inndekningen tas fra disposisjonsfondet.

10.Fylkestinget ber om å få en sak om internasjonalt vennskapssamarbeid høsten
2022.
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10.Fylkestinget ber om å få en sak om internasjonalt vennskapssamarbeid høsten
2022. 

30/22 Skolebruksplanen våren 2022 22/12595-2 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Skolebruksplanarbeidet videreføres som beskrevet i denne saken. 
2.Økonomiske rammer og finansiering av tiltak besluttes i det årlige
budsjettarbeidet og følges opp i tråd med gjeldende økonomireglement. For å sikre
en effektiv drift avsettes det midler til mindre prosjekter som håndteres av et eget
porteføljestyre for skolebygg.
3.Det avsettes 30 mill til etterslep, justeringer og mindre prosjekter i skolebruksplanen
samt enkelt investeringer innen utstyr til skolene
4.Oppføring av vaske-, smøre- og ADK hall ved Byremo videregående skole,
igangsettes snarlig i samråd med skolen.

31/22 Intensjonsavtale om finansiering
og utbedring av fv. 42
Gåsehellertunnelen og ny tunnel
forbi Valevika

22/07514-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Intensjonsavtalen godkjennes slik den fremkommer av vedlegget. 
2.Det pågående arbeidet med planlegging av prosjektet fortsetter, slik det er skissert i
avtalen. 
3.Fylkestinget anmoder regjeringen på det sterkeste om å øke prioriteringen av
rassikringsprosjekter langs fylkesveier, og forventer at intensjonen fra partiene i
behandlingen av Nasjonal Transportplan følges opp.

32/22 Tilleggssak - Samferdselspakke for
Kristiansandsregionen fase 3

21/12115-9 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget mener Samferdselsdepartementet har imøtekommet
Kristiansandsregionen på viktige punkter som gir grunnlag for endring av enkelte
vedtak i FT-sak 79/21. 
2.Fylkestingets vedtak nr 13 i FT-sak 79/21 endres til: I tråd med
Samferdselsdepartementets brev av 16.05.22 legges det til grunn at kommunen og
fylkeskommunen bidrar med en egenandel på 15 prosent av investeringskostnaden
ekskl. merverdiavgift ved nye prosjekter og tiltak på fylkeskommunal eller kommunal
vei. Med nye tiltak menes tiltak som starter etter at Stortinget har sluttet seg til
gjennomføring av Samferdselspakke for Kristiansand fase 3. Bompenger kan ikke
finansiere den lokale egenandelen, og kan heller ikke indirekte benyttes til andre
formål enn finansiering av prosjekt og tiltak i samferdselspakken. Agder
fylkeskommune skal føre tilbake all merverdiavgift staten refunderer for
fylkesveitiltakene tilbake til porteføljen i pakken. 
3.Fylkestingets vedtak nr 14 i FT-sak 79/21 annulleres. 
4.Samferdselspakke for Kristiansandsregionen fase 3 vil være en del av grunnlaget
for å komme i en posisjon til å forhandle med staten om en byvekstavtale for
Kristiansandsregionen. Kristiansand kommune og Agder fylkeskommune har i dag
en belønningsavtale med staten for perioden 2020 til 2023. I samsvar med brev fra
Samferdselsdepartementets datert 16.05.2022 legger fylkestinget til grunn at
belønningsavtalen ikke bortfaller selv om det ikke inngås byvekstavtale. 
5.Fylkestinget legger til grunn at Kristiansand bystyre gjør tilsvarende vedtak.

33/22 Omklassifisering av parsell av
Fv.409 på Krøgenes i Arendal

21/21626-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

I henhold til veglovens § 7 omklassifiseres parsell på fv. 409, merket A – B i vedlagt
kart, til kommunal veg. 

34/22 Overordnet eiendomsstrategi for
Agder fylkeskommune

22/11618-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget vedtar overordnet eiendomsstrategi for Agder fylkeskommune. 

35/22 Oversikt og vurdering salg av
fylkeskommunale eiendommer

22/12379-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Følgende fylkeskommunale eiendommer legges ut for salg 
a.ARENDAL, FLØYVEIEN 12
b.ARENDAL, MØLLEHEIA 12 «SANGERHALLEN»
c.KRISTIANSAND, KRONPRINSENS GATE 47
d.KRISTIANSAND, GYLDENLØVSGATE 32

2.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å legge GROOSEVEIEN 36B
«VINKELBYGGET» i Grimstad ut for salg. Dette under forutsetning av at
skolebruksplangruppen konkluderer med at fylkeskommunen ikke har bruk for
eiendommen.

3.Salgsprosess for tomt i Flekkefjord sentrum videreføres parallelt med at det
vurderes andre muligheter for inntekter ved tomten. 

4.Fylkeskommunale eiendommer for salg skal selges på det åpne marked.

5.Inntekter for salg av de fylkeskommunale eiendommene skal primært nedbetale
gjeld, eventuelt overføres disposisjonsfondet.  

6.Administrasjonsbygg Fløyheia beholdes i fylkeskommunal eie. Det skal jobbes
videre med å fylle opp ledige kontorplasser med leietakere som har en naturlig
synergi med fylkeskommunens virksomhet. 

7.Avklaring av det økonomiske mulighetsrommet som ligger i videreutvikling og/eller
salg knyttet til pågående utvikling av tilstøtende arealer på Fløyheia utsettes til
overordnet eiendomsstrategi for Agder fylkeskommune er vedtatt.

8.Etter politisk behandling av overordnet eiendomsstrategi i mai/juni 2022 arbeides
det videre med ytterligere vurderinger, utvikling og eventuelt salg av
fylkeskommunens bygg og eiendommer.

36/22 Investering i fylkesveg. Prinsipper
for samarbeid med private
næringsdrivende og kommuner.

22/12401-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Prinsippene som ligger til grunn for at det kan inngås avtaler om justeringsrett
med private utbyggere eller kommuner som gjør tiltak på fylkesveg, videreføres med
følgende endringer: 
a.Agder fylkeskommune har ingen egen nedre beløpsgrense for når det kan inngås
avtaler om justeringsrett.
b.Agder fylkeskommune refunderer hele beløpet som omfattes av momsrefusjonen.

2.I finansieringsordningen for kommuner som ønsker å gjøre tiltak på fylkesveg,
opptas det ikke lån særskilt for hver avtale. Låneopptak i forbindelse med slike
avtaler inngår i fylkeskommunens ordinære låneopptak gjennom året.

3.Fylkestinget ber om at det utarbeides en egen sak som belyser muligheter og
utfordringer med anleggsbidragsmodellen, og om fylkeskommunen bør åpne for å
også benytte denne ved samarbeid med private utbyggere og kommuner.
Fylkesutvalget gis fullmakt til å behandle saken.

4.For prosjekt med investeringsramme på over 10 mill kroner åpnes det for at det
kan inngås avtale med kommunene om tilbakebetaling på inntil 30 år. 
Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å endre renteforutsetningene i avtalemalen
i slike tilfeller.

37/22 Fylkeskommunens rolle i å bedre
vilkårene for barn og ungdom som
vokser opp i familier med
utfordringer knyttet til rus.

22/05950-1 Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget tar saken til orientering. 

38/22 Landbruksstrategi for Agder 2022-
2024

22/08081-14 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Fylkestinget vedtar Landbruksstrategi for Agder 2022-2024. 
Det avsettes midler i fylkeskommunens budsjett for å 2023 for å følge opp prioriterte
mål i Landbruksstrategien. 
Landbruksforum skal være med på å legge frem prioriteringer i strategien.
Punkt 1.2.2 løftes opp som prioritert.

39/22 Utredning av Oksøy-Ryvingen som
nasjonalpark

22/12752-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Saken utsettes i påvente av de berørte kommunenes vedtak. 

40/22 Reorganisering av Etablerersenter
Vest-Agder

22/10621-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Det etableres et etablerersenter for hele Agder. Agder fylkeskommune går inn for en
reorganisering av det interkommunale selskapet Etablerersenter Vest-Agder (EVA-
senteret), og beholder sin andel i etablerersenteret med 60 prosent eierskap. Øvrig
eierskap fordeles på kommunene i Agder 
2.Økt andel av egenkapital i etablerersenteret vil bli beregnet på emisjonstidspunktet,
og fremlegges sammen med en ny politisk sak høsten 2022 for behandling av den
nye interkommunale selskapsavtalen. 
3.Økt andel av egenkapital i etablerersenteret dekkes av avsatte budsjettmidler til
«Mobilisering og kompetansetiltak for gründere» over ansvar 500300. Årlige
driftskostnader innarbeides i økonomiplan 2023‒2026. 
4.Det gjøres en evaluering etter 2 år av ordningen med Etablerersenteret

41/22 Status for bygging av ett Agder 22/12368-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget tar fremlagt rapport om status for bygging av ett Agder til orientering.
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42/22 Evaluering av politisk virksomhet 22/12168-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.I forbindelse med evaluering av den politiske virksomheten oppnevner fylkestinget
følgende arbeidsgruppe: 
2.Arbeidsgruppen gis følgende mandat:
Arbeidsgruppen skal foreta en gjennomgang av delegeringsreglement, reglement for
de politiske utvalg og fylkesting samt forskrift om godtgjøringer for folkevalgte.
Arbeidsgruppen skal utarbeide forslag til endringer der de finner det nødvendig og
hensiktsmessig.

Arbeidsgruppen skal gjøre en vurdering av organiseringen av de politiske råd og
utvalg samt foreta en gjennomgang av frikjøpsordningen for politikere.
Arbeidsgruppen har mandat til å foreslå endringer i dagens organisering.

3.Fylkeskommunedirektøren stiller nødvendig administrativ støtte til disposisjon.

4.Valgkomiteen får fullmakt til å velge 5 representanter blant fylkestingsmedlemmer
innen 14. juni.

Fylkestinget velger følgende representanter til å delta i arbeidsgruppen.

Christian Eikeland 
Jacob Haugmoen Handegard
Ingebjørg Amanda Godskesen 
Margit Dale
Morten Ekeland

Som leder foreslås Christian Eikeland
43/22 Agder kollektivtrafikk AS -

årsrapport 2021
22/12311-2 Fylkesutvalget

Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget tar årsrapporten fra Agder kollektivtrafikk for 2021 til orientering. 

44/22 Årsmelding for ungdommens
fylkesutvalg 2021

22/04667-5 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmelding for ungdommens fylkesutvalg 2021 til orientering. 

45/22 Årsmelding for rådet for personer
med funksjonsnedsettelse i Agder
2021

22/09803-4 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmelding for rådet for personer med funksjonsnedsettelse 2021 til
orientering. 

46/22 Årsmelding for fylkeseldrerådet
2021

22/09874-4 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmelding for fylkeseldrerådet 2021 til orientering. 

47/22 Årsmelding for rådet for likestilling,
inkludering og mangfold i Agder
2021

22/10040-3 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmelding for rådet for likestilling, inkludering og mangfold i Agder
2021 til orientering. 

9/22 Svar på søknad om utvidet
nasjonal TT-ordning

20/28291-19 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget i Agder er skuffet over at vi som sammenslått fylke ikke har fått innvilget
deltakelse i den utvidete statlige TT-ordningen for rullestolbrukere og
blinde/svaksynte personer. 
Det oppfattes urettferdig og lite rimelig at staten forskjellsbehandler brukere som nå
tilhører samme fylke. 
Fylkestinget i Agder ber Stortinget om å utvide den nasjonale ordningen, og tilfører
TT-ordningen flere midler slik at sammenslåtte fylker kan komme inn under
ordningen.

Saken tas til orientering med følgende tillegg:
Samferdselsutvalget ber om at gjeldende TT-ordning i de tidligere fylkene videreføres,
og at ny søknad sendes dersom regjeringen og stortinget utvider den nasjonale
ordningen, og tilfører TT-ordningen flere midler og det fremmes en sak i tråd med
dette.

8/22 Interpellasjon - Bjørn Ropstad - Rv
9 som nasjonal turistvei

19/00018-67 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Jeg er kjent med at det også tidligere har vært jobbet aktivt med å få rv 9 inn som del
av de nasjonale turistvegene i landet. Jeg støtter dette initiativet, og håper vi nå kan
lykkes. I regjeringsplattformen er det åpnet for at det kan komme inn nye prosjekt.
Status som nasjonal turistveg gir store ringvirkninger andre steder, og det vil med
stor sannsynlighet også gjelde for rv 9. 

Fylkeskommunen har gjennom mange år hatt en sentral rolle i å få bygd ut rv 9 med
jevn og god standard gjennom prosjektet «gul stripe til Hovden». Vi ser nå slutten på
et vellykket utbyggingsprosjekt, og det vil være naturlig at fylkeskommunen også kan
være med å utvikle bruken av vegen. Rv 9 som del av de nasjonale turistvegene vil
kunne gi en svært god profilering av denne delen av Agder. 

Det er Setesdal IPR som har tatt initiativet til prosjektet og det er naturlig at det er de
som har hovedansvaret. Fylkeskommunen vil kunne bidra i prosjektet både
administrativt og politisk. I den fasen prosjektet er nå vil det naturlig at
fylkeskommunen bidrar med ulike faglige innspill. Fylkeskommunens økonomiske
bidrag i prosjektfasen bør kunne prioriteres innenfor de midlene som overføres til
Setesdal IPR. Lykkes en med prosjektet vil det som for de øvrige turistvegene være
staten som tar et økonomisk hovedansvar. 

Vi har mye som det vil være naturlig at kan knyttes til en nasjonal turistveg gjennom
Setesdal.  Setesdalskulturen gjennom UNESCO-prosjektet, villrein gjennom
Heiplansamarbeidet, kraftproduksjonshistorien, gruvehistorien, kunstprosjekt,
Suleskardveien og mye mer vil kunne sees i sammenheng og bidra til å utvikle turist-,
kultur- og naturopplevelsene. Initiativet er bra, og jeg vil gjerne bidra der jeg kan i det
videre arbeidet.
Fylkestinget ber om at det fremmes en sak for fylkestinget for å få rv 9 som nasjonal
turistvei. 
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9/22 Interpellasjon fra Gro Bråten -
Agder som spydspiss for grønn
industri

19/00018-72 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Fylkesordførers svar på interpellasjonen fra Gro Bråten - Agder som spydspiss for
grønn industri 

Jeg vil takke Gro Bråten og Arbeiderpartiet for denne interpellasjonen. Dette er viktige
tema for Agder. Og jeg er enig i at fylkestinget i større grad bør «involveres og
engasjeres for å sikre Agders del av industriutvikling innenfor våre naturgitte fortrinn
og beliggenhet». 

Det er stilt fem spørsmål i interpellasjonen. 

Det første gjelder en oppdatering av fylkestinget på status og aktiviteter innenfor
dette temaet. I oktober vil fylkestinget få den nye strategien for kraftforedlende
industri til behandling. Fylkestinget vil da også få en bredere oppdatering og status
forvårt arbeid med industriutvikling.

Det andre spørsmålet gjelder om Agder fylkeskommune bør søke observatørstatus til
eiermøtene i Agder energi?  Vi har jevnlig og god kontakt med Agder Energi, men
ideen til Gro Bråten synes jeg bør vurderes. Jeg vil derfor ta kontakt med Agder Energi
å spørre om en slik ordning kan la seg gjennomføre.

Spørsmål tre. Jeg mener ikke at industristrategien skal erstatte energistrategien. I
Regional planstrategi for 2020-2024 vedtok fylkestinget å utarbeide en
energistrategi. Både denne og regional plan for naturmangfold er utsatt, både på
grunn av kapasitetsutfordringer i administrasjonen og for at vi ikke skal ha for
mange regionale planprosesser pågående samtidig.  Energi og relaterte tema er som
det blir påpekt svært viktig. Vi bør unngå svakt funderte strategiske valg. Derfor har
administrasjonen anbefalt at energistrategien vurderes på nytt tidlig i neste
planstrategiperiode. Dette vil gi nok tid til god regional og kunnskapsmessig
forankring. 

Gro Bråtens fjerde spørsmål gjelder om vi skal ha en evaluering av Energiplanen fra
2007. Det synes jeg ikke vi skal. Det er en rivende utvikling på energifeltet i form av
teknologi, rammevilkår, kunnskap om klima og miljø og ikke minst
sikkerhetssituasjonen i Europa. Det er viktigere at vi ser fremover - enn å evaluere en
15 år gammel plan.

Det femte spørsmålet fra Gro Bråten lyder: Er det andre måter fylkeskommunen kan
ta en rolle i arbeidet med utvikling av eksisterende arbeidsplasser og ny grønn
industri enn vi gjør i dag? Det er det. 

Strategien for kraftforedlende industri omtaler en rekke oppgaver som regionen i
fellesskap må løse. Fylkeskommunens ansvar for regional utvikling gjør at vi vil være
sentrale for å realisere strategien. Vi vil måtte ta på oss en rekke ulike roller og
mange forskjellige typer arbeid. Jeg vil særlig nevne fylkeskommunens rolle i å
samordne og koordinere den regionale kompetansepolitikken. Vi må sørge for at
arbeidslivets behov for kompetanse innen grønn omstilling blir ivaretatt på alle
nivåer.   
Jeg vil også nevne arbeidet i den regionalpolitiske havvindgruppen. Her har
fylkeskommunen sammen med regionrådene samarbeidet godt om nye grønne
arbeidsplasser innenfor havvind. 

Vi bør derfor vurdere om den regionalpolitiske havvindgruppen også kan arbeide
med andre typer grønn industri. Jeg kan jo nevne at det var i den regionalpolitiske
havvindgruppen at ønske om en industristrategi for Agder ble fremmet i desember i
fjor. 

Vår rolle som regionalpolitisk aktør kan samle fylket, åpne for samarbeid med andre
regioner, og påvirke den nasjonal industri- og energipolitikken. Det tror jeg vil være et
viktig bidrag for å gjøre Agder til spydspiss for ny grønn industri.

10/22 Interpellasjon fra Steinar Bergstøl
Andersen - Beholde eldreombudet

19/00018-73 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Agder fylkeskommune har i tillegg til fylkeseldreråd; 3 oppvekstombud,
personvernombud og eget NAV ombud.

Da et enstemmig storting opprettet Eldreombudet ved lov i 2020, var hensikten klar:
Eldre skal ha Eldreombudet til å tale sin sak på alle samfunnsområder, slik barn og
unge har i Barneombudet. «Høringen knyttet til lov om Eldreombudet viser at det er
stor støtte til at det etableres et eldreombud etter modell av Barneombudet», skrev en
samlet helse- og omsorgskomite i sin innstilling.

Eldreombudslovens § 3 Oppgaver: «Eldreombudet skal på alle samfunnsområder
arbeide for å fremme eldres interesser overfor det offentlige og private og følge med
på utviklingen i eldres situasjon.»

En annen viktig grunn til at vi har et eldreombud, er at det blir flere eldre i Norge. De
neste 30 årene vil antallet mennesker over 70 år dobles. Det gjør at behovet for et
uavhengig eldreombud som fremmer eldres interesser på alle samfunnsområder,
ikke blir mindre i årene framover.
Det er liten grunn til å tro at det framover vil bli mindre behov for et eldreombud. Vi
vet også om dette med digitalt utenforskap.

Eldreombudet avvikles fra 1. juli 2023, foreslår regjeringen. De foreslåtte
innsparingene er beskjedne.

Høyres Erlend Svardal Bøe tok opp saken i Stortingets spørretime den 25.05.2022 og
spurte bla: «Mener statsråden avviklingen av Eldreombudet styrker eller svekker
arbeidet med å skape et mer aldersvennlig samfunn og ivaretakelsen av eldre sine
rettigheter?»
Helse- og omsorgsminister Ingvild Kjerkol bruker økonomi som hovedbegrunnelse. I
seg selv vil ikke avviklingen spare statskassa for de store summene - det er snakk om
noen få millioner.

Jeg støtter interpellantens forslag om at: «Agder fylkesting ber Agderbenken arbeide
for at eldreombudet ikke legges ned, men videreføres.»

Lov om eldreombud: https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2020-06-19-80
11/22 Interpellasjon fra Christian

Eikeland - Prosjektet Gartnerløkka
19/00018-74 Fylkestinget Fylkesordføreres svar: 

1Mener fylkesordfører at en eventuell prisøkning på prosjektet Gartnerløkka –
Kolsdalen på grunn av økte kostnader på råvarer i markedet kan finansieres med
økte bompenger eller en forlenget innkrevingsperiode, eller er ordfører mer enig med
FrP om at eventuell prisøkning må medføre nedskalering eller stopp/utsettelse av
prosjektet?

2Dersom den eventuelle og sannsynlige prisøkningen på Gartnerløkka blir en del av
byvekstforhandlingene med staten, er fylkesordfører villig til å la den gå utover andre
prosjekter i porteføljen?

Jeg viser til interpellantens to spørsmål som jeg velger å svare ut samlet.  

Følgende er hentet fra FT sak 79/21 (side 13 av 15):

«..Prosjektet E18/E39 Gartnerløkka–Kolsdalen vil legges inn i porteføljen til en
byvekstavtale, slik at bompengeordningen vil bli slått sammen med og inngå i
bompengeordningen for en byvekstavtale. Gartnerløkka-prosjektet er imidlertid et
«strekningsvis» prosjekt, i motsetning til byvekstavtalen som er en «bypakke». I et
strekningsvis prosjekt skal innsamlede bompenger gå til det konkrete prosjektet og
en eventuell overskridelse skal primært dekkes innenfor prosjektet. Ved en
kostnadsoverskridelse av rammen innenfor 10 prosent, skal denne dekkes med
samme brøk av statlige og bompenger som opprinnelig ramme. Dersom rammen
overskrides ut over 10 prosent, er det et statlig ansvar. Det vil si at bompengepakken
bare svarer for kostnadsøkninger opp til et visst nivå. Signalene er at
denne ordningen vil videreføres når prosjektet innlemmes i en byvekstavtale, ved at
den nye bompengeordningen overtar forpliktelsene fra den gamle ordningen.»

Rammen for Gartnerløkka prosjektet er 3,2 mrd.kr og 10% av dette er 320 mill. kr.
Bompenge andelen av prosjektet er 60% mens de resterende 40% finansieres av
staten. Bompengeandelen svarer for 60% av de 320 mill. kr noe som blir 192. mill. kr. 
Slik jeg forstår dette er 192 mill. kr derfor den maksimale andelen av bompengene fra
bypakken som kan brukes til å dekke overskridelser i Gartnerløkka prosjektet.

Gartnerløkka prosjektet er et statlig prosjekt og styres av SVV. Dersom prisene SVV
får inn i anbudsutlysningen overskrider beregnet ramme i betydelig grad vil vel dette
være gjenstand for at det må gås nye runder mellom SVV og SD.
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2022.10.25. Fylkestinget 49/22 Rapport for 2. tertial 2022 22/11381-7 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tar rapporten for 2. tertial til etterretning. 
Fylkesutvalget - innstilling 
1.Fylkestinget tar rapporten for 2. tertial til etterretning.

2.Det gjøres endringer i driftsbudsjettet i samsvar med oversikten under økonomiske
konsekvenser. Merutgiftene på 27 820 000 kroner dekkes ved bruk av
disposisjonsfond. 

3.Ved avslutningen av regnskapet for 2022 får fylkeskommunedirektøren fullmakt til
å avsette følgende midler til disposisjonsfond: 

•Vedlikeholdsmidler bygg og eiendom ut over fem prosent av innsparingen. Dette
gjelder også ubrukte midler fordelt i sak 23/22 i hovedutvalg for utdanning og
kompetanse (ekstra bevilgning på 30 mill. kroner til vedlikehold, utstyr og
enkeltinvesteringer i bygg.
•Drift og vedlikehold fylkesveg utover fem prosent av innsparingen.
•Ubrukte midler avsatt til arbeid blant flyktninger.
•Ubrukte stimuleringsmidler avsatt til hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet.
•Midler til kompenserende tiltak etter streik ved Arendal videregående skole og Sam
Eyde videregående skole. 

4.Midler mottatt fra Nye Veier AS for å oppfylle de formelle kravene til
fylkeskommunal overtakelse av tidligere E18/E39-strekninger avsettes til formålet
innenfor drift og vedlikehold veg.

5.Det gjøres endringer i rammene for følgende skoleprosjekter i investerings-
budsjettet:
a)Prosjektrammen for prosjekt 18417 Eilert Sundt vgs. Farsund reduseres fra 374
mill. kroner til 354 mill. kroner.
b)Projektrammen for prosjekt 184110 Fagskolen i Agder, Grimstad reduseres fra 328
mill. kroner til 308 mill. kroner.

6.Rammen for følgende samferdselsprosjekter i investeringsbudsjettet godkjennes
slik: 
a.Prosjektrammen for prosjekt 184411 fv. 42 Blakstadheia – Blakstad bru – GS veg
økes fra 43 mill. kroner til 63 mill. kroner. Årets budsjettramme økes med 43 mill.
kroner. 
b.Prosjektrammen for prosjekt 184355 fv. 465 Lerviktunnelen settes til 51 mill.
kroner. Årets budsjettramme settes til 41 mill. kroner. 

7.Rammene i investeringsbudsjettet justeres ned med til sammen 88 677 000 kroner.
Bruk av bompenger/tilskudd reduseres med 11,9 mill. kroner,
merverdiavgiftskompensasjon reduseres med 14,7 mill. kroner, opptak av lån
reduseres med 72,4 mill. kroner, salgsinntekter økes med 1 mill. kroner og
driftsfinansiering av investeringer øker med 9 323 000 kroner. Rammen for opptak av
lån i 2022 vil etter dette være på 675 935 000 kroner, jf. Kommunelovens § 14-15
første ledd. 

8.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjøre de budsjettmessige endringene
som følger av vedtakene i denne saken.

50/22 Finansiering av ny fv. 3804 Ose
bru

22/12581-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Gjenstående, udisponerte konsesjonskraftmidler som var planlagt brukt til tiltak på
rv. 9, omdisponeres til bygging av ny fv. 3804 Ose bru. 
2.Det startes planlegging av ny fv. 3804 Ose bru, med sikte på bygging innenfor
tilgjengelig økonomisk ramme av udisponerte konsesjonskraftmidler. 
3.Det etableres dialog med Statens vegvesen for å sikre riksvegmidler til ny og bedre
påkobling mellom rv. 9 og fv. 3804 på Ose. 
4.Samferdselsutvalget vil presisere at det er de resterende konsesjonskraftmidlene
som er aktuelle for prosjektet. Ved en eventuell merkostnad må prosjektet vurderes
ved rulleringen av handlingsprogrammet.

51/22 Agder kollektivtrafikk AS. Fra
kollektivselskap til
mobilitetsleverandør

22/17529-2 Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

•Fylkestinget vedtar at Agder kollektivtrafikk AS skal være mobilitetsleverandør for
hele Agder. 
•Agder kollektivtrafikk vil i samarbeid med fylkeskommunen og Kristiansand
kommune forme og utvikle denne rollen. Nøyaktig innhold og mandat for dette
arbeidet vil måtte avtales mer detaljert i fremtidige avtaler og tildelingsbrev.

1. Fylkestinget er positive til at AKT utvikles i større grad fra å være et rent
kollektivselskap, til et mobilitetsselskap med hovedfokus på sammenhengende
reisekjeder. 
2.Fylkestinget vil presisere at TT-transport ikke bare ansees for å være et
kollektivtilbud, men et likestillingsverktøy for at mennesker skal kunne klare seg i
hverdagen. Oppfølging og ansvar for TT- ordningen forblir i fylkeskommunen, og det
arbeides videre med å få hele Agder inn i den statlige ordningen.
3.AKT har ansvar for å videreutvikle AKT Svipp som et kollektivtilbud flere steder i
fylket gjennom tildelingsbrev fra fylkeskommunen. AKT svipp bør bidra til et godt
tilbud utenfor de mest befolkningsrike områdene, slik at hele flere brukergrupper får
et bedre kollektivtilbud i hele Agder. 
4.AKT bes om å tilstrebe seg et mer sømløst tilbud mellom buss og tog, og arbeide
videre for et felles billetteringssystem.
5.Det stilles krav til brukermedvirkning på et tidligst mulig nivå.

52/22 Strategi for kraftforedlende industri
på Agder - forslag til politisk
sluttbehandling

22/09868-8 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkestinget vedtar Strategi for kraftforedlende industri på Agder. 
2.Agder fylkeskommune vil tilrettelegge for videre satsing på eksisterende
kraftforedlende og bærekraftig industri i hele Agder.
3.Fylkestinget forutsetter at Agder velges som ilandføringssted av kraften fra Sørlige
Nordsjø II.
4.Det er svært problematisk at strategien peker på et bestemt antall industriparker (2-
6 industriparker) når det allerede er 7 initiativ på Agder i dag. Det bør ikke være Agder
fylkeskommunes oppgave å begrense for mulige kraftkrevende industrietableringer,
men legge til rette for etableringer i størst mulig grad. Begrensninger i antall fjernes
fra plan. 
5.Strategien bør ikke utelukke store områder i Agder gjennom å ha et ensidig fokus
på utvikling av eksisterende byer og tettsteder ved etablering av store
industrilokaliteter. Planen bryter da med et av regionplan Agders viktigste mål om å
ta hele Agder i bruk.

Representanten Andreas Arff (FrP) fremmet krav om lovlighetskontroll av vedtaket,
forslaget fikk støtte av FrP, Dem, PP og Uavh.

Hele 10 fylkestingsrepresentanter i Agder fylkesting mener bestemt at vedtaket i
saken om implementering av EUs «Green Deal», Fit for 55 og taksonomi ikke kan
vedtas i Agder fylkesting siden Norge ikke medlem i EU, og at det er problematisk at
Agder fylkesting implementerer lovverk før det eventuelt vedtatt av Stortinget. 

På grunn av overnevnte ber vi om at det foretas en lovlighetskontroll i denne viktige
saken på vegne av Demokratene, PP og FrP og Uavhengig representant

53/22 Status og fremdrift om havvind på
Agder

21/12121-16 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1)Fylkestinget tar rapporten «Havvind & havner i Agder» til orientering 
2)Fylkestinget legger vekt på resultatene som er oppnådd og gir sin tilslutning til
søknaden for 2023 fra Fremtidens Havvind.
3)Inndekning for Agder fylkeskommunes tilskudd innarbeides i budsjettet for
avdeling for virkemidler og entreprenørskap i 2023.

54/22 Skolebruksplan Agder -
Godkjenning av rom- og
funksjonsprogram for
byggeprosjektene ved Flekkefjord
videregående skole, Mandal
videregående skole og Vennesla
videregående skole Skolebruksplan

20/19534-23 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Rom- og funksjonsprogram for Flekkefjord, Mandal og Vennesla videregående
skole godkjennes 
2.Samlet forventet prosjektkostnad for de tre prosjektene utgjør 175 mill. kroner. Det
avsettes også en ekstraordinær ramme på 20 mill. kroner for å sikre en ekstra margin
knyttet til ekstraordinær prisvekst for usikkerhet ift. markedssituasjonen på det
tidspunkt prosjektene lyses ut i markedet. 
3.Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å realisere byggeprosjektene innenfor en
samlet ramme på 195 mill. kroner.
4.Fylkeskommunedirektøren innarbeider avsetningen i forslag til økonomiplan for
perioden 2023–2026
5.Fylkeskommunedirektøren vil ifm. økonomisk rapport per 2. tertial 2023 fastsette
en prosjektramme for hvert av de tre prosjektene.

55/22 Bærekraftig klinikkstruktur i
Tannhelsetjenesten

20/28630-40 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkestinget vedtar 0-alternativet som er beskrevet i rapporten, og Agder
fylkeskommune opprettholder dermed dagens klinikkstruktur i
tannhelsetjenesten. 
2. I rapporten pekes det på utfordringer med rekruttere nok tannpleiere og
tannhelsesekretærer. Fylkestinget ber administrasjonen vurdere behov for
flere klasser for tannhelsesekretærer i våre skoler, og behov og muligheter for
en desentralisert tannpleierutdanning i samarbeid med utdanningsinstitusjoner
som har dette tilbudet i dag.

56/22 Melding om
Kystskogbruket  Kystskogbruket

20/25629-10 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune slutter seg til Melding om kystskogbruket 2022. 
2.Agder fylkeskommune vil følge opp meldinga i samarbeid med de deltagende
fylkeskommunene.
3.Organisering av oppfølgingsarbeidet, samt økonomiske konsekvenser, vurderes i en
egen sak som legges frem for hovedutvalget for næring, klima og miljø.
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57/22 Utredning av 2-årig
studiespesialisering

20/25522-16 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Fylkestinget ber administrasjonen sende søknad til Utdanningsdirektoratet om å
starte opp med 2-årig studiespesialisering. 
2.Fylkestinget vedtar å gjøre 2-årig studiespesialisering søkbart ved Kristiansand
Katedralskole Gimle (KKG) fra skoleåret 2023/2024. Dette forutsetter at
Utdanningsdirektoratet godkjenner søknaden.  
3.Tilbudet markedsføres over hele fylket, og det sendes ut informasjon til rådgiverne
på ungdomsskolene i kommunene. 
4.Tilbudet gjøres søkbart for alle elever i Agder, hvor alle søker på like vilkår.  
5.Tilbudet startes opp ved 60% oppfyllingsgrad.  
6.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse holdes oppdatert om prosessen videre.

58/22 Økt gjennomføring i yrkesfag 21/18187-9 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Det settes mål om årlig 2000 nye kontrakter som fører frem til fag- eller svennebrev
eller kompetansebevis. Enhetskostnaden per kontrakt vil øke noe da flere
ungdomslærlinger vil ha behov for særskilt tilrettelegging. Årlig kostnad til kontrakter
og fagprøver innarbeides i økonomiplan. 
2.Struktur for samhandling og rolleavklaring med alle aktørene i
dimensjoneringsarbeidet presiseres og beskrives.
3.Forslag til bruk av nasjonale midler for kvalifisering til læreplass:
a.Helhetlige yrkesfaglige utdanningsløp på skolene styrkes med 14 mill kr, slik at
flere kvalifiseres for læreplass.
b.Yrkesopplæringsnemnda gis mandat til å sluttbehandle bruk av de gjenværende
8,4 mill kr.
c.Ifm Fylkestingets tiltakspakke ved Covid, ble det satt av 1 million kroner for å sikre
tilstrekkelig antall lærebedrifter. Disse midlene omdisponeres, og kan brukes ved
behov hvis lærlinger permitteres eller mister jobben som følge av konkurs. 
4.Faget yrkesfaglig fordypning brukes aktivt på Vg1 og Vg2 for å skape relasjon til
arbeidslivet.
5.Samfunnskontrakt for flere læreplasser i Agder utarbeides.
6.Det må utarbeides en helhetlig struktur i Agder fylkeskommune for å sikre at alle
lærlingehjemlene tas i bruk. Spesielt viktig er det å sikre en overbygning mellom alle
enhetene i fylkeskommune som har lærlinger. Roller, ansvar og oppgaver må
avklares.

59/22 Frivillighetsstrategi for Agder
2022-2030

20/14975-37 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkestinget vedtar Frivillighetsstrategi for Agder 2022-2030 
2.Fylkestinget vedtar handlingsprogram (2022-2026) for Frivillighetsstrategi for
Agder 2022-2030 
3.Fylkestinget fornyer intensjonsavtalen med Frivillighet Norge
4.Agder fylkeskommune vil se på muligheten for å tilby mer egnede lokaler for
musikkorganisasjonene. Dette skal ha fokus i utbedring av eksisterende og utvikling
av nye lokaler.
5.I forbindelse med satsingsområdet "møteplasser" vurderes det om det bør
utarbeides informasjon på flere språk.
6.Agder fylkeskommune er positive til at frivilligheten får benytte seg av
fylkeskommunens areal og lokaliteter i forbindelse med arrangement og tilstelninger.

60/22 Kilden ut i Agder. 22/04868-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkestinget tar rapporten om aktivitetene i Kilden ut i Agder 2021–2023 til
orientering. 
2.Fylkestinget legger vekt på resultatene som er oppnådd i perioden og gir sin
tilslutning til at tilskudd på 1 250 000 kroner til «Kilden ut i Agder» videreføres i
2023.  
3.Inndekning tas fra midler bevilget i fylkestingssak 14/22: Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet 3 mill. kroner.

61/22 Godkjenning av mandat for
utredning av arkiv- og
museumsstrukturen i Agder

22/14891-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkestinget godkjenner mandat for utredning av arkiv- og museumsstrukturen i
Agder. 
2.Fylkeskommunedirektøren får mandat til å igangsette arbeidet med utredningen i
henhold til beskrivelsen i vedlagte mandat sammen med de øvrige eierne og
institusjonene.
3.Kostnader til utredningen dekkes over budsjettet til avdeling for kulturminnevern og
kulturturisme – ansvar 500200 for 2022. Kostnader for 2023 følges opp i
budsjettprosessen.

62/22 Høringsuttalelse 22/16677-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget vedtar høringssvar til forslag til lov om omsetning av bøker (bokloven) i
tråd med det som går fram av saksframlegget. 

63/22 Retningslinjer for innkjøp av kunst i
fylkeskommunale nybygg og
uterom

22/16495-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget vedtar forslag til retningslinjer for innkjøp av kunst i fylkeskommunale
nybygg og uterom slik de fremkommer i saken. 
Det er en målsetting for Agder fylkeskommune å ha en jevn kjønnsfordeling i de
totale innkjøpene av kunst til nybygg og uterom.

Bidra til økt forståelse for kunstens verdi og plass i samfunnet.

Agder fylkeskommune har et spesielt ansvar for å løfte frem/overfor kunstnere fra
eget fylke.

64/22 Retningslinjer for kunstforvalting i
Agder fylkeskommune

22/16493-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Forslag til retningslinjer for kunstforvalting i Agder fylkeskommune
vedtas.Fylkestinget ber om at det legges fram en sak som viser en samlet oversikt
over fylkeskommunens kunst, og hvor denne kunsten er plassert 

65/22 Anbudsprosess - likestilling,
inkludering og mangfold

22/17956-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune pålegges en plikt til å vurdere om det kan og bør stilles krav til
likestilling, inkludering og mangfold ved hver enkelt anbudsprosess. 

66/22 Forvaltningsrevisjon folkehelse,
levekår og gjennomføring av
videregåendeopplæring - Agder
fylkeskommune

22/00014-2 Fylkestinget Fylkestinget tar forvaltningsrevisjonsrapport – Folkehelse, levekår og gjennomføring
av videregående opplæring i Agder fylkeskommune til etterretning og ber
fylkeskommunedirektøren følge opp følgende anbefalinger: 
1.Agder fylkeskommune skal styrke arbeidet med å sikre gode overganger fra
grunnskole til videregående opplæring.
2.Agder fylkeskommune skal sikre at pågående utviklingsarbeid innenfor
utdanningsområdet følges opp i tilstrekkelig grad for å kunne forebygge frafall og
øke fullføringen i videregående opplæring. Dette gjelder:
•Det forebyggende arbeidet med læringsmiljøet i de videregående skolene
•Pågående arbeid med standardisering av elevtjenesten
•Øke formidlingen til læreplass gjennom arbeidet med helhetlige yrkesfaglige
utdanningsløp (HYFU)
•Styrke og videreutvikle tiltak innenfor oppfølgingstjenesten
•Helhetlig satsing på de voksne i videregående opplæring
3.Agder fylkeskommune skal bidra til å styrke samhandlingen mellom
fylkeskommunen, kommunene på Agder, statlige aktører, privat næringsliv og
frivilligheten på folkehelsefeltet.
4.Agder fylkeskommune skal følge opp at den regionale samhandlingsstrukturen
fungerer som tiltenkt for å kunne løse levekårsutfordringene på Agder.

Fylkestinget ber videre fylkeskommunedirektøren om å gi en skriftlig tilbakemelding
til kontrollutvalget innen 10.02.2023 for de tiltak som er satt i gang for å følge opp
vedtaket og anbefalingene.

Fylkestinget ber administrasjonen om å sette rapporten opp på sakskartet til de
andre hovedutvalgene i fylkeskommunen, i tillegg til at rapporten følges opp i
samarbeidsavtalene med den enkelte kommune.

67/22 Etablering av seksjon for kunnskap
om samliv og samlivsbrudd ved
Senter for forskning på folkehelse
og levekår ved Universitetet i Agder

22/09544-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Fylkestinget i Agder foreslår at Agder fylkeskommune inngår avtale med SSHF om
at de oppretter "Kompetansesenter for samliv og samlivsbrudd", da samlivsbrudd
har store konsekvenser for levekår, velferd, ytelsesevne og samfunnsøkonomi.
Senteret skal kartlegge årsaker, omfang, konsekvenser og tiltak, drive forskning og
kompetanseheving, koordinere tilbudene og administrere en søkbar pott for kurs og
tiltak. Resultater fra forskningen bør inkorporeres i folkehelsekapitlet i
fylkeskommunens statistikkoversikt Agdertall. 
2. For å sikre nærhet til landsdelens faglig sterkeste kliniske miljøer med den
sterkeste forskningskompetanse, foreslår fylkestinget i Agder at Agder
fylkeskommune inngår samarbeid med Sørlandet Sykehus HF Kristiansand,
forskningsenheten, klinikk for psykisk helse, avdeling for barn og unges psykiske
helse (ABUP) som vertsinstitusjon, med forutsetning om at avtale inngås. 

3. Vertsinstitusjon kan med fordel etablere samarbeid med UiA og FHI Agder.  

4. Finansieringen for 2023, 2024 og 2025 dekkes ved bruk av midler avsatt i sak
73/21 Agder fylkeskommunes økonomiplan 2022–2025.
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68/22 Søknad om fritak politisk verv -
Nils Harald Rennestraum

22/21041-2 Fylkestinget 1.Fylkestinget innvilger søknad fra Nils Harald Rennestraum, om fritak fra hans
politiske verv frem til 1. februar 2023. 
2.Representanten Karin Hodne velges som settemedlem i hovedutvalg for næring,
klima og miljø i permisjonsperioden.

2022.12.13. Fylkestinget 70/22 Agder fylkeskommunes
økonomiplan 2023-2026,
klimabudsjett og budsjett 2023

22/14966-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget vedtar økonomiplan 2023-2026 med følgende endringer i forhold til
fylkeskommunedirektørens forslag (beløp i hele tusen kroner). 
2.Fylkestinget vedtar klimabudsjettet slik det fremkommer av vedlagte dokument.

3.Fylkestinget vedtar budsjett 2023 med bevilgningene på de ulike
virksomheter/ansvarsområder med tilhørende aktivitetsforutsetninger slik det
fremgår av vedlagte dokument. 

4.Rammen for opptak av lån til nye investeringer settes til 401 395 000 kroner, jf.
kommunelovens § 14-15 første ledd. Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å
avtale rentebetingelser, avdragstid og øvrige betingelser for nye lån ihht. reglement
for finans- og gjeldsforvaltning for Agder fylkeskommune, samt undertegne
lånedokumentene. Avdragstiden tilpasses bestemmelsene i kommunelovens § 14-18
og avdragsbeløp fastsettes i budsjettet.  

5.Rammen for finansieringsordningen for kommuner som ønsker å gjøre tiltak på
fylkesveg settes til 100 mill. kroner i 2023. Utgifter som forventes påløpt i 2023
tilhørende avtaler med kommuner, og finansieringen av disse, vil bli innarbeidet i
tertialrapportene for 2023. 

6.Renteinntektene tilhørende fonds tilbakeføres ikke fonds i 2023. 

7.Ved utskriving av fylkesskatten for 2023 legges den maksimale skatteøren som
vedtas av Stortinget i statsbudsjettet til grunn. 

8.Fylkestinget slutter seg til fylkeskommunedirektørens forslag til finansielle måltall.

9.Premieavviket amortiseres over ett år. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å
foreta regnskapsføringen. Det gis en orientering om premieavviket i årsberetningen
for 2022. 

10.Inntekter fra salg av fylkeskommunal eiendom i 2023 skal gå til ekstraordinær
nedbetaling av lån.
Verbalforslag - Kultur, folkehelse og frivillighet: 
9.Fremtidig støttenivå til Sørlandets kunstmuseum sees i sammenheng med statlig
og kommunalt bidrag i tråd med inngåtte avtale.
Verbalforslag - Kultur, folkehelse og frivillighet 
10.Agder fylkeskommune har bidratt i utviklingsprosjektet for Vegårshei bygdetun.
Det legges frem en sak for hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet om
hvordan fylkeskommunen kan bidra til å realisere servicebygget sammen med andre
offentlige og private bidragsytere.

11.Innenfor vedtatt budsjettet til Kløckers hus, kan 150.000 kroner benyttes i 2023 til
trykking av boka for Tyholmen, - Tyholmen-kampen 1960 til 1990 -, som skal være
ferdig til byjubileet i Arendal i 2023.
Verbalforslag - Kultur, folkehelse og frivillighet: 
12.I regjeringens budsjett for 2023 planlegger de å legge ned Eldreombudet fra juni
2023. Agder fylkeskommune mener dette er en oppgave statlige myndigheter plikter
å opprettholde.  Agder fylkeskommune ber departementet revurdere dette forslaget,
slik at eldre fortsatt har et ombud som taler deres sak.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
13.Agder har ambisjoner om å ta en ledende rolle i det grønne skiftet, noe som også
vil kreve en kraftig satsing på kompetanse. Fylkestinget ber om en sak til
hovedutvalg for utdanning og kompetanse som drøfter hvordan våre videregående
skoler skal møte kompetansebehovet innenfor ny grønn industri som havvind,
batteri, hydrogen og andre grønne og blå næringer. Dette kan gjerne ses i
sammenheng med en orientering om arbeidet med prosjektet Kompetanse for grønn
omstilling.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
14.Flere av de videregående skolene varsler om stramme driftsbudsjetter, og flere
informerer også om at de har satt inn tiltak som kan svekke kvaliteten på
undervisningen. Samtidig viser årsbudsjettet til Agder fylkeskommune en
kostnadsvekst knyttet til antallet halve klasser og klasser med lav oppfylling.
Administrasjonen bes sammen med skolene se på mulighetene for å redusere de
negative effektene ved halve eller små klasser, for eksempel ved hjelp av økt
samarbeid mellom skolene, bruk av digital undervisning eller andre strukturelle grep.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
15.Sommerskole har vært et viktig tilbud for elever som har strøket eller mangler
vurdering i fag. Det bes om at hovedutvalg for utdanning og kompetanse får en sak
om hvordan dette tilbudet kan re-etableres. Saken bør inneholde en vurdering av
hvorvidt modellen som gjennomføres i Rogaland fylkeskommune er aktuell for
Agder.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
16.Fylkestinget ber administrasjonen om en utredning av et lærlingråd i Agder.

Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
17.Det bes om at det utarbeides nytt rom- og funksjonsprogram ved Lillesand
videregående skole.

Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
18.Et viktig hovedmål for Agder fylkeskommune skal være "Vi utdanner Agders
talenter". Administrasjonen kommer tilbake med en sak til hovedutvalg for
utdanning og kompetanse for hvordan dette målet kan inkorporeres i
utdanningsavdelingens og skolenes målsettinger og visjoner.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
19.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse orienteres om hvordan oppfølgingen
av den vedtatte satsningen på elever med stort læringspotensial er organisert og hva
Agder fylkeskommune kan lære av erfaringene Stavanger kommune har med en
ansatt talentveileder, lærernettverk og skriftlig veileder.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
20.2-årig studiespesialiserende utdanning er et nytt tilbud som retter seg mot en
spesiell elevgruppe og trenger derfor et spesielt trykk på markedsføring når søknaden
er ferdigbehandlet. Hovedutvalg for utdanning og kompetanse får en sak som
redegjør for hvordan administrasjonen tenker å markedsføre tilbudet og hvilken
kompetanseheving som trengs for lærere ved dette utdanningstilbudet.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
21.Det legges fram en sak som viser hvordan skolene arbeider med entreprenørskap
som fag. Saken skal belyse muligheter for å forsterke innsatsen.

Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
22.Det legges fram en sak om fylkeskommunens internasjonale arbeid og hvordan
dette kan videreutvikles, særlig med tanke på større grad av deltakelse i
internasjonale prosjekter (offentlig og private aktører), og elevenes muligheter for
deltakelse i Erasmus+ programmer.
Verbal forslag - Utdanning og kompetanse: 
23.Det utformes et prosjekt hvor en eller flere skoler setter søkelys på
elevmedvirkning og elevoppgaver relatert til skolens egen drift og
Miljøfyrtårnsertifisering. Dette kan gjerne gjøres i samarbeid med Fremtiden i Våre
Hender eller lignende organisasjon som arbeider med tematikken. Erfaringer ønskes
bibragt fylkestinget i form av en rapport.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
24.Stiftelsen Hopeful tildeles 1 mill. kroner til videreføring av prosjektet Mer robust.
Midlene hentes fra eksisterende ramme i budsjettposten ‘Sosialt entreprenørskap’.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
25.Teknisk senter i Flekkefjord er en god arena for å stimulere unges interesse for
realfag og for læring på ulike måter. Senteret har mistet bevilgningen over
statsbudsjettet, og Agder fylkeskommune bør gå i dialog med kommunene i
regionen om videreutvikling av tilbudet.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
26.Dersom regjeringen inndrar en mindre andel konsesjonskraftmidler enn antatt, vil
fylkestinget vurdere å opprette søkbare potter for strømstøtte til bedrifter i Agder som
ikke får tilstrekkelig hjelp av statlig støtteordning og for strømstøtte til de
kulturinstitusjonene vi allerede har et finansielt ansvar for.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
27.Fylkestinget ber om en sak, der en vurderer et årlig grøftetilskudd til
landbruksnæringen.

sida 55 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
28.Agder har stort behov for arbeidskraft. Siste året har kommunene i Agder bosatt
mange flyktninger, spesielt fra Ukraina. Ulike kulturer og kulturforståelse kan være
krevende. Den enkelte må ivaretas, samtidig som det sikres god integrering,
nødvendig opplæring, kartlegging av kompetanse og tilgang til arbeidslivet i et
tempo tilpasset den enkelte. Det legges fram en sak der det settes søkelys på nevnte
faktorer og utfordringer spesielt rettet mot interkulturell kompetanse innen offentlig
sektor. Det oppfordres til samarbeid med bedrifter som driver sosialt entreprenørskap
slik som Nomkus.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
29.Det legges frem en sak for hovedutvalg for næring, klima og miljø om hvordan
fylkeskommunen kan bidra til videreutvikling av Blått kompetansesenter sør.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
30.Fylkestinget ser positivt på at prosjektet FV415 Simonstad - Hovdefjell lyses ut på
anbud så snart som mulig. Fylkestinget ønsker en orientering om prosjektets
fremdrift etter at anbudsprosessen er gjennomført.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
31.Fylkestinget viser til protokoll fra råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne
av 29/11 og ber administrasjonen se nærmere på de ulike forslagene.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
32.Fylkestinget ber om en sak om hvordan skolenes praksis for faget yrkesfaglig
fordypning (YFF) samordnes.
Verbalforslag - Næring, klima og miljø: 
33.Fylkestinget ber om en sak på å opprette en fylkeskommunal betalingsordning for
å rense havet for fiskeredskaper som ikke er i bruk. Forlatte fiskeredskap er en
dødsfelle for alt liv i havet og problemet med spøkelsefiske er veldig omfattende i vår
landsdel. I Norge antar forskerne at det finnes hele 200 000 tapte fiskeredskaper bare
i Skagerrak.
Verbalforslag1.Tidligere vedtatte verbalforslag videreføres. 

Verbalforslag - Samferdsel og eiendom: 
2.Det bes om en oversikt over hvilke fylkeskommunale bygg administrasjonen ønsker
å innføre p-avgift på.
Verbalforslag - Samferdsel og eiendom: 
3.Det bes om en sak der en utvidelse av Nullvisjonen Agder til større deler av fylket
utredes. Eventuelle merkostnader innarbeides i 1. tertial.
Verbalforslag - Samferdsel og eiendom: 
4.Økningen av midlene til programområdet TS-midler øremerkes til prosjekter som
bedrer trafikksikkerheten for MC etter innspill fra MC-forum. Hovedutvalget fordeler
tildelingen.
Verbalforslag - Samferdsel og eiendom: 
5.Fylkestinget har ambisjon om å gjennomføre vedtatt handlingsprogram, og
prosjekter i tråd med dette. Prosjekter uten planleggingsmidler dekkes innenfor
rammen.
Verbalforslag - Samferdsel og eiendom: 
6.Fylkestinget ber om at det etableres kontakt med Kvinesdal kommune om
oppgradering av Fv. 465 til Knaben. Dette kan sees i sammenheng med
finansieringsordningen for investeringer i fylkesveg.
Verbalforslag - Samferdsel og eiendom: 
7.Basert på pågående piloter legges det fram en sak som ser på mulighet for
utvidelse av SVIPP i distriktskommuner, spesielt rettet mot ungdom. Alle
distriktskommuner og ungdomsråd inviteres til å delta i arbeidet.
Verbalforslag - Samferdsel og eiendom: 
8.I budsjett for 2023 prioriteres det å opprettholde AKT’s driftsnivå. Per d.d. er mål i
inngått avtale (Belønningsavtalen) om redusert biltrafikk i Kristiansandsregionen
ikke oppfylt, og perioden for avtalen avsluttes 31.12.2023. I løpet av 2024 vil
oppspart egenkapital i AKT til disposisjon for produksjonsøkning, være brukt opp.
Dette vil redusere egenkapitalbidrag fra AKT i 2024, og senere år med ca. 25 mill.
kroner per år. AKT sitt oppdrag er ambisiøst og gjør det nødvendig med
produksjonsvekst både i Kristiansand og ellers i fylket. Det legges fram en
redegjørelse til fylkestinget om status og konsekvenser av denne økonomiske
utfordringen, i 2. kvartal 2023 før framlegging av budsjett 2024.

71/22 Endringer i budsjett 2022 21/20910-10 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Det gjøres endringer i driftsbudsjettet for 2022 på til sammen 30,1 mill. kroner.
Beløpet avsettes til disposisjonsfond. 
2.Ved avslutningen av regnskapet for 2022 får fylkeskommunedirektøren fullmakt til
å avsette midler knyttet til lønnsoppgjøret for 2022 for de organisasjonene som har
vært i streik, til disposisjonsfond for bruk i 2023.

3.Rammen for finansieringsordningen for kommuner som ønsker å gjøre tiltak på
fylkesveg økes fra 100 mill. kroner til 109 mill. kroner i 2022. 

4.Det tas opp lån på inntil 7 mill. kroner til finansiering av avtale med Valle
kommune om bygging av GS-veg på fv. 3820 mellom rv9 og Valle sentrum, samt
påkobling mot ny rundkjøring på rv9. Videre tas det opp lån på 32 mill. kroner til
finansiering av avtale med Lillesand kommune om bygging av rundkjøring på fv. 420
ved Dovre. Låneopptak i 2022 økes med 39 mill. kroner. Rammen for opptak av lån i
2022 vil etter dette være på 713 935 000 kroner. 

5.Koronakompensasjon innarbeidet i rammetilskuddet for 2022 på 22 940 000
kroner avsettes til disposisjonsfond.

72/22 Håndtering av merverdiavgift i
infrastrukturprosjekter

Arkivsak-
dok.20/27236-15

Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune sikrer likebehandling med hensyn til
merverdiavgiftskompensasjon i fylkesvegprosjekter, gjennom vedtaket om at det kan
inngås avtaler om justeringsrett med private og kommuner. 
2.Det åpnes ikke for inngåelse av avtaler etter anleggsbidragsmodellen med private
utbyggere. 

3.Fylkestinget vedtar nytt kulepunkt 7 i vilkår for finansieringsordningen for
kommuner, som angitt i saksfremlegget.

73/22 Søknad om forskuttering av mva.-
kompensasjon - Lyngdal
kommune

20/20106-26 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune forskutterer mva.-kompensasjon, anslått til 7,76 mill. kroner,
til Lyngdal kommune. Det forutsettes at Lyngdal kommune har tilbakebetalt
urettmessig mva.-kompensasjon til staten før utbetaling fra fylkeskommunen finner
sted. Det inngås en formell avtale med Lyngdal kommune der kommunen tar på seg
ev. risiko ved manglende tilbakebetaling. 

74/22 Regional plan for senterstruktur og
handel i Agder. Høring og offentlig
ettersyn etter plan- og
bygningsloven § 5-2 og 8-3.

20/29022-46 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalget for
samferdsel

1. Fylkestinget sender forslag til regional plan for senterstruktur og handel i Agder,
med forslag til planens handlingsprogram, på høring og offentlig ettersyn, jf. § 5.2 og
§ 8.3 i plan- og bygningsloven.2. Høringsfristen settes til 31. mars 2023. 

75/22 Regional plan for mobilitet for
Agder 2023-2033 -høring og
offentlig ettersyn

21/05358-25 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget sender forslag til regional plan for mobilitet på Agder 2023–2033,
med handlingsprogram 2023–2024 på høring og offentlig ettersyn, jf.  5.2 og 8.3 i
plan- og bygningsloven2.Høringsfristen settes til 31. mars 2023 

76/22 Regional plan for bolig, areal og
transport i kristiansandsregionen.
Høring og offentlig ettersyn.

21/08063-46 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

1. Fylkestinget sender forslag til regional plan for bolig, areal og transport i
kristiansandsregionen (2023–2050), på høring og offentlig ettersyn, jf. § 5.2 og § 8.3
i plan- og bygningsloven. 
2. Høringsfristen settes til 31. mars 2023

Øyslebø flyttes fra bygdesentre til lokalsenter i tabell side 20 i Forslag til BAT plan,
som sendes ut til høring.

77/22 77/22 Handlingsprogram 2023-
2026, Regionplan Agder 2030

22/05720-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar handlingsprogram 2023-2026 for Regionplan Agder 2030. 
2.Arbeidet med å knytte handlinger til de største samfunnsutfordringene på Agder
skal videreføres og inngå i neste rullering av handlingsprogrammet
3.1.3Kartlegge behovet for energistasjoner langs hovedveinettet og på trafikkerte
fylkesveier der det går mye tungtrafikk. Dette må gjøres sammen med Enova,
lastebilbransjen/næringsliv og andre aktuelle parter med formål om å etablere
stasjoner som gir oss en grønnere tungtransport/kollektivtransport i regionen.

78/22 Godkjenning av ny selskapsavtale
for Etablerersenteret Agder IKS

22/10621-32 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune vedtar selskapsavtale for Etablerersenteret Agder IKS 
2.Agder fylkeskommunes andel av innskutt eierkapital innarbeides i økonomiplan og
budsjett for 2023. 
3.Agder fylkeskommunes andel av årlige driftskostnader innarbeides i
økonomiplaner og budsjetter fra og med 2023.
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79/22 Evaluering av politisk virksomhet -
arbeidsgruppens anbefalinger

22/12168-11 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

Saken utsettes til februar møtet. 

80/22 Kollektivtilbud til Søgne
videregående skole

22/17102-4 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalget for
samferdsel

•Fylkestinget anbefaler Agder kollektivtrafikk å iverksette alternativ 1, ettersom det gir
det beste helhetlige kollektivtilbudet. 

81/22 Midlertidig endring av
nærskoletabellen - Søgne
videregående skole

22/18845-3 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse støtter ikke fylkeskommunedirektørens
forslag til vedtak. 

82/22 Agder fylkeskommune -
Eierberetning 2022

22/21903-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner Agder fylkeskommunes eierskapsberetning for 2022. 

83/22 Søknad om å få tilbake politiske
verv - Kristine Fossheim

22/22055-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Representanten Kristine Fossheims søknad om å tre tilbake til sine politiske verv
avslås. 

16/22 Interpellasjon fra Beate Marie
Johnsen - Helsehjelp til papirløse
flyktninger

19/00018-88 Fylkestinget Fylkesordførers svar på interpellasjon fra Beate Marie Johnsen – Helsehjelp til
papirløse flyktninger 
Jeg viser til interpellasjon vedrørende helsehjelp til papirløse flyktninger, fra Beate
Marie Johnsen.  

Først og fremst vil jeg takke for påminnelsen om et viktig og krevende tema som har
store konsekvenser for de som er berørt av det. I mitt svar vil jeg så langt det er mulig
prøve å besvare spørsmålene som stilles, og samtidig peke på noen utfordringer og
dilemmaer. 

Papirløse innvandrere er personer som befinner seg i Norge uten lovlig
oppholdstillatelse, og denne gruppen blir ofte omtalt som irregulære migranter eller
illegale innvandrere. I diskusjoner om papirløse innvandrere i norsk offentlighet
snakkes det ofte om asylsøkere med avslag, men gruppen omfatter også en økende
andel mennesker som aldri har søkt om asyl i Norge og som derfor står utenfor
asylprosessen. De er altså ikke registrert av norske myndigheter. Dette gjør arbeidet
med å kartlegge omfanget vanskelig.

Irregulære migranter har svært begrenset rett til helse- og velferdstjener i Norge, fordi
hovedføringen i den nasjonale politikken er at de skal reise hjem .

I vår rolle som regional samfunnsutvikler støtter fylkeskommunen opp under
arbeidet til både frivillige organisasjoner, kompetanseorganisasjoner og
sektormyndigheter. Særlig blant frivillige organisasjoner gjøres det en innsats for
papirløse innvandrere. Eksempel på dette er Agder Røde Kors som bistår personer på
den tilrettelagte avdelingen ved Kristiansand statlige mottak. 

Omfanget
Det finnes ikke noen konkrete tall på hvor mange personer uten lovlig opphold som
befinner seg i Norge og Agder, da mange av disse menneskene ikke er registrert noen
steder. 

På spørsmål til UDI om hvor mange papirløse som befinner seg på mottak i Agder
svarer de at det per 31.10.2022 befinner seg 432 utreisepliktige på mottak i Norge,
hvor 12 av dem bor på mottak i Agder.

Det er imidlertid flere ulike undergrupper av personer uten lovlig oppholdstillatelse
Norge og i Agder. Det vil kreve en grundig kartlegging blant flere aktører for å få en
god oversikt over denne gruppen. 

Fylkestinget i Vestland fattet et vedtak i september i år der det ble bestemt at
fylkeskommunen skal nedsette en arbeidsgruppe som blant annet skal lage en
oversikt over papirløse migranter i Vestland og situasjonen deres . Kommuner og
frivillig sektor vil være viktige samarbeidspartnere i dette arbeidet. 

Helsehjelp
Personer med endelig avslag og personer uten lovlig opphold har rett til øyeblikkelig
helsehjelp og helsehjelp som er helt nødvendig og ikke kan vente. 

Personer uten lovlig oppholdstillatelse har ikke rett til fastlege. På de ulike
legevaktene i fylket kan personer uten lovlig opphold henvende seg ved behov for
øyeblikkelig helsehjelp. Gyldengården helsesenter i Kristiansand er et eksempel på et
kommunalt helsetilbud for asylsøkere og flyktninger som også gir helsetjenester til
personer uten lovlig opphold. Hvorvidt andre kommuner tilbyr mer enn øyeblikkelig
helsehjelp finnes det ikke en god oversikt over. 

Situasjonen til papirløse innvandrere blir jevnlig reist som saker med ulike
vedtaksforslag til behandling i Stortinget, senest vinteren 2022 med et
representantforslag fra SV om helsehjelp til papirløse migranter i Norge. Bakgrunn
for saken var blant annet FNs komité for økonomiske, sosiale og kulturelle rettigheter
som i en rapport fra 2020 kritiserte Norge for brudd på menneskerettighetene ved å
ikke tilby helsehjelp til migranter, på lik linje med resten av befolkningen. Stortinget
behandlet saken i april 2022 og representantforslagene ble ikke vedtatt. 

Nasjonal asylpolitikk setter begrensninger i rettigheter til gruppen som her er omtalt.
Likevel ser vi frivillige organisasjoner, enkelte kommuner og også Vestland
fylkeskommune går lenger enn det norsk asylpolitikk legger opp til, og dermed
utfordrer gjeldende regelverk. Dette kan gi flere rettigheter til papirløse
lokalt/regionalt, men løser samtidig ikke et nasjonalt anliggende. 

I Agder vet vi per nå for lite om gruppen, omfang og hvilke tilbud som allerede er
tilgjengeliggjort for dem. Konsekvenser av å gi tilgang til flere rettigheter, på tvers av
nasjonal politikk er heller ikke utredet. 

Vestland fylkeskommune gjør seg noen erfaringer som kan være verdt å følge med
på i tiden fremover. En arbeidsgruppe på tvers av sektorene i denne fylkeskommunen
skal se på situasjonen til papirløse når det gjelder fylkeskommunale tjenester og
tilbud, for eksempel busstilbud, tann- og folkehelsetilbud og tilbud i videregående
skole. Arbeidsgruppen skal rapportere tilbake til fylkestinget i Vestland innen mars
2023.

På grunn av dilemmaene som er pekt på når det gjelder skjæringspunktet mellom
gjeldende nasjonal asylpolitikk på dette feltet versus politiske initiativ i fylkestinget i
Agder, anbefaler jeg at vi følger arbeidet som gjøres i Vestland fremover, og kommer
tilbake til saken til våren. Det vil dukke opp problemstillinger og diskusjoner i
Vestland som jeg tror det blir interessant og nyttig å følge fremover.

Det vil også være ressurskrevende for administrasjonen å sette i gang med et slikt
arbeid i situasjonen vi er i nå. Det er ventet 35000 nye flyktninger til Norge i 2023,
2335 av disse skal til Agder, og vi trenger de ressursene vi har til å håndtere arbeidet
dette medfører fremover.

Avslutningsvis vil fylkesordføreren igjen takke for spørsmålene som retter søkelyset
mot et viktig og krevende tema.

sida 57 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

17/22 Interpellasjon fra Gro Bråten
-  Lakseheis/fisketrapp ved Næs
jernverksmuseum

19/00018-89 Fylkestinget Fylkesordførers svar på interpellasjon fra Gro Bråten – Lakseheis/fisketrapp ved Næs
jernverksmuseum 
Det vises til interpellasjonen fra Gro Bråten den 23. november 2022 om
laksheis/fisketrapp ved Hammerdammen og Næs jernverksmuseum i Tvedestrand
kommune. I interpellasjonen rettes det spørsmål om fylkesordfører er kjent med
saken om lakseheis/fisketrapp ved Næs jernverksmuseum, og om det er noe
fylkesordfører kan bidra med for å løse saken slik at laksetrappen kommer på plass.

Svar:
Ifølge forskrift om fysiske tiltak i vassdrag § 1, er det et generelt forbud mot
iverksettelse av tiltak i vassdrag uten tillatelse fra statsforvalter eller fylkeskommune.

Vegårsvassdraget, som fører til Hammerdammen og Næs jernverksmuseum, er et
vassdrag som fører anadrome laksefisk (det vil si fisk som beiter i havet og vandrer
opp i elvene for å gyte). 
Fylkeskommunen er myndighet for tiltak i vassdrag eller deler av vassdrag som ikke
fører anadrome laksefisk. For tiltak på strekninger som fører anadrome laksefisk eller
kreps, er det Statsforvalteren som er myndighet etter forskrift om fysiske tiltak i
vassdrag. 

Stiftelsen Næs jernverksmuseum v/Knut B. Aall har i brev datert 25. november 2022
gitt et tilsvar til interpellasjonen fra Gro Bråten. Stiftelsen forvalter og formidler
historien til de gamle jernverksanleggene. I deres brev vises det til at det i forbindelse
med reetablering av Hammerdammen ble besluttet at laks og sjøørret skulle kunne
passere. Videre vises det til at det i 2015 ble gitt konsesjon av NVE til AS Jacob Aall
& Søn til å starte den gamle «lysmaskinen», samt å etablere et nytt minikraftverk ved
Hammerfossen. Der fremgår det at den som benytter konsesjonen får ansvar for
etablering og drift av fiskepassasjen ved Hammerdammen. Det vises videre til at
Hammerdammen, fiskepassasjen og minikraftverk følges opp av NVE,
Miljødirektoratet
og Statsforvalter gjennom eget lovverk, og at AS Jacob Aall & Søn har presentert
foreslåtte løsninger for minikraftverk og fiskepassasje høsten 2022. 

Agder fylkeskommune vedtok i desember 2020 å bevilge 2 millioner kroner til
istandsetting av Hammeren. På dette tidspunktet var det flere forhold som ikke var
avklart rundt fisketrappa, og Agder fylkeskommune sin bevilgning til istandsetting av
Hammeren ble først utbetalt til Næs jernverksmuseum etter at alle formelle vedtak
var på plass.
I lys av dette ser jeg ikke at Agder fylkeskommune har en rolle i saken om
laksetrappen ved Næs jernverksmuseum. Tiltaket følges opp videre av rette
forvaltningsmyndigheter, som er NVE i forbindelse med konsesjonssaken og
Statsforvalteren etter forskrift om fysiske tiltak i vassdrag.
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18/22 Interpellasjon fra Nina Jentoft -
Reetablering og ny organisering av
Sørlandets Europakontor

19/00018-90 Fylkestinget Fylkesordførerens svar på interpellasjon fra Nina Jentoft, Ap -   Reetablering og ny
organisering av Sørlandets Europakontor 
1)Ser fylkesordfører behovet for et Sørlandets Europakontor?
Jeg finner det hensiktsmessig å besvare spørsmålene i en noe annen rekkefølge enn
de er stilt av hensyn til sammenhengen, og ber om forståelse for det. 
Før jeg går i gang med å besvare det første spørsmålet direkte, mener jeg det kan
være nyttig å si noe om bakgrunnen og konteksten for interpellasjonen.
Som en oppfølging av fylkestingets vedtak  15.12.2020 ble som kjent Sørlandets
Europakontor AS besluttet oppløst på generalforsamlingen i selskapet i juni 2021. De
tre faste ansatte takket i løpet av høsten ja til ansettelse i fylkeskommunen fra
1.november 2021. Det ble i forbindelse med virksomhetsoverdragelsen opprettet en
egen seksjon for Agder Europakontor Brussel i avdeling for samskaping og
internasjonalisering. Seksjonen hadde to medarbeidere, som begge har sluttet
høsten 2022. Det kommer jeg nærmere tilbake til under svaret på et av de andre
spørsmålene.
Kontoret i Brussel har altså blitt videreført i fylkeskommunal regi som «Agder
Europakontor Brussel» etter virksomhetsoverdragelsen. Kontoret ble fast bemannet
igjen etter at koronarestriksjonene ble opphevet i Brussel i februar 2022.
I punkt 4 i fylkestingets vedtak i saken om Sørlandets Europakontor fra 2020 heter
det at «Fylkestinget forutsetter at Agders interesser i både offentlig og privat sektor
fortsatt skal ivaretas gjennom aktiv deltakelse og tilstedeværelse i Brussel».
Jeg nevner også at det er avsatt 3,5 mill. kroner til Agder Europakontor i
årsbudsjettet for 2023. 
Begge disse vedtakene er et uttrykk for at fylkestinget – inkludert meg selv som
fylkesordfører – ser behovet for et Europakontor. 
Et regionalt europakontor kan også legge til rette for at vår landsdel henter tilbake
midler som kanaliseres fra norske myndigheter til EU`s finansieringsordninger. 

2)Har fylkeskommunen tatt initiativ til samarbeid med kommuner og andre regioner
for å få bygget et bærekraftig kontor?
Agder fylkeskommune har sammen med Kristiansand kommune startet en prosess
for hvordan Agder samlet sett kan få større utbytte av Agder Europakontor. Det er i
løpet av november gjennomført samtaler med om lag 20 aktører innenfor det
offentlige, akademia og næringslivet i Agder for å kartlegge deres interesser, behov,
kompetanse, erfaringer og mulige bidrag til en forsterket europasatsing. Formålet er
å bidra til at vi i Agder utnytter mulighetene i europeisk samarbeid gjennom bedre
samordning og sterkere forankring av europakontorfunksjonen hos offentlig sektor,
akademia, næringsliv og sivilsamfunn. 
Vi har også hatt møte med Region Midtjylland for å diskutere mulighetene for
samarbeid opp mot Europa, og det er avtalt å fortsette dialogen om dette over nyttår.
Medarbeidere fra fylkeskommunen, Kristiansand kommune, UiA og Rogaland
fylkeskommune gjennomførte i november en studietur til Brussel med samtaler med
andre norske regionkontorer og Region Midtjyllands kontor i Brussel for å lære av
deres erfaringer og praksis som et underlag for en forsterket Europasatsing i Agder.  
Utover dette er det dialog med Klyngeforum som organiserer klyngene i Agder
gjennom Innovasjon Norge. 
Innspillene fra samtalene med aktørene og lærdommene fra møtene i Brussel vil bli
presentert på et møte i Kristiansand 16.12 – hvor vi forventer deltagelse fra 20-30-
tallsaktører i Agder. 
Jeg mener jeg med dette har svart et klart «ja» på spørsmålet om «fylkeskommunen
har tatt initiativ til samarbeid med kommuner og andre regioner for å få bygget et
bærekraftig kontor».

3)Hvordan ser fylkesordfører for seg at dette bør være organisert, og hvilke modeller
for organisering har man vurdert?
Andre norske europakontorer, samt Midtjyllands EU-kontor, er samarbeidsbaserte i
den forstand at de har flere eiere, og alle har medlemmer eller partnere fra kommunal
sektor og FoU. Noen kontorer har også energiselskaper, havner, banker og sykehus
som medlemmer eller partnere. 
Det er i hovedsak tre organisasjonsformer det her er snakk om: 1) fylkeskommunalt
eierskap med regionale partnere, 2) foreninger, og 3) AS som er eid av forening. 
Det er nettopp spørsmålet om organisering, eierskap, medlemskap og finansiering av
et revitalisert Europakontor som nå er til vurdering. Fylkeskommunedirektøren vil
komme tilbake til fylkestinget med en egen sak når det foreligger et forslag basert på
anbefalinger fra interessentene i regionen.
Det ville på denne bakgrunn være feil av meg om jeg allerede nå skulle gi noe klart
svar på spørsmålet om organisering av Europakontoret og dermed foregripe utfallet
av den prosessen som pågår. 

4)Når regner fylkesordføreren at vi har et godt fungerende kontor på plass?
Begge medarbeiderne i seksjonen for Agder Europakontor har sluttet i løpet av denne
høsten, og det skal etter hvert lyses ut to stillinger. Minst en av stillingene skal være
fast stasjonert i Brussel. Stillingene vil ikke bli lyst ut før vi er sikre på hvilke oppgaver
kontoret bør ivareta, slik at vi har et best mulig grunnlag for å definere hvilken
kompetanse og erfaring de nye medarbeiderne bør ha. Frem til nye medarbeidere er
på plass, vil to rådgivere fra fylkeskommunen bytte på å bemanne kontoret i Brussel i
perioder da det er møter og arrangementer man bør være til stede på. 

5)Hvordan betjener fylkeskommunen bedrifter som søker EU-midler i dag?
Agder fylkeskommune er prosjekteier for og medfinansierer sammen med Norges
Forskningsråd det regionale EU-nettverket Horizon South Norway (HSN). HSN har til
hensikt å mobilisere til økt deltakelse i EUs forsknings- og innovasjonsprogram
Horisont Europa. Også klynger og andre næringsorganisasjoner i Agder er involvert i
dette arbeidet. En av våre rådgivere har gjennomført møter med bedrifter som en del
av dette oppdraget. Jeg benytter i denne forbindelse også anledningen til å påpeke
at det er Norges Forskningsråd og Innovasjon Norge som har det nasjonale ansvaret
for å veilede bedrifter i forhold til Horisont Europa.
Rådgivere fra fylkeskommunen har også gitt veiledning og bistand til bedrifter og
private organisasjoner som deltar i to søknader til Interreg Øresund-Kattegat-
Skagerrak-programmet som Agder fylkeskommune er norsk prosjekteier for. 
Fylkeskommunen vil som regionalt kontaktpunkt for dette programmet kunne bli
involvert i veiledning overfor bedrifter som måtte ønske å delta i fremtidige
prosjekter.
Jeg kan også nevne at vi har samarbeidsavtaler både på nasjonalt og regionalt nivå
med de andre store virkemiddelaktørene; Innovasjon Norge, Forskningsrådet og
SIVA, hvor internasjonalisering er blant de tema som diskuteres på overordnet nivå.
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19/22 Interpellasjon fra Morten Ekeland  -
Økte strøm- og energipriser,
inflasjon- og prisstigning med økte
rentekostnader

19/00018-91 Fylkestinget Fylkesordførers svar på interpellasjonen fra Morten Ekeland 
-       Deler Fylkesordfører vår oppfatning av ny-fattigdom som et problem? 

Ja, vi ser nå at stadig flere ikke får endene til å møtes.  

Økte strømpriser, renteøkning og stor prisstigning på matvarer øker kostnadene
merkbart for folk.  
  
For det første ser vi at de som er sårbare fra før får enda større utfordringer.  
For det andre ser vi stadig flere som før klarte seg godt, men som nå opplever
økonomiske utfordringer.  

Modige mennesker står fram i media og forteller hvordan dette treffer. Vi hører om
mye større pågang der man deler ut gratis mat.  Og vi hører om hvordan de som
samler inn julegaver, har fått mange flere ønsker enn tidligere, også på nødvendige
ting som varme votter til barn.  

Årsakene til denne situasjonen er komplekse, og ligger på både nasjonalt og
internasjonalt nivå. Konsekvensene opplever vi lokalt og individuelt, hos familier og
enkeltpersoner som strever, er bekymra for regningene som kommer, og som kan
skamme seg over å ha dårlig råd.   

-       Mener Fylkesordfører at fylkeskommunen kan være med å hjelpe folk og familier
i et folkehelseperspektiv? 

Det er kommunene primært som har ansvar for å forebygge sosiale problemer og
bedre levekårene for vanskeligstilte gjennom ansvar i blant annet
sosialtjenesteloven. 

Fylkeskommunens rolle er å understøtte kommuner og regionen i sitt
folkehelsearbeid. Vi jobber systematisk og langsiktig med  levekårssatsinger. Blant
annet har vi igangsatt en helhetlig satsing for barn og unge hvor vi i samarbeid med
kommunene utvikler kunnskapsbaserte tiltak og satsinger. Disse satsingene vil også
treffe de utsatte gruppene.  

Det er også mange gode krefter i både offentlig, privat og frivillig sektor som gjør en
fantastisk innsats for å hjelpe. At vi sammen anerkjenner at dette er et problem, og
oppfordrer til og heier på alle gode initiativ gir større gjennomslagskraft som hjelper
flere. Hvis vi vil ta det et skritt lenger, må vi finne måter og ressurser til å gi mer kraft
til disse initiativene.  

Årsakene til situasjonen er er nasjonale og internasjonale og derfor er også de mest
virkningsfulle løsningene det. Fylkets politikere kan bidra gjennom å løfte dette til
nasjonalt politisk nivå.  

  

-       Hvilke konkrete tiltak mener Fylkesordfører at vi kan iverksette på både kort og
lengre sikt? 

De store, virkningsfulle tiltakene er som sagt nasjonale. 

Fylkeskommunen har en rolle i å understøtte kommunene i sitt helsefremmende og
forebyggende arbeid.  

I tillegg har vi ansvar for de videregående skolene og tannhelse Det vil være viktig
fremover å være bevisst denne problemstillingen i møte med elever, barn o g unge.  

Fylkeskommunen har ingen avsatte midler til konkrete tiltak, men kan være en
samarbeidsaktør for kommuner og organisasjoner.

2023.02.14. Fylkestinget 1/23 Svar på høring - Rapport fra
ekspertutvalg om inntektssystemet
for fylkeskommunene

23/04656-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune støtter ekspertutvalgets forslag til nytt inntektssystem for
fylkeskommunene fra 2024, men det bør utredes nærmere hvordan
levekårsutfordringer bedre kan ivaretas i ny modell. 
Det bør vurderes om skatteutjevning kan justeres opp litt, for eksempel til 89 %, når
en ikke klarer å legge inn kostnadsnøkkel i forhold til levekår. Skal systemet premiere
de fylkene som allerede har lykkes med å bedre levekårene, eller skal en støtte de
fylkeskommunene som må lykkes i å bedre regionens levekår.

2/23 Lokalpolitisk tilslutning - Justering
av takster i bompengeprosjektet
E18 Tvedestrand – Arendal

Arkivsak-
dok.20/02801-8

Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget gir ikke tilslutning til å øke takstene for bompengeprosjektet E18
Tvedestrand-Arendal, slik det beskrives i saksfremlegget. Dersom inntektssvikten
vedvarer, henstilles det om at det ekstraordinære statlige tilskuddet videreføres. 
Vi ber en ny orientering til hovedutvalg for samferdsel, fylkesutvalget og fylkestinget
innen 1 år, og en ny sak innen 2 år. I saken legges det ved statistikk med ÅDT og
konkrete forslag til hvordan vi kan løse de trafikale utfordringene på lokalveinettet og
lekkasjeproblematikken som er oppstått i sammenheng med ny E18 - Tvedestrand-
Arendal.

3/23 Nedklassifisering av parsell
Fv.3616 Støleveien i Grimstad
kommune

22/23845-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

I henhold til veglovens § 7 nedklassifiseres parsell på fv. 3616 Stølevegen til
kommunal veg merket A–B i vedlagt kart. 

4/23 Kilden teater og konserthus.
Eierstrategi og revidert
selskapsavtale

23/04333-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar eierstrategi og revidert selskapsavtale for Kilden teater og
konserthus IKS, jf. vedlegg. 

5/23 Tilskudd til Kunstsilo 2023 23/04897-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget opprettholder tilskuddet på 7 674 000 kroner vedtatt i fylkestingssak
70/22, driftstilskudd fra Agder fylkeskommune til Kunstsilo for 2023. 

6/23 Søknad om bekreftelse på
bevilgning fra 2019 og søknad om
tilleggsbevilgning til Stimoen
skiskytteranlegg i Froland
kommune

22/23561-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune bekrefter at bevilgningen på 5,5 mill. kroner til
interkommunalt skiskytteranlegg i Froland gjort i Aust-Agder fylkesting 22.10.2019, i
forbindelse med etteroppgjør Sira-Kvina, står ved lag. 
Fylkesutvalget innvilger søknaden fra Froland IL om tilleggsbevilgning på 1,4 mill
kroner. Taes fra disposisjonsfondet.

7/23 Regional plan for aktive liv i Agder -
høring og offentlig ettersyn av
planprogram

23/04134-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkestinget vedtar oppstart av arbeid med regional plan for aktive liv i Agder
2024–2034, jf. Plan og bygningslovens § 4-1 og § 8-3. 
2.Forslag til planprogram sendes på høring og legges ut til offentlig ettersyn med
svarfrist 21. april 2023.

•Kulepunkt 6 avsnitt sammendrag: - Medvirkningsråd skal involveres i prosesser og
beslutninger. 
•Det bes om at planarbeidet tar ekstra hensyn til tilbud som er lett tilgjengelige og
inkluderende for alle. Tilbud som er gratis, områder som egner seg for uorganiserte
aktiviteter, som parker, akebakker, turstier og naturområder ved tettbebyggelse.
Tilbud om utlån av utstyr bør bygges ut. 
•Høringsnotat side 4: Helse- og omsorgstjenester. Økt kompetanse om fysisk
aktivitet endres fra nei til ja, sett i forbindelse med hjelp til fysisk aktivitet fra den
kommunale hjemmetjeneste.
•Planens tittel endres til:
Regional plan for fysisk aktive liv i Agder
•Kommunene bes spesielt om å gi innspill på de områdene som ikke blir prioritert i
handlingsplanen.
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8/23 Diverse valg 20/08309-62 Fylkestinget 1.Hovedutvalg for samferdsel omorganiseres og følgende medlemmer og
varamedlemmer velges inn (avtalevalg): 
Leder:
Leder Ingrid Williamsen (FrP)
Varamedlemmer:
Unni Husøy (FrP), Mariann Slettene (FrP), Alv Reidar Nepstad (FrP) Edward Terjesen
(Helsepartiet)

Nestleder:
Ingunn Fjærbu Roppestad (KrF)
Varamedlemmer:
Inger Lise Hillestad Aasen (KrF), Jon-Olav Strand (KrF),  Kjetil Glimsdal (KrF), Tore
Askildsen (KrF)

Medlem:
Rune Hagestrand (H)
Harald Fauskanger Andersen (H)
Varamedlemmer:
Hans Otto Lund (H), Janne Nøkland Haddeland (H), Carolina Moland (H), Arne
Guddal (H), Gunn Brekka (H), 

Medlem:
Ingebjørg Godskesen (PP)
Varamedlemmer:
Leiv Per Olsen (PP) , Ingebjørg Austenå (PP) Christian Jensen (Uavhengig), Kari
Bertelsen PP)

Medlem:
Neda Blakstad (Ap
Dag Eide (Ap)
Varamedlemmer:
Nils Harald Rennestraum (Ap), Cecilie Knibe Kroglund (Ap) Eva Nilsen (Ap), Svein
Hobbesland (Ap)

Medlem:
Thor Jørgen Tjørhom (Sp)
Varamedlemmer: 
Morten Foss (Sp), Margit Dale (Sp)

Medlem:
Oda Pettersen (MDG)
Andreas Westheimer (MDG), Vanessa Samuelsen (MDG), Esben Moy (MDG)

Representanten Ingrid Williamsen innvelges fritak ut valgperioden for sitt verv som
medlem av hovedutvalg for utdanning og kompetanse.
Unni Nilsen Husøy velges som settemedlem. Øvrige vararepresentanter rykker opp en
plass.

9/23 Godkjenning av ungdommens
fylkesutvalg 2023

23/04977-1 Fylkestinget 1.Fylkestinget i Agder vedtar å supplere ungdommens fylkesutvalg med ett medlem,
og øker antall deltakere fra 15 til 16 medlemmer. 
2.Fylkestinget i Agder godkjenner sammensetningen av ungdommens fylkesutvalg
for 2023.

10/23 Rapport fra eierskapskontroll med
forvaltningsrevisjon Vest-Agder-
museet IKS

23/00017-1 Fylkestinget Fylkestinget tar rapporten Forvaltningsrevisjon og eierskapskontroll i Vest-Agder-
museet IKS til orientering. 
Fylkestinget ber om:
1.at det ved neste revisjon av fylkeskommunens eierskapsmelding innarbeides 
anbefaling om:
a.viktigheten av god kunnskap til folkevalgte om eierskap
b.hvilke vurderinger som bør legges til grunn for vurdering av godtgjørelser for
styreverv
c.styret foretar egenevaluering av styrets kompetanse og arbeid

2.at det avholdes eiermøter i samsvar med fylkeskommunens eierskapsmelding
3.at alle som påtar seg styreverv i fylkeskommunale selskaper bør registrere sine verv
i KS styrevervregisteret, og at alle selskapene må legge til rette for dette.
4.at Agder kontrollutvalg blir varslet om representantskapsmøter i Vest-Agder-
museet IKS

Fylkestinget ber om at fylkesordfører og/eller fylkeskommunedirektør oversender en
kortfattet skriftlig redegjørelse til kontrollutvalget med tiltak som er gjennomført for å
oppfylle disse punktene, og effekt av tiltakene, og følger opp dette med en muntlig
redegjørelse senest i utvalgets første møte høsten 2023.

Fylkestinget anbefaler videre overfor Vest-Agder-museet IKS:
1.at det foretas årlige styreevalueringer.
2.at det i styreinstruksen tas inn bestemmelse om årlig styreevaluering av styres
arbeid. 
3.at Kulturrådets anbefaling om at museet arbeider mer med formulering av mål,
målparameter og tiltak, følges opp i arbeidet med ny strategisk plan.
4.at selskapet legger til rette for at alle museets avdelinger blir universelt utformet i
samsvar med lov om forbud mot diskriminering.
5.at selskapet har fokus på planmessig vedlikehold.
6.at museets planer og prioriteringer for vedlikehold av bygg/kulturhistoriske
verdier vedtas av styret.
7.at selskapet i årsmeldingen rapporterer på hvordan museet bidrar til å utvikle
Agder til en miljømessig, sosial og bærekraftig region mot 2030.
8.at selskapet gir informasjon om museets arbeid mot misligheter og korrupsjon i
årsmeldingen.

Fylkestinget ber om at selskapet oversender en kortfattet skriftlig redegjørelse til 
kontrollutvalget med tiltak som er gjennomført for å følge disse anbefalingene, og
effekt av tiltakene, og følger opp dette med en muntlig redegjørelse senest i utvalgets
første møte høsten 2023.

11/23 Uttalelse til vedtektsendringer for
Stiftelsen Sørlandets
Kunstmuseum

20/08225-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget har ingen merknader til endringene i vedtekter for Stiftelsen Sørlandets
Kunstmuseum. 

2/23 Aldersgrense for blodgivere -
uttalelse fra fylkeseldrerådet i
Agder

22/23859-26 Fylkestinget Fylkeseldrerådets uttalelse tas til orientering og videresendes Helsedirektoratet. 
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1/23 Interpellasjon fra Neda Blakstad -
Studentenes behov når
billettprisene til kollektiv øker

19/00018-96 Fylkestinget Fylkesordførerens svar: 
Agder fylkeskommune jobber sammen med Kristiansand kommune og Grimstad
kommune gjennom «Prosjekt studenttrivsel» for å gjøre regionen attraktiv for
studentene. Et godt kollektivtilbud er et av mange viktige tema som studentene er
opptatt av. 
Et godt kollektivtilbud vil være viktig for at mange studenter kan få dekket sine
transportbehov på en god måte. Jeg mener vi generelt sett har et godt kollektivtilbud
å tilby studentene som går på UiA i Kristiansand eller Grimstad. Også mellom byene
er det et godt kollektivtilbud. Det kan selvsagt bli bedre, og det jobber vi langsiktig for
at det skal bli. Vi har ikke de billigste billettene i landet for studentene, men heller ikke
de dyreste. 
Vi er i en utfordrende tid med uforutsigbarhet for økonomien for mange. Jeg har stor
forståelse for at økte levekostnader for studentene kan være krevende. Når det gjelder
kostnadsøkningen som er innført for kollektivtransporten fra 1. februar, mener jeg
den er på et akseptabelt nivå. Fylkestinget vedtok i budsjett for 2023 ekstratilskudd
til AKT slik at de kunne opprettholde kollektivtilbudet fremfor å måtte redusere og
foreta ekstraordinære takstøkninger. Det er nå innført en prisjustering som ligger
godt under vanlig prisstigning. KPI for 2022 ble ca 5,9 %. 30 dagers periodebillett for
student i kristiansandsområdet øker med 15 kroner fra 370 kroner til 385 kroner, noe
som tilsvarer 4,1 prosent økning. En enkeltbillett for en sone kjøpt på nett eller i app,
er økt med 1 krone. Dette tilsvarer cirka 3 prosent økning.

Kristiansandsområdet har en bompengeordning og får belønningsmidler fra staten.
Belønningsmidlene gjør at kollektivtilbudet er styrket i kristiansandsområdet. Vi får
også en egen bevilgning over statsbudsjettet for å redusere kollektivtakstene i
kristiansandsområdet. Periodebilletten for studenter i kristiansandsområdet er
rabattert som følge av dette øremerkete tilskuddet over statsbudsjettet. Tilsvarende
periodebillett for studenter i Grimstad er høyere fordi de ikke omfattes av dette
tilskuddet fra staten. Studentene i Grimstad er mindre fornøyd med kollektivtilbudet
enn det studentene i Kristiansand er. Fylkeskommunen arbeider nå sammen med
Grimstad kommune og Agder kollektivtrafikk for å søke om eksterne midler for å
kunne gjennomføre et forsøksprosjekt med reduserte priser for studenter i Grimstad.

Et godt og bærekraftig kollektivtilbud er viktig for å nå målene i Regionplan Agder
2030. Et slikt tilbud vil være til nytte for alle innbyggerne i Agder, også studenter. Jeg
mener vi for 2023, med all den usikkerhet som er, har klart å opprettholde
kollektivtilbudet i regionen. En begrenset prisjustering som vedtatt av AKT, mener jeg
er innenfor det vi må akseptere. Så vil jeg tilføye at det vil være spennende om vi
kunne fått tilgang til midler som kan gjøre det mulig å teste ut et enda bedre tilbud i
Grimstad.

2023.04.25. Fylkestinget 12/23 Organisering av OFA - Offentlig
Fellesinnkjøp Agder

23/04881-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

Agder fylkeskommune vedtar i dag (25.04.2023) å delta i nye OFA IKS og vedtar
samtidig den vedlagte selskapsavtalen for OFA IKS. 
Agder fylkeskommune velger Tine Sundtoft til medlem og Knut Lindland og Inge
Hurv til personlig varamedlem til representantskapet i OFA IKS.

Agder fylkeskommune vedtar i dag (25.04.2023) samtidig å tre ut av det kommunale
samarbeidet OFA, opprettet etter den tidligere kommunelovens § 27, på det tidspunkt
nye OFA IKS er etablert.

13/23 Årsregnskap og årsberetning 2022
for Agder fylkeskommune

23/07511-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget godkjenner årsregnskapet for 2022 for Agder fylkeskommune. 
2.Fylkestinget tar årsberetningen for 2022 til orientering. 
3.90 032 000 kroner bevilges i samsvar med oversikt i saken, tabell 1. Beløpet dekkes
ved bruk av disposisjonsfond. 
4.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjennomføre budsjettendringer i
forbindelse med overføring av midler fra 2022 til bruk i 2023, bruk av fond, jf.
vedlegg, «budsjett- og regnskapsforskriften § 5-4, andre ledd». § 5-4, første ledd
endres tilsvarende.
5.Overføring av mer-/mindreforbruk og omdisponeringer spesifisert i vedlegg for
prosjekter i investeringsregnskapet fra 2022 til 2023 på brutto 82 229 000 kroner
godkjennes. Overføringen finansieres med økt låneopptak på 67 520 000 kroner og
merverdiavgiftskompensasjon økes med 14 709 000 kroner. Fylkeskommune-
direktøren får fullmakt til å gjennomføre budsjettendringer i henhold til vedlegg,
«mer- og mindreforbruk investering 2022−2023».
6.Rammen for opptak av lån til nye investeringer i 2023 økes som følge av pkt. 5
over, og settes til 468 915 000 kroner, jf. kommunelovens § 14-15 første ledd.
Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å avtale rentebetingelser, avdragstid og
øvrige betingelser for nye lån i henhold til reglement for finans- og gjeldsforvaltning,
samt undertegne lånedokumentene. Avdragstiden tilpasses bestemmelsene i
kommunelovens § 14-18 og avdragsbeløp fastsettes i budsjettet.

14/23 Retningslinjer for utøvelse av
eierskap samt oppnevning av
medlemmer til styrer,
generalforsamling,
representantskap og valgkomité i
Agder fylkeskommune

23/10439-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget godkjenner de fremlagte retningslinjene for utøvelse av eierskap i Agder
fylkeskommune. 
Endring:
Tillegg på setning under forutsetninger for styresammensetting: 

(...) det er viktig at det oppnevnes styremedlemmer og styreledere med henblikk på
hvilken kompetanse det er behov for i den enkelte selskap, samt en mangfoldig
styresammensetting.
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15/23 Evaluering av politisk virksomhet -
arbeidsgruppens anbefalinger

22/12168-11 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Agder fylkeskommune fortsetter med formannskapsmodellen som modell for
politisk virksomhet. 
2.Fylkestinget skal fortsatt ha 49 medlemmer.

Arbeidsgruppen foreslår følgende endringer gjeldende fra og med fylkestingsvalget
2023:

3.Fylkesutvalget utvides til 15 medlemmer. 

Fylkesutvalgets ansvarsområde endres som beskrevet i saken.

4.Antall hovedutvalg reduseres fra 4 til 3 med følgende benevnelse:
Hovedutvalg for samferdsel og mobilitet
Hovedutvalg for utdanning og folkehelse
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø

Hovedutvalgene gis ansvarsområder som beskrevet i saken.
Hvert av hovedutvalgene skal ha 11 medlemmer.

Alle fylkeskommunale verv på mer enn 40% skal tilstrebe en kjønnsbalanse på 50%
av hvert kjønn.

5.Delegeringsreglementet oppdateres med endringene beskrevet i saken og legges
fram for endelig godkjenning i konstituerende fylkesting i 2023.

6.Forskrift om godtgjøring til folkevalgte oppdateres med endringene beskrevet i
saken og legges fram for endelig godkjenning i konstituerende fylkesting i 2023.

7.Reglement for fylkesting og hovedutvalg oppdateres med endringene beskrevet i
saken og legges fram for endelig godkjenning i konstituerende fylkesting i 2023.

8.Reglement for yrkesopplæringsnemnda endres før neste periode slik at
hovedutvalg for utdanning og folkehelse oppnevner 2 representanter til y-nemnda
istedenfor fylkestinget. 

9.I møter mellom fylkeskommunen og kommuner skal så langt det er
hensiktsmessig representasjonen være på samme nivå.

10.Det utarbeides en stillingsbeskrivelse for rollene som hovedutvalgsleder og
opposisjonsleder før neste valgperiode. 

11.Levekår og klima bør få et større fokus i politiske saksfremlegg. Det foreslås at
alle saksfremlegg skal inneholde en vurdering av sakens konsekvenser for levekår og
klima.

12.Ordningen med elbil til fri disposisjon for fylkesordfører og fylkesvaraordfører
videreføres i neste valgperiode og to egnede biler settes i bestilling. Elbilene skal ha
en form for profilering. Kompensasjon for lading i bopel settes på et nivå som dekker
de faktiske kostnader.

13.Det reglementfestes at leder av kontrollutvalget velges fra opposisjonen, nestleder
fra posisjonen.

Endring under §2-1
Stryk setningene:
Hver gruppe tildeles en godtgjørelse på 2% pr medlem i gruppen når gruppelederen
sees bort i fra. De enkelte gruppene avgjør selv hvordan disse skal disponeres.
Erstattes med følgende:
Gruppelederen tildeles en godtgjørelse på 2% pr medlem i gruppen når gruppelederen
sees bort i fra.

Øke fylkesutvalgets godtgjørelse til 15%.

16/23 Årsmelding 2022 Agder
kontrollutvalg

23/00017-7 Fylkestinget Fylkestinget tar Årsmelding 2022 Agder kontrollutvalg til orientering og anser den for
å gi en tilfredsstillende oversikt over kontrollutvalgets aktivitet og betydning i 2022.

17/23 Forskrift for dekking av
skyssutgifter for pasienter i den
offentlige tannhelsetjenesten i
Agder

22/12753-16 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget vedtar forskrift for dekking av skyssutgifter for pasienter i den offentlige
tannhelsetjenesten i Agder. Forskriften trer i kraft fra 1.5.2023. 
Endringer
prg 3
Det skal som hovedregel brukes rutegående transportmiddel og/eller andre
organiserte transportmiddel. Billigste reisemåte skal benyttes.
Etter forhåndsgodkjenning av tannklinikken eller helsepersonell kan privatbil eller taxi
benyttes dersom helsetilstanden til pasienten eller rutetider for offentlig transport
tilsier at dette er mest hensiktsmessig.
Hvis egen bil benyttes, dekkes kilometergodtgjørelse etter Pasientreiser sine satser,
fastsatt årlig av Stortinget.

prg. 5 Egenandel
Utgifter på mindre enn kr. 100,- utbetales ikke. Har pasienten rett til å få dekket flere
utgifter innen 6 måneder, og summen av utgiftene utgjør minst kr. 100,- kan
beløpene kreves utbetalt under ett.

18/23 Revisjon av Regionplan Agder
2030

23/07925-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar at det skal gjennomføres en enkel revisjon av Regionplan Agder
2030 gjennom Regional planstrategi. 

19/23 Prioriteringer i
handlingsprogrammet til
Regionplan Lister

20/00813-123 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar prioriteringer i handlingsprogram til Regionplan Lister slik de er
presentert i saksframlegget. 
Fylkestinget bevilger 200 000 kr til Lister IPR for å utvikle en felles rekrutteringsportal
for Lister. Midlene tas fra prosjektnummer 60023102.

Fylkestinget oppfordrer til at man tar inn konkrete mangfoldstiltak under punkt 2.2.
som for eksempel mangfoldssertifisering.

20/23 Forlengelse av, og ny
rulleringsordning for
Handlingsprogram for fylkesveg

20/01903-84 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Det vedtas å utsette rullering av Handlingsprogram for fylkesveg med ett år. Neste
Handlingsprogram for fylkesveg vil gjelde for perioden 2026 til og med 2029. 
2.Nytt Handlingsprogram for fylkesveg vedtas juni 2025.
3.Forslag til Budsjett for 2024 vil omtale aktuelle prosjekter som tas med i utvidet
periode.

21/23 Behandling av klage på vedtak -
Søknad om samtykke til avvik av
regional planbestemmelse -
Grenstøl, Tvedestrand kommune

22/21845-18 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget imøtekommer søknaden om avvik fra regional planbestemmelse
Grenstøl i Tvedestrand kommune med følgende begrunnelse: Fylkestinget mener at
dette ikke svekker formålet til regional planbestemmelse i Regional plan for
senterstruktur og handel i Aust-Agder. Grenstøl med sin beliggenhet er et
vekstområde for Tvedestrand og omegn, og kommunene i regionen er positive til
søknaden.  Fylkestinget mener at området er et naturlig knutepunkt med god
tilgjengelighet for bil og kollektivtrafikk. 

22/23 Reetablering av Agder
Europakontor utenfor
fylkeskommunens organisasjon

23/07727-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkestinget vedtar at Agder Europakontor kan reetableres som en selvstendig
virksomhet – primært som forening - utenfor fylkeskommunens organisasjon i
samsvar med anbefalingene fra en regional arbeidsgruppe. 
2.Fylkestinget gir fylkeskommunedirektøren fullmakt til å koordinere arbeidet med å
reetablere kontoret, og i den forbindelse avklare organisasjonsform og tilhørende
juridiske spørsmål.
3.Fylkestinget ønsker at Agder fylkeskommune blir medlem av det nye kontoret og vil
bli informert når det er etablert.
4.Fylkestinget forutsetter at Agder fylkeskommunes tilskudd til driften av kontoret
fastsettes gjennom årlige budsjettvedtak i fylkestinget.
5.Det gjennomføres en evaluering av kontorets virksomhet etter tre år.
6.Næringsalliansen i Agder involveres tett i arbeidet fremover med mål om å gjøre
kontoret tilgjengelig for næringsliv i hele Agder
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23/23 Høring -
Helsepersonellkommisjonens NOU
2023: 4 Tid for handling -
Personellet i en bærekraftig helse-
og omsorgstjeneste

23/10534-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Den offentlige helsetjenesten har som ansvar å ivareta befolkningens helse fra
vugge til grav. Det er av avgjørende betydning at den offentlige helsetjenesten er
solid og opprettholder god kvalitet. Samarbeid mellom det offentlige og private og
ideelle tjenestetilbydere vil også i framtiden være avgjørende for å ha en variert
helsetjeneste som treffer befolkningens behov. Ikke minst er dette viktig for
innovasjon og utvikling av helsetjenesten. Kommisjonens rapport tar i for liten grad
hensyn til befolkningens krav til gode helsetjenester og til samarbeid mellom
offentlige og private tjenestetilbydere. 
2.Fylkeskommunen har flere viktig roller knyttet til arbeidet for en bærekraftig helse-
og omsorgstjeneste; folkehelse, tannhelse, utdanning og regional utvikling.
3.En styrket satsing på det tverrfaglige folkehelse- og forebyggingsarbeidet er det
viktigste budskapet fra kommisjonen og bør gjenspeiles i budsjett og planer.
4.Kravet til systematisk, helhetlig folkehelsearbeid bør skjerpes gjennom den
planlagte revisjonen av Folkehelseloven.
5.Det er viktig å styrke kunnskap og kompetanse om folkehelsearbeid i kommunene
også ut over kommunelegens rolle og ansvar.
6.Deltid, særlig ufrivillig deltid er en utfordring for helse- og omsorgssektoren. 
7.Kommisjonen peker i kapittel 5 på rekrutteringsutfordringer i
spesialisthelsetjenesten, særlig innenfor psykiatri. Kommisjonen peker videre på det
å utdanne helsepersonell i hele landet er avgjørende for å løse
rekrutteringsutfordringene, og begrunner dette blant annet med at en stor del av dem
som tar medisinske utdanninger blir værende i regionen etter utdanningen.
Fylkestinget er bekymret over at mangelen på psykologer i vår landsdel allerede nå
svekker tilbudene om psykisk helsehjelp, og peker på viktigheten av at nasjonale
myndigheter fjerner unødige hindre og bidrar til rask saksbehandling for å godkjenne
psykologiutdanning ved Universitet i Agder
8.Det er avgjørende med treffende tiltak rettet mot språkbarrierer for å få tilstrekkelig
arbeidskraft i sektoren
9.Kommisjonene har rett i at det er nødvendig å se nærmere på oppgavedelingen i
helsetjenesten. Oppgavedeling er et gjennomgående tema i kommisjonenes rapport,
men uten at det i tilstrekkelig grad legges vekt på at ansvar må følge oppgavene.
Opplæring og supervisjon er ressurskrevende og kan ikke erstatte formell utdanning.  
10.Frisklivssentralen sin rolle i det forebyggende arbeidet bør tydeliggjøres.
11.Systembarrierer for kvalifisering bør reduseres.
12.Helsepersonellkommisjonen trekker frem viktige elementer å legge vekt på i
arbeidet med dimensjoneringen og planleggingen av videregående opplæring. 
13.Andre føringer, som revisjon av Folkehelseloven og Fullføringsreformen bør
understøtte anbefalingene i Nou`en
14.Det er bra at kommisjonen peker på at det er mange praktiske oppgaver og
støttefunksjoner som i dag utføres av helsepersonell, som kan utføres av personell
uten utdanning. Det er viktig at disse oppgavene blir identifisert og at man i større
grad utnytter den offentlige helsetjenesten som arena for inkludering av de som står
utenfor arbeidslivet.   
15.HMS-arbeid i offentlig sektor må styrkes for å forebygge uførhet og tidlig
avgang.  
16.Det er viktig at kommunene utarbeider treffsikre tiltak i tett samarbeid med
frivilligheten for å forebygge psykisk og fysisk uhelse med sikte på å redusere
behovet for helsepersonell. Et viktig bidrag fra staten er økonomiske midler for å
målrette innsatsen for en god oppvekst.

2/23 Interpellasjon fra Ingunn Fjærbu
Roppestad - Finansiering av
sykkelsti langs Fv 42

19/00018-99 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Fv. 42 er en viktig ferdselsåre i Agder, og er hovedforbindelsen mellom Froland og
Arendal. Dette er også hovedårsaken til at Agder fylkeskommune i samarbeid med
Froland kommune har lagt ned betydelige ressurser i bygging av gang- og sykkelveg
i Blakstadkleiva. Strekningen som er bygget ut er sentrumsnær, og gir et trafikksikkert
tilbud til skolebarn og øvrig befolkning, som nå snart kan gå og sykle mellom bolig,
skole, sentrum og fritidsaktiviteter. 

Strekningen videre mot Libru mangler utbygd gang- og sykkelveg. Et bedre tilbud til
gående og syklende på denne strekningen vil være positivt for å øke andelen grønne
reiser, og for å få flere til å pendle mellom Froland og Arendal på sykkel. I tillegg vil
det gjøre det mulig for barn og unge å sykle til fritidsaktiviteter utenfor kommunen. 

Det ble i 2015 utarbeidet et mulighetsstudie for hele strekningen fra Libru til Blakstad
bru. Strekningen fra Blakstadheia til Blakstad bru ble høyest prioritert for
gjennomføring. 

Som en følge av et rekkefølgekrav om utbygd gang- og sykkelveg på denne
strekningen før en kunne bygge ut boligområdet på Blakstadheia/Mølla, tok
kommunen selv initiativ til å få prosjektet finansiert i et spleiselag mellom
kommunen og fylkeskommunen med et bidrag fra utbyggerne. Kommunen har over
tid selv lagt til rette for en stor utbygging i området som har forsterket
behovet.  Alternativet hadde vært å utsette mye av utbyggingen til fylkeskommunen
som vegeier kunne stått for utbyggingen.   

Når utbyggingen fra Blakstadheia til Blakstad bru er ferdig, vil det gjenstå ca 2,8 km
for å få sammenhengende tilbud til Arendal langs fv 42. Det vil kreve en betydelig
investering å gjennomføre utbyggingen. I mulighetsstudien fra 2015 ble det antatt at
kostnadene ville være ca 85 millioner kroner. Justert for kostnadsutviklingen innen
sektoren vil tilsvarende anslag i dag være på 140 – 150 millioner kroner. Selv dette
kostnadsanslaget er forbundet med stor usikkerhet siden prosjektet ikke er planlagt i
detalj. 

Handlingsprogrammet for utbygging av fylkesvegnettet skal revideres. Kommunen
er invitert til å komme med tydelige prioriteringer til dette arbeidet. Om det vil være
rom for å kunne prioritere et så stort prosjekt er for tidlig å ta stilling til nå. Bindinger
til andre prosjekt som er under gjennomføring og det økonomiske handlingsrommet
for fylkeskommunen vil måtte avklare det. Dersom arbeidet med et forpliktende areal-
og transportplanarbeid kommer videre, vil jeg anta at dette prosjektet vil være et av
de tiltakene Froland kommune vil prioritere aller høyest for gjennomføring. 

Jeg er kjent med at det fra kommunens side har vært drøftet om det kan være
muligheter for en samordnet utbygging i forbindelse med evt utbygging av
hovedvannsystemet i området hvor en vurderer å koble seg sammen med Arendal
kommune. Kommunen har også planer/ønsker om å etablere nye næringsområder
ved Mårvannet som vil kreve en utbygging av både VA og gang- og sykkeltilbudet.
Disse prosjektene kan åpne for samfinansieringsmuligheter dersom de realiseres.  

Ut fra dette kan jeg ikke se en snarlig løsning på utfordringene med å få bygd ut et
sammenhengende gang- og sykkelvegnett mellom Froland og Arendal, men det bør
være høyt prioritert og vi bør sammen med kommunen jobbe videre med de
mulighetene for spleiselag og medfinansiering som har vært drøftet. 

Når det gjelder gjennomføringen av prosjektet i Blakstadkleiva har kommunen hele
tiden være klar over inngått avtale som innebærer en deling av risikoen. Froland
kommune har selv tatt initiativ til avtalen som er inngått for å finansiere og bygge
anlegget i Blakstadkleiva, og har vært klar over den økonomiske risikoen avtalen
innebærer. Kommunen har vært holdt godt orientert om utviklingen av prosjektet
gjennom hele byggeprosessen. 

Vi har alle sett og blitt informert om at dette prosjektet har fått en annen utvikling i
både omfang og kostnader enn det vi så for oss i starten. Det har vært utfordringer i
prosjektet det ikke var mulig å forutse i planfasen. Prosjektet er nå inne i en sluttfase
og det er ikke endelig avklart hva de samlede kostnadene vil bli. Kommunens andel
finansieres gjennom finansieringsordningen for slike prosjekt som er opprettet i
fylkeskommunen. Det er nå åpnet for at kommunens andel i så store prosjekt kan få
en lengre nedbetalingsordning enn tidligere. Når endelige prosjektkostnader
foreligger vil vi sammen med kommunen gå gjennom prosjektets finansiering og se
på hvordan vi kan imøtekomme kommunens ønsker. Vi har tilsvarende avtaler med
mange kommuner, og det er viktig at vi er forutsigbare og behandler alle likt. Det har
vært en viktig forutsetning i finansieringsordningen at det er en fordeling av risiko
siden flere av prosjektene prioriteres utenom ordinært handlingsprogram.
Utgangspunktet vårt er derfor at vi må forholde oss til de avtalene som er inngått når
det gjelder risikodeling.
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3/23 Interpellasjon fra Knut Henning
Thygesen - Bompenger og fylkets
ansvar for garanti på lån i en
helhetlig sammenheng

19/00018-98 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Utbygging av E18 og E39 har gjennom mange år vært et overordnet mål i regionen.
Det har var vært et bredt politisk flertall for denne målsettingen som er i tråd med
vedtatt fylkeskommunal politikk gjennom Regionplan Agder 2030. Et utbygd vegnett
vil bety mye for regional utvikling. Vi får mer trafikksikre veger, arbeidsmarkedsregion
blir større og næringslivet kan få en økt konkurransekraft. Bakdelen med denne
målsettingen er at det krever store investeringer som innebærer kostnader for
trafikantene og garantiansvar for fylkeskommunen. 

Interpellanten har utfordret meg på en oversikt der den fulle lånebelastningen fylket
må garantere for. Jeg bes også om å svare på følgende spørsmål:  

-Hvor mye, anslagsvis, er utbyggingen av en sammenhengende firefelts motorvei
med bompengefinansiering gjennom fylket vårt beregnet til å koste i 2023-kroner. 
-Hvor stor andel av denne kostnaden vil finansieres gjennom bompenger der fylket
må garantere for lånet. Hvor mye vil det totale låneopptaket bli.
-Hvor mye anslagsvis vil en bilist måtte ut med i bompenger for å kjøre gjennom
Agder når firefelts motorvei, etter planen, står ferdig. 

Hvor mye må fylkeskommunen garantere for?   
Fylkeskommunen har stilt alle nødvendige garantier for å få realisert nye
motorvegprosjekt i regionen. Per 1. januar 2023 er det garantert for til sammen 26
mrd. kr for bygging av ny E18 og E39.  Dette garantibeløpet kan bli nedjustert til 25,2
mrd. kr når Stortinget har behandlet en justering av kostnadsrammen for E39
Kristiansand vest til Røyskår.   

Fylkestinget har tidligere vedtatt at staten selv bør stå som garantist for egne
vegprosjekter.  I fylkestingets behandling av prosjektet E18 Dørdal – Tvedestrand ble
det vedtatt at de samlede garantiene for fylkeskommunen er på grensen av hvor mye
fylkeskommunen kan bære.  Fylkestinget anmodet derfor regjeringen om å vedta en
ny politikk, i tråd med Granavolden-plattformen, om delt garantiansvar mellom stat
og fylke, jf. fylkestingssak 12/20. 

I 2023 har staten åpnet opp for statlige delegarantier for nye bompengelån i
riksvegprosjekter. Fylkeskommuner som ønsker avlastning på sitt garantiansvar, kan
nå få en statlig delgaranti på inntil 50 pst. av det totale garantiansvaret i prosjekter
som vedtas f.o.m. 2023. 

Vi har per i dag ikke stilt garantier for E18 Arendal til Grimstad.  Det er vanskelig å gi
godt estimat av kostnader siden prosjektet kun har en vedtatt kommunedelplan.
Dersom en forutsetter samme forholdsmessige størrelse av garantibeløpet som var i
prosjektet E18 Tvedestrand til Arendal med en anslått kostnadsramme på 6,5 mrd.
kr, jf. samlerapport fra Nye veier fra 2022, kan vi med de forutsetningene anslå at det
må stilles garantier for bompengeselskapet gjeld på cirka 4 mrd. kr totalt. Dersom
Agder fylkeskommune kan få statlige delegaranti på inntil 50 pst utgjør
fylkeskommunes garantiforpliktelse om lag 2 mrd. kr.   

Agder fylkeskommune vil med de forutsetningene samlet sett måtte garantere for 27
til 30 mrd. kr for alle vegprosjektene på E18 og E39. 

Hvor stor andel av denne kostnaden vil finansieres gjennom bompenger der fylket
må garantere for lånet. Hvor mye vil det totale låneopptaket bli? 
Utbyggingskostnad for ny E18 og E39 gjennom Agder anslås å koste om lag 70 mrd.
i 2023-kr. Estimatet inkluderer allerede utbygde- og planlagte prosjekter i Agder.  

Bompengeandel varierer i Agder fra 24,1 pst på E18 Ytre ring til 37,3 på E18
Tvedestrand til Arendal.   Det anslås at gjennomsnittlig bompengeandel utgjør 33
pst.  Bompengefinansiering anslås å være 23 mrd. 2023-kr og statlig finansiering er
47 mrd. kr.  

Hvor mye anslagsvis vil en bilist måtte ut med i bompenger for å kjøre gjennom
Agder når firefelts motorvei, etter planen, står ferdig? 
Det er vanskelig å anslå dette nøyaktig siden det er flere forutsetninger som ikke er
fastlagt enda, men med å KPI-justere takstene som er lagt til grunn i lokalpolitisk
behandling av bompengegrunnlag får man et utgangspunkt. For å få et estimat for
strekningen E18 Arendal-Grimstad det lagt til grunn samme takstnivå som i
tilstøtende veiprosjekt på E18 Tvedestrand til Arendal.  For de strekningene som
allerede er åpnet for trafikk er det brukt dagens takstnivå. Jeg forutsetter også at hele
europavegnettet er ferdig utbygd og at det er startet opp bompengeinnkreving på alle
strekningene. Med de premissene kan vi forvente følgende takstnivå for å kjøre på ny
motorveg gjennom Agder: 

-For takstgruppe 1 (lette kjøretøy under 3500 kg) uten bombrikke må betale cirka
530,- kr 
-Med 20 pst brikkerabatt utgjør kostnaden for takstgruppe 1 cirka 430 kr.
-Nullutslippskjøretøy har i dag 50 pst av ordinær takst. Det betyr at
nullutslippskjøretøy i takstgruppe 1 må betale cirka 230 kr. 

-For takstgruppe 2 (tunge kjøretøy over 3500 kg) uten bombrikke må betale cirka
1500,- kr. 
-Ingen brikkerabatt for ordinære kjøretøy. 
-Nullutslippskjøretøy er gratis dersom det er inngått AutoPASS-avtale og kjøretøyet
har montert brikke. 

Det er gjort mange forutsetninger i beregningene. Delprosjektene er i ulike stadier i
forhold til modenhet. Noen prosjekter er allerede ferdig utbygd, andre prosjekt er
under planlegging.   Det er derfor knyttet usikkerhet til beregningene, men det gir et
bilde av nivået på garantiansvar og kostnader for brukerne.

4/23 Interpellasjon fra Janne Nystøl -
kollektivtilbud til flyktninger og
innvandrere

19/00018-100 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Problemstillingene som reises er godt kjent, og det er god dialog med Agder
kollektivtrafikk om utfordringene. Agder kollektivtrafikk har gitt følgende
tilbakemelding på hvordan de løser dagens utfordringer:

For å tilby mobilitet til beboerne på flyktningmottakene i Agder, deler AKT ut inntil 15
stk. 180-dagersbilletter til mottakene. Billettene kan brukes av beboerne ved mottaket
når de skal reise kollektivt. Ordningen omfatter alle flyktninger uavhengig av hvilket
land de kommer fra. 
180-dagersbilletten gjelder for et ubegrenset antall reiser i 180 dager i hele Agder.
Flyktninger som er bosatt i en kommune omfattes ikke av ordningen.
Flyktningmottakene som har mottatt 180-dagerskort er:
•Solsiden akuttmottak    
•Lista akuttinnkvartering
•Evje akuttmottak
•Akuttinnkvartering Kvåstunet
•Vennesla EMA mottak
•Øvrebø mottak 

Jeg vil også legge til at fylkeskommunen har et ansvar for å anbefale hvor mange
flykninger som bør bosettes i de enkelte kommunene. Tilgang på sentrumsnære
boliger er en utfordring og begrensning mange steder i Agder og i landet for øvrig. I
mindre kommuner er også dårlig kollektivtilbud en begrensende faktor for å kunne ta
imot flyktninger. Flere kommuner har i dialog med fylkeskommunen pekt på
manglende kollektivtilbud i nærheten av ledige boliger som en av de store
utfordringene for å fortsatt kunne ta imot mange flyktninger i 2023. Tilbudet som
AKT har etablert er bra der det er et kollektivtilbud av et visst omfang, men ikke godt
nok over tid. Det er imidlertid ingen enkel løsning på denne utfordringen da det koster
svært mye å finansiere opp et fullgodt tilbud. Vi vil være avhengig av statlige midler
skal dette bli bra. 

Bestillingstilbudet SVIPP skal nå prøves ut i flere kommuner i Agder. Jeg vil anta at
det er muligheter her for å utvikle fellesløsninger som også vil kunne dekke noe av
flyktningenes transportbehov. På kort sikt vil en eller annen løsning med bruk av
drosjer være en mulighet. En løsning som har vært litt diskutert er om det finnes
muligheter for en utvidet bruk av TT-ordningen. Utfordringen for alle løsningene er at
det vil kreve mye ressurser for å etablere et fullgodt tilbud. Jeg mener dette i større
grad må tas med som en del av kostnadene med bosetting av flyktninger og hvor
staten tar et hovedansvar for finansieringen. 
De siste signalene fra Integrerings- og mangfoldsdirektoratet er at vi må forberede
oss på vesentlig flere flykninger dette året. Utfordringene vil da bare øke.
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5/23 Interpellasjon fra Gro Bråten -
Narkosebehandling av
tannhelsepasienter.

19/00018-102 Fylkestinget Fylkesordførers svar: 
Fylkesordføreren har et ansvar for å sørge for trygge og tilgjengelige
fylkeskommunale tannhelsetjenester til alle med krav på det. NOU fra 2014: Åpent og
rettferdig – prioriteringer i helsetjenesten forutsetter to ting:
1.Forutsigbarhet og hjelp til å planlegge fordeling av ressursbruk over tid for alle, og
hva som kan forventes av tilgang til tjenester ved behov.
2.Likebehandling av alle som samfunnskontrakten omfatter, og at den gjelder alle
borgere i landet.
Sykehusene i Agder må gjøre sine prioriteringer. Slik situasjonen er med tanke på
tilgjengelige ressurser, som lokaliteter, personell og økonomi, vil innbyggerne kunne
oppleve at andre spesialisthelsetjenester kan bli prioritert foran tannbehandling i
narkose. Fylkesordføreren har tillit til sykehusets prioriteringer. Fylkesordføreren vil i
utgangspunktet ikke argumentere for økt kapasitet til narkosebehandling for
tannhelsepasienter, med mindre en slik økning kan gjøres uten at det går på
bekostning av annen, nødvendig helsehjelp.

Hvordan er situasjonen så langt i 2023 med tanke på personer i kø og ventetid?  

Pr 14.04.23 er det oppgitt 149 pasienter som står på venteliste. Det betyr en ventetid
på ca 8-9 måneder. Tannhelsetjenesten jobber med å forbedre sine rutiner, samt
omsette rutinene til en enhetlig praksis i hele fylket. De oppgitte tallene kan derfor
ikke kvalitetssikres fullt ut, men det fokuseres på å sikre at det er de riktige pasientene
som til enhver tid blir henvist fra klinikk til tannbehandling i narkose. I den
forbindelse fokuseres det på å øke kompetansen på premedisinering og bruk av
lystgass, slik at noen av de pasientene som i dag er på venteliste i stedet kan få sin
behandling fra fylkeskommunens egne tannklinikker. Det er også utlyst en stilling
som koordinator for tannbehandling i narkose. Denne koordinatoren skal behandle
alle innkomne henvisninger, sjekke ut om henvisningsrutinen er fulgt eller om
henvisningen skal avvises, og deretter sette de riktige pasientene på venteliste. Det
forventes med dette at tannhelsetjenesten får full kontroll på ventelisten. Alle
henvisninger blir vurdert etter alvorlighetsgrad, slik at de som det haster mest med
blir prioritert.

Er fylkesordføreren fornøyd med en ventetid på mellom 7 til 11 måneder for personer
som har behov for narkosebehandling for sin tannhelse?  

Ventetiden fra forrige rapportering er blitt noe redusert. Med tanke på de prioriteringer
som må gjøres i spesialisthelsetjenesten, må det forventes en viss ventetid. Det
ideelle hadde selvfølgelig vært kortere ventetid, men så lenge pasienter med akutte
behov prioriteres foran andre med mindre akutte problemstillinger, må noe ventetid
aksepteres.
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6/23 Interpellasjon fra Neda Blakstad -
manglende mangfold i strategiske
råd, #vårtagder

19/00018-103 Fylkestinget Fylkesordføreres svar: 
Jeg viser til interpellasjon om manglende mangfold i strategiske råd i #vårtagder, fra
Neda Blakstad. Representanten stiller to spørsmål og jeg vil svare på dem etter tur.

Spørsmål 1: Hvordan forventer fylkesordfører at Regionplan Agder og arbeidet skal
bli en suksess, og innfri sine mål «bredt sammensatt, og ivareta mange ulike
perspektiver», når sammensetningen av de strategiske rådene mangler mangfold,
spesielt flerkulturell etnisitet, og består av dårlig kjønnsbalanse?
Svar: Agder fylkeskommune følger opp målsettingene i Regionplan Agder 2030 på
mange ulike måter.
Aller først vil jeg vise til fylkeskommunens fire medvirkningsråd, som er eldrerådet,
LIM-rådet, ungdommens fylkesutvalg og råd for personer med funksjonsnedsettelser.
Disse rådene er viktige for å sikre at mange ulike perspektiver blir representert i
arbeidet med å følge opp Regionplan Agder 2030. Jeg tror at vi i enda større grad
kan benytte oss av den kompetansen som rådene besitter for å ivareta
mangfoldsperspektiver i arbeidet vårt. 

Offentlige og private aktører på Agder har en lang tradisjon med å samarbeide for å
nå felles mål. Etter at Regionplan Agder 2020 ble evaluert, så man at det var
nødvendig å se på den regionale samhandlingen på nytt for å sikre større eierskap
og engasjement. Den nye regionale samhandlingsstrukturen fikk kortnavnet
«vårtagder». Etableringen av forum for samfunnsutvikling og tilhørende strategiske
råd var et av grepene som ble gjort for å samle aktører i regionen om felles innsats.

Forum for samfunnsutvikling er et arrangement for offentlig, privat og frivillig sektor
hvor prioriterte utfordringer på Agder løftes i form av innlegg, workshop og debatt 1-2
ganger i året. Forum skal legge til rette for bred involvering, inspirere til handling og
måloppnåelse. Neste forum omhandler helse og demografi, og jeg håper å se mange
av dere på Evje 24. mai. 

Strategisk råd gir anbefalinger og råd i arbeidet med å planlegge, gjennomføre og
følge opp innspill som kommer fra deltakerne i forum. Det er viktig å understreke at
rådene er en arena for dialog og anbefalinger, og rådene gjør ingen egne vedtak.
Prioriteringer og vedtak fattes i den enkelte organisasjon gjennom ordinære
beslutningsprosesser. Eksempler på anbefalinger fra strategisk råd er at regionen må
ha fokus på arealregnskap, barn og unges oppvekstsvilkår og grønne
industrietableringer. 

Både organisering av den regionale samhandlingsstrukturen og utnevnelse av
medlemmer i strategisk råd er forankret i kommunedirektørutvalget. Ved etablering
av de strategiske rådene ble følgende kriterier lagt til grunn:
-Påvirkningskraft
-Kompetanse
-Engasjement og kapasitet
-Representativitet 
9 av 22 rådsmedlemmer er kvinner. Jeg anser kjønnsbalansen i de strategiske
rådene som forholdsvis god, gitt regionens overvekt av menn i ledende stillinger. Når
rådene skal besettes på ny så bør det likevel være et mål å øke andelen fra 40
prosent til 50 prosent kvinneandel. 

Representanten stiller et betimelig spørsmål om hvordan andre
mangfoldsdimensjoner er hensyntatt i sammensetningen av strategisk råd. Etnisk
mangfold var ikke et av kriteriene som ble lagt til grunn for utvelgelsen av
medlemmer, men bør etter min mening være et viktig kriterium når man skal utpeke
nye medlemmer til høsten. 
Det gjøres jevnlig mindre justeringer for at «vårtagder» skal være et best mulig
virkemiddel i arbeidet med å nå målene i regionplanen. Etter to år er det nå et godt
tidspunkt å evaluere forum for samfunnsutvikling, organiseringen av strategiske råd
og deres sammensetning. 

Spørsmål 2: Hva vil fylkesordfører gjøre for at dette skal bli endret og mer likestilt?
Fylkeskommunen skal gå foran i arbeidet med likestilling, inkludering og mangfold.
Det er vår forpliktelse både i rollen som regional planmyndighet og samfunnsutvikler.
Vi skal bygge en likestilt landsdel med gode levekår. 
Dette er viktig fordi alle som bor i Norge skal ha like muligheter og plikter til å bidra
og delta i fellesskapet. Et demokrati som fungerer, gjør det mulig for mange å delta i
samfunnslivet.
Det bør derfor legges til rette for at alle strategiske utvalg, organer, arbeidsgrupper og
lignende skal gjenspeile mangfoldet i befolkningen. Erfaringer og perspektiver fra
ulike grupper i befolkningen bør representeres der viktige saker diskuteres.
Fylkeskommunens fire medvirkningsråd er viktige i den sammenheng. 
Ved utnevnelse av nye medlemmer til strategiske råd er det viktig å sikre en
kontinuitet, samtidig som man hensyntar utvelgelseskriteriene. Vi må tilstrebe en
sammensetning som representerer mangfoldet i Agders samfunns- og arbeidsliv,
inkludert mennesker med flyktning- og innvandrerbakgrunn. 

Jeg vil takke representanten for å løfte temaet slik at vi blir mer bevisst på mangfold i
sammensetningen av kommende strategiske råd.  

Fotnote: 
Under vises en oversikt over medlemmer i de tre strategiske råd per 20.4.2023:
Strategisk råd for næringsutvikling og samarbeid om nye arbeidsplasser
•Høye Høyesen (leder), Næringslivets hovedorganisasjon (NHO Agder)
•Fredrik Bull Bringager, Young Industrial Innovators
•Gøril Hannås, Universitetet i Agder
•Erik Tønnesen, Skagerak Capital
•Mette Gundersen, Landsorganisasjonen (LO)
•Kristin Tofte Andresen, Agder fylkeskommune
•Thor Arne Håverstad, Norwegian Research Centre (NORCE)
•Bernt Jørgen Stray, Kristiansand kommune
Strategisk råd for klima og miljø
•Geir Skjæveland, Arendal kommune
•Hans Kjetil Lysgård, Universitetet i Agder
•Jill Akselsen, Norgesgruppen Agde
•Karen Landmark, Greenstat
•Thomas Christian Kiland-Langeland, Statsforvalteren I Agder
•Svein Are Folgerø, Agder Energi
•Tine Sundtoft, Agder fylkeskommune
Strategisk råd for levekår, likestilling, inkludering og mangfold
•Kristin Eidet Robstad, Kristiansand kommune
•Vegard Nilsen, Agder fylkeskommune
•Øyvind Vedal, NAV Agder
•Anders Johan Wickstrøm Andersen, Universitetet i Agder
•Frida Falkum, Ungdommens fylkesting
•Paal O. Hennig-Olsen, Hennig-Olsen Is AS
•Nina Mevold, Sørlandet Sykehus HF

Spørsmål fra representanten
Christian Eikeland (FP):

Fylkestinget Svar fra fylkesordfører: 
Fylkeskommunens ansvar for rutetilbudet til Ny-Hellesund er i utgangspunktet
avgrenset til ansvar for skoleskyss. For tiden er det ikke skoleelever som trenger
skoleskyss, men i samarbeid med Kristiansand kommune opprettholdes rutetilbudet.
Fylkeskommunens ansvar har vært avgrenset til kostnadene for 190 skoledager. I
samarbeid med Kristiansand kommune har en i tillegg finansiert et sommertilbud
som dekker deler av behovene for fastboende og turister. 
Reiselivsnæringen der ute ønsker et utvidet kveldstilbud, og har bedt om at det
offentlige dekker kostnadene med et slikt tilbud.  

Jeg kan ikke se at det er fylkeskommunens ansvar å dekke kostnadene til et slikt
tilbud utover det vi allerede bidrar med. Dette er et tilbud de selv må dekke
kostnadene med dersom det er ønskelig å etablere eller bestille av dagens operatør.
Vi har flere øyer i fylket hvor det drives kommersielle tilbud. Vi kan ikke etablere tilbud
ett sted uten å se konsekvensene for de andre stedene. 

Jeg er kjent med at administrasjonen sammen med Kristiansand kommune og AKT
har startet arbeidet med grunnlaget for et nytt anbud. I dette arbeidet vil både krav til
materiell og ruteplan vurderes ut fra hva som er behovene. Ett av temaene som
diskuteres er om det vil være mulig å ha et bedre rutetilbud i sommersesong og et
noe dårligere tilbud utenom sesong innenfor de økonomiske rammene tilbudet skal
driftes innenfor. Passasjergrunnlaget i vintersesongen er svært lavt, mens i
sommersesongen er det høyt.
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Spørsmål fra representanten May
Lill Vestby (FrP) - Luftfartshøyskole
på Kjevik

Fylkesordføreres svar: 
Jeg takker for spørsmålet fra Lill May Vestly
Jeg er gjort kjent med at Luftfartsutdanning Sør AS over lang tid har gjort et svært
grundig forarbeid for å utvikle en bachelorgrad i luftfartsfag på Kjevik. En viktig
forutsetning for å kunne videreutvikle og ikke minst realisere planene er at NOKUT
gjør de nødvendige akkrediteringer.
Jeg er også kjent med at NOKUT ved 5 anledninger (2009, 2016, 2018, 2019 og
2021) har gitt avslag på søknad om tilsagn om akkreditering, blant annet begrunnet
med at fagmiljø må være på plass før søknaden vil bli behandlet. 
Jeg kjenner til at behovet for denne utdanningen er godt begrunnet, av flere
instanser. Etablering av en luftfartshøyskole på Kjevik vil øke Norges evne til å selv
kunne utdanne nødvendig kompetanse innen luftfart. Det utdanningsmiljøet som da
skapes, vil også styrke Kjevik som et kompetansesenter for luftfart i Norge.
Jeg forstår det slik at hensikten er å utdanne et begrenset antall studenter til
flygelederaspiranter, trafikkflygere (altså piloter) og flyingeniører hvor
utdanningskostnadene i hovedsak blir dekket av det offentlige, på lik linje med annen
høyskoleutdanning. Jeg forstår det også slik at det i ytterste konsekvens handler om
vår flysikkerhet.
Jeg vet at skolen og utdanningen er sterkt ønsket av Luftfartstilsynet og at også
samferdselsdepartementet ved to anledninger har uttalt seg positivt til initiativet. De
sier at «det vil være av stor betydning at Norge har en stabil tilgang på flygeledere til
å bemanne landets luftsfartsstruktur». 
Jeg ser at NOKUT sitt avslag på søknad om akkreditering får svært store
konsekvenser.  
På bakgrunn av dette mener jeg det vil være riktig å sende en direkte henvendelse til
Kunnskapsdepartementet og utdanningskomiteen på Stortinget, der vi ber om en
vurdering av NOKUT sine retningslinjer, og om retningslinjene er egnet i forbindelse
med etablering av nye utdanningsinstitusjoner på høyskolenivå.

Spørsmål fra representanten Oda
Pettersen om levekårene til skeive
med innvandrerbakgrunn:

Fylkestinget Svar fra fylkesordfører: 
Først vil jeg takke for at du bringer et viktig tema på dagsorden. Regionplan Agder
2030 beskriver et fremtidsbilde hvor Agder i 2030 er en attraktiv region å bo i, jobbe i
og besøke. Vi skal bli en attraktiv lavutslippsregion med gode levekår for alle. Det må
selvsagt gjelde uavhengig av kjønn, seksuell orientering og bakgrunn. 
Den regionale planen for likestilling, inkludering og mangfold på Agder, best kjent
som LIM-planen, setter tydelige mål for inkludering av marginaliserte grupper. Denne
planen peker spesielt på at man må se ulike diskrimineringsgrunnlag i sammenheng,
fordi det å tilhøre flere minoritetsgrupper gjør at man er ekstra utsatt for
diskriminering og for dårlige levekår. Spørsmålene som stilles henger nøye sammen,
men jeg besvarer dem i rekkefølgen de ble stilt:

1.Gjør vi nok på Agder for at skeive, spesielt innvandrere, skal få gode liv uten
trakassering og diskriminering? 
Holdningsundersøkelsen og levekårsundersøkelsene som representanten viser til,
samt medieoppslagene vi har kunnet lese den siste tiden, peker på utfordringer som
gjør regionen mindre attraktiv. Negative holdninger både i befolkningen og i offentlig
tjenester virker negativt inn på levekårene til mange av våre innbyggere. Det er svært
alvorlig, og viser at det fortsatt gjenstår mye arbeid før Agder er en likestilt landsdel
med gode levekår for alle sine innbyggere.
Både fylkeskommunen, kommuner, og en rekke andre samfunnsaktører har et ansvar
for å motvirke diskriminering og trakassering og aktivt arbeide for at skeive, med og
uten innvandrerbakgrunn skal kunne leve gode liv på Agder. 

2.Mener Fylkesordføreren at Fylkestinget er godt nok kjent med denne
problematikken?   
Rapporten Skeives levekår i Agder ble presentert for fylkesutvalgene i Aust-Agder og
Vest-Agder da den ble overlevert i 2018. Fylkestinget har i inneværende periode hatt
skeives levekår på agendaen som resultat av en interpellasjon i fylkestinget i juni
2020. Den ble fulgt opp gjennom en sak om tildeling av midler til
kompetanseenheten for kjønns- og seksualitetsmangfold på Agder.
Vi har også et eget LIM-råd, som uttaler seg og gir råd til fylkestinget i saker knyttet til
ulike diskrimineringsgrunnlag. Rådet er satt sammen av personer med erfaringer fra
ulike diskrimineringsgrunnlag, også skeive. 

3.Hvilke verktøy har vi og hvilke trenger vi for å ta tak i denne problematikken? 
Det mest omfattende verktøyet fylkestinget har, er å vedta planer og strategier som
bidrar til en god samfunnsutvikling i Agder. Fylkestinget må i planstrategiprosessen
vurdere hvorvidt LIM-planen skal videreføres og eventuelt revideres eller om LIM-
perspektivene i større grad skal innarbeides i Regionplan Agder 2030. 
Slik representanten påpeker, er holdningsendringer sentralt i å bedre levekårene for
denne gruppa. Holdninger endres i stor grad gjennom mer kunnskap i befolkningen
og økt kompetanse i offentlige tjenester og blant arbeidsgivere.
Fylkeskommunen var en aktiv bidragsyter i arbeidet med å få gjennomført levekårs-
undersøkelsen for lhbt-befolkingen på Agder i 2018, i samarbeid med Kristiansand
kommune og Arendal kommune. Rapporten ga oss et tydelig kunnskapsgrunnlag, og
anbefalinger om hvordan man systematisk kan arbeide med å bedre skeives levekår. 
I etterkant har Agder fylkeskommune inngått en samarbeidsavtale med FRI Agder,
knyttet til tildeling av støtte til ulike Pride-arrangementer i hele regionen. Avtalen går
ut i 2023, og skal evalueres i høst.

Fylkeskommunen har også, som følge av et politisk vedtak, inngått en egen
samarbeidsavtale med Universitetet i Agder knyttet til denne tematikken. En
prosjektstilling ved kompetanseenheten for kjønn- og seksualitetsmangfold
finansieres over fylkeskommunens budsjett. Det har gjennom dette prosjektet blitt
utviklet en egen metodebok for undervisning knyttet til kjønns- og
seksualitetsmangfold i skolen, og det tilbys kurs både for elever og lærere både i
grunnskolen og ved videregående skoler. Det har vært vanskelig å nå ut til skolene på
Agder med tilbud om kurs, til tross for at det er godt forankret i både læreplanmål og
i LIM-planen. Kompetanseenheten opplyser at to videregående skoler så langt har
takket ja til tilbud om dette kurset. 
Ved to videregående skoler i fylket har vi minoritetsrådgivere, finansiert av
Integrerings- og mangfoldsdirektoratet. Dette er én av flere tematikker som
minoritetsrådgiverne arbeider med.
RVTS Sør leder et regionalt nettverk for kompetanseheving og erfaringsdeling om
negativ sosial kontroll og æresrelatert vold. Her er også tematikken om skeive
personer med innvandrerbakgrunn tatt inn, og har en naturlig plass i
nettverkssamlingene.  Agder fylkeskommune er aktiv deltaker og samarbeidspartner
i nettverket.

Det fins også andre kompetansehevende tiltak tilgjengelig, blant annet Rosa
kompetanse. De tilbyr kurs til barnehager, skoler, barnevernstjenester, helse- og
sosialsektoren, politi- og påtalemyndighet samt arbeidsgivere i alle deler av
arbeidslivet. Dette er et tiltak svært mange samfunnsaktører enkelt kan ta i bruk.
Likestilt arbeidsliv har et særlig fokus på å sikre at alle arbeidstakere har gode
arbeidsvilkår, og at man systematisk arbeider med forebygging av all diskriminering
og trakassering på arbeidsplassen, også når det gjelder denne problematikken.
Regjeringen lanserte i januar en ny handlingsplan for kjønns- og
seksualitetsmangfold, som presenterer en rekke tiltak for å bedre skeives levekår. Her
rettes det også et særlig fokus på skeive med innvandrerbakgrunn. Mange av
tiltakene er også relevante å arbeide med regionalt. 
4.Hva vil Fylkesordføreren gjøre for å bedre disse tallene? 
Jeg vil fortsette å sette disse temaene på den regionale agendaen, i forbindelse med
gjennomgangen av Regionplanen og årsbudsjett og økonomiplan. Dette er en typisk
problemstilling som ikke kan løses av én aktør alene, men hvor mange må
samarbeide.
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20.06.2023 Fylkestinget 24/23 Rapport for 1. tertial 2023 23/12288-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tar rapporten for 1. tertial til etterretning. 
2.Det gjøres endringer i driftsbudsjettet i samsvar med oversikten under økonomiske
konsekvenser. 

Se vedlagt saksprotokoll

3.Hovedutvalg for samferdsel blir informert og gjør vedtak om bruk av 100 mill.
kroner i økt ramme investeringer i fylkesveg. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt
til å avsette ev. ubrukte midler til ubundet investeringsfond ved slutten av året.

4.Det overføres 23,52 mill. kroner fra driftsbudsjettet til investeringsbudsjettet.
Midlene fordeles som spesifisert i vedlegg 1.

5.Det gjøres endringer i investeringsbudsjettet i samsvar med de endringene som
fremkommer i vedlegg 1, rammer per prosjekt og årsbudsjett 2023 per prosjekt.
Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjøre nødvendige tekniske justeringer iht.
vedlegget. Samlet gir endringene et økt investeringsbudsjett for 2023 på 28 mill.
kroner. Det gjøres ingen tilsvarende økning i finansiering, da
fylkeskommunedirektøren mener at det er hensiktsmessig å vurdere behovet i
sammenheng med rapportering for 2. tertial. 

6.Arendal videregående skole får overført 1 mill. kroner og Sam Eyde videregående
skole 2 mill. kroner av midler avsatt til kompenserende tiltak etter lærerstreiken
høsten 2022 til bruk skoleåret 2023/24. Resterende midler overføres
lønnsavsetningsposten når alle utgifter for våren 2023 er dekket. 

7.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å gjennomføre de budsjettendringene
som fremkommer av denne saken. Budsjett- og regnskapsforskriften § 5-4, første og
andre ledd endres tilsvarende, jf. vedlegg.
Hele tusen kroner -Verbalforslag: 
Etablering av fylkeseldreombud i Agder   500
Administrasjonen bes sette i gang arbeidet med å etablere et fylkeseldreombud i
Agder høsten 2023.
Hele tusen kroner - Verbalforslag: Hovedutvalg for kultur, frivillighet og folkehelse 
Søknadsmidler til kunst- og kulturformål 1 000

Frie midler til frivilligheten i Agder  10 000
En felles søkbar pott til frivilligheten i Agder. 

Støtte til Atrop 3 500

Vegårshei bygdetun   3 000

Badeparken i Tvedestrand   150

Blå kors  400

Kortfilmfestivalen, "Gullstolen"   300
Hele tusen kronerVerbalforslag: Hovedutvalg for utdanning og kompetanse 
Stiftelsen Arkivet   400

Stiftelsen Arkivet fred- og menneskerettighetssenter tilføres en stillingsressurs som
øremerkes til formål å øke Arkives aktivitet knyttet til elever i VGO i Agder.
Fylkeskommunedirektøren bes innarbeide økt tilskuddet i kommende budsjett og
økonomiplan.

Vitensenteret  1 000  - (500 000 (2023) + 500 000 (2024))

Lønn til lærere når de reiser på internasjonale oppdrag   2 000
Lærere som drar med elever på internasjonale oppdrag. Søkbar pott for skolene.

Utstyr til videregående skoler   25 000
Administrasjonen fordeler etter vedtatt fordelingskritereier, det legges frem en sak for
HUF, når midlene er fordelt.

Agder Vitenskapsakademi  1 000
Hele tusen kroner - Verbalforslag: Hovedutvalg for næring, klima og miljø 
Grøftetilskudd til landbruket   2 000

Cvidere                              2 000

Disp midler til deltakelse Interregprosjekter   2 000
Settes på fond slik at når søknader åpner, er det tilgjengelige midler. Søkbare midler
til kommuner og næringsliv.

Hele tusen kroner - Verbalforslag -  Hovedutvalg for samferdsel: 
AKT SVIPP  2 000
Satsning på AKT SVIPP til ungdom i distriktet

Havsåsen i Lyngdal  30 000
Fylkestinget ber adm om å komme tilbake med sak om endelig kostnader.  Dersom
høyere kostnader må kommunen dekke overskytene midler.
Hele tusen kroner - Verbalforslag 
Sum foreslåtte endringer  86 250 

Inndekning  
Reduserte avsetning til disposisjonsfond  46 250
Reduksjon ekstraordinære avdrag på lån 40 000
Sum inndekning  86 250

25/23 Regional plan for senterstruktur og
handel. Politisk behandling etter
høring av planforslag.

20/29022-71 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar at planprosessen forlenges i tråd med justert framdriftsplan,
slik den er beskrevet i saken. 
2.Det legges opp til videre dialog spesielt med kommunene og med Statsforvalteren,
og til et justert planforslag som sendes på ny høring tidlig i 2024.

26/23 Regional plan for bolig, areal og
transport i kristiansandsregionen
(BAT-planen). Endelig behandling
etter høring.

21/08063-57 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Regional plan for bolig, areal og transport i kristiansandsregionen (2023-2050)
vedtas med de foreslåtte endringene etter høring. 
2.Handlingsprogram til Regional plan for bolig, areal og transport i
kristiansandsregionen (2023−2027) vedtas.
3.Planen erstatter Regional plan for kristiansandsregionen (2020−2050).

Endringer
ATP-planen:
Øyslebø skal ligge i sone hvor 80% av veksten skal skje-

Maksimumsnorm for parkering endres til 1 plass pr. 100 m2 for de kategoriene der
verdien er foreslått til 0,3 eller 0,5. 

Agder fylkeskommunen vedtar ikke mål om arealnøytralitet på nåværende tidspunkt.
Konsekvenser og utredning om hva en slik strategi vil innebære må utredes nærmere
før vedtak fattes.

Punkt nr 1 under «Strategier fra 2023» og punkt nr 1.1 under «Planretningslinjer.
Verdifulle arealer» tas ut av planen.

27/23 Regional plan for mobilitet for
Agder 2023-2033. Endelig
behandling etter høring

21/05358-36 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar regional plan for mobilitet for Agder 2023-2033, med tilhørende
handlingsprogram 2023-2025, jf.  § 8.4 i plan- og bygningsloven 
2.Planen erstatter følgende planer og strategier som dermed oppheves:
•Regional plan for samferdsel 2015−2020 (Vest-Agder)
•Regional transportplan Agder 2015−2027 
•Strategi for intermodal godstransport − kobling mellom sjø og jernbane (vedtatt
2018)
•Plan for kollektivtransporten i Vest-Agder 2015−2020 
•Strategiplan for trafikksikkerhet i Agder 2018−2029 
•Strategi for ladeinfrastruktur i Agder (vedtatt 2015)
Endringer:
Endring av setning i steg 19 punkt 9:
Endres fra «innføre nullutslipps - ferjesamband»
til «Se på muligheten for nullutslipps - ferjesamband»

Til handlingsprogrammet:  
•Legge til: «Samarbeide med kommunene og AKT for å få full oversikt over
flaskehalser for bussen» og «Få oversikt over områder som kan bli viktige park- and
ride knutepunkt i fylket
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28/23 Kompetansesenter for samliv og
samlivsbrudd - Forskning for å
styrke konsekvenser av
samlivsbrudd

22/09544-36 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune etablerer et samarbeid med Universitetet i Agder om
forskning for å styrke konsekvenser av samlivsbrudd slik det beskrives i saken og
vedlagt notat. 
2.Finansieringen dekkes ved bruk av midler avsatt i sak 73/21 Agder
fylkeskommunes økonomiplan 2022−2025, med en bevilgning på 1 mill. kroner i
2022, 2 mill. kroner i 2023 og 2 mill. kroner i 2024.

29/23 UNESCO Setesdal 23/14489-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget

1.Fylkestinget tek evalueringsrapporten til orientering, og sluttar seg til tilrådinga om
at det blir oppretta eit kulturarvråd som skal vere det overordna samarbeidsorganet
for eit langsiktig arbeid med UNESCO Setesdal. 
2.Agder fylkeskommune skal vere ein langsiktig partnar i UNESCO Setesdal og delta
aktivt ved å delta i kulturarvrådet og andre samarbeidsorgan som eventuelt blir
oppretta. 
3.Agder fylkeskommune forutsetter å vidareføre sitt bidrag i form av stillingsressurs
tilsvarande inneverande periode. Det forutsett at det blir etablert eit formalisert
samarbeid mellom fylkeskommunen, kommunane i Setesdal, museum, frivillige og
andre relevante aktørar, og ein vil avklare samla ressursbehov i fellesskap med dei
andre partane i UNESCO Setesdal.
4.Dei økonomiske rammene vil bli avklart i budsjett og økonomiplan for perioden
2024−27.

30/23 Behandling av voksne, betalende
pasienter i tannhelsetjenesten i
Agder

23/12186-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Av faglige og økonomiske årsaker opprettholdes behandling av voksne betalende
pasienter i Arendal og Kristiansand. 
Møtebehandling

31/23 Forskrift om ordensreglement -
revisjon 2023

23/06168-3 Fylkestinget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fylkestinget vedtar Forskrift om ordensreglement, slik det er presentert i «Forskrift
om ordensreglement – forslag etter høring 2023», med følgende endringer: 
Paragraf 8, avsnitt 3: 
-Setninga «rektor bør tilby deg å ha med en person i denne samtalen», erstattes med
«rektor skal tilby deg å ha med en person i denne samtalen». 

Paragraf 4, punkt 5)
Det regnes som fravær hvis du kommer mer enn 15 minutter for sent til timer som
varer 45 minutter, og 20 minutter for sent til timer som varer i 60 minutter eller mer.

32/23 Regional plan for fysisk aktive liv i
Agder. Fastsetting av planprogram
etter høring.

23/04134-23 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget fastsetter planprogrammet for regional plan for fysisk aktive liv i Agder
etter plan- og bygningsloven § 8-3, med de endringene som er foreslått etter høring.

33/23 Årsrapport 2022 for Regionale
Forskningsfond Agder

20/09682-65 Fylkestinget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Årsrapport for 2022 Regionale forskningsfond Agder tas til orientering. 

34/23 AKT Svipp i hele Agder 23/11300-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget i Agder ønsker å bidra til å utvikle et bedre kollektivtilbud i hele Agder
og følger med dette opp vedtak i sak 51/22, om å utvikle AKT som mobilitetsaktør
for hele Agder. 
2.Fylkestinget i Agder støtter satsingen på AKT Svipp. Gjennom evaluering,
videreutvikling og satsing på bestillingstilbudet AKT Svipp, er det ønskelig å kunne
tilby et mer tilgjengelig og relevant tilbud for flere innenfor de økonomiske rammene. 
3.Fylkestinget i Agder støtter at tilbudet videreutvikles med en forutsetning om
medfinansiering fra berørte kommuner på 40 prosent. Fylkeskommunens
økonomiske forpliktelser fastsettes gjennom den ordinære budsjettprosessen.
4.Fylkestinget ønsker at AKT inviterer administrasjonen i fylkeskommunen og
kommunene til et samarbeid, og at en gjennom dette samarbeidet sikrer god
medvirkning fra aktuelle brukergrupper.
Administrasjonen går i dialog med kommunene allerede sommeren/høsten 2023 for
å etablere samarbeid om AKT-svipp som kan følges opp i budsjettprosessene til
fylkeskommunen og kommunene for budsjettåret 2024. 

Vedtaket sendes alle kommuner etter behandling i fylkestinget
35/23 Agder kollektivtrafikk AS -

årsrapport 2022
23/12600-1 Fylkesutvalget

Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget tar årsrapporten fra Agder kollektivtrafikk for 2022 til orientering. 

36/23 Anbud på båttjenester i
Kristiansand kommune

23/12862-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget i Agder ber Agder kollektivtrafikk AS om å stille krav om tidsmessige
fartøy med hensyn til sikkerhet passasjerbekvemmeligheter og universell utforming.
2.Fylkestinget i Agder ber Agder kollektivtrafikk AS om å stille krav til
nullutslippsløsning for rutene Kongshavn − Randøyane og Høllen − Ny Hellesund. 

3.Fylkestinget i Agder gir fylkeskommunedirektøren fullmakt til å inngå en
finansieringsavtale med Kristiansand kommune, i tråd med føringer gitt i den
politiske saken.

37/23 Utvidelse av Nullvisjonen Agder til
hele Agder

23/12154-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å ansette en nullvisjonsleder øst i Agder.
2.Det gis fullmakt til å forhandle med samarbeidskommunene om justering av
regionene som dagens nullvisjonsledere har ansvar for.
Det er ein føresetnad at alle fylkets kommunar har eit likeverdig tenestetilbod i
trafikksikrings arbeidet. 

3.Det gis fullmakt til å forhandle med vertskommunene og samarbeidskommunene
om en ønsker å videreføre dagens ordning om at nullvisjonslederne er ansatt i
vertskommune, eller om de skal ansettes i fylkeskommunen. Som en del av
prosessen skal det avklare roller og oppgavefordeling, samt vurdere behov for
tydeligere stillingsbeskrivelser.

38/23 Ferjefritt Agder.
Fastlandsforbindelse for Hidra og
Andabeløy.

23/09586-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkestinget avslutter arbeidet med fastlandsforbindelser til Hidra og Andabeløy. 

39/23 Fv. 3804 Ose bru - planlegging,
prosjektering og anbudsutsetting

22/12581-14 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget vedtar å starte opp planlegging, prosjektering og anbudsutsetting, for
bygging av ny Ose bru. 
2.Prosjektet finansieres med omdisponering av konsesjonskraftmidler avsatt til rv. 9.
3.Konsesjonskraftmidlar som skal avsettast til rv.9 har økt betydeleg  meir enn dei
67 mill kr som er nemnt i saken, dette som fylgje av redusert trekk i rammetilskotet i
revidert nasjonalbudsjett og oppdatert prognose frå Konsesjonskraft IKS i mai. Det
opprettast dialog med Setesdal Regionråd om disponeringen av dei økte midlane til
tiltak på rv. 9.

40/23 Oppsummering ferjedriften i
Flekkefjord. Veien videre.

23/11609-1 Fylkesutvalget
Fylkestinget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkestinget er godt fornøyd med driften av ferjesambandene i Flekkefjord, og
regner med at erfaringene gjort i 2022 blir tatt med i neste års drift. 
2.Fylkeskommunen etablerer ikke noe beredskapssamband for strekningen Abelnes–
Andabeløy.
3.Administrasjonen og Flekkefjord kommune må gjennomgå nylig mottatte avtaler
og fremme en sak på utbedring av fergeleiet. Når ankomsten/kai til Risholmen er
utbedret opprettholdes dagens ordning til øya.
4.Fylkestinget følger bestemmelsen om gratis riksveiferjer og vedtar at
Hidrasambandet skal være gratis fra 16. august 2023. Det gjøres ikke unntak fra
bestemmelsene om statistikkopplysninger.
5.Agder Fylkesting forutsetter at ferjerutene minst opprettholdes på dagens nivå.
6.Fylkestinget ber om at de jevnlige dialogmøtene med velforeninger, kommune,
næringsliv og fylkeskommunen videreføres.

41/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Arendal
kommune og Agder
fylkeskommune

22/18107-4 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Agder
fylkeskommune og Arendal kommune, under forutsetning av at Arendal kommune
gjør likelydende vedtak i sin behandling 22.6.2023. 
Fylkesutvalget får fullmakt til å vedta eventuelle endringer i avtalen, dersom det blir
nødvendig med ny sak etter behandlingen i bystyret i Arendal.

42/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Evje og
Hornnes kommune og Agder
fylkeskommune

22/10596-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Evje og
Hornnes kommune og Agder fylkeskommune for 2023-2026, i tråd med vedtak i
kommunen 11.5.2023. 

43/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Bykle
kommune og Agder
fylkeskommune

21/21363-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtek forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Bykle
kommune og Agder fylkeskommune for 2023-2026. 

44/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Farsund
kommune og Agder
fylkeskommune

22/18423-2 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Agder
fylkeskommune og Farsund kommune, under forutsetning av at Farsund kommune
gjør likelydende vedtak i sin behandling 22.6.2023. 
Fylkesutvalget får fullmakt til å vedta eventuelle endringer i avtalen dersom det blir
nødvendig med ny sak etter behandlingen i kommunestyret i Farsund.
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45/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Froland
kommune og Agder
fylkeskommune

22/17578-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Froland
kommune og Agder fylkeskommune for 2023-2026. 
Partene skal samarbeide for å få på plass et systematisk folkehelsearbeid i
kommunen.
Dette innebærer
•Oversikt over de viktigste folkehelseutfordringene, samt vurderinger av årsaksforhold
og konsekvenser disse har og hvilke prioriteringer som bør gjøres for å løse
utfordringene.
•Oppfølging gjennom planverk, satsingsområder og konkrete tiltak.
•Partene ønsker å styrke samarbeidet om strukturelle og universelle tiltak som treffer
brede grupper av befolkningen. Det er et særlig fokus på en helhetlig satsing på barn
og unge og se eksisterende satsinger i sammenheng, og på å flytte fokus fra
reparasjon til helsefremmende og forebyggende innsats.

Endring i samarbeidsavtalen under "utdanning og levekår" - første kulepunkt under
mål:
•Kommunen skal jobbe for målet om tre lærlinger per 1000 innbyggere.

46/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Valle
kommune og Agder
fylkeskommune

21/21366-6 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtek forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Valle
kommune og Agder fylkeskommune for perioden 2023-2026. 

47/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Bygland
kommune og Agder
fylkeskommune

22/10524-9 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtek forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Bygland
kommune og Agder fylkeskommune for perioden 2023-2026. 

48/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Kvinesdal
kommune og Agder
fylkeskommune

22/17833-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Kvinesdal
kommune og Agder fylkeskommune for 2023-2026. 

49/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Vegårshei
kommune og Agder
fylkeskommune

22/12874-8 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Vegårshei
kommune og Agder fylkeskommune for perioden 2023-2026. Det forutsettes at
Vegårshei kommunestyre gjør tilsvarende vedtak i sin behandling 20. juni 2023. 

50/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Iveland
kommune og Agder
fylkeskommune

22/12685-5 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar forslag til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Iveland
kommune og Agder fylkeskommune for 2023-2026. 

51/23 Forslag til samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Åseral
kommune og Agder
fylkeskommune

22/09900-7 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtek forsalg til samarbeids- og utviklingsavtale mellom Åseral
kommune og Agder fylkeskommune for perioden 2023-2026. 

52/23 Årsmelding for eldrerådet i Agder 23/08436-3 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmelding for fylkeseldrerådet til orientering. 

53/23 Årsmelding for råd for likestilling,
inkludering og mangfold 2022

23/08048-2 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmeldingen til orientering. 

54/23 Årsmelding for ungdommens
fylkesutvalg 2022

23/04977-14 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmeldingen til orientering. 

55/23 Årsmelding for råd for personer
med funksjonsnedsettelse

23/08040-3 Fylkestinget Fylkestinget tar årsmelding for råd for personer med funksjonsnedsettelse til
orientering. 

56/23 Investeringsbudsjett for fylkesveg
2023 - bekreftelse av detaljbudsjett
vedtatt av hovedutvalg for
samferdsel

22/23877-3 Fylkesutvalget
Fylkestinget

Fylkestinget vedtar fordeling av investeringsbudsjett for fylkesveg, slik det fremgår av
hovedutvalgssak 6/23: 
1.Hovedutvalg for samferdsel vedtar den foreslåtte disponeringen av
investeringsmidlene for programområdene kollektiv, rekkverk- og TS-tiltak og trygg
skoleveg, slik det er beskrevet i sak og vedlegg. Administrasjonen gis fullmakt til å
prioritere prosjekter innenfor programområdet for rekkverk innenfor avsatt ramme. 

2.Ekstrabevilgning på 15 mill. kroner for 2023, til fullføring av Handlingsprogram for
fylkesveg vedtas fordelt slik: 
3,5 mill. kroner til fullføring av «asfalt på grus»-prosjekt på fv. 4045 
7,0 mill. kroner avsettes til oppstart på fv. 456 Hølleveien, fase 3 
4,5 mill. kroner avsettes som sikkerhet for pågående tunneloppgradering.

7/23 Interpellasjon fra representanten
Fredrik Jensen (Ap) -
Skolebruksplan
Kristiansandregionen

19/00018-109 Fylkestinget Fylkesordføreres svar: 
-Er fylkesordfører enig med Arbeiderpartiet i at det bør være balanse mellom de ulike
videregående skolene i og rundt Kristiansand? 

Ja, skolene i Kristiansandsregionen både bør og blir vurdert i sammenheng.
Søkermønstrene til elevene er en avgjørende faktor i hvilke linjer og klasser vi klarer å
opprette. Vi har sett at det er ikke så enkelt som å flytte en linje fra en skole til en
annen. I vedtaket til tilbudsstruktur for skoleåret 23/24 ble en linje innen idrettsfag
flyttet fra KKG til Søgne. Søgne fikk 3 søkere til 30 plasser, søkertallet var fortsatt
høyt ved KKG. Administrasjonen anbefalte da å flytte plassene tilbake til KKG for å
unngå at mange elever ble flyttet over på andre linjer, dette ville også hatt
ringvirkninger for andre elever. 

-Hvilke tanker gjør fylkesordføreren seg om det fremtidige tilbudet ved de fire skolene
i ytterkantene: Lillesand, Søgne, Vågsbygd og Vennesla videregående skole? 

Det er riktig som Fredrik Jensen påpeker at det i tilbudsstrukturen for 24/25 er
foreslått å redusere til to paralleller med studiespesialiserende ved Vågsbygd
videregående skole. Skulle det vise seg å være flere søkere vil det likevel bli opprettet
flere paralleller. Det er ønskelig å lykkes med alle skolene i Kristiansandsregionen for
å være rustet til den antatte befolkningsveksten i regionen. Til høsten skal det vedtas
ny inntaksforskrift. I behandling av ny forskrift vil administrasjonen fremlegge mulige
konsekvenser av ulike valg. 
Når det gjelder ressurser fordeles disse likt mellom skolene. Det er antall klasser som
er førende for ressursfordelingen, så nedgang i antall tilbud på en skole fører naturlig
nok til nedgang i budsjett. 

I fra skolestrukturen vil det også kommende år bli løftet frem en oppdatert sak om
Lillesand videregående skole. Da vil tilbudet ved denne skolen bli sett i sammenheng
med omkringliggende regioner og skoler. 

Når det gjelder Vennesla videregående skole stikkes spaden i jorda i disse dager for
investering i ny avdeling for bygg- og anleggsfag med to klasser på VG1 og en klasse
på VG2. Her får vi også en politisk sak om et lokale for samhandling mellom Tangen,
Søgne og Vennesla videregående skoler på Dalane. Det er også flyttet klasser i
teknologi- og industrifag og bygg- og anleggsteknikk til den nye flotte skolen på
Tangvall i Søgne. 
Det gjøres grep for å styrke kvaliteten på alle våre skoler. Søkertallene varierer fra år
til år. Det er ikke lenge siden Vågsbygd hadde oversøking på sine klasser i
studiespesialiserende. Til skoleåret 23/24 ser vi også at elevene har hørt på
signalene og søkt yrkesfag i et større omfang enn tidligere. Det har gjort at trykket på
studiespesialiserende har gått ned, noe som har gått ut over Vågsbygd og Søgne.
Samtidig ser vi at Vennesla videregående i år har hatt en god innsøking til VG1
studiespesialiserende.
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Spørsmål fra representanten Gro
Bråten (Ap)

Fylkestinget Fylkesordførerens svar: 
Hvor mange klager handler det om i 2023? 

Fra 1. januar til og med 14. juni har vi mottatt 17 skriftlige klager på Intercab-Ridel og
TT-kjøringen i kristiansandsområdet. 
Det kan også nevnes at Ridel kjører i overkant av 2.400 TT-turer i gjennomsnitt i
kristiansandsområdet per måned, og har så langt i 2023 kjørt omtrent 11.000 TT-
turer. 17 klager er derfor lite hvis en regner i prosent av antall turer, men en klage er
en for mye, og vi tar alle klager på største alvor. Hver enkelt klage blir svart ut av
Ridel. Administrasjonen i fylkeskommunen holder også jevnlige møter med Ridel for
å følge opp klager og tiltak.
Hva er innholdet i klagene?

Lang ventetid ved sentralbord
Ridel har i etterkant av klager på ventetid økt bemanningen på kundesenteret med en
person på dagtid.

Manglende kapasitet på biler som kan ta med rullestol
Ridel har i etterkant av klager økt kapasitet med en bil ekstra som har plass til
rullestol. Denne ekstra bilen har ikke skolekjøring og er også tilgjengelig for brukerne i
perioden morgen og ettermiddag med skolekjøring.

Dårlig lokalkunnskap hos kundebehandlere som jobber i perioden kveld/natt
Ridel har kjørt opplæring for personer som håndterer kundebehandling på kveld/natt.

Sjåføren mangler oversikt over hva brukeren skal betale i egenandel
For å bedre på dette har Ridel laget oversikt til sjåførene over egenandel på de ulike
gruppene. Denne oversikten er laminert og alle sjåfører har denne i bilen. Det er
ønskelig å få en slik oversikt digitalt. Nå er det mye manuelt i TT-ordningen. Vi har et
mål om å få på plass en ny, felles TT-ordning for Agder, men vi avventer å komme
inn i en felles nasjonal ordning.

Bestilt bil som ikke kommer til avtalt tidspunkt
Hvis bil fra Ridel ikke kommer til avtalt tidspunkt, kan bruker bestille taxi fra en annen
operatør og få utgiftene refundert. Ridel viser også til at en sjåfør som avviser en tur
får prikkbelastning. Ridel presiserer at det er viktig for å unngå misforståelser at
bruker bestiller tur fra eksakt adresse, ikke et stedsnavn. Sjåførene kjører på GPS.

Språkproblemer 
Flere brukere klager på at sjåfører er dårlige i norsk. Ridel forklarer at det er stor
gjennomtrekk av sjåfører og utfordrende med språket. Alle sjåfører må ha
gjennomført teori og praksisprøve i Statens vegvesen. Den inneholder lover og regler,
kundeservice og kjøring etter GPS. Hele prøven blir gjennomført på norsk.
Ridel oppfordrer også sjåfører til å bruke norsk i hverdagen. På kontoret snakker de
konsekvent norsk med hverandre.

Service
Det har kommet klage på mangelfull service fra sjåføren. Ridel melder tilbake at de
presiserer overfor sjåfører hvor viktig det er med god service samt å feste rullestoler
og sikkerhetsbeltet ordentlig og holde fartsgrensene. 

Sak på Facebook medfører ikke riktighet
Det har versert en historie på Facebook om en dårlig opplevelse med TT-
kjøring.  Denne historien stemmer ikke med faktiske forhold. Det har heller ikke
kommet noen skriftlige klager på dette.

Hvordan følges kontrakten med Ridel opp?
Hver enkelt klage blir svart ut av Ridel. Administrasjonen i fylkeskommunen holder
også som sagt jevnlige møter med operatør, løyvehavere og brukerrepresentanter for
å følge opp klager og tiltak.
Administrasjonen har avholdt to oppfølgingsmøter i 2023, den 9. februar og 12. juni.
Alle klager siden sist blir gjennomgått og det blir enighet om hvilke tiltak som må
gjøres.
Konklusjon og oppfølging fra møtet 12. juni:
•Ridel skal organisere en opplæring for sjåfører sammen med brukerne i å håndtere
og sikre ulike type rullestoler i september. Tilsvarende opplæring ble også utført i fjor,
men det er imellomtiden kommet nye sjåfører.
•Ridel skal gå igjennom kvalitetshåndboka og veileder med sjåførene på nytt.
•Brukerrepresentant skal informere brukerne på nytt om hvor viktig det er å bestille
tur til eksakt adresse siden sjåfører kjører etter gps. 
Hva er varighet på avtalen med Intercab-Ridel?
Avtalen varer frem til 30.6.2024. Det er også mulig å ta ut enda en opsjon på 6 mnd.
Det vil si lengste mulige avtaleperiode blir fram til 31.12.2024.

Hvordan skal avtalen evalueres?
Administrasjonen vurderer avtalen gjennom jevnlige oppfølgingsmøter, ved
gjennomgang av klager, ved vurdering av hvordan tiltakene fungerer og ved å se på
antall klager. I fjor ble det også ilagt gebyr. Så langt ser man at antall klager går
betydelig ned og at avtalen i hovedsak fungerer etter hensikt.

Spørsmål fra representanten Lill
May Vestly (FrP) -
Hospiteringsordning ved UIA for
elever med ekstraordinært
læringspotensiale

Fylkestinget Fylkesordførerens svar: 
UNG-ordningen på Universitet i Agder er et tilbud til elever i vgs som har fullført
relevant kompetansekrav i fag fra videregående skole med karakteren 5 eller 6, og for
øvrig ha normal progresjon. Det er den videregående skolen som søker på vegne av
eleven. 

Som UNG-elev har eleven rett til å følge undervisning og ta eksamen i et bestemt
emne ved UiA. Tilbudet gis i ulike emner i blant annet matematikk, engelsk, fransk,
tysk språk og historie. Når eleven har fullført videregående skole, og kan
dokumentere oppnådd generell studiekompetanse, kan eleven få skrevet ut en
karakterutskrift, der oversikt over hvilke emne eller emner på UiA som er bestått.

Kristiansand katedralskole Gimle har et formelt samarbeid om forsering for elever i
Vg3 som følger Innovatørlinja. Hvert år tar elevene i gruppa et 10 studiepoeng studie
i entreprenørskap på UiA gjennom Ung-programmet, og det er håndterbart å legge til
rette for dette timeplanmessig.  

UNG-ordningen er  i utgangspunktet en meget god ordning for elever med stort
læringspotensial i ett eller flere av studiefagene UiA tilbyr. Det er uproblematisk for en
skole å timeplanmessig tilrettelegge for en gruppe elever, men mer krevende å
tilpasse timeplanen for enkeltelever. 

Fylkesordfører ber administrasjonen vurdere muligheten for å informere om dette
tilbudet i alle skolene og i fylkeskommunens generelle utdanningsinformasjon, og
eventuelt tilrettelegge for at elever fra hele Agder, som innfrir kravene, kan få benytte
dette tilbudet.

2020.04.14 Administrasjonsutvalget 1/20 Godkjenning av protokoll fra møte
04.12.2019

20/08315-2 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 04.12.2019. 

2020.05.12 Administrasjonsutvalget 8/20 Godkjenning av protokoll fra møte
14.04.2020

20/08315-5 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 14.04.2020. 

2020.06.02 Administrasjonsutvalget 12/20 Godkjenning av protokoll fra møte
12.05.2020

20/08315-8 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 12.05.2020. 

16/20 Eventuelt 02.06.2020 20/08315-9 Administrasjonsutvalget Atle Oanes tok opp følgende på vegne av de tillitsvalgte: • Åpen post i gamle vest
hadde de en ordning i administrasjonsutvalget, hvor de ansatte hadde mulighet til å
belyse saker som ikke nødvendigvis skulle opp til politisk behandling. Denne
muligheten ble ikke brukt i gamle aust. Det er en mulighet for de ansatte til å belyse
for politikerne saker som gjelder forholdet mellom fylkeskommunen som
arbeidsgiver og de ansatte, men som ikke etterfølgende skal opp til politisk
behandling. Muligheten er ikke eksplisitt omtalt verken i Kommuneloven eller vårt
eget reglement for administrasjonsutvalg. Formuleringen i loven er ganske rund. Om
det skal kalles Åpen post eller dette hører hjemme under Eventuelt, har vi i og for seg
ikke noen mening om. Administrasjonsutvalget er enige om at administrasjonen
utarbeider en sak etter sommeren etter at dette har vært tatt opp i HSU. 

2020.09.08 Administrasjonsutvalget 17/20 Godkjenning av protokoll fra møte
02.06.2020

20/08315-11 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 02.06.2020 

19/20 Administrasjonsutvalgets
tidsramme utvides til 90 minutter

20/24829-2 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalgets tidsramme utvides til 90 minutter for å kunne gi bedre
tidunder eventuelt på sakslista 

2020.10.06 Administrasjonsutvalget 21/20 Godkjenning av protokoll fra møte
08.09.2020

20/08315-17 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 08.09.2020. 

2020.11.10 Administrasjonsutvalget 25/20 Administrasjonsutvalget
godkjenner protokoll fra møte
06.10.2020.

20/08315-21 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 06.10.2020. 
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2020.12.01 Administrasjonsutvalget 27/20 Godkjenning av protokoll fra møte
10.11.2020

20/08315-25 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 10.11.2020. 

2021.01.19 Administrasjonsutvalget 1/21 Godkjenning av protokoll fra møte
01.12.2020

21/00570-1 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 01.12.2020. 

2021.02.02 Administrasjonsutvalget 2/21 Godkjenning av protokoll fra møte
19.01.2021

21/00570-5 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 19.01.2021. 

2021.03.16 Administrasjonsutvalget 3/21 Godkjenning av protokoll fra møte
02.02.2021

21/00570-7 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 02.02.2021. 

2021.04.07 Administrasjonsutvalget 6/21 Godkjenning av protokoll fra møte
16.03.2021

21/00570-11 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 16.03.2021. 

2021.05.11 Administrasjonsutvalget 10/21 Godkjenning av protokoll fra møte
07.04.2021

21/00570-14 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 07.04.2021. 

2021.06.08 Administrasjonsutvalget 13/21 Godkjenning av protokoll fra møte
11.05.2021

21/00570-18 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 11.05.2021. 

18/21 Eventuelt 08.06.2021 21/00570-19 Administrasjonsutvalget Gro Bråten:•Overtallighet og YFF 
Det er nå fattet vedtak om hvilke tilbud som skal settes i gang ved våre videregående
skoler for skoleåret 2021-22. Vi ønsker en generell orientering om arbeidet som nå
gjøres i forhold til overtallige lærere og hvordan vedtatt tilbudsstruktur slår ut. Kan en
allerede nå si hvor mange lærere som blir overtallige og hvordan en ser for seg å løse
dette? 

Vi ønsker også svar på hvordan administrasjonen vil sikre en pedagogisk oppfølging
for elever i YFF, og om det er riktig at administrasjonen ser for seg å kutte ned på
antall timer som elever følges opp. 

Administrasjonen orienterte. 

Beate Marie Johnsen (V) fremmet oversendelsesforslag:
HUK bes om å ta en gjennomgang av YFF faget, og organisering rundt dette. 

Forslaget ble ikke realitetsbehandlet.
2021.08.31 Administrasjonsutvalget 19/21 Godkjenning av protokoll fra møte

08.06.2021
21/00570-22 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 08.06.2021. 

2021.09.21 Administrasjonsutvalget 21/21 Godkjenning av protokoll fra møte
31.08.2021

21/00570-26 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 31.08.2021. 

2021.10.12 Administrasjonsutvalget 23/21 Godkjenning av protokoll fra møte
21.09.2021

21/00570-30 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokollen fra møte 21.09.2021. 

2021.11.30 Administrasjonsutvalget 27/21 Godkjenning av protokoll fra møte
12.10.2021

21/00570-34 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 12.10.2021. 

2021.12.21 Administrasjonsutvalget 30/21 Godkjenning av protokoll fra møte
30.11.2021

21/00570-38 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 30.11.2021. 

2022.01.25 Administrasjonsutvalget 1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
21.12.2021

22/00169-1 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 21.12.2021. 

2022.02.15 Administrasjonsutvalget 4/22 Godkjenning av protokoll fra møte
25.01.2022

22/00169-4 Administrasjonsutvalget Administrasjonsutvalget godkjenner protokoll fra møte 25.01.2022. 

06.06.2023 Administrasjonsutvalget Eventuelt -
administrasjonsutvalget
06.06.2023

23/00009-11 Administrasjonsutvalget Representanten Vemund Jensen fremmet følgende forslag til vedtak som ble
enstemmig vedtatt: 
1)Det er ønskelig at administrasjonen i behandlingen av verbalforslag 32 under sak
70/22 gir en oversikt over hvor mange timer undervisning med lærer hver enkelt
yrkesfagklasse i våre videregående skoler i Agder fylkeskommune fikk i skoleåret
2022/2023. 
2)Det er også ønskelig at det i forbindelse med saken gjennomføres en evaluering av
hvordan det overordnede prinsippet «Lokalt på skolene foretas det en pedagogisk og
faglig vurdering av elevenes behov for oppfølging fra faglærer når elevene er ute i
praksis.»

2019.12.04 Fylkesutvalget 8/19 Oppnevning av meklingsutvalg 19/00015-25 Fylkesutvalget Som Agder fylkeskommunes meklingsutvalg oppnevnes:1. Fylkesordfører Arne
Thomassen med vara Torunn Ostad 2. Fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad med vara
Janne Nystøl3. Opposisjonsleder Gro Bråten med vara Oddbjørn Kylland 

15/19 Reglement for bruk av
fylkeskommunal elbil for
fylkesordførerog fylkesvaraordfører

19/00015-27 Fylkesutvalget 1. For fylkesordfører og fylkesvaraordfører stilles det el-bil til disposisjon. Bilen stilles
til fri disposisjon. Det vil derfor ikke bli utbetalt kjøregodtgjørelse med mindre
reiseavstanden vanskeliggjør bruk av el-bil. 2. Fylkeskommunen dekker utgifter til
hensiktsmessig ladeinfrastruktur/ladestasjon hjemme hos fylkesordfører og
fylkesvaraordfører. 3. Fylkesordfører og fylkesvaraordfører kompenseres med et
månedlig beløp på 1 500 kr for lading av elbil i eget hjem. 4. Utgifter til bom,
parkering, og eksterne ladestasjoner dekkes av fylkeskommunen. 5.
Fylkeskommunen dekker utgifter til dekkhotell, dekkskift og andre bilholdrelaterte
utgifter. 6. Fylkesordfører og fylkesvaraordfører plikter å overholde bilens
serviceprogram i avtaleperioden. 7. Bilordningen skattlegges som firmabil. 

31/19 Karriereveiledning og opplæring av
voksne på Agder

19/00015-33 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Saken tas til orientering 

2020.01.28 Fylkesutvalget 1/20 Regional planstrategi for Agder
2020-2024 - høringsutkast

20/00812-1 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune sender forslag til Regional planstrategi for Agder 2020-2024
på høring. Høringsfristen settes til 16. mars 2020.01.28Skolebruksplanen for Agder
blir en del av regional planstrategi. Kompetansestrategi opprettholdes inntil videre.
Opphør av strategien revurderes når handlingsprogrammet for Regionplan 2030 er
vedtatt. 

2/20 Handlingsprogram for Regionplan
Agder 2030 – invitasjon til ågi
innspill

20/00787-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget inviterer kommuner, regional stat, organisasjoner og andre
samfunnsaktører i Agder til å gi innspill til Regionplan Agder 2030 sitt
handlingsprogram for perioden 2020-2023. Nytt kulepunkt: Hovedutvalgene gis
anledning til å jobbe med handlingsprogrammet i utvalgene, før endelig plan
foreligger. Videre inviteres ulike brukergrupper inn i prosessen hvor de tre rådene for
eldre, ungdom og mennesker med nedsatt funksjonsevne inviteres spesielt. Endring i
kulepunkt fem under prinsipper og omfang, s. 3 i handlingsprogrammet:
Handlingsprogrammet kan også beskrive tiltak som skal gjennomføres i et
samarbeid mellom to eller flere parter, og tiltakene skal være forankret hos de som
skal bidra i gjennomføringen. 

3/20 Høring endret konsesjon
Skorveheia vindkraftverk

20/00675-1 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune mener ikke at samfunnsnytten ved økt produksjon av
fornybar energi veier opp for de økte negative konsekvenser i forhold til
synlighet/landskap, skyggekast og fugl, og anbefaler ikke at konsesjonen endres
som omsøkt for Skorveheia vindkraftverk. 
Saken fremlegges som referatsaker til hovedutvalg for næring, klima og miljø.

Dersom NVE finner å kunne godkjenne endringer i konsesjonen, mener Agder
fylkeskommune at følgende vilkår må legges til grunn:
• Grenseverdier for støy må overholdes. Avbøtende tiltak må gjennomføres dersom
det i etterkant viser seg at støyen overskrider grenseverdiene ved bebyggelse
• Dersom det av hensyn til sikkerheten for luftfarten må benyttes lysmarkering på
turbinene, forutsettes det at det benyttes radarstyrt lys for å minske synligheten og
den negative helsemessige påvirkningen
• For å ivareta hensynet til fugl, må det settes vilkår for godkjenning av MTA- og
detaljplan i tråd med konklusjonen i fagrapport fra Ecofact (rapport 683)
• Forventet omfang av skyggekast fra turbinene må holdes innenfor gjeldende
grenseverdier. Avbøtende tiltak (for eksempel periodevis nedstenging av turbiner) må
gjennomføres om nødvendig
• Det må etableres min. 5 parkeringsplasser ved FV44 etter at anleggsarbeidet er
ferdig
• Det må etableres overvåkingsprogram i tråd med notat fra Rådgivende Biologer AS
for å sikre vannkvalitet, spesielt med tanke på nedstrøms settefiskanlegg
• Det må etableres prøvetaktingsopplegg for anleggsperioden som angitt i notat fra
Rådgivende Biologer AS

Arbeidet med konsesjonen til Skorveheia vindkraftverk startet i 2008. Fylkesutvalget
mener det er uheldig at slike eldre konsesjoner ikke vurderes på nytt. Eldre
konsesjoner bør ses i sammenheng med nye konsesjonssøknader som foreløpig er
satt på vent eller som foreslås i fremtiden. 

Fylkesutvalget mener i tillegg at skattesystemet for vindkraft må endres slik at en
større del av verdiskapingen kommer vertskommunene og regionene til gode.
Fylkesutvalget mener at uberørt natur skal bevares og at motstanden lokalt må
lyttes til, derfor ber Agder fylkeskommune staten om å legge til rette for at Norge tar
en posisjon i forhold til utvikling av flytende havvind.

4/20 Søknad om støtte til Lucas
brystkompresjonsmaskin

20/01293-1 Fylkesutvalget Søknad om støtte til Lucas brystkompresjonsmaskin avslås. 
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5/20 Orientering om hovedprosjekt
Likestilt Arbeidsliv

20/01367-1 Fylkesutvalget Saken tas til orientering. Fylkesutvalget oppfordrer prosjektet til å rekruttere
kommuner og bedrifter i hele Agder. 

6/20 Ny innstilling av medlemmer til
regionale rovviltnemder i Agder

20/01042-1 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget i Agder fylkeskommune innstiller følgende kandidater til
rovviltnemndene i region 1 og 2:Som kandidat til Region 1 velges:Kvinne: Beate Marie
Johnsen (V) Mann: Kai Steffen Østensen (Ap)Som kandidat til Region 2
velges:Kvinne: Margit Dale (Sp)Mann: Oddbjørn Kylland (Sp)(Merknad: vedtaket er
senere justert). 

7/20 Regionplan Lister 2030 -
oppnevning av to representanter til
styringsgruppe for planarbeidet

20/00813-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget oppnevner følgende fylkestingspolitikere til styringsgruppa for
Regionplan Lister 2030:1. Gro Bråten (Ap)2. Arne Thomassen (H)Felles varamedlem:
Bjørn Ropstad (KrF). 

8/20 Oppnevning av nytt styre for
Fagskolen i Agder

20/01610-5 Fylkesutvalget Fylkesutvalget oppnevner følgende styre til Fagskolen i Agder: Styreleder: Aase
Synnøve HobbeslandNestleder: Ingrid Williamsen (FrP)Fra KS: Fast medlem: Aase
Synnøve Hobbesland Vara: KS bes komme med navn Fra NHO: Fast medlem: Anne
Klepsland Simonsen Vara: Svein Jåtun For LO: Fast medlem: Dagfinn Svanøe Vara:
May Lene Noddeland 

2020.02.25 Fylkesutvalget 9/20 Fylkesutvalget godkjenner
protokoll fra møte 28.01.20

20/06256-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 28.01.20. 

15/20 Tomt for ny videregående skole på
Tangvall i Kristiansand kommune

20/08994-4 Fylkesutvalget Fylkesrådmannen tilrår at Agder fylkeskommune og Kristiansand kommune kan gi
samtykke til at en privat entreprenør kan bygge et underjordisk garasjeanlegg i deler
av tomta på 23 000 m2 som er avsatt til nytt skolesenter på Tangvall. 

16/20 Åseral kommune -
kommunedelplan for friluftsliv -
Bortelid-Ljosland 2020-2030

20/00702-1 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune mener at Kommunedelplan for friluftsliv - Bortelid-Ljosland
2020-2030 er et godt utgangspunkt for å utvikle et attraktivt helårstilbud ved Bortelid
og Ljosland. 
2.Agder fylkeskommune er tilfreds med at kommunen, av hensyn til villreinens
leveområder og Heiplanens føringer for Nasjonalt villreinområde og Hensynssone
villrein, likevel ikke etablerer de foreslåtte maskinpreparerte skiløypene:
a.Nr. 10. Langevatn – Pytten
b.Nr. 13 Finndalen – Steinsbudalen- Finndalsfjellet- Skrivaren

3.Agder fylkeskommune anbefaler at det stilles rekkefølgekrav som sikrer at de mest
konfliktfylte løypene etableres sist. Det bør også stilles krav som sikrer at løyper i
INON-områder blir mest mulig landskapstilpasset, f.eks. med valg av stedegen
vegetasjon som toppdekke. 

4.Agder fylkeskommune mener kommunen bør sørge for at løypenettene ved
Ljosland og Bortelid kobles sammen via Midtheia og ved Langestøl.
Tilskuddsordningen «Sikring av friluftslivsområder» anbefales for å stimulere til
avtale med berørte grunneiere.

5.Agder fylkeskommune ønsker å bidra med informasjon og merking av utvalgte
kulturminner som ligger i tilknytning til turløypene.

17/20 Uttalelse til forslag til planprogram
kommuneplanen samfunnsdel -
Kvinesdal 2040

20/00770-3 Fylkesutvalget Pkt. 1. Agder fylkeskommune mener at hovedretningen i planprogrammet er i tråd
med regionale og nasjonale føringer.  Pkt. 2. Kommunens bes om å nyttiggjøre seg
innspill og merknader som fremkommer i saksutredningen. Pkt. 3. Fylkesutvalget i
Agder ber også Kvinesdal kommune om å ta med seg følgende innspill i videre
planarbeid: •Kommunen legger til rette for å innføre femdagersskole i Kvinesdal
kommune. •Sikrer et helhetlig LHBT-perspektiv for barn, unge, voksne og eldre i
kommunen. 

18/20 Harmonisering av
fylkeskommunens saksbehandling
i dispensasjonssaker etter plan og
bygningsloven

20/07721-1 Fylkesutvalget •Agder fylkeskommune vil prioritere å veilede kommunene i arbeidet med å utarbeide
gode kommuneplaner, kommunedelplaner og større reguleringsplaner. I dette
arbeidet skal vi også jobbe for å ivareta regionale interesser. 
•Som hovedregel vil det ikke bli gitt skriftlige innspill til kommunene på søknader om
dispensasjon etter plan- og bygningsloven. 
•Agder fylkeskommune ønsker fremdeles å få følgende dispensasjonssaker fra
kommunene for uttalelse: 
oDispensasjon fra Regional plan for Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane og Setesdal
Austhei (Heiplanen) 
oDispensasjoner i statlig sikra friluftsområder
oDispensasjoner til planer som fylkeskommunen har reist innsigelse til (dersom
dispensasjonen omhandler samme forhold som innsigelsen)
oDispensasjoner fra regionale planer som omhandler planbestemmelse
oDispensasjon fra hensynssone kulturmiljø/bevaringsformål, tiltak på bygg fra før
1850 og tiltak nærmere enn 100 meter fra automatisk fredete kulturminner
oDispensasjoner fra arealplan som omhandler fylkesveg

19/20 Stedsutvikling 2020 - Rammer og
føringer for tilskudd

20/00992-2 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune lyser ut kr. 1 000 000 som tilskudd til kommunene til deres
arbeid med utarbeidelse av bl.a. mulighetsstudier, byromsanalyser,
grøntstrukturanalyser, visualiseringer og faglige samlinger. For nærmere føringer og
kriterier for tilskudd vises til saksfremstillingen.  Pkt. 2Fylkesrådmannen gis fullmakt
til å fordele tilskuddsmidlene.Pkt. 3Beløpet dekkes innenfor vedtatt årsbudsjett til
planavdelingen. 

20/20 Søknad fra Kirkens SOS om
driftsstøtte for 2020 imøtekommes
med 350.000 kroner.Beløpet
belastes fylkesutvalgets
disposisjonskonto

20/05787-2 Fylkesutvalget Søknad fra Kirkens SOS om driftsstøtte for 2020 imøtekommes med 350.000
kroner.Beløpet belastes fylkesutvalgets disposisjonskonto 

21/20 Søknader om frie midler -
Folkehelse

20/02920-1 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune bevilger 250 000 kroner til Senter Mot Seksuelle Overgrep
(SMSO)2.Agder fylkeskommune bevilger 150 000 kroner til T5-senteret, Kirkens
bymisjonBeløpene belastes fylkesutvalgets disposisjonskonto (700401.400.020) 

22/20 Invitasjon til samarbeidsprosjekt 20/07053-1 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune tar imot invitasjonen fra Arendal kommune til å delta i
samarbeidsprosjektet knyttet til statlige arbeidsplasser i regionen. Prosjektets
varighet er ett år med mulighet for forlengelse i ytterligere to år. 2.En forutsetning for
Agder fylkeskommunes deltagelse er at prosjektet får et Agder-perspektiv, slik at
utviklingen med hensyn til statlige virksomheter i hele Agder vil være sentral.
3.Bevilgningen for 2020 tas fra midler avsatt til fylkesutvalgets disposisjon.
4.Kristiansand kommune inviteres inn som deltager i samarbeidsprosjektet.
5.Fylkesordføreren får fullmakt til å undertegne endelig samarbeidsavtale knyttet til
prosjektet. 

23/20 Strategisak KS - Debatthefte 2020 20/08767-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget slutter seg til de vurderinger som fremkommer i saken 

24/20 Høring på forslag til ny strategi for
Nordsjøkommisjonen (NSC)

20/07232-1 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune slutter seg til strategiens mål og tematiske prioriteter, som
vurderes som relevante og å ha merverdi for samarbeid på tvers av grenser i
Nordsjøregionen. Strategien samsvarer i hovedsak godt med Regionplan Agder 2030
og flere fylkeskommunale sektorplaner. 2.Det anbefales at strategien tydeliggjør
hvordan Nordsjøkommisjonen skal bidra til å oppnå målene.3.En
konsekvensanalyse av hvordan Storbritannias utmeldelse av EU vil påvirke
forutsetningene for samarbeid i Nordsjøregionen og mulighetene til å gjennomføre
strategien bør innarbeides i strategidokumentet. 

25/20 Endrede vedtekter for Skyttel AS 20/03023-4 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune godkjenner de endrede vedtektene for Skyttel AS. 

26/20 Oppnevning til styreverv 20/08309-1 Fylkesutvalget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

2020.03.17 Fylkesutvalget Merknad til innkalling og saksliste Fylkesutvalget Merknader til innkalling og saksliste: Torunn Ostad (H) viste til at noen
saksdokumenter til møtet ble sendt seint og de var ikke lesbare i First Agenda.
Tidligere har dette fungert godt i First Agenda.Oddbjørn Kylland (Sp) ønsket å få
innstillingen av hovedutvalgene til neste utvalg. 

28/20 Godkjenning av protokoll fra møte
25.02.20

20/06256-9 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 25.02.2020. 

29/20 Utlysning av LIM-tilskudd til
kommuner

20/09839-1 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget lyser ut tilskudd til oppfølging av Regional plan for likestilling,
inkludering og mangfold på Agder. 2.Det forutsettes at søkere bidrar med
egeninnsats på 50 % av det totale budsjettet. 3.Det kan søkes om tilskudd i
størrelsesorden mellom 200 000 kroner og 500 000 kroner per prosjekt eller tiltak.
4.Søknader hvor flere kommuner samarbeider prioriteres. 5.Tilskuddsmottakere skal
rapportere tilbake til fylkeskommunen om gjennomføring og effekter av det
iverksatte tiltaket. 
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31/20 Svar på høringsbrev til berørte
fylkeskommuner vedrørende
forslag til endringer i rutetilbudet
for tog på Sørlands-, Jær- og
Arendalsbanen

20/08844-7 Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

1. Agder fylkeskommune er positive til endringer som gjør toget til et mer
konkurransedyktig alternativ til andre transportmidler på strekningene Kristiansand
– Oslo og Kristiansand – Stavanger. Nye avganger er svært positivt. 
2. Agder fylkeskommune støtter forslaget til stive rutetider med avganger til faste
tidspunkt. 

3. Agder fylkeskommune ser ikke at endringene på foreslåtte kutt på
morgenavgangen fra Kristiansand til Oslo kl.04.12 vil medføre netto tilvekst av
togreisende, da avgangstidspunktet fra Kristiansand er for tidlig for å være et reelt
alternativ til fly fra Kjevik til Oslo. 
Kutt i stoppmønsteret vil samtidig redusere mulighetene for kollektivtransport i
distriktene. Eksisterende stoppmønster anbefales derfor opprettholdt. 

4. Agder fylkeskommune ser ikke at estimert tidsbesparelse fra Kristiansand til
Stavanger på den aktuelle morgenavgangen vil være av så stor betydning at dagens
stoppmønster bør endres. Ankomst Stavanger kl 08.05 å være et fornuftig tidspunkt
for alle typer passasjerer. 

5. For å betjene dagens forretningsmarked på en bedre måte anmodes Go-Ahead om
å etablere en egen ekspressrute fra Kristiansand til Oslo, med avreise ca. kl. 06.00 på
hverdager, med inntil tre stopp på vei til Oslo. Tilsvarende ekspressrute i retur på
ettermiddagen. Dette vil gi flere reisende en reell mulighet til å velge miljøvennlige
alternativer. 

6. Agder fylkeskommune ber om at et tilbud om ventende sovevogn i forkant av
avgang fra Kristiansand kl. 02.15 vurderes etablert. 

7. Agder fylkeskommune legger til grunn at det opprettholdes korrespondanse
mellom Sørlandsbanen og Arendalsbanen på alle avganger. 

8. Agder fylkeskommune påpeker at en god og stabil digital infrastruktur langs hele
reiseruten er avgjørende for at flere velger toget som sitt førstevalg. 

9. Agder fylkeskommune minner om at endrede stoppmønstre ikke skal være en
hvilepute for investeringer i jernbaneinfrastruktur. 

10. Agder fylkeskommune vil oppfordre Go-Ahead om å kartlegge og utdype sine
planer for å øke passasjergrunnlaget på korte strekninger i Agder, såkalte
pendlerreiser.

32/20 Birkenes kommune -
Meklingsresultat av innsigelse til
kommuneplanens arealdel

20/01399-4 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune slutter seg til meklingsprotokollen datert 11.12.19 og
frafaller innsigelsen. 

33/20 Lillesand kommune: Høring av
konsesjonsendring og MTA-plan
for Lillesand vindkraftverk

20/08354-4 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Agder fylkeskommune mener at produksjon av fornybar energi skal gjøres på en
mest mulig bærekraftig måte. Det skal tas hensyn til viktige naturverdier jf.
Regionplan Agder 2030. Agder fylkeskommune mener derfor at: 
a) Det må søkes løsninger som unngår sprengning i sulfidholdig fjell, for å unngå
forurensning av vannforekomster jf. regional plan for vannforvaltning for vannregion
Agder 2016 – 2021.

b) Det må av klimahensyn søkes løsninger slik at man unngår myrer, slik at det ikke
frigjøres karbon og at myras funksjon til rensing og flomdemping ivaretas.

c) Det bør stilles krav om at veiene skal være åpne for friluftsaktiviteter.

d)Innenfor rammene som kan aksepteres av Avinor etableres radarstyrt lysteknologi
eller tilsvarende for å dempe de negative landskaps-virkningene

e)Det skal gjøres tiltak av utbygger som sikrer at inngrepet ikke medfører skade for
fugle- og dyreliv.
Utbygger har ansvar for å dokumentere at slike tiltak er utført.
Det skal rapporteres halvårlig på hvilke konsekvenser tiltaket har hatt for fugle- og
dyreliv, slik at nødvendige tiltak kan settes inn.

f)Retningslinjene til Lillesand kommune for saksbehandling av planer og tiltak
innenfor områder med potensielt sulfidholdig berggrunn må følges før internveier
anlegges.

34/20 Oppnevning til
yrkesopplæringsnemnda i Agder
fylkeskommune - supplering

20/09855-1 Fylkesutvalget 1.Fylkesrådmannen tilrår at følgende personer supplerer yrkesopplæringsnemnda:
a.Fra YS: Fast representant: Synnøve H. Prebensen Personlig vara: Thor Arne
Thorkildsen b.Fra elevorganisasjonen: Personlig vara for Rahman Rezai: Zhile
Shenc.Personlig vara for Caroline Iglebæk: Alexander Liane 2.Lærlingerepresentanten
Caroline Iglebæk får blir fullverdig medlem av yrkesopplæringsnemnda.
3.Reglementet for yrkesopplæringsnemnda endres i samsvar med forslaget til
supplering. 

35/20 Endring av diverse valg 20/08309-7 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtak1.Agder fylkeskommune oppnevner til stiftelsen Hestmandens
styre: •Medlem Ingrid Williamsen (Frp) •Vara Karin Hodne (Ap) 2.Mariann Slettene
(Frp) erstatter Edwald Terjesen (uavhengig) som medlem av landbruksforum. 3.
Valgene annulleres og administrasjonen oppnevner representanter til styrene i IKT
Agder og Agder Arbeidsmiljø. 4. Fylkesutvalget ber administrasjonen gå gjennom
alle selskap fylkeskommunen er eier av, slik at valgnemnda kan få en god og riktig
oversikt over de valg som må gjøres.  Det er viktig at dette kommer i god tid før neste
valg.  Dette bør også komme frem av vår eierskapsmelding. 5. Forslag representanter
til SKMU Kristin Tofte Andresen og vara Anne Tone Hageland 

2020.04.14 Fylkesutvalget Merknader til innkalling og
saksliste

Fylkesutvalget Janne Nystøl (KrF): varaer bør inkluderes i forslagsmail. Mats Kjelle:
ungdomsrepresentantene bør også inkluderes i forslagsmail. Oddbjørn Kylland (Sp)
tok opp praksis rundt vedtakene fra hovedutvalgene. Avklaring: i Fylkesutvalget er
det fylkesrådmannens forslag som ligger til grunn for behandling, hovedutvalgene
innstiller ikke til Fylkesutvalget. Flere av medlemmene tok opp muligheten for
systemer som forenkler forslagsbehandling og votering. Administrasjonen er allerede
i gang med å se på ulike løsninger. Ingen merknader forøvrig til innkalling og
saksliste - godkjennes. 

38/20 Godkjenning av protokoll fra møte
17.03.2020

20/06256-16 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 17.03.2020. 

39/20 Økonomiske tiltak for risikostyring
av fremtidige kontrakter

20/17005-1 Fylkesutvalget For konkurranser som skal lyses ut i tidsrommet 15.04.2020 til 31.12.2020, og hvor
kontraktens samlede verdi overstiger 10 millioner kroner, gis fylkesrådmannen
fullmakt til følgende: Der hvor Agder fylkeskommune finner det hensiktsmessig å selv
ta risikoen for den valutaeksponerte delen av kontrakten, kan dette gjøres i henhold
til vår bankforbindelses anbefalte instrumenter for å sikre prisen for den aktuelle
valuta. 

44/20 Tilskudd til fredete kulturminner i
privat eie, kulturmiljø og
kulturlandskap

20/00886-6 Fylkesutvalget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

45/20 Økte rammer til bedriftsintern
opplæring (BIO-midler)

20/17310-1 Fylkesutvalget 1. Det avsettes 6 mill. kroner til bedriftsintern opplæring (BIO-midler) utover rammen
på 5,5 mill. kroner som er bevilget i første søknadsrunde. 2. Søknader til BIO-
ordningen som ikke ble tildelt midler i første runde, vurderes i en ny søknadsrunde. 3.
En eventuell økning av rammen utover det som er foreslått i denne saken legges frem
i ny politisk sak. 4. Inndekning av bevilgningen vil en komme tilbake til i forbindelse
med tertialrapporteringen for 2020. 5. BIO-midlene bør så langt det er mulig ses i
sammenheng med midler avsatt til kompetanseheving til næringslivet som skal
forvaltes av Innovasjon Norge. 

48/20 Søknad om finansielt bidrag for
2020 - Bynett Sør

20/15282-2 Fylkesutvalget Pkt. 1Agder fylkeskommune bevilger et tilskudd på kr 400 000 til Universitetet i Agder
for videreutvikling av Bynett Sør. Pkt.2Agder fylkeskommune forutsetter at
deltakeravgiften på kr 25 000 for Agder fylkeskommune er en del av bidraget på kr
400 000. Pkt. 3 Tilskuddet dekkes av ubrukte midler på seksjon for Plan og miljø i
Vest-Agder fylkeskommune fra 2019, ansvar 200200. 

49/20 Standardisering i Agder
fylkeskommune

20/16906-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Agder fylkeskommune skal gå foran i arbeidet med standardisering i regionen.
Arbeidet starter internt i fylkeskommunen med innkjøp, drift, felles metodikk og
rutiner.Standardiseringsarbeidet skal legge vekt på bærekraft og
klimanøytralitet.Arbeidet planlegges med de ansattes organisasjoner. 
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52/20 Risør kommune - Detaljregulering
Risør sentrum - Offentlig ettersyn

20/00684-8 Fylkesutvalget Pkt. 1Agder fylkeskommune mener at det fremlagte planforslaget gjennomgående
legger opp til en fornuftig og god balanse mellom utvikling og vern av Risør sentrum.
Planforslaget ivaretar i det vesentlige de interessene fylkeskommunen skal ivareta, jf.
også målene nedfelt i Regionplan Agder 2030. 
Pkt. 1
Agder fylkeskommune mener at det fremlagte planforslaget gjennomgående legger
opp til en fornuftig og god balanse mellom utvikling og vern av Risør sentrum.
Planforslaget ivaretar i det vesentlige de interessene fylkeskommunen skal ivareta, jf.
også målene nedfelt i Regionplan Agder 2030.

Pkt. 2
Kulturminneinteressene knyttet til den historiske bebyggelsen i Strandgata vil bli
vesentlig svekket dersom det åpnes for etablering av takterrasse på 
Strandgata 2 og 6. Det reises innsigelse til planen med det formål at takterrassene
utgår. Utvikling av dette området bør gjøres gjenstand for nærmere byplanmessige
studier. 

Pkt. 3
Reguleringsbestemmelsene bør bearbeides og kvalitetssikres juridisk når det gjelder
ivaretakelse av kulturmiljøinteressene. 

Pkt. 4
I tillegg til det som er nevnt ovenfor bør planen bearbeides videre på en følgende
punkter:

•Planlagt molo bør kvalitetssikres av hensyn til estetikk og miljøfaglige forhold. 
•Hollenderhagen bør knyttes bedre til omkringliggende gate(r). 
•Det bør reguleres inn en perrong med venteskur og sykkelparkering i tilknytning til
bussholdeplassen ved tollboden. 
•Parkeringsbestemmelsene bør omfatte krav til sykkelparkering og mulighet for
lading av el-bil i felles parkeringsanlegg for bolig.
•Det bør, så langt det er relevant i arealplanen, vurderes å legge til rette for fremtidig
elektrifisering av lystbåtflåten. Her kan Risør bli en pionerkommune.
•Parkeringsplassen i Hasdalen bør vurderes utvidet til to plan. 
•Det bør vurderes å gjennomføre en barne- og ungdomstråkkregistrering.

Pkt. 5
Byggeområde BAT 1 (Strandgata 2) må reduseres slik at det ikke omfatter
fylkeskommunal vei-/fortausgrunn.

Pkt. 6
Kommunen bes om å nyttiggjøre seg de øvrige faglige innspillene og kommentarene
som fremgår av saksfremstillingen. 

Pkt. 7
Fylkeskommunen bistår om ønskelig gjerne kommunen i den videre prosessen med
bearbeidelse av planen.

53/20 Uttalelse til forslag til
kommuneplanens samfunnsdel i
Bygland kommune

20/09062-2 Fylkesutvalget Pkt. 1. Agder fylkeskommunen mener at hovedretningen i planforslaget er i tråd med
regionale og nasjonale føringer. Fylkeskommunen er positiv til at Bygland kommune
vedtar kommuneplanens samfunnsdel med overordnete arealstrategier.Pkt. 2.
Kommunen bes om å nyttiggjøre seg de øvrige innspill og merknader som
fremkommer i saksutredningen. Pkt. 3. Fylkesutvalget anbefaler Bygland kommune
om å arbeide videre med mangfoldssatsingen i kommuneplanens samfunnsdel for å
ivareta et bredt mangfoldspespektiv som inkluderer mennesker med LHBT+-identitet.

60/20 Høring på "Klimakur2030" 20/16647-1 Fylkesutvalget 1. Agder fylkeskommune mener Klimakur 2030 på en god måte belyser oppgavene
Norge må løse for å nå forpliktelsene i Parisavtalen. 
2. Agder fylkeskommune mener det er viktig at kommuner og fylkeskommuner blir
gitt nødvendig ansvar og økonomiske ressurser slik at de kan bli viktige bidragsytere
for å løse disse oppgavene. 

3. Agder fylkeskommune mener at Klimakur 2030 bør være mer ambisiøs når det
gjelder antall forbrenningsanlegg med karbonfangst- og lagring. Agder
fylkeskommune ønsker i den sammenhengen å peke på at Returkraft i Kristiansand
bør få karbonfangst innen 2030. 

4. Agder fylkeskommune mener at når myndighetene nå diskuterer hvordan Norge
raskt kan få fart på økonomien igjen, etter koronakrisen, bør følgende satsinger nøye
vurderes: a. Det bør etableres en egen nasjonal støtteordning øremerket
elektrifiseringsprosjekter. 
b. Utbygging av en nasjonal ladeinfrastruktur for alle typer veitransport. 
c. Tilrettelegging for null-utslippsdrivstoff i alle større havner i Norge. 
d. Bygge ut en framtidsrettet CO2-infrastruktur langs hele kysten. 
e. Tilrettelegge for utbygging av karbonfangstanlegg i tilknytning til denne CO2-
infrastrukturen. 

Agder fylkeskommune ber om at tiltak innenfor landbrukssektoren baseres på den
inngåtte klimaavtalen med regjeringen i 2019

For landbruket fokuserer Klimakur 2030 på noen få tiltak. Landbruket inngikk i 2019
en klimaavtale med regjeringen med et mål om reduksjon i klimagassutslipp. Det er
viktig at alle tiltak som blir konkretisert ut fra en slik avtale blir tatt med i det videre
arbeidet og klimaregnskap. Det er for eksempel viktig at hensyn til klimaendringer og
selvforsyningsgrad inkluderes ved vurdering av tiltak i landbruket.

6/20 Innspill til konsesjonsbehandling
av vindkraftverk

20/10335-5 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Saken tas til orientering med følgende tillegg:Skatteregimet må endres slik at
kommuner/fylkeskommuner som tillater utbygging av vindkraft kommer bedre ut.
Kommuner må involveres tidlig i prosessen. 

2020.05.12 Fylkesutvalget 62/20 Godkjenning av protokoll fra møte
14.04.2020

20/06256-22 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 14.04.2020. 

64/20 Fastsettelse av planprogram for
Rogaland vannregion og Vest-
Viken vannregion

20/00922-4 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune fastsetter planprogram for Regional plan for
vannforvaltning i Rogaland vannregion 2022-2027 for de deler som gjelder
Agder.2.Agder fylkeskommune fastsetter planprogram for Regional plan for
vannforvaltning i vannregion Vest-Viken 2022-2027 for de deler som gjelder Agder.
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65/20 Lyngdal kommune -
Detaljregulering E39 Herdal -
Røyskår - Offentlig ettersyn

20/07084-3 Fylkesutvalget Pkt. 1 Agder fylkeskommune mener at det fremlagte forslag til detaljregulering er
godt gjennomarbeidet og i det vesentlige ivaretar fylkeskommunens interesser. Ny
stamvei vil være positiv for regional utvikling, fremkommelighet og trafikksikkerhet
og det er viktig at oppstart av prosjektet gis prioritet. 
Pkt. 2
Det må arbeides for å holde klimautslippene så lave som mulig gjennom hele
detaljprosjekterings- og anleggsfasen, jf. også Nye Veiers mål om å redusere
klimautslipp med 40% fra planleggingsfase til faktisk utbygging. 

Pkt. 3
Med hjemmel i kulturminneloven § 8 fjerde ledd, gis tillatelse til inngrep i følgende
automatisk fredete kulturminne:

•Del av ID 3434 (postveien), bestemmelsessone #20

Tillatelsen gis uten vilkår om utgraving. 

Plankart og bestemmelser må oppdateres for en del automatisk fredete kulturminner
som ikke kommer i konflikt med veianlegget og som skal bevares.

Pkt. 4
Fylkeskommunen har følgende merknader til planens enkeltheter:

a.Det må innreguleres bussholdeplass på begge sider av tilførselsveien ved
innfartsparkeringen i Herdalskrysset.
b.Rekkefølgekravet i § 7.2 må presiseres/suppleres til å lyde: «Kollektivtiltak, inklusiv
innfartsparkering og sykkeloppstillingsplasser ved E39-kryss og nødvendige
tilførselsveier til/fra ny E39, samt gang-sykkelveier skal opparbeides og ferdigstilles
samtidig med veianlegget på den aktuelle strekningen.  Innfartsparkering ved
Herdalskrysset og Røyskårkrysset skal ha hhv. 100 og 50 parkeringsplasser. I
tilknytning til innfartsparkeringen ved Herdalskrysset skal det etableres 20 sikre
sykkelparkeringsplasser med takoverbygning. Det skal etableres venteskur og
tilrettelegges for montering av sanntidstavle ved alle bussholdeplassene.» Det
forutsettes at disse tiltakene bekostes som en del av veianlegget. Løsningene må
ivareta hensynet til universell utforming. 
c.Fylkeskommunen vil allerede nå gi uttrykk for at alle tunnelene på ny E39 bør
tilrettelegges for toveistrafikk i ett tunnelløp.
d.Det må sikres forbindelse mellom ny gang- og sykkelvei og eksisterende lokalvei i
Herdalen.
e.Det forutsettes at kryss mellom dagens E39 og ny tilførselsvei i Herdalen etableres
som rundkjøring.
f.Etablering av et eventuelt T-kryss i stedet for rundkjøring på Røyskår må vurderes
nøye i forhold til trafikksikkerhet.
g.Veibelysning bør være av typen LED.
h.Tilførselsveien på Røyskår bør dimensjoneres for generell fartsgrense utenfor
tettbygd strøk (80 km/t).
i.Byggeplan bes forelagt fylkeskommunens veiavdeling før endelig godkjenning. 
j.Det regionalt viktige hjortevilttrekket ved Åtlandstunnelen (Røyskår) bør ivaretas
bedre enn hva planforslaget legger opp til. Det bør stilles krav som sikrer at
viltpassasjene får god kvalitet med tanke på utforming og plassering. Dette er
nærmere konkretisert i saksfremstillingen. 
k.Reetablering av landbruksareal i Herdalen bør formaliseres gjennom
rekkefølgebestemmelsene. 
l.Det bør stilles krav om landskapspleie ved tunnelpåhugg i Lygnadalen.

Pkt. 5
Kommunen og tiltakshaver bes om å nyttiggjøre seg de øvrige merknadene og
kommentarene som fremgår av saksutredningen.

66/20 Utslippsfri båttransport i Arendal
indre havn - Varsel om mulig
forsinkelse på grunn av behov for
avklaring mot ESA

20/08271-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar saken til orientering. 

67/20 Oppnevning av styremedlemmer til
Agder Næringsselskap AS

20/08309-12 Fylkesutvalget Styreleder: Torunn Ostad (H) Vara: Erik Johan Tollefsen Lindbø (H) Medlem: Anders
Kylland (FrP) Vara: Alf Albert (Dem.) Medlem: Janne Nystøl (KrF) Vara: Jon-Olav
Strand (KrF) Medlem: Morten Eleison (V) Vara: Beate Marie Johnsen (V) Medlem:
Venke Anny Nes (Ap) Vara: Birte Simonsen (MDG) Medlem: Mirell Høyer-Berntsen
(SV) Vara: Oddbjørn Kylland (Sp) 

68/20 Sørnorsk filmsenter AS - valg av
styremedlemmer

20/18489-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget oppnevner følgende tre kandidater som styremedlemmer i Sørnorsk
filmsenter AS for perioden 2020-2022: Gro Bråten (Ap) Kjetil Aga (H) Malin Eriksen
Briggs (V) 

69/20 Oppnevning av styremedlemmer til
Skyttel AS og Ferde AS

20/08309-17 Fylkesutvalget Til Ferde AS: Medlem Harald Fauskanger Andersen (sittende styremedlem) Medlem
Ola Olsbu (Ny) Vara: Janne Nystøl (Ny, erstatter Tore Askildsen)Til Skyttel AS: Ingunn
Fjærbu Roppestad (sittende styremedlem) Dagfinn Fløystad (Ny)Vara: Torbjørn
Klungland (sittende varamedlem) 

2020.06.02 Fylkesutvalget 71/20 Godkjenning av protokoll fra møte
12.05.2020

20/06256-24 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 12.05.2020. 

76/20 Bevilgninger til Arendalsuka 20/20015-1 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune fastholder bevilgningen på 500 000 kroner til Arendalsuka
for 2020.2.Agder fylkeskommune bevilger 600 000 kroner i sponsorat til Arendalsuka
fra og med 2021. 

78/20 Tilskudd til lærlinger i fag med 3
års opplæring i skole og 1,5 år
verdiskaping i bedrift

20/14455-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fylkesutvalget mener at det skal gis læretilskudd til verdiskaping i fag hvor
opplæringsordningen er 3 år i skole og 1,5 års verdiskaping i bedrift. 

85/20 Høringsuttalelse - forslag til
områdeplan for His Allé i Arendal
kommune

20/17834-4 Fylkesutvalget 1. Agder fylkeskommunen mener områdeplan for His Allé følger opp intensjonene i
Regional areal- og transportplan for arendalsregionen. 2. Agder fylkeskommune
oppfordrer til at eksisterende stedskvaliteter og siktlinjer til Hisøy kirke sikres i planen.
3. Agder fylkeskommune minner om at Statens vegvesen og Agder fylkeskommune
gjennom planarbeidet har vært tydelige på at kommunen må ta en vesentlig del av
kostnadene ved opparbeidelse av nytt vegnett   4. Agder fylkeskommune bidrar
gjerne i det videre planarbeidet, og inviterer til engjennomgang av detaljene knyttet til
fylkesveg.5: Det er i strid med ba°de nasjonale føringer og regionale planer a°
omdisponere et fulldyrket jorde til a° bli parkeringsareal. 

87/20 Innspill til oppstart av områdeplan
for Lyngør i Tvedestrand kommune

20/15537-5 Fylkesutvalget 1)Agder fylkeskommune mener at planprogrammet i stor grad er i tråd med
regionale og nasjonale føringer, og er godt faglig gjennomarbeidet. Planprogrammet
reflekterer også flere hovedmål og delmål i Regionplan 2030. 2)Agder
fylkeskommunen ber om at planprogrammet suppleres med et kulepunkt under
kapittel 1.2 Formål med planarbeidet som omhandler sikring av bevaringsverdig
bygningsmiljø i uthavnen og omegn.3)Agder fylkeskommune anbefaler at det ikke
legges til rette for oppretting av ny bebyggelse, slik at Lyngør som uthavn styrker sin
posisjon som verdensarvsted på Unescos verdensarvliste. 4)Agder fylkeskommune
ønsker et godt videre samarbeid med Tvedestrand kommune i utviklingen av selve
planen. 

88/20 Vedtak kml § 8 fjerde ledd og
uttalelse  offentlig ettersyn av
reguleringsplan for Roligheda
Småbåthavn i Grimstad kommune

20/07457-21 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskomme mener at planlagt boligområde er i tråd med nasjonale
forventninger til regional og kommunal planlegging, men utbyggingen i område
BBB1 bør tilpasses landskapet på en bedre måte. 
2.Agder fylkeskommune mener at forhold knyttet til barn og unges interesser bør
utredes bedre slik at de blir i tråd med Grimstad kommuneplans bestemmelser om
lekeareal, og nasjonalpolitiske retningslinjer for styrke barn og unges interesser i
arealplanleggingen.

3.Agder fylkeskommune ber om at det utarbeides illustrasjonsmateriell for nær- og
fjernvirkning av planlagt småbåtanlegget med tilhørende infrastruktur for parkering
og vei. 

4.Agder fylkeskommune ber om at kyststien o_GR1 markeres i sin helhet på
plankartet for å sikre allmennhetens tilgjengelighet langs sjø.

5.Med hjemmel i kulturminneloven §8 fjerde ledd fatter Agder fylkeskommune
følgende vedtak: 

Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon for kulturminnelovens bestemmelser
for Askeladden id: 178238, 178241 med vilkår om en arkeologisk utgraving av
lokalitetene. Utgravingen av lokalitetene bekostes av tiltakshaver jf. kulturminneloven
§ 10.

Tillatelsen gjelder kun det omsøkte tiltaket. Tillatelsen bortfaller dersom tiltaket ikke
er iverksatt innen tre år fra tiltakshaver har mottatt vedtaket.
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89/20 Igangsettelse av regional
elgbeitetaksering i Agder 2021

20/19580-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Det igangsettes et prosjekt for en regional elgbeitetaksering i Agder i 2021.  2.
Totalbudsjettet for en regional elgbeitetaksering er 1,535 millioner kroner. Prosjektet
foreslås finansiert etter følgende fordeling: 50 % fra statlige viltfondsmidler, 25 % fra
kommunene og 25 % fra Agder fylkeskommune.  3. Agder fylkeskommunens andel
av finansering foreslås innarbeidet i budsjett og økonomiplan for 2021. 

99/20 Eventuelt 02.06.2020 20/06256-25 Fylkesutvalget Representanten Gro Bråten (Ap) tok opp følgende:  •Arendal lufthavn
Gullknapp:Fylkeskommunen bes om å gå i dialog med OSM Aviation AS og
Forsvaret på Kjevik om behov for flyteknikere og mulig etablering av en klasse på
Sam Eyde vgs i Arendal. Votering: enstemmig vedtatt. Fylkesutvalget ber
administrasjonen følge opp uttalelsen videre. 

2020.06.23 Fylkesutvalget 100/20 Godkjenning av protokoll fra møte
02.06.2020

20/06256-27 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 02.06.2020. 

101/20 Tildeling av LIM-tilskudd for 2020 Tildeling av LIM-
tilskudd for 2020

Fylkesutvalget 1.Grimstad kommune tildeles 150 000 kroner til å gjennomføre «Grimstad for alle»-
uke.2.Arendal kommune tildeles 212 180 kroner for å igangsette prosjektet «Jenter!»
for minoritetsjenter i alderen 13–18 år.3.Birkenes kommune tildeles 204 000 kroner
til å videreføre sitt prosjekt for heltidskultur.4.Lyngdal tildeles 420 000 kroner til å
utvikle et prosjekt for arbeidstrening for unge i fare for å falle utenfor arbeidslivet. 

102/20 Omfang av ombudstjenesten i
Agder

20/20313-3 Fylkesutvalget Fylkestinget vedtok 17.06 det nye mandatet og organisering av ombudstjenesten i
Agder. Organiseringen forutsetter dagens bemanning. Ombudstjenesten i Agder
videreføres med fire oppvekstombud. Omfang, organisering og mandat evalueres
innen utgangen av 2022. 

103/20 Innspill til alminnelig høring av
forslag til endringer i plan- og
bygningsloven

20/17723-2 Fylkesutvalget Pkt. 1. Foreslått nytt tredje ledd i § 8-1•Agder fylkeskommune støtter endring som vil
gjøre det mulig å kreve at fremstilling av kart til regional plan og regionale
planbestemmelser skal følge nasjonal fagstandard. 
Pkt. 2. Foreslått nytt andre ledd i § 12-6
•Agder fylkeskommune støtter endring for å presisere at bruk av hensynssone for
videreføring av uendret reguleringsplan ikke skal brukes i detaljregulering.

Pkt.3 Foreslåtte endringer i § 19-2 om muligheter for å gi dispensasjon
•Agder fylkeskommune mener at arealdisponeringsspørsmål i hovedsak bør
behandles gjennom en grundig planprosess der forskjellige hensyn blir vurdert opp
imot hverandre. 

•Agder fylkeskommune støtter endringen i § 19-2 andre ledd første punktum om at
det ikke kan gis dispensasjon dersom hensynet til nasjonale og regionale hensyn blir
vesentlig tilsidesatt.

•Agder fylkeskommune støtter endringen § 19-2 andre ledd andre punktum som
innebærer å fjerne kravet om at fordelene ved å gi dispensasjon skal være «klart
større» enn ulempene. Vi mener at en slik endring bør følges opp med tydelig
veiledning.

•Agder fylkeskommune støtter endring som medfører å oppheve § 19-2 fjerde ledd
siden statlige og regionale interesser blir ivaretatt i § 19-2 andre ledd første punktum.

104/20 Uttalelse til forslag til Sterkere
sammen - Kristiansand mot 2030 -
samfunnsdel i kommuneplan for
Kristiansand kommune

20/20404-2 Fylkesutvalget Pkt. 1. Agder fylkeskommunen mener at hovedretningen i planforslaget er i tråd med
regionale og nasjonale føringer. Pkt. 2. Formannskapets to vedtak om (i) åpning av
Lohnelier for utvikling av handel og andre besøksintensive næringer og (ii)
Sørlandsparken som senterområde der boligbygging prioriteres, må samsvare med
endelig vedtatt Regional plan for Kristiansandsregionen. Pkt. 3. Kommunen bes
nyttiggjøre seg øvrige innspill som kommer frem i saksutredningen. Disse innspillene
handler om friluftsliv, forvaltning av kulturarven, LHBT-gruppen blant barn og unge,
heltidskultur og internasjonalisering. 

105/20 Karbonfangst og Agders klimamål 20/20961-1 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune mener at skal Norge nå sine klimamål og samtidig ha
bærekraftig verdiskaping, må det nasjonalt satses på karbonfangst og lagring. Med
satsing mener Agder fylkeskommune at det skal være et uttalt nasjonalt mål å:
a.utvikle bedre teknologiløsninger for karbonfangst b.etablere en nasjonal CO2-
infrastrukturc.utforme nasjonale rammevilkår for bygging av karbonfangstanlegg 
2.Agder fylkeskommune mener at Agder utfra ut fra sin industrikompetanse,
næringsstruktur, naturressurser og beliggenhet vil være sentral i en slik satsing. 

3.Agder fylkeskommune mener at Returkraft i Kristiansand vil være et naturlig
utgangspunkt for en regional satsing på karbonfangst og CO2-infrastruktur. En
statlig finansiering av CO2-infrastruktur og anlegg for karbonfangst må derfor ha en
innretning som sikrer regionen tilgang på statlig støtte på lik linje med prosjekter
andre steder.

4.Det forutsettes at det arbeides aktivt for å bygge verdikjeden videre slik at lagret
CO2 kan tas i bruk.

106/20 Grunder365 20/21158-1 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune arrangerer en digital versjon av Gründeruka Agder 2020.
2.Gründerukas aktiviteter gjennomføres i samarbeid med det kommunale og
regionale partnerskapet. 3.Fylkesutvalget bevilger 400 000 kroner til
gjennomføringen av Gründeruka Agder 2020, og oppstart av den helårlige satsingen
«Gründer365». Bevilgningen belastes avsatte budsjett midler til «Mobilisering til
innovasjon og entreprenørskap» 2020. 4.«Gründer365»-satsingen innarbeides i
budsjett 2021 og 2022. 

2020.09.08 Fylkesutvalget 108/20 Godkjenning av protokoll fra møte
23.06.2020

20/06256-34 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 23.06.2020. 

109/20 Lønnsharmonisering i forbindelse
med etablering av Agder
fylkeskommune

20/24824-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget godkjenner lønnsharmoniseringen med den økonomiske beregningen
som ligger i saken. 

110/20 Medfinansiering av
kompetanseenhet for kjønn- og
seksualitetsmangfold ved
Universitetet i Agder

20/24106-1 Fylkesutvalget Tilskudd til kompetanseenhet for kjønn- og seksualitetsmangfold ved Senter for
likestilling, Universitetet i Agder vil tas med i arbeidet med årsbudsjett 2021 og
økonomiplan 2021?2024. Agder fylkeskommune ser positivt på etableringen av
kompetansemiljøet, og vil arbeide aktivt for at enheten skal få sin rettmessige andel
av den statlige finansieringen. 

112/20 Etablering av et bredt anlagt
regionalt prosjekt innen det
globale havvindmarkedet

20/24450-2 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune støtter etablering av et bredt anlagt regionalt prosjekt innen
det globale havvindmarkedet med 830 000 NOK2.Beløpet bevilges fra ikke-
disponerte KMD-midler som er overført til 2020. 

114/20 Høring av områderegulering Lista
renewable energy park

20/09225-6 Fylkesutvalget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

115/20 Uttalelse til revisjon av Iveland
kommuneplans arealdel 2020-
2030

20/22763-5 Fylkesutvalget 1) Agder fylkeskommune mener at kommuneplanens arealdel for Iveland 2020- 2030
er et godt grunnlag for arealutnyttelsen i kommunen.2) Agder fylkeskommune har
følgende merknader til planarbeidet og revidert arealdel:a)Iveland kommune bør
oppdatere planbeskrivelsen om hvordan nasjonale og regionale føringer, deriblant
Regionplan 2030, er ivaretatt. b)Planbestemmelsene må konkretiseres ytterligere.
Agder fylkeskommune inviterer til et samarbeid for å gjøre dette. c)Iveland kommune
må oppdatere konsekvensmatrisen til å inkludere faglig vurdering bak tallverdiene
før planvedtaket fattes.d)Agder fylkeskommune minner om at fastsatt arealbruk i
kommuneplanen ikke har en direkte rettsvirkning overfor automatisk fredete
kulturminner, dette jf. lov om kulturminner § 8 fjerde ledd. 

116/20 Arendal kommune - innspill til
oppstart av planarbeid -
områderegulering Arendal
næringspark øst med forbindelse
til Neskil, Eydehavn

20/23707-4 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune tar saken til orientering. 

117/20 Innvilgelse av søknad om
dispensasjon fra kulturminneloven
§8 fjerde ledd for Askeladden id:
229821, gnr 40 bnr 28 Ime,
Marnarkrysset i Lindesnes
kommune

20/17446-12 Fylkesutvalget 1.Fylkesrådmannen innvilger dispensasjon fra kulturminneloven §8.4 ledd uten vilkår
for lokalitet med id: 229821. 

118/20 Høringsinnspill - forslag om
endringer av lov om flagging på
kommunenes offentlige bygninger

20/23563-2 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune mener at kommunene bør gis en større frihet til selv å
avgjøre hvilke flagg det skal flagges med fra kommunale bygninger. Samtidig mener
Agder fylkeskommune at det er viktig å ha noen nasjonale rammer for kommunenes
skjønnsutøvelse slik at det sikres en viss grad av ensartet praksis på nasjonalt nivå.
2.Agder fylkeskommune støtter Kommunal- og moderniseringsdepartementets
endringsalternativ A 

119/20 Høring - forslag til endringer i
valgloven, valgforskriften og
forskrift om valg til Sametinget

20/21248-3 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune stiller seg bak de foreslåtte endringene som angår
fylkeskommunens valgarbeid. 
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120/20 Eventuelt 08.09.2020 20/06256-33 Fylkesutvalget Representanten Gro Bråten (Ap):•Voksne søkere til videregående opplæring.Hvor
mange tilbud er satt i gang (hvilke og hvor), hvor mange venter på tilbud, og hvor
mange har søkt tilbud. Jeg vil også gjerne ha en orientering om VG3 i skole for de
voksne; hvilke tilbud som er satt i gang og hvor og for hvor mange. 
Fylkesdirektør Arly Hauge presenterte svar. 

•Kartlegging av næringsområder

I disse dager er det mange kommuner som jobber med å kartlegge sine aktuelle
næringsområder for å se om det kan treffe de kravene som Morrow Batteries har for
etablering av batterifabrikk i Agder. Det handler blant annet om tilgengelig størrelse,
tomtens egnethet, reguleringer, tilgjengelig kraft og nett, infrastruktur og logistikk til
vei, havn, jernbane, vann og nærhet til kompetansemiljø.

Mange kommuner gjør nå et viktig arbeid for å synliggjøre mulighetene i sine
kommuner for etablering av nye arbeidsplasser.

En slik kartlegging av muligheter bør skje i alle våre kommuner på Agder for å
synliggjøre at vi faktisk ligger godt an i Agder til å ta det grønne skiftet og etablere
grønne arbeidsplasser på skuldrene til etablerte næringer.

Vårt næringsliv kan sørge for ny industrietablering ikke bare innen batteri, men
offshore havvind, hydrogen, kunstig intelligens og solceller.
Vi har overskudd av kraft og er godt tilrettelagt for kraftkrevende industri.

Vi ønsker å bli landets første helelektriske region gjennom ambisjonen Electric
Region Agder, og arbeidet som gjøres ute i kommunene bør nå samles inn,
koordineres og synliggjøres aktivt. Dette er et arbeid som fylkeskommunen bør ta
som en viktig regional utviklingsaktør. Denne gang handlet det om etablering av
kraftkrevende industri. Generelt bør Agder fylkeskommune sørge for en oversikt over
strategiske og gode næringsområder som kan tiltrekke seg næringer som gir vekst i
sysselsettingen i Agder.

Forslag:
Arbeiderpartiet mener at Agder fylkeskommune må ta et ansvar for at kartlegging
igangsatt i kommunene, og som bør fortsette i de andre kommunene, blir samlet inn,
koordinert og synliggjort som en del av Agder sin strategi for å sikre overgang til
grønn industri, beholde kompetanse i regionen og sikre næringer som kan gi vekst i
sysselsettingen i Agder.
---
Fylkesordfører svarte positivt og ber administrasjonen jobbe videre med dette og
senere legge frem en sak for fylkesutvalget.

2020.11.10 Fylkesutvalget 146/20 Godkjenning av protokoll fra møte
06.10.2020

20/06256-45 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 06.10.2020 med administrasjonenes
merknad til sak 143/20 - Møteplan 2021. 

150/20 Disponering av overførte midler
avsatt til en helhetlig
levekårssatsing i Agder

20/27395-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget disponerer de overførte midlene på 2,75 mill. kroner til en helhetlig
levekårssatsing på følgende måte:•1 mill. kroner til forskningssamarbeid i prosjektet
«Venneslabrua» •500 000 kroner til analyse av beskyttelsesfaktorer samt formidling
av funn•1 mill. kroner til utvikling av universelle tiltak i samarbeid med
kommunene•250 000 kroner til samhandling/oppfølging av forum for levekår og
folkehelse 

152/20 Ny veibruksavgift på biodiesel gir
økte kostnader for
kollektivtrafikken

20/27643-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesrådmannen anbefaler at Agder fylkeskommune ikke bevilger 12,7 mill. kroner
til dekning for økte kostnader som følge av ny veibruksavgift på biodiesel til Agder
kollektivtrafikk AS for 2021. 2.Agder fylkeskommune ber AKT prioritere å
opprettholde dagens busstilbud fremfor å ta kostnaden som nå løper ved å bruke
rent biodrivstoff. 3.Agder fylkeskommune beklager en situasjon hvor ett klimamessig
bedre drivstoff øker i pris. Agder fylkeskommune vil derfor følge opp saken mot
nasjonale myndigheter. 

154/20 Agder fylkeskommunes innspill til
nasjonal handlingsplan for FNs
bærekraftsmål

20/27769-1 Fylkesutvalget Fylkesrådmannen anbefaler at Agder fylkeskommune oversender innspill som
beskrevet i saken til den nasjonale handlingsplanen for bærekraftsmålene.
Fylkesutvalget ønsker at betydningen av barns og unges medvirkning tas med i
innspillet til den nasjonale handlingsplanen. 

155/20 Vedtak kml § 8  fjerde ledd og
uttalelse til offentlig ettersyn for
reguleringsplan for gang- og
sykkelvei langs Homborsundveien

20/25607-7 Fylkesutvalget 1)Agder fylkeskommune er positiv til trafikksikkerhetstiltak som fremmer folkehelse,
bedrer skolevei og bidrar til å begrense klimautslipp, jf. Regionplan Agder 2030. 
2)Agder fylkeskommune mener planforslaget må bearbeides på følgende punkter; 
d)Grimstad kommune må redusere bredden på fortau slik at Homborsunds identitet
og særpreg ivaretas. Dette gjennomføres i samråd med Agder fylkeskommune.
e)Agder fylkeskommune inviterer til dialog med Grimstad kommune for å avklare og
følge opp vegtekniske detaljer (kryssløsninger, avkjørsler mm.).
f)Grimstad kommune må vurdere og redegjøre virkningen av naturmiljø, vannkvalitet
og friluftsliv ved etablering av ny bro over Bufjorden, jf. regional plan for
vannforvaltning og Grimstads kommunedelplan for grøntstruktur. 

3)Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon for kulturminneloven § 8 fjerde ledd,
for automatisk freda kulturminne ID 263128, med vilkår om en arkeologisk utgraving
av kulturminnet. Utgravingen av kulturminnet bekostes av tiltakshaver jf.
kulturminneloven § 10. Tillatelsen gjelder kun det omsøkte tiltaket. Tillatelsen
bortfaller dersom tiltaket ikke er iverksatt innen tre år fra tiltakshaver har mottatt
vedtaket.

4)Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon for kulturminneloven § 8 fjerde ledd
for utilbørlig skjemming av de deler av sikringssonen til Askeladden ID 263123,
263124 og 263129, som ligger innenfor eksisterende veianlegg. Dispensasjonen gis
uten vilkår. Det kan utføres normalt vedlikeholdsarbeid innenfor o_SKV1-2, det vil si
veigrøft i området til sikringssonen. Det tillates ikke gravearbeider eller andre fysiske
tiltak i nye områder innenfor sikringssonen til kulturminnene.

157/20 Dispensasjon fra kulturminneloven
§ 8, 4. ledd - Reguleringsplan for
Neset camping, Bygland kommune

20/17801-10 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune gir dispensasjon fra lov om kulturminner av 9. juni 1978, § 8,
4. ledd, for automatisk fredete kulturminner, steinalderlokaliteter, ID:70357 og
ID:268929, uten vilkår om arkeologisk undersøkelse. 

158/20 Innspill til alminnelig høring av
forslag til endringer i
forvaltningsloven

20/25275-2 Fylkesutvalget Pkt. 1. Foreslåtte endringer i forvaltningsloven § 13 b første ledd nr. 7 og 8.
Nåværende § 13 b første ledd nr. 7 og 8 blir ny nr. 9 og 10. •Agder fylkeskommune
støtter endringen som vil gi en tydeligere delingsadgang for forvaltningsorganet til å
dele taushetsbelagte opplysninger med personer i andre forvaltningsorganer, så
langt det er nødvendig for å utføre oppgaver som er lagt til mottakerorganet. Videre
støtter vi den foreslåtte endringen som gjør det tydeligere for forvaltningsorganet at
man kan dele taushetsbelagte opplysninger med andre, så langt det er nødvendig for
å unngå fare for liv eller helse. 
Pkt. 2. Foreslått nytt andre og tredje ledd i § 13 b. Nåværende § 13 b andre ledd blir
nytt fjerde ledd. 
•Agder fylkeskommune støtter endringen som presiserer hvilke taushetsbelagte
opplysninger som kan deles etter første ledd nr. 7 og hva det blant annet skal legges
vekt på ved vurderingen av om delingen utgjør et uforholdsmessig inngrep. 

Pkt.3. Foreslått ny § 13 g 
•Agder fylkeskommune mener det er viktig å gi den opplysningene gjelder
informasjon om at det er delt taushetsbelagte personopplysninger med et annet
forvaltningsorgan. Vi støtter derfor forslaget til ny § 13 g.

Pkt. 4. Foreslått ny § 13 h
•Agder fylkeskommune støtter forslaget om å ta inn i forvaltningsloven en
forskriftshjemmel som gir mulighet til å fastsette mer spesifikke regler i forskrift.

Pkt. 5 Enkelte mindre endringer i spesiallovgivningen
•Agder fylkeskommune støtter endring som medfører å oppheve
spesialisthelsetjenesteloven § 6-1 tredje ledd og helse- og omsorgstjenesteloven §
12-1 tredje ledd, da det ikke lenger anses nødvendig med en slik særlig regulering av
forholdet til delingsreglene i forvaltningsloven. 

•Når det gjelder endringene i spesiallovgivningen ellers så er det flere endringer som
ikke ligger innenfor Agder fylkeskommunes ansvarsområde. Vi har ingen
kommentarer til disse endringene.

159/20 Fritak for-, og nyvalg av
medlemmer/varamedlemmer i
yrkesopplæringsnemnda

20/20095-2 Fylkesutvalget KS Agder:1.Dorrit Svenning fristas fra sitt verv som medlem.2.Nytt medlem: Odd
Joar SvenssonLO:3.May-Lene Noddeland fritas fra verv som vararepresentant.4.Ny
vararepresentant: Jan Atle Toft.Elevorganisasjonen:5.Rahman Rezai fritas fra sitt
verv som medlem fra Elevorganisasjonen.6.Nytt medlem: Mikal Thorstensen.7.Ny
vararepresentant Mikal Thorstensen: Sivert Møklegård Phil 

161/20 Fritak for-, og nyvalg av
medlemmer til fylkeseldrerådet og
rådet for personer med
funksjonsnedsettelse

20/20095-1 Fylkesutvalget Saksdokumentet er unntatt offentlighet 

2020.10.06 Fylkesutvalget 121/20 Godkjenning av protokoll fra møte
08.09.2020

20/06256-40 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 08.09.2020. 
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123/20 Tilskuddsfordeling 2020 -
Folkehelseprogrammet Agder
2017-2021

20/19537-4 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Prosjektene som inngår i Folkehelseprogram Agder 2017-2021 tildeles 16 840 000
kroner for 2020. 2. En vil komme tilbake til en eventuell ytterligere forskuttering av
prosjektene i 2021 i budsjettet for 2021. 

124/20 Tariff 2020 - Ramme for kapittel 3
og 5 i Agder fylkeskommune

20/26598-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkesutvalget godkjenner rammen for kapittel 3 og 5. 

125/20 Regionplan Lister 2030, med
handlingsprogram. Høring og
offentlig ettersyn etter plan- og
bygningsloven § 5-2 og 8-3.

20/00813-42 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget ser positivt på at det utarbeides regionplan i tråd med
fylkesrådmannens saksfremstilling og i tråd med styringsgruppa sine anbefalinger til
endring.2.Fylkesutvalget sender forslag til Regionplan Lister 2030, og forslag til
planens første handlingsprogram (2021–2024), på høring og offentlig ettersyn.3.
Fylkesutvalget ser positivt på at det utarbeides regionale planer i tråd med
Regionplan Agder 2030.4.Høringsfristen settes til 20. november 2020Agder
fylkeskommune tar ansvar for å fasilitere Kvinnespranget Lister en gang i året for å
støtte opp under kvinnenettverket i regionen.- Arbeidstakerorganisasjonene inviteres
inn i aktuelle tiltak. 

129/20 Kristiansand kommune -
Detaljregulering Kvartal 1 -Offentlig
ettersyn

20/21378-5 Fylkesutvalget Pkt.1Agder fylkeskommune er positive til utvikling og fortetting av Kvartal 1.
Pkt.2Agder fylkeskommunen har faglige råd knyttet til kulturminner og kulturmiljø,
og ber kommunen ta med disse i det videre planarbeidet. 

130/20 Kristiansand og Vennesla
kommune - Områderegulering for
energiforedlende virksomhet
Støleheia - Melding om oppstart av
planarbeid

20/24918-5 Fylkesutvalget 1. Agder fylkeskommune er positiv til at det tilrettelegges for næringsvirksomhet som
kan utnytte regionens store kraftoverskudd. 
Agder fylkeskommune støtter at det aktuelle området utredes nærmere, og det er 
viktig at det legges til rette for gode adkomstløsninger som ikke berører eksisterende 
næringsvirksomhet negativt. Det forutsetter også at det er fokus på å belyse 
konsekvensene utlegging av nye områder vil ha for etablerte og planlagt 
næringsvirksomhet på Støleheia.
2. Agder fylkeskommune har på dette stadiet følgende konkrete innspill til 
planarbeidet:
• Planarbeidet bør ha høye ambisjoner om innovative og fremtidsrettede løsninger
for 
klima, transport, bærekraft og estetikk. 
• Utredningene må omfatte en analyse av arealbehovet for kraftkrevende næringer.
• Ny arealbruk må forbeholdes kraftkrevende og «energiforedlende» virksomheter.
• Trafikkanalysene må omfatte en analyse av godsflyten til og fra området. 
• Det må legges til rette for at flest mulig kan sykle til området.
• Kollektivtrafikk og vannforvaltning må tas inn som tema i konsekvensutredningen. 
Det kan bli gitt ytterligere innspill til planarbeidet når det blir lagt frem et konkret 
planprogram. 
3. Kommunen bes om å nyttiggjøre seg de øvrige innspillene som fremgår av 
saksutredningen.

131/20 Innspill til planprogram for og
oppstart av Tvedestrand
kommuneplans arealdel 2021-
2033

20/23057-4 Fylkesutvalget 1) Agder fylkeskommune tar planprogram og oppstart av revisjon av
kommuneplanens arealdel til etterretning. 2) Agder fylkeskommune er positiv til at
kommunen løfter temaet arealbruk i kystsonen og bidrar gjerne i det videre
planarbeid. 

133/20 Arendal kommune - uttalelse -
forslag til reguleringsplan for ny
vei til Arendal havn, Eydehavn

20/22674-13 Fylkesutvalget 1. Agder fylkeskommune mener det er positivt at det er utarbeidet forslag til
reguleringsplan som tilrettelegger for etablering av en trygg og effektiv ny fylkesvei til
Arendal havn, Eydehavn. 
2. Agder fylkeskommune mener planforslaget må bearbeides på følgende 
punkter for å ivareta sted- og nærmiljøkvaliteter på Eydehavn:
a. Konsekvenser for barn- og unges lekeområder og lokalbefolkningens 
nærturområder av ny fylkesvei må tydeliggjøres. 
b. Kompenserende tilrettelegging av lekeområder, turveier og stier som 
blir berørt av ny fylkesvei må tydeliggjøres.
c. Kompenserende tilrettelegging må sikres gjennomført ved 
innarbeidelse i rekkefølgebestemmelser.
3. Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon fra kulturminnelovens 
bestemmelser for Askeladden id: 131813, 263637 og 263645 med vilkår om 
en arkeologisk utgravning av lokalitetene, jf. kulturminneloven §8 fjerde ledd. 
Utgravningen bekostes av tiltakshaver, jf. kulturminneloven §10. Tillatelsen 
gjelder kun det omsøkte tiltaket. 
4. Agder fylkeskommune inviterer til dialog og samarbeid om utforming av 
plankart og bestemmelser når det gjelder områder som berører 
fylkeskommunens forvaltningsoppgaver knyttet til samferdsel og kulturminner.

134/20 E18 Dørdal - Tvedestrand melding
om oppstart detaljregulering og
høring av planprogram

20/16925-13 Fylkesutvalget 1. Agder fylkeskommunen er positive til at det igangsettes detaljregulering for
strekningen E18 Dørdal - Tvedestrand. 
2. Agder fylkeskommune mener det er viktig at følgende forhold ivaretas i det 
videre planarbeidet
• Kryss med fleksible løsninger for kollektivtrafikken og parkering
• Friluftsinteresser, herunder barn- og unges interesser
• Viltforvaltning
• Vannforekomster
• Landbruk
• Kulturminner og kulturmiljø
• Samferdsel 
• Klima
• Landskap
3. Agder fylkeskommunen ønsker å samarbeide videre i planprosessen. 
Gjennom godt samarbeid kan også innspill gitt i denne saken bli nærmere 
konkretisert.
4. Parsellen Buråsen-Moland på dagens E18 bør tilbakeføres til skogsareal når 
ny vei er ferdigstilt.
Det er viktig å inkludere lokale viltlag i plassering og utforming av viltkryssinger 
og viltgjerder.

135/20 Høring -forslag til reviderte statlige
planretningslinjer for differensiert
forvaltning av strandsonen langs
sjøen, uttalelse

20/22070-4 Fylkesutvalget 1. Agder fylkeskommune godkjenner forslag til retningsliner for den regionale
støtteordninga Attraktive tettstader i bygdene kring villreinfjellet Setesdal Vesthei
Ryfylkeheiane og Setesdal Austhei. 2. Agder fylkeskommune føreset at Vestland,
Rogaland og Vestfold og Telemark fylkeskommunar godkjenner retningslinene. 3.
Heiplansekretariatet får fullmakt til å handsame og avgjere søknader som kjem inn
til støtteordninga. 

137/20 Bidrag til TV-aksjonen 2020 20/22307-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget bevilger 308.000 kroner til TV-aksjonen 2020 – WWF`s arbeid med å
bekjempe plast i havet. Tilskuddet belastes fylkesutvalgets disposisjonskonto. 

138/20 Fiskerihavner i Agder - Utlysning av
tilskuddsmidler

20/25210-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø
Hovedutvalget for
samferdsel

1. Fylkesutvalget vedtar de foreslåtte retningslinjene for tilskudd til kommunale
fiskerihavntiltak i Agder.2. Det lyses ut 3 millioner til kommunale fiskerihavntiltak i
Agder med søknadsfrist 1. november 2020.3. Hovedutvalg for næring, klima og miljø
tildeler tilskuddsmidlene for 2020 til de kommunale fiskerihavnene i møte
24.11.2020.4. Nytt kulepunkt under del 5 av retningslinjene: «Kostnader knyttet til
bygging av landstrømanlegg på enten 220 eller 400 volt» 

139/20 Søknad fra KVS Bygland om
midler til hogstsimulator

20/22796-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget bevilger 100.000 kroner til hogstsimulator ved KVS Bygland 

142/20 Oppnevning av
skjønnsmedlemmer til
Kristiansand tingrett, Aust-Agder
tingrett og Lister tingrett

20/00902-38 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar forslag til skjønnsmedlemmer til Kristiansand tingrett, Aust-
Agder tingrett og Lister tingrett for perioden 1. januar 2021 til 31 desember 2024. 

143/20 Møteplan 2021 19/00008-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar forslag til møteplan for fylkestinget, fylkesutvalget,
administrasjonsutvalget, hovedutvalgene og fylkesvalgstyret for 2021.Det
gjennomføres et dialogmøte mellom fylkesutvalget og regionrådene for å sette lys på
muligheter og utfordringer i Agders fire regioner.Det settes opp et møte i
fylkesutvalget som klageutvalg i august 2021 for å behandle eventuelle klager på
skoleinntak. 

145/20 Eventuelt 20/06256-39 Fylkesutvalget Fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad: Diverse valg: 
• Valg - Landbruksfora
Pensjonistpartiet ønsker følgene endringer i Landbruksfora:
Øystein Børresen erstatter Ingart Blikra som medlem i Landbruksfora.
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
• Risøbank IKS
Morten Ekland blir nytt styremedlem og erstatter Sølvi G Thomassen.
Presisering - vararekkefølge Risøbank IKS:
1. Jørg Hadland 
2. Fredrik Jensen 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
• Endringer sammensetning - eldrerådet
Pga at rådene har samme møtedager, (eldrerådet og rådet for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne), er det ønskelig å endre vara. 1. Vara i begge råd skal være 
Leiv Per Olsen 2. Vara i begge råd skal være Harrieth Møller Lindset. Harald Alsvik 
har søkt permisjon. 
Forslaget ble enstemmig vedtatt.

145/20 Eventuelt 20/06256-39 Fylkesutvalget Representanten Kai Steffen Østensen (Ap):• Distriktsperspektiv Kan man innarbeide
seg en rutine hvor distriktsperspektiv løftes frem i sakspapirer hvor det er naturlig på
lik linje med Regionplan Agder 2030 og andre fokusområder. Fylkesrådmannen
kommer med en tilbakemelding i neste fylkesutvalgsmøte. 
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2020.12.01 Fylkesutvalget 161/20 Fylkesutvalget godkjenner
protokoll fra møte 10.11.2020

20/06256-49 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 10.11.2020. 

166/20 Disponering av midler avsatt i
2020 til handlingsprogrammet til
Regionplan Agder 2030

20/27623-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar følgende disponering av midler avsatt i 2020 til
handlingsprogrammet til Regionplan Agder 2030:1.Det igangsettes et regionalt
program for bærekraftig distriktsutvikling i Agder. Det bevilges 1,6 millioner kroner til
programmet.2.400 000 kroner bevilges til prosjektet regional elgbeitetaksering. 

167/20 Søknad om tilskudd til Forum for
tro og livssyn

20/13454-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget ber fylkesrådmannen gå i dialog med Forum for tro og livssyn slik at
søknaden bearbeides og dreies mot konkrete prosjekter. Det bes om at bearbeidet
søknad legges frem for politisk behandling i løpet av våren 2021. 

169/20 Søknad om tilskudd til
leseprosjektet READ Agder

20/25608-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger KS Agder et tilskudd på inntil 3 050 000 kroner
fordelt over perioden 2021 til 2024 til gjennomføring av leseprosjektet READ Agder i
henhold til søknad. 
2.Bevilgningen forutsetter at øvrige finansieringspartnere bevilger resterende 17,5
mill. kroner fordelt over fireårs perioden som beskrevet i søknad. 

3.Tilskudd for første år dekkes ved bruk av midler avsatt til handlingsprogrammet til
Regionplan Agder 2030. 

4.Tilskudd for senere år innarbeides i økonomiplan og budsjett.  

5.Fylkesutvalget anbefaler at foreldreorganisasjonene i skole og barnehage samt
frivilligsentralene involveres før prosjektstart.

6.Fylkesutvalget ønsker årlig informasjon om utviklingen i prosjektet.
174/20 Frivillighetsstrategi for Agder 2022

- 2030 - melding om oppstart
20/14975-4 Fylkesutvalget

Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkesutvalget gir sin tilslutning til oppstart av arbeidet med Frivillighetsstrategi for
Agder 2022–2030 i tråd med saksfremstillingen.2.Agder fylkeskommune inngår
intensjonsavtale med Frivillighet Norge. 

176/20 Valle kommune - Klage på vedtak
om dispensasjon for oppattføring
av stølsbu ved Hævatn, gnr/bnr
45/1

20/25931-7 Fylkesutvalget Fylkesutvalget stadfester Valle kommune sitt vedtak av 09.11.20 med dispensasjon
fra LNFR-formålet og avstandskravet mot vassdrag forgjenoppføring av
stølsbu/fritidsbustad ved Hævatn gnr/bnr 45/1 i Valle kommune. 

177/20 Flekkefjord kommune -
Kommunedelplan for bykjernen -
Trekking av innsigelse

20/28469-3 Fylkesutvalget Innsigelse til kommunedelplan for bykjernen i Flekkefjord, jf. behandling i Vest-Agder
fylkeskommune (SAM-utvalget sak 74/17), trekkes dersom opprinnelig retningslinje
under § 6-7, erstattes med følgende retningslinje: «Innenfor hensynssone H-570 bør
de eksisterende gesims- og mønehøydene opprettholdes.» 

179/20 Igangsetting av
dagsturhytteprosjekt i Agder

20/28324-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Fylkesutvalget setter i gang et dagsturhytteprosjekt der målet er at alle
kommunene i Agder har satt opp en attraktiv og lik type dagsturhytte innen
utgangen av 2024. 
2.Fylkesutvalget setter av 800 000 kroner til arkitektkonkurranse og prosjektering av
dagsturhyttemodell for Agder. Prosjektet sees i sammenheng med etablering av
bedriftsnettverket «Tre på Agder» og grønn verdiskaping. Midlene kan alternativt
benyttes til kjøp av rettigheter til dagsturhyttemodellen fra Vestland fylkeskommune
for 300 000 kroner. Resterende midler skal gå til å dekke fylkeskommunens andel i
prosjektet.

3.Midlene dekkes av tidligere inndratte KMD-midler, i avdeling for virkemidler og
entreprenørskap. Fylkeskommunens øvrige andel i prosjektet innarbeides i
økonomiplan for perioden 2022‒2024.

4.Fylkesrådmannen gis fullmakt til å organisere prosjektet på en hensiktsmessig
måte.

5.Fylkesutvalget utpeker følgende person til å sitte i styringsgruppa for prosjektet:

•Kai Steffen Østensen (Ap)

180/20 Behandling av søknad om
samtykke for etablering av
forretning på deler av gbnr 8/315,
Bergemoveien 42 i Grimstad
kommune

20/23645-6 Fylkesutvalget Fylkesutvalget innvilger med hjemmel i plan og bygningsloven § 8-5, 4. ledd
samtykke til å fravike regional planbestemmelse punkt 3 i Regional plan for
senterstruktur og handel i Aust-Agder for etablering av byggevareforretning på deler
av gnr/bnr 8/315, Bergemoveien 42 som omsøkt. 

181/20 Stedsutvikling - Rammer og
kriterier for tilskudd til prosjekter
2021

20/28383-1 Fylkesutvalget Pkt. 1Kriterier og føringer for fylkeskommunens tilskuddsordning knyttet til by- og
stedsutvikling i 2020, videreføres i 2021 med følgende tillegg og presiseringer:•Det
tas inn i utlysningen at det er ønskelig med prosjekter i mindre kommune- og
bygdesentre.  •Dersom det søkes om flere prosjekter i en kommune, må det opplyses
hvilket/hvilke som ønskes prioritert. •Det inntas i kriteriene at tilskudd pr. prosjekt
som hovedregel ikke skal overskride 200 000 kroner. Pkt. 2Fylkesrådmannen gis
fullmakt til å fordele tilskuddsmidlene. Pkt. 3Det tas forbehold om endelig
behandling av Agder fylkeskommunes budsjett for 2021. 
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182/20 Innspill til Stortingsmelding om
langsiktig verdiskaping fra norske
energiressurser

20/28801-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget har følgende innspill til arbeidet med ny stortingsmelding om
langsiktig verdiskaping fra norske energiressurser:1.Agder fylkeskommune ønsker et
nært samarbeid mellom offentlige myndigheter, akademia og næringslivet på det
regionale nivået i Agder i det videre arbeidet med den kommende
stortingsmeldingen. 
2.Det vil være spesielt viktig at utdannings- og forskningsinstitusjoner som UiA
tilføres tilstrekkelige ressurser for å styrke utdanningen innen fornybar energi og
tilknyttede teknologier.

3.Nasjonalt må det legges til rette for bærekraftig utvikling og utbygging av
fornybare energikilder. Regulerbar kraft og overføringskapasitet prioriteres, og det tas
hensyn til viktige naturverdier. Lokalsamfunn som stiller sine naturressurser til
disposisjon for utbygging bør få mer igjen for det og sikres en del av verdiskapingen.

4.Det er et mål i Electric Region Agder om å skape vekst gjennom å utvikle
kraftforedlende industri i Agder. Fylkesutvalget ber derfor om at innspill fra
Prosess21 blir vektlagt i meldingen. 

5.Dersom Norge skal nå sine klimamål og samtidig ha bærekraftig verdiskaping, må
det nasjonalt satses på karbonfangst og lagring. Med satsing mener fylkesutvalget
at det skal være et uttalt nasjonalt mål å: 
a.utvikle bedre teknologiløsninger for karbonfangst 
b.etablere en nasjonal CO2-infrastruktur 
c.utforme nasjonale rammevilkår for bygging av karbonfangstanlegg 

6.Agder vil ut fra sin industrikompetanse, næringsstruktur, naturressurser og
beliggenhet være sentral i en slik nasjonal satsing på karbonfangst og lagring. 

7.Returkraft i Kristiansand vil være et naturlig utgangspunkt for en regional satsing
på karbonfangst og CO2-infrastruktur. En statlig finansiering av CO2-infrastruktur og
anlegg for karbonfangst må derfor ha en innretning som sikrer regionen tilgang på
statlig støtte på lik linje med prosjekter andre steder. 

8.Det må arbeides aktivt for å bygge verdikjeden videre slik at lagret CO2 kan tas i
bruk.

9.En nasjonal satsing på karbonfangst vil kunne åpne for storstilt
hydrogenproduksjon fra norsk naturgass. Å produsere såkalt blå hydrogen med
karbonfangst og lagring vil være kunne gi økt verdiskaping og en mer bærekraftig
forvalting av våre nasjonale naturgassressurser.  

10.Norge må aktivt arbeide for å forbedre konkurranseevnen til norske fleksible
vannkraftressurser i det europeiske energimarkedet. 

11.Norge bør ha en nasjonal satsing på offshore vindkraft, og Agder vil utfra sin
industrikompetanse, næringsstruktur, naturressurser og beliggenhet da være sentral. 

12.Regionale initiativer knyttet til havvind må bli lyttet til når regjeringen skal lage
den nye stortingsmeldingen. Den tverrfaglige kompetansen Agder har i de industrielle
miljøene gjør at regionen kan ta en ledende posisjon i det nasjonale, og etterhvert i
det globale markedet.

13.Flytende havvind er et nytt forretningsområde i norsk sammenheng, hvor
utarbeidelsen av gode rammevilkår tidlig vil være avgjørende.

14. For å sette ytterligere fart på klimaomstillingen bør det: 
a.etableres en egen nasjonal støtteordning øremerket elektrifiseringsprosjekter. 
b.bli utbygd en nasjonal infrastruktur til lading og fylling av null-utslippsdrivstoff
som strøm og hydrogen.
c.tilrettelegges for ladeinfrastruktur for alle typer veitransport.  
d.tilrettelegges for null-utslippsdrivstoff i alle større havner i Norge.

15.I den kommende stortingsmeldingen må bli utredet hvordan planprosesser,
skatte-/avgiftssystemer og inntektsreguleringsmodellen for kraftnett skal tilpasses
ambisjonsnivået for kraftsystemet. 

16.Agder fylkeskommune mener at regjeringen må påse at norsk vannkraft også i
fremtiden blir klassifisert som grønn og bærekraftig av EU.

183/20 Høring på nytt program for
Interreg Øresund-Kattegat-
Skagerrak 2021-2027

20/28585-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget støtter valg av tematiske innsatsområder (politikkmål) for det nye
programmet for Interreg Øresund-Kattegat-Skagerrak 2021-2027. Innsatsområdene
vurderes å samsvare godt med mål og prioriteringer i Regionplan Agder 2030.
2.Fylkesutvalget mener at politikkmål nr. 1 «forskning, innovasjon, smart
spesialisering og entreprenørskap» bør være sektornøytralt og fokusere på bruk av
forskning og innovasjon i næringslivet og offentlig sektor – fremfor på forskning i
seg selv. 3.I politikkmål nr. 2 «fornybar energi, klimatilpasning og sirkulær økonomi»
er det viktig å løfte frem offentlige anbud som et relevant verktøy for å fremme det
grønne skiftet og overgangen til sirkulær økonomi. Videre bør dette målet ha et bredt
perspektiv på energieffektivisering, med åpning for innsatser i tilknytning til alle
energiformer og ulike sektorer. 4.Administrasjonen gis fullmakt til å besvare
høringsskjemaet i samsvar med pkt. 1-3 ovenfor og vurderingene i
saksframstillingen for øvrig. 

2021.01.19 Fylkesutvalget 1/21 Godkjenning av protokoll fra møte
01.12.2020

21/00575-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 01.12.2020. 

2/21 Søknad om støtte Nok.Agder 2021 20/29403-2 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune bevilger 250 000 kroner til Nok.Agder (ansvar 300100)
2.Årlig støtte til Nok.Agder på 250 000 kroner legges inn i fylkeskommunens budsjett
fra 2022. 

3/21 Agder fylkeskommunes
internasjonale arbeid

21/00619-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar at: 1. Fylkeskommunen skal påta seg en mer aktiv koordinator-
og pådriverrolle i det internasjonale arbeidet slik at man styrker den regionale
innsatsen til det beste for Agder. 
2. Fylkeskommunens internasjonale arbeid skal være et verktøy for å styrke
måloppnåelsen i Regionplan Agder 2030. 
3. Internasjonale muligheter skal vurderes i forbindelse med relevante tiltak i
regionplanens handlingsprogram. 
4. Fylkeskommunen skal ta en aktiv mobiliserings- og veiledningsrolle for kommuner
og bedrifter som ønsker å se på muligheter for europeisk samarbeid for å løse lokale
samfunnsutfordringer. 
5. Det er en målsetting at Agder skal realisere langt mer Erasmus+ midler enn
tidligere, til nytte for fylkets elever, lærlinger og ansatte. 
6. I løpet av 2021 skal det gjøres en evaluering av fylkeskommunens deltakelse på de
internasjonale arenaene med tanke på resultater og effekter for Agder, slik at man
kan spisse den politiske og administrative innsatsen og prioritere ressursene riktig. 
7. Videreføring av fylkeskommunens vennskapssamarbeid med Vest-Viru og
Rezekne vurderes i forbindelse med budsjett- og økonomiplan for 2022-2025. 
8. Vennskapssamarbeidet har en egen verdi og dynamikk som må vurderes i tillegg
til de kriterier en legger til grunn for det øvrige internasjonale arbeidet.

4/21 Vennesla og Iveland kommuner -
Områderegulering for Dueheia
næringspark - Melding om
oppstart av planarbeid

20/29485-5 Fylkesutvalget Pkt.1 Fylkesutvalget er positiv til at det legges til rette for næringsvirksomhet som
kan utnytte regionens store kraftoverskudd. Fylkesutvalget støtter at det aktuelle
området utredes nærmere med sikte på etablering av batterifabrikk eller annen
kraftrelatert virksomhet. Pkt.2Fylkesutvalget forutsetter at interessene som går frem
av saksutredningen blir ivaretatt i det videre planarbeidet. Pkt.3.
Kommunene/forslagsstiller bes om å nyttiggjøre seg de øvrige innspillene som går
frem av saksutredningen. 

5/21 Risør kommune - offentlig ettersyn
av detaljreguleringsplan for fv.416
mellom Øylandsdal og Dørsdal -
dispensasjon fra kulturminneloven

20/08973-19 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positive til fremlagt forslag til detaljreguleringsplan for bygging
av ny fv. 416 mellom Øylandsdal og Dørsdal. 2.Fylkesutvalget innvilger dispensasjon
fra kulturminneloven § 8 fjerde ledd, for de automatisk freda kulturminner ID 271867
og 267388, med vilkår om en arkeologisk utgraving av kulturminnene. Utgravingen
av kulturminner bekostes av tiltakshaver jf. kulturminneloven § 10. Tillatelsen gjelder
kun omsøkte tiltak. 

6/21 Dispensasjon etter
kulturminneloven § 8, 4. ledd for
automatisk fredete kulturminner;
bosetningsspor (ID:271849,
271851 og 271854)
Detaljreguleringsplan for Rysstad
sentrum, Valle kommune

20/20088-10 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir dispensasjon fra lov om kulturminner av 9. juni 1978, § 8, 4. ledd,
for automatisk fredete kulturminner; kokegroper/bosetningsspor, ID:271849, 271851
og 271854 uten vilkår. 

7/21 Suppleringsvalg til Brukerpanelet
2021 - 2023

20/25528-14 Fylkesutvalget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 
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8/21 Søknader om tilskudd til
hovedprosjekter RFF Agder

20/09682-17 Fylkesutvalget 1.Søknad fra SØRLANDETS KUNSTMUSEUM om støtte til prosjekter «Hovedprosjekt
utvikling av forretningsmodell for digital kuratering av visuell kunst. Første
stadium.», prosjektnummer 321155, avslås. 
2.Søknad fra NORCE NORWEGIAN RESEARCH CENTRE AS AVD KRISTIANSAND om
støtte til prosjektet «Real-time emissions monitoring applications around industry»,
prosjektnummer 321142, avslås.

3.Søknad fra UNIVERSITETET I AGDER om støtte til prosjektet «Assistive tecHnology
for personalised tEle-rehAbiLitaTion and pHYsiotherapy», prosjektnummer 321133,
avslås.

4.Søknad fra SKAGERAK FORNYBAR AS om støtte til prosjektet «Effektiv utnyttelse
av vannkraft fra små, uregulerte vannutløp», prosjektnummer 321131, avslås.

5.Søknad fra UNIVERSITETET I AGDER om støtte til prosjektet «Exploiting the
potential of spent EV batteries, Electric Agder (ELAG)», prosjektnummer 321111,
innvilges med tilskudd på inntil 5 000 000 kroner. 

6.Søknad fra SØRLANDET SYKEHUS HF om støtte til prosjektet «Attuned Interaction
Naturally: Implementing and Exploring Nature-based Family Services through Cross-
sector Collaboration in Agder», prosjektnummer 321041, avslås.

7.Søknad fra KRISTIANSAND KOMMUNE om støtte til prosjektet «KartAI – Digital,
demokratisk og automatisk kvalitetsheving av eiendomsregisteret», prosjektnummer
321029, innvilges med tilskudd på inntil 2 500 000 kroner.

8.Søknad fra APPSENS AS om støtte til prosjektet «Study, development and
prototyping of solution for cardiac telemetry of patients with pandemic infection
diseases in health care services”, prosjektnummer 321022, avslås.

9.Søknad fra UNIVERSITETET I AGDER om støtte til prosjektet «Smart City Living –
Navigation from Mobility towards Sustainability: Mapping and Managing the Effect
of AKT Svipp”, prosjektnummer 321012, avslås.

10.Søknad fra GE Healthcare, Lindesnes fabrikker AS om støtte til prosjektet
«Industriell kromatografi for produksjon av kontrastmidler», prosjektnummer
321007, innvilges med tilskudd på inntil 2 500 000 kroner. 

11. Det som gjenstår av rammen for denne utlysningen, dvs. 1 million kroner,
overføres til rammen for utlysning av hovedprosjekter 2021.

9/21 Eierstrategi Ferde AS 20/00943-21 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner eierstrategien for Ferde AS. 

1/21 Vedtak av innsigelsessak i
Hægebostad kommune,
kommunedelplan for Tingvatn-
Snartemo

20/15524-10 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar saken til orientering.Fylket ønsker utvikling i distriktene. Hensyn til
mulige funn av automatisk fredede kulturminner har stor verdi både lokalt, regionalt
og nasjonalt og må prioriteres. Kommunen oppfordres til å søke fylkesutvalget om
støtte, til en samlet arkeologisk registrering i gjeldende område. 

2/21 Eventuelt - 19.01.2021 21/00575-2 Fylkesutvalget Fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad (KrF): •Valg til styre i stiftelsen av Vest-Agder
museum og til stiftelsen av Lista museum.Fylkesutvalget velger fylkesrådmann eller
den som ho bemyndiger til å stille i stiftelsstyre for VA museum og til stiftelsstyre i
Lista museum på vegne av Agder fylkeskommune. 

2021.02.02 Fylkesutvalget Merknad til innkalling og saksliste Fylkesutvalget Merknad til saksliste fra Beate Marie Johnsen (V): sakstittel bør gjenspeile sakens
innhold, i sak 15/21 burde det vært angitt at saken gjelder Kristiansandsregionen. 

10/21 Godkjenning av protokoll fra møte
19.01.2021

21/00575-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 19.01.2021. 

13/21 Søknad om tilskudd til T5-senteret
Arendal 2021

20/02939-5 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune godtar søknaden på 200 000 kroner fra T5-senteret i Arendal.
Beløpet belastes fylkesutvalgets disposisjonskonto. 

14/21 Kirkens SOS i Agder - søknad om
driftstilskudd 2021

20/05787-8 Fylkesutvalget Søknad fra Kirkens SOS om driftsstøtte for 2021 imøtekommes med 350.000
kroner.Beløpet belastes fylkesutvalgets disposisjonskonto. 

17/21 Farsund kommune -
reguleringsplan for landbasert
fiskeoppdrett i Lundevågen -
offentlig ettersyn

20/02448-21 Fylkesutvalget Pkt. 1.Fylkesutvalget er positiv til hovedformålet med reguleringsplanen for
landbasert fiskeoppdrett i Lundevågen i Farsund kommune. Pkt. 2.Fylkesutvalget
anbefaler at kommunen innarbeider nedenstående endringsforslag før endelig plan
vedtas: a.Ved trinnvis utbygging bør bestemmelsene sikre at interne samleveier,
løsning for myke trafikanter og adkomst til de enkelte delområde er ferdig
opparbeidet før det gis brukstillatelse. b.Universell utforming av bygg og uteområder
bør tas hensyn til. c.Parkeringsbestemmelsene bør sikre flere parkeringsplasser for
bevegelseshemmede og sykkelparkering bør være tilrettelagt for lading av elsykkel og
ha enkel servicestasjon. d.Gang- og sykkelvei samt fortau bør innarbeides i
planene.Oppfordring til utbygger om å realisere bruk av bærekraftige løsninger som
for eksempel solceller på tak. Pkt. 3.Fylkesutvalget gir fylkesrådmannen myndighet
til å rette opp planfaglige forhold i områdereguleringsplanen, i samarbeid med
Farsund kommune. 

18/21 Lindesnes og Lyngdal kommune -
Detaljregulering ny E39  Mandal -
Lyngdal øst - Oppstart av
planarbeid

20/26351-5 Fylkesutvalget Pkt. 1Fylkesutvalget ser det som positivt at det nå er satt i gang arbeid med
detaljregulering for ny firefelts stamvei på den aktuelle strekningen. Planarbeidet bør
gis god fremdrift slik at anleggsstart kan skje så snart som mulig. Hensynet til
fremdrift må imidlertid ikke gå på bekostning av en god planprosess. 
Pkt. 2
Det forutsettes at de overordnete rammene slik de er fastlagt i områdereguleringen
videreføres i detaljreguleringen. 

Fylkesutvalget vil spesielt be om at følgende forhold blir ivaretatt i den videre
prosessen:
a)Optimalisering av veianlegget med sikte på 40 % reduksjon i klimagassutslipp målt
i CO2 ekvivalente verdier i byggefase og 75 % reduksjon i driftsfase (i forhold til
tidligere vedtatte kommunedelplaner gjennom Lindesnes kommune). 
b)Fleksible og fremtidsrettede løsninger for kollektivtrafikk og pendlerparkering i
kryssene
c)Drikkevannsressursene nord for Mandal by samt Tarvannet 
d)Gode krysningsmuligheter for hjortevilt
e)Landskapsestetikk 
f)Friluftsliv
g)Gode ordninger for gjenbruk av matjord som blir berørt av veianlegget
h)Kulturmiljøinteressene i området
i)Interessene til de lokale ungdomsrådene i Lyngdal og Lindesnes.

Pkt. 3
Fylkesutvalget er positiv til at detaljreguleringen også omfatter kryss Stiland/Heddan
med tilførselsvei til Udland. Et kryss med ny tilførselsvei vil legge til rette for at det
senere kan bygges ny vei fra Udland til Reme. Et bedre veisystem i dette området vil
ha store regionale effekter. Fylkesutvalget ber om at nytt kryss og tilførselsvei til
Udland bygges ut og bekostes som del av stamveianlegget. Fylkeskommunen vil
sammen med kommunen jobbe for at ny vei videre til Reme får statlig finansiering
og kan realiseres.

Pkt. 4
Det må i planarbeidet beskrives hvordan omkjøring skal skje dersom hele eller deler
av den nye stamveien stenges. Dagens E39 har store utfordringer med
fremkommelighet i deler av vinterhalvåret, og vinterdriftsklassen vil bli redusert
dersom fylkeskommunen overtar veien.

Pkt. 5
Det vises forøvrig til nærmere opplysninger og kommentarer i saksfremlegget. 

Fylkesutvalget legger til grunn at det gode samarbeidet i planprosessen fortsetter og
at fylkeskommunen tas med på råd i det videre planarbeidet. Innspillene gitt i denne
saken vil da kunne bli konkretisert nærmere.

19/21 Regional plan for vannforvaltning i
vannregion Rogaland 2022-2027 -
Vedtak om høring og offentlig
ettersyn

21/05187-1 Fylkesutvalget Regional vannforvaltningsplan med tilhørende tiltaksprogram og handlingsprogram
for vannregion Rogaland legges ut på høring og offentlig ettersyn fra 1. mars til 23.
mai 2021. 

20/21 Regional plan for vannforvaltning i
vannregion Vestfold og Telemark
2022-2027. - Vedtak om høring og
offentlig ettersyn

21/05116-1 Fylkesutvalget 1.Regional vannforvaltningsplan med tilhørende tiltaksprogram og
handlingsprogram for Vestfold og Telemark vannregion legges ut på høring og
offentlig ettersyn. Den nasjonale høringsperioden er fastsatt fra 1. mars til 31. mai
2021. 2.Fylkesutvalget gir fylkesrådmannen fullmakt til å tilføre plandokumentene
oppdaterte figurer og tabeller fra Vann-nett før planforslaget sendes på høring. 
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21/21 Høring av revisjonsdokument med
konsesjonssøknad
Finsåvassdraget; søknad om
utvidet slukeevne, Finså kraftverk i
Sirdal kommune

20/28941-2 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkesutvalget stiller krav om minstevannføring i Hemså og Finsåvassdragene.
2.Fylkesutvalget forutsetter krav fra Norges vassdrags- og energidirektorat om
avbøtende tiltak som fjerning av gjengrodde elveløp, eventuell omlegging av elveløp
og etablering av vannspeil med tilstrekkelig dyp for overlevelse av fisk og bunndyr i
tørkeperioder.3.Fylkesutvalget forutsetter krav fra Norges vassdrags- og
energidirektorat om økt tilrettelegging for friluftsliv, herunder fiske langs vassdragene
i området, med særlig vekt på atkomst for mennesker med nedsatt
funksjonsevne.4.Fylkesutvalget inviterer til samarbeid med Agder Energi Vannkraft
for kartlegging av kulturminner langs elveleiene. 

23/21 Samarbeids- og utviklingsavtaler
med kommunene i Agder

20/27623-4 Fylkesutvalget 1. Samarbeids- og utviklingsavtaler mellom fylkeskommunen og kommunene
videreføres. 2.Gjennomføring og måloppnåelse i Regionplan Agder 2030 og
kommunenes kommuneplaner vil være utgangspunkt for avtalene.3. Avtalene
forankres i kommunestyrer og fylkesting, og vedtas først i kommunestyrene.
Avtalene skal inneholde forpliktelser for begge parter.4. Avtalene følges opp gjennom
jevnlige dialogmøter med politisk og administrativ ledelse, med vekt på samarbeid
og utvikling i den enkelte kommune og i fylket som helhet. 

24/21 Innspill til strategi for norsk
deltakelse i det europeiske
forsknings- og
innovasjonssamarbeidet

21/05082-4 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget ser positivt på at regjeringen vil legge frem en strategi for norsk
deltakelse i det europeiske forsknings- og innovasjonssamarbeidet, og setter pris på
at Kunnskapsdepartementet inviterer norske aktører til å gi innspill til strategien. 
2.Fylkesutvalget mener at EUs nye rammeprogram for forskning og innovasjon
Horisont Europa har et stort potensial for å forsterke måloppnåelsen i Regionplan
Agder 2030 til støtte for lavere klimautslipp og bedre levekår.

3.Fylkesutvalget vil aktivt vurdere mulighetene for å delta i prosjekter under Horisont
Europa og arbeide for å utnytte resultatene fra programmet. Fylkeskommunen vil
også påta seg en mer aktiv koordinator- og pådriverrolle overfor kommuner som
ønsker å delta i europeisk samarbeid.

4.Strategien bør bidra til å gjøre Norge til et mer bærekraftig, innovativt,
motstandsdyktig og konkurransekraftig samfunn som er bedre ruset til å løse store
samfunnsutfordringer som klima, pandemier og aldring. Den bør også ha en
ambisjon om at Norge skal få mer midler i retur fra Horisont Europa enn det vi legger
inn (returandel).

5.Regjeringen bør i strategien også legge til rette for å ivareta kommunesektorens
behov og interesser på en god måte.  

6.Fylkesutvalget mener det er viktig å forsterke støttetjenester og incentivordninger i
tilknytning til Horisont Europa for at norske bedrifter, fou-institusjoner og offentlige
myndigheter skal ha best mulige forutsetninger for å kunne utnytte mulighetene i
programmet. Det er viktig at strategien legger til rette for å utnytte synergier med
andre EU-programmer som Norge deltar i – herunder særlig med Erasmus+.

7.Fylkesutvalget slutter seg til svarene på spørsmålene i vedlegget.
25/21 Innspill til strategi for norsk

deltakelse i det europeiske
utdannings- opplærings-,
ungdoms- og idrettssamarbeidet

20/29522-3 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget ser positivt på at regjeringen vil legge frem en strategi for norsk
deltakelse i det europeiske utdannings-, opplærings-, ungdoms- og
idrettssamarbeidet, og setter pris på at Kunnskapsdepartementet inviterer norske
aktører til å gi innspill til strategien. 
2.Fylkesutvalget mener at en strategi for norsk deltakelse i det europeiske
utdannings-, opplærings-, ungdoms- og idrettssamarbeidet bør forankres sterkere
hos de norske fagmyndigheter for grunnopplæringen for å sikre at Erasmus+
prosjekter brukes som et virkemiddel for skolenes pågående utviklingsarbeid og at
innsatsen blir bedre koordinert nasjonalt.

3.Fylkesutvalget mener det bør gjøres en samlet nasjonal vurdering av økonomiske
og administrative hindringer for skolenes deltakelse i internasjonale prosjekter.

4.Fylkesutvalget mener det bør etableres et nasjonalt rammeverk for Erasmus+
prosjekter for skole, fag- og yrkesopplæring

5.Fylkesutvalget slutter seg til anbefalingene og svarene på spørsmålene i vedlegget.

26/21 Godkjenning av ungdommens
fylkesutvalg 2021

21/05491-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar fremlagte oversikt over medlemmer og godkjenner dermed
sammensetningen av ungdommens fylkesutvalg for 2021. 

29/21 Valg av varamedlem - styret for
Agder kommunerevisjon IKS

20/08309-37 Fylkesutvalget Fylkesutvalget innvilger Maiken Messel fritak, og som nytt varamedlem for styret i
Agder Kommunerevisjon IKS velges: Haagen Poppe. 

4/21 Eventuelt 02.02.2021 21/00575-4 Fylkesutvalget Fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad (KrF):•Forslag til uttalelse fra fylkesutvalget når det
gjelder jernbane: 
GRENLANDSBANEN MÅ PRIORITERES OPP VED BEHANDLING AV NASJONAL
TRANSPORTPLAN.

Fylkene fra Rogaland i vest til Vestfold i øst (nå Vestfold og Telemark) har siden
1992 jobbet for å forbedre jernbanetilbudet mellom Stavanger og Oslo. Et
nøkkelprosjekt for å gjøre jernbanen mer fremtidsretta er å koble Sørlandsbanen og
Vestfoldbanen sammen.

Det er stor utålmodighet i vår region når det gjelder få på plass et forbedret togtilbud
på strekningen Stavanger- Oslo. Sammenkoblingen av disse to banestrekningene vil
ha stor effekt for en betydelig del av Norges befolkning. Vi vil peke på noen viktige
argumenter. 

Grenlandsbanen vil: 
korte ned reisetiden mellom Oslo og Stavanger med 1 time.
legge til rette for et vesentlig bedre reisetilbud for en stor del av Norges befolkning.
være et bidrag til næringsutvikling og bedre kommunikasjon i hele regionen.
være et bidrag i «Det grønne skiftet» ved å tilby et bedre miljøvennlig reisealternativ.
bety en kraftig økning av trafikken på jernbane, både med hensyn til passasjerer og
gods.

Bygging av Grenlandsbanen er heller ikke i konflikt med eksisterende
banestrekninger. Den kan bygges og settes i drift med minimal påvirkning av
eksisterende baner. 

Når nå ny Nasjonal transportplan legges fram, forutsetter fylkesutvalget i Agder at
nasjonale myndigheter prioriterer Grenlandsbanen. Vi har venta lenge nok. Nå
forventer vi handling, og at vår del av landet prioriteres.
-------
Fylkesutvalget gir enstemmig sin støtte til uttalelsen som vil bli oversendt.

2021.03.16 Fylkesutvalget 30/21 Godkjenning av protokoll fra møte
02.02.2021

21/00575-5 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 02.02.2021. 

32/21 Høring - Forslag til endringer i båt-
og ferjenøkkelen i inntektssystemet

21/06000-3 Fylkesutvalget 1. Dagens båt- og ferjenøkkel i inntektssystemet må beholdes. Dette er bare ett av
flere elementer i inntektssystemet og må derfor sees i en sammenheng med hele
inntektssystemet til fylkeskommunene. 2. Dersom endringen gjennomføres slik som
Kommunal- og moderniseringsdepartementet foreslår vil Agder fylkeskommune
igjen bli meget hardt rammet. Dette er helt uakseptabelt og må derfor sees i en
sammenheng med sist endring i inntektssystemet. Dersom endringen gjennomføres
må det lages overgangsordninger, da forslaget har stor omfordelingseffekt mellom
fylkeskommunene. 3. Kriteriet normerte båtkostnader mener vi bør oppdateres hvert
andre år. 

33/21 Debatthefte 2021 - KS spør Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget godkjenner det fremlagte svaret til KS. 

34/21 Kristiansand kommune -
kommuneplanens arealdel 2022-
2033, innspill til planarbeidet og
uttalelse til forslag til planprogram

Fylkesutvalget Fylkesutvalget viser til saksframlegget og gir sin tilslutning til uttalelsen. Agder
fylkeskommune vil komme med følgende innspill til kommuneplanens arealdel i
Kristiansand:Det vil være et viktig mål i tråd med regionplan Agder 2030 å åpne for
spredt boligbygging og utvikling i hele kommunen. 

35/21 Dispensasjon etter
kulturminneloven § 8, 4. ledd for
automatisk fredete kulturminner;
ID:271833

20/26441-14 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir dispensasjon etter kulturminneloven § 8, 4. ledd for automatisk
fredete kulturminner: ID:271833 (bosetnings og aktivitetsområde, dyrkingslag) med
vilkår om en arkeologisk undersøkelse. 

36/21 Arendal kommune - dispensasjon
etter kulturminneloven § 8 fjerde
ledd - reguleringsplan for ny vei til
Arendal havn, Eydehavn

20/22674-26 Fylkesutvalget Fylkesutvalget innvilger dispensasjon fra kulturminnelovens bestemmelser for
Askeladden id: 263637 og 263645 med vilkår om en arkeologisk utgravning av
lokalitetene, jf kulturminneloven §8 fjerde ledd. Tidligere dispensasjonsvedtak i saken
fattet av fylkesutvalget den 6.10.2020 utgår med dette. 

37/21 Uttalelse til arbeid med nasjonal
strategi for små byer som
regionale kraftsentre

21/05808-4 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget er positiv til at regjeringen utarbeider nasjonal strategi for småbyer
som regionale kraftsentre. 2. Fylkesutvalget mener regjeringen bør følge strategien
opp med virkemidler og ressurser tilpasset utviklingen av regionale kraftsentre. 3.
Fylkesutvalget mener regionene bør gis handlingsrom i oppfølgningen av strategien
slik at den kan tilpasses til regionenes fortrinn, forutsetninger og prioriteringer.4.
Fylkesutvalget mener at fylkeskommunene bør gis en koordinerende rolle i
oppfølgningen av strategien. 
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38/21 Regional plan for vannforvaltning
for Agder vannregion 2022-2027 -
Vedtak om høring og offentlig
ettersyn.

20/16824-11 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar at Regional vannforvaltningsplan med tilhørende
tiltaksprogram og handlingsprogram for Agder vannregion legges på høring og
offentlig ettersyn i tre måneder fra 17. mars til 17. juni 2021.Fylkesutvalget ønsker at
handlingsplanen som skal iverksettes etter høring og endelig vedtak, inkluderer
tilretteleggelse av innholdet for bruk i skoler og barnehager. 

39/21 Mulighetsstudie for universell
utforming i Raet Nasjonapark

20/20379-9 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune gir sin tilslutning til mulighetsstudien for universell utforming
i Raet Nasjonalpark datert 22.9.20 med de tillegg som fremkommer i høringssvar fra
Eldrerådet, Brukerpanelet og Rådet for personer med funksjonsnedsettelse. 

40/21 Eierstrategi Skyttel AS 20/03023-17 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune godkjenner eierstrategien for Skyttel AS. 

41/21 Oppnevning av styremedlem til
Vigeland Hus AS

20/08309-48 Fylkesutvalget Fylkesutvalget oppnevner fylkesrådmannen eller den som hun bemyndiger til å stille
som styremedlem i Vigeland Hus AS. 

8/21 Eventuelt 21/00575-7 Fylkesutvalget Valg årsmøtedelegater Næs Jernverk. Fylkesutvalget fattet enstemmig vedtak om å
oppnevne Arne Thomassen og Gro Bråten med hhv Bjørn Ropstad og Kai Steffen
Østensen som personlig vara. 

8/21 Eventuelt 21/00575-7 Fylkesutvalget Virkemiddelgjennomgang:Når det gjelder virkemiddelgjennomgangen har Mathias
Bernander vært observatør og hovedutvalget ønsket at en fra opposisjonen skulle ha
samme status. Opposisjonen har oppnevnt Venke Anne Nes. I tillegg ønsket utvalget
at NHO og LO skulle ha en observatør -og representantene er hhv Høye Høyesen og
Agnes Nordgaard.Fylkesutvalget fattet enstemmig vedtak om å godkjenne dette. 

8/21 Eventuelt 21/00575-7 Fylkesutvalget Forstanderskapet til Sparebanken SørJon-Olav Strand har bedt seg fritatt som vara
for Tore Askildsen i forstanderskapet. Forslag om at han erstattes med Janne
Nystøl.Fylkesutvalget fattet enstemmig vedtak om å godkjenne dette. 

2021.04.07 Fylkesutvalget 42/21 Godkjenning av protokoll fra møte
16.03.2021

21/00575-13 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokollen fra møte 16.03.2021. 

46/21 Høring NOU 2020:16 Levekår i byer 21/06414-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Fylkesutvalget tar NOU 2020:16 Levekår i byer, gode lokalsamfunn for alle til
orientering.2. Fylkesutvalget berømmer utvalget for å se komplekse
levekårsutfordringer i sammenheng og slutter seg til prinsippet om helhetlig satsing
for bedre levekår.3. Fylkesutvalget peker på at mange av utfordringene som
beskrives i NOU2020:16 også opptrer utenfor de store byene. Derfor må den statlige
innsatsen for å bekjempe utenforskap og fremme inkludering også komme de
mindre kommunene og distriktene til gode når systematiske levekårsforskjeller
avdekkes. 4. Fylkesutvalget ønsker også å bemerke at gruppen eldre ikke er omtalt i
NOU 2020:16. Eldre som gruppe har ulike utfordringer, og noen av dem skiller seg fra
barn og under og deres familier. Det gjelder både boforhold, økonomi, trygghet,
tilgang og tilgjengelighet på tjenester, transport og sosialiseringsmuligheter for å
nevne noen. 

47/21 Høring - Det handler om Norge -
Bærekraft i hele landet, Utredning
om konsekvenser av
demografiutfordringer i distriktene
(NOU 2020:15)

21/07307-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar følgende innspill til høringen av NOU 2020:15: 
1. NOU 2020:15 gir et omfattende og godt bilde av distriktskommunenes 
utfordringer og mulige løsninger.
2. Det må settes i verk attraktive tiltak slik at gjenbruk og reparasjon blir prioritert 
foran sanering. Forslumming må ikke belønnes.
3. Forsøksordningen med begrenset førerkort for 16-åringer for å gjøre ungdom i 
distriktene mer mobile frarådes.
4. Det bes om at det vurderes hvilke statlige arbeidsplasser som kan lokaliseres 
til Agder. Agder fylkeskommune ber om at departementet kaller inn til et side 14 av
33
samarbeidsmøte for å drøfte om statlige arbeidsplasser kan lokaliseres til 
Agder, og hvilke forutsetninger vi som fylkeskommune må imøtese for å være 
et aktuelt sted for relokalisering av arbeidsplasser.
5. Agder fylkeskommune ser på det som viktig med en desentralisert høyere 
utdanning i distriktene, som fagskole, høyskole og universitet.
6. Prøveordning med gratis barnehage og SFO bør vektlegges som et særskilt 
viktig virkemiddel.
7. Ein vurderer om dei statlege arbeidsplassane au kan leggast til distrikta.

50/21 Arkiv- og museumsstrukturen i
Agder - mandat til oppstart av
prosess

20/07059-12 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Fylkesutvalget gir fylkesrådmannen mandat til å ta initiativ til en
utredningsprosess som vurderer arkiv- og museumsstrukturen i Agder sammen med
de øvrige eierne.2. Fylkesutvalget slutter seg til skisse for en prosess som angitt i
saksframlegget.3. Fylkesrådmannen legger etter gjennomført prosess fram forslag til
videre tiltak, som egen sak til fylkesutvalget.4. Kostnader til prosessen dekkes over
budsjettet til ansvar 500200 (kulturminnevern og kulturturisme), prosjekt 50020101
(tilskudd kulturarv og museumsutvikling).5. Fylkesutvalget vil understreke
betydningen av at ansatte involveres gjennom hele prosessen. 

51/21 Høring av Riksantikvarens forslag
til revisjon av NB!-registerets
kulturmiljøer i Agder
fylkeskommune

20/29629-5 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkesutvalget slutter seg til Riksantikvarens forslag om revisjon av NB!-registeret og
gir sin tilslutning til høringsuttalelsen slik den fremkommer i saken. 

54/21 Svar på høring - utvidelse av
eksisterende landslinjetilbud i
flyfag fra Troms og Finnmark FK

21/06275-6 Fylkesutvalget Fylkesutvalget støtter ikke søknaden til Troms og Finnmark fylkeskommune om
etablering av flere landslinjeplasser i flyfag.arl 

55/21 Svar på høring - søknad fra
Trøndelag fylkeskommune om
opprettelse av landslinje for flyfag

21/06275-5 Fylkesutvalget Fylkesutvalget støtter ikke Trøndelag fylkeskommunes søknad om landslinjeplasser
innen flyfag. 

56/21 Svar på høring - dronefag i
Nordland

21/06275-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget støtter etableringen av et nasjonalt tilbud innen dronevirksomhet i
Nordland fylkeskommune, ved Andøy videregående skole. 

58/21 Supplering
yrkesopplæringsnemnda

20/09855-5 Fylkesutvalget 1. Fylkesrådmannen tilrår fylkesutvalget at en av lærlingerepresentantene i
yrkesopplæringsnemnda gjøres om til et nemndsmedlem fra LO.a. Fast representant:
Jan Atle Toftb. Personlig vara: Susanna Cassandra Isabélle Fiola Wolfgramm2.
Reglement for yrkesopplæringsnemnda endres i samsvar med forslag til vedtak. 

14/21 Eventuelt 21/00575-14 Fylkesutvalget Representanten Beate Marie Johnsen: Ved konstituering/valg av representanter til div
verv mm. ble det bestemt at det skulle vært et fora for internasjonalt arbeid, der også
politikere er representert. Hva skjer i saken? Punktet besvares i neste fylkesutvalg. 
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14/21 Eventuelt 21/00575-14 Fylkesutvalget Representanten Beate Marie Johnsen: I budsjettvedtak for 2020 ble det vedtatt at
fylket skulle jobbe for å gi jobb til de med hull i CV mm. Dette ble ikke effektuert i
2020, og forslaget ble på nyttvedtatt i årets budsjett. Når kan vi forvente at saken
kommer til behandling? Flere kommuner lyser ut midler til «Helt med», et
landsdekkende prosjekt med hensikt å få de med psykisk utviklingshemming inn i
arbeidslivet. Er fylkeskommunen delaktig i dette prosjektet?Punktet besvares i neste
fylkesutvalg. 

2021.05.11 Fylkesutvalget 59/21 Godkjenning av protokoll fra møte
07.04.2021

21/00575-18 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 07.04.2021. 

60/21 Seniortiltak for Agder
fylkeskommune

21/08872-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget tar saken til orientering. Det legges vekt på lederopplæring med mål
om å sikre best mulig oppfølging av arbeidstaker slik at mulige tilrettelegginger og
eksisterende ordninger blir gjort kjent. 

61/21 Tilskuddsfordeling 2021 -
Folkehelseprogrammet Agder
2017-2021

21/04437-2 Fylkesutvalget 1.Prosjektene som inngår i Folkehelseprogram Agder 2017-2021, tildeles 11,1 mill.
kroner for 2021. 

62/21 Utlysning av tilskudd: levekår,
likestilling, inkludering og
mangfold

21/11426-1 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget lyser ut tilskuddsmidler til frivillige og ideelle organisasjoner som
ønsker å iverksette egne tiltak knyttet til målene i regional plan for likestilling
inkludering og mangfold på Agder (2015-2027). 2.Det avsettes totalt 760 000 kroner
til utlysningen. 3.Enkeltprosjekter kan søke om tilskudd i størrelsesorden 50 000-200
000 kroner. 4.Det presiseres at tilskudd til trainee- og mentorordninger for
innvandrere kommer inn under denne utlysningen. 5.Fylkeskommunedirektøren får
fullmakt til å tildele midlene, og legger frem en orienteringssak for fylkesutvalget i
etterkant. 

63/21 Søknad om støtte til arkeologisk
registrering av boligtomtene B 11
– B 25 i kommunedelplan
Tingvatn – Snartemo, anslått til  kr
200 000,-

21/11062-4 Fylkesutvalget Fylkesutvalget mener området i kommunedelplan Tingvatn-Snartemo har en særlig
viktig kulturhistorisk betydning i regionen. Snartemofunnene har stor nasjonal verdi,
og det er viktig å få gjennomført en samlet arkeologisk registrering i området for å
avklare utbredelsen av kulturminner. Fylkesutvalget ønsker utvikling i hele Agder og
innvilger søknaden fra Hægebostad kommune med 200 000 kroner. Beløpet dekkes
fra fylkesutvalgets budsjettpost. 

64/21 Høringsuttalelse
konsesjonsendring Nordbøveien,
Lillesand vindkraftverk, Lillesand
kommune

20/08354-39 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune mener at lokale vedtak og lokalt selvstyre må respekteres i
denne saken. Lillesand kommune er negativ til utbygging av vindkraftverk på
Nordbø. Agder fylkeskommunen går derfor imot en konsesjonsendring som vil
tilrettelegge for utbygging av vindkraftverket. NVE bør derfor ikke godkjenne
konsesjonsendringen. 
Agder fylkeskommune mener at ikke nasjonale eller regionale interesser for tiltaket er
betydelige nok til at statlig planleggingsmyndighet skal ta over for de lokale. Dette vil
i så fall være en betydelig inngripen i lokalt selvstyre og arealforvaltning. 

Fylkeskommunen ber om at NVEs beslutning tas på en helhetlig samfunnsmessig
vurdering, i tråd med naturmangfoldlovens prinsipper og Lillesand bystyrets siste
vedtak i saken. 

Dersom Nordbøveien med nødvendige omkringliggende arealer likevel innlemmes i
konsesjonen for vindkraftverket, bør det stilles krav om at MTA -planen revideres slik
at den i omfatter Nordbøveien og tar hensyn til de interesser som har blitt belyst i
arbeid med søknad om dispensasjon.
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65/21 Åseral kommune - Fråsegn til
forslag til planprogram for
kommuneplanen sin samfunnsdel
og arealdel

21/08550-4 Fylkesutvalget Pkt.1Fylkesutvalet er positiv til at Åseral kommune reviderer samfunnsdel og
arealdel i kommuneplanen. 
Pkt.2
Fylkesutvalet meiner at følgande bør innarbeidast i planprogrammet:
1.Eit utfordringsbilete med sentrale utviklingstrekk i kommunesamfunnet
2.Eit kunnskapsgrunnlag med relevant kunnskap som skal nyttast i planarbeidet, og
ei vurdering av behovet for ytterlegare kunnskap
3.Opplegget for medverknad konkretisert med tema, målgrupper, metode og
tidspunkt for involvering 

Pkt.3
Fylkesutvalet oppmodar kommunen til å fylgje opp arbeidet med klima med tydelege
strategiar for reduksjon i klimagassutslepp i samfunnsdelen. 

Pkt.4
Fylkesutvalet meiner kommunen bør legge vekt på utviklinga av Kyrkjebygda som
attraktivt sentrum. I den samanheng bør kommunen særleg planlegge for at det blir
vesentleg fleire eldre i åra som kjem. Fylkesutvalget ser også at det er viktig å legge
vekt på utvikling i alle grendene.

Pkt.5
Fylkesutvalet meiner kommune bør legge vekt på berekraftig hyttebygging for
framtida. Kommunen bør sjå på strategiar for auka lokal verdiskaping samt sikre
omsynet til samanhengande grøntområde, viktige sti- og løyper og villreinens
leveområde.

Pkt.6
Fylkesutvalet meiner kommunen bør synleggjera kulturlivet, idretten og kulturarven
sin betydning for dei valde satsingsområda i samfunnsdelen. Arealdelen bør sikre
omsynet til lokal prioriterte kulturminne og nødvendig areal til sti- og løypetrasear
mellom Ljosland og Bortelid.  

Pkt.7
Fylkesutvalet meiner at folkehelseutfordringar bør stå sentralt i utfordringsbilete.
Kommunen bør legge vekt på strategiar for betre folkehelse i heile arbeidet, og sjå det
i samanheng med friluftsliv og sentrumsutvikling. 

Pkt.8
Fylkesutvalet meiner at tilgang til natur- og friluftsliv er relevant for fleire delar av
planarbeidet. Kommunen bør legge vekt på tilgang til nærfriluftsliv i
sentrumsutviklinga. 

Pkt.9
Fylkesutvalet er positiv til at Regional plan Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane og
Setesdal Austhei (heiplanen) blir integrert i arealdelen til kommuneplanen. Overordna
mål om ivaretaking av villreinen og næringsutvikling i heiområda bør bli tatt opp i
samfunnsdelen.   

Pkt.10
Fylkesutvalet oppmodar kommunen til å nytte planarbeidet til å løfte fram
trafikktryggleik og klargjere samanhengen med dei andre satsingsområda.  

Pkt.11
For å ivareta vassmiljøet vil fylkesutvalet oppmode kommunen til å innarbeide
retningsliner for Regional vassforvaltningsplan for Agder vassregion 2022 i
kommuneplanen. 

Pkt.12
Fylkesutvalet vil oppmode kommunen til å nytte seg av andre innspel som går fram
av saksframlegget. 

Pkt. 13
Fylkesutvalget oppfordrer kommunen til å inkludere vern av landbruksareal i
arealdelen av kommuneplanen.

66/21 Valle kommune - Klage på vedtak
om dispensasjon for oppattføring
av stølsbu i Finndalen, gnr/bnr
44/1

20/26852-6 Fylkesutvalget Fylkesutvalget stadfester Valle kommune sitt vedtak av 19.04.2021 med
dispensasjon frå LNFR-formålet for oppattføring av stølsbu på Håvestøyl gnr. 44 bnr.
1 i Finndalen i Valle kommune. Fylkesutvalget legg til grunn at søknader om
dispensasjon for oppattføring av stølsbuer/tufter og driftsbygninger i
villreinområdene som er i tråd med Heieplanen skal godkjennast. Grunnlaget for
«oppdatert kunnskap» (GPS-merking osv) skal ikkje brukast før det er ei ny revidering
av Heieplanen og denne ferdig behandla. 

18/21 Eventuelt 21/00575-19 Fylkesutvalget Representanten Beate Marie Johnsen (V):•Oppnevning internasjonalt arbeid. Ved
konstituering/valg av representanter til div verv mm. ble det bestemt at det skulle
vært et fora for internasjonalt arbeid, der også politikere er representert. Hva skjer i
saken? Administrasjonen besvarte. Representanten Beate Marie Johnsen (V) ber
administrasjonen vurdere opprettelsen av et forum for internasjonalt arbeid som
består av medlemmer fra både politisk og administrativt nivå. 

18/21 Eventuelt 21/00575-19 Fylkesutvalget Fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad (KrF):•Oppnevning til nytt Europapolitisk forumTil
Europapolitisk forum er det behov for å velge en representant med vara.
Fylkesutvalget fattet vedtak om å oppnevne Mathias Bernander med Birte Simonsen
som vara. 

2021.06.08 Fylkesutvalget 67/21 Godkjenning av protokoll fra møte
11.05.2021

21/00575-26 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 11.05.2021. 

74/21 Froland kommune
-  samfunnsdelen i
kommuneplanen med
arealstrategier - uttalelse til høring
og offentlig ettersyn av planforslag

20/23801-6 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget mener at hovedretningen i forslaget til ny samfunnsdel i
kommuneplanen for Froland kommune er i tråd med regionale og nasjonale føringer.
Pkt. 2. Fylkesutvalget anbefaler at planforslaget tydeligere viser koblingen til
kommuneplanens handlingsdel og økonomiplan.

Pkt. 3. Fylkesutvalget anbefaler at planforslaget tydeligere forankrer kommunens
strategi for likestilling, inkludering og mangfold ved bl.a. å vise hvordan mål og
strategier skal bidra til å løse sentrale samfunnsutfordringer om levekår og
likestilling, herunder arbeidet med å bygge heltidskultur i kommunen. 

Pkt. 4. Fylkesutvalget anbefaler at planforslaget tydeligere forankrer kommunens
klimaplan ved bl.a. å vise hvordan mål og strategier skal bidra til å redusere
regionens mål om reduksjon av klimagassutslipp. 

Pkt. 5. Fylkesutvalget er positiv til at Froland kommune har en god og bred
samfunnsrettet tilnærming til arbeidet med folkehelse. 

Pkt. 6. Fylkesutvalget er positiv til at Froland kommune prioriterer kultur, idrett og
frivillighet som prioriterte innsatsområder for god livskvalitet. 

Pkt. 7. Fylkesutvalget støtter hvordan Froland kommune anser livslang læring og
frafall i videregående skole som viktige innsatsområder, og fremhever at fortsatt
samarbeid med fylkeskommunen på området er ønsket. 

Pkt. 8. Fylkesutvalget mener at arealstrategiene i planforslaget bør forenkles og
forkortes for å styrke samfunnsdelen som styringsverktøy for kommuneplanens
arealdel. 

Pkt. 9. Fylkesutvalget anbefaler at planforslaget tydeligere viser hvordan føringer for
Regional plan for areal og transportplanlegging i Arendalsregionen (ATP-planen)
skal følges opp. 

Pkt. 10. Fylkesutvalget anbefaler at planforslaget fastsetter mer entydige prinsipper
for at boligutvikling bør bygge videre på eksisterende infrastruktur. 

Pkt. 11. Kommunen bes nyttiggjøre seg øvrige innspill som kommer frem i
saksutredningen. 

Pkt. 12. Fylkesutvalget oppfordrer Froland kommune, å involvere det lokale
ungdomsrådet i Froland kommune i den videre prosessen med saken.

75/21 Høring og offentlig ettersyn av
planprogram - Kommunedelplan
for kulturmiljøer, kulturminner og
landskap – Kristiansand
kommune

21/08299-4 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Fylkesutvalget gir sin tilslutning til planprogram for kommunedelplan for
kulturmiljøer, kulturminner og landskap i Kristiansand kommune.2.Kommunen bes
om å nyttiggjøre seg innspill og merknader som fremkommer i saksutredningen. 
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79/21 Midler til planprosess for ny fv.460
til Spangereid

21/12448-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune stiller 2 mill. kroner til rådighet for å utarbeide
kommunedelplan for ny fv.460 i Lindesnes2.Bevilgningen forutsetter at Lindesnes
kommune bevilger tilsvarende tilskudd, og at ansvaret for eventuelle overskridelser
deles på samme måte3.Inndekning av kostnaden innarbeides i rapportering for
andre tertial 2021. 

82/21 Kristiansand kommune - E39 Ytre
Ringvei, melding om oppstart
detaljregulering og høring av
planprogram

20/29356-16 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positive til at det igangsettes detaljregulering for strekningen E39
Ytre ringvei fra Vige til Grauthelleren i Kristiansand kommune.2.Fylkesutvalget ser
det som positivt at det er vurdert alternative løsninger for å optimalisere veilinjen,
redusere byggekostnadene og øke den samfunnsøkonomiske
lønnsomheten3.Fylkesutvalget ber om at samfunnsnyttig bruk og plassering av
overskuddsmasser  nøye vurderes i det videre planarbeidet.4.Fylkesutvalget
oppfordrer Nye Veier AS til å vurdere planskilt kryssing for gang- og sykkelveien i
kryssene mot riksvei 9 ved Dalane.5.Fylkesutvalget forutsetter at veitunnelen ikke
kommer i konflikt med mulig fremtidig jernbanetunnel fra Langemyr til ny havn på
Kongsgård/Vige.6.Fylkesutvalget ber om at øvrige planfaglige innspill innarbeides i
planen 

83/21 Fremdrift elferge prosjektet i
Arendal indre havn

21/11875-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkeskommunen anmoder Samferdselsdepartementet om å starte en prosess for
å gi kollektivtransportforordningen virkning for sjøtransport.2.Fylkeskommunen
sikrer, gjennom en offentlig anskaffelse, at tilbudet med fellesbillettering for
aldersgruppen 0-29 år blir ivaretatt også etter at dagens kontrakt med Actieselskapet
Kolbjørn og Skilsøferga løper ut 31.12.2022. 

84/21 Uttalelse med innsigelse til
offentlig ettersyn av ny 1.
gangsbehandling av
reguleringsplan Spindsodden  -
bnr/gnr 3/26,33 m.fl. i Farsund
kommune

21/10594-5 Fylkesutvalget Saken utsettes og det gjennomføres befaring. 

85/21 Søknad om samtykke til å fravike
regional planbestemmelse om
senterstruktur og handel, Krøgenes
i Arendal kommune

21/11463-4 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir samtykke til å fravike regional planbestemmelse i henhold til
søknad fra Arendal kommune datert 19.04.2021. 

86/21 Frivillighetsstrategi for Agder
2022-2030 – høring

20/14975-8 Fylkesutvalget 1. Utkast til frivillighetsstrategi for Agder 2022-2030, samt handlingsprogram for
perioden 2022-2026, sendes på høring. 2. Frist for høring settes til 15. september
2021. Endring av det første delmålet: Innen 2030 har alle kommunene på Agder
vedtatt egen frivillighetsstrategi» endres til «Innen 2025 

87/21 Strategi for studenters velferd -
melding om oppstart

21/11699-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Fylkesutvalget gir sin tilslutning til oppstart av arbeidet med en strategi for
studenters velferd.2.Fylkesutvalget vedtar at strategiens tittel blir Studentstrategi
Agder 2030. 

89/21 Kategorisering av eierskap i Agder
fylkeskommune

21/12759-1 Fylkesutvalget Fylkeskommunedirektøren ber fylkesutvalget ta den strategiske
eierskapsoppfølgingen knyttet til kategorisering av eierskap til orientering. 

90/21 Oppfølging av Agder
Næringsselskap AS

21/12355-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune oppretter en 50 prosent stilling for å ivareta oppgavene
knyttet til leveranse av administrative tjenester til Agder Næringsselskap AS.
2.Kostnaden knyttet til administrative tjenester av Agder Næringsselskap AS dekkes
av Næringsselskapet etter fakturering. 3.Agder fylkeskommune stiller seg positive til
en emisjonsprosess for å øke forvaltningskapitalen til Agder Næringsselskap AS. I
denne prosessen bør det søkes å få et bredere regionalt eierskap, ved å invitere flere
private og offentlige aktører inn på eiersiden. 

21/21 Eventuelt 08.06.2021 21/00575-20 Fylkesutvalget Fylkesordfører Arne Thomassen •Møteform fylkestinget 15.-16.06.2021Det ble
innledningsvis i møte tatt stilling til at fylkesutvalget med 10 av 11 medlemmer stiller
seg bak gjennomføring av et fysisk fylkesting slik som beskrevet – med nøye
smittetiltak og mulighet for digital deltagelse. Margit Dale ba om en protokolltilførsel
på at hun ikke støtter fysisk møtegjennomføring. 

21/21 Eventuelt 08.06.2021 21/00575-20 Fylkesutvalget Fylkesvaraordfører Bjørn Ropstad (KrF):•Valg av representanter til Jernbaneplattform
Agder – følgende vedtak ble enstemmig vedtatt:Som representanter til
Jernbaneplattform Agder velges: Bjørn Ropstad, Christian Eikeland, Gro Bråten, Birte
Simonsen og Beate Marie Johnsen. 

21/21 Eventuelt 08.06.2021 21/00575-20 Fylkesutvalget Representanten Gro Bråten (Ap) fremmet følgende spørsmål på vegne av Ap, MDG,
SV og Rødt:•Tiltak etter pandemienVi er alle kjent med situasjonen; vi er på vei ut av
pandemien og satser på hverdag igjen til høsten. Når vi starter opp på nytt, vil det
være ettervirkninger på mange felt. Vi savner i sakspapirene til fylkesutvalg/
fylkesting signaler om at fylkesordfører/varaordfører eller ledere av utvalg erkjenner
dette. Flere fylkeskommuner har allerede varslet tiltak. Hvilke ressurser og tiltak er
påtenkt i Agder for å ta tak i ettervirkningene som vi allerede er blitt varslet om?
Fylkesordfører besvarte. 

2021-07-06 Fylkesutvalget Utleie av lokaler til IKT-Agder på
Fløyheia

Fylkesutvalget Fylkesdirektør Ola Olsbu, samferdsel og eiendom orienterte om: •utleie av lokaler til
IKT-Agder på Fløyheia. Fylkesutvalget gir sin støtte til administrasjonens planer. 

94/21 Godkjenning av protokoll fra møte
08.06.2021

21/00575-30 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 08.06.2021. 

95/21 Nytt fylkeshus i Agder 21/14920-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner styringsdokumentet med tilhørende rammer for nytt
fylkeshus. Fylkesutvalget godkjenner at fylkeskommunedirektøren inngår en
kontraktsavklaringsprosess med vinnende tilbyder, med hensikt å inngå kontrakt
med denne innenfor rammene i styringsdokumentet.  Fylkesutvalget fungerer som
referansegruppe i den videre prosessen med bygging av nytt fylkeshus. 

2020-08-31 Fylkesutvalget 97/21 Godkjenning av protokoll fra møte
06.07.2021

21/00575-32 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 06.07.2021. 

98/21 Møteplan 2022 19/00008-6 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget vedtar møteplan for fylkestinget, fylkesutvalget,
administrasjonsutvalget og hovedutvalgene for 2022. 2.Med tanke på Agders
klimamål, vurderes det om ett eller flere møter i hvert utvalg kan avholdes digitalt.
Med tanke på Agders klimamål vurderes tiltak, slik at kollektivtilbud kan benyttes. Se
vedlagte protokoll under møtedato for møteplan. 

99/21 Detaljregulering E39 Lyngdal øst
(Del av Mandal - Lyngdal øst)

20/26351-42 Fylkesutvalget Pkt. 1 Fylkesutvalget er positiv til at det nå er lagt frem detaljregulering for den
aktuelle etappen. Ny stamvei vil få stor positiv betydning for regional utvikling,
fremkommelighet og trafikksikkerhet. Fylkesutvalget ser det som ønskelig at det så
snart som mulig legges frem en plan også for den resterende etappen gjennom
Lindesnes kommune. 
Pkt. 2
Fylkesutvalget mener gjennomgående at planen hensyntar fylkeskommunens
interesser, jf. også innspill ved oppstart av planarbeid, på en god måte.
Planmaterialet er også oversiktlig og godt utført og Nye Veier gis ros for å ha
gjennomført en god planprosess.

Fylkesutvalget vil imidlertid be om at planen bearbeides for følgende forhold:

•Det inntas entydig i bestemmelsene at Eikåsheitunnelen skal tilrettelegges for toveis
trafikk i hvert tunnelløp. Dette av hensyn til å unngå omkjøring om Lenefjorden ved
hendelser på den nye veien. 
•Diverse trafikktekniske forhold bl.a. knyttet til fylkesveinettet. 
•Bestemmelsene til viltovergang Optedal presiseres noe mer.
•Det inntas i bestemmelsene at eldre bebyggelse med tilhørende kulturlandskap på
Flaten og i Herdal skal fotodokumenteres før inngrep tillates. 

For nærmere begrunnelse og detaljer vises til saksfremlegget. Tiltakshaver og
kommunen bes nyttiggjøre seg de øvrige innspillene som fremgår i saksfremlegget. 

Pkt. 3
Fylkesutvalget ber om at fylkesadministrasjonen tas med på råd i den videre
prosessen. Innspill gitt i denne saken vil da kunne bli konkretisert nærmere.
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100/21 Høringssvar fra Agder
fylkeskommune til Veileder for
vindkraft til havs

21/14312-3 Fylkesutvalget 1.Tildeling av utlysningsområder for havvind bør skje gjennom en kvalitativ
konkurranse. Ved en slik kvalitativ konkurranse bør departementet legge vekt på at
a.konsesjonstildelingen skjer slik at det stimuleres til konkurranse og mangfold og at
det dermed blir etablert et bredt aktørbilde for havvind i Norge. b.selskaper som
ønsker å satse på FoU, innovasjon, industri- og leverandørutvikling blir prioritert.
c.aktiviteter til beredskap, drift og vedlikehold av kommende havvindparker skal skje
fra norske baser/havner. d.selskaper som ønsker å satse på aktiv bruk av lærlinger
og som bruker norsk tariff i lønns- og pensjonsforhold, skal prioriteres. 2.Norske
fornybare kraftressurser skal forvaltes bærekraftig og til det beste for Norge. Dette
forutsetter en nettutvikling offshore skal bygges ut i et langsiktig perspektiv som tar
hensyn til nasjonale energi-, klima- og næringsinteresser, samt hensyn til berørte
økosystemer. 

101/21 Høring av forslag til
Studentstrategi Agder 2030, med
handlingsprogram

21/11699-13 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget sender forslag til Studentstrategi Agder 2030, og forslag til
handlingsprogram (2022–2026) på høring.2.Høringsfristen settes til 14. oktober
2021. 

102/21 Uttalelse med innsigelse til
offentlig ettersyn og høring av
Sørlandsparken øst, Lillesand
kommune

20/15612-9 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget slutter opp om Lillesands kommunes vurderinger og fremmer ikke
innsigelse til endring av områdeplan for Sørlandsparken øst i Lillesand kommune.2.
Fylkesutvalget gir sterkt faglig råd om at vegetasjonsskjerm mot ridesenteret
beholdes slik den er i gjeldende plan.3. Fylkesutvalget viser til at ny regional plan for
senterstruktur og handel har oppstart i høst, og ber administrasjonen prioriterer
denne da det er viktig å sikre like konkurransevilkår for næringer i Agder 

103/21 Arendal kommune - uttalelse til
planforslag -
områdereguleringsplan for Eyde
energipark

20/29981-14 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget støtter hovedintensjonene i planforslaget. 2.Fylkesutvalget viser til
regional areal- og transportplan for arendalsregionen hvor det er utarbeidet
prinsipper for hvordan fremtidig vekst skal håndteres i regionen.3.Fylkesutvalget ber
kommunen nyttiggjøre seg av innspill fra saksfremstillingen. 

105/21 Uttalelse med innsigelse til
offentlig ettersyn av
reguleringsplan Lille Eigerøya i
Farsund kommune

20/14291-12 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget fremmer innsigelse til reguleringsplanen for Lille Eigerøya i
Farsund kommune. Planforslaget er i konflikt med kommuneplanen og med
byggeforbudet i strandsonen. Utbyggingen vil ha negativ innvirkning på
allmenhetens interesser i strandsonen herunder mulighetene for friluftsliv, bevaring
av kystlandskapet og kulturminner. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget reiser innsigelse til følgende enkeltforhold i planforslaget: 

•Det samlete fotavtrykket fra hytter, terrasser, anneks og sjøbod (ca. 344 m2) og
fornyelsen og utvidelse av bryggeanlegg utgjør et vesentlig større inngrep i
strandsonen enn dagens bebyggelsen. 
•Hyttene (BFR) tillates oppført med 5,5 meters gesims- eller mønehøyde uten krav om
takform. 
•Ny sjøbod (BUN1) tillates oppført på 24 m2 og bryggeanlegget (BBS1) utvidet. 
•Den eldre og historiske steinbryggen (BBS2) tillates fornyet med brygge i tre. 

Pkt. 3. Fylkesutvalget kan trekke innsigelsen hvis reguleringsplanen endres i tråd
med følgende: 

•Det tillates kun oppføring av én ny hytte. Det må stilles rekkefølgekrav om at dagens
hytte skal rives før den nye kan bygges. Den nye hytten bør plasseres på samme
område som den gamle. Alternativt kan hytten plasseres innenfor BFR/H1 i
plankartet.
•Tillatt møne/gesimshøyde for hytten (§ 4. a) kombineres med et krav om
tradisjonelt saltak. Det må også stilles krav om at møneretning skal følge kotene. 
•Størrelsen på sjøboden (BUN1) nedjusteres slik at den ikke går utover fundamentet
fra den tidligere sjøboden. Maks størrelse (BYA) må sikres i bestemmelsene samtidig
som at maks tillatt mønehøyden må justeres i tråd med redusert BYA. Det bør videre
spesifiseres at sjøboden kun skal brukes til oppbevaring av redskap og utstyr.
•Bryggeanlegget (BSS1) tillates fornyet, men ikke utvidet utover dagens størrelse. 
•Den steinlagte havnen (BBS2) med parafinboden (BUN 2) og trappestien ned til
havnen samt den gamle fyrlykten (BUN 3) sikres som verdifullt sammenhengende
kulturmiljø med hensynssone H 570. Det bør ikke tillates oppføring av ny trebrygge
på BBS2. Området bør i stedet reguleres som del av det grønne friområdet.

106/21 Lyngdal kommune -
samfunnsdelen i kommuneplanen
med arealstrategi - uttalelse til
høring  og offentlig ettersyn av
planforslag

21/14140-3 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget mener at hovedretningen i forslaget til ny samfunnsdel i
kommuneplanen for Lyngdal kommune er i tråd med regionale og nasjonale
føringer. Pkt. 2. Fylkesutvalget mener at planforslaget bør tydeliggjøre forholdet til
Regionplan Lister 2030 med handlingsprogram som har til dels overlappende
målsetninger og strategier. Pkt. 3. Fylkesutvalget ber kommunen om å følge opp råd
og anbefalinger til planforslagets satsingsområder i denne saksfremstillingen. 

107/21 Endringer i forutsetningene for
leseprosjektet READ Agder

20/25608-17 Fylkesutvalget 1.Det gjøres ingen endringer i bevilgningen til leseprosjektet READ Agder 

108/21 Supplering av
yrkesopplæringsnemnda

20/09855-8 Fylkesutvalget Fylkeskommunedirektøren tilrår følgende endringer i sammensetningen av
Yrkesopplæringsnemnda: a.Elevorganisasjonen: Fast representant: Sebastian Dahl
Personlig varamedlem: Casper Nordgård b.NAV (har
observatørstatus)Observatørstatus: Øistein Evensen Personlig varamedlem: Arve
Haug 

109/21 Buheii Vindkraftverk: uttalelse til
søknad om utsatt frist for
idriftsettelse

20/28024-11 Fylkesutvalget Fylkeskommunen gir ikke utsatt frist for idriftsettelse til Buheii vindpark. 

110/21 Lokale lønnsforhandlinger 2021 i
Agder fylkeskommune

21/17284-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget vedtar forslag til rammer for oppgjøret i kapittel 3 og 5 

25/21 Eventuelt 31.08.2021 21/00575-33 Fylkesutvalget Representanten Torunn Ostad (H):•Netthets og hatefulle ytringer Jeg har en sak jeg
har lyst til å løfte under eventuelt. Netthets og hatefulle ytringer i kommentarfelt og
sosiale medier er et økende problem, og både politiet og andre samfunnsaktører slår
fast at dette kan medføre at utsatte grupper trekker seg fra den offentlige debatten,
noe som vil være en trussel mot demokratiet vårt. Regjeringen har laget en strategi
mot hatefulle ytringer og flere kommuner har vedtatt erklæringer hvor de slår fast at
dette er uønsket. Det blir selvsagt helt opp til fylkesutvalget, men jeg mener det hadde
vært fint om også fylkesutvalget vedtar en uttalelse om dette temaet. Jeg har skrevet
et utkast som vi kan ta opp til diskusjon under eventuelt på tirsdagens møte om
utvalget ønsker det. Fylkesutvalget slutter seg enstemmig til uttalelsen. 
SMI-skolen – oppfølging av sak fra administrasjonsutvalget. Representanten Kai
Steffen Østensen (Ap) fremmet følgende forslag: SMI-skolen - forslag til behandling
når fylkesutvalget behandler saker under eventuelt - med bakgrunn i innstilling fra
administrasjonsutvalget 31.08.2021: Sammenslåing av SMI-skolen behandles
politisk fordi saken er en del av den overordnede skolestrukturen i Agder. Før saken
behandles sikres det lokal forankring. Brukerperspektivet og pårørende tas inn i
prosessen. Representant Torunn Ostad (H) fremmet følgende forslag: Fylkesutvalget
ber om at hovedutvalg for utdanning og kompetanse holdes orientert i det videre
arbeidet med organisering av SMI-skolen. Utvalget ber om at kvaliteten på
tjenestetilbudet og involvering av de ansatte får særlig fokus i det videre arbeidet.
Forslaget fra Ap falt med 6 mot 5 stemmer (Ap, Kylland Sp, SV, V).Forslaget fra H
enstemmig vedtatt. 
Ungdommens fylkesordfører Johannes Strømberg, ungdommens fylkesutvalg
fremmet følgende forslag:•Fylkesutvalget gir administrasjonen fullmakt til å endre
reglementene til medvirknings-organene slik at man kan få utvidet taletiden til
medvirknings-organene fra 30 til 60 under neste fylkesting. Fylkesutvalget besluttet å
utvide taletiden til inntil 1 time. 
Fylkesutvalget besluttet å utvide taletiden til inntil 1 time. •For Ungdommens
fylkesutvalg er god dialog med administrasjon viktig for å få til en reel medvirkning.
Derfor vil fylkesutvalget be fylkeskommunedirektørteamet gå i dialog med Lindesnes
ungdomsråd, og UFU selv slik at man kan få bedre saksdokumenter som er mer
tilpasset ungdomsmedvirkning. Forslaget ble endret til oversendelsesforslag. 

2021-09-21 Fylkesutvalget 111/21 Godkjenning av protokoll fra møte
31.08.2021

21/00575-37 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 31.08.2021. 

114/21 Utlysning av midler til
distriktskommuner som vil jobbe
med bærekraftig distriktsutvikling

21/17730-1 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget lyser ut 1,4 millioner kroner i tilskudd til distriktskommuner som
ønsker å jobbe med bærekraftig distriktsutvikling, og følge det nasjonale Gnist-
programmet i 2021/2022.2)Følgende kommuner kan søke: Sirdal, Kvinesdal, Bykle,
Hægebostad, Valle, Iveland, Gjerstad, Vegårshei, Åmli og Åseral.3)Hver kommune
kan søke om inntil 200 000 kroner.4)Det stilles krav om at deltagerkommunen:
a)Bidrar med egeninnsats på 20% av det totale budsjettet b)Forplikter seg til å delta i
kompetansedelen av det nasjonale Gnist-programmet5)Søknadene vurderes etter
følgende kriterier: a)Motivasjon for å skape endringer gjennom å utforske og ta i bruk
nye samarbeidsmodeller for innovasjon. b)Deltakelse skal ta utgangspunkt i lokale
forutsetninger og behov c)Det er en fordel om deltakelsen er knyttet til reelle og
konkrete utfordringer knyttet til steds- og næringsutvikling 
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115/21 Risør kommune - Detaljregulering
for Risør sentrum - Nytt offentlig
ettersyn

20/00684-28 Fylkesutvalget Pkt. 1                                                                                                                     
Fylkesutvalget finner etter en samlet vurdering å fastholde innsigelsen knyttet til
takterrassen på Strandgata 2 på bakgrunn av at den vil være i strid med nasjonale
og viktige regionale kulturmiljøinteresser. Innsigelsesgrunnlaget for takterrassen på
Strandgata 6, er å betrakte som bortfalt ettersom bestemmelsene ikke lenger åpner
for dette. 
Pkt. 2 
Fylkesutvalget gir råd om at behovet for flytende scene i område VS3 vurderes
nærmere opp imot kulturmiljøverdiene i Risør. I den grad det i det skal åpnes for
scene i området, bør bestemmelsene presiseres når det gjelder estetikk, og at scenen
kun tillates lagt ut i et begrenset tidsrom. 
Pkt. 3 
Fylkesutvalget mener at reguleringsbestemmelsene for bevaringsområdene må
bearbeides nærmere. 
Pkt. 4 
Fylkesutvalget viser ellers til de faglige innspillene og kommentarene som fremgår av
saksutredningen. Fylkeskommunens kulturminneavdeling bes tatt med på råd når
det gjelder videre bearbeidelse av reguleringsbestemmelsene.
Pkt. 5
Fylkesutvalget ber Risør kommune se om det er aktuelt å hente inn innspill fra det
lokale ungdomsrådet i Risør i saken.

117/21 Flekkefjord kommune -
Kommunedelplan for
sentrumsområdet 2023-2033 -
Innspill til melding om oppstart av
planarbeid og planprogram

21/14873-3 Fylkesutvalget Pkt. 1                                                                                                                 
Planprogrammet redegjør på en god måte for planarbeidet og planlagte utredninger,
og følger i det vesentlige opp regionale føringer og arealinteresser. Fylkesutvalget vil
imidlertid gi råd om at plan- og utredningsprogrammet spisses og bearbeides noe
nærmere på noen punkter: 
a.Planprogrammet bør i større grad implementere føringer i nylig vedtatt Regionplan
Lister 2030 med tilhørende handlingsprogram.
b.Kommunen bør med henvisning til handlingsprogrammet til Regionplan Lister
2030, spesielt vurdere å gjennomføre en fortettingsanalyse og grøntstrukturanalyse. 
c.Konsekvensene knyttet til at ny E39 legges utenom sentrumsområdet bør utredes
nærmere. 
d.Medvirkningsopplegget knyttet til barn og unge bør utvides. 

Det vises ellers til de øvrige kommentarene og innspillene gitt i saksfremstillingen.
Kommunen bes nyttiggjøre seg disse. 
Pkt. 2 
Fylkesutvalget har forståelse for at kommunen ønsker å fremskynde arbeidet med
rullering av kommunedelplanen for sentrumsområdet. Det er imidlertid viktig at
arbeidet med kommunedelplanen ses i sammenheng med arbeidet med øvrige større
kommunale planoppgaver (kommuneplanens samfunnsdel m.fl.).
Pkt. 3 
Fylkeskommunes administrasjon bistår om ønskelig gjerne kommunen i den videre
prosessen. Innspill gitt i denne saken kan da bli utdypet nærmere.

118/21 Innspill til oppstart av revisjon av
kommuneplanens arealdel i
Birkenes kommune

20/01399-12 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget tar planprogram og oppstart av revisjon av kommuneplanens
arealdel til etterretning. 2)Fylkesutvalget er positiv til at Birkenes kommune ønsker å
tilrettelegge for næringsutvikling. 3)Agder fylkeskommune bidrar gjerne i det videre
planarbeid. 

119/21 Søknad om samtykke til å fravike
regional planbestemmelse om
senterstruktur og handel, A67
Tvedestrand næringspark i
Tvedestrand kommune

21/15746-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir samtykke til å fravike regional planbestemmelse i henhold til
søknad fra Tvedestrand kommune datert 30.6. 2021. 

120/21 Høringsuttalelse med innsigelse til
detaljreguleringsplan for
Homborsund brygge og
nærmiljøsenter i Grimstad
kommune

20/02463-31 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget fremmer innsigelse til reguleringsplan for Homborsund brygge og
nærmiljøsenter i Grimstad kommune, jf. pbl § 5-4. Planen er i konflikt med
byggeforbudet i strandsonen. Utbygging vil ha en sterk negativ påvirkning på
Homborsunds kystlinje herunder natur og kulturmiljø, landskap, friluftsliv og
allmenne interesser. Planen ivaretar ikke trygg trafikkavvikling, fylkesvei, eller barn og
unges interesser.Innsigelsen omfatter følgende; 
a.Planen er mangelfullt utredet. Konsekvensene tilknyttet bygging i strandsonen blir
ikke synliggjort.
b.Planen medfører store landskapsvirkninger i strandsonen. Størrelsen på foreslått
utbygging med ulike formål (dagligvarebutikk, boliger mm.) høyder, utnyttelsesgrad
og sprenging utgjør et stort inngrep i strandsonen. Sprenging og bruk av betong og
asfalt på svabergene for etablering av tursti langs kysten vil skape irreversible sår i
kystlandskapet.
c.Det er ikke satt markerte byggegrenser mot sjø for eksisterende bolig BF1. I
bestemmelsene er dette satt i formålsgrensen, dvs. det tillates tiltak helt ned til
sjøkanten.
d.Kulturmiljøet i Homborsund, som har regional verdi, er ikke ivaretatt i planen.
Omfanget av planen med høyder og landskapsinngrep vil ha en negativ effekt på
kulturmiljøet. Områdene BF1 og FF1 har ikke bestemmelser som ivaretar og sikrer
den verneverdige bebyggelsen, og at naturlig terreng og vegetasjon skal beholdes.
Bygningene på disse områdene er verneverdige og tillates ikke revet.
e.Bygningene innenfor BF1 og FF1 ligger innenfor et verneverdig miljø. De grønne
områdene o_GN2,3,4,5 og et vernet bygg i BF1 skal settes til hensynssone H-570
kulturmiljø med tilhørende bestemmelser. Bestemmelser avklares i samråd med
Agder fylkeskommune.
f.Planforslaget ivaretar ikke fremtidig utvikling av fylkesveinett. Fylkesveiens areal og
eiendom er regulert til torgareal (ST) uten fylkeskommunens samtykke. Dette må
endres til formål fylkesvei.
g.Det er ikke avsatt nok areal for vendhammer (snuplass) og manøvrering av buss.
Dette må omarbeides.
h.Trafikksikkerheten for myke trafikanter er ikke ivaretatt ved kryssområdet
Homborsundveien/Nalsteinsveien.
i.Barn og unges interesser er for dårlig ivaretatt ved at det ikke er planlagt sikker
skolevei, samt at det er ikke avsatt nok areal til lek. Barn og unge har ikke fått
mulighet å medvirke til planen.
2)Fylkesutvalget ber kommunen vurdere de planfaglige merknader til planens
konsekvensutredning og gjøre nødvendige endringer i planen.
3)Fylkesutvalget mener at planforslaget må innarbeide regional
vannforvaltningsplan for vannregion Agder i planen. Kommunen må kunne
begrunne påstand om forventet vannmiljøoppnåelse.
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121/21 Uttalelse med innsigelse til
detaljregulering E18 Tvedestrand -
Bamble

20/16925-39 Fylkesutvalget Fylkesutvalget er positive til Nye Veiers arbeid for å få på plass trygg og god vei
gjennom hele Agder så raskt som mulig. Utvalget er kjent med at det nå settes i gang
en prosess hvor en i større grad skal vurdere gjenbruk av dagens E18. Fylkesutvalget
forventer at det legges til grunn at det skal bygges 4-feltsveg og at fartsgrensen blir
minimum 100 km/t. 
Fylkesutvalget er positive til at en på resten av prosjektet i Agder vurderer
mulighetene for mer gjenbruk av dagens veg og ber fylkesordfører gå i dialog med
nasjonale myndigheter om å gjeninnføre vegnormaler som gjør dette mulig.

1.Fylkesutvalget er positive til at det er lagt frem forslag til detaljreguleringsplan for
ny E18, og at strekningen prioriteres av Nye Veier as.

2.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planforslaget på grunn av mangler i
bestemmelsene for samferdselstiltak. Innsigelsen kan trekkes når bestemmelsene er
rettet opp:
a)Forlengelse og ombygging av kulvert ved Sunde på fylkesvei 3886 for bedre
fremkommelighet, må sikres i rekkefølgebestemmelsen.
b)Kollektivanlegg med tilhørende parkeringsplasser og gang- og sykkelveier må
sikres i planen gjennom rekkefølgebestemmelser.

3.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planforslaget av trafikksikkerhetsmessige
årsaker. Dette gjelder tekniske mangler og feil i plankartet som kan gi redusert
trafikksikkerhet på fylkesveinettet. I saksfremstillingen er det gitt en oversikt over
forhold som må endres før innsigelsen kan trekkes.

4.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planforslaget som følge av manglende
hensyn til vilt. I saksfremstillingen er det gitt en 10 punkts oversikt over forhold som
må rettes opp før innsigelsen kan trekkes.

5.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planforslaget der, fredete og regionalt viktige
kulturminner ikke er tilstrekkelig ivaretatt. Innsigelsen kan trekkes om kulturminnene
avmerkes i plankartet og knyttes til bestemmelsene.  

6.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til masselagring i svært viktig friluftsområde;
D33 vest for Brokelandsheia. Innsigelsen kan trekkes om massedeponiet tas ut av
planforslaget

7.Fylkesutvalget reiser innsigelse til manglende vurderinger etter vannforskriftens 
§ 12. Innsigelsen kan trekkes ved at det gjøres vurderinger etter forskriften for
vannforekomstene som påvirkes av planforslaget. 

8.For å redusere bruk av fylkesveinettet som omkjøringsvei ber fylkesutvalget Nye
Veier as om å etablere tekniske systemer og rutiner som sikrer dette.

9.Fylkesutvalget ber om at fylkeskommunens avdeling for Kulturminner og
kulturturisme tas med i dialog sammen med entreprenør og Nye Veier as for forhold
som berører kryssing over Storelva, ferdselsåren langs Knutebekken og postveien
Homme – Meland

10.Fylkesutvalget ber Nye Veier as og kommunene merke seg øvrige innspill som
fremgår av saksfremstillingen

123/21 Arendal kommune - uttalelse med
innsigelse til
reguleringsplanforslag for Merdø

20/26380-12 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget mener det er positivt at Arendal kommune har utarbeidet
reguleringsplan for uthavna Merdø, og støtter hovedintensjonen i planforslaget. 2.
Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planbestemmelse punkt 2.1.9 «Ny bebyggelse i
området» som vurderes å være i konflikt med kulturminneverdiene på Merdø. 3.
Fylkesutvalget mener innsigelsen kan løses gjennom samarbeid mellom Arendal
kommune og Agder fylkeskommune. 4. Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre
seg av innspill i saksfremstillingen. 

27/21 Eventuelt 21.09.2021 21/00575-38 Fylkesutvalget Ungdommens fylkesordfører Johannes Strømberg, ungdommens fylkesutvalg tok
opp følgende: Fylkesutvalget ber administrasjonen om å få sett på å få videreført
ordningen med BURIA-koordinator. Administrasjonen orienterte. Gro Bråten (Ap)
fremmet forslag om at saken blir sendt til hovedutvalg for kultur, folkehelse og
frivillighet. Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
Fylkesordfører Arne Thomassen (H) tok opp følgende: Fylkesutvalget innvilger gave
til Arkivet på som foreslås belastet fylkesutvalgets disposisjonskonto. På grunn av
markeringen denne uken vedtas dette nå og tas senere inn i behandlingen av 2.
tertial. 
Fylkesutvalget gir fylkeskommunedirektøren myndighet til å oppnevne representant
til selskapet VIGO IKS. Enstemmig vedtatt. 

2021.10.12 Fylkesutvalget 124/21 Godkjenning av protokoll fra møte
21.09.2021

21/00575-41 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 21.09.2021. 

129/21 Detaljregulering ny E39 Lyngdal
vest - Kvinesdal - Melding om
oppstart av planarbeid

21/18110-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget legger til grunn at hensyn til uberørt natur og fremtidige utslipp har en
vesentlig plass i prosjekteringen. 
Pkt. 1
Fylkesutvalget er positiv til at det nå er igangsatt detaljreguleringsarbeid for den
aktuelle strekningen. 

Pkt. 2
Fylkesutvalget mener at de fem linjene (3A, 5, 6, 7 og 10) som Nye Veier AS foreslår
tatt med i den videre prosessen, er dekkende for planarbeidet. 

a.Fylkesutvalget mener at det i linjene 3A, 6 og 7 må være en forutsetning at
hjortevilttrekket ved Vatlandstunnelen ivaretas på en god måte. 
b.Fylkesutvalget legger til grunn at linje 5 med gjenbruk av Vatlandstunnelen uansett
blir utredet nærmere. 
c.Fylkesutvalget legger til grunn at linje 10 («gjenbruksalternativet») uansett blir
utredet nærmere – evt. i ulike varianter. Fylkesutvalget støtter at det vurderes lavere
hastighet og standard enn det vegnormalene legger opp til. Fylkesutvalget mener
imidlertid at det må planlegges for gjennomgående firefelts motorvei på hele
strekningen. 
d.Det gjøres oppmerksom på at det etter fylkesutvalgets mening kan bli nødvendig at
flere enn en linje (evt. med varianter) tas med i hele prosessen og legges ut til
offentlig ettersyn samtidig. Dette vil bli vurdert nærmere når det blir lagt frem et
konkret forslag til planprogram. 

Pkt. 3
Fylkesutvalget vil allerede nå gi uttrykk for at en eventuell ny tilførselsvei til Øye bør få
status som riksvei, jf. dens funksjon som forbindelse mellom nasjonalt stamveinett
og havneområde med stort potensiale for næringsutvikling og tilrettelegging for økt
sjøtransport.

Pkt.4
Ut over det som er sagt i foregående punkter, viser fylkesutvalget til ytterligere
kommentarer og innspill i saksutredningen. Nye Veier AS og kommunene bes om å
nyttiggjøre seg disse. 

Fylkesutvalget vil knytte nærmere kommentarer til saken når forslag til planprogram
blir oversendt til høring. 

Pkt. 5
De øvrige kommunene i Listerregionen, herunder Listersamarbeidet, bør involveres i
planprosessen, jf. også pågående og forestående regionale prosesser og samarbeid
knyttet til samferdsel og næringsutvikling, slik det er beskrevet i Regionplan Lister
2030. 

Pkt. 6
Fylkesutvalget legger til grunn at det gode samarbeidet mellom Nye Veier AS,
kommunene og fylkeskommunen fortsetter. Det er ønskelig at det, i tillegg til
ordinære møter i ekstern samarbeidsgruppe, avholdes egne møter for å drøfte
hensynet til regionale samferdselsinteresser og vilt. Det er viktig at slike møter
avholdes før utarbeidelse av planprogrammet. Innspill gitt i denne saken kan da bli
utdypet nærmere.
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135/21 Uttalelse med innsigelse til
offentlig ettersyn og høring av
områdeplanen for Lyngør i
Tvedestrand kommune

20/15537-19 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget er positiv til Tvedestrand kommunes arbeid med å ivareta det
særegne landskapet og kulturmiljøet på Lyngør. Områdeplanen setter rammer for
vern og bruk, og vil være et viktig ledd i en bærekraftig forvaltning av den
verneverdige uthavna. 
2)Fylkesutvalget fremmer innsigelser til planbestemmelsene. Disse vurderes å være i
konflikt med kulturminneverdiene på Lyngør: 
a) Innholdet i bevaringsveilederen er ikke forankret i planens bestemmelser. 
b) Planforslaget åpner opp for tilbygg, påbygg, boder og anneks på eiendommer.
Dette er i konflikt med vernehensynene, planens formål samt regionale og nasjonale
føringer om å bevare uthavnene.
3) Innsigelsene kan løses dersom områdeplanen bearbeides på følgende måter:
a) Tvedestrand kommune må foreta en konkret vurdering av hvilke eiendommer det
kan oppføres påbygg, tilbygg og boder i Lyngør.
b) Byggegrense mot sjø må flyttes til eksisterende bygninger innenfor definert sone 1.
c) Planen må konkretiseres angående høyde, utforming, materialvalg utnyttelsesgrad
for påbygg, tilbygg og boder. Anneks tillates ikke. Størrelse og volum bør holdes på et
lavt nivå slik at planen bedre ivaretar hensynet til kulturminneverdiene på Lyngør.
Dette bør gjøres i samråd med Agder fylkeskommune.
4)Fylkesutvalget ber om at kommunen, i samarbeid med Agder fylkeskommune,
retter opp andre feil og mangler i planen.
5)Søknader som var i prosess med kommunen i forkant av bygge- og deleforbudet
på Lyngør, kan behandles særskilt.

136/21 Farsund kommune -
reguleringsplan for boligfortetting
Farsund sentrum - uttalelse med
innsigelse til høring og offentlig
ettersyn av planforslag

20/23861-26 Fylkesutvalget Pkt. 1 Fylkesutvalget slutter seg til kommunens intensjon bak planarbeidet om en
positiv byutvikling i øvre del av Farsund sentrum. Planforslaget inneholder flere gode
elementer som kan bidra til bedre bomiljøer og mer attraktive uterom, herunder
sanering av parkeringsplasser på Nytorvet og utforming av gateløp på fotgjengerens
premisser. 
Pkt. 2 Fylkesutvalget vurderer at planforslaget i liten grad gir føringer for hvordan
riving av bebyggelse skal gjenreises for å sikre kulturminneverdiene i historisk
bymiljøer slik som i Farsund sentrum. Fylkesutvalget fremmer derfor innsigelse til
følgende forhold i reguleringsplanen for boligfortetting i Farsund kommune:  
•Reguleringsbestemmelsene når det gjelder riving av bebyggelsen i områdene
BS1/H570_6, BS2/H570_2 og BS3/H570_3, jf. § 4.1.3 og § 4.1.5 
Pkt. 3 Fylkesutvalget kan trekke innsigelsen hvis reguleringsplanen endres i tråd med
følgende:  
•For bebyggelsen i BS1/H570_6, BS2/H570_2 og BS3/H570_3 må det brukes
formulering i bestemmelsene som sier at bygningene normalt ikke skal rives.
Bestemmelsene skal videre formuleres slik at det kommer frem hvilke kriterier (som
redusert tilstand, redusert antikvarisk verdig og viktige byutviklingsmessige forhold)
som kan åpne for riving, og hvilke kriterier som skal gjelde for gjenreisning av
bebyggelse.

139/21 Bidrag til TV-aksjonen 2021 21/14318-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget bevilger 309.000 kroner til TV-aksjonen 2021 – Plans arbeid med å
bekjempe barneekteskap. Tilskuddet belastes fylkesutvalgets disposisjonskonto. 

141/21 Flekkerøytunnelen - sikkerhetskrav
- rømningsvei

20/26175-29 Fylkesutvalget Fylkesutvalget er enig i de vurderingene som er gjort i saken og godkjenner at det
etableres tre redningsrom i Flekkerøytunnelen uten at det etableres rømningsvei som
leder ut til det fri. 
Fylkesutvalget - vedtak
Fylkesutvalget er enig i de vurderingene som er gjort i saken og godkjenner at det
etableres tre redningsrom i Flekkerøytunnelen uten at det etableres rømningsvei som
leder ut til det fri.

Fylkesutvalget anbefaler at løsningen som velges blir et FOU-prosjekt som følges opp
over tid. Dette vil gi nyttig erfaring som kan brukes i andre tunnelprosjekter i landet.

Av hensyn til fremdriften i prosjektet samt de frister som gjelder for å ferdigstille
Flekkerøytunnelen, anbefaler fylkesrådmannen at fylkesutvalget behandler saken
etter kommunelovens § 13,” hasteparagrafen” og at saken forelegges hovedutvalg
for samferdsel som melding.

Fylkesutvalget godkjenner økt kostnadsramme opp til 100 mill. kroner. Det
forutsettes at kostnadene dekkes innenfor investeringsrammen i handlingsprogram
for fylkesveier. Fylkeskommunedirektøren bes legge frem forslag til inndekning i
budsjett for 2022.

2021.11.30 Fylkesutvalget 142/21 Godkjenning av protokoll fra møte
12.10.2021

21/00575-45 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 12.10.2021. 

153/21 Internasjonalisering i skole og fag-
og yrkesopplæring

21/20148-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1. Det utredes en felles digital undervisning i fremmedspråklig fordypning på nivå 3
for alle skoler i samarbeid med de tillitsvalgte og foreslåtte endringer i ny
opplæringslov. 2. Satsingen på internasjonalisering innen skole, fag- og
yrkesopplæring må på siktstyrkes dersom målene satt i Regionplan 2030 skal nås. 3.
Internasjonalisering i skole og fagopplæring innbefatter også kunnskap om og
kjennskap til mangfoldet av språk og kulturer i Agder. 

155/21 Søknad om tilskudd til Den store
sykkelturen 2022 - Frivillighetens
år

21/21546-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget bevilger 150 000 kroner til arrangementet Den store sykkelturen 2022
i regi av Norges frivillighetssentraler. Beløpet dekkes fra fylkesutvalgets
disposisjonskonto. 

158/21 Innspill til høring av forslag til
endringer i plan- og bygningsloven
(fortetting, transformasjon,
utbyggingsavtaler mv)

21/15873-4 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget støtter intensjonen om videreutvikling og effektivisering
avvirkemidlene som brukes i planleggingen og plangjennomføringen ved fortettings-
og transformasjonsprosjekter i byer og tettsteder. 2. Fylkesutvalget mener detaljene i
lovendringen bør bearbeides for å sikre at kommuners handlingsrom blir ivaretatt, og
muligheter for medvirkning fraberørte parter blir ivaretatt. 3. Fylkesutvalget støtter
forslag om endring i statlige planretningslinjer om klima og energiplanlegging og
klimatilpasning, om at kommunen bør vurdere om rehabilitering og gjenbruk av
bygninger samlet sett er en mer bærekraftigløsning for å redusere klimagassutslipp
enn regulering til riving. 4. Fylkesutvalget viser til øvrig merknader i saksframlegget.

159/21 Høring - Forskrift om opptak og
bruk av informasjon om bestemt
angitte bunnforhold

21/18347-2 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget støtter forslaget i forskriften om å tillate ugradert tilgang til detaljert
informasjon om bunnforhold ned til 30 meter 2. Fylkesutvalget ber om at det foretas
en ny vurdering av graderingsregimet, med mål om å åpne for ugradert tilgang til
mer detaljert dybdeinformasjon enn foreslått også for områder dypere enn 30 meter.

160/21 Froland kommune - innspill til
oppstart av planarbeid og forslag
til planprogram for
kommuneplanens arealdel

21/19133-3 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget er generelt positiv til at det legges til rette fornæringsvirksomhet
som kan utnytte regionens store kraftoverskudd. 2. Fylkesutvalget mener det er et
godt plangrep av Froland kommune å vurdereomfattende arealbruksendringer for
kraftkrevende næring, gjennom en kommuneplanprosess. 3. Fylkesutvalget mener at
premiss i planprogram om at kraftkrevende industri må ligge i nærheten av
kraftproduksjon bør begrunnes i den videreplanprosessen. 4. Fylkesutvalget
anbefaler at viktig områder for friluftsliv, landbruk, kulturlandskap og kulturminner
innarbeides i kommuneplankartet. 5. Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg
av andre innspill i saksfremstillingen. 

161/21 Stedsutvikling 2022 - Rammer og
føringer for tilskudd

21/19898-1 Fylkesutvalget Pkt. 1 Kriterier og føringer for fylkeskommunens tilskuddsordning knyttet til by- og
stedsutvikling i 2021, videreføres i 2022 med følgende tillegg: a. Det tas inn i
kriteriene og føringene at det er en fordel om prosjektene kan utfylle og bygge videre
på prosjekter som omfattes av tilskuddsordningen bærekraftig distriktsutvikling. b.
Det tas inn i kriteriene/føringene at det er en fordel om prosjektene har relevans til
pågående eller forestående plan- eller utviklingsoppgaver, herunder eventuelle andre
samarbeidsprosjekter med fylkeskommunen knyttet til stedsutvikling. Som i 2021
tas det inn i utlysningen at det er ønskelig med søknader i mindrekommune- og
bygdesentre. Pkt. 2 Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å fordele
tilskuddsmidlene. Pkt. 3 Det tas forbehold om endelig behandling av Agder
fylkeskommunes budsjett for 2022. 

162/21 Grimstad kommune - samfunnsdel
i kommuneplanen -høring og
offentlig ettersyn av planprogram

21/20454-2 Fylkesutvalget Pkt.1. Fylkesutvalget mener det er positivt at Grimstad kommune reviderer
samfunnsdelen i kommuneplanen for å styrke den som politisk styringsverktøy for
den kommunale virksomheten. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget mener at kommunen vil styrke den innledende del av
planarbeidet ved å innarbeide følgende elementer i planprogrammet:
Et utfordringsbilde med sentrale utviklingstrekk med vekt på klima, levekår
og by- og sentrumsutvikling.
Et kunnskapsgrunnlag med oversikt over relevant kunnskap, og en
vurdering av behov for ytterligere utredninger.
Opplegg for medvirkning som konkretiserer aktuelle tema, målgrupper og
metoder.
Pkt. 3. Fylkesutvalget mener at planarbeidet særlig bør følge opp nasjonale og
regionale føringer i tråd med:
Regionplan Agder 2030
Regional areal- og transportplan for arendalsregionen
Riksantikvarens strategi og anbefalinger for by- og stedsutvikling.
Pkt. 4. Fylkesutvalget oppfordrer kommunen til å innarbeide arealstrategier i et
endelig planforslag i tråd med statlige forventninger til regional og kommunal
planlegging.

166/21 Nye personlige varamedlemmer i
Yrkesopplæringsnemnda

20/09855-11 Fylkesutvalget Fylkeskommunedirektøren tilrår at følgende personer tiltrår som
personligvaramedlem i Yrkesopplæringsnemnda: a. Anita Helgesen som personlig
varamedlem for Dagfinn Svanøe (LO)b. Rina Barikmo Au som personlig varamedlem
for Hildegunn Fardal (LO) 
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2021-12-21 Fylkesutvalget 167/21 Godkjenning av protokoll fra møte
30.11.2021

21/00575-50 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 30.11.2021. 

168/21 Prosjektstøtte til Forum for tro og
livvsyn

20/13454-9 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune inngår en treårig samarbeidsavtale med Forum for tro og
livssyn fra 2022 til 2024. Avtalen innebærer årlig prosjektstøtte til prosjektet
Inkludering, mangfold og dialog (IMD) på 100 000 kroner. 2.Prosjektstøtten belastes
midler avsatt til satsingen på levekår, likestilling, inkludering og mangfold i
årsbudsjettet. 

169/21 Orientering om tildelinger av LIM-
tilskudd til frivillige organisasjoner
- juni 2021

21/11426-38 Fylkesutvalget 1. Ordningen med søkbart LIM-tilskudd til frivillige organisasjoner videreføres.
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet og folkehelse orienteres om
utlysningen og tildelingen. 

170/21 Lindesnes kommune -
Detaljregulering for ny E39
Mandalselva - Lindesnes vest -
Offentlig ettersyn

20/26351-65 Fylkesutvalget Pkt. 1 Fylkesutvalget er positiv til at det nå er lagt frem detaljregulering for den
aktuelle etappen. Ny stamvei vil få stor positiv betydning for regional utvikling,
fremkommelighet og trafikksikkerhet. Planmaterialet vurderes som grundig og faglig
godt utført, og Nye Veier AS gis ros for å ha gjennomført en god planprosess. 
Pkt. 2
Fylkesutvalget har følgende merknader og kommentarer til planforslaget:  

a)Fylkesutvalget ser det som uheldig at målet om betydelig reduksjon av
klimagassutslipp (hhv. 40 og 75% i anleggs- og driftsfasen) i forhold til
kommunedelplanen, ikke er nådd. Det er derfor svært viktig at det i den videre
prosessen arbeides for å redusere klimagassutslippene. Dette gjelder særlig
reduksjon av klimagassutslipp knyttet til arealbeslag, spesielt myr. 
b)Bestemmelsene knyttet til viltpassasjer må bearbeides noe nærmere. 
c)Det forutsettes at det vil bli tatt særlig hensyn til barn og unge i anleggsfasen.
d)Det må legges vekt på god landskapspleie. 
e)Planen må korrigeres hva gjelder en del veitekniske forhold.

Pkt. 3
Fylkesutvalget er positiv til at detaljreguleringen også omfatter kryss Stiland med
tilførselsvei til Udland. Et kryss med ny tilførselsvei vil legge til rette for at det senere
kan bygges ny vei fra Udland til Reme. Fylkeskommunen vil sammen med Lindesnes
kommune utarbeide kommunedelplan for ny Fv. 460 til Reme, og det forventes at
nytt kryss og tilførselsvei til Udland bygges ut og bekostes som del av
stamveianlegget. 

Pkt. 4
Fylkesutvalget mener at tunnelene på ny E39 må tilrettelegges for toveistrafikk for å
unngå unødvendige omkjøringer på dagens E39. Dagens E39 vil etter
omklassifisering få redusert driftsstandard og omkjøring om Lenefjorden vil kunne gi
særlige utfordringer på vinterføre. 

Pkt. 5
Tiltakshaver og kommunen bes om å nyttiggjøre seg de øvrige merknadene og
kommentarene som fremkommer i saksutredningen.

171/21 Søknad om samtykke til å fravike
regional planbestemmelse om
senterstruktur og handel, Krøgenes
i Arendal kommune

21/20870-5 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir samtykke til å fravike regional planbestemmelse i henhold til
søknad datert 28.10.2021 for utvidelse av varemottak for Rema 1000 Krøgenes i
Arendal kommune. 

174/21 Uttalelse til offentlig ettersyn av
revidert forslag til reguleringsplan
for Lille Eigerøy i Farsund
kommune

20/14291-19 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget trekker innsigelsen til reguleringsplanen for Lille Eigerøy i Farsund
kommune. 2.Fylkesutvalget gir planfaglige anbefalinger for justeringer av
planforslaget for å ta bedre hensyn til landskap og kulturmiljø i strandsonen, som
beskrevet i saksfremstillingens vurderinger. 

175/21 Vennesla kommune - Innspill til
forenklet revisjon av
kommuneplanens arealdel 2018-
2030 - Forslag til planprogram og
varsel om oppstart av planarbeid

21/21193-3 Fylkesutvalget Pkt.1 Fylkesutvalget er positiv til at Vennesla kommune gjør en forenklet revisjon av
kommuneplanens arealdel. Pkt.2 Fylkesutvalget mener planprogrammet bør
konkretiseres og forbedres når det gjelder opplegg for medvirkning, bruk av
kunnskapsgrunnlag og behov for eventuell ny kunnskap. Pkt.3 Fylkesutvalget ber
kommunen nyttiggjøre seg faglige råd i saksfremstillingen. 

176/21 Høring av revisjonsdokument: Ulla-
Førre reguleringen

21/19764-5 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positiv til opprettelse av et villreinfond, etter mønster fra Aura og
Hemsil konsesjonene, der konsesjoner som nå er til revisjon blir pålagt å betale inn.
2.Agder fylkeskommune skal ta initiativ til å lage en langsiktig plan for overvåking av
fredete kulturminner i konsesjonsområdet, i samråd med Arkeologisk museum i
Stavanger. Formålet er å få detaljert kunnskap om hvordan regulering i området Ulla-
Førre påvirker fredete kulturminner. Utgifter til slik arkeologisk registrering og
utgravning foreslås pålagt Statkraft.
3.Fylkesutvalget anbefaler NVE å innarbeide standard naturforvaltningsvilkår i
konsesjonen. Det bør vurderes om konsesjonær skal pålegges å overvåke utviklingen
med henblikk på bedring av tilstand, ved bruk av målindikatorer og eventuelt
gjennomføring av tiltak.
4.Planmessig prøvefiske og undersøkelser bør gjennomføres, eventuelt fulgt av tiltak
for å bedre fiskebestanden og sikre forhold som gir selvproduserende stammer av
innlandsørret. Fylkesutvalget anbefaler at NVE pålegger regulant å ta initiativ til og å
bekoste undersøkelse, dokumentasjon og vurdering.
5.Løypenettet til Stavanger Turistforening bør endres fra østsiden av Blåsjø til
vestsiden. Fylkesutvalget anbefaler at NVE pålegger regulant å bekoste flytting av
berørte turistforeningshytter lenger vestover, herunder Stavanger turistforenings hytte
"Storsteinen". 
6.Jaktfri sone bør bli opprettet rundt dammen ved Øvre Storevatn for å begrense
ferdsel i Steinsbuskaret. Fylkesutvalget anbefaler at NVE pålegger at konsesjonær
betaler eventuelle utgifter til dette, slik som tapte inntekter til grunneiere.
Reguleringsbestemmelsenes kapitel 9 pkt. VII bokstav a må endres slik at tiltaket
omfattes. 
7.Blåsjøveien bør stenges for unødvendig trafikk på strekningen Øvre Monen -
Oddatjønndammen.

177/21 Organisering av vannområdene i
Agder vannregion: forslag om å
øke ressursene til Otra
vannområde

20/26972-14 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget vedtar at stillingen som vannområdekoordinator for Otra økes fra
50 % til 100 % stilling. Det skal arbeides og på sikt å øke stillingen vannområde
koordinator i Tovdals vannområde fra en 50% stilling til en 100% stilling. Tovdals
vassdraget er en av de største vassdragene i Agder, og er også en av landets lengste
uregulerte vassdrag. Vassdraget har utfordringer og press knyttet opp mot økende
utfordringer av pukkellaks, utredning av vindkraftverk, vannkraftverk og
miljøutfordringer. 2.Fylkesutvalget bevilger 315 000 kroner ekstra fra
vannforvaltningsmidlene for å dekke fylkeskommunens andel av spleiselaget rundt
vannområdekoordinatorstillingen for Otra. 3.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt
til å organisere arbeidet i vannområdene og justere finansieringen av spleiselagene
innenfor rammene som er avsatt til formålet i årsbudsjettet for 2022. 

38/21 Eventuelt 21/00575-51 Fylkesutvalget •Margit Dale (Sp):-Forslag til uttalelse: Fylkesutvalet i Agder meiner førarkortet gjev
grunnleggjande kompetanse i trafikktryggleik og er ein avgjerande faktor for
personleg mobilitet. Dette råkar spesielt dei som bur utanfor områdar med god
kollektivdekning. Fylkesutvalet i Agder ber derfor Kunnskapsdepartementet utarbeide
forskrifter som gjer rom for at elevar i den vidaregåande skulen kan ta førarkort utan
at det går ut over fråværet til den einskilde elev. Fylkesutvalget ble enige om at
administrasjonen skriver en uttalelse som legges frem for ungdommens fylkesutvalg
og hovedutvalg for utdanning og kompetanse før oversendelse til høringsinstansen.
•Bjørn Ropstad (KrF): -Oppnevning Aust-Agder museum og arkiv (Aama)Torunn
Ostad (H) ba om å få vurdert sin habilitet da hun er styreleder i Aama.
Representanten ble enstemmig erklært habil da saken gjelder oppnevning. På grunn
av kjønnsbalanse må tidligere oppnevning omgjøres. Reidar Saga foreslås som ny
kandidat til styret i Aama. Fylkesutvalget ga enstemmig sin tilslutning til dette. 

2022-01-25 Fylkesutvalget Spørsmål til fylkesordfører Fylkesutvalget Birte Simonsen (MDG) - spørsmål om sykkelruter på Agder. Fylkesordførers svar: Hva
har vi av sykkelruter i området: Nasjonal sykkelrute 2 (Kanalruta) starter i Porsgrunn
og følger Telemarkskanalen. Denne er skiltet videre fra Dalen til Lysebotn, og Lauvik
til Sandnes. Denne ruten går delvis på skogsbilveger og mindre trafikkerte veger.
Badeplasser, overnattinger, attraksjoner er avmerket. 
Nasjonal sykkelrute 3 går fra Kristiansand til Haukeli. Deler av sykkelruten følger Rv9,
men sykkelruten følger helst parallelle veger. I 2021 ble en digital informasjon om
sykkelruten tilgjengelig. Se Midt-Agder friluftsråd. 
Det gis informasjon om natur og kulturområder, ulike attraksjoner, badeplasser,
rasteplasser mm. Agder fylkeskommunen har gitt støtte til utarbeidelse av den
digitale versjonen. 

Fylkeskommunen er kjent med at det planlegges flere sykkelruter i regi av Lysefjorden
utvikling. Sirdal kommune er med i Lysefjorden utvikling. Før jul 2021 var det møte
mellom kommuner og fylkeskommuner for å se på et felles konsept med Lysefjorden
utvikling. Det er søkt kommuner og fylkeskommuner om økonomisk støtte til
prosjektet. 
Ved utvikling av nye sykkelruter er det naturlig å koble de opp til lokale/regionale
attraksjoner, overnattingsplasser mm. 

På deler av strekningen, nasjonal sykkelrute 2, f.eks Brokke Suleskard er det 80 km i
timen. Med økt sykling på denne og andre strekninger er det naturlig å se nærmere
på trafikksikkerhetstiltak, som redusert hastighet. Dette arbeidet er ikke påbegynt.
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Margit Dale (Sp) - tannkirurgisk behandling. Fylkesordførers svar: [...] Tiltak nå fra
virksomheten: Virksomhetsleder vil be alle tannklinikkene om at det må gis
informasjon til pasienter som henvises for fjerning av visdomstenner at det må
påregnes ventetid. Ventetid lar seg ikke unngå. Videre at pasient tar kontakt med
henvisende tannklinikk hvis det oppstår symptomer og ubehag i tiden de venter på å
få time hos kirurgen. Det vil også bli laget en prosedyre for hvordan henvisning skal
skje internt. 

1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
21.12.2021

22/00172-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 21.12.2021. 

2/22 Kristiansand kommune - uttalelse
med innsigelse til reguleringsplan
for del av Monsøya, Ny-Hellesund

20/29526-15 Fylkesutvalget 1. Av hensyn til friluftsliv- og landskapsinteresser i strandsonen, reiser fylkesutvalget
innsigelse til detaljregulering for del av Monsøya, gnr/bnr 421/116. Innsigelsen
trekkes dersom private brygger og fritidsbolig BFR tas ut av planforslaget. 2.
Fylkesutvalget er positiv til en regulering som medfører bygging av offentlig brygge
og tursti som bedrer allmennhetens adkomstmuligheter til Monsøya. Dette kan
gjøres ved at foreslått brygge sør-øst i planområdet blir regulert til offentlig brygge og
ikke privat brygge slik planforslaget viser. 

3/22 Arendal kommune - uttalelse til
planforslag for del av Hoveodden

20/15686-12 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener det er positivt at det er utarbeidet forslag til reguleringsplan
for del av Hoveodden som tar stilling til fremtidig bruk og vern av området. 
2.Fylkesutvalget mener planforslaget er i konflikt med allmennhetens
friluftsinteresser og fremmer innsigelser til planforslaget. En campingplass med
overnattingskapasitet til flere hundre gjester må håndtere eget parkeringsbehov, og
ikke belaste tilgrensende allmenne friluftslivsparkering. 
3.Fylkesutvalget mener innsigelsen kan løses ved at kommunen redegjør for og sikrer
en tilfredsstillende parkeringsløsning som ikke i vesentlig grad belaster den allmenne
friluftslivsparkeringen.
4.Fylkesutvalget anbefaler at det settes en begrensing på antall overnattingsenheter
inkludert telt, for å redusere belastning for kulturminner og friluftsliv i nærområdet.
5.Fylkesutvalget anbefaler at opplevelsesverdien av landskapsrommet og grønt-
korridor tillegges større vekt i planforslaget.
6.Fylkesutvalget ber kommunen justere plankart og bestemmelser slik at disse blir
entydige.
7.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg av øvrige innspill i saken.

4/22 Arendal kommune - innspill til
oppstart av arbeid med
kommuneplanens arealdel og
høring av planprogram og
arealstrategi

21/22482-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget deler kommunens målsetning om at veksten i Arendal - som følge
av det grønne skiftet og den planlagte batterifabrikken - skal være bærekraftig, både
miljømessig, sosialt og økonomisk. 
2.Fylkesutvalget støtter kommunens ønsker om å tilrettelegge for strategiske
næringsetableringer i direkte nærhet til batterifabrikken.
3.Fylkesutvalget mener en tilrettelegging for omfattende utbygging av nærings- og
boligområder utover prioriterte vekstområder i kommunen ikke er i tråd med
regionale arealpolitiske føringer.
4.Fylkesutvalget mener kommunen må utarbeide et godt kunnskapsgrunnlag for å
vurdere nødvendige arealbruksendringer. Fylkeskommunen samarbeider gjerne med
kommunen i dette arbeidet.
5.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg av andre innspill i
saksfremstillingen.
6.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg av andre innspill i
saksfremstillingen.

5/22 Lillesand kommune - Innspill til
forslag av planprogram og
oppstart av kommuneplanens
arealdel

21/21209-2 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget tar planprogram og oppstart av kommuneplanens arealdel til
etterretning. 2)Fylkesutvalget er positivt til at Lillesand kommune skal lage
arealregnskap, og tar en gjennomgang av nåværende og fremtidig arealdisponering.
3)Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg andre innspill i saksfremstillingen.
4)Fylkesutvalget ber kommunen vurdere å utarbeide en masseforvaltningsplan, som
kan gi en mer helhetlig og langsiktig masseforvaltning i kommunen. 

6/22 Farsund kommune - uttalelse med
innsigelse til områdeplan Lista
Renewable Energypark for forhold
som angår automatiske fredete
kulturminner i planen

20/09225-50 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget går til innsigelse mot foreslått utbygging av områder for
industri- og næring på Lista. Utbyggingen er i konflikt med flere automatiske fredete
kulturminner og vil betydelig forringe områdets store kulturminneverdier. Pkt. 2.
Innsigelsen kan trekkes dersom kommunen regulerer kulturminnelokaliteten
Trollsteinsbakken ID:70670 til hensynssone båndlegging etter lov om kulturminner.

7/22 Vilkårsrevisjon i Otravassdraget 21/17100-14 Fylkesutvalget 1.Vilkårsrevisjon av Otra bør se hele vassdraget under ett. Anlegg i Otra som er
bygget før krav om konsesjon forelå, bør kalles inn til behandling av NVE. 
2.NVE bør innarbeide standard naturforvaltningsvilkår i konsesjonen. Konsesjonær
bør pålegges å overvåke utviklingen med henblikk på bedring av tilstand, ved bruk av
målindikatorer og eventuelt gjennomføring av tiltak. 
3.Miljøforbedrende tiltak med tanke på fisk må utredes for alle strekninger.
Planmessig prøvefiske og undersøkelser av innlandsørret må gjennomføres,
eventuelt følges opp med tiltak for å bedre bestanden og sikre selvproduksjon. Der
konsesjonen har medført negative konsekvenser for ørret, må habitatforbedrende
tiltak vurderes. Der hvor habitatforberedende tiltak ikke er tilstrekkelig og
reproduksjon av fisk er liten eller fraværende, bør det fremdeles stilles krav om
utsetting av fisk. Kostnad bør ilegges konsesjonær.
4.Ørekyte må kartlegges, og tiltak som kan hindre spredning vurderes. Kostnad bør
ilegges konsesjonær.
5.Det bør stilles krav til konsesjonær om gjennomgang av samtlige terskelbasseng
for å kartlegge miljøpåvirkning, vurdere avbøtende tiltak og eventuell fjerning av
enkelte etablerte terskler som biotopforbedrende tiltak. Konsesjonær bør pålegges
aktivt å bidra til reduksjon av gassovermetning nedstrøms utløp fra Brokke
kraftstasjon. 
6.Konsesjonær bør pålegges å oppfylle undersøkelsesplikten etter kulturminneloven
§ 9 i områder som ikke er registrert fra før, og i områder som er ufullstendig registrert.
NVE bes avklare om konsesjonær skal søke om dispensasjon for fredete
kulturminner som blir skadet eller ødelagt av fortsatt regulering. Skadeomfang og
bevaringssituasjon for fredete kulturminner, som er berørt av vannkraftregulering, må
undersøkes nærmere. Agder fylkeskommune skal utarbeide en langsiktig plan for
overvåking og nærmere undersøkelser av fredete kulturminner i Otra. Konsesjonær
bør dekke utgiftene. 
7.Innskudd til opprettelse av et friluftslivsfond med årlig utbetaling til kommunene
eller økonomisk kompensasjon knyttet til konkrete tiltak bør ilegges konsesjonær.
Mulighetsstudie for Otra elvepark bør ligge til grunn for tiltak. Manøvreringsregimer
bør ikke påføre særlig belastning for utøvelse av friluftsliv, alternativt bør
konsesjonær dekke utgifter til tilpassing av badesteder og båtopptrekk eller flytting
av løyper. 
8.Konsesjonær bør pålegges å øke det årlige beløpet til Krypsiv på Sørlandet, samt
styrke grunnkapitalen til Krypsivfondet i Otra. Krav til jevnlig nedtapping, frysing og
utskylling av magasin bør vurderes for å rydde krypsiv. 
9.Konsesjonær bør pålegges å initiere og finansiere et forsknings- og
forvaltningsprosjekt for rype der habitat er blitt påvirket av regulering, for økt
kunnskap om bestandens overlevelse. Kartlegging av naturtyper og årlige
rypetakseringer bør gjennomføres i de berørte heiområdene. 
10.Det bør utredes hvor variasjon i vannstand påvirker trekk og isens sikkerhet for
annet vilt enn rein.
11.Det bør opprettes et villreinfond etter mønster fra Aura og Hemsil-konsesjonene,
der konsesjoner som nå er til revisjon blir pålagt å betale inn. Stabil fyllingsgrad må
opprettholdes om vinteren der reinen har trekkruter, og merkede turstier som
forstyrrer trekkruter legges om for konsesjonærs regning. 
12.Anleggsvei til Store Urevatn bør stenges for allmenn ferdsel for en prøveperiode
på fem år.

8/22 Deltakelse i KS FoU-prosjektet 22/00329-1 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget tar saken om KS FoU-prosjekt 
2.Fylkesordfører gis fullmakt til å avklare Agder fylkeskommunes politiske deltakelse
i de skisserte politiske nettverkssamlingene i prosjektet.

9/22 Oppnevning av medlemmer og
observatør til politisk
referansegruppe. Regional plan for
bolig, areal og transport i
kristiansandsregionen

21/08063-20 Fylkesutvalget Fylkesutvalget oppnevner disse fire medlemmene til politisk referansegruppe for
arbeidet med Regional plan for bolig areal og transport i kristiansandsregionen:
1.Fylkesordfører Arne Thomassen (leder) 2.Gro Bråten (medlem) 3.Oddbjørn Kylland
(medlem) 4.Beate Marie Johnsen (medlem)Fylkesdirektør for Analyse og plan møter
som observatør med talerett i den politiske referansegruppa. 

10/22 Svar til KS Agder på debatthefte
2022

21/21564-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget godkjenner det fremlagte svaret til KS. Tillegg i punkt 5: Retten til faste
og hele stillinger bør styrkes. Arbeide mot sykefravær med brede virkemidler
eksempelvis helsefremmende turnusordninger. 

2022-02-14 Fylkesutvalget 11/22 Godkjenning av protokoll fra møte
25.01.2022

22/00172-7 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner protokoll fra møte 25.01.2022. 

14/22 Søknad om fylkeskommunalt
tilskudd til Nok.Agder 2022

21/22772-2 Fylkesutvalget Søknad fra Nok. Agder om driftsstøtte på 250 000 innvilges for 2022. Tilskuddet
belastes fylkesutvalgets disp.konto. 

15/22 Svar på søknad  t5 Arendal Kirkens
bymisjon

20/02939-13 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune bevilger omsøkte midler pålydende kr 200 000,- til T5-senteret
i Arendal for 2022 fra fylkesutvalgets midler. Det innarbeides videre kr 200 000,- i
årlig støtte i økonomiplanperioden 2023-2026. 
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16/22 Rullering av handlingsprogram til
Regionplan Agder 2030

22/05720-1 Fylkesutvalget 1. Handlingsprogrammet til Regionplan Agder 2030 rulleres i 2022. 2.
Handlingsprogrammet skal gjenspeile de store og felles utfordringene og
satsingsområdene på Agder. 3. Rulleringen forankres i den regionale
samhandlingsstrukturen #vårtagder, interkommunale politiske råd og
fylkeskommunens medvirkningsråd. 4.Det vil bli foretatt statusoppdatering for
handlinger i eksisterende handlingsprogram. 5. Forslag til rullert handlingsprogram
behandles i fylkestinget desember 2022. 

17/22 Lyngdal kommune -
Detaljregulering ny E39 Mandal
Lyngdal øst - Klage

20/26351-83 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget er positive til at Lyngdal kommune legger til rette for næringsarealer
i tilknytning til ny E39. 2. Fylkesutvalget mener at innregulering av næringsarealer
må foretas på en måte som ikke påvirker fremdriften for etablering av ny E39. 

19/22 Innspill til Strømnettutvalget 20/28801-5 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkesutvalget mener det må på plass bedre rammebetingelser for tilknytning av
ladeknutepunkt og tilskudd til etablering av ladeinfrastruktur for både sjø-, fly- og
landtransport. 
2.Fylkesutvalget støtter Agder Energi Netts uttalelser til Strømnettutvalget og mener
derfor at:
a)Konsesjonsprosessene må effektiviseres slik at nye prosjekter kan realiseres
raskere og uten at man går på akkord med behovet for god samfunnsinvolvering. 
b)Inntektsmodellen for nettselskapene må justeres slik at ikke selskaper med høy
kundevekst og et stort volum av kundeinitierte investeringer straffes økonomisk.
c)Det må innføres en finansieringsmodell/inntektsmodell som sikrer at
nettselskapene kan planlegge og tilrettelegge for nye nettprosjekter så raskt som
mulig. 
3.Fylkesutvalget mener at «Fornybar kraft skal være et konkurransefortrinn for norsk
industri.» Strømnettutvalget må derfor vurdere incentivordninger for utbygging av
nytt kraftnett til industrien. Det er viktig at ikke særnorske rammevilkår for
nettutbygging hindrer ny industriell vekst.
4.Fylkesutvalget mener handelsløsningene for utlandsforbindelsene må evalueres.
Samfunnsøkonomisk lønnsomhet og klimaeffekter må ligge til grunn, og
evalueringen må vurdere konsekvensene av kablene over en lengre tidsperiode. 
5.Fylkesutvalget mener at det skal tilrettelegges for at kraft fra havvindparker i Norge
skal tilknyttes det nasjonale kraftsystemet.

23/22 Uravstemming Hovedavtalen 22/06104-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget stemmer ja til den fremforhandlede hovedavtalen. 

5/22 Eventuelt 14.-15.02.2022 22/00172-8 Fylkesutvalget Oppnevning prosjektgruppe for VSA – delprosjekt 2. Vi har blitt oppfordret til å finne
en politisk representant til prosjektgruppen for VSA. Arbeidet går meget raskt
fremover nå. Vedkommende bør nok komme fra hovedutvalget for kultur folkehelse
og frivillighet. Det ble fremmet forslag om Maiken Messel som representant og
Kristin Ljosland som vararepresentant.  Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
Fullmakt årsmøte Kraftfylka. Følgende forslag ble fremmet: I forbindelse med
årsmøte i Kraftfylka gis Bjørn Ropstad en stemmefullmakt, til å stemme for Agder.
Det ble opplyst at Ropstad i tillegg er styremedlem i Kraftfylka. Forslaget ble
enstemmig vedtatt. 
OL-vinner Marte Olsbu Røiseland: I forbindelse med OL-vinnerens bragder innvilger
fylkesutvalget 50 000 kr til Froland IL for arrangering av barneskirenn samt 200 000
kr til Sirdal videregående skole som  kan disponeres til å dele ut stipender til
talentfulle elever innen skiskyting. Finansieringen vil bli angitt ved 2.
tertialrapportering. 

2022.03.29 Fylkesutvalget 30/22 Svar på høring-utviklingsplan 2040
- Sørlandet sykehus HF

21/22913-5 Fylkesutvalget 1.SSHF er en sentral aktør for utviklingen av et bærekraftig Agder. 
2.Utviklingsplanen tar opp viktige utfordringer for landet og for Agder og er et godt
grunnlag for videre samarbeid i regionen.
3.Agder fylkeskommune deltar i en rekke råd og utvalg sammen med UIA, SSHF og
kommunene, men dette fremkommer ikke tydelig i planen.
4.Samarbeid om- og prioritering av folkehelsearbeid, helsefremming og forebygging
er lite omtalt i planen og kan med fordel fremheves sterkere.
5.Tilbudet til barn og unge er sentralt for møte utfordringene nå og fremover og må
sikres et godt nok tilbud både kapasitets- og kvalitetsmessig.
6.Agder har utfordringer innenfor psykisk helse og SSHF må sikre tilbud til å dekke et
økende behov. 
7.Utviklingsplanens satsning på brukermedvirkning kan med fordel tydeliggjøres.
8.Samarbeid om rekruttering og utdanning i regionen er et viktig arbeid for å møte
fremtidens utfordringer.
9.Fødetilbudet må videreutvikles og styrkes i kommende periode, blant annet pga. en
sterk befolkningsvekst i regionen i kommende år, og der fødekapasiteten må se sees
helthetlig på. Vi mener det videre er et medisinsk behov for en nyfødtintensivavdeling
i Arendal. Nyfødtintensivavdelingen på sykehuset i Arendal må derfor reetableres.  
10.Dagens system knyttet til investeringer, jamfør nasjonale føringer og
retningslinjer, utfordrer både vedlikeholdsbudsjettene og nyinvesteringer ved SSHF
og andre helseforetak. Systemet synes å begrense mulighetene for godt vedlikehold,
samt muligheter for fremtidsrettede investeringer, uten at dette går utover driften og
ikke minst de pasientnære tilbudene.   
Det forutsettes derfor at sykehusene tildeles midler knyttet til viktige og nødvendig
utstyr som for eksempel operasjonsrobot og ny PCI-lab. 
11.Behovet for helsehjelp innen psykisk helsevern har økt betydelig under pandemien,
spesielt innenfor spiseforstyrrelser. Det er et behov for et fortsatt styrket tilbud når det
gjelder et døgn- og poliklinisk dagtilbud for voksne (PHV-V). Dette er en
pasientgruppe som krever tilgang til rett fagkompetanse, og hvor man vil oppleve en
rask forverring og økt bruk av tvang om man organiserer for innleggelse i akutt
psykiatri. Vi ønsker å påpeke viktigheten av en fortsatt god egendekningsgrad i vår
region for denne pasientgruppen, da dette vil redusere risikoen for et mer omfattende
behandlingsbehov i fremtiden og dermed gi en mer bærekraftig helsetjeneste.  
12. Habiliteringstjenesten for barn, ungdom og voksne må styrkes, men også se sees
mer i sammenheng med ABUP og voksenpsykiatrien. Både økonomisk og faglig.
Næring, klima og miljø: 
24.Stiftelsen Hopeful tildeles 1 mill. kroner til videreføring av prosjektet Mer robust.
Midlene hentes fra eksisterende ramme i budsjettposten ‘Sosialt entreprenørskap’. 
25.Teknisk senter i Flekkefjord er en god arena for å stimulere unges interesse for
realfag og for læring på ulike måter. Senteret har mistet bevilgningen over
statsbudsjettet, og Agder fylkeskommune bør gå i dialog med kommunene i
regionen om videreutvikling av tilbudet. 
26.Dersom regjeringen inndrar en mindre andel konsesjonskraftmidler enn antatt, vil
fylkestinget vurdere å opprette søkbare potter for strømstøtte til bedrifter i Agder som
ikke får tilstrekkelig hjelp av statlig støtteordning og for strømstøtte til de
kulturinstitusjonene vi allerede har et finansielt ansvar for. 
27.Fylkestinget ber om en sak, der en vurderer et årlig grøftetilskudd til
landbruksnæringen. 
28.Agder har stort behov for arbeidskraft. Siste året har kommunene i Agder bosatt
mange flyktninger, spesielt fra Ukraina. Ulike kulturer og kulturforståelse kan være
krevende. Den enkelte må ivaretas, samtidig som det sikres god integrering,
nødvendig opplæring, kartlegging av kompetanse og tilgang til arbeidslivet i et
tempo tilpasset den enkelte. Det legges fram en sak der det settes søkelys på nevnte
faktorer og utfordringer spesielt rettet mot interkulturell kompetanse innen offentlig
sektor. Det oppfordres til samarbeid med bedrifter som driver sosialt entreprenørskap
slik som Nomkus.
29.Det legges frem en sak for hovedutvalg for næring, klima og miljø om hvordan
fylkeskommunen kan bidra til videreutvikling av Blått kompetansesenter sør. 

30.Fylkestinget ser positivt på at prosjektet FV415 Simonstad - Hovdefjell lyses ut på
anbud så snart som mulig. Fylkestinget ønsker en orientering om prosjektets
fremdrift etter at anbudsprosessen er gjennomført.
31.Fylkestinget viser til protokoll fra råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne
av 29/11 og ber administrasjonen se nærmere på de ulike forslagene.
32.Fylkestinget ber om en sak om hvordan skolenes praksis for faget yrkesfaglig
fordypning (YFF) samordnes. 
33.Fylkestinget ber om en sak på å opprette en fylkeskommunal betalingsordning for
å rense havet for fiskeredskaper som ikke er i bruk. Forlatte fiskeredskap er en
dødsfelle for alt liv i havet og problemet med spøkelsefiske er veldig omfattende i vår
landsdel. I Norge antar forskerne at det finnes hele 200 000 tapte fiskeredskaper bare
i Skagerrak.

31/22 Søknad om samtykke til å fravike
regional planbestemmelse om
senterstruktur og handel, gbnr
29/154, Tvedestrand næringspark i
Tvedestrand kommune

22/00309-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir samtykke til å fravike regional planbestemmelse i henhold til
søknad fra Tvedestrand kommune datert 21.12. 2021. 

32/22 Evje og Hornnes kommune - Fv.
3798 - Evjevegen - omklassifisering
til kommunal veg

22/04581-3 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune og Evje og Hornnes kommune er enige om å omklassifisere
en parsell av fv. 3798 fra Evje skole til Arendalsvegen til kommunal veg. Lengde er
671 meter. Fylkeskommunen skal i løpet av 2022 gjennomføre noen mindre tiltak på
vegen. Kostnadene dekkes innenfor årets budsjett. Fylkeskommunedirektøren har
vedtatt omklassifiseringen med hjemmel i delegeringsreglementets kapittel 5. 
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33/22 Tvedestrand kommune - Uttalelse
til andre gangs høring og offentlig
ettersyn av områdeplan for Lyngør

20/15537-28 Fylkesutvalget 1) Fylkesutvalget slutter seg til intensjonen i planen og er positiv til det gode arbeidet
og konstruktive plangrep Tvedestrand kommune har presentert i planen.

2) Tidligere innsigelser knyttet til planen trekkes da disse anses som løst i
planforslaget.

3) Fylkesutvalget reiser innsigelse til at størrelsen på boliger økes fra 90 m2 til 120
m2 (BYA) i bestemmelse til planen, pkt.4.1.5 (BFS2,3- BFS 2,6). Dette er i konflikt med
vernehensynene, planens formål samt regionale og nasjonale føringer om å bevare
uthavnene. Innsigelsen kan løses ved at kommunen opprettholder
administrasjonens innstilling på 90 m2 (BYA).

4) Fylkesutvalget ber om at kommunen nyttiggjør seg av merknader, slik at plan blir
entydig, jf. saksfremstilling og vedlegg til Lyngørplanen. 

34/22 Avtale mellom Agder
fylkeskommune og AKT og
tildelingsbrev for 2022

22/08031-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkesutvalget vedtar avtale mellom Agder fylkeskommune og Agder kollektivtrafikk
AS om levering av kollektivtjenester.
Fylkesutvalget tar tildelingsbrev til Agder kollektivtrafikk AS 2022 til orientering.
Det skal avholdes et strategimøte annethvert år mellom politisk ledelse i Agder
fylkeskommune, Kristiansand kommune og Agder kollektivtrafikk, for å utvikle et mer
aktivt eierskap.

Til tildelingsbrev:

Punkt 10, kapittel 3: «I tillegg skal det rapporteres på antall kjørte kilometer i ulike
drivstoffkategorier, 

35/22 Agder kollektivtrafikk AS - forslag
til revidert aksjonæravtale og
vedtekter

21/04382-5 Fylkesutvalget -Fylkesutvalget vedtar forslag til ny aksjonæravtale for Agder kollektivtrafikk AS, med
følgende endringer i punkt 3.1 om styret: Antallet styremedlemmer endres fra 5-6 til
5-9 medlemmer.
-Forslag til reviderte vedtekter for Agder kollektivtrafikk AS oversendes selskapet for
videre behandling. 

36/22 Anbud om busstjenester i øst 2024 22/09526-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

• Fylkesutvalget støtter anbefalingen fra Agder kollektivtrafikk AS om å gå for et
anbud på 8 år, fra 1.7.2024 – 30.06.2032.

• Fylkesutvalget mener at det viktigste for å nå målene i regionplanen, handler om at
flere bruker bussen. Det er derfor uaktuelt at et nytt anbud skal gi redusert rutetilbud.
Fylkesutvalget er enig i at andel kjørte rutekilometer på elektrisitet eller andre
nullutslippsløsninger viktigst, men mener samtidig at ambisjonene om 90 prosent
elektriske eller nullutslippsbusser i regionen ikke skal reduseres. 

37/22 Regionalt samarbeid om
lokalisering av statlige
arbeidsplasser til Agder

22/07385-1 Fylkesutvalget 1.Fylkeskommunen inviterer de fire regionsamarbeidene Østre Agder, Region
Kristiansand, Lister og Setesdal med som deltakere i prosjektet «Regionalt samarbeid
om lokalisering av statlige arbeidsplasser i Agder». Dette innebærer at Arendal og
Kristiansand lar seg representere gjennom sine respektive regionsamarbeid.2.Den
årlige kostnadsrammen på inntil 650 000 kroner fordeles mellom deltakerne etter
nærmere avtale, og fylkeskommunens andel tas fra midler avsatt til fylkesutvalgets
disposisjon. 3.Videre bekrivelse av innhold og rammer for prosjektet avklares direkte
mellom fylkeskommunen og deltakerne i prosjektet. 

38/22 Politisk deltagelse i Regional plan
for Preikestolen og
Lysefjordområdet i Rogaland

22/08012-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget oppnevner følgende person til politisk rådgivende gruppe for Regional
plan for Preikestolen og Lysefjordområdet:

Fylkesordfører Arne Thomassen (medlem)
Varafylkesordfører Bjørn Ropstad (vara) 

39/22 Arendal kommune - innspill til
planforslag til områderegulering
for Vestregate, Klevgaten og
Høyveien

21/22917-4 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget mener det er positivt at kommunen gjennomfører planarbeid som
avklarer bruk og vern i attraktive sentrumsområder.
2. Fylkesutvalget mener planforslag alternativ 2 er innenfor tålegrensen for
utbygging/fortetting innenfor det historiske bymiljøet. Fylkesutvalget gir samtidig
faglig råd om at hotellet BH får hensynsone bevaring i dette alternativet.
3. Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planforslag alternativ 1. Blokkbebyggelse
BBB og byggehøyder i BKS2 vurderes å være i konflikt med det historiske bymiljøet.

40/22 Søknad om støtte til desentralisert
barnehagelærerutdanning i Agder

22/07553-6 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Søknaden fra Lister kompetanse, Setesdal IPR og Østre Agder IPR om midler til
desentralisert barnehagelærerutdanning innvilges delvis. 
2.Fylkesutvalget bevilger til sammen 1 980 000 kroner til gjennomføring av studiet i
Lister, Østre Agder og Setesdal. Midlene skal benyttes til finansiering av
praksiskostnader for studieårene 2022‒2026. For studieåret 2022/2023 dekkes også
kostnadene forbundet med opprettelse av tre koordinatorstillinger.
3.Bevilgningen på 1 980 000 innarbeides i rapporten for 1. tertial 2022.
4.Midler til å finansiere koordinatorstillingene i de tre påfølgende studieårene (totalt
990 000 kroner) må hentes gjennom annen finansiering enn fra Agder
fylkeskommune.
5.Om Kunnskapsdepartementet går inn med finansiering av de samme kostnadene
som fylkeskommunen har gitt midler til, vil fylkeskommunens tilsagn bortfalle og
resterende midler inndras.
6.Agder fylkeskommune henstiller om at det jobbes aktivt med å rekruttere mannlige
studenter til desentralisert barnehagelærerutdanning.

41/22 Organisering av vannområdene i
Agder vannregion - valg av
vertskommuner for felles stilling
for Gjerstad-Vegår og Nidelva og
felles stilling for Mandal-Audna,
Lygna og Sira-Kvina

20/26972-40 Fylkesutvalget 1. Åmli kommune blir vertskommune for en 100% stilling som
vannområdekoordinator for vannområdene Gjerstad-Vegår og Nidelva.
2. Lyngdal blir vertskommune for en 100% stilling som vannområdekoordinator for
vannområdene Mandal-Audna, Lygna og Sira-Kvina. 

42/22 Saksfremlegg – Høring om
endringer i domstolstruktur

22/05577-2 Fylkesutvalget Domstolsreformen hadde sitt utgangspunkt i viktige målsettinger som å redusere
saksbehandlingstid, styrke fagmiljøer og bedre rettssikkerheten til utsatte grupper.

Agder fylkeskommune registrerer at det er bred enighet ved Agder tingrett blant
ledelse og medarbeidere om at erfaringene med den nye tingretten er gode.
Virksomheten ved de tre rettsstedene videreføres i full bredde og forutsetningene for
faglig styrking av arbeidet ved den nye domstolen er gode. Fylkesutvalget erkjenner
at dette kommer hele landsdelen til gode.

Agder fylkeskommune anbefaler regjeringen og stortinget å lytte til de sterke
oppfordringene fra juridiske fagmiljøer og videreføre reformen. Agder tingrett må
bestå som én domstol og dagens tre rettssteder videreføres. 

43/22 Supplering
yrkesopplæringsnemnda

20/09855-14 Fylkesutvalget Fylkeskommunedirektøren tilrår følgende endringer i yrkesopplæringsnemnda:

Ny lærlingerepresentant er Vetle Tveit, med Charlotte Høyland som personlig vara.
Ny personlig vara for Jan Atle Toft fra LO blir Hannah Olsen. 

44/22 Arendal kommune - trekking av
innsigelse til
reguleringsplanforslag for Merdø

20/26380-21 Fylkesutvalget Fylkesutvalget mener kulturminneverdiene på Merdø er ivaretatt i revidert planforslag
og trekker tidligere innsigelse til planen. 

10/22 Fylkesutvalget - Eventuelt
29.03.2022

22/00172-12 Fylkesutvalget •Knut Richter Bye ble valgt som fast medlem i LIM rådet. 

•Fylkesutvalget i Agder støtter opp om det arbeidet som AKT allerede er i gang med,
og at dette koordineres med andre kollektivselskap i Norge. 

Felles uttalelse til Finansdepartementet og Nærings- og fiskeridepartementet og
ekstreme drivstoffpriser 
Agder har lang og stolt tradisjon for fiskeri og lokal sjømat langs vår kyst.
Fiskerinæringen i Agder leverer kortreist og sunn mat, bidrar til sysselsetting i
kommunene og generer økonomiske ringvirkninger i tilknyttet næringsliv. I
Regionplan Agder 2030 har fylket som fremtidsvisjon at «den rike tilgangen på
marine ressurser har skapt arbeidsplasser og styrket de marine kunnskapsmiljøene,
samt at verdien av fisk, oppdrett og videreforedling av marine arter har økt
betydelig». Fremtidens fiskerinæring i Agder må bygge på kompetansen som
eksisterer i dagens næring. 

Som følge av økonomiske sanksjoner mot Russland har drivstoffprisene økt
markant. For store deler av fiskeflåten i Agder er det nå ikke regningssvarende å dra
på havet for å fiske.
Langvarig landligge for fiskeflåten gir mangel på råstoff til landindustrien. Vi frykter
langvarige konsekvenser for hele den særegne verdikjeden for sjømat i Agder og ber
Nærings- og fiskeridepartementet og Finansdepartementet om å finne en effektiv og
midlertidig løsning for fiskeflåten.

Agder Fylkeskommune vil samtidig påpeke at fiskerinæringen må tilpasse seg en
klimavennlig fremtid hvor fiskeflåten er mindre eksponert for prisnivå på fossil energi
og miljøavgifter. Fylkeskommunen har opprettet «Blått forum» som blant annet skal
legge til rette for et sterkt kunnskapsgrunnlag og nettverk for kompetanseoverføring
fra andre næringer i denne omstillingen.
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2022.04.20 Fylkesutvalget 46/22 46/22 Detaljregulering ny E39
Lyngdal vest - Kvinesdal - Høring
av forslag til planprogram med
finsilingsrapport

21/18110-24 Fylkesutvalget Pkt. 1 
Fylkesutvalget er positiv til at Nye Veier AS nå har fokus på mest mulig gjenbruk av
E39. Planprosessen viser imidlertid at det er utfordrende å få til gjenbruk av dagens
Fedabro med tilliggende tunneler. 

Fylkesutvalget støtter derfor den samlede anbefalingen til Nye Veier AS om å gå
videre med linje 5 med kryss Frøytland. 

Fylkesutvalget legger vekt på at dette alternativet muliggjør bygging av en
trafikksikker stamvei med 4-felts motorveistandard på hele strekningen. Dette
alternativet kommer også godt ut når det gjelder trafikantnytte og vurderes samlet
sett å være det beste når det gjelder kryssløsning vest for Fedafjorden.

Pkt. 2
Fylkesutvalget er bekymret for fremtidige drifts- og vedlikeholdskostnader knyttet til
dagens veisystem som ikke lenger skal inngå som ledd i stamveianlegget. Dagens
modell for tildeling av ressurser til fylkeskommunen gir ikke full kompensasjon for
drifts- og vedlikeholdskostnader. Fylkesutvalget ber om at det vurderes om deler av
dagens E39, ut fra beredskapshensyn, kan opprettholdes som tilførselsveier til E39
med riksveistaus. 

Pkt. 3
Fylkesutvalget er opptatt av at det regionale veinettet («Listerpakken») får god
kobling til ny E39. Det bør derfor vurderes om det i linje 5 med kryss Frøytland, også
bør etableres kryss på Opofte. Det må vurderes om deler av dagens E39 (inkl.
Fedabro) kan inngå i stamveinettet som tilførselsveger til nytt veisystem. Dersom
forbindelsesveien mellom Frøytlandskrysset og dagens E39 ved Birkeland sløyfes,
må dette kompenseres med et fullverdig nytt kryss på Opofte. 
Fylkesutvalget vil allerede nå signalisere at krysset på Opofte må være fullverdig –
altså med av- /påkjøringsmuligheter i begge retninger. Et halvt kryss medfører at
trafikk fra/til Farsund som skal vestover, må kjøre via fv. 465 ved Fedafjorden/Øye
for å komme inn på (og av) ny E39. Dette vurderes ikke som en tilfredsstillende
løsning.

Pkt. 4
Fylkesutvalget mener at en fremtidig tilførselsvei mellom kryss Frøytland og Øye bør
få status som riksvei, jf. dens funksjon som forbindelse mellom nasjonalt
stamveinett og havneområde med stort potensiale for næringsutvikling og
tilrettelegging for økt sjøtransport. 

Pkt.5
Fylkesutvalget har i tillegg følgende innspill og kommentarer til planprogrammet og
det videre planarbeidet: 

a.Fylkesutvalget legger generelt til grunn at hensynet til uberørt natur og fremtidige
utslipp får en vesentlig plass i planleggingen. Det legges også til grunn at det blir lagt
opp til gode avbøtende tiltak når det gjelder ikke-prissatte fag.
b.Planprogrammet (pkt. 2.2) må oppdateres når det gjelder regionale planer.
c.Det må i den videre prosessen arbeides for å redusere tap av jordbruksareal og det
må legges opp til gode og realistiske løsninger for reetablering av jordbruksareal
som går tapt. 
d.Medvirkningsopplegget for barn og unge bes utvidet.
e.Det må innreguleres fremtidsrettede og effektive løsninger for kollektivtrafikken.
f.Det må inntas rekkefølgekrav som sikrer at relevant infrastruktur bygges ut
samtidig med stamveianlegget. Tilsvarende gjelder fjerning av infrastruktur som det
ikke lenger vil være behov for. 
g.Masseoverskudd på strekningen bør i samarbeid med fylkeskommunen søkes
brukt til utbedring av eksisterende fylkesveinett. Eksempelvis ved gjenbruk av
eksisterende E-39 øst for Opoftekrysset bør det vurderes å nytte noe av
masseoverskuddet til å koble sammen gjenværende E-39 mellom Opoftekrysset og
Vatlandstunnelen med Fv. 4091.
h.Lokale viltlag bør involveres i plassering og utforming av viltkryssinger og
viltgjerder.

Fylkesutvalget viser ellers til ytterligere kommentarer og innspill i saksutredningen.
Nye Veier AS og kommunene bes om å nyttiggjøre seg disse. 

Pkt. 6
Fylkesutvalget legger til grunn at det gode samarbeidet mellom Nye Veier AS,
kommunene og fylkeskommunen fortsetter. Det forutsettes at fylkeskommunens
administrasjon tas med på råd i den videre prosessen. Innspill gitt i denne saken kan
da bli utdypet nærmere.

56/22 56/22 Disponering av overførte
midler på feltet levekår, likestilling
inkludering og mangfold

22/07574-1 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget disponerer til sammen 2 000 000 kroner fra regional plan for
likestilling, inkludering og mangfold til følgende tiltak innenfor handlingsprogrammet
til Regionplan Agder 2030, kap. 4: Levekår, likestilling, inkludering og mangfold som
følger: 
-Utlysning av tilskudd til frivillige organisasjoner og frivilligsentraler: 750 000 kroner
-Innkjøp av digital portal for sertifiseringsordningen Likestilt arbeidsliv: 750 000
kroner
-Gjennomføring av Kvinnespranget i tre regioner i Agder: 250 000 kroner
-Kompetanseheving for å styrke ungdomsloser og -veiledere i Venneslabrua og Los-
ordning i Østre Agder: 250 000 kroner

2.Fylkesutvalget disponerer til sammen 2 000 000 kroner fra regional plan for
likestilling, inkludering og mangfold til følgende tiltak innenfor handlingsprogrammet
til Regionplan Agder 2030, kap. 4: Levekår, likestilling, inkludering og mangfold som
følger:
-Utlysning av tilskudd til frivillige organisasjoner og frivilligsentraler: 750 000 kroner
-Innkjøp av digital portal for sertifiseringsordningen Likestilt arbeidsliv: 750 000
kroner
-Gjennomføring av Kvinnespranget i tre regioner i Agder: 250 000 kroner
-Kompetanseheving for å styrke ungdomsloser og -veiledere i Venneslabrua og Los-
ordning i Østre Agder: 250 000 kroner

3.«Utlysningen av tilskudd til frivillige organisasjoner» skal gå til organisasjoner som
iverksetter egne tiltak og prosjekter som kan knyttes til ett eller flere mål i Regional
plan for likestilling, inkludering og mangfold. Prosjekter kan være i størrelsesorden 50
000–200 000 kroner. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å tildele midlene, og
legger frem en orienteringssak for LIM-rådet, hovedutvalg for folkehelse og frivillighet
og fylkesutvalget i etterkant. 

6.Fylkesutvalget gir fylkeskommunedirektøren fullmakt til å disponere resterende 250
000 kroner til andre tiltak innenfor handlingsprogrammet til Regionplan Agder 2030,
kap.4: Levekår, likestilling, inkludering og mangfold.

57/22 57/22 Samarbeid med
Vitensenteret Sørlandet,
undervisningsopplegg for vgs

22/00086-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Agder fylkeskommune bevilger Vitensenteret Sørlandet v/Arendal kommune en
øvre ramme på inntil 750 000 kroner årlig i tilskudd til utvikling og gjennomføring av
undervisningsopplegg til videregående skole for 2023?2025.Årlig ramme innarbeides
i fylkeskommunens budsjett og økonomiplan. 
2.Rammer for utvikling og gjennomføring følger føringene gitt i denne saken.

3.For 2022 økes rammen med inntil 319 000 kroner for utvikling og gjennomføring
inneværende år. Økningen dekkes innenfor rammen til utdanningsområdet.
Bevilgningen er en øvre ramme.

2022.05.31 Fylkesutvalget 68/22 Tvedestrand kommune -
Områdeplan for Lyngør -
Sluttbehandling

20/15537-42 Fylkesutvalget Fylkesutvalget trekker innsigelsen til områdeplan for Lyngør. 

69/22 Arendal kommune - trekking av
innsigelse til
reguleringsplanforslag for del av
Hoveodden

20/15686-24 Fylkesutvalget Fylkesutvalget mener parkeringsløsning i revidert planforslag ivaretar allmennhetens
friluftsinteresser, og trekker tidligere innsigelse til reguleringsplan for del av
Hoveodden. 
Fylkesutvalget mener det må tilrettelegges for flere alternative former for transport
som ferje, kajakk, sykkel og kollektiv. Fylkesutvalget ønsker derfor politisk sak der
AKT utreder rutetilbud og kostnader for kollektivtilbud fra Arendal sentrum til Hove,
minimum 1 avgang morgen og 1 avgang kveld.

70/22 Lyngdal kommune - uttalelse med
innsigelse til høring og offentlig
ettersyn av reguleringsplan for
Sveneviglia - Indre Svenevig på
gnr/bnr 63/3 og 64/4 m.fl.

20/22147-6 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget går til innsigelse mot foreslått utbygging av områder for
boliger på Sveneviglia i Lyngdal kommune. Trafikksikkerheten er ikke ivaretatt i
planlagt adkomst fra fylkesveien. 
Pkt. 2. Innsigelsen kan trekkes dersom adkomsten gis utforming i tråd med
veinormalen N100. 

Pkt. 3. Fylkesutvalget gir sterk faglig anbefaling på flere andre enkeltpunkter som
angår fylkesveien, gang- og sykkelvei og kollektivtrafikk.
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71/22 Samarbeidsavtale om tilsetting av
felles vannområdekoordinator i
Tovdal vannområde

20/26972-48 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget godkjenner forslag til samarbeidsavtale om tilsetting av en felles
vannområdekoordinator i Tovdal vannområde i tråd med nasjonale føringer. 
2.Fylkeskommunedirektør gis fullmakt til å signere samarbeidsavtalen på vegne av
Agder fylkeskommune
3.Avtalen gjøres gjeldende når den er vedtatt i samtlige kommuner og
fylkeskommunen.

72/22 Nytt fylkeshus i Agder - behov for
justering

21/14920-5 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Saken utsettes i påvente av formelt drøftingsmøte. 

73/22 Høringsutsendelse av Strategi for
kraftforedlende industri på Agder

22/09868-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkesutvalget sender ut Strategi for kraftforedlende industri på Agder på høring.
2.Høringsfrist er 20. september 2022
3.Høringsinstansene er
a.Kommuner og regionråd i Agder
b.Næringsklyngene og- foreningene på Agder
c.Strategiske råd i #vårtagder
d.Agder Energi og AE Nett
e.UiA og NORCE
f.LO og NHO
g.Statsforvalteren 
h.Natur og miljøorganisasjoner i Agder.

74/22 Kvinesdal kommune - Oppstart av
områderegulering med
konsekvensutredning for Lervik
industriområde

22/10338-2 Fylkesutvalget Pkt. 1 
Fylkesutvalget er positiv til at det tilrettelegges for næringsvirksomhet som kan
utnytte regionens store kraftoverskudd. Lervikaområdet vurderes å ha forutsetninger
som kan gjøre det egnet for slik virksomhet. Fylkesutvalget støtter derfor at det
området utredes nærmere med sikte på etablering av produksjonsanlegg for
hydrogen med tilhørende funksjoner som utskipningsanlegg m.m. 

Det må legges til rette for innovative og fremtidsrettede løsninger for klima, miljø,
arealøkonomisering, transport, bærekraft og landskapsestetikk. 

Pkt. 2
Fylkesutvalget mener at nye arealer i dette området som tas i bruk til næringsformål,
primært må forbeholdes kraftforedlende industri med relatert virksomhet. Videre må
næringsarealer i tilknytning til havn primært forbeholdes sjørettet
næringsvirksomhet. 

Pkt. 3
Tiltakshaver og kommunen bes om å nyttiggjøre seg føringer og råd som måtte bli
gitt i fylkeskommunens kommende Strategi for kraftforedlende industri på Agder.

Pkt. 4
Planarbeidet bør skje i dialog med plan- og næringsnettverket i Listerregionen samt
øvrige aktuelle aktører, jf. handlingsprogrammet til Regionplan Lister 2030. 

Pkt. 5
Fylkesutvalget har ellers følgende innspill til planarbeidet:

a)Planprogrammet bes oppdatert på en del punkter, jf. saksfremstillingen.
b)Det bør vurderes om deler av masseoverskuddet knyttet til ny E39 kan benyttes
innenfor planområdet. 
c)Det gjøres oppmerksom på at det ikke er avsatt fylkeskommunale midler til
eventuelle tiltak på fylkesveinettet i området. 

Tiltakshaver og kommunen bes ut over dette om å nyttiggjøre seg de øvrige
innspillene som fremgår av saksutredningen. Fylkeskommunens administrasjon bes
tatt med på råd i den videre planprosessen. Innspill gitt i denne saken kan da bli
utdypet nærmere.

75/22 Hægebostad kommune -
kommuneplanens samfunnsdel -
høring og offentlig ettersyn av
planprogram

22/10449-2 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget mener det er positivt at Hægebostad kommune reviderer
samfunnsdelen i kommuneplanen for å styrke den som politisk styringsverktøy for
den kommunale virksomheten. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget ber kommunen følge opp anbefalingene som beskrevet i
saksfremstillingen.

76/22 Risør kommune -
kommuneplanens samfunnsdel -
høring og offentlig ettersyn av
planprogram

22/10873-2 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget mener det er positivt at Risør kommune reviderer
samfunnsdelen i kommuneplanen for å styrke den som politisk styringsverktøy for
den kommunale virksomheten. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget ber kommunen følge opp øvrige råd og anbefalinger til
planarbeidet i denne saksfremstillingen

77/22 Grimstad kommune - Innspill til
høring av planprogram for
kommunedelplan Fevik

22/11120-3 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positivt til at Grimstad kommune har startet arbeidet med
kommunedelplan for Fevik. 
2.Fylkesutvalget mener at planprogrammet bør spisses ved å trekke frem mer
konkrete problemstillinger som skal løses.  Fylkeskommunen kan bidra dersom
kommunen ønsker dette.

3.Gjeldende kommuneplans arealdel for Grimstad kommune skal legges til grunn i
arbeidet.

4.Fylkesutvalget mener at kommunen vil styrke arbeidet med Fevik kommunedelplan
ved å innarbeide følgende elementer i planprogrammet:
-FNs bærekraftsmål
-Regionplan 2030
-Skolestruktur og idrett
-Naturmangfold/Vannmiljø/Vilt 
-Trafikksikkerhet 
-Friluftsliv

5.Fylkesutvalget oppfordrer kommunen til å følge faglige råd og merknader i denne
saksfremstillingen.

78/22 Iveland kommune - samfunnsdel i
kommuneplanen - høring og
offentlig ettersyn av planprogram

22/11544-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener det er positivt at Iveland kommune reviderer samfunnsdelen i
kommuneplanen for å styrke den som politisk styringsverktøy for den kommunale
virksomheten. 
2.Fylkesutvalget ber kommunen følge opp anbefalinger som beskrevet i
saksfremstillingen.

79/22 Tannlegevakt i Agder 22/11552-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Saken utsettes inntil hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet har behandlet
saken. 

16/22 Fylkesutvalget - Eventuelt 31.05.-
01.06.2022

22/00172-22 Fylkesutvalget Janne Nystøl (KrF) fremmet følgende uttalelse på vegne av H, KrF, FrP, Sp, V og Ap
Bekymring om varsel om stans i veiutbygging 
Vi ser med meget stor bekymring på at Nye Veier stopper videre utbygging av E39 fra
Mandal og vestover, og ytre ringvei ved Kristiansand, samt at vi er bekymret for E18
østover. Vi oppfordrer på det sterkeste til at staten bevilger midler til Nye Veier, slik at
Nye Veier prioriterer gjennomføring av de planlagte og regulerte prosjektene for å få
en sammenhengende fire felts trafikksikker motorvei på veistrekning gjennom Agder.

sida 98 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

Representanten Margit Dale -Spursmål til Fylkesutvalet 
1.Passkontor funksjonane er sentralisert og lokale passkontor lagt ned. Dette er i seg
sjølv ei stor ulempe, det er au opp mot 6 mnd å vente for time på passkontoret. Det er
au betydeleg ventetid for produksjon av pass. Frå 30. mai strammast reglane for
nødpass inn. Mange vert sett i ein vanskeleg situasjon. Kan fylkesordfører gjere greie
for situasjonen og om det vurderast hastetiltak for å avhjelpe situasjonen?

2.Regjeringa har gjeve Landbruksdirektoratet i oppdrag å utgreie etablering av
beredskapslagring for matkorn. Utgreiinga skal blant anna vurdere omfang,
kostnadar og lokalisering. Har det vore kontakt mellom Landbruksdirektoratet og
Agder fylkeskommune i forbindelse med utgreiinga. Er fylkesordfører kjend med om
det fortsatt finnast egna lokaler for lagring av korn i Agder? Bør ikkje
fylkeskommunen vere ein pådrivar for å få etablert eit kornlager i Agder? 

Fylkesordføreres svar:
Passkontor
1.I 2018 ble om lag halvparten av Pass- og ID- kontorene i Norge lagt ned. Det gikk
fra 141 kontorer til 78. (Aftenposten, 2018. Politiforum 2018) Det var en lignende
reform rundt 2006-08 der flere lensmannskontor mistet denne funksjonen (finnes
ikke tilgjengelige tall på dette).
Agder har passkontor i Arendal og Froland politistasjon, Kristiansand politistasjon,
Farsund og Lyngdal politistasjon og Evje (Passbuss). (Politiet.no)
Har opprettet to mobile pass- og ID- kontor (Passbuss) i nord Norge og vest/sør
Norge. Kjørerute i Agder (oppdatert sist 18. nov. 2021)
Evje (Bygland, Evje og Hornes politistasjon, Verksvegen 4, 4735 Evje):
•23.11.2021
•17.02.2022
•18.02.2022
•05.05.2022
•06.05.2022

2.Beredskapslagring av korn ble avviklet ved Bondevik 2 regjeringen i 2002.
Kornsiloer har stått tomme eller blitt ombygd siden den gang. Norge har ikke hatt
beredskap siden 2003. Baserer seg på at Norge vil kunne betale seg ut av en evt.
kornkrise. (Hentet fra tilstandsrapport om totalforsvaret, 2010)
Dette vil imidlertid bli vanskelig ved større naturhendelser som vulkanutbrudd (Island
2010) for transport, krig (Ukraina/ Russland 2022) eller ekstremtørke med feilslåtte
avlinger.
Spørsmål om satsing på lokale lagre hos produsenter eller gjenåpning/ utbygging av
store sentrale siloer.

2022.06.21 Fylkesutvalget 84/22 Nytt fylkeshus 21/14920-9 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

1.Dekningsgraden reduseres til 60%. 
2.Det aktivitetsbaserte konseptet baseres på minilandskap.

85/22 Farsund kommune - uttalelse med
innsigelse til offentlig ettersyn av
omregulering Farsund Senter -
gnr/bnr 1/457

20/07485-9 Fylkesutvalget Saken utsettes for befaring. 

86/22 Høring - forslag til endringer i
løyvekrav for drosje med videre

22/12588-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget støtter forslagene til endring i drosjereguleringen som er foreslått i
høringen fra Samferdselsdepartementet. 
2.Fylkesutvalget støtter ikke forslaget om at løyvehaver skal dokumentere at visse
driftsvilkår er oppfylt, pkt. 6.7.

3.For å bedre kontrollen med næringen oppfordrer fylkesutvalget
Samferdselsdepartementet å arbeide for en snarlig innføring av et nasjonalt digitalt
kjøreseddelregister.

87/22 Søknad om tilskudd til planlegging
og gjennomføring av Tall Ships
Races, Arendal 2023

22/11824-2 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune gir tilskudd på 2 millioner til Tall Ships Races, lik den
opprinnelige søknaden i saken. Det har tidligere vært opplegg for samling for de
seilende når de ankommer land. Det oppfattes positivt dersom arrangementet
tilrettelegger for det. 

88/22 Samarbeidsavtale om tilsetting av
felles vannområdekoordinator i
Otra vassområde

20/26972-58 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalet godkjenner forslag til samarbeidsavtale om tilsetting av ein felles
vassområdekoordinator i Otra vassområde i tråd med nasjonale føringar. 
2.Fylkeskommunedirektør blir gitt fullmakt til å signera samarbeidsavtalen på vegne 
av Agder fylkeskommune. 
3.Avtalen blir gjord gjeldande når han er vedtatt i alle kommunar og
fylkeskommunen.

89/22 Samarbeidsavtale om tilsetting av
felles vannområdekoordinator for
vannområdene Mandal-Audna,
Lygna og Sira-Kvina

20/26972-65 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget godkjenner forslag til samarbeidsavtale om tilsetting av en felles
vannområdekoordinator i vannområdene Mandal-Audna, Lygna og Sira-Kvina i tråd
med nasjonale føringer. 
2.Fylkeskommunedirektør gis fullmakt til å signere samarbeidsavtalen på vegne av
Agder fylkeskommune.
3.Avtalen gjøres gjeldende når den er vedtatt i samtlige kommuner og
fylkeskommunen.

90/22 Samarbeidsavtale om tilsetting av
felles vannområdekoordinator for
vannområdene Nidelva og
Gjerstad-Vegår

20/26972-66 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalet godkjenner forslag til samarbeidsavtale om tilsetting av ein felles
vassområdekoordinator i vassområda Nidelva og Gjerstad-Vegår i tråd med
nasjonale føringar. 
2.Fylkeskommunedirektør blir gitt fullmakt til å signera samarbeidsavtalen på vegne
av Agder fylkeskommune.
3.Avtalen blir gjeldande når han er vedtatt i alle kommunar og fylkeskommunen.

91/22 Årsmelding 2021 Vigo IKS 22/13080-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar årsmelding 2021 for Vigo IKS til orientering. 

92/22 Lister kompetanse - årsmelding
2021

22/13595-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar årsmelding 2021 for Lister kompetanse til orientering. 

93/22 Årsmelding 2021 NDLA 22/13646-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar årsmelding 2021 for NDLA til orientering. Saker vedrørende NDLA
behandles heretter i ungdommens fylkesutvalg og administrasjonsutvalget før de
kommer til fylkesutvalget 

94/22 Meklerens forslag på
uravstemning blant KS
medlemmer

22/00169-21 Fylkesutvalget Fylkesutvalget godkjenner meklerens forslag. 

95/22 Årsrapport Agder arbeidsmiljø IKS 22/00172-27 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar årsmelding 2021 for Agder arbeidsmiljø IKS til orientering. 

96/22 Årsrapport IKT Agder IKS 22/00172-28 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar årsberetning 2021 for IKT Agder IKS til orientering. 

2022.09.06. Fylkesutvalget 98/22 Modell for organisering og drift av
Likestilt arbeidsliv

22/16872-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Ved prosjektslutt organiseres sertifiseringsverktøyet og kompetanseprogrammet
som en egen partnerskapsordning og administreres/ledes som en regional
utviklingstjeneste i Agder fylkeskommune. 

100/22 Gjeninnføring av statlig ansvar for
fiskerihavner

22/09369-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkesutvalget vedtar å tilbakeføre næringsaktive fiskerihavner til staten. 
Agder fylkeskommune forutsetter følgende:

-At fiskerihavnene forblir i statlig eie 
-Hvis staten senere ønsker å avhende disse fiskerihavnene skal det være en opsjon
om at fylkeskommunen skal kunne få disse tilbakeført vederlagsfritt. 

2.Fylkesutvalget ber om at det for de øvrige havnene (ikke-næringsaktive) som ble
overført fra staten, og som er eid av fylkeskommunen, gjøres en faglig vurdering om
de har eller vil kunne få en funksjon i fylkeskommunens øvrige ansvarsområder
knyttet til reiseliv, kulturminner, uthavn, sykkelturisme med mer.

3.Havner som ikke er strategisk viktig å eie for fylkeskommunen bør avhendes.
Havnene vil først tilbys kommunene vederlagsfritt, før de blir lagt ut for salg i det
åpne marked.

4.Anbefaling om hvilke havner som bør forbli i fylkeskommunal eie og hvilke som
bør avhendes legges frem i en ny politisk sak.

101/22 Henvendelse fra styret i Jordøya
Tomteutvikling AS - Rettet emisjon
- utvidelse av aksjekapital Jordøya

21/18191-2 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune bevilger 10 mill. kroner til en emisjon i Jordøya
Tomteutvikling AS for å fullfinansiere opparbeidelse av tomtearealet til bygging av
en biozinfabrikk på Jordøya i Åmli kommune. 
2.Beløpet innarbeides i rapport for 2. tertial 2022, og dekkes inn av fylkeskommunens
forventede økninger i konsesjonskraftsinntektene for 2022. 

3.Det forutsettes at Åmli kommune går inn med tilsvarende beløp og at kontrakt med
entreprenør og leieforhold tilknyttet næringsarealet til Biozin Holding AS er avklart før
emisjonen sluttføres. 

4.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å undertegne emisjonen når disse
forholdene er avklart
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102/22 Froland kommune - forslag til
kommuneplanens arealdel 2021-
2033 - uttalelse ved offentlig
ettersyn

21/19133-13 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener forslag til kommuneplanens arealdel for Froland 2021-2033
er et godt bidrag for å utvikle Agder i tråd med Regionplan 2030. 
2.Fylkesutvalget mener Bøylestad kan være et godt egnet område for kraftforedlende
næring.  

3.Lokalisering av næring på Bøylestad har regionale virkninger. Beslutningsrelevante
avklaringer om regionale næringsområder, veiforbindelse og samordnet areal- og
transportplanlegging bør belyses før videre planarbeid. Fylkesutvalget oppfordrer
kommunen til å ta initiativ til et samarbeid med fylkeskommunen og
nabokommuner. 
Det oppfordres også til dialog med lokalsamfunn, velforeninger og
miljøorganisasjoner.

4.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg råd og innspill i saksfremstillingen.
103/22 Arendal kommune - forslag til

kommuneplanens arealdel 2022-
2033 - uttalelse ved offentlig
ettersyn

21/22482-12 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener forslag til kommuneplanens arealdel for Arendal 2022-2033
er et godt bidrag for å utvikle Agder i tråd med Regionplan 2030. 
2.Forslaget tilrettelegger for en stor arealbruksendring i Arendal øst og ved Saltrød-
Eydehavn. Fylkesutvalget anbefaler derfor kommunen å se mer helhetlig på
utviklingen for å skape bedre balanse mellom viktige stedskvaliteter og utbygging av
arealer.

3.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg faglige råd, anbefalinger og
merknader i saksfremstillingen.

104/22 Kvinesdal kommune - høring og
offentlig ettersyn av
kommuneplanens samfunnsdel -
Kvinesdal 2040

20/00770-12 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget er positive til at Kvinesdal kommune vedtar ny samfunnsdel i
kommuneplanen. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget ber kommunen følge opp råd og anbefalinger til justering av
planforslaget i denne saksfremstillingen

105/22 Farsund kommune - uttalelse med
innsigelse til offentlig ettersyn av
omregulering Farsund Senter -
gnr/bnr 1/457

20/07485-9 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget går til innsigelse mot den foreslåtte omreguleringen av
Farsund senter fordi barn og unges interesser ikke er godt nok ivaretatt i
planforslaget. 
Pkt. 2. Innsigelsen trekkes dersom det blir en bedre balanse mellom størrelse på
lekeareal og antall boenheter. I tillegg må sol- og skyggeforhold og støypåvirkning
for lekeplassareal utredes.  Hensynet til disse faktorene må sikres i
planbestemmelsene. 

Pkt. 3. Fylkesutvalget gir sterk faglig anbefaling om at planforslaget bearbeides mer
på tema som angår trafikksikkerhet langs fylkesveien, arkitektur og
landskapstilpasning og uteområdet langs sjøen. 

Pkt. 4 
a) Områder ved sjøen bør tilrettelegges bedre for ferdsel og opphold og være
tilgjengelige for allmenheten.
b) Trafikksikkerheten knyttet til myke trafikanters ferdsel, blant annet barn og unge,
innenfor planområdet er ikke tilstrekkelig utredet. Det gjelder særlig for trafikken
knyttet til varelevering og adkomst til parkeringsplasser.
c) Man bør sikre trafikksikkeradkomst til felles uteområder ved sjøen for beboerne
herunder barn og unge.

106/22 Bygland kommune - 2.gongs
høyring av plan for Ose
bygdesenter

22/09450-12 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalet har vurdert at delar av planforslaget ikkje har tatt omsyn til nasjonalt
og regionalt viktige kulturminner frå jernalderen. Fylkesutvalet føreslår motsegn til
følgande forhold: 
a) Tiltaka ved gravhaugen (ID 261042) og kokegropfeltet (ID 261070) 
b) Kolgrop (ID 261040) kan ikkje frigjevast.
c) Omsynsområde til gravrøys (ID 261058) er for lite

2)Motsegna kan løysast dersom Bygland kommune endrar planen på følgjande
måte: 
a)Utarbeide detaljert omtale om korleis riksvegen skal vides ut mot gravhaug (ID
261042) og korleis kulturminnet skal tas vare på. Detaljert tekniske illustrasjon blir
framlagd kulturminneforvaltninga. 
b)Etablere omsynssone kulturmiljø (H570) på sørsida av gravhaugen (ID 261058)
ned til foten av bergryggen 
c)Kolgropa (ID 261040)  blir lagd inn i plankartet med omsynssone H730.  
d)Omsynssone (H730) til gravminne (ID 261058) må utvidast til å omfatta
høgdedraget som røysa ligg på.
Endringane gjennomførast i samråd med fagpersonane frå fylkeskommunen.

107/22 Supplering
yrkesopplæringsnemnda

20/09855-17 Fylkesutvalget Fylkeskommunedirektøren tilrår følgende endringer i yrkesopplæringsnemnda: 
a.Magnus Mork blir fast representant for KS.
b.Inger Holen blir personlig varamedlem for Magnus Mork

108/22 Møteplan 2023 19/00008-11 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar møteplan for fylkestinget, fylkesutvalget, fylkesutvalget som
klageutvalg, fylkesvalgstyret, administrasjonsutvalget og hovedutvalgene for 2023.
Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak.

111/22 111/22 Årsmelding 2021 Avigo 22/16676-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar årsmelding 2021 for Avigo til orientering. 

112/22 Årsmelding 2021 Jobbklar Norge
AS

22/16678-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget tar årsmelding 2021 for Jobbklar Norge AS til orientering. 

2022.10.11. Fylkesutvalget 128/22 Bidrag til TV-aksjonen 2022 22/12642-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalet løyver 312 000 kroner til TV-aksjonen 2022 – Leger Uten Grenser.
Tilskotet blir belasta disposisjonskontoen frå fylkesutvalet. 

129/22 Vennesla kommune - offentlig
ettersyn - områderegulering
Hunsfos næringspark

22/14770-4 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget er positive til planforslaget og mener at områderegulering av
Hunsfos næringspark vil være et godt bidrag for videreutvikling av kommunen og
Agder, i tråd med Regionplan Agder 2030. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget mener at plankart og bestemmer må gjenspeile de
kulturhistoriske verdiene i området.

Pkt. 2.  Kommunen bes om å nyttiggjøre seg de øvrige innspill og kommentarer som
kommer frem av saksutredningen.

130/22 Tvedestrand kommune - Uttalelse
til plan for Østre Løktene

20/30261-17 Fylkesutvalget Saken utsettes for befaring. 

131/22 Åseral kommune - Uttale til
offentleg ettersyn av
detaljregulering Øre

21/21000-10 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalet fremjar motsegn til reguleringsplan for Øre i Åseral kommune,
då trafikktryggleiken ikkje er i vareteke i planen. 
Pkt. 2. Motsegna kan løysast dersom Åseral kommune endrar planen på følgjande
måte:
a)Frisikta i avkøyringane blir i samsvar med krav i handbok N100. 

b)Parkering blir flytta ut av fylkeskommunal grunn, utanfor tryggingsavstand langs
fylkesvegen, og slik at den ikkje er i konflikt med frisiktsona som er for 80 km/t.

c)Avkøyring KV1 får ei geometrisk utforming etter krav i handbok N100, og
dimensjonerande køyretøy må leggast til grunn for utforminga.

132/22 Arendal kommune -
reguleringsplan for del av
Hoveodden - behandling av
meklingsprotokoll

20/15686-38 Fylkesutvalget Fylkesutvalget stiller seg bak protokollen fra meklingsmøte 30.08.2022. Resultat fra
meklingen innebærer at Agder fylkeskommune ikke har innsigelse til planforslaget
for del av Hoveodden. 

134/22 Lindesnes kommune - uttalelse
med innsigelse til
områderegulering for Elvehøgda

22/14279-9 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til områdeplanen for Elvehøgda i Lindesnes
kommune. Innsigelsen gjelder: 
•Planforslaget ivaretar ikke godt nok trafikksikker skolevei for barn og unge.
•Innsigelsen kan trekkes om rekkefølgebestemmelsen pkt 3.2.2 endres til:
“Før det kan gis brukstillatelse til nye boliger skal gang- og sykkelvei fra Kanten til Vik
være ferdig opparbeidet”.

2.Fylkesutvalget forutsetter at kommunen innarbeider faglige innspill som er knyttet
til fylkesveien og kulturminner i planen.

2022.11.29. Fylkesutvalget 147/22 Søknad om tilskudd til rådgivning
om spiseforstyrrelser

22/19041-2 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune avslår søknaden på 500 000 kroner i 2023 fra organisasjonen
Rådgivning om spiseforstyrrelser. 
Agder fylkeskommune er positive til å innvilge et etableringstilskudd til rådgivning
om spiseforstyrrelser dersom organisasjonen skulle etablere seg i Agder.
Administrasjonen bes om å gå i dialog med organisasjonen om hvordan det kan
tilrettelegges for et tilbud i Agder.

148/22 Søknad om tilskudd til aktivisering
og arbeidstrening

22/15398-2 Fylkesutvalget 1.Søknad om tilskudd til aktivisering og arbeidstrening fra ATROP Støtte- og
Ettervernsenter avslås. 

149/22 Søknad fra Sørlandet Hestesport
AS om tilskudd til kjøp av Epona
ryttersenter

22/19925-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune avslår søknad fra Sørlandet Hestesport AS om tilskudd til
kjøp av Epona Ryttersenter. 

150/22 Søknad om tilskudd til
gjennomføring av World Tour Elite
16 sandvolleyball i
Lillesand/Kristiansand 2023-2024

22/21221-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder Fylkeskommune innvilger søknad om tilskudd på kr. 1,5 mill pr år i 2023 og
2024. Vedtaket forutsetter at Lillesand og Kristiansand bidrar med sine andeler. 

sida 100 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

151/22 Rogaland fylkeskommune -
Regional plan for Preikestolen og
Lysefjordområdet - Oppstart av
planarbeid og høring av
planprogram

22/08012-8 Fylkesutvalget Pkt. 1 
Planprogrammet tar etter fylkesutvalgets mening tak i relevante og viktige tema.

Planprogrammet bør imidlertid spisses noe på følgende punkter:

a)Mulighetene for videre utvikling av natur- og kulturbasert reiseliv på tvers av
fylkesgrensen bør belyses nærmere, herunder muligheter for nærmere samarbeid
mellom eksisterende reiselivsnettverk på tvers av fylkesgrensen. Det bør vurderes å
utvikle nye. Reiseliv på tvers av fylkesgrensen kan i Agder få ringvirkninger for Lister-,
Setesdals- og Kristiansandsregionen.
b)Potensialet for sykkelturisme bør utredes nærmere, blant annet når det gjelder
etablering av ladestasjoner for el-sykkel. 
c)Hensynet til villreinen, sett i relasjon til økt turisttrafikk, bør belyses i planarbeidet.
Det må tas utgangspunkt i ny kunnskap om villreinens leveområder og områdets
status etter kvalitetsnormen for villrein.  
d)Støy fra lufttrafikk i natur- og friluftsområdene bør utredes.

Pkt. 2
Fylkesutvalget kan ikke se behov for å utvide planområdet til å omfatte arealer i
Agder. 

Pkt. 3
Rogaland fylkeskommune bes om å nyttiggjøre seg øvrige innspill og kommentarer i
saksfremstillingen. 

Pkt. 4
Fylkesutvalget ser frem til et fortsatt godt samarbeid mellom Rogaland
fylkeskommune og Agder fylkeskommune i den videre prosessen.

152/22 Stedsutvikling 2023 - Kriterier og
føringer for tilskudd

22/21334-1 Fylkesutvalget Pkt. 1 
Kriterier og føringer for fylkeskommunens tilskuddsordning knyttet til stedsutvikling i
2022, videreføres i 2023.

Pkt. 2
Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å fordele tilskuddsmidlene. 

Pkt. 3
Det tas forbehold om Agder fylkeskommunes forestående budsjettbehandling for
2023.

153/22 Bykle kommune - Innspel med
motsegn til offentleg ettersyn av
detaljregulering for Lundane
hyttefelt

20/26906-8 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalet fremmar motsegn til detaljregulering av Lundane hyttefelt i Bykle
kommune. Planforslaget tek ikkje omsyn til eit regionalt og nasjonalt viktig
kulturminne, samt at omsynet til villreinen ikkje er tatt hand om. Motsegna gjeld
følgande forhold: 
•Tiltak ved jernvinneanlegget som ligg på vestsida av Otra (Askeladden-ID 99303).
Motsegna kan løysast dersom det ikkje blir gjort inngrep på lokaliteten (ID 99303).
Endringane må utarbeidast i samarbeid med fagpersonane i arkeologi frå
fylkeskommunen.

•Omsynet til villreinen er ikkje tatt hand om. Motsegna kan løysast dersom
Heiplanens retningslinjer blir lagt til grunn i planen.

154/22 Lindesnes kommune -
høringsuttalelse til oppstart av
detaljregulering for Sodevika havn
og industriområde

22/20494-3 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positive til oppstart av planarbeid for Sodevika havn og
industriområde, og at det skal tilrettelegges for sjørettet industri. 
2.Rekkefølgebestemmelsene vedtatt i overordnet plan endres ikke.
3.Det er viktig å ivareta trafikksikkerheten for myke trafikanter i hele anleggsfasen
4.Fylkesutvalget ber om at øvrige faglige innspill innarbeides i det videre
planarbeidet.

155/22 Farsund kommune - gnr/bnr 1/633
- Storgaten 19 - riving

22/20780-28 Fylkesutvalget Saken utsettes for befaring. 

156/22 Åseral kommune - Samfunnsdel i
kommuneplanen - Offentlig
ettersyn og høring

22/21411-2 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget er positive til hovedinnretningen i ny samfunnsdel i
kommuneplanen for Åseral kommune. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget støtter kommunes mål for et levende landbruk, en miljømessig
bærekraftig fritidsbebyggelse og et levende kommunesenter. 

Pkt. 3. Fylkesutvalget anbefaler Åseral kommune å redusere antall mål og strategier i
planforslaget for å styrke den som et politisk styringsverktøy. 

Pkt. 4. Fylkesutvalget anbefaler kommunen å følge opp anbefalinger om justering av
planens enkeltdeler som dem fremgår av saksfremlegget.

157/22 Tvedestrand kommune - Uttalelse
til plan for Østre Løktene

20/30261-17 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planen fordi den er i konflikt med regionale og
nasjonale føringer for bygging i 100-metersbeltet mot sjø. Planforslaget vil medføre
irreversibel inngrep av strandsonen og i landskapet, negativ landskapspåvirkning og
økt privatisering i strandsonen. 
2)Innsigelsen kan løses dersom Tvedestrand kommune endrer forslaget, i dialog med
fylkeskommunen, på følgende måte:

a)Nye tomter for fritidsboliger tas ut av planforslaget.
b)En eventuell fortetting med få nye fritidsboliger som ikke er i konflikt med verdiene i
100-metersbeltet. 
c)Uberørt naturområde i midten av planområdet markeres til grøntformål.
d)Byggegrense mot sjø på eksisterende bygg markeres så langt opp fra sjø som
mulig. 
e)Planbestemmelse 3.2.1.c) tas ut av planforslaget.

158/22 Videre arbeid med ATP-planen for
arendalsregionen. Oppnevning av
representanter til interkommunal
arbeidsgruppe.

22/21271-1 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune oppnevner følgende politiske representanter til
arbeidsgruppen: 
Arne Thomassen
Ingebjørg Godskesen
Mirell Høyer-Berntsen
Dag Eide

159/22 Fylkesovergripende samarbeid for
å realisere avgrensede
samfunnsoppdrag ("missions")

22/21704-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune viderefører et fylkesovergripende samarbeid for å legge til
rette for å realisere avgrensede samfunnsoppdrag. 
2.Tre avgrensede samfunnsoppdrag skal ligge til grunn i det videre arbeidet:
a.Utvikle grønn sirkulær industri gjennom industriell symbiose på tvers av verdikjeder
b.Bygge infrastruktur for grønn sirkulær industri
c.Kompetanseløft for å realisere grønn sirkulær industri
3.De avgrensede samfunnsoppdragene utvikles som nasjonale samfunnsoppdrag
gjennom fylkeskommunene sine nettverk og i «firepartssamarbeidet», som består av
fylkeskommunene, Innovasjon Norge, SIVA og Norges forskningsråd. 
4.Det utarbeides en tids- og ressursplan for gjennomføring i et partnerskap med
næringslivet, kommunene og de statlige- og fylkeskommunale samarbeidspartnerne.
I det ligger å identifisere potensielle industriområder og industrielle symbioser.

160/22 Lillesand vindkraftverk:
høringssvar søknad ytterligere
utsatt frist for iverksettelse

20/08354-61 Fylkesutvalget Fylkesutvalget anbefaler Norges vassdrags- og energidirektorat å avslå søknad om
ytterligere utsatt frist for iverksettelse av Lillesand vindkraftverk. En kan ikke se at det
framkommer nye opplysninger som tilsier at utsatt frist bør innvilges. 

161/22 Disponering av midler til
nærmiljøsatsing

22/20978-1 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget avsetter 400 000 kroner til fylkeskommunens samarbeid med
kommuner som ønsker å jobbe med nærmiljøsatsinger i sine lokalsamfunn. 
2.Midlene skal gå til aktiviteter og tiltak i kommuner som deltar i
kompetanseprogrammet for nærmiljøsatsinger, som tilbys i et samarbeid mellom
Agder fylkeskommune og CoLAB ved universitetet i Agder i 2022/2023. 
3.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å fordele midlene, og legger frem en
orienteringssak for fylkesutvalget om bruken i etterkant.

162/22 Prosjektsamarbeid om
studenttrivsel

22/21614-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget vedtar at Agder fylkeskommune inngår et samarbeid med
Kristiansand kommune, Grimstad kommune, Universitetet i Agder og
Studentsamskipnaden i Agder om prosjektet «Studenttrivsel» i perioden 2023–2025.
2.525 000 kroner avsatt til internasjonalt arbeid i årsbudsjettet for 2022
omdisponeres til prosjektet og avsettes til disposisjonsfond ved avslutningen av
regnskapet for 2022.

164/22 Søknad om midlertidig fritak fra
politiske verv - Einar Christensen

22/21506-2 Fylkesutvalget •Fylkesutvalget innvilger representant Einar Christensen (PDK) midlertidig fritak fra
politiske verv fra og med 30. november 2022. 
•I fylkestinget, fylkesvalgstyret og valgnemnda rykker Odd Terje Unhammer Høyland
(Uavh.) opp som første vara for Lill May Vestly (Uavh.), de øvrige varamedlemmene
fra samme liste rykker opp én plass i den nummerordenen de er valgt. 

1.Odd Terje Unhammer Høyland (Uavh.)
2.Torbjørn Theodor Matre Hørte (PDK)
3.Hans Sigurd Egeland (PDK)

•Som ny vararekkefølge for Mariann Birgitte Slettene (FrP) i hovedutvalg for næring,
klima og miljø velges:

                1. Torbjørn Klungland (FrP)
     2. Edward Terjesen (FrP)
                3. Unni Nilsen Husøy (FrP
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165/22 Suppleringsvalg råd for likestilling,
inkludering og mangfold

22/22241-1 Fylkesutvalget 1.Det gis fritak fra rådet for likestilling, inkludering og mangfold for: 
a.Fast medlem: Thea Katrine Gjestland
b.Varamedlem Murat Yaldiz 

2.Suppleringsvalget til rådet for likestilling, inkludering og mangfold godkjennes med
følgende endringer:
a.Varamedlem Andrea Helleland blir fast medlem
b.To nye varamelder blir:
i.Åge Bjelland
ii.Carol Azungi Dralega

2022.12.20. Fylkesutvalget 167/22 S Søknad om midlar til stiftelsen
Setesdal stavkyrkje

22/21390-3 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune er positive til arbeidet med Setesdal stavkyrkje og ønsker å
bidra faglig og økonomisk. 
For at ikke arbeidet med finansiering og avtaler med samarbeidspartnere stopper
opp, bevilger fylkesutvalget 1 million kroner. Summen tas fra fylkesordførers
disposisjonskonto. Administrasjonen bes komme tilbake med en ny sak med endelig
plan for organisering av arbeidet, samarbeidspartnere og finansiering. Den
resterende delen av søknaden fra stiftelsen Setesdal stavkyrkje ses i sammenheng
med dette.

168/22 Søknad om tilskudd til kulturbygg
på Gjeving

22/22189-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget bevilger 500 000 kroner i tilskudd til Dypvåg totaktklubb for
oppføring av et kulturbygg på Gjeving. 
2.Tilskuddet dekkes av midler avsatt til fylkesutvalgets disposisjon.

169/22 Søknad om tilskudd til forprosjekt
for reorganisering av prosjektet -
Forundringsparken AS og Anne-
Cath. Vestly Museum

20/08230-15 Fylkesutvalget Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak Agder fylkeskommune bevilger 300
000 kroner til et forprosjekt for å reorganisere arbeidet og sikre kompetansen i
prosjektet med Forundringsparken AS og Anne Cath Vestly Museum. 

170/22 Klage på vedtatt
detaljreguleringsplan for Risør
sentrum

20/00684-45 Fylkesutvalget 1. Fylkesutvalget påklager i medhold av plan- og bygningsloven § 1-9 Risør
kommunestyres vedtak i sak 22/52. 
2. Bestemmelsene for garasjer og utearealer endres tilbake til slik de var da
detaljreguleringsplan for Risør sentrum var på offentlig ettersyn.

171/22 L Lyngdal kommune -
detaljregulering Herdalen
næringsområde - uttalelse til
høring og offentlig ettersyn.

21/06333-6 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planen fordi den er i konflikt med
kommuneplanen og nasjonale retningslinjer for samordnet areal- og
transportplanlegging. Planforslaget åpner for flere typer handel som vil medføre økt
transportbehov i Listerregionen, og redusere attraktiviteten i de eksisterende sentre i
kommunen. 
2.Innsigelsen kan trekkes dersom Lyngdal kommune tar ut bestemmelsen i planen
som åpner for handel. 
3.Kommunen bør følge opp merknader knyttet til trafikksikkerhet og forhold knyttet
til fylkesveien.

172/22 Lyngdal kommune -
detaljreguleringsplan for boliger og
fritidsboliger på Hundingsland -
høring og offentlig ettersyn

22/21505-2 Fylkesutvalget Saken utsettes for befaring. 

173/22 Lindesnes kommune - oppstart av
kommuneplanens arealdel og
høring av planprogram

.22/22449-4 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positive til at Lindesnes kommune ønsker å tilrettelegge for
bærekraftig og fremtidsrettet næringsutvikling, og samordne planbestemmelsene fra
de tre tidligere kommunene Lindesnes, Mandal og Marnardal. 
2.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg innspill gitt i saksfremstillingen.

174/22 Meklingsprotokoll - Kristiansand
kommune detaljregulering for
Monsøya

20/29526-30 Fylkesutvalget Saken ble tatt til orientering. 

175/22 Søknad om strømstøtte til
Vegårshei Ski- og Aktivitetssenter

.22/23497-2 Fylkesutvalget Agder fylkeskommune innvilger 50 000 kr til strømstøtte hvor fylkeskommunen er en
av eierne. Denne ekstraordinære støtten gis særlig med tanken på anlegges
betydning for barn og unge i regionen. 

2023.01.31. Fylkesutvalget 1/23 KS debatthefte 2023 22/21971-4 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

(S. 6 i saksframlegget) til svar på spørsmål 3 Hvis rammen fordeles sentralt: ser slik
ut:) 
Agder fylkeskommune ønsker at alle ansatte i vår organisasjon får omtrent like
store tillegg, men at ansatte med lang utdanning og lang ansiennitet bør prioriteres.

(Avsnitt før spørsmål 1 i debatthefte II)
Agder har mange store industrietableringer på gang, og det meldes om et stort
behov for kompetanseheving for å dekke etterspørselen både i privat og offentlig
sektor, spesielt innen tekniske og helserelaterte fag.  

(Spørsmål 3:)
For Agder fylkeskommune vil det være viktig å sikre at utdanningsgrupper innenfor
yrkesfag og utdanningsgrupper med lang utdanning og ansiennitet fortsatt velger å
undervise i skole og andre utdanningsinstitusjoner for å dekke fremtidig
utdanningsbehov. 
Bærekraftig arealforvaltning er nødvendig for å sikre opprettholdelse av naturens
økosystemer og biologisk mangfold. Vern av matjord og sårbare naturområder bør
få et sterkere fokus fremover.

(Hva er de mest relevante utfordringene? Tillegg til saksfremstilling)

Punkt 3
Fylkesutvalget ønsker søkelys på følgende utfordringer:
1. Energieffektivisering
2. Prioritering av grønne transportformer som også inkluderer jernbane og
sjøtransport
3. At det lages en tydelig politikk på sirkulærøkonomi
4. Styrket beredskap i samarbeid med det militære og sivilsamfunnet

Punkt 5
(Hvilke nye verktøy og virkemidler vil være nyttige og nødvendige i
kommunens/fylkeskommunens arbeid med bærekraftig arealbruk?
Fylkesutvalget ønsker:)
•En offensiv politikk på arealregnskap helst med nasjonale rammer og føringer for
hvordan rapportering skal føres

2/23 Statsbudsjettet for 2023 -
orientering om konsekvenser for
Agder fylkeskommune

22/24080-2 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Saken tas til orientering. 
Endringene i statsbudsjettet, først og fremst gjennom trekk i rammetilskuddet fra
konsesjonskraftsinntekter, rammer Agder hardt. Modellen som er lagt til grunn
medfører skjevhet i fordelingen av trekket. I tillegg ligger det ikke inne midler til viktige
industriveier på Agder, noe som gjør at vi rammes i dobbel forstand. Agder ber derfor
om at ujevnhetene reguleres i revidert nasjonalbudsjett og at reelle kraftpriser legges
til grunn for trekket. Agder ber også om at det i revidert nasjonalbudsjett settes av
midler til prioriterte industriveier.

11/23 Høring. Konseptvalgutredning
(KVU) for et nytt system for
veibruksavgift og bompenger

22/23710-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget har drøftet høring av Konseptvalgutredning (KVU) om «Veibruksavgift
og bompenger». 
Fylkesutvalget er enig i at det kan være fordelaktig med en mer treffsikker innkreving
av veibruksavgiften og at den spesielle rabattordningen for nullutslippsbiler i
bomsystemet på sikt fjernes. Dette er viktig av hensyn til inntektene i
bompengesystemet og av hensyn til nullvekstmål i byområdene med belønnings-
/byvekstavtale. Dette må skje slik at det fremdeles vil være insentiver for innfasing av
nullutslippskjøretøyer, særlig hydrogen. 

1.Fylkesutvalget har følgende merknader til høringsdokumentet:
-Den samlede nullutslippspolitikken (kjøp og bruk) må sikre at klimavennlige
transportløsninger fortsatt blir det foretrukne alternativet framfor kjøretøy med
forbrenningsmotor. 
-Fylkesutvalget mener at det fortsatt skal gis unntak for enkelte nullutslippskjøretøy.
Dette for å stimulere til fortsatt ny grønn teknologiutvikling for personbiler og for
tunge kjøretøy. Hydrogendrevne kjøretøy er et eksempel på teknologi som ennå noen
år bør få et unntak mot nye avgifter.    
-Fylkesutvalget mener at staten må være varsom med å øke det totale avgiftstrykket
mot næringslivet. Innfasing av en ny ordning bør derfor ses i sammenheng med
omlegging/fjerning av andre avgifter.

2.Fylkesutvalget støtter anbefalingen i KVUen om å utrede konsept 4 videre.
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12/23 Innspill til de sentrale
jordbruksforhandlingene 2023

23/04748-1 Fylkesutvalget 1.Landbruket kan bli en viktig lokal ressurs når det gjelder energi- og
drivstoffproduksjon. Økt støtte til utvikling av biogassanlegg vil kunne gi lokal
produksjon, og bidra inn i det grønne skiftet. 
2.Målet om økt bærekraftig matproduksjon krever ny, smart teknologi som kan
tilpasses både små og store bruk. Det blir viktig med gode insentivordninger for at
flere skal utnytte mulighetene innenfor digitalisering, kunstig intelligens og
sensorteknologi.
3. Økologisk landbruk går tilbake i Norge. Agder har relativt lite produksjon av
økologisk mat. Intensiver for å drive økologisk landbruk må styrkes for å bidra til mer
miljøvennlig og bærekraftig produksjon, styrke natur- og biologiske mangfoldet,
redusere jordpakking og erosjon, samt imøtekomme etterspørsel fra forbrukere.
4.Tiltak for å bidra til økt dyrevelferd må prioriteres.
5.Strategier og tiltak nedfelt i Landbruksstrategi Agder 2022, vedlagt, samt
bearbeidede innspill innsendt tidligere fra Agder fylkeskommune (kap. 2 i saken)
legges til grunn som Agder fylkeskommunes innspill til jordbruksforhandlingene i
2023. 
6.Videre støtter Agder fylkeskommune i hovedsak innspillet fra Agder Bondelag og
har innarbeidet disse i saken. (Innspillet fra Agder Bondelag følger i sin helhet
vedlagt.)   
7.En forutsetning for at fylkeskommunen lykkes i sin rolle innen landbruks- og
matområdet er at Regionale tilretteleggingsmidler for landbruket (RT-midlene) og
midler til Rekruttering og kompetanseheving i landbruket (RK-midlene), økes
betraktelig. En reduksjon av midlene er uheldig sett i lys av fylkeskommunens
samfunnsoppdrag på mat- og landbruksområdet.

13/23 Farsund kommune - områdeplan
for Lista Renewable Energy Park -
trekking av innsigelse

20/09225-60 Fylkesutvalget Fylkesutvalget mener at hensynssonen for Trollsteinsbakken (kulturminne ID 70670)
i revidert planforslag ivaretar viktige kulturminneinteresser, og trekker innsigelsen til
områdeplan Lista Renewable Energy park. 

14/23 Lillesand kommune - Høring av
plan for Lillesand sparebank -
saksforberedende

21/18877-17 Fylkesutvalget Planforslaget er i tråd med nasjonale retningslinjer for samordnet bolig- areal og
transportplanlegging og Regionplan 2030 og har gjennomarbeidede løsninger for
arealutnyttelse og tilpasning til omgivelsene. Fylkesutvalget fremmer ikke innsigelse
til planen.Fylkesutvalget ber administrasjonen oversende de planfaglige
merknadene. 

15/23 Tvedestrand kommune - Søknad
om samtykke til å fravike regional
planbestemmelse om
senterstruktur og handel, Kalsåsen
i Tvedestrand næringspark

22/21845-8 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir samtykke til å avvike fra regional planbestemmelse i Regional plan
for senterstruktur og handel i Aust-Agder i henhold til søknad fra Tvedestrand
kommune datert 27.10.2022. 

16/23 Kvinesdal kommune -
Kommuneplanens arealdel 2024-
2036 - Varsel om oppstart av
planarbeid og høring av
planprogram

22/23742-2 Fylkesutvalget Pkt.1 
Fylkesutvalget mener at planprogrammet redegjør godt for planarbeidet. Det følger
opp nasjonale og regionale føringer og arealinteresser på en god måte. 

Kommunens arealstrategi vurderes som et godt grunnlag for å sikre en fremtidsrettet
og god balanse mellom utvikling og vern. Fylkesutvalget legger til grunn at føringene
i arealstrategien følges opp i planarbeidet.  

a)Fylkesutvalget ser det som positivt at kommunen skal utarbeide arealregnskap.
Arealregnskapet bør aktivt brukes når det gjelder arealøkonomisering, samt å
begrense nedbygging av uberørt natur. 
b)Fylkesutvalget støtter kommunens overordnete lokaliseringskriterier for ny
næringsvirksomhet - herunder klyngedynamikk, tilknytning til E39 og tilgang på havn
og kraft. Nye næringsområder bør så langt mulig lokaliseres etter «ABC-prinsippet». 
c)Det er viktig at planarbeidet ses i sammenheng med planlegging av ny E39. 
d)Utstrekningen av områder for spredt utbygging bør reduseres i forhold til det som
er lagt opp til i gjeldende kommuneplan.
e)Turisme og reiseliv bør vurderes tatt inn i planprogrammet.
f)Kvalitetsnorm for villreinen fra 2022 må tas inn som del av kunnskapsgrunnlaget.
g)Det forutsettes at føringer og bestemmelser som blir tatt inn i de regionale planene
for hhv. Mobilitet og Handel og senterstruktur blir innarbeidet og hensyntatt i
kommuneplanens arealdel. 

Det vises ellers til øvrige kommentarer og innspill i saksfremstillingen. Kommunen
bes nyttiggjøre seg disse.

Pkt. 2
Fylkeskommunens administrasjon bes tatt med på råd i den videre prosessen.
Innspill gitt i denne saken kan da bli utdypet nærmere.

17/23 Klage på vedtak - Endring av
reguleringsplan - Tyholmen hotel -
Arendal kommune

22/18577-9 Fylkesutvalget Fylkesutvalget påklager ikke vedtaket om mindre endring i «endring av
reguleringsplan - Tyholmen hotel - Arendal kommune. 

18/23 Farsund kommune - gnr/bnr 1/633
- Storgaten 19 - riving

22/20780-28 Fylkesutvalget 1.Ikke påklage rivetillatelse for Storgaten 19 i Farsund, vi ber administrasjonen om å
oversende saken til Riksantikvaren. 
2.Agder fylkeskommune anbefaler kommunen å se på muligheter for utvikling av
eiendommen og gateløpet med bevaring og videre bruk av bygningen som premiss.

19/23 Lyngdal kommune -
detaljreguleringsplan for boliger og
fritidsboliger på Hundingsland -
høring og offentlig ettersyn

22/21505-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planen fordi den er i konflikt med regionale og
nasjonale føringer for bygging i 100-metersbeltet mot sjø. Planforslaget vil medføre
irreversibel inngrep i strandsonen med negativ innvirkning på kystlandskapet og
allmenhetens muligheter for friluftsliv, særlig for barn og unges muligheter for lek og
opphold ved sjøen. 
2.Innsigelsen kan løses dersom Lyngdal kommune endrer forslaget på følgende
måte:
•Tilpasser kapasitet og størrelse i båthavnen, og for sjøboder i rekke, til antall
fritidsboliger i reguleringsplanen (BSB1, BUN1-4). 
•Arealer til frittstående sjøboder og medfølgende areal for ankring av fritidsbåter tas
ut (BUN 5-14, BSB2-3). Eksisterende sjøboder kan beholdes med nåværende størrelse.
•Tomter for bolig og fritidsboliger i 100-metersbeltet mot sjøen tas ut (B3, H3, H15 og
H16). 
3.Fylkesutvalget ber kommunen justere plankart og planbestemmelser i tråd med
vurderingen i saksfremstillingen for å sikre bedre landskapstilpasning av de mest
eksponerte fritidsboliger utenfor strandsonen.  
4.Fylkesutvalget ber kommunen ivareta en trafikksikker adkomst fra fylkesveien.

2/23 Uttalelse fra Agder fylkeskommune
til kvalitative
prekvalifiseringskriterier og
auksjonsmodell for Sørlige
Nordsjø II

22/23286-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget slutter seg til det innsendte høringssvaret, men ber også OED merke
seg høringssvaret fra Innakva bedriftsklynge om områdets potensial for
matproduksjon. 

2023.03.14. Fylkesutvalget 23/23 Retningslinjer for parkering i Agder
fylkeskommune

23/08210-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget vedtar retningslinjer for parkering i Agder fylkeskommune. 
Andre kulepunkt endres til: 
Fylkeskommunen kan inngå særskilte avtaler om parkering for ansatte som ikke har
andre reelle alternativer enn bil for å komme seg til jobb.

27/23 Status hydrogensatsing
31.12.2022. MENONS ECONOMICS
rapport "Verdien av den norske
hydrogennæringen"- nov 2022

23/04393-1 Fylkesutvalget
Hovedutvalget for
samferdsel

Fylkesutvalget tar rapporten "Verdien av den norske hydrogennæringen" til
orientering. 

28/23 Program for folkehelsearbeid i
kommunene - søknad 2023

23/02225-2 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune søker Helsedirektoratet om deltakelse i Program for
folkehelsearbeid i kommunene fra 2023. 

30/23 Innspill til endringer i energiloven
og plan- og bygningsloven for
vindkraftanlegg på land

23/04878-3 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget mener intensjonen i endringsforslaget er god med hensyn til det
lokale selvstyret, lokal forankring og gode medvirkningsprosesser. Forslaget bør i
større grad bearbeides for å sikre at kommunens handlingsrom blir ivaretatt og at de
har tilstrekkelig beslutningsgrunnlag for å vedta områdereguleringer. 
2)Fylkesutvalget mener at det regionale perspektivet i større grad bør omtales og
diskuteres i forslaget. 
3)Fylkesutvalget mener det bør vurderes om andre typer anlegg, eksempelvis
solkraftanlegg, også bør utredes og inkluderes i endringsforslaget. Teknologien er i
rask utvikling og forenklinger kan bidra til en raskere omstilling av det grønne
skiftet.  
4)Fylkesutvalget viser til øvrige merknader i saksfremlegget.

31/23 Bygland kommune - plan for Ose
bygdesenter - trekking av motsegn

22/09450-25 Fylkesutvalget Fylkesutvalet trekkar motsegna til plan for Ose bygdesenter i Bygland kommune.
Motsegna er løyst i tråd med løysning frå regional kulturminnemynde. 

32/23 Arendal kommune - ny høring av
forslag til kommuneplan 2023-
2033 - uttalelse ved offentlig
ettersyn

21/22482-27 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener forslag til kommuneplanens arealdel for Arendal 2022-2033
er et godt bidrag for å utvikle Agder i tråd med Regionplan 2030. 
2.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til reduksjon av byggeområde for Kloppeheia
B43. Arealet sørvest for Ormevikkilen må opprettholdes som fremtidig byggeområde,
i tråd med forrige høringsrunde i 2022 og vedtatt kommuneplan fra 2019, for å sikre
mulighet for en trafikksikker adkomst fra fylkesvei til planområdet.

3.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg faglige råd, anbefalinger og
merknader i saksfremstillingen.
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33/23 Kristiansand kommune - forslag til
kommuneplanens arealdel 2023-
2034 - uttalelse ved offentlig
ettersyn

21/05470-22 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positive til at kommuneplans arealdel for 2023 – 2034 legger til
rette for en bærekraftig og fremtidsrettet utvikling av kommunen. 
2.Planforslaget har flere arealer og bestemmelser som skal høres i to alternativer.
Fylkesutvalget vil bemerke at kommunen har gjort et godt arbeid med beskrivelse av
alternativene og konsekvensene av dem.

3.Fylkesutvalget er positive til at kommunen avsetter tilstrekkelige næringsarealer for
å ivareta utvidelse for eksisterende bedrifter, nye etableringer og mulig
kraftforedlende industri.

4.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til foreslåtte nye områder om arealformålet
avsettes til næring:
a)Nytt område på Lohnelier, ca 550 daa.
b)Nytt område sør for dagens E39 på Lohnelier, ca 40 daa.
c)Nytt område på Bringeheia/Toftelandslier, ca 1000 daa.
d)Nytt område på Borgeheia, ca 4100 daa.
e)Nytt område i Sørlandsparken øst, ca 180 daa.
Begrunnelse for innsigelsen er hensyn til uberørt natur, økt klimagassutslipp,
regionale mål om samordnet areal og transport planlegging (ATP), og at kommunen
har tilstrekkelig med reserveareal til næringsutvikling
Innsigelsen kan frafalles dersom områdene avsettes til LNF-områder.
5.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til handel med store varer på Lohnelier. 

6.Fylkesutvalget fremmer innsigelse til planforslaget om at følgende arealer avsettes
til bebyggelse og anlegg:
a)Ubebygd areal på Østre Randøya foreslått til bolig, ca 20 daa.
b)Ubebygd areal på Sodefjed foreslått til utleiehytter, ca 80 daa.
c)Ubebygd areal på Mævigsheia (Langenesveien) foreslått til fritidsbolig, ca 15 daa.
d)Ubebygd areal på Heftenes /Vige foreslått til fritidsboliger, ca 82 daa.
Begrunnelse for innsigelsen er hensyn til friluftsliv, landskapsinteresser og forvaltning
av strandsonen.
            Innsigelsen kan frafalles dersom arealene beholdes som LNF-områder.
7.Fylkesutvalget vil sterkt anbefale at følgende areal avsatt til boligformål i gjeldende
kommuneplaner endres til LNF:
a)Kjellandsheia nord, ca 220 daa.
b)Nodeland syd, ca 250 daa.
c)Nodelandsheia øst, ca 340 daa.
d)Vatneli, Kilen, ca 190 daa.
e)Spredt bebyggelse Finsland, ca 480 daa.
f)Sandvikheia i Vågsbygd B1 t/m B4 ca. 135 daa.

Begrunnelse for anbefalingen er hensyn til uberørt natur, klimagassutslipp, økt
transportbehov og tilstrekkelig arealreserver til bolig.

8.Fylkesutvalget ber kommunen i det videre arbeidet med kommuneplanens arealdel
generelt vurdere arealbruken slik at den ikke medfører økt transportbehov. Økt
transport kan komme i konflikt med mulig byvekstavtale og belønningsavtale.

9.Fylkesutvalget anbefaler at parkeringsbestemmelsene for kontor/forretning i sone
1 (kvadraturen) settes til maksimalt 0,3 parkeringsplasser pr.100 m2
kontor/forretning, som et tiltak for å redusere personbiltrafikken til og fra
Kvadraturen.

10.Fylkesutvalget anbefaler at næringsareal på Støodden, N1, ikke endres til bygg og
anleggsformål for å ivareta areal avsatt for sjørettet næring i kommunen.

11.Fylkesutvalget ber kommunen å redusere omfanget av foreslått nytt
næringsområde på Grauthelleren for å ivareta viltinteressene og ny viltundergang
under E39.

12.Fylkesutvalget er positive til at kommunen har utført en helhetlig registrering av
kulturmiljøene i kommunen. Redegjørelse for vurderingene i planbeskrivelsen er
imidlertid noe mangelfulle og enkelte kulturmiljøer blir ikke tilstrekkelig ivaretatt
gjennom bestemmelser og retningslinjer.

13.Fylkesutvalget ber kommunen benytte seg av øvrige faglige innspill.

34/23 Lyngdal kommune -
detaljregulering Kvavik Camping -
offentlig høring - uttalelse med
innsigelse

20/09840-6 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget ber kommunen følger opp øvrige merknader til planforslaget knyttet
til friluftsliv og til fylkesveien som beskrevet i saksfremstillingen. 
2.Fylkeskommunedirektøren anbefaler kommunen, sammen med grunneierne, å
undersøke muligheten for statlig sikring av friluftsområdet.

35/23 Lyngdal kommune - begrenset
høring av forslag til
detaljreguleringsplan for boliger,
Sveneviglia - trekking av innsigelse

20/22147-17 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget trekker innsigelsen til detaljreguleringsplan for boliger, Sveneviglia –
Lyngdal kommune. 
2.Fylkesutvalget anbefaler på nytt at tomt 16 og 17 tas ut av planen, eller gis
alternativ atkomst.

36/23 Vennesla kommune - samfunnsdel
i kommuneplanen - høring av
planprogram

23/05506-3 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener det er positivt at Vennesla kommune reviderer
samfunnsdelen i kommuneplanen for å styrke den som politisk
styringsverktøy.2.Fylkesutvalget ber kommunen følge opp anbefalingene som er
beskrevet i saksfremstillingen. 
x

2.Fylkesutvalget ber kommunen følge opp anbefalingene som er beskrevet i
saksfremstillingen.

37/23 Oppdatert søknad fra Norsk
Volleyballforbund om tilskudd til
gjennomføring av World Tour Elite
16 sandvolleyball

22/21221-9 Fylkesutvalget Fylkeskommunedirektøren foreslår at Agder fylkeskommune opprettholder tilskuddet
som er gitt og forskyver bevilgningen slik at midlene utbetales i 2024 og 2025, under
forutsetning om at øvrige vilkår er til stede og at det minst er to arrangementsbyer
som deltar med samme beløp. 
Fylkeskommunedirektøren foreslår at Agder fylkeskommune yter et tilskudd til NM
og Nations Cup 2023 på 500 000 kroner. Dette bevilges fra fylkesordførerens
disposisjonskonto.

2023.04.11. Fylkesutvalget 43/23 Søknad om tilskudd til
frivillighetssamling 2023

22/22263-4 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Søknad om tilskudd til frivillighetssamling 2023 fra Kreftforeningen innvilges med kr.
100.000, - Midlene tas fra fylkesutvalgets disposisjonskonto. 

45/23 Birkeland Solpark: Høringsuttalelse
til konsesjonssøknad

23/07375-6 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget ser positivt på etablering av fornybar energiproduksjon. Birkeland
Solpark AS har en gunstig plassering i form av nærhet til linjenett og vei. Men det er
nødvendig å peke på at kunnskapsgrunnlaget til Montrealavtalen understreker at
klima og natur er to sider av samme sak, og at en bør unngå nedbygging av natur,
selv om formålet har en klimagevinst. Naturen i dette tilfellet er på forhånd er endret,
men en eventuell konsesjon bør inneholde krav om restaurering eller arealerstatning.
2.Fylkesutvalget mener at det må settes krav om at uklarheter knyttet til
konsekvensutredning og søknad rettes opp før realitetsbehandling av søknaden.
3.Eventuell konsesjon for Birkeland Solpark AS må ikke skape presedens for at
framtidige solenergianlegg bygger ned natur i Agder. Nye solenergianlegg bør
fortrinnsvis legges på eksisterende tak og grå flater.
4.Fylkesutvalget mener Birkenes kommunes vurderinger som planmyndighet skal
tillegges ekstra vekt i denne type saker.  
5.Fylkesutvalget ber NVE følge opp merknader og innspill slik de fremgår av
saksfremlegget. 
6.Fylkesutvalget mener at det generelle kunnskapsgrunnlaget om virkningene av
bakkemonterte solenergianlegg på norsk natur er lite, og oppfordrer NVE til å støtte
opp om og bidra til ytterligere forskning på temaet.

46/23 Grimstad kommune - Uttalelse til
offentlig høring av
kommuneplanen samfunnsdel

21/20454-9 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget er positive til hovedinnretningen i ny samfunnsdel i
kommuneplanen for Grimstad kommune. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget anbefaler kommunen å spisse satsingsområdene i planen for
tydelige å vise de viktigste veivalgene kommunen må ta i årene som kommer. 

Pkt. 3. Fylkesutvalget anbefaler kommunen å følge opp anbefalinger til planens
satsingsområder som de kommer frem av saksfremlegget.

47/23 Flekkefjord kommune -
kommuneplanens samfunnsdel -
høring av planprogram

23/08967-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener det er positivt at Flekkefjord kommune reviderer
samfunnsdelen i kommuneplanen for å styrke den som politisk styringsverktøy. 
2.Fylkesutvalget ber kommunen følge opp anbefalingene som er beskrevet i
saksfremstillingen.
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48/23 Lillesand kommune - Uttalelse til
offentlig ettersyn av
kommuneplanens arealdel

21/21209-19 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget mener Lillesand kommune har gjort et godt og omfattende arbeid
med kommuneplanens arealdel. Forslag til arealdel vil være et godt bidrag for å
utvikle Agder i tråd med Regionplan 2030. 
2)Fylkesutvalget mener at Lillesand kommune har bearbeidet og lagt frem en lettlest
plan med gode kartframstillinger. 

3)Fylkesutvalget ber kommunen følge regional kulturminnemyndighets anbefalinger
om hensynssoner og merknader tilknyttet spesifikke arealdisponeringer for å unngå
konflikter med nasjonale og regionale kulturminner.

4)Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg faglige råd, anbefalinger og
merknader i saksfremstillingen.

49/23 Lindesnes kommune -
høringsuttalelse med innsigelse til
detaljregulering for
Svineholmsundet

23/05443-4 Fylkesutvalget Saken utsettes for befaring. 

50/23 Utleie av fylkeskommunens
rettigheter til å stemme opp
Rånevatn, Sandvatn, Rødlendsvatn
og Storevatn i Lyngdal kommune
og Lindesnes kommune

23/10273-4 Fylkesutvalget 1.Fylkeskommunen går i dialog med utbygger med sikte på å inngå en
forretningsmessig avtale på normale vilkår om utleie av rettigheter til oppdemming
av Rånevatn, Sandvatn, Rødlendvatn og Storevatn. 
2.Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å inngå avtale med tiltakshaver.

51/23 Tolkning av forskrift om
godtgjøringer til folkevalgte m.fl i
Agder fylkeskommune

20/16673-17 Fylkesutvalget Det utbetales ikke gruppelederstøtte eller partistøtte til uavhengige eller nye grupper
som dannes i løpet av perioden. Dette innebærer at fylkesutvalget forholder seg til at
gruppelederstøtte og partistøtte utbetales til de partiene som ble valgt inn i
fylkestinget, og størrelsen på beløpet bestemmes av antall representanter de ulike
grupper fikk valgt inn i fylkestinget. 

52/23 Invitasjon til å komme med forslag
til styremedlemmer for statlige
universiteter og høyskoler

23/10557-2 Fylkesutvalget Fylkesutvalget foreslår følgende styremedlemmer til styret til Universitetet i Agder: 
•Lars Petter Maltby
•Solveig Løhaugen
•Hanne Kathrine Krogstrup
•Kamilla Sharma
•Sarita Sehjpal

2023.05.09. Fylkesutvalget 53/23 E18 Tvedestrand - Gjerstad -
innspill til høring av planprogram
og utvidet plangrense

20/16925-62 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positive til at det startes planarbeid for ny E18 på strekningen
mellom Tvedestrand og Gjerstad. 
2.Fylkesutvalget er positive til at det vurderes flere alternativer for gjenbruk av
dagens E18.

3.Fylkesutvalget ønsker et godt samarbeid i det videre planarbeidet og ber om at
våre innspill og faglige råd tas med videre.

4.Saken slik den er lagt frem mener fylkesutvalget er oversiktlig. Men fremdriften av
denne veien burde nå settes i høygir.
Vi oppfordrer Fylkesordføreren til å ta aktivt grep for å få kommunene til å finne en
felles vei videre. Fylkesutvalget er positive til gjenbruk og til å finne en løsning for
industrien på Akland. Det viktigste er at veien blir en 4 -felts vei med minst 100 km/t
som er trygg og fremtidsrettet. Det fins gode måter å løse dette på innen trasé
valgene. Nye veier må snarest etter innspillsrunden setter fart på prosessen.

54/23 Lindesnes kommune - innspill til
kommunedelplan for ny fylkesvei
460 til Spangereid

22/12609-5 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positive til forslag til ny kommunedelplan for fylkesvei 460. 
2.Fylkesutvalget mener planforslaget gir en god balanse mellom realiserbart
veiprosjekt og viktige miljøhensyn.

3.Fylkesutvalget vil understreke viktigheten av at nytt kryss Stiland realiseres i
forbindelse med bygging av ny fylkesvei til Spangereid og ny E39. Nye veier har lovet
å bygge dette krysset samt ny tilførselsvei ned til gamle E39 som vil binde sammen
ny fylkesvei med ny E39. 
I Stortingsproposjon 89 S foreslår regjeringen å ta ut dette krysset og tilførselsvei. Det
vil Agder fylkesutvalg på det sterkeste fraråde.

55/23 Nasjonal oppfølging av den
globale naturavtalen: innspill fra
Agder fylkeskommune

23/10871-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener at naturavtalen er viktig for å hindre ytterligere tap av natur
og stanse trusler mot naturmangfold. Intakte økosystemer er viktige som
leveområde for arter, som leverandør av økosystemtjenester og fordi de lagrer
karbon. De viktigste temaene Norge bør legge vekt på i vår nasjonale oppfølging av
de nye globale målene i naturavtalen er: 
-representativt vern av tilstrekkelig store, varierte, sammenhengende områder på land
og i sjø, i tråd med forpliktelsene i avtalen.
-å unngå arealbruksendringer, inkludert driftsformer ved land- og skogbruk, som
forringer viktige økosystemer og medfører tap av biodiversitet.

2.Fylkesutvalget mener de viktigste virkemidlene Norge bør legge vekt på i nasjonal
oppfølging av naturavtalen er:
-tilpasning av relevant lovverk slik at det best mulig ivaretar de utfordringer som
skisseres i naturavtalen.
-at nasjonale myndigheter uttrykker klare forventninger til regionale og lokale
myndigheter om at målene i naturavtalen skal følges opp.
-å etablere et helhetlig kunnskapsgrunnlag om økosystemers utbredelse og tilstand,
samt hvordan de henger sammen og bidrar til naturmangfold.
-å etablere ordninger og incentiver for private og offentlige aktører som gjør det
lønnsomt å prioritere biodiversitet.
-Virkemidlene som det bør legges vekt på i nasjonal oppfølging av naturavtalen bør
ha en helhetlig tilnærming, slik at det prioriteres mellom areal for industri, fornybar
energi og naturavtalen. 

3.For at verden skal nå de nye globale målene i naturavtalen mener fylkesutvalget at
Agder fylkeskommunen kan bidra med: 
-at fylkeskommunen som utbygger følger opp vedtatte miljømål for organisasjonen,
og reduserer nedbygging av natur og dyrkbar mark med 80 prosent innen 2030.
-konkrete og målrettede tiltak for å ivareta og styrke naturmangfold
-å satse ytterligere på veiledning og analyse knyttet til areal-, plan- og
konsesjonssaker, herunder støtte og rådgivning til kommunenes arealarbeid. 
-initiativ til nye samarbeidsformer mellom offentlig, privat og sivil sektor som løfter
målkonflikter og kan bidra til mer bærekraftig arealbruk.

4.Fylkesutvalget mener Norge har gode forutsetninger for å bidra til å oppnå de
globale målene. Vi er i global sammenheng et rikt land med store naturressurser og
med høy grad av kompetanse, utdanning, likestilling, sosial tillit og et godt forhold til
våre naboland i Norden og Europa. Norge bør gå i bresjen for ansvarlig, helhetlig og
konkret forvaltning, bevaring og restaurering av natur og ivaretakelse av
naturmangfold. Dette særlig innenfor arealforvaltning på land og i havet, og ved
produksjon av fornybar energi.

56/23 Lindesnes kommune -
høringsuttalelse med innsigelse til
detaljregulering for
Svineholmsundet

23/05443-4 Fylkesutvalget Fylkesutvalget gir sin tilslutning til størsteparten av reguleringsplanen for
Svineholmsundet, men fremmer innsigelse til pkt. 5.1 turvei. Bredden reduseres fra 3
til 1 meter. 

2023.06.06. Fylkesutvalget 58/23 Kompetansepilot Agder:
Mobilisering til
kompetanseutvikling hos
distriktsnæringslivet - Status og
forslag til videreføring av modellen

20/26294-60 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Fylkesutvalget er positiv til at modellen etablert i prosjektet Kompetansepilot Agder
videreføres når prosjektet er ferdig i 2023, i den hensikt å mobilisere til
kompetanseutvikling hos distriktsnæringslivet. 
2.En eventuell videreføring av prosjektet vil bli vurdert i forbindelse med arbeidet med
økonomiplan 2024−2027 og budsjett 2024.

59/23 Høringsinnspill - Leve og oppleve.
Reisemål for en bærekraftig
fremtid (NOU 2023:10)

23/10835-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener at NOU 2023:10 Leve og oppleve gir et godt og nyansert bilde
av utfordringer knyttet til bærekraftig reisemålsutvikling og besøk i Norge. 
2.Fylkesutvalget stiller seg bak de 39 tilrådningene i utredningen, med innspill til
tilrådning nr. 3, 5, 6, 7, 11, 16, 24, 25, 26, 27, 28 og 31 og 39.
3.Fylkesutvalget stiller seg bak forslaget om at fylkeskommunen bør forvalte et
nasjonalt besøksbidrag under forutsetning av at det følger med ressurser til å drifte
oppgaven, ref. innspill knyttet til tilrådning nr. 26.

60/23 Søknad om tilskudd til planlegging
og gjennomføring av Tall Ships
Races i Kristiansand 2025.

23/11314-2 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune gir et tilskudd på 2 millioner kroner til Kristiansand
kommune til planlegging og gjennomføring av arrangementet The Tall Ships Races i
2025. Beløpet innarbeides i forbindelse med behandling av rapport for 2. tertial 2023.
2.Det har tidligere vært opplegg for samling for de seilende når de ankommer land.
Det oppfattes positivt dersom arrangementet tilrettelegger for det.

61/23 Risør kommune - Reguleringsplan
Risør sentrum - Begrenset høring

20/00684-62 Fylkesutvalget Punkt 1.Fylkesutvalget reiser i medhold av plan- og bygningsloven § 5-4 innsigelse til
de foreslåtte endringene av bestemmelse §§ 3.1.1 og 4.1.5 i reguleringsplan for Risør
sentrum. Dette begrunnes med at bestemmelsene vil bidra til å forringe et kulturmiljø
av nasjonal og vesentlig regional verneverdi. 
Punkt 2. 
Innsigelsen kan trekkes dersom bestemmelsene endres tilbake til slik de var ved siste
offentlig ettersyn.

For nærmere begrunnelse vises til saksfremstillingen.
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63/23 Søknad om støtte til
campkonferansen "Natur og
psykisk helse"

23/11130-2 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune er positiv til å bidra med finansiering av campkonferanse
"Natur og psykisk helse" under forutsetning av fullfinansiering innenfor en ramme på
kr 140.000,- Beløpet hentes fra fylkesutvalgets disposisjonskonto. 

64/23 Oppnevning av medlemmer til
Dagny Herlofson Hansens legat

23/09747-4 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget oppnevner to medlemmer og to varamedlemmer til styret i Dagny
Herlofson Hansens legat for en periode på fire år med unntak av første gang
oppnevnelsen skjer. 
2.Første gang oppnevner fylkesutvalget et styremedlem og to varamedlemmer for en
periode på fire år.
3.Medlemmene oppnevnes blant medlemmer i råd for mennesker med nedsatt
funksjonsevne og bør ha tilhørighet til tidligere Aust-Agder fylke.
4.Utgifter knyttet til vervene dekkes av Dagny Herlofson Hansens legat.

65/23 Søknad om tilskudd til
arbeidsprogrammet for unge -
CVidere

23/12111-2 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkesutvalget er positiv til søknaden og vil løfte den inn i fylkestingets behandling av
rapport for 1. tertial 2023. 

74/23 Støtte til videreutvikling av
karbonfangstprosjektet på
Returkraft

20/20961-5 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune støtter Returkraft AS med 1 000 000 kroner til
videreutvikling av karbonfangstprosjektet på Langemyr i Kristiansand. 500 000
kroner disponeres fra prosjekt klima- og energisatsinger/prosjekter i årsbudsjettet for
2023. De resterende 500 000 kroner innarbeides i rapporten for 2. tertial ved bruk av
disposisjonsfond. 
2.Følgende omdisponeringer i årsbudsjettet for 2023 for klima- og
energisatsinger/prosjekter (sak 12/23 i HNKM) gjøres: 
a.200 000 kroner fra udisponert ramme (hele rammen)
b.100 000 kroner fra støtte til eksterne klima- og energiarrangementer i Agder 
c.100 000 kroner fra kommunesatsingen 
d.100 000 kroner fra arrangementer, kompetanseheving og oppfølging av arbeidet
med Electric Region Agder (ERA), ERA-modellen, klimabudsjett, regionalpolitisk
industrigruppe, havvind, CCS, #vårtagder og Arendalsuka.

3.Uten flere karbonfangstanlegg (CCS) vil ikke Norge nå sine klimamål for 2030.
Regjeringen bør snarest etablere rammevilkår for industriell karbonfjerning, og det
må etableres nasjonale støtteordninger for modning av CCS-prosjekter gjennom
konseptstudier for å sikre fremdrift og rask igangsetting.

75/23 Folkehelseundersøkelsen i Agder
2023

22/15873-2 Fylkesutvalget 1.Agder fylkeskommune gjennomfører folkehelseundersøkelsen i samarbeid med
Folkehelseinstituttet høsten 2023. 
2.Undersøkelsen gjennomføres i samsvar med Folkehelseinstituttets mal for innhold
og gjennomføring av slike undersøkelser. 

3.Samlet kostnad anslås å være 1 500 000 kroner. Utgiftene dekkes innenfor
rammene i budsjettet for 2023.

76/23 Søknad om tilskudd til nytt service-
og formidlingsbygg - Vegårshei
Bygdetun

20/27063-31 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkesutvalget foreslår å bevilge kr 3 mill. i 2023 til etablering av service- og
formidlingsbygg ved Vegårshei Bygdetun. Det resterende, inntil kr. 5,6 mill. legges inn
i budsjettet for 2024. Inndekning for 2023 avklares i fylkestingets behandling av
rapport for 1. tertial for 2023. 

77/23 Lindesnes kommune - uttalelse til
høring av kommuneplanens
arealdel 2023 - 2035

22/22449-13 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er i hovedsak positiv til forslag til revidering av kommuneplanens
arealdel for Lindesnes kommune. 
2.Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg faglige råd, anbefalinger og
merknader gitt i saksfremstillingen.

78/23 Lyngdal kommune - uttalelse med
innsigelse til kommuneplanens
arealdel - offentlig høring.

23/12064-3 Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget mener at hovedtrekk i planforslag til arealdel vil bli et godt bidrag til
å utvikle Agder i tråd med Regionplan 2030. 
2)Fylkesutvalget fremmer innsigelse til næringsområde nr. 9 – Herdalen – Flaten på
grunn av konflikter med viktig vilttrekk og vannmiljø. Innsigelsen kan trekkes dersom
det gjøres ytterligere utredninger, og størrelsen på området tilpasses bedre.  

3)Fylkesutvalget fremmer innsigelse til område nr. 44 – kanal Rosfjord - på grunn av
konflikter med dyrka mark og vannmiljø. Innsigelse kan trekkes dersom planområdet
tas ut av planen. 

4)Fylkesutvalget ber kommunen følge regional kulturminnemyndighets anbefalinger
om bestemmelser for automatiske fredete kulturminner og kulturmiljøer.

5)Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg faglige råd, anbefalinger og
merknader i saksfremstillingen.

79/23 Åseral kommune - varsel om
oppstart og høring av forslag til
planprogram - kommuneplanens
arealdel 2023-2034

23/12293-2 Fylkesutvalget Pkt. 1 Fylkesutvalet er positive til at Åseral kommune ynskjer å oppdatere
kommuneplanen sin arealdel for å få eit oppdatert styringsverktøy. Samtidig er det
positivt at kommunen har som overordna mål at arealplanlegginga skal fremje
bulyst og lokale arbeidsplassar, og sikre eit attraktivt Kyrkjebygd sentrum og levende
grender. 
Pkt. 2 Fylkesutvalet ber kommunen nyttiggjere seg innspel gitt i saksframlegget.

80/23 Arendal kommune – uttalelse ved
offentlig ettersyn - forslag til
detaljreguleringsplan for ny fv. 475
Neskilen–Heftingdalen

21/05033-13 Fylkesutvalget Fylkesutvalget er positive til forslag til detaljreguleringsplan for ny fv. 475 Neskilen–
Heftingdalen i Arendal kommune og mener planforslaget ivaretar samfunnsmålet
for tiltaket. 

81/23 Bykle kommune -
kommuneplanens samfunnsdel -
høring av planprogram

23/12175-2 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget mener det er positivt at Bykle kommune reviderer samfunnsdelen i
kommuneplanen for å styrke den som politisk styringsverktøy. 
2.Fylkesutvalget ber kommunen følge opp anbefalingene som er beskrevet i
saksfremstillingen.

93/23 Innspill om forslag til endringer i
kulturloven - Høring

23/10707-3 Fylkesutvalget Fylkesutvalget støtter Kultur- og likestillingsdepartementet sine forslag til endringer i
kulturloven, med de vurderinger og innvendinger som er formulert i saken. 

97/23 Høringssvar havvind: forslag til
program for strategisk
konsekvensutredning, nye områder

22/07196-7 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positiv til produksjon av fornybar energi til havs. 
2.Ved vurdering av utvidelse av områder for havvind, mener fylkesutvalget at:
•hensynet til naturmangfold må vektlegges høyt
•kunnskapsgrunnlaget må forbedres før konsekvensutredning og vurdering av nye
områder iverksettes
•samlet belastning på økosystemet, energi- og næringsinteresser må tillegges stor
vekt i en eventuell avgjørelse om utvidet område. 
3.Fylkesutvalget understreker viktigheten av at NVE følger egne retningslinjer når det
gjelder hensyn til kulturminner.

2023.09.05 Fylkesutvalget 103/23 Møteplan 2024 19/00008-14 Fylkesutvalget Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

104/23 Risør kommune -
kommuneplanens samfunnsdel -
offentlig høring

22/10873-14 Fylkesutvalget Pkt. 1. Fylkesutvalget er positive til hovedinnretningen i ny samfunnsdel i
kommuneplanen for Risør kommune. 
Pkt. 2. Fylkesutvalget anbefaler at kommunen gir nytt kommunestyre god anledning
til å diskutere prioriteringene i planen slik at planen får god politisk forankring og kan
brukes som politisk styringsverktøy i kommende valgperiode. 

Pkt. 3. Fylkesutvalget anbefaler kommunen å følge opp anbefalinger til planens
satsingsområder som de kommer frem av saksfremlegget.

105/23 Høring av NOU 2023:9
Generalistkommunesystemet

23/11914-2 Fylkesutvalget 1.Fylkeskommunen fyller allerede en rolle som tilrettelegger for at alle kommuner
skal kunne ivareta sine oppgaver. Dette bør i større grad vektlegges 
2.Fylkesutvalget støtter utvalgets forslag om å styrke fylkeskommunens rolle som
veileder etter plan- og bygningsloven. 
3.Fylkesutvalget mener at det regionale nivået er godt egnet til regional koordinering
og samfunnsutvikling.
4.Fylkesutvalget mener at fylkeskommunen har en viktig rolle innen
sektorovergripende og strategiske planleggingsoppgaver innenfor eksempel areal- og
transportplanlegging, klima- og energiplanlegging, næringsutvikling og
kompetanseutvikling.

106/23 Birkenes kommune - Uttalelse til
offentlig ettersyn av
kommuneplanens arealdel

Fylkesutvalget 1)Fylkesutvalget støtter Birkenes kommunes ambisjoner om tilrettelegging for en
grønn omstilling. 
2)Fylkesutvalget oppfordrer kommunen til å styrke kunnskapsgrunnlaget i
planarbeidet.
3)Fylkesutvalget ber kommunen nyttiggjøre seg faglige råd, anbefalinger og
merknader i saksfremstillingen. Fylkeskommunens administrasjon kan bidra med
videre veiledning dersom kommunen ønsker dette.

107/23 Grimstad kommune - Uttalelse til
høring av forslag til arealstrategi
og forslag til planprogram for
kommuneplanens arealdel

23/16563-4 Fylkesutvalget 1.Fylkesutvalget er positiv til at Grimstad kommune har utarbeidet en arealstrategi.
2.Fylkesutvalget mener at Grimstad kommune har gjort flere gode prioriteringer i
planprogrammet som er i tråd med nye nasjonale føringer og Regionplan Agder
2030. 
3.Fylkesutvalget ber kommunen å følge opp anbefalinger til arealstrategien og
innhold i planprogrammet, som de kommer frem av saksfremlegget.

108/23 Vigo IKS - Ny selskapsavtale 23/19238-1 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar revidert selskapsavtale for Vigo IKS, jf. vedlegg. 
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109/23 Høringsinnspill fra Agder
fylkeskommune - Forslag om
endring i lov om tannhelsetjenester

23/14979-3 Fylkesutvalget
Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune stiller seg positive til endringene i lov om tannhelsetjenester.
Det påpekes behov for tannhelsepersonell og økonomiske rammer som ivaretar de
nye gruppene. Agder fylkeskommune ønsker også å påpeke nødvendigheten av å
gjøre ordningen for TOO pasienter permanent og ser at behovet er stort med
ventelister til dagens ordning. Agder fylkeskommune er positive til at man parallelt
med tannhelseutvalget sitt arbeid gjør nødvendige endringer i loven for å sikre flere
grupper av befolkningen rettigheter til tannhelsetjenester. Det bør vurderes en
tilsvarende lovfesting av rettigheter til TOO pasienter, pasientgrupper som har behov
for behandling i narkose, samt tannlegevakt. 

110/23 Revidert samarbeids- og
utviklingsavtale mellom Agder
fylkeskommune og Arendal
kommune

22/18107-9 Fylkesutvalget Fylkesutvalget vedtar endringer i samarbeids- og utviklingsavtalen mellom Agder
fylkeskommune og Arendal kommune, i tråd med vedtak i Arendal bystyre
22.6.2023: 
Nytt kulepunkt under kapittel «Batterisatsingen»: Det skal arbeides både politisk og
administrativt om å realisere ny fylkesvei 475 Neskilen – Heftingsdalen. Hvorav at
man arbeider for å få statlig medfinansiering til næringsveien. 

Folkehelsearbeid (nytt avsnitt) Partene skal samarbeide for å få på plass et
systematisk folkehelsearbeid i kommunen. Dette innebærer: • Oversikt over de
viktigste folkehelseutfordringene, samt vurderinger av årsaksforhold og
konsekvenser disse har og hvilke prioriteringer som bør gjøres for å løse disse
utfordringene. • Oppfølging gjennom planverk, satsingsområder og konkrete tiltak. •
Partene ønsker å styrke samarbeidet om strukturelle og universelle tiltak som treffer
brede grupper av befolkningen. Det er et særlig fokus på en helhetlig satsing på barn
og unge og se eksisterende satsinger i sammenheng, og på å flytte fokus fra
reparasjon til helsefremming og forebyggende innsats. 

Tillegg til samarbeidsavtalen under «forebygging av utenforskap»: Agder
fylkeskommune, Arendal kommune og næringslivet skal samarbeide med mål om at
alle kvalifiserte lærlinger får læreplass.

25/23 Tannklinikk Arendal 23/19740-1 Administrasjonsutvalget
Fylkesutvalget

Fylkesutvalget ønsker en prinsipiell sak om lokalisering av tannklinikker, inkludert
økonomiske konsekvenser for ulike alternativer. Vi forutsetter en tett kontakt med
primærkommunene og tillitsvalgte som bakgrunn når forslag legges frem. 

2020.02.11 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1/20 1/20 Godkjenning av protokoll fra
møte 11.11.2019

20/02847-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Protokoll fra møte 11.11.2019 godkjennes. 

2/20 Videreutdanning for lærere -
retningslinjer for Agder
fylkeskommune

20/01136-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner retningslinjer for
videreutdanning Agder.Lærere på stipendordning må tilbakebetale evt. utbetalt
stipend. Utdanningsavdelingen kan i spesielle tilfeller etter en konkret vurdering
redusere eller frafalle økonomiske krav. 

3/20 Plan for skolens arbeid med
elevenes skolemiljø

20/02690-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner plan for skolens arbeid med
elevenes skolemiljø med følgende justeringer/tillegg: Legge inn oversikt over
referanser/ressurser i starten av planen 9.13 s. 12, «Diskriminering/rasisme»: legge til
«kjønnsidentitet og seksuell orientering»Forslag til neste års rullering av planen: Pkt.
1. Planen behandles av relevant utvalg, særskilt ungdommens fylkesting.Pkt.
2.Administrasjonen utarbeider ett kapittel på tema selvmordsforebygging og
hvordan dette skal håndteres, hvordan lærere og annet personell skal møte og
håndtere det når de får høre om selvmordsutsatt ungdom i skolemiljøet. Pkt.
3.Administrasjonen undersøker før neste års rullering et eget punkt om at lærere som
oppdager mobbing i sosiale medier på eksterne kanaler også er ansvarlig for følge
opp dette. 

4/20 Eventuelt 20/02847-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Organisering av beslutningsstrukturen for Regionale Forskningsfond Nina Jentoft,
Ap, ønsket at utvalget får en orientering om hvordan arbeidet knyttet til Regionalt
forskningsfond (RFF) Agder vil blir organisert, etter at fylkestinget i sak 40/19 vedtok
en politisk beslutningsstruktur for sitt RFF. Dette også med henblikk på det
strategiske, mobiliserende og nettverks- arbeidet som bør gjøres sammen med
samarbeidspartnere som feks NFR. 

2020.03.31 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

5/20 Godkjenning av protokoll fra møte
10.03.2020

20/02847-5 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Protokollen fra møtet ble enstemmig godkjent. 

7/20 Høring om vurdering, eksamen og
eksamensordninger i læreplanene

20/02174-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Høringsuttalelsen tas til etterretning, med følgende endringer: Del 1 3.3 lærelyst
•Formålet med vurdering i fag er å fremje læring og bidra til lærelyst undervegs, og å
gi informasjon om kompetanse undervegs og ved avslutninga av opplæringa i
faget.»•Mener du/dere det bør tas inn i bestemmelsen at formålet med vurdering
blant annet er å bidra til lærelyst underveis? Endres fra Ja – til Nei  Del 1 8.3 samtale
om utvikling – utdypende merknader   8.3 samtale om faglig utvikling. 
Svaret 8.3. – er utdypet. 

•Bør det presiseres at samtalen om sosial og annen utvikling gjelder ved behov?

Det er viktig at elevene og lærerne har samtaler når det er behov for det, behovet kan
være både fra lærerens side og fra elevens side. Samtidig er det nødvendig at skolene
har en struktur som sier at det skal være et gitt antall samtaler i løpet av året. Elever
som ikke selv gir uttrykk for behov for samtale, kan lett bli litt usynlige i klassen. Det
bør derfor være faste møtepunkter som ikke styres av et uttrykt behov.

Del 1. 
7.3
Spm 1 - Tilleggstekst: Karakterer i orden og oppførsel er også et incentiv for at
elevene skal følge ordensreglementet til skolen og gir skolen mulighet til å
sanksjonere elever som ikke tilpasser seg etter dette. Dette er positivt ved at det
settes krav til elevene. 
Spm 2 – Stryk 2. setning i rådmannens forslag. 
Spm 3 – Endringsforslag: Karakterer i orden og oppførsel bør videreføres. 

8.3
Spm 3 – Endringsforslag: Ja.

Del 2. 
9.3
Spm 1. Endringsforslag: Alternativ A – Som hovedregel bør elevene oppnå bestått
stangspunktkarakter for å bestå faget. Om faget blitt tatt opp, bør det være
tilstrekkelig med bestått eksamenskarakter. 
10.3
Spm 1. Endringsforslag: Ja. For å sørge for en mer rettferdig eksamensavvikling er vi
positive til å endre trekkmodellen og ønsker å teste muligheter hvor både løsninger
hvor alle har eksamen eller andre fordelinger. 

Del 3. 
4.1.4
Spm 1. Endringsforslag: Ja. 

4.20.4.
Spm 1: Endringsforslag: Ja

10/20 Elevundersøkelsen 2019 20/15022-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Saken tas til orientering 

11/20 Eventuelt 31.03.2020 20/02847-6 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Representanten Ingrid Williamsen hadde meldt inn følgende sak: «Ønsker en sak til
utvalget om situasjonen på de videregående skolene på Agder om problemer med
narkotika på våre skoler. Da tenker jeg på bruk, salg og lignende. Og hvordan følger
skolene dette opp. Ønsker også vite hvilke skoler det er problemer på, og hvordan
dette blir håndtert.»Utdanningsdirektøren opplyser til Williamsens sak, at dette vil
legges inn i restanselisten, og at det i tillegg kan gis en orientering om dette arbeidet i
et senere møte. Utvalgsleder viser til posisjonens verbalforslag om rusforebyggende
arbeid, og at saken kan knyttes opp mot det. Dette planlegges det en sak på, i et
samarbeid mellom avdeling for folkehelse og utdanningsavdelingen. 

2020.04.21 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

12/20 Godkjenning av protokoll fra møte
31.03.2020

20/02847-10 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Protokollen fra møtet 31.03. ble enstemmig godkjent. 
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13/20 Tilbudsstruktur for videregående
opplæring Agder

20/16841-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse slutter seg til fylkesrådmannens
forslag til programtilbud og dimensjonering ved de enkelte skolene skoleåret
2020/2021, med følgende endringer: - Det videreføres VG1 medier og
kommunikasjon med 1/2 klasse ved Risør vgs.- Det startes opp VG2 laboratoriefag
Med 1/2 klasse ved Sam Eyde vgs.- Det startes opp VG1 studiespes. m. toppidrett
1/2 klasse ved Kristiansand katedralskole Gimle. Det foreslås samtidig at det
reduseres med 1/2 klasse VG1 idrettsfag ved Kristiansand katedralskole Gimle.- VG1
Restaurant- og matfag videreføres med 1/2 klasse ved Flekkefjord vgs. studiested
Kvinesdal. 
2.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse slutter seg til fylkesrådmannens
forslag til programtilbud og dimensjonering for voksne. Skal flere voksne som har
rett til videregående opplæring få et tilbud, bør rammen til karrieresentrene på sikt
økes.
3.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse slutter seg til fylkesrådmannens
forslag til programtilbud og dimensjonering for Vg3 fagopplæring i skole.
4.Den økonomiske rammen dekker kostnadene i tilbudsstrukturen slik den nå
foreligger. Administrasjonen bes komme tilbake med en økonomisk vurdering av
tilleggsforslagene. 
5.Skolene planlegger undervisningen i samsvar med vedtak fattet i møtet 21.april.
2020 inntil eventuelle nye vedtak er fattet.
6.Ledige plasser der samtlige ungdommer med opplæringsrett har fått plass, tilbys
andre i henhold til rangering i sentral og lokal inntaksforskrift.
7.Utdanningsdirektøren og leder av Hovedutvalg for utdanning og kompetanse får
fullmakt til å foreta endringer i programtilbud i løpet av sommeren. 
8.Korona-pandemien kan medføre endringer som er vanskelig å ta høyde for når
tilbudsstrukturen behandles, men eventuelle behov vil bli vurdert fortløpende. En
eventuell økning i antall klasser kan medføre at den økonomiske rammen ikke dekker
kostnadene til årets tilbudsstruktur. Dersom det skjer, skal endringene behandles i
Hovedutvalg for utdanning og kompetanse.
9.Fylkesrådmannen vurderer å gjøre medieproduksjon søkbar som studieprogram
ved Vennesla VGS, Lillesand VGS fremfor medier og kommunikasjon ved neste
behandling av tilbudsstruktur.

14/20 Ny budsjettmodell og organisering
av tilrettelagte grupper (STH-HT-
AT)

20/02867-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Dimensjonering av behov for skoleplass for elever som skal ha opplæring rettet
mot hverdagslivstrening og eller planlagte grunnkompetanseløp synliggjøres på
bakgrunn av          a.En oversikt, fordelt på skoler, som viser antall elever som får eller
skal ha opplæring rettet mot hverdagslivstrening, legges ved Tilbudsstruktursaken
som legges frem høst og vår. b.En oversikt, fordelt på skoler, som viser antall elever
som får eller skal ha opplæring rettet mot planlagt grunnkompetanseløp, legges ved
tilbudsstruktursaken som legges frem høst og vår. 
2.Tilbudet om opplæring rettet mot hverdagslivstrening gjøres søkbart for de elever
som ønsker det, er tilmeldt fra kommunene innen 1.oktober og oppfyller vilkårene
etter forskrift til opplæringsloven § 6-17. Elever som oppfyller vilkår etter forskrift til
opplæringsloven § 6-17, og som har behov for annen form for tilrettelegging, tas inn
til et av tre valgte utdanningsprogram på en skole som er særlig tilrettelagt. Dette
innarbeides i lokal inntaksforskrift ved neste revidering.
3.Retningslinjer for tildeling av økonomiske ressurser til tilpasset opplæring og
spesialundervisning utarbeides med fremlagt modell som grunnlag.
4.Det utarbeides en temaside på www.agderfk.no som gir informasjon om rettigheter
man har i forhold til tilrettelagt undervisning og spesialundervisning.
5.Ny ordning evalueres i slutten av denne fylkestingsperioden og legges frem som
sak for Hovedutvalg for utdanning og kompetanse.
6.Endre tekst: dagsenter til aktivitetssenter
7.Hverdagslivstrening-elever som får sin undervisning i et særskilt tilrettelagt
tilbud/grupper kan inkluderes i ordinære klasser/basisgrupper i enkelt fag eller
delemner i fag

16/20 Høringsinnspill til UiAs strategi
2021-2024

20/15408-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Universitetet i Agder sin strategi for 2021-2024 harmoniserer godt med regionale
målsettinger satt i Regionplan Agder 2030.   2.Fylkeskommunen tar strategien til
etterretning, men anbefaler at strategien ytterligere bør tydeliggjøre universitetets
regionale rolle. 3.Hovedutvalg for kompetanse og utdanning mener at likestilling må
tas inn i strategien under UiAs verdier og samfunnsansvar. I tillegg mener
hovedutvalget at det under målbilde for Et attraktivt og moderne universitet må
settes fokus på likelønn mellom ansatte. 

17/20 Eventuelt 21.04.2020 20/02847-11 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Representant Lill May Vestly (PDK):Hvor langt er det kommet med verbalforslaget
som ble lagt frem før jul, om å utarbeide en strategi om hvordan løfte talentene våre i
skolen?Fylkesdirektøren opplyste om at saken ligger i hovedutvalgets restanseliste,
men at det på grunn av omfattende arbeid knyttet til Koronasituasjonen, ikke kan
prioriteres å sette av ressurser til dette nå. Det vil arbeides videre med dette senere.

2020.05.26 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

18/20 Godkjenning av protokoll fra møte
21.04.2020

20/02847-14 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Protokollen fra møtet 21.04.2020 ble enstemmig godkjent. 

21/20 Ny fagforumsmodell Agder
fylkeskommune

20/09166-30 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar ny fagforumsmodell for Agder
fylkeskommune i henhold til saksframlegget og vedlagte dokument i saken.2.Det
avsettes en årlig økonomisk ramme på 1 700 000 kr for drift av
fagforumsmodellen.3.      Modellen og ressursbehov evalueres våren 2021 

25/20 NoU 2019:25 Med rett til å mestre -
høringssvar fra Agder
fylkeskommune

20/16950-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar fylkesrådmannens forslag til
høringssvar. 

26/20 Høring - endring i forskrift til
opplæringsloven kap. 5 om klage
på vurdering

20/18452-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar fylkesrådmannens forslag til
høringssvar. 

27/20 Høringsuttalelse NOU 2019:23 Ny
opplæringslov

20/19398-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar høringssvar til NOU 2019:23 Ny
opplæringslov i tråd med det som går fram av saksframlegget. 

28/20 Ny administrativ klagenemnd for
vurdering

20/19438-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Fylkestinget delegerer myndighet til fylkesrådmannen til å oppnevne en
administrativ klagenemnd for utdanningssaker etter forskrift til opplæringsloven §§
5-10, 5-11 første ledd, 5-12 og 5-13. Den nye klagenemnda for navnet Klagenemnda
for vurdering.2.Dagens delegasjonsreglement endres i tråd med vedtak i pkt. 1. 

30/20 Eventuelt 26.05.2020 20/02847-15 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1. Nina Jentoft: Skolegården ved Arendal videregående skole brukes til parkering for
lærere. Kan dette tas opp administrativt for å få en løsning på dette? Jentoft påpekte
at nytt parkeringshus kan brukes til parkering. Fylkesdirektøren tar med seg
signalene fra hovedutvalget. 
2.
Utvalgsleder Rune André Sørtveit Frustøl: 

1. Bekymring rundt manglende utstyrsmidler til fagfornyelsen. Kan det gjøre at det vil
bli vanskelig å gjennomføre undervisning etter nye fagplaner? Spesielt for yrkesfag? 
2. Har fylket søkt på ekstramidler til emnet programmering? Skal visstnok være utlyst
midler sentralt. 

1.Fylkesdirektøren opplyste at dette er løftet inn i tertialrapporteringen, det er foreslått
å sette av ekstra midler for å dekke økt bidrag inn mot NDLA. Utfordres inn mot
fagfornyelse. 
2.Fylkeskommunen søker også på digitale læremidler.

2020.09.01 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

32/20 Godkjenning av protokoll fra møte
16.06.2020

20/02847-18 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Utvalgsleder opplyste at det i møtet 16.06. ikke ble utpekt saksordfører til sak 31/20,
som ble anket inn til fylkestinget fra Ap og SV. Saksordfører er Fredrik Jensen
(Ap).Protokoll fra møte 16.06. ble dermed enstemmig godkjent. 

35/20 Uttalelse-stiftelsen Sørlandets
Maritime vgs

20/22534-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse anbefaler at stiftelsen Sørlandets
Maritime videregående skole får godkjenning etter friskoleloven til å etablere TIP, Vg2
Maritime fag (TPMAR2) med 45 elevplasser. Saksframlegg og protokoll sendes
Utdanningsdirektoratet som uttalelse fra Agder fylkeskommune. 

36/20 Fagskoleforvaltning i Agder
fylkeskommune

20/10115-8 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Rutiner for fagskoleforvaltningen i Agder fylkeskommune godkjennes. 2. Agder
fylkeskommune vil jobbe for å styrke fagskolen sin rolle som lokal, regional og
nasjonal utviklingsaktør ytterligere. 3. Agder fylkeskommune søker å legge til rette for
at tilbydere av høyere yrkesfaglig utdanning kan etablere nye, relevante fagtilbud for
innbyggerne i Agder. 4. Agder fylkeskommune vil planlegge for å intensivere
fylkeskommunens egen fagskole sitt arbeid for å innfri den nasjonale strategien om
økning i antall fagskolestudenter i regionen.5. Agder fylkeskommune vil påpeke
viktigheten av et godt desentralisert fagskoletilbud i hele Agder. 6. Agder
fylkeskommune vil tilrettelegge for at fagskolenes tilbud i størst mulig grad er
tilpasset arbeidslivets behov. 

37/20 Eventuelt 01.09.2020 20/02847-19 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Odd Terje Unhammer Høyland:Finnes det statistikk på elever som søker høyere
utdanning, geografiske forskjeller?Arly Hauge svarte at vi sjekker dette ut med vår
plan- og analyseavdeling, og kommer tilbake med svar. 

2020.09.22 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

38/20 Godkjenning av protokoll fra møte
01.09.2020

20/02847-23 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Protokollen fra møte 01.09.2020 ble enstemmig godkjent. 

3/20 Klagebehandling 2020 20/19438-6 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Saken ble enstemmig tatt til orientering. 
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2020.11.24 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

42/20 Godkjenning av protokoll fra møte
22.09.2020

20/02847-26 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner enstemmig protokoll fra
møte 22.09.2020 

43/20 Tilbudsstruktur for de offentlige
videregående skolene i Agder
2021/2022

20/26583-19 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar forslag til tilbudsstruktur for de
offentlige videregående skolene i Agder med følgende endringer:Risør videregående
skole: -Skolen skal tilby VG2 og VG3 studiespesialiserende i kommende
økonomiplanperiode. -VG1 Medier og kommunikasjon gjøres søkbart med 1
klasseressurs. -VG1 Helse og oppvekstfag gjøres ikke søkbart ved Risør. 
Tvedestrand videregående skole: 
-VG2 Heste- og hovslagerfag gjøres søkbart med ½ klasseressurs. 
-VG3 Landbruk gjøres søkbart med ½ klasseressurs. 
-VG1 Helse og oppvekstfag tilføres 1 klasseressurs. 
Sam Eyde videregående skole:
-Det opprettes VG2 rør som søkbart tilbud på Sam Eyde vgs. Klassen skal ses i
sammenheng med VG2 Ventilasjon, membran og taktekking og foreslås som en
kombinasjonsklasse ved Sam Eyde vgs.
Lillesand videregående skole: 
-VG1 Restaurant- og matfag gjøres søkbart med 1 klasseressurs. 
Kristiansand Katedralskole Gimle: 
-VG1 Studiespesialiserende toppidrett gjøres søkbart med 1 klasseressurs. 
Tangen videregående skole: 
-Det opprettes kombinasjonsklasse VG2 kjøttfag og næringsmiddelindustri og VG2
baker og konditor ved Tangen vgs.
Mandal videregående skole: 
-VG1 Frisør, blomster, interiør og eksponeringsdesign gjøres søkbart med 1
klasseressurs. 
Byremo videregående skole: 
-VG2 Tømrer gjøres søkbart med ½ klasseressurs. 
Eilert Sundt videregående skole: 
-VG2 mur/betong gjøres søkbart med 1 klasseressurs ved avdeling Lyngdal.
Flekkefjord videregående skole:
Studiested Flekkefjord: 
-VG1 Medier og kommunikasjon gjøres søkbart 1 klasseressurs. 
Studiested Kvinesdal: 
-VG1 Restaurant- og matfag gjøres søkbart med 1 klasseressurs. 
-VG2 Helseservicefag gjøres søkbart med 1 klasseressurs. 

2.Krav om 60% oppfylling i klassene for igangsetting av en klasse videreføres
som       hovedprinsipp. 

3. Elever som mottar tilrettelagte tilbud som Hverdagslivtrening og Arbeidslivtrening
må fremkomme tydeligere i Tilbudsstrukturen.

4.Det bes om en egen sak om programbredden ved skolene som har
Studieforberedende linjer.

5.Kostnaden med økning i antall klasser innarbeides i kommende budsjett og
økonomiplan.

44/20 Digital skolehelsetjeneste i Agder 20/02292-15 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar: 1.Agder fylkeskommune går i
dialog med Arendal kommune om opprettelse og videreutvikling av en digital
skolehelsetjeneste. 2.Det bevilges 1 million kroner i tilskudd for 2021 til arbeidet. 3.En
arbeidsgruppe bestående av representanter fra administrasjon, elevrepresentanter
fra ungdommens fylkesutvalg og lærlinger fra yrkesopplæringsnemnda i Agder
fylkeskommune samarbeider om innhold i bestillingen. 4.Tjenesten skal være
tilgjengelig for alle elever i videregående skoler og lærlinger i Agder. 5.Tjenesten skal
være i tråd med gjeldende lovgivning og nasjonale retningslinjer for bruk av sosiale
medier i skolehelsetjenesten. 6.Våren 2021 skal det gis tilbakemelding til
Hovedutvalg for utdanning og kompetanse på framdrift i saken. 

49/20 Søknad om støtte til etablering av
Vegår videregående skole

20/25067-3 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalget for utdanning og kompetanse avslår søknad om økonomisk støtte til
etablering av Vegår videregående skole i Vegårshei kommune. 

51/20 Fagskolemelding 2020 20/28232-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse understreker fagskolens viktige rolle som
regional utviklingsaktør, og tar meldingen til etterretning. 

4/20 Agder fylkeskommunes
økonomiplan 2021-2024,
klimabudsjett og budsjett 2021

20/28444-3 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Saken Agder fylkeskommunes økonomiplan 2021-2024, klimabudsjett og budsjett
2021, tas til orientering. 

5/20 Eventuelt 24.11.2020 20/02847-27 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Odd Terje Høyland tok opp at han i møtet 1.09.20 stilte spørsmål om statistikk for
hvem som søker høyere utdanning i Agder. Fylkesdirektørens svar er at dette er sendt
over til avdeling for analyse og statistikk. Dette er ikke statistikk som allerede er
tilgjengelig, men det vil bli utarbeidet og formidlet videre til hovedutvalget. 

2021.01.26 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1/21 Godkjenning av protokoll fra møte
24.11.2020

21/00482-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner enstemmig protokoll fra
møte 24.11.2020 

3/21 Retningslinjer for videreutdanning
for lærere i Agder fylkeskommune

20/07116-21 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse 1.godkjenner Retningslinjer for
videreutdanning for lærere i Agder fylkeskommune, versjon 32.støtter
fylkeskommunens satsing på etter- og videreutdanning. 

1/21 Revisjon av retningslinjer for
skolenes arbeid med elevenes
skolemiljø - fremdriftsplan

21/00596-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Saken ble enstemmig tatt til orientering. 

2021.03.23 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

4/21 Godkjenning av protokoll fra møte
26.01.2021

21/00482-4 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner enstemmig protokoll fra
møte 26.02.2021 

6/21 Formidling til læreplass - resultater
2020

21/07086-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalget for utdanning og kompetanse tar resultatene for formidling til
læreplass i 2020 til orientering med tillegg i to punkter:1.Hovedutvalget for
utdanning og kompetanse ber om en sak før sommeren 2021 som drøfter
utfordringene med formidlingssituasjonen i Agder, og som skal peke på tiltak for å
sikre at flere kommer ut i lære i regionen. 2.Regionrådene i Agder inviteres til
hovedutvalget for å diskutere saken før den behandles av utvalget. På denne måten
sikrer man at kommunene kobles på i det viktige arbeidet. 

7/21 Resultater lærlingeundersøkelsen
2020

21/07087-3 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalget for utdanning og kompetanse tar resultater lærlingeundersøkelsen
2020 til orientering. 

3/21 Tiltak og virkemidler rettet mot
ungdom for økt gjennomføring og
deltakelse i arbeidslivet

21/08228-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalget for utdanning og kompetanse tar tiltak og virkemidler rettet mot
ungdom for økt gjennomføring og deltakelse i arbeidslivet til orientering. 

2021.04.27 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

10/21 Godkjenning av protokoll fra møte
23.03.2021

21/00482-9 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner enstemmig protokoll fra
møte 23.03.2021 
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11/21 Revidert tilbudsstruktur for Agder
skoleåret 2021/2022

20/26583-47 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

HUK vedtar tilbudsstrukturen slik den kommer frem av vedlagte tabeller og
sakspapirer, men med følgende endringer/tillegg: 
Tillegg i punkt 1:
-VG1 Restaurant og matfag ved Flekkefjord videregående skole studiested Kvinesdal
opprettholdes med ½ klasseressurs. 
-VG2 Restaurant og matfag ved Flekkefjord videregående skole studiested Kvinesdal
har 1 søker. Skolen har signalisert opplegg for denne søkeren. Administrasjonen bes
gå i dialog med skolen og søkeren om opplegg som ivaretar opplæringen på en
tilfredsstillende måte. 
-VG2 Helseservice ved Flekkefjord videregående skole studiested Kvinesdal
opprettholdes med ½ klasseressurs. 
-HUK vedtar å gjennomføre en pilot VG3 fagopplæring i skole ved avgiverskole for
elever i VG2 fagene kjøretøy/bilskade, lakk og karosseri fra høsten 2021. Det betyr at
det skal tilbys vg3 fagopplæring i skole for kjøretøy ved Eilert Sundt vgs. avd.
Lyngdal, Kvadraturen vgs. i Kr.sand og Sam Eyde vgs. i Arendal. Vedtaket forutsetter
at det er praktisk mulig å løse ved avgiverskolene.
-HUK foreslår å redusere med en klasse VG2 Elenergi og Ekom på Kvadraturen VGS
og erstatter denne med en klasse VG2 Automatisering. Dette begrunnes med at
bransjen ikke har nok læreplasser for Elenergi og Ekom, mens industrien har flagget
et økt behov for kompetanse innen Automasjon. Administrasjonen bes se på
mulighetene som ligger ved skolene i Kristiansandsregionen. Vedtaket forutsetter at
det er praktisk mulig å løse. 
2.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse slutter seg til fylkesrådmannens
forslag til programtilbud og dimensjonering for voksne. 
3.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse slutter seg til fylkesrådmannens
forslag og de endringer som er gjort av HUK, til programtilbud og dimensjonering for
Vg3 fagopplæring i skole.
4.Den økonomiske rammen dekker kostnadene til tilbudsstrukturen til ungdom, men
det vil være behov for å øke rammene til Vg3 fagopplæring i skole og
voksenopplæring. Behov for økning i bevilgningene vil bli innarbeidet i rapporten for
2. tertial.
5.Skolene planlegger undervisningen i samsvar med det som fremkommer i denne
saken. 
6.Ledige plasser etter at samtlige ungdommer med opplæringsrett har fått plass,
tilbys andre i henhold til rangering i sentral og lokal inntaksforskrift.
7.Endringer i løpet av sommeren gjøres i samsvar med fylkestingets vedtak ved
behandling av delegeringsreglementet i sak 13/2021. En eventuell økning i antall
klasser kan medføre at den økonomiske rammen må økes ytterligere for å dekke
kostnadene til årets tilbudsstruktur. 
8.Ved Risør videregående skole skal VG1 IKT og medieproduksjonsfag gjøres søkbart
for skoleåret 2022/2023 (erstatning for MK). 
HUK ber administrasjonen utrede i samråd med Flekkefjord videregående skole,
omlegging av medier og kommunikasjon til IKT og medieproduksjonsfag fra
skoleåret 2022/2023. 
HUK støtter yrkesopplæringsnemndas råd om en bredere bruk av VG2-vifta for
voksenklasser, eventuelt kombinasjonsklasser med flere VG2-fag i en klasse.
9.HUK ønsker at det fra og med skoleåret 2022/2023, skal det legges større vekt på å
se langsiktige trender i utdanningstilbudet. Dette er for å sikre at vi får et endra mer
framtidsrettet tilbud for alle elever i Agder.
10.Når tilbud blir erstattet/kuttet på en skole/inntaksregion, må skolen få tid og
ressurser til å tenke nytt. Som følge av mulige innsparinger på tilbudsstrukturen, skal
innsparte midler være med å finansiere oppgradering av utstyr. Dette kan være til
nytt programområdet eller til bruk i fagfornyelsen.

2021.05.18 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

12/21 Godkjenning av protokoll fra møte
27.04.2021

21/00482-12 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner enstemmig protokoll fra
møte 27.04.2021. 

16/21 Digital skolehelsetjeneste -
tilbakemelding og status for
arbeidet

20/02292-19 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse - vedtak Status for oppstart av digital
skolehelsetjeneste og prosjektplan presentert av Arendal kommune v/arbeidsgruppa
tas til orientering. Å bygge en digital skolehelsetjeneste i Agder krever forutsigbare
rammer. Fylkeskommunedirektøren anbefaler derfor følgende vedtak:1. Det settes av
kr. 1 million til utvikling av tjenesten hvert av årene 2022 og 2023.2. Våren 2022 skal
det gis tilbakemelding til Hovedutvalg for Utdanning og Kompetanse, HUK, på status
for tjenesten.3. Våren 2023 skal effekten av tiltaket evalueres, gjerne sees i
sammenheng med målene i regionplan 2030.4. Våren 2023 skal videreføring av
satsingen vurderes, se på organisering samt videre utvikling og drift. Hvorvidt
fylkeskommunen skal videreføre prosjektdrift eller om det skal overlates til
kommunene i Agder skal vurderes.5. Metoden som har blitt brukt for
ungdomsmedvirkning i prosjektet, altså at en har med en ungdomsrepresentant i
arbeidsgruppa, videreføres til 2023. 

2021.09.28. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

20/21 Godkjenning av protokoll fra møte
16.08.2021

21/00482-27 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner protokoll fra møte
16.08.2021 

21/21 Elever med stort læringspotensial -
arbeidsgruppas rapport

20/25522-8 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse tar rapporten “Elever med stort
læringspotensial” til etterretning. Rapporten gjøres kjent for skolene, og det blir
utarbeidet handlingsplan for videre arbeid med kompetanseheving og elevretta tiltak.
Det legges fram statusrapport per 01.03.2022 for hovedutvalget 

23/21 Rusforebyggende arbeid for
ungdom i alderen 16-24 år

21/17303-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fylkeskommunen vil styrke det rusforebyggende arbeidet som del av en helhetlig
satsing på barn og unge, jf. Regionplan Agder 2030s handlingsprogram punkt
2.1.Saken blir videre behandlet også i hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet

24/21 Flere læreplasser 21/18187-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Det kommer en årlig sak om flere i lære. Saken vil omhandle status,
utfordringsbilde og forslag til forbedringstiltak, og bidra til å sikre en helhetlig satsing
om økt gjennomføring innenfor fag- og yrkesopplæringen.2.Ny organisering av Vg3
fagopplæring i skole er en del av arbeidet med flere ut i lære. Egen sak legges frem til
behandling i november.3.Agder fylkeskommune deltar i programmet «Flere i arbeid»
i regi av Kristiansand kommune. Fylkeskommunens arbeid i dette programmet
organiseres slik at tiltak og arbeidsform kan benyttes i hele Agder. 
4.Målrettede tiltak:
a.Organisering av språkopplæring for voksne flerspråklige utvikles. For 2021
benyttes statlige pandemimidler. Behov for fremtidige ressurser innarbeides i
økonomiplanen.
b.Fylkeskommunen i førersetet. Dagens hjemler på 100 lærlinger økes. Det skal
gjøres et systematisk arbeid i å fylle opp hjemlene, samt sikre at et visst omfang av
unge og voksne med behov for særskilt tilrettelegging får læreplass i
fylkeskommunen.
c.Videreføre og intensivere arbeidet med flere læreplasser i offentlig sektor. Tilby hjelp
til kommuner/ offentlige institusjoner slik at de lykkes med å øke antall læreplasser. 
5.Fylkeskommunedirektøren utarbeider en rapport der det langsiktige behovet for
fagarbeidere og tilgang på læreplasser vurderes. Rapporten vil være et
grunnlagsdokument til den årlige tilbudsstruktursaken. Yrkesopplæringsnemnda har
en sentral rolle i dette arbeidet.
6.For a ̊ lykkes med a ̊ øke antall læreplasser anbefaler HUK at arbeidet ma ̊les etter
flere ma ̊leparametere (KPI). Ma ̊ltallene bør være antall formidlet til læreplass,
fullføringsgrad av viderega ̊ende opplæring etter 5 a ̊r og andel elever som har vært
utplassert i bedrift (YFF) pa ̊ VG1, VG2 og VG3 særløpsfag. 
        HUK anbefaler at tilbudsstrukturen av viderega ̊ende opplæring i større grad
styres etter arbeidslivets behov. A ̊ ta utgangspunkt i antall ledige læreplasser, sa ̊kalt
vg3 i bedrift, bør være førende na ̊r det viderega ̊ende skoletilbudet i regionen skal
besluttes. 
7.Agder fylkeskommune ma ̊ ha som ma ̊l a ̊ ta sin del av samfunnsansvaret for a ̊
utdanne nok lærlinger i Agder. Fylkeskommunen er en selvstendig arbeidsgiver som
selv har ansvar for a ̊ utdanne lærlinger. Na ̊r det na ̊ finnes et ønske om a ̊ øke antallet
lærlinghjemler i fylkeskommunen, ma ̊ antallet være ambisiøst og realistisk, samtidig
som antallet lærehjemler ma ̊ være bedre enn det samlede antallet for de tidligere
fylkene.

15/21 Eventuelt 28.09.2021 21/00482-28 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Digital skolehelsetjenesteSpørsmål fra Fredrik Jensen (Ap): Vi i Arbeiderpartiet er
glade for at vi endelig har fått på plass en digital skolehelsetjeneste og at denne
startes opp nå. Vi ønsker å vite hvordan man ser for seg at punkt 5 blir ivaretatt med
en chatte- tjeneste."Fremme god psykisk, fysisk og seksuell helse, og forebygge
uhelse hos elever ved videregående skoler og gjennom universell informasjon i
sosiale medier." Spørsmålet vil bli besvart i et senere møte. 
Ung Invest 
Nina Jentoft ønsket å få vite hva som er status for saken.

Fylkesdirektørens svar er at det er en målsetting at det skal komme en sak i
november, men det er noe usikkert hvor dette står.

2021.11.16 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

25/21 Godkjenning av protokoll fra møte
28.09.2021

21/00482-32 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner protokoll fra møte
28.09.2021 
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26/21 Tilbudsstruktur for videregående
skoler i Agder 2022/2023

21/17695-46 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar forslag til tilbudsstruktur for de
offentlige videregående skolene i Agder, slik det foreligger i vedlagte tabeller.
Hovedutvalget mener forslaget ivaretar arbeidslivets behov, elevenes ønsker og
skolenes kapasitet. Det gjøres følgende endringer i vedlagte tabeller.  I påvente av
ferdigstillelse av mulighetsstudien for Flekkefjord vgs, gjøres Restaurant- og matfag
VG1 ved avdeling Kvinesdal søkbart. 
2.Det stilles krav om 60% oppfylling for igangsetting av klasser. Det gjøres unntak for
klasser etter kriteriene beskrevet i denne saken. 
3.Endringer etter innsøking gjøres etter kriterier for dimensjoneringen, slik de
fremkommer i denne sak. En eventuell økning i antall klasser, ut over estimert
innsparing, vil medføre at de økonomiske rammene må økes ytterligere. 
4.Dersom det er behov for endringer utover det som fremkommer i kriteriene for
behandling av tilbudsstruktur i punktene over, vil det blir lagt frem som egen politisk
sak i april. 
5.Det legges inn et effektiviseringskrav på 3.0 mill i forbindelse med
vårbehandlingen.
6.Arbeidslivets behov for kompetanse legges til grunn for karriereveiledning av
voksne. 
7.Idrettsfag ved Sirdal videregående skole følger alternativ fag- og timefordeling i
Vg1 og Vg2 slik det kommer frem av vedlagte lokale forskrift. 
8.HUK ber administrasjonen utrede VG2 Treteknikk ved Tvedestrand VGS, som et
mulig søkbart tilbud ved skoleåret 2023/2024.
9.Oppstart av flere klasser i Kristiansandsregionen vurderes etter innsøking
10.Innsøking til private skoler legges fremtidig med som en saksopplysning til
tilbudsstrukturen.
11.Økte økonomiske konsekvenser innarbeides i budsjettbehandlingen i 2021.

31/21 Helhetlige yrkesfaglige
utdanningsløp - ny modell for Vg3
fagopplæring i skole

21/20724-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Ny ordning for Vg3 fagopplæring i skole planlegges fra høsten 2022 og inngår i
skoleeiers satsing på å utvikle mer helhetlige yrkesfaglige utdanningsløp-
Opplæringen på Vg3-nivå (lærefagene) skal i hovedsak foregå i bedrift som
lærling/lærekandidat, alternativt som Vg3-elev med utplassering i bedrift-Skoler som
tilbyr yrkesfag med overgang til læreplass har ansvar for opplæring/oppfølging helt
frem til fullført sluttkompetanse. Når det tegnes lære-/opplæringskontrakter
overføres ansvaret for opplæring/oppfølging til lærebedrift/opplæringskontor.-
Utviklingen av helhetlige yrkesfaglige utdanningsløp må sees i sammenheng med
utviklingen av skolenes elevtjeneste, YFF-faget og arbeid med formidling til læreplass

2021.12.13 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

32/21 32/21 Godkjenning av protokoll fra
møte 16.11.2021

21/00482-35 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner protokoll fra møte
16.11.2021 

34/21 34/21 Uttalelse fra Agder
fylkeskommune, utvidelse av
Akademiet Kristiansand AS

21/21293-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkeskommune stiller seg nøytral til Akademiet Kristiansand AS sin søknad
om at eksisterende skole skal bli godkjent som livssynsskole på livssynshumanistisk
grunnlag.Søknaden fra Akademiet Kristiansand AS om utvidelse med 180
elevplasser blir ikke anbefalt fra Agder fylkeskommune. Konsekvenser for
tilbudsstruktur innenfor studiespesialisering blir for store med de elevtallsprognoser
som foreligger og vedtatt skolebruksplan.Saksframlegg og protokoll sendes som
uttalelse til Utdanningsdirektoratet. 

17/21 Eventuelt 13.12.2021 21/00482-36 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Erik Johan Tellefsen LindøeKan vi få en orientering om saken med FrPs ungdom
som ikke fikk stå på stand på Tangen vgs, eventuelt også få en diskusjon om det
prinsipielle i saken? Utvalgsleder foreslo å ta temaet opp i marsmøtet. Nina Jentoft:
Det er kommet innspill om at det er strammere rammer for YFF. Hva blir gjort for å
følge opp hva som er den faktiske ressurssituasjonen for YFF-lærerne i de enkelte
skolene? Kan HUK få informasjon om dette i marsmøtet?Utvalgsleder: det kommer
informasjon om dette når HUK får informasjon om YFF. Alternative tilbud til
ungdom. Jentoft etterlyser tilbakemelding på hvordan det går i
saken.Fylkesdirektøren opplyser at denne saken ligger inne til behandling til møtet
22. mars. 

2022.02.01 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
13.12.2021

22/00092-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner protokoll fra møte 13.12.202

2/22 Høring- forslag til endringer i
friskoleloven

22/05332-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1. Agder fylkeskommune støtter ikke forslagene til endring av tittel på Lov om
frittståande skolar med rett til statstilskot (friskolelova) til Lov om private skolar med
rett til statstilskot (privatskoleloven). 
2. Agder fylkeskommune støtter ikke forslag om å oppheve muligheten for
godkjenning etter § 2-1 andre ledd bokstav h) vidaregåande opplæring i yrkesfaglig
utdanningsprogram og i) særskilt profil.

3. Agder fylkeskommune støtter også at det fremover vil legges større vekt på
uttalelser fra kommuner og fylkeskommuner i godkjenning av nye skoler og
endringer i eksisterende skoler.

4. Saksprotokoll sendes som høringssvar.
6/22 Retningslinjer for videreutdanning -

revisjon
22/04665-1 Hovedutvalg for

utdanning og
kompetanse

Saken ble enstemmig tatt til orientering 

2022.03.22 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

8/22 Fordeling av utstyrsmidler til de
videregående skolene i Agder

22/05855-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar:1.Midler til utstyr bevilget i
investeringsbudsjettet 2022 fordeles slik at hovedgrunnlaget er antallet yrkesfaglige
utdanningsprogram på Vg1 samt kostnadskrevende Vg2-tilbud. Andre hensyn som
tas er nye tilbud, antallet paralleller og at TIF har behov for mer kostnadskrevende
utstyr enn de andre yrkesfaglige utdanningsprogrammene. De skolene som har fått
statlig tilskudd, vil få noe mindre midler enn øvrige skoler. 
2.Midler til utstyr over driftsbudsjettet i planperioden fordeles slik at yrkesfagklasser
vektes det dobbelte av studieforberedende klasser. Nye tilbud skal prioriteres.
Tilbudsstrukturen brukes som grunnlag. Fordelingen vil være avhengig av tildelingen
i budsjett.

3.Skolene som går til innkjøp av nye maskiner og utstyr, må sørge for at det
medfølger kursing og opplæring på nye maskiner og utstyr til lærerne. 

4.Skolene har dialog med lokalt næringsliv for å prioritere utstyr for å oppfylle
læreplanmål og som passer til det lokale arbeidslivets behov

5.HUK ber administrasjonen fremme en skolebrukssak til fylkestinget i juni, som
omhandler ny verkstedhall ved Byremo videregående skole.

Administrasjonen vil fordele midlene ut til skolene etter disse prinsippene.
7/22 Eventuelt 22.03.2022 22/00092-7 Hovedutvalg for

utdanning og
kompetanse

Erik Johan Tellefsen Lindøe (H) tok opp følgende sak: Kompetansebehov i Østre
Agder. I disse dager starter byggingen av Morrow sin pilotfabrikk i Eyde Energipark
utenfor Arendal, og samtidig ser vi at bedrifter i hele batterikjeden popper opp langs
kysten. En fullskala batterifabrikk snakker om et behov på 2000 ansatte, og
erfaringer fra blant annet Northvolt i Skellefteå er at mange av disse bør være
fagarbeidere og fagskoleteknikere. 
Bare batterifabrikken vil føre et til et stort behov for kompetanse som
fylkeskommunen leverer gjennom videregående opplæring og fagskole, og legger vi
til de andre bedriftene i batterikjeden det vil bli behov for blir kompetansebehovet i
regionen enda større. 

På kort sikt vil batterinæringen ta kompetanse fra eksisterende arbeidsplasser som
må avgi medarbeidere og vil medføre et tap av kompetanse. Skal vi klare å skaffe
nok kompetanse må vi både hente inn arbeidere fra andre deler av landet og verden,
men også utdanne flere innen de relevante fagområdene lokalt. Som skoleeier har
Agder fylkeskommune et særlig ansvar for å fremskaffe denne kompetansen
gjennom å tilby relevante studieretninger og fagutdanninger på de videregående
skolene våre, oppfordre ungdom til å velge arbeidsrelevante studieretningene og
utvikle fagskoleutdannelser og bransjeprogrammer som dekker de
kompetansebehovene som kommer i regionen i fremtiden. 

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse ønsker å bli koblet nærmere på hvordan
Agder fylkeskommune jobber med å utvikle og fremskaffe nødvendig
fagkompetanse i regionen og særlig østre Agder knyttet til batterinæringen. 

Hovedutvalg for utdanning ber om en sak som viser hvilke kompetansebehov en
batterifabrikk etablering i Arendal medfører både i direkte arbeidsplasser og
ringvirkningene gjennom batterikjeden og eksisterende arbeidsplasser som avser
kompetansearbeidere. Det settes også i gang et arbeid med å utrede hvordan de
videregående skolene i regionen bør tilpasse studietilbudet sitt for å utdanne nok
fagarbeidere i årene som kommer. 
Temaet tas spesielt opp i den årlige saken om tilbudsstrukturen.
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2022.04.21. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

12/22 Mulighetsstudie Flekkefjord vgs 22/10768-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Hovedutvalget for utdanning og kompetanse tar innholdet i sluttrapporten fra
Mulighetsstudiet Flekkefjord videregående skole til orientering.2.Administrasjonen
skal ta sluttrapportens innspill og vurderinger med i det videre arbeid med utvikling
og dimensjonering av Flekkefjord videregående skole. Årlig dimensjonering fremmes
i Tilbudsstruktursaken, mens langsiktige vurderinger og påfølgende bygningsmessig
tilrettelegging, fremmes gjennom Skolebruksplanen. 3.Tilbudsstrukturen legges frem
årlig i Hovedutvalget for utdanning og kompetanse.4.Oppfølging av
Skolebruksplanen fremmes for Fylkestinget. 5.Det bes om en utredning av
transportkostnader knyttet til de to ulike alternativene. 6.Hovedutvalg for utdanning
og kompetanse ber om en sak som kartlegger behovene og mulighetene for
desentralisert høyere utdanning og fagskoleutdanning vest i Agder, i samarbeid med
FiA, UiA, Lister kompetanse og andre relevante aktører. 

13/22 Uttalelse angående utvidelse av
tilbud ved Vegår videregående
skole

22/10879-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse anbefaler at Vegår videregående skole
får utvide tilbudet med Vg1 Salg, service og reiseliv og Vg2 Salg og reiseliv. 

15/22 Samarbeid med Vitensenteret
Sørlandet, undervisningsopplegg
for vgs

22/00086-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Agder fylkeskommune bevilger Vitensenteret Sørlandet v/Arendal kommune en
øvre ramme på inntil 750 000 kroner årlig i tilskudd til utvikling og gjennomføring av
undervisningsopplegg til videregående skole for 2023?2025.Årlig ramme innarbeides
i fylkeskommunens budsjett og økonomiplan.2.Rammer for utvikling og
gjennomføring følger føringene gitt i denne saken.For 2022 økes rammen med inntil
319 000 kroner for utvikling og gjennomføring inneværende år. Økningen dekkes
innenfor rammen til utdanningsområdet. Bevilgningen er en øvre ramme. 

16/22 Elever med stort læringspotensial -
handlingsplan

20/25522-12 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalget for utdanning og kompetanse slutter seg til forslag til tiltak i
handlingsplanen for elever med stort læringspotensial.  - Hovedutvalg for utdanning
og kompetanse ber om en sak som ser på muligheten for å opprette en klasse innen
studiespesialisering for elever med spesielt stort læringsutbytte og vurderer
muligheten for å tilby å ta VGS på 2 år. Hovedutvalget for utdanning og kompetanse
slutter seg til forslag til tiltak i handlingsplanen for elever med stort
læringspotensial.  - Hovedutvalg for utdanning og kompetanse ber om en sak som
ser på muligheten for å opprette en klasse innen studiespesialisering for elever med
spesielt stort læringsutbytte og vurderer muligheten for å tilby å ta VGS på 2 år. 
- Alle elever i Agder skal få tilbud og mulighet til tilpassede løp hvor de har forserende
løp i både ungdomsskole og videregående opplæring. 

- Hovedutvalg for utdanning og kompetanse ber om at det opprettes en pris for
elever som utmerker seg akademisk i Agder. Fylkeskommunedirektøren kommer
tilbake til utvalget med retningslinjer for prisen. 

- Det arrangeres årlig en kompetanse dag for skoleledere, rådgivere og samtlige
lærere med fokus på elever med stort læringspotensiale.

- Vedr. “Samarbeid pa ̊ skoleniva ̊”, punktet 
“- Skolene bruker rapporten og handlingsplanen til implementering av
hensiktsmessige tiltak”, bed HUK om tilbakemelding frå skulane på implementerte
tiltak i løpet av skuleåret 2022/2023.

9/22 Eventuelt 21.04.2022 22/00092-11 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Fraværsstatistikken. Erik Johan Tellefsen Lindøe (H) ønsket å få informasjon om
fraværsstatistikken.  Utdanningsdirektøren opplyste at dette vil bli sendt ut. 

2022.05.24. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

18/22 Digital skolehelsetjeneste, Preikes,
årsrapport

20/02292-25 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Årsrapport fra Preikes 2021 og oppdatering fra våren 2022 tas til orientering.Det bør
sendes en sms til elever ved fylkets videregående skoler med informasjon om
tilbudet. 

19/22 Kompetanse for grønn omstilling 22/12246-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse tildeler to millioner kroner til Fagskolen i
Agder, øremerket kompetanseutvikling knyttet til grønn omstilling. 

2022.09.06. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

22/22 Høring - Rapport om
finansieringssystemet for
fagskoler

20/10115-42 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse slutter seg til at saksfremstillingen
sendes som høringssvar. 

23/22 Fordeling av 30 mill til vedlikehold,
utstyr og enkeltinvesteringer i bygg

22/16550-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Forslaget til fordeling av 30 mill. kroner til konkrete tiltak innen vedlikehold, utstyr og
enkeltinvesteringer i de videregående skolene, godkjennes. 

2002.09.27. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

25/22 Uttalelse angående endring i
tilbudet ved Kristen videregående
skole Bygland

22/08063-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Agder fylkeskommunen støtter omdisponering av 15 elevplasser fra Idrettsfag til
Påbygging til generell studiekompetanse ved KVS Bygland AS.2.Agder
fylkeskommune støtter omdisponering av 20 elevplasser fra idrettsfag til Naturbruk
ved KVS Bygland AS.3.Vedtak og saksfremlegg sendes som høringssvar. 

26/22 Uttalelse angående flere
elevplasser ved Stiftelsen Maritim
videregående skole Sørlandet

22/18568-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkeskommune støtter søknaden om at stiftelsen Sørlandets Maritime
videregående skole får godkjenning til å utvide Vg2 Maritime Fag (TPMAR2) med 15
nye elevplasser. Vedtak og saksfremlegg sendes som høringssvar. 

29/22 Gratis sanitærutstyr i videregående
skole

22/16736-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Ordningen som Agder-skolene praktiserer i dag videreføres. 

2022.10.24. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

30/22 Godkjenning av protokoll fra møte
27.09.2022

22/00092-26 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse godkjenner protokoll fra møte
27.09.2022, med merknad. 

31/22 Tilbudsstruktur for de offentlige
videregående skolene i Agder
2023/2024

22/12485-37 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse vedtar forslag til tilbudsstruktur for de
offentlige videregående skolene i Agder, slik det foreligger i vedlagte tabeller.
Hovedutvalget mener forslaget ivaretar arbeidslivets behov, elevenes ønsker og
skolenes kapasitet.2.Det stilles krav om 60% oppfylling for igangsetting av klasser.
Det gjøres unntak for klasser etter kriteriene beskrevet i denne saken.3.Endringer etter
innsøking gjøres etter kriterier for dimensjoneringen, slik de fremkommer i denne sak.
En eventuell økning i antall klasser, vil medføre at de økonomiske rammene må økes
ytterligere.4.Dersom det er behov for endringer utover det som fremkommer i
kriteriene for behandling av tilbudsstruktur i punktene over, vil det blir lagt frem som
egen politisk sak i april.5.Det er ønskelig at tilbudet mellom Byremo videregående og
Setesdal videregående avdeling Hornnes harmoniseres enda bedre enn i dag.
Administrasjonen bes gå i dialog med skolene for å få dette til. 

2022.11.15. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

36/22 Oppnevning av prøvenemnder og
yrkesutvalg for periode 2024 —
2028

22/21439-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1.HUK vedtar retningslinjer for oppnevning av prøvenemnder for perioden 2024 ¬—
2028.2.Prøvenemnder oppnevnes i de fagene det er forventet kandidater til i henhold
til kriterier og retningslinjer beskrevet i saken. (LK20)3.Utvalgte prøvenemnds-
medlemmer gjenvelges for å vurdere LK06 prøver.Tillegg til punkt 2 under prosess for
oppnevning av nye prøvenemnder og supplering av prøvenemndsmed/lemmer i
eksisterende prøvenemnder i perioden 2024-2028 Forslaget: Behov forsupplering av
prøvenemndsmed/lemmer kan komme av samme grunnene som i punkt 1, men
også av at prøvenemndsmed/lemmer søker og får innvilget fritak fra vervet, eller ved
stor arbeidsmengde blant prøvenemndsmedlemmene.Endring i punkt 66. Partene
sender sine forslag til fylkeskommunen med korrekt mailadresse og kontaktinfo
innen 15.05.2023. Endelig innstilling på prøvenemndsmed/lemmer sendes partene i
arbeidslivet når innstillingen er klar, og før saken går til videre behandling. 
Oversendelsesforslag: 
Satsene for prøvenemnda må revideres samtidig med godtgjøringsreglementet
reguleres.
Konsekvensen av å ikke regulere dette vil være at satsene står stille i 8 år. 

Administrasjonen oversender dette til aktuelle parter.
19/22 Eventuelt 15.11.2022 22/00092-29 Hovedutvalg for

utdanning og
kompetanse

Spesialundervisning i videregående skoleNina Jentoft viste til en orientering gitt i
fylkestinget av fylkesdirektør for folkehelse, Vegard Nilsen. Nilsen tok opp forholdet
rundt at 30 % av elevene som kommer i VG1 trenger spesiell tilrettelegging. Jentoft
mener at fylkeskommunen og kommunene må samarbeide om å snu denne trenden,
og at det er et strukturelt problem som det må tas tak i. Fylkesdirektøren orienterte
om tiltak som iverksettes rundt dette. Utvalgsleder foreslo at dette kan komme som
et tema i hovedutvalget. 

2023.02.07 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

1/23 Uttalelse angående forslag i
endringer i privatskolelova

22/23363-4 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkeskommune støtter ikke departementets forslag av endringer i
privatskolelova § 2-1 – økt innflytelse for lokale folkevalgte, og endringen i
statstilskudd til skoler som er godkjent etter privatskolelova kap. 6A. 

2/23 Tildeling av midler til
kompetanseutvikling for grønn
omstilling 2023

23/04742-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse tildeler 2 mill. kroner til Fagskolen i
Agder, øremerket skolens prosjekt Kompetanseutvikling for grønn omstilling. 

3/23 Internasjonalisering i skole og
fagopplæring 2023

22/20138-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse disponerer 2 mill. kroner til
internasjonalisering i skole og fagopplæring som følger i 2023: 1.Ekstra utgifter til
Erasmus+ (600 000 kroner)2.Internasjonalisering på skolen (1,2 mill. kroner fordelt
på 18 videregående skoler)3.Utviklingsprosjekter som fremmer internasjonalt arbeid
(4 x 50 000 krone 

OS 3/23 Eventuelt 07.02.2023 23/00057-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

VG2 tømrer gjøres søkbart på Byremo videregående skole: Skoleåret 2023-2024.
Administrasjonen bes vurdere opprettelse av tilbudet ved Byremo/Hornnes, ut ifra
søkertallene. 
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2023.04.13. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

4/23 Elever med stort læringspotensial 20/25522-22 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Følgende tas til orientering: 1.Oversikt over kompetansetiltak skoleåret 22/232.Pris til
elever som har oppnådd spesielt gode akademiske resultater.
Fylkeskommunedirektøren anbefaler å knytte elevpris opp til et utvidet
elevsamarbeid gjennom deltakelse i Eilert Sundt prisen. 3.Etablering av 2-årig
studiespesialisering ved Kristiansand katedralskole Gimle utsettes til skoleåret
24/25. 
4.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse ber administrasjonen om å gå i dialog
med Vitensenteret for å videreutvikle en systematisk kurspakke med tema elever med
høyt læringspotensial for lærere i Agderskolen. Eventuelle kostnader bes
administrasjonen om å komme tilbake til politisk behandling
5.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse ber administrasjonen utrede
muligheten for å opprette en elevpris i Agder for den eleven med høyest
karakterpoeng ved utgangen av VGS. Administrasjonen bes se hvordan dette gjøres i
andre fylkeskommuner og komme tilbake med en sak til HUK.
6.Hovedutvalg for utdanning og kompetanse oppfordrer skolene til å videreføre og
opprette egne priser til elever som har oppnådd høye prestasjoner. Skolene
oppfordres til å gå i dialog med privat næringsliv og elevrådene på skolene rundt
utformingen og innhold.

5/23 Revidert rammeplan i yrkesfaglig
fordypnin

23/07350-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Arbeid med ny rammeplan tas til orientering.Rammeplanen vedtas og er et
styringsdokument for skoleeier/administrasjon og videregående skoler. 

6/23 Sommerskole i Agder
fylkeskommune

23/09297-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse tar saken til orientering.Hovedutvalg for
utdanning og kompetanse ber om ny sak om vurdering av sommerskole til høsten
2023, hvor det sees på modellen som gjennomføres i Rogaland fylkeskommune og
spesielt hvordan det løses med kurs i matematikk uten eksamen.Hovedutvalg for
utdanning og kompetanse tar saken til orientering.Hovedutvalg for utdanning og
kompetanse ber om ny sak om vurdering av sommerskole til høsten 2023, hvor det
sees på modellen som gjennomføres i Rogaland fylkeskommune og spesielt hvordan
det løses med kurs i matematikk uten eksamen. 

2023.05.23. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

9/23 Uttalelse angående søknad om
Vg1 Teknologi- og industrifag ved
Stiftelsen Maritim videregående
skole Sørlandet

22/18568-9 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse støtter søknaden om at Stiftelsen
Maritim viderega°ende skole Sørlandet fa°r godkjenning for 30 elevplasser ved Vg1
Teknologi- og industrifag (TPTIP1). 

10/23 Kriterier for tildeling av
driftstilskudd høyere yrkesfaglig
utdanning

23/11745-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalget for utdanning og kompetanse vedtar følgende kriterier som grunnlag
for å tildele driftstilskudd til studier innenfor høyere yrkesfaglig utdanning: 
1.Arbeidslivets behov. Søker må vise til arbeidslivets behov for utdanningen, og må
omtale dialog om innhold, studiested og studieform (samlingsbasert, nettbasert,
heltid, deltid og lignende)
2.God kvalitet. Søker må beskrive:
a.på hvilken måte studiet er utviklet faglig og pedagogisk i samarbeid med
arbeidslivet.
b.fagskolens kvalitetssystem og kvalitetsarbeid, inkludert prosess for
studentmedvirkning, resultater fra brukerundersøkelser og vurdering av studentenes
gjennomføringsgrad.
c.strategi for utvikling av fagområdet (gjelder fagskoler med
fagområdeakkreditering).
3.Regionplan Agder 2030. Søker må beskrive hvordan tilbudet bidrar til bedre levekår
eller reduserte utslipp.
4.Tilhørighet til Agder. Søker må vise til samarbeidspartner og lokasjon i Agder.

2023.09.19. Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

11/23 Høringsuttalelse - Avverging av
skade

23/14209-2 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Agder fylkeskommune støtter forslaget i ny opplæringslov om muligheten for
ansatte i skolen til å gripe inn fysisk mot elever når det er nødvendig for å avverge
skade på personer eller vesentlig skade på eiendom. Samtidig må terskelen for
dokumentasjonskrav vurderes slik at det ikke føre til ytterlig merarbeid. 

2020.02.11 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 13.11.201920 Godkjenning
av møteprotokoll fra møte
13.11.2019

20/02910-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokoll fra møte 13.11.2019 godkjennes. 

2/20 Oppstart av Blått
kompetansesenter sør

20/00752-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune tar rollen som prosjekteier for prosjektet Blått
kompetansesenter sør.
2.Utarbeidelse og inngåelse av formelle kontrakter mellom Agder fylkeskommune og
leverandørene for de ulike arbeidspakkene beskrevet i «Blått notat» delegeres til
fylkesrådmannen.
3. Det rapporteres halvårlig til hovedutvalget for næring, klima og miljø og
fylkestinget om status og fremdrift i prosjektet.
4.Hovedutvalget for næring, klima og miljø ber om at Fagskolen i Agder og deres
marine utdanningstilbud inkluderes i arbeidet med delmål 3.3 i Blått notat.
5.2 representanter henholdsvis en fra posisjonen og en fra opposisjonen fra Blått
forum deltar inn i styringsgruppa for Blått kompetansesenter.
6. 2 representanter fra Blått forum tiltrer referansegruppa til Blått
kompetansesenter.  Det foreslås leder av Blått forum og en representant fra
opposisjonen. 

3/20 Blått forum 20/02379-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Blått forum opprettes for perioden 2020-2023. Forumet skal være en arena for
samarbeid og utveksling av informasjon mellom viktige aktører tilknyttet blå
næringer i Agder og Agder fylkeskommune.2. Innakva bedriftsnettverk, GCE Node,
Maritimt Forum Sør, Fiskerlaget Sør, Innovasjon Norge og Blått kompetansesenter
sør inviteres til å delta i forumet med en representant hver.3.Universitetet i Agder,
Havforskningsinstituttet Flødevigen, NIVA, NIBIO og Flekkefjord videregående skole
inviteres til å stå på en informasjonsliste og inviteres til møter når aktuelle tema tas
opp.4.Det utarbeides mandat til Blått forum og Landbruksforum som spesifiserer
hvordan forumene skal arbeide og hvilke saker som løftes inn i forumene.
Mandatene vedtas av hovedutvalg for næring, klima og miljø. 
5.Det gjennomføres en evaluering for å ta stilling til Blått forums videreføring,
sammensetning, ansvar og oppgaver før fylkestingsvalget i 2023.

6.Agder fylkeskommunen ber om at Blått forum følger behandlingstiden for
konsesjonssøknader i sitt arbeid. Mattilsynet, Kystverket og Fylkesmannen kalles inn
ved behov. Det må være et mål at behandlingstiden skal betydelig ned.

Agder fylkeskommunen ber om en orienteringssak om behandlingstid for
konsesjonssaker i første møte i Blått forum.
Saken skal gi en oversikt over behandlingstid for konsesjonssøknader på Agder. Den
samme informasjonen gis til hovedutvalget for næring, klima og miljø ved første
anledning. Fortrinnsvis under temamøte for Blå næringer i Flekkefjord.

4/20 Regionale næringsfond - fordeling i
2020

20/01704-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Finansiering av de regionale næringsfondene i Agder videreføres i 2020 med
samme ramme og fordeling som i 2019. 2.Gjenværende udisponert ramme avsatt til
regionale næringsfond i årsbudsjettet for 2020 (totalt kr 50 000) benyttes til arena
for samhandling og kunnskapsdeling for de regionale næringsfondene på
Agder.3.Vurdering av de regionale næringsfondenes rolle og funksjon tas inn i den
regionale virkemiddelgjennomgangen, som skal gjennomføres i 2020. 

5/20 Mat i Sentrum 2020 20/02021-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Søknad om tilskudd til «Mat i Sentrum 2020» innvilges. 
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6/20 Agder fylkeskommunes innspill til
Jordbruksforhandlingene 2020

20/01389-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø ber rådmannen legge til rette for at Agder
fylkeskommune utarbeider egne innspill til jordbruksoppgjøret til neste år, i
samarbeid med landbruksnæringen. Forslag til innspill til jordbruksoppgjøret fra
Agder Fylkeskommune Landbruket er en viktig næring i Agder og kjennetegnes av
relativt små bruk og teiger, til forskjell fra de større gårdene på Østlandet. Det er viktig
at det tas hensyn til viktigheten av å bevare et mangfold i denne næringen. 
De siste ti-år har vi i Agder opplevd hyppigere trusler for samfunnssikkerheten ved
kraftig nedbør, flom og ekstrem tørke. Vår beredskap utsettes for store påkjenninger
når strøm, mobilnett, transport, vann, avløp og matforsyning kan skades. En robust
beredskapstjeneste og økende innslag av innbyggernes egenberedskap forventes.
Her er et nettverk av godt organiserte bønder i hele Agder en viktig forutsetning for
rask innsats der behovene er mest akutte. Gode vilkår for et aktivt landbruk i hele
Agder er en avgjørende faktor for beredskap og omstillingsevne. Landbruket er en del
av den lokale løsningen på globale klimaendringer og forurensningsproblemer.
Eksempler på dette er:
- Egen produksjon av elkraft (sol, vannkraft og vind).
- Produksjon av bioenergi fra skog eller biogass fra husdyrgjødsel.
- Økt produksjon av råvarer til fornybar energi (gjødsel, skog og hogstavfall).
- Strukturrasjonalisering for effektivisert landbruk og minsket transportbehov.
- Bevaring av jordbruksareal, gjenbruk av jordressurs og nydyrking.
- Økt produksjon av økologisk mat og minsket behov for import.
- Økt karbonbinding i matjord og skog.
- Overgang til miljøvennlige emballasje og fiber.
- Overgang til bruk av husdyrraser med lavere utslipp av klimagass og bedre
husholdning med husdyrgjødsel.
Et mangfoldig landbruk i Agder er en viktig forutsetning for å bevare og restaurere
kulturlandskapet. Kulturlandskapet er en forutsetning for å bevare naturmangfoldet,
ikke minst insekter.

Landbruksnæringen har spesielt gode forutsetninger for å bidra i
inkluderingsdugnaden. Det bør derfor gis insentiver for arbeidet for økt inkludering av
mennesker som står utenfor arbeidslivet, også i denne næringen. 

For øvrig støtter hovedutvalget hovedlinjene i innspill fra landbruksorganisasjonen
oppsummert under: 

Inntektsmål
- Gi støtte til stortingsflertallets formulering om at «inntektsmålet (skal) være å
redusere inntektsgapet mellom jordbruket og andre grupper i samfunnet».

Velferd
- Øke tilskuddet til velferdsordningene for ferie, fritid og sykeavløsning.

- Klima og miljø
Fremme initiativet «Klimasmart landbruk» med rådgiving på gårdsnivå, til
virkemidler til dreneringstiltak, rådgiving av utnyttelse av husdyr- og kunstgjødsel,
biogass og stimulere til fossilfrie innsatsfaktorer som drivstoff og plast.

- Landbruk i hele landet
Sikre grunnlaget for geografisk produksjonsfordeling og økt bruk av norske ressurser.
Styrke tilskudd til beite på innmark og i utmark.

Styrke struktur- og distriktsvirkemidler.

Marked
- Sikre og utnytte markedsmulighetene gjennom et velfungerende importvern.
Støtte produksjon av lokale mat- og drikkespesialiteter.

7/20 Eventuelt 20/02910-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget for næring, klima og miljø foreslår at det i regionale planstrategi blir
vurdert å løfte inn en ny regional kystsoneplan med fokus på blå vekst. 

2020.03.10 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

8/20 Godkjenning av møteprotokoll fa
møte 11.02.2020

20/02910-5 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokollen fra møte 11.02.2020 godkjennes.Møteprotokoll fra forrige møte blir lagt
som vedlegg til protokollen når den skal godkjennes. 

9/20 Høring av foreslått
fredningsområde for hummer i
Holskogkilen, Kristiansand
kommune

20/00883-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune anser det som positivt at kystkommunene i Agder i
samarbeid med Fiskeridirektoratet lager fredningsområder for hummer.
2.Fylkeskommunen støtter forslaget om å opprette fredningsområde for hummer i
Holskogkilen.
3.Agder fylkeskommune anmoder Fiskeridirektoratet og Kristiansand kommune om
å vurdere å la hele fjordbassenget i Sandvigdalsfjorden inngå i fredningsområdet, i
stedet for å følge den gamle kommunegrensen som foreslått.. 

11/20 Orientering om behandlingstid for
konsesjonssøknader om
akvakultur i Agder

20/02379-4 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø tar saken til orienteringen. Nytt punkt 2:
Hovedutvalget for næring, klima og miljø er kritisk til den lange behandlingstiden for
konsesjonssøknader innenfor blå næringer.Nytt punkt 3: Hovedutvalget for næring,
klima og miljø ber om at redusert behandlingstid for konsesjonssøknader blir et
prioritert satsningsområde. Agder fylkeskommune tar initiativ mot Fylkesmannen,
Mattilsynet og Kystverket for å oppnå redusert behandlingstid. Nytt punkt 4:
Hovedutvalget for næring, klima og miljø får årlig en rapportering om behandlingstid
for konsesjonssøknader som sak til hovedutvalget. 

12/20 Eventuelt 10.03.2020 20/02910-6 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Sak 2/20 møte 11.02.20206. 2 representanter fra Blått forum tiltrer referansegruppa
til Blått kompetansesenter. Det foreslås leder av Blått forum og en representant fra
opposisjonen Leder for blått forum sitter i styringsgruppa for BKS. Det vil derfor være
nødvendig å velge en annen representant for posisjonen til å sitte i referansegruppa.
Det bes om at hovedutvalg for næring, klima og miljø får en sak på dette. 

2020.03.31 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

13/20 Godkjenning av protokoll fra møte
10.03.2020

20/02910-11 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokollen fra møtet 10.03.2020 godkjennes. 

14/20 Fordeling av tilskudd til vilttiltak
2020

20/14413-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø fordeler 147 500 kr i tilskudd til vilttiltak
som følger: a.20 000 kr til Vest-Agder Dachshundklubb til ettersøk skadet vilt.b.20
000 kr til Forum for natur- og friluftsliv Agder til kurs i artsobservasjoner.c.7 500 kr til
Vennesla jeger- og sportsfiskerforening til kurs i revejakt.d.10 000 kr til Søgne jeger-
og fiskerforening til bekjempelse av mink.e.10 000 kr til Norges jeger- og
fiskerforbund Aust-Agder til taksering av rypebestander i Setesdalen. 
f.4 000 kr til Norges jeger- og fiskerforbund Aust-Agder til gjennomføring av kurs i
fellefangst på småpredatorer som mink og mår.
g.5 000 kr til Norges jeger- og fiskerforbund Aust-Agder til jaktopplæring for nye
jegere og ungdom. 
h.6 000 kr til Norges jeger- og fiskerforbund Aust-Agder kurs i villreinjakt for ferske
jegere og kvinner.
i.20 000 kr til Norges jeger- og fiskerforbund Vest-Agder til brølejakt på hjort.
i.j10 000 kr til Norges jeger- og fiskerforbund Vest-Agder til rypetaksering i
Åseral/Bygland
k.15 000 kr til Norges jeger- og fiskerforbund Vest-Agder til kurs i fuglejakt for
ungdom.
l.20 000 kr til Vegårshei Viltlag for gjennomføring av fagseminar for økt kunnskap
om elg.

2. Tilskuddene belastes prosjekt 60010461 «Fylkeskommunalt viltfond».

3. Fylkesrådmannen gis fullmakt til å redusere eller trekke tilbake tilskudd dersom
endringer i prosjektet eller mangelfull gjennomføring tilsier det.

4. Fylkesrådmannen gis fullmakt til foreta administrativ fordeling av tilskudd fra
tilskuddsordningen «Tilskudd til vilttiltak» fra og med 2021.

5. Hovedutvalg for næring, klima og miljø ber om at det utarbeides nye
fylkeskommunale retningslinjer for fordeling av tilskudd til vilttiltak før neste
fordeling av midler. Retningslinjene skal behandles i hovedutvalget.

15/20 Søknad om midler - Tredriver for
Agder

20/02297-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Prosjektet Tredriver Agder oppfyller nasjonale og regionale strategier og satsinger
både innenfor klimaområdet og innenfor bærekraftig næringsutvikling. 
2.Prosjektet Tredriver Agder støttes med totalt 520 000 kroner i 2020 og 2021 fordelt
på 260 000 kr. pr år. 50 % av beløpet bevilges av regionale tilretteleggingsmidler
landbruk (RT-midler) og 50 % bevilges av midler avsatt til Grønn Vekst i Agder
fylkeskommunes budsjett for 2020. 
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16/20 Regional virkemiddelgjennomgang
i Agder

20/10252-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Regional virkemiddelgjennomgang etableres som et prosjekt med en økonomisk
ramme på inntil 700 000 kroner.
2.Prosjekteier er Agder fylkeskommune.
3.Det etableres et prosjektstyre med representanter fra virkemiddelapparatet.
Prosjektstyret ledes av prosjekteier.Leder av hovedutvalget for næring, klima og miljø
deltar i styringsgruppen som observatør.
4.Prosjektfinansiering dekkes av overførte KMD-midler. 
5.Kjøp av ny kunnskap (analyse, anbefalinger) gjøres gjennom å innhente tilbud fra
minst tre kunnskapsleverandører.
6.I gjennomgangen bes kunnskapsleverandøren om å anbefale nye tiltak og
videreutvikling av eksisterende ordninger for å nyttiggjøre seg bedre av Agders
regionale fortrinn.
7.Virkemiddelgjennomgangen har som mål å være avsluttet i november 2020 og
legges deretter frem for politisk behandling. 

17/20 Eventuelt 31.03.2020 20/02910-12 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg næring, miljø og klima oppfordrer fylkeskommunen til å gå i dialog med
reiselivsbransjen for å se på muligheter for å komme med tiltak og
kompetanseutvikling, slik at reiselivsbransjen i Agder kan komme styrket ut av denne
krisen. Fylkeskommunen oppfordres også til å se på tiltak sammen med
landbruksnæringen, om hvordan en kan tilføre arbeidskraft til landbruket i denne
krisesituasjonen som næringen opplever nå. 

2020.05.26 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

18/20 Godkjenning av protokoll fra møte
31.03.2020

20/02910-15 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokoll fra møte 31.04.2020 ble godkjent. 

19/20 Søknad fra TENK Eiendom AS 20/18899-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Søknaden fra TENK Eiendom AS om økonomisk støtte til regional
næringsutvikling, avslås i denne omgang.2. Fylkesrådmannen går i dialog med
TENK-senteret for eventuelt a° kunne søke om nasjonale virkemidler eller andre
regionale virkemidler. 3.Hovedutvalget ber om ny sak i september 2020. 

21/20 Innretning og fordeling av tilskudd
til næringsklynger og
klyngeutvikling i Agder, 2020

20/19509-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Midlene fra Agder fylkeskommune som er budsjettert til klyngestøtte i årsbudsjettet
for 2020, fordeles som følger:
• USUS: 3 mill. kr
• GCE Node: 2,4 mill. kr
• NCE Eyde: 1,5 mill. kr
• Tre på Agder: 1 mill. k
r• Digin: 600 000 kr
• Konkurransearena / frie midler: 500 000 kr b) I virkemiddelgjennomgangen til
fylkeskommunen vurderes framtidig finansieringsmetode for klyngene. Hovedutvalg
for Næring, Klima og Miljø ber særlig om at en overgang fra grunnfinansiering av de
mest modne klyngene til konkurranse om søkbare midler til prosjekter i tråd med
regionplan Agder 2030 undersøkes. 

22/20 Høring av foreslått
fredningsområde for hummer i
Lillesand kommune

20/16759-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder fylkeskommune anser det som positivt at Fiskeridirektoratet oppretter
fredningsområder for hummer i samarbeid med kystkommunene i Agder.

2. Agder fylkeskommune støtter forslaget om å opprette fredningsområde for
hummer i Skallefjorden, og en del av Blindleia fra Justøybrua til Torskebekk, i
Lillesand kommune. 

24/20 Tilskudd til markedsføring av
Agder som reiselivsdestinasjon

20/19700-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø fordeler totalt fire millioner kroner til
markedsføring av Sørlandet. Midlene inngår som punkt 14 i tiltakspakken knyttet til
koronapandemien, som ble vedtatt av Agder fylkesting 28.4.2020. Midlene fordeles
som følger: 1. Kr. 3 120 000,- fordeles til en tredelt markedsføringskampanje av
Agder som besøksmål. Midlene gis som et tilskudd til USUS, som vil ha ansvar for å
utvikle en tredelt kampanje på vegne av sine medlemmer og de lokale
destinasjonsselskapene.   SYDEN 2020 CHARTER OG PAKKETURER TIL SØRLANDET
tas ut, og midlene, kr. 200 000, overføres til markedsføring av Setesdal ved Visit
Setesdal. 
2. Kr. 880 000,- fordeles til følgende formål: 
a. et digitalt løft som skal styrke opplevelsen av kultur og kulturarv på Agder. 
b. Annonsering av tilbud innenfor kultur, festivaler og opplevelsesnæringen.
Midlene lyses ut og kan søkes på av ulike aktører innen kultur og
opplevelsesnæringen.  
Det søkes en balanse mellom formål a og b, og at det er en god geografisk fordeling
på tilskuddene. 
Vi vil også komme tilbake til ytterligere bevilgninger til det digitale løftet i forbindelse
med tertialrapporten.
3. Tiltak knyttet mot andre vinterdestinasjoner enn Setesdal skal vurderes spesielt i
tertialrapporten for 1. tertial.

25/20 Eventuelt 26.05.2020 20/02910-16 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Sak 1.Administrasjonen kommer tilbake med en sak som ser på mulighetene i
utbygging av solenergi på Agder for å ivareta bærekraftig utvikling av ny fornybar
energi. Eksempler på områder som vurderes er industriområder, fylkeskommunale
bygg, flytende solenergi på vann og områder tilknyttet motorvei.
Sak 2Hovedutvalget tar innspill fra landbruksforum angående korona-tiltak for
landbruket til orientering, og ber om at innspillet videresendes fylkesutvalget for
behandling i tertialrapporten for 1. Tertial. 

2020.09.01 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

26/20 Godkjenning av protokoll fra møte
26.05.2020

20/02910-19 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokoll fra møte 26.05.2020 ble godkjent. 

2020.09.22 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

30/20 Godkjenning av protokoll fra møte
01.09.2020

20/02910-23 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokoll fra møtet 01.09.2020 godkjennes. 

33/20 Blått forum Agder - Fastsetting av
mandat

20/02379-11 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar følgende mandat for Blått forum
Agder:
a.Blått Forum skal være en arena for samarbeid og utveksling av informasjon
mellom viktige og aktuelle aktører tilknyttet blå næringer i Agder og Agder
fylkeskommune.
b.Forumet skal arbeide for bærekraftig vekst og utvikling innen blå næring i tråd med
Regionplan Agder 2030 og FNs bærekraftsmål.
c.Forumet skal samarbeide for å identifisere muligheter og utfordringer knyttet til blå
næring.
d.Hver representant i forumet kan bringe saker inn for forumet for diskusjon.
e.Forumet kan komme med felles uttalelse i saker hvor det søkes å komme til
enighet.
f.Møteplan fastsettes i første møte hvert år.
2.Havforskningsinstituttet avdeling Flødevigen inviteres til å delta i Blått forum med
en representant.
3.USUS, næringsklynge for reiseliv, kultur og opplevelser på Sørlandet, inviteres til å
stå på informasjonslisten til Blått forum og inviteres til møter når aktuelle tema tas
opp. 

34/20 Søknad om tilskudd til prosjekt
hos Norsk Landbruksrådgiving i
Agder

20/14567-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Norsk Landbruksrådgiving, Agder innvilges et tilskudd på 371 000 kroner til
prosjektet 
       «Økt storfekjøtt på Agder». 
2.Tilskuddet belastes regionale tilretteleggingsmidler i landbruket, ansvar 500 33102.

35/20 Søknad om støtte til Relocation
Kristiansand

20/18156-5 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Prosjektet «Relocation Kristiansand» støttes med totalt 300 000 kroner i 2020 og
2021 fordelt på 150 000 kroner per år. 

36/20 Oppfølging søknad fra TENK
Eiendom AS

20/18899-7 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune bevilger 500 000 kroner i tråd med TENK Eiendom AS sin
prosjektsøknad. 
2.Ytterligere støtte ses i sammenheng med den regionale
virkemiddelgjennomgangen. 

37/20 Besøksstrategi for Raet
nasjonalpark - offentlig høring.

20/20212-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Fylkeskommunen gir sin tilslutning til besøksstrategi for Raet nasjonalpark og Søm
landskapsvernområde. Besøksstrategien legger opp til en god balanse mellom
naturverdier, bærekraftig reiseliv og allmennhetens tilgang til nasjonalparken.
2.Fylkeskommunen inviterer nasjonalparkforvaltningen til et tettere samarbeid om
næringsutvikling, friluftslivstiltak og kulturminner i nasjonalparken. 

38/20 Mulighetene i utbygging av
solenergi på Agder for å ivareta
bærekraftig utvikling av ny
fornybar energi

20/23555-4 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Oversendelsesforslag Det forutsettes at det gjøres energieffektiviserings tiltak i alle
fylkeskommunens eksisterende bygg, og det legges som forutsetning at alle
fylkeskommunens bygg fremover bygges med plusshusstandard.  Det skal legges til
rette for å anlegge solceller der hvor det anses som økonomisk gunstig for å dekke
byggets eget energiforbruk. 

40/20 Besøksstrategi for Flekkefjord
landskapsvernområde - offentlig
høring

.20/23805-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Forslag til besøksstrategi for Flekkefjord landskapsvernområde følger opp mål og
strategier slik det fremgår av Regionplan Agder 2030, og Agder fylkeskommune
ønsker å bidra positivt til utviklingen og forvaltningen av landskapsvernområdet.
2.Verneverdiene bør prioriteres, men samtidig er det nødvendig at ulike aktører i
området behandles likeverdig og at man finner en balanse mellom bruk og vern. 
3.På sikt bør det gjennomføres en ny kartlegging- og brukerundersøkelse som
oppfyller forsknings- og forvaltningsmessige kriterier slik at man kan se effekten av
tilretteleggingstiltak opp imot verneformålet. Denne kan få betydning for fremtidig
forvaltning av landskapsvernområdet.

4.Ved utvelgelse av kulturminner som kan tilrettelegges og markedsføres forventes
det at arbeidet skjer i nært samarbeid med fylkeskommunens avdeling for
kulturminnevern.

5.Det anbefales at det gjennomføres en medvirkningsprosess som vil forplikte de
ulike aktørene når det gjelder oppfølging av tiltaksplanen, og at denne bearbeides.
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41/20 Søknad om etablering av en
næringsallianse i Agder

20/24466-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Prosjektet «Etablering av næringsallianse i Agder» støttes med totalt 300 000
kroner i 2020 og 2021 fordelt på 150 000 kroner per år.2.Prosjektfinansiering dekkes
av budsjettet til avdeling for Virkemidler og entreprenørskap 2020 og innarbeides i
budsjett for 2021. 

8//20 CO2 avgift for fiskeriflåten -
orientering fra Blått Forum

20/02379-12 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget for næring, klima og miljø slutter seg til uttalelsen fra Blått forum, og
oversender den til næring- og fiskeridepartementet ved første anledning. 

2020.10.27 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

44/20 Godkjenning av protokoll fra møte
22.09.2020

20/02910-27 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokoll fra møtet 22.09.2020 godkjennes. 

45/20 Havbruksfondet 2020 20/25826-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Havbruksfondet 2020 skal benyttes til å styrke tiltak som fremmer bærekraftig
vekst av blå næringer og forvaltning av marine ressurser i tråd med Regionplan
Agder 2030.

2.Havbruksfondet 2020 fordeles på følgende prosjekter:

a.Etablere arenaer for kompetanseheving for næring og forvaltning (520 000 kroner).
b.Etablere tilskuddsordning for satsing på forskning, utvikling og innovasjon
øremerket blå næringer (1,7 mill. kroner).
c.Medlemskap i fylkeskommunenes akvakultursamarbeid (FAKS) (230 000 kroner).
d.Blått forum (60 000 kroner).
e.Mottak av herreløst marint søppel i fiskemottakene (150 000 kroner). 

46/20 Organisering av vannområdene i
vannregion Agder

20/26972-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Fylkesrådmannen foreslår at det ved oppstart av ny planperiode for
vannforvaltningsplan 2022?2027, etableres en fast organisering for alle
vannområdene i vannregion Agder. 
•Det opprettes tre stillinger for å lede arbeidet i de til sammen sju vannområdene i
Agder vannregion.
•Stillingene etableres som et samarbeid mellom berørte kommuner og Agder
fylkeskommune. 
•Stillingene lokaliseres i tre vertskommuner.
•Det etableres en politisk styringsgruppe og en administrativ arbeidsgruppe i hvert
vannområde. 
•Både fylkeskommunen og berørte kommuner bidrar med finansiering av stillingene.

10/20 Inndekning av vedtatt tilskudd til
TENK Eiendom AS

20/18899-10 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Saken oversendes til fylkesutvalget. 

11/20 Eventuelt 27.10.2020 20/02910-28 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget ønsker en orientering til neste utvalgsmøte om hvorfor har Agder
fylkeskommune takket nei til medlemskap i Maritimt Forum Sør? 

2020.11.24 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

47/20 Godkjenning av protokoll fra møte
27.10.2020

20/02910-32 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Protokoll fra møte 27.10.2020 godkjennes. 

49/20 Søknad om videreføring av
Norwegian Smart Care Clusters
avdeling i Agder

20/28333-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget bevilger 700 000 kroner til videreutvikling av Norwegian Smart Care
Clusters avdeling i Agder. En mulig videreføring av prosjektets siste år vurderes i
forbindelse med økonomi- og budsjettplan for Agder fylkeskommune 2021?2024. 

51/20 Vitensenteret Sørlandet som
besøkssenter for Raet
nasjonalpark

20/20215-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø støtter Arendal kommunes valg av
plassering av besøkssenter for Raet nasjonalpark i Eurekabygget i Arendal, i
tilknytning til Vitensenteret Sørlandet.
2.Tidligere tilsagn på 900 000 kroner kan benyttes til utvikling av besøkssenter for
Raet nasjonalpark i Eurekabygget. Midlene tas fra bufferfondet for konsesjonskraft.

52/20 Tildeling av tilskudd til kommunale
fiskerihavntiltak 2020

20/25210-11 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø gir tilskudd til følgende tiltak i kommunale
fiskerihavner:a.2,4 mill. kroner i støtte til forlengelse av mottakskai på Båly i
Lindesnes kommune.b.340 000 kroner i støtte til ny bølgebryter i Barbu i Arendal
kommune.c.260 000 kroner i støtte til belysning og landstrøm på Holmen i Risør
kommune.2.Tildelingene forutsetter minst 50 prosent finansiering fra kommunene.

53/20 Revidering av
forurensningsregelverket for
akvakultur i sjø - Høringsuttalelse

20/26172-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget gir sin tilslutning til de foreslåtte endringene i
forurensningsregelverket for akvakultur i sjø. 

54/20 Forespørsel om medlemskap i
Maritimt Forum Sør

20/28122-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Agder fylkeskommune blir medlem av Maritimt Forum Sør fra 2021. 

2021.01.28 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1/21 Godkjenning av protokoll fra møte
24.11.2020

21/01481-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget for næring, klima og miljø godkjenner protokoll fra møte 24.11.2020.

3/21 Rullering av
Kystskogbruksmelding -
fellesprosjekt for kystskogfylkene

20/25629-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder fylkeskommune støtter oppstart av arbeidet med rullering av Melding om
Kystskogbruket i 2021.
2. Det bevilges et tilskudd på inntil kr 250 000 til gjennomføring av arbeidet, sammen
med de øvrige kystfylkeskommunene. Bevilgningen dekkes av regionale
tilretteleggingsmidler for landbruket, ubrukte midler fra 2020 og midler avsatt i
budsjettet for 2021. 

51/21 Agder fylkeskommunes innspill til
jordbruksforhandlingene 2021

21/04615-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø ber rådmannen utarbeider egne forslag til
innspill til jordbruksoppgjøret til neste år, isamarbeid med landbruksnæringen 
2.Innspill til jordbruksoppgjøret fra Agder Fylkeskommune:

Bærekraftig og lønnsomt landbruk i hele landet er viktig for matproduksjon,
beredskap, bosetting, bevaring av kulturlandskapet og lavere utslipp av klimagasser. 

Skal vi nå målene om utslipp er det viktig vi sikrer gode vilkår for norske bønder til å
drive på en miljømessig og klimamessig god måte.

Landbruket er en viktig næring i Agder og kjennetegnes av relativt små bruk og teiger,
til forskjell fra de større gårdene på Østlandet. Det er viktig at det tas hensyn til
viktigheten av å bevare et mangfold i denne næringen.

Agder fylkeskommune fremmer følgende innspill til jordbruksoppgjøret 2021:

Styrke tilskudd til beite på innmark og i utmark. Det forutsetter finmaskede ordninger
som ivaretar bruk av forskjellige arealtyper.

Sikre tilfredsstillende inntektsgrunnlag og velferdsordningene for ferie, fritid og
sykeavløsning. Dette et et viktig virkemiddel for god rekruttering i landbruket. Det må
være et mål å redusere inntektsgapet mellom jordbruket og andre grupper i
samfunnet.

Legge til rette for produksjon av lokale mat- og drikkespesialiteter.

Satse på overgang til bruk av husdyrraser og produksjon av fór som gir lavere utslipp
av klimagass. 

Sikre tilstrekkelige ressurser til Mattilsynet og veterinærtjenester for å ivareta god
dyrevelferd.

Prioritering av investeringsmidler til frukt- grønt og veksthusnæringene må fortsette.

I tillegg bør tilskudd til driftsbygninger opptil 30 kyr, som gjør det økonomisk
forsvarlig med ombygging til løsdrift, prioriteres.

Legge til følgende i innspillet fra Bondelaget:  
Agder fylkeskommune ber om at det etableres en fondsavsetningsordning for
bønder, som gir skattefordel, der klimainvesteringer særlig prioriteres.

7/21 Søknad om finansiering til bygging
av Senter for innovasjon Mandal
(SIM)

20/26763-7 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune er positive til et godt regionalt forankret arbeid for å etablere
Senter for Innovasjon i Mandal (SIM) 
2.Agder fylkeskommune avsetter 1 million kroner av næringsrettede tilskuddsmidler i
2021 til prosjekter som skal bidra til å utløse samhandlings- og
innovasjonspotensialet i SIM. Beløpet tas over ansvar 500300, Virkemidler og
entreprenørskap. 
3.Søknad fra Moment Holding AS om økonomisk bidrag på 4,2 millioner kroner som
skal stilles til rådighet som egenkapital i byggeprosjektet kan ikke tas til følge.
4.De avsatte tilskuddsmidlene skal delfinansiere utviklingsprosjekter som er
forankret i prosjektgruppen for etablering av SIM. Midlene skal benyttes til
samhandlingsprosjekter som har som formål å realisere verdiskapingspotensialet i
SIM. Øvrige vilkår settes i forbindelse med behandling av særskilt søknad.
5.Hovedutvalget er positiv til å bevilge prosjektstøtte til videre arbeid med senteret,
og ber søker kommer tilbake med en ny søknad knyttet til dette. 
.

8/21 Retningslinjer for næringsrettede
fylkeskommunale
tilskuddsordninger over ansvar
500300

20/30390-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Forslag til retningslinjer for næringsrettede fylkeskommunale tilskuddsordninger
over ansvar 500300 vedtas.
2.For budsjettåret 2021 avsettes 9,69 millioner kroner til tilskuddsordning for
mobilisering til nye næringer og attraktive arbeidsplasser. 1,6 millioner kroner til
tilskuddsordning i nye og etablerte klynger og 2 millioner til tilskuddordninger for
tiltak og prosjekter innenfor sosialt entreprenørskap. 750.000 av de 2 millionene i
potten for sosialt entreprenørskap er allerede tildelt Hopeful i Kristiansand i tråd med
budsjettvedtak. Resterende 1,25 millioner lyses ut, og hovedutvalget for næring, klima
og miljø understreker betydning av geografisk spredning for tildeling av resterende
midler. 
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9/21 Søknad om finansiering av UiA
Shift - toårig masterprogram i
entreprenørskap

20/23314-12 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder fylkeskommune avslår søknad om støtte pålydende 1,4 mill. kr årlig over tre
år til delfinansiering av UiA Shift – toårig masterprogram i entreprenørskap.
Fylkeskommunen finner ikke rom for å kunne bidra til å finansiere forskning og
undervisningskompetanse i satsingen.
2. Søker oppfordres til å søke tilskuddsmidler for delfinansiering rettet mot å utvikle
satsingens aktivitet «idédag», arena for samhandling med regionens næringsliv, når
næringsrettede tilskuddsmidler utlyses i februar 2021. 

2/21 Eventuelt 28.01.2021 -
Hovedutvalg for næring, klima og
miljø

21/01481-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget for næring, klima og miljø støtter enstemmig nominering av Arendal
kommune til prisen for «Gode verskapskommuner for næringslivet». 

2021.03.25 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

11/21 Godkjenning av protokoll fra møte
28.01.2021

21/01481-5 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø godkjenner protokoll fra møte 28.01.2021.

12/21 Næringsrettede fylkeskommunale
tilskuddsordninger - innstillinger
og vedtak første søknadsrunde
2021

21/08360-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalget vurderer søknaden fra AgderXR om støtte til prosjektet «AgderXR –
et kompetansenettverk for XR-teknologi» som svært interessant. Prosjektet har en
god og brei forankring og har et stort potensial for verdiskapning i regionen.
Administrasjonen bes om å gå i dialog med søkerne for å få avklart de spørsmål
som kom opp under saksbehandlingen. Under forutsetning av greie avklaringer
innvilges søknaden. Dersom det gjenstår uavklarte forhold, tas saken opp til ny
politisk vurdering i møtet 20.5. 
2.Søknad fra Smaabyen Flekkefjord SA om støtte kroner 900 000 til prosjektet
«UNESCO 2030 – et treårig reiselivsutviklingsprosjekt for kommunene i Magma
UNESCO Global Geopark» innvilges med 300 000 kroner til prosjektmidler for 2021. 

3.Søknad fra CoWorx AS om 1,0 mill kroner i støtte til prosjektet «Etablering av
CoWorx Hovden» innvilges med 400 000 kroner til prosjektmidler for 2021.

4.Søknad fra Sørlandet Resort Drift AS om støtte kroner 740 000 til prosjektet «Piggå
du me» innvilges delvis med 500 000 kroner.

5.Hovedutvalget tar til orientering fylkesrådmannens vedtak om tilsagn og avslag
fattet på fullmakt.

13/21 Tilskudd til næringsklynger og
klyngeutvikling i Agder i 2021

21/08331-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar følgende fordeling av ordinære
klyngeutviklingsmidler i 2021:•GCE NODE: 1,9 mill. kroner•NCE Eyde: 1,5 mill.
kroner•USUS AS: 2,5 mill. kroner•Digin: 0,5 mill. kroner 
2.Hovedutvalget mener at prosjektene som har søkt tilskuddsmidler til
klyngeutviklingsprosjekter i en konkurransearena må bearbeides videre.
Hovedutvalget ber administrasjonen innlede en dialog med klyngene for å sikre at
søknadene oppfyller de vedtatte retningslinjene. Målet er flere søknader som bidrar til
å oppfylle regionplanens mål om et bærekraftig og omstillingsdyktig næringsliv.
Søknadene avslås derfor i denne søknadsbehandlingen. 

3.Hovedutvalget oppfordrer klynger og nettverksmiljøer til å jobbe med tydelig
forankring, spissing og innretning av prosjektene, med sikte på ny søknad og ber
administrasjonen følge opp dette. 

4.De fylkeskommunale tilskuddene skal bidra til utviklingsprosjekter,
kompetanseutvikling og nettverksaktiviteter og finansierer ikke løpende drift. Øvrige
vilkår utformes i egne tildelingsbrev

14/21 Søknad om forlenging av
konsesjon for opptak av skjellsand
i Lindesnes og Kristiansand
kommuner

20/07107-14 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø avslår søknaden slik den foreligger nå. Det
kreves en ny undersøkelse i de omsøkte områdene av hvilke effekter opptak av
skjellsand har på naturverdiene, herunder en vurdering av samlet belastning, før det
eventuelt kan gis en ny tillatelse. 

16/21 Arena for kompetanseheving innen
marine næringer

20/25826-7 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar at Blått kompetansesenter sør
benyttes som arena for kompetanseheving for næring og forvaltning. 

17/21 Avgift på viltlevende marine
ressurser - høringsuttalelse

21/06400-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø gir innspill om at innføringen av avgift på
viltlevende marine ressurser bør utsettes, til det er gjort en vurdering av CO2-avgiftens
påvirkning på de samlede utgiftene for fiskerinæringen. 

18/21 Fylkeskommunale retningslinjer
for fordeling av tilskudd til
viltformål

21/07550-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar fylkeskommunale retningslinjer for
fordeling av tilskudd til viltformål, jf. forslag til retningslinjer i vedlegg 1. 

19/21 Oppdatert søknad om støtte til
regionalt prosjekt på havvind.

20/24450-12 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalget for næring, klima og miljø bevilger ytterligere 420 000 kr til det
regionale havvindprosjektet.
2.Tilskuddet bevilges fra midler avsatt i årsbudsjettet for 2021 til klima- og
energiprosjekter. 

20/21 Reduksjon i kalkingsbevilgningen
over Statsbudsjettet

21/08348-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø mener det er svært uheldig at
kalkingsmidlene er redusert i Statsbudsjettet for 2021.
2.Hovedutvalget ber fylkesordfører om å sende en uttalelse til Klima- og
miljødepartementet med bakgrunn i dette saksfremlegget.
. 

21/21 Bedriftsintern opplæring (BIO) -
ekstraordinære midler 2021

20/17310-4 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Det avsettes 13,95 mill. kroner til bedriftsintern opplæring (BIO-midler) i Agder
2021. Det tas forbehold om endringer i den økonomiske rammen i endelig tildeling
fra Kommunal- og moderniseringsdepartementet. 
2.11 mill. kroner avsettes til bedrifter/virksomheter som direkte rammes av
koronapandemien. Øvre ramme settes til 300 000 kroner pr. søknad. Midlene utlyses
på fylkeskommunens nettsider, samt fylkeskommunens fellesannonser i de to
regionavisene.   
3.2,5 mill. kroner av BIO-midlene avsettes til større bedrifter på Agder med mer
langvarige strukturelle utfordringer som i hovedsak skyldes forhold uavhengig av
koronapandemien.  Bevilginger over 300 000 kroner legges frem til politisk
behandling. 
4.BIO-midlene skal, så langt det er praktisk mulig, ses i sammenheng med virkemidler
avsatt til koronatiltak for næringslivet forvaltet av Innovasjon Norge Agder og
ekstraordinære koronamidler vedtatt av Stortinget til næringsutvikling i kommunene i
Agder. 

22/21 Regionale næringsfond 2021 -
forslag til fordeling - justeringer

21/08118-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Finansiering av de regionale næringsfondene i Agder videreføres i 2021 med
følgende fordeling til det enkelte fondet: 
Setesdal:    700 000 kroner 
Lindesnesfondet:    600 000 kroner
Østregionen:         1 000 000 kroner
Arendal/Froland/Grimstad: 1 200 000 kroner
Birkenes/Iveland/Lillesand:     600 000 kroner
Listerfondet:    900 000 kroner
2.De regionale næringsfondenes rolle og funksjon vil bli vurdert i forbindelse med den
regionale virkemiddelgjennomgangen som legges frem for fylkestinget juni 2021.
Eventuelle endringer skal drøftes med kommunene i forkant. 
3.Endringer i fordeling og innretning innarbeides i fylkeskommunens budsjett for
2022. 

23/21 Søknad fra Senter for innovasjon i
Mandal (SIM) - tilskudd til
konseptutvikling

21/08767-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder fylkeskommune innvilger søknad om 1 million kroner i tilskudd til konsept-
og innholdsutvikling Senter for Innovasjon i Mandal (SIM)
2. Nærmere vilkår for tilsagnet fastsettes av fylkesrådmannen 

4/21 Revisjon av nasjonal forskrift om
jakt- og fangsttider

21/05050-10 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Vurdere å utvide hjort- og rådyrjakten til ut januar.
2. Vurdere å igjen tillate felling av voksen skarv 

7/21 Eventuelt 25.03.2021 -
Hovedutvalg for næring, klima og
miljø

21/01481-6 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Utvalgsleder ber administrasjonen om en sak til neste møte i forbindelse med at
regjeringen har i februar 2021 lagt fram strategien for Matnasjonen Norge. 

2021.05.20 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

24/21 Godkjenning av protokoll fra møte
i hovedutvalg for næring, klima og
miljø 25.03.2021

21/01481-9 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø godkjenner protokoll fra møte 25.03.2021.

30/21 Oppfølging og revidert søknad
knyttet til prosjektet "Piggå du me"

21/07957-9 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalg for næring, klima og miljø avslår revidert søknad fra Sørlandet Resort
Drift AS for prosjektet «Piggå du me». 2. Tidligere bevilgede prosjektmidler på kr 500
000 tilbakeføres tilskuddsordningen «Etablererveiledning og
entreprenørskapskompetanse innen sosialt entreprenørskap». 3. Vi oppfordrer
prosjekteier til å søke på nytt i neste utlysningsrunde, og at NAV Arendals rolle i
tilfelle bli avklart i søknaden. 
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31/21 Regional
virkemiddelgjennnomgang i Agder
- Rapport fra Samfunnsøkonomisk
analyse

20/10252-13 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø - vedtak 1. Hovedutvalget for næring, klima
og miljø tar den fremlagte rapporten fra Samfunnsøkonomisk analyse til orientering.
2. Rapporten fra samfunnsøkonomisk analyse og sluttrapporten fra Invest in Norway
sendes på høring med frist 01.10.2021.3. Fylkeskommunedirektøren arbeider videre
med utviklingsprosjektet Gründer 365 med mål om å etablere en felles digital port for
samtlige virkemidler på Agder. 
4. På bakgrunn av høringsinnspillene og nasjonale prosesser legger 
fylkeskommunedirektøren høsten 2021 frem egen sak knyttet til felles 
førstelinjetjeneste for Agder. 
5. Hovedutvalget for næring, klima og miljø støtter det videre arbeidet med 
etableringen av et EU-nettverk i Agder for mobilisering til økt deltakelse i 
Horisont Europa.
6. Hovedutvalget for næring, klima og miljø tar sluttrapporten fra Invest in Agder 
til orientering.
7. Det avsettes 1 million av tilskuddsordningen «Nye næringer» til videreføring av 
Invest in Agder i 2021. Prosjektmidlene skal dekke en 100 prosent stilling og 
diverse prosjektkostnader. Invest in Agder innarbeides i budsjettet fra 2022. 
8. I forbindelse med høringsrunden inviterer Agder fylkeskommune til workshops 
med relevante bedrifter/klynger. Workshopene holdes med geografisk 
spredning slik at hele Agder dekkes. 
9. Agder fylkeskommunen iverksetter en kartlegging av industriklare tomter i 
regionen i samarbeid med kommunene. Arbeidet sees i sammenheng med 
Invest in Agder.

32/21 Forstudie: Oppfølging av strategi
Matnasjonen Norge

21/11234-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Det utarbeides en forstudie til hvordan Agder kan følge opp den nasjonale
strategien Matnasjonen Norge. Agder fylkeskommune er bestiller av oppdraget etter
mandatet som er definert i saken.2. Representanter fra Statsforvalteren i Agder,
Innovasjon Norge Agder, Blått kompetansesenter Sør og USUS, samt Agder Bondelag
og Bonde- og Småbrukarlagene på Agder vil være sentrale samarbeidspartner og
fungere som referansegruppe. Representanter fra Blått forum og Landbruksforum vil
bli vurdert spilt inn i referansegruppen.3. Forstudiet skal være klart innen utgangen
av 2021 og legges frem for hovedutvalget for næring, klima og miljø med forslag til
en videre langsiktig satsing.4. Agder fylkeskommunen bevilger 500 000 kroner til
forstudie og andre tiltak i 2021. Beløpet dekkes av tidligere inndratte
regionalutviklingsmidler fra Kommunal- og moderniseringsdepartementet. 

33/21 Bedriftsintern opplæring - Nordic
Door AS

21/12292-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder fylkeskommune bevilger 1 mill. kroner til Nordic Door AS til bedriftsintern
opplæring i 2021 i henhold til søknad, prosjektbeskrivelse og kostnadsoversikt. 2.
Bevilgningen dekkes av midler avsatt i fylkeskommunens budsjett til bedriftsintern
opplæring i 2021. 3. Det forutsettes at Innovasjon Norge bidrar med
utviklingskostnader iht. kostnadsoversikt og at opplæringen gjennomføres i tråd
med søknad og prosjektbeskrivelse. 

34/21 Anmodning om økt marint vern i
Raet nasjonalpark

20/23751-9 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalg for næring, klima og miljø støtter Raet nasjonalpark sitt initiativ om å
gjøre en henvendelse til Havforskningsinstituttet om et samlet prosjekt for å se på
mulighetene for økt marint vern i Raet nasjonalpark.2. Det forutsettes at lokale
fiskerlag, interesseorganisasjoner og interessenter som for eksempel Fiskerlaget Sør,
NIVA, Naturvernforbundet, NJFF og liknende involveres i arbeidet, og inviteres til
gjennomføring av prosjektet. 

35/21 Opprettelse av tilskuddsordningen
Bærekraftig blå næring i Agder

20/25826-10 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalg for næring, klima og miljø oppretter tilskuddsordningen Bærekraftig
blå næring i Agder.2. Midler til tilskuddsordningen hentes fra Havbruksfondet. I 2021
er det avsatt 1,7 millioner kroner til tilskuddsordningen.3. Blått kompetansesenter sør
vil administrere tilskuddsordningen. 

36/21 Næringsrettede fylkeskommunale
tilskuddsordninger -innstillinger og
vedtak andre søknadsrunde 2021

21/08360-4 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Søknad fra Risiko Management Agder AS, Arendal om tilskudd på 700 000 kroner
til «Læringsverksted for energi og teknologi» avslås 
2. Søknad fra Weekid AS, Kristiansand om tilskudd på 2,4 millioner kroner over 
tre år, hvorav 675 000 kroner i tilskudd for 2021, til «Lokal kvalitet i hverdagen 
– digital samhandling» avslås.
3. Søknad fra Sørf – Sørnorsk kompetansesenter for musikk, Kristiansand om 
tilskudd på 850 000 kroner i 2021 til prosjektet «EiK – nye næringer og 
attraktive arbeidsplasser innen kunst- og kulturfeltet på Agder» avslås.
4. Søknad fra Global Compact Nettverk Norge, Oslo om tilskudd til «Forprosjekt 
for løsningsplattform for bærekraftig verdiskaping Agder» innvilges med kroner 
679 400.
5. Søknad fra Torvgata 7 Drift AS, Arendal om tilskudd på 435 000 kroner til 
«Utvikling av entreprenørskaps- og bærekraftsfellesskapet Impact Hub Agder»
kan ikke innvilges slik det foreligger p.t. Administrasjonen går i dialog med 
søker for å få avklart spørsmål om regional forankring og rolleavklaringer i det 
regionale virkemiddelapparatet. Forutsatt gode avklaringer i prosjektet, får 
fylkeskommunedirektøren fullmakt til å kunne gi tilsagn til prosjektet på inntil 
435 000 kroner.
6. Søknad fra Kristiansand kommune om tilskudd på 400 000 kroner i 2021, og 
samlet 1,6 millioner kroner over treårsperioden 2021-2023, til 
«Samarbeidsarena – Bedriftsnettverk Digital Handel» innvilges med 400 000 
kroner i prosjektmidler for 2021. Videre støtte for 2022 og 2023 innarbeides i 
budsjett for 2022 og økonomiplan 2022-2025, såfremt prosjektet har 
tilfredsstillende fremdrift.
7. Søknad fra Handelshøyskolen ved Universitetet i Agder om tilskudd på 
300 000 kroner i 2021 til «Idéutvikling – et samarbeid for flere skalerbare 
vekstbedrifter på Agder» innvilges med kroner 300 000.
8. Søknad fra Bærekraft Kristiansand AS om tilskudd på 600 000 kroner til 
«Etablering og utvikling av bærekraft i bygg og anlegg» avslås.
9. Søknad fra GCE Node Services AS, Kristiansand om tilskudd på 800 000
kroner i 2021-2022, hvorav 600 000 kroner i 2021, til fellesprosjekt med Eyde-klyngen
«Leverandørutviklingsprosjekt mot nye forretningsområder» kan ikke 
innvilges slik det foreligger p.t. Administrasjonen går i dialog med søker for å 
sikre forankring, avklaringer og koordinering av satsingen opp mot andre 
utviklingstiltak i klyngene, herunder det pågående regionale 
leverandørutviklingsprosjektet rettet mot havvind. Forutsatt gode avklaringer i 
prosjektet, får fylkeskommunedirektøren fullmakt til å kunne gi tilsagn på inntil 
600 000 kroner til prosjektet i 2021.
10.Hovedutvalget tar til orientering fylkeskommunedirektørens vedtak om tilsagn 
og avslag fattet på fullmakt.

37/21 Høring av Riksantikvarens
klimastrategi for
kulturmiljøforvaltning 2021-2030

21/08995-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Fylkeskommunen gir sin tilslutning til utkast til Riksantikvarens klimastrategi og
mener at denne har gode målsetninger for kulturmiljøforvaltningen på klimafeltet.2.
Det bes om at Riksantikvaren nyttiggjør seg av innspill og merknader som
framkommer i saksutredningen.3. Fylkeskommunen ønsker å få handlingsplanen til
klimastrategien på høring. 

11/21 Tildelingsbrev til Siva og
Innovasjon Norge for 2021

21/07033-4 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget for næring, klima og miljø ber fylkeskommunedirektøren sørge for at
tildelingsbrev og oppdragsbrev til SIVA og Innovasjon Norge blir lagt frem til ordinær
politisk behandling i hovedutvalget før utsendelse. Dette skjer fra og med 2022. 

2021.09.09 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

38/21 Godkjenning av protokoll fra møte
i hovedutvalg for næring, klima og
miljø 20.05.2021

21/01481-12 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø godkjenner protokoll fra møte 20.05.2021.

39/21 Innspill til revisjon av forskrift om
jakt- og fangstider 2022-2028

21/05050-18 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø gir sin støtte til de fleste endringene som
foreslås i ny forskrift om jakt- og fangsttider, men ber Miljødirektoratet vurdere å:

1.gi Statsforvalteren anledning til å godkjenne vårjakt på grågås i Agder 

2.fjerne kravet om at det skal foreligge forvaltningsplan for grågås for at tidligere
jaktstart skal kunne godkjennes

3.gi fylkeskommunen utvidet myndighet til å godkjenne tidligere jaktstart for
kanadagås og stripegås fra 15 til 20 dager før ordinær jaktstart.

I forslaget som gjelder ærfugl, hvor det er satt opp to alternative forslag i høringen,
støtter hovedutvalget for næring, klima og miljø alternativ 1: at jakttid for ærfugl
oppheves i hele landet. Subsidiært, for alternativ 2, foreslår vi at jakttiden oppheves
for tidligere Aust-Agder fylke. 

15/21 Eventuelt 09.09.2021 -
Hovedutvalg for næring, klima og
miljø

21/01481-13 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Utvalgsleder ønsker å få en orientering og komplett oversikt over ladefasilitetene for
fritidsbåter på Agder i et av de fremtidige møtene til hovedutvalget. 

2021.09.30 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

40/21 Godkjenning av protokoll fra møte
i hovedutvalg for næring,klima og
miljø 09.09.2021

21/01481-14 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø godkjenner protokoll fra møte 09.09.2021.

45/21 Næringsrettede fylkeskommunale
tilskuddsordninger -innstillinger og
vedtak tredje søknadsrunde 2021

21/08360-7 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Rammen for tilskuddsordning for utviklingstiltak i nye og etablerte klynger
økesmed 500.000 kroner. Midlene hentes fra tilskuddsordning for mobilisering tilnye
næringer og attraktive arbeidsplasser.2. Hovedutvalget tar til orientering
fylkeskommunedirektørens vedtak fattet påfullmakt. 

46/21 Støtte til Femtidens Havvind fase 2 21/12121-9 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalg for næring, klima og miljø bevilger 1 600 000 kr til
FremtidensHavvind.2. Tilskuddet bevilges fra ansvar 500 300 – tilskuddsordning for
mobilisering tilnye næringer og attraktive arbeidsplasser. 
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16/21 Orientering om status for søknader
om akvakulturkonsesjoner per
september 2021

21/18249-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalget for næring, klima og miljø ønsker å invitere Statsforvalteren, og
andresektormyndigheter til temadag om blå næring for å orientere om
konsesjonsprosessen.Representanter for næringslivet inviteres også. 

2021.11.18 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

47/21 Godkjenning av protokoll fra møte
30.09.2021

21/01481-20 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø godkjenner protokoll fra møte 30.09.2021.

51/21 Næringsrettede fylkeskommunale
tilskuddsordninger - innstiller og
vedtak fjerde søknadsrunde 2021

21/08360-10 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalget tar til orientering fylkeskommunedirektørens vedtak fattet på
fullmakt. 
2.Kroner 270 000 fra tilskuddsordning for utviklingstiltak i nye og etablerte klynger
overføres til tilskuddsordning for mobilisering til nye næringer og attraktive
arbeidsplasser.
3.Hovedutvalget innvilger NHO Agder 1 million kroner i tilskuddsmidler til 1. år av
prosjektet «ScaleUp Nordic». 
Bevilgningen forutsetter endelige avklaringer med NHO og aktuelle
samarbeidspartnere og en administrativ vurdering av søknadens innhold.
4.Hovedutvalget innvilger Stiftelsen Lydløs 500 000 kroner til 1. år av prosjektet
«Lydløs». 
5.Hovedutvalget avslår søknad fra Lister Nyskaping AS på 500 000 kroner i
tilskuddsmidler til «Forprosjekt Lister den smarte regionen».
6.Hovedutvalget avslår søknad fra Remote Norge AS på 550 000 kroner i
tilskuddsmidler til «Agder – verdens beste sted for fjernarbeidere».
7.Søknad fra Sørlandet Resort Drift AS om tilskudd på 740 000 kroner til «Piggå du
me» overføres til tilskuddsordning for bedriftsinterne opplæringstiltak (BIO) og
behandles i separat politisk sak. Søknad avslås under tilskuddsordning for
etablererveiledning og entreprenørskapskompetanse.

52/21 Søknad om midler - Nikkelverk
Hydrogen Forprosjekt 2021

21/18757-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø er positive til initiativet fra Glencore
Nikkelverk om å tilgjengeliggjøre hydrogen for transportsektoren i regionen, og
bevilger 300 000 kroner til søknaden «Nikkelverk Hydrogen Forprosjekt 2021». 

53/21 Kartlegging av konflikter knyttet til
beiteskader fra hjort i Agder

21/20381-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø ønsker å få bedre oversikt over konfliktnivå
knyttet til beiteskader forårsaket av hjort i Agder, og igangsetter et prosjekt med mål
om å kartlegge dette.
2.Hovedutvalget for næring, klima og miljø bevilger 230000 kroner for å igangsette
prosjektet. 

54/21 Bedriftsintern opplæring - høsten
2021

21/20838-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.UMOE Mandal innvilges 1 mill. kroner i BIO-midler for 2021 til planlagt intern
opplæring.                 
   2.Sørlandet Resort Drift AS – Arendal Herregaard innvilges 500 000 kroner i BIO-
midler til prosjekt «Piggå du
me».                                                                                                                                                
   3.Bevilgningene dekkes av midler avsatt i fylkeskommunens budsjett for 2021,
samt ekstraordinære BIO-midler bevilget av Stortinget i 2021 

55/21 Omdisponering av midler fra
havbruksfondet 2020

20/25826-13 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø omdisponerer 520 000 kroner fra
Havbruksfondet 2020, for å styrke årets tilskuddsordning for bærekraftige blå
næringer i Agder. 

56/21 Havbruksfondet 2021 21/18700-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Havbruksfondet 2021 skal benyttes til å styrke tiltak som fremmer bærekraftig
vekst av blå næringer og forvaltning av marine ressurser i tråd med Regionplan
Agder 2030. 

2.Havbruksfondet 2021 fordeles på følgende prosjekter: 

a.Kartlegging av kompetansebehov i næring og forvaltning, samt oppfølgning av
dette (200000). 
b.Tilskuddsordning for bærekraftig blå næring i Agder (535 000). 
c.Medlemskap i fylkeskommunenes akvakultursamarbeid (FAKS) (233000 kroner). 
d.Medlemskap i Maritimt Forum Sør (5000 kroner) 
e.Blått forum (60000 kroner). 
f.Mottak av eierløst marint søppel i fiskemottakene (100000 kroner). 

2022.02.03 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
18.11.2021

22/00019-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø godkjenner protokoll fra møte 18.11.2021.

3/22 Søknader om tilskudd til
hovedprosjekt RFF Agder

Søkerne er informert
om vedtaket i form
av tilskudds- eller
avslagsbrev.
Vedtaket står med
status "under arbeid"
frem til siste del av
tilskuddet er utbetalt
til
tilskuddsmottagerne.

Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Fylkeskommunen er positive til prosjektet «Mobilitet for livet», men ønsker at det
gjøres utbedringer på søknaden slik at den er mer i tråd med vurderingskriteriene. Vi
oppfordrer søker til å søke på nytt, slik at aktøren kan gjøre forbedringer på søknaden
i tråd med fylkeskommunens anbefalinger.

2. Søknad fra Beckmann AS om støtte til prosjektet «Utvikling av en digitalisert
testmetode for ryggsekker», prosjektnummer 332829, innvilges med tilskudd på inntil
1 500 000 kroner.

3. Søknad fra NORCE om støtte til prosjektet «Fornybar kraft som
konkurransefortrinn: Politiske, energiøkonomiske og industrielle rammebetingelser
for omstilling til en grønn vekstregion», prosjektnummer 332695, innvilges med
tilskudd på inntil 4 999 000 kroner. 

5/22 Forespørsel om lederskap for
marine verneområder i Raet
nasjonalpark

20/23751-17 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalg for næring klima og miljø utnevner Mathias Bernander til å lede
styringsgruppen for arbeidet med å utrede marine verneområder i Raet nasjonalpark.

2. Administrasjonen setter av ressurser for å støtte gjennomføring av prosjektet. 
6/22 Tildelingsbrev til SIVA og

Innovasjon Norge for 2022
22/04505-2 Hovedutvalg for næring,

klima og miljø
1.Hovedutvalget for klima, næring og miljø godkjenner oppdragsbrevene til SIVA og
Innovasjon Norge for 2022 

7/22 Regionale næringsfond: Innretning
og fordeling av budsjetterte midler
i 2022

22/04561-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.I fordeling av fylkeskommunale midler til de regionale næringsfondene i Agder
legges det til grunn en fordelingsnøkkel basert på sysselsettingsandel, folketall,
distriktsindeks og flatt tillegg.
2.Finansieringen av de regionale næringsfondene i 2022 blir som følger:
oØstregionen:                        1 100 000 kroner
oArendal/Froland/Grimstad:1 200 000 kroner
oBirkenes/Iveland/Lillesand:650 000 kroner
oSetesdal:                         800 000 kroner
oListerfondet                             1 250 000 kroner
3.Hovedutvalget ber administrasjonen gå i dialog med Kristiansand, Vennesla og
Lindesnes gjennom region Kristiansand om en mulig opprettelse av et regionalt
næringsfond. En eventuell bevilgning kommer tilbake til politisk behandling. 

8/22 Etablering av tilskuddsordning for
innlandsfisk

21/20874-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar etablering av en fylkeskommunal
tilskuddsordning for innlandsfisk med retningslinjer for fordeling, jf. forslag i vedlegg
1. 
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9/22 Agder fylkeskommunes innspill til
jordbruksforhandlingene 2022

21/23176-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø - vedtak 1.Agder fylkeskommune vil legge til
grunn de innspillene, føringene og vurderingene som framkommer i denne saken i
sitt innspill til de sentrale jordbruksforhandlingene i 2022. 
2. Vi vil benytte anledningen til å gjenta noen av våre hovedpunkter fra innspill til
jordbruksoppgjøret for 2021. Disse er høyst relevante også i 2022: 
«Bærekraftig og lønnsomt landbruk i hele landet er viktig for matproduksjon,
beredskap, bosetting, bevaring av kulturlandskapet og lavere utslipp av klimagasser. 
Skal vi nå målene om utslipp er det viktig vi sikrer gode vilkår for norske bønder til å
drive på en miljømessig og klimamessig god måte. 
Landbruket er en viktig næring i Agder og kjennetegnes av relativt små bruk og teiger,
til forskjell fra de større gårdene på Østlandet. Det er viktig at det tas hensyn til
viktigheten av å bevare et mangfold i denne næringen. 
Satse på overgang til bruk av husdyrraser og produksjon av fór som gir lavere utslipp
av klimagass. Sikre tilstrekkelige ressurser til Mattilsynet og veterinærtjenester for å
ivareta god dyrevelferd. 
Prioritering av investeringsmidler til frukt- grønt og veksthusnæringene må fortsette. I
tillegg bør tilskudd til driftsbygninger opptil 30 kyr, som gjør det økonomisk forsvarlig
med ombygging til løsdrift, prioriteres.»

3. KONKRETE INNSPILL TIL ÅRETS JORDBRUKSOPPGJØR.

a)Inntektene i landbruket må opp og løftes opp på samme nivå som resten av
samfunnet. Det er helt nødvendig å snu dagens utvikling for å skape ny giv i
næringa. Tilgang til et nasjonalt marked for norske jordbruksprodukter er avgjørende
for et bærekraftig jordbruk. 
Agder fylkeskommune mener at dette må innebære at minst en fjerdedel av
inntektsgapet må tettes i oppgjøret 2022, og det må lages en forpliktende
opptrappingsplan for tetting av inntektsgapet i løpet av stortingsperioden. 

b)Økte investeringsmidler (IBU) er svært viktig for å gjøre nødvendige investeringer
lønnsomme. Det er stort etterslep på investeringer i landbruket og det er nødvendig
med en solid økning i IBU-midlene for å møte behovene i næringa. I Agder er det
hovedsakelig behov for IBU-midler til: ▪ Ombygging fra båsfjøs til løsdriftsfjøs for
storfe. Kravet om løsdrift innen 2034 medfører stort investeringsbehov. Skal Agder
kunne nytte sine spredte jordressurser må investeringstilskudd gi små og
mellomstore bruk lønnsomhet. 

c)Avsette midler til Lager- og fellesanlegg for frukt og grøntproduksjon.
Investeringstiltak kan forlenge norsk sesong.

d)Økt støtte til klima- og miljøtiltak. Klima er en av de store utfordringene for norsk
landbruk på noe lengre sikt. Klimaet endres – og de som driver landbruksproduksjon
er de første som får merke det. Landbruket har inngått en klima-avtale med staten og
på bakgrunn av dette utarbeidet en klimaplan som beskriver hvordan
klimaforpliktelsene skal oppfylles. 
Ordningen Regionalt Miljøtilskudd i jordbruket (RMP) er underfinansiert og
kompenserer ikke i tilstrekkelig grad for driftsmessige ulemper og inntektstap. Økte
bevilgninger til RMP og drenering, sammen med muligheter til å søke midler til
klimatiltak gjennom BIONOVA (som skal etableres høsten 2022) er avgjørende for
gjennomføring av klimatiltak, uten at kostnadene er til hinder for gjennomføring.

e)Velferdsordningene i landbruket må styrkes. Disse er svært viktige for rekrutteringa
til landbruket og for at etablerte bønder skal fortsette i næringa. Derfor må
foreldrepermisjonsrettighetene styrkes, sykeavløsningstilskuddet må ikke lenger
avkortes mot sykepenger fra annet arbeid utenfor gården. Maksbeløpet for avløsning
til ferie og fritid knyttes opp til grunnbeløpet i folketrygden, G, og reguleres i takt med
kostnadsøkningen. Tilsvarende bør dagsatsen for sykeavløsning også knyttes opp til
grunnbeløpet i folketrygden. 

f)Andel melkekvote – tilbakeføring til Agder. Ved utkjøp av melkekvoter i 2020 kom
Agder svært dårlig ut. Den tildelte utkjøpskvoten på 1.256.136 liter ble overoppfylt
med ca. 40% og endte på 1.727.304 liter. Med dette mistet Agder en varig kvote på
471.168 liter. (Dette tilsvarer to, tre melkebruk i Agder og en førstehåndsverdi på i
størrelsesorden 2,6 mill. kr. årlig) Denne kvoten må tilbakeføres til produsenter i
Agder ved første mulige omsetningsrunde, til statlig pris. 

g)Inn på tunet (IPT) Over flere år er det bevilget penger til utvikling av IPT over
jordbruksavtalen. I dag er det ca. 24 tilbydere, spredt over hele Agder.
Gjennomgående utfordringer er langsiktighet og forutsigbarhet i avtaler med
oppdragsgiver (kommune, skoler, NAV m.fl.). Agder fylkeskommune ber derfor om at
IPT-satsingen videreføres. 

h)«Kompetansenettverket for lokalmat» har fått sine bevilgninger redusert. I en tid
hvor lokalmat øker i etterspørsel og verdiskaping, er Kompetansenettverkets tilbud til
produsenter og bedrifter av stor betydning. Nettverket bør derfor styrkes i 2022.

Selv om Agder sin andel av matproduksjon nasjonalt sett er liten, er den viktig for å
sikre den totale matsikkerhet og forsyning for landet. Det jobbes også aktivt regionalt
med å følge opp den nasjonale matstrategien gjennom vår egen satsing, Matregion
Agder.  I tillegg er landbruk og dyr på beite i hele Agder verdifullt for kulturlandskap
og opplevelser som gir verdier ut over de rent økonomiske. Det er viktige bidrag for å
opprettholde aktive distrikter og for å øke regionens attraktivitet.

10/22 Arbeid med sirkulær økonomi i
Agder fylkeskommune

22/00359-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vil stimulere til sirkulær økonomi            i
Agder gjennom en egen regional satsning kalt Agder symbiose. 
2. Det avsettes en ramme på 1 million kroner til Agder symbiose for 2022, og midlene
hentes 
med 500 000 kroner fra avdeling virkemidler og entreprenørskap (500300) og 500
000 kroner fra avdeling bærekraftig utvikling (600100). 

3. Agder fylkeskommunes satsning på Agder symbiose har følgende mål:
a)Gjennomføre en inspirasjons-/kunnskapssamling i hver av de fire regionene i Agder
om sirkulære økonomiske muligheter.
b)Styrke regional gjennomføringskraft innen sirkulær økonomi gjennom å
understøtte forprosjekter, mulighetsstudier og utredinger som utløser større
utviklingsprosjekter.
c)Øke oppmerksomheten og kunnskapen om sirkulær økonomi i Agder gjennom
bevisst informasjonsarbeid ved å vise til konkrete eksempler på prosjekter og
bedrifter.
d)Øke regionens bosteds- og næringsattraktivitet gjennom å sette Agder på kartet
som en region med flere vellykkede utviklingsprosjekter innen sirkulærøkonomiske
løsninger.

4. Midlene fra Agder fylkeskommune skal i hovedsak brukes til prosjekter/satsinger
etter følgende prinsipper:

a)Skal skje i samarbeid med andre regionale aktører.
b)Skal gå til FoUI forprosjekter, mulighetsstudier, utredninger, kunnskapsdeling og
prosjekt.
c)Skal være utløsende for å få i gang ulike utviklingsprosjekter, og eventuelt
utløsende for tilgang til ytterligere midler.

3/22 22/00019-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Representanten Nils Harald Rennestraum Ap tok opp temaet om havvind iRogaland.
Administrasjonen inviterer fremtidens havvind til neste møte. 

Representanten Hannah Dybesland H, ønsker en sak om mandatet i Blått forum, det
er behov for nestleder i forumet.Utvalgsleder ønsker en sak om mandatet til
landbruksforum, mulig utvidelse?Utvalgsleder ønsker en sak om lokalmat i offentlig
regi. 
Saken må følges opp av 2 områder, begge punktene planlegges løst i 2024.

2022.04.07 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

14/22 Driftsstøtte Etablerersenteret i
Vest-Agder (EVA) 2022

22/09794-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Etablerersenteret Vest-Agder (EVA senteret) tildeles 500 000 kroner til
etablererveiledning og gründerkurs i tråd med søknad for første halvår 2022. 2.For å
sikre drift av førstelinjetjenester gjennom EVA-senteret frem til nytt felles
etablerersenter for Agder er etablert, gis fylkeskommunedirektøren fullmakt til å
tildele inntil 500 000 kroner til drift av tilsvarende tjenester for 2. halvår
2022.3.Tilskuddet bevilges fra ansvar 500300 – mobilisering og kompetansetiltak
for gründere. 

15/22 Fordeling av midler til
utviklingstiltak i etablerte klynger
2022

22/04561-13 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar følgende fordeling av
klyngeutviklingsmidler for 2022:•GCE NODE: 2,25 millioner kroner•NCE Eyde: 2,1
millioner kroner•Norwegian Smart Care Cluster: 700 000 kroner•Digin: 900 000
kroner•STN+: 850 000 kronerTilskuddene finansieres over ansvar 500 300, post for
utviklingstiltak i etablerte klynger.2.Hovedutvalget vedtar at reiselivsklyngen Visit
Sørlandet AS får tilsagn om 2,5 millioner kroner i klyngeutviklingsmidler for 2022.
Tilskuddet finansieres over ansvar 500 300, post for reiseliv – bærekraftige
opplevelsessatsinger.3.De fylkeskommunale tilskuddene til klyngeutvikling skal bidra
til utviklingsprosjekter, kompetanseutvikling og nettverksaktiviteter i klyngene, og
finansierer ikke løpende drift. Øvrige vilkår utformes i egne tilsagnsbrev. 
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18/22 Reiseliv, bærekraftig
opplevelsesnæringer (fjell- og
heidestinasjoner)

22/09096-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

-Hovedutvalget for næring, klima og miljø vedtar etablering av tilskuddsordningen
«Agders fjell- og heidestinasjoner», og at tildeling skjer ut i fra de generelle
retningslinjene for næringsrettede fylkeskommunale tilskuddsordninger over ansvar
500300, samt konkrete retningslinjer skissert i dette saksfremlegget. 

19/22 Utbetaling av ekstra tilskudd til
Arendal lufthavn Gullknapp

22/09253-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Det utbetales 1 mill. kroner som ekstra støtte til Arendal lufthavn Gullknapp, i tråd
med budsjett vedtatt av fylkestingets sak 73/21. 

2022.05.23. Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

22/22 Tilskuddsordning for oppfølging
av igangsatte
næringsutviklingsprosjekter -
fordeling av midler for 2022

22/04561-18 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder XR AS får et tilskudd på 750 000 kroner for 2022 til delfinansiering av år 2 av
prosjektet «Agder XR – et kompetansenettverk for XR-teknologi». Agder
fylkes¬kommune har intensjon om å støtte opp om satsingen også i dens tredje og
siste prosjektår i 2023, forutsatt tilstrekkelig framdrift i prosjektet og disponible
budsjett- og tilskuddsmidler. 
2.Avigo Kommunale Tjenester AS får et tilskudd for 2022 på 640 000 kroner til
delfinansiering av år 2/siste år av prosjektet «Bruk av utvidet kommunal egenregi
som løsning for arbeidsinkludering». 

3.Søknad fra CoWorx Hovden AS om tilskudd på 400 000 kroner for 2022 til
«CoWorx Hovden» er mangelfull og må avvises. Fylkes¬kommune¬direktøren går i
dialog med søker om revidert søknad for 2022.

4.GCE NODE Service AS får et tilskudd på 200 000 kroner for 2022 til delfinansiering
av år 2/siste år av prosjektet «Leverandørutviklingsprosjekt mot nye
forretnings¬områder – fellesprosjekt GCE Node og Eyde»

5.Grimstad kommune får et tilskudd på 450 000 kroner for 2022 til delfinansiering av
år 2 av prosjektet «Blå vekst. Sjøørret som driver for nye næringer og attraktive
kystarbeidsplasser i hele Agder.» Agder fylkeskommune har intensjon om å støtte
opp om satsingen også i de videre prosjektårene i 2023 og 2024, forutsatt
tilstrekkelig framdrift i prosjektet og disponible budsjett- og tilskuddsmidler.

6.Hovedutvalget tar til orientering fylkeskommunedirektørens vedtak fattet på
fullmakt.

26/22 Prosjekt Matregion Agder 22/12613-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Med utgangspunkt i fremlagt forstudie «Matregionen Agder» og den nasjonale
strategien «Matnasjonen Norge» igangsettes prosjektet «Matregion Agder 2022 –
2025» med oppstart i mai 2022. 
2.Det opprettes en styringsgruppe hvor interessenter og aktører som har utarbeidet
forstudiet inviteres med i det videre arbeidet. Prosjektet ledes av Agder
fylkeskommune. 

3.Første budsjettår dekkes over ansvar 500 300, virkemidler og entreprenørskap og
belastes vedtatte budsjettramme for 2022. Videre prosjektfinansiering for 2. og 3.
prosjektår innarbeides i Økonomiplan og budsjett for kommende perioder.

27/22 Prosjekt Marin Grunnkartlegging -
deltagelse fra Agder

22/11864-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune støtter arbeidet med prosjektet «Marine grunnkart i
kystsonen». Dette er en detaljert kartlegging av ressurser og miljøfaktorer i
kystområdene i hele Norge. Agder fylkeskommune ønsker å bli en del av prosjektet.
2.Hovedutvalg for næring, klima og miljø ber staten gå inn med finansiering av 90
prosent av kostnaden knyttet til gjennomføringen av prosjektet. Dette kan gjøres
gjennom bruk av midler fra statens andel av Havbruksfondet.

3.Agder fylkeskommune vil samarbeide med aktuelle kommuner for å realisere
finansieringen av lokal egenandel knyttet til gjennomføringen.

4.Ny sak legges frem til behandling når nasjonalt program og finansieringsmodell
for marine grunnkart er avklart.

28/22 Vedtak av forskrift om utvidet
jakttid for kanadagås og stripegås
i perioden 2022–2028, Agder

22/11669-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Med hjemmel i forskrift 25. januar 2017 nr. 106 om jakt- og fangsttider samt sanking
av egg og dun for jaktsesongene fra 1. april 2017 til og med 31. mars 2022 § 3. nr. 2
bokstav b, jf. lov 29. mai 1981 nr. 38 om jakt og fangst av vilt (Viltloven) § 9, vedtar
hovedutvalg for næring, klima og miljø ny forskrift om utvidet jakttid for kanadagås
og stripegås for perioden 2022-2028 i Agder. 

21/20278-9 Oppfølging av prosjektet Scaleup
Nordic

29/22 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalget omdisponerer 1 million kroner avsatt til prosjektet «ScaleUp Nordic»
til en felles regional skaleringssatsing. 
2.Fylkeskommunedirektøren får i oppgave å gå i dialog med søker og det øvrige
regionale partnerskapet for å etablere en strategisk samhandlingsplattform for en
slik satsing i regionen.

3.En felles satsing bør ta sikte på å innrette seg slik at man vil kunne utløse
nasjonale midler, dersom det blir bevilget midler over statsbudsjettet til den foreslåtte
skaleringsmodulen i de nye SIVA inkubasjonsprogrammene.

7/22 Eventuelt 23.05.2022 -
Hovedutvalg for næring, klima og
miljø

22/00019-10 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hydrogensatsing - fremtidens drivstoff.Representanten Nils Harald Rennestraum
(Ap) ønsker tema rundt dette 

2022.09.01. Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

31/22 Nasjonalt villakssenter - søknad
om partnerskapsavtale

22/06206-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Saken utsettes til neste møte i hovedutvalget. Det bes i den forbindelse om mer
informasjon om rammer for samarbeidet og økonomiske rammer for senteret. 

32/22 Tilskudd til kommunale
fiskerihavnetiltak - Anabeløy og
Kirkøy - Flekkefjord kommune

22/07056-5 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalg for næring, klima og miljø gir tilskudd på 1 840 000 kroner til
omsøkte tiltak knyttet til utbedringer i fiskerihavnene Kirkøy og Andabeløy i
Flekkefjord kommune

2. Tildelingen forutsetter minst 50 prosent finansiering fra kommunen

3. 660 000 kroner omdisponeres som tilskudd til fiskerinæringen i Agder.
Hovedutvalg for næring, klima og miljø ber administrasjonen komme tilbake med
formål som kommer fiskerinæringen til gode. 

8/22 Eventuelt 22/00019-3 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Det bes om en orientering eller sak på neste møte om hvordan fylkeskommunen
jobber med å implementere arealregnskap i Agder, status på nåværende tidspunkt
for dette arbeidet, og en presentasjon av fremdriftsplan for hvordan arealregnskap er
tenkt implementert, brukt og utviklet fremover. 
Gjerne sett opp mot at de nå foreligger kommuneplaner med arealdeler som foreslår
svært store arealbeslag som vil påvirke fremtidig arealbruk i lengre tid fremover

2022.09.29. Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

34/22 Hvordan kan Agder styrke
produksjon av solenergi?

20/07501-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Fylkeskommunen skal alltid vurdere montering av solceller på nybygg og ved
utskiftinger av tak og sørvendte fasader. I forbindelse med arbeidet med budsjett og
økonomiplan for 2023-2025 legges det fram et forslag til investeringer knyttet til
energieffektivisering, som også omfatter investeringer i solenergianlegg.

2. Undervisning om solenergi i videregående skoler bør vektlegges, blant annet ved å
tilrettelegge for erfaringsdeling og god informasjonsflyt om eksisterende
undervisningsopplegg mellom skolene. I årsbudsjett for 2023 skal det vurderes om
kompetanseøkning om solenergi innen relevante fag i videregående skole bør
fremkomme, for å stimulere til og øke interesse for utdanning innen emnet.

3. Hovedutvalg for næring, klima og miljø oppfordrer til at nye solenergianlegg
legges på eksisterende tak og grå flater. 

2022.11.17. Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

42/22 Partnerskapsavtale mellom
Nasjonalt villakssenter og Agder
fylkeskommune

22/06206-6 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar at Agder fylkeskommune inngår
samarbeidsavtale med Nasjonalt villakssenter for perioden 2023 til og med 2025.
2.Agder fylkeskommune bevilger et tilskudd på til sammen 900 000 kroner til
Nasjonalt villakssenter over tre år.
3.Tilskuddet finansieres gjennom inntekter fra Havbruksfondet.4.Avtalen må endelig
utformes og undertegnes av begge parter før utbetaling av tilskudd.
Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å utforme endelig avtale med Nasjonalt
villakssenter. 

43/22 Grunnrenteskatt på havbruk -
Høring

22/19673-2 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalget støtter innføring av grunnrente med visse endringer, og at
kommunene/fylkeskommunene tildeles 70 prosent av inntektene fra den nye skatten.
2.Det bunnfradraget som foreslås for ordningen vil slå skjevt for mindre bedrifter
med lokalt eierskap langs kysten. Dette fordi bunnfradraget er basert på selskapenes
totale MTB (maksimalt tillatt biomasse) og ikke på produksjon per år. Hovedutvalget
vil derfor anbefale at bunnfradraget i ordningen settes høyere enn forslaget i
høringen som er på 4000-5000 tonn.
3.Hovedutvalget er kritisk til at grunnrente kobles til normpris, og ikke opp mot
faktisk fastpris, samt at investeringer på land ikke kommer til fratrekk. Grunnrente for
havbruk må innrettes på en bedre måte som legger til rette for mer bearbeiding av
fisken på land og større verdiskaping lokalt. 

44/22 Omdisponering av tilskuddsmidler
til Innakva Lab AS

21/15084-19 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalget godkjenner søknad fra Innakva Lab AS om omdisponering av
tilskuddsmidler for å etablere akvalab. Prosjekteier kan benytte tilskuddsmidlene til
etablering og utvikling av akvalab på Hausvik, i tråd med søknad.
2.Agder fylkeskommune understreker viktigheten av at Innakva Lab AS raskt får på
plass forretningsplan, finansieringsplan og samarbeidsavtaler som sikrer en
levedyktig satsing når tjenestetilbudet skal være operativt. 
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45/22 Disponering av midler avsatt til
klima og energi: energiportal og
klima-, energi- og miljøplaner

22/21020-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø oppretter støtteordningen «Klima-, energi-
og miljøplaner i Agder», og avsetter 1 mill. kroner til formålet.
2.Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å tildele midlene, og legger frem en
orienteringssak for hovedutvalget etter tildeling .Hovedutvalg for næring, klima og
miljø bevilger 931 120 kroner til kjøp av ettårig lisens for Energiportalen for
kommunene i Agder 

48/22 Resterende tilskuddsmidler -
Fiskerihavner i Agder

22/07056-9 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Resterende midler til fiskerihavnetiltak i Agder, 660 000 kroner, disponeres etter
innspill fra Fiskarlaget Sør.
2.Punkt 1 i dette innspillet «Landstrøm til liggekaier i Agder» og punkt 3 «Avtale om
innkjøp av rådgivningstjeneste for energioptimalisering og finansieringsplan av
drivstoffbesparende investeringer for fiskefartøy i Agder» prioriteres.
3.Administrasjonen gis i oppdrag å klargjøre kostnader og samlet finansiering for de
to prosjektene.
4.Det tas sikte på at sak med forslag til endelig behandling av tiltakene legges fram
på hovedutvalgets første møte i 2023. 

2023.01.19. Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

2/23 Videreutvikling av
Næringsalliansen i Agder for å
styrke regionalt næringsliv

23/04413-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder fylkeskommune bevilger 500 000 kroner til Næringsalliansen i Agder
v/Næringsforeningen i kristiansandsregionen. 
2. Tilskuddet belastes tidligere inndratte regionalutviklingsmidler fra Kommunal- og
distriktsdepartementet.
3. Tilsvarende bevilgning for 2024 innarbeides i fylkeskommunens økonomiplan og
budsjett for 2024

3/23 Fordeling av midler til regionale
næringsfond i Agder i 2023

23/00078-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.I fordeling av fylkeskommunale midler til regionale næringsfond i Agder i 2023
legges det til grunn samme fordelingsnøkkel som i fjor. 
2.Finansieringen av de regionale næringsfondene i 2023 blir som følger:
•Østregionen                        1 100 000kroner
•Arendal/Froland/Grimstad1 200 000kroner
•Birkenes/Iveland/Lillesand 650 000  kroner
•Setesdal                                 800 000         kroner
•Listerfondet                        1 250 000kroner

3. Det bes om en sak innen 1 tertial skal behandles politisk angående etablering av
regionalt næringsfond i de tre kommunene som idag ikke er med i ordningen, dvs
Kristiansand, Lindesnes og Vennesla.

4/23 Havbruksfondet 2022 -
disponering

22/22839-4 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar å disponere 1 213 000 kroner fra
Havbruksfondet 2022 som følger i 2023: 1. Medlemskap i fylkeskommunenes
akvakultursamarbeid: 233 000 kroner. 
Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar å disponere 1 213 000 kroner fra
Havbruksfondet 2022 som følger i 2023: 

1. Medlemskap i fylkeskommunenes akvakultursamarbeid: 233 000 kroner.

2. Medlemskap i Maritimt forum sør: 5000 kroner. 

3. Aktiviteter i Blått forum: 100 000 kroner.

4. Medlemskap i KS sitt bærekraftsnettverk: 75 000 kroner. 

5. Partnerskapsavtale med Nasjonalt Villakssenter: 300 000 kroner. 

6. Økt marint vern gjennom prosjekt knyttet til Raet Nasjonalpark: 500 000 kroner. 

7. Resterende 2 248 000 kroner er udisponert i påvente av strategiprosessen knyttet
til videreføring av Blått kompetansesenter sør. Det legges frem en ny sak for
hovedutvalget med forslag til disponering av disse midlene i august 2023.

5/23 Tildelingsbrev Innovasjon Norge
Agder og SIVA for 2023

23/04193-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Hovedutvalget for klima, næring og miljø godkjenner oppdragsbrevene
til  Innovasjon Norge Agder og SIVA for 2023. 

6/23 Søknader om hovedprosjektstøtte
2022 - RFF Agder

20/09682-56 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Søknad fra ELEFCO AS om støtte til prosjektet «Ny teknologi i Agder omvandler
plastavfall til ny energi», prosjektnummer 341170, innvilges med tilskudd på inntil 2
499 000 kroner. 
1.Søknad fra ELEFCO AS om støtte til prosjektet «Ny teknologi i Agder omvandler
plastavfall til ny energi», prosjektnummer 341170, innvilges med tilskudd på inntil 2
499 000 kroner. 

2.Søknad fra BIRKENES KOMMUNE om støtte til prosjektet «Helse-fremmende
skolemiljø og skolenærværs-arbeid», prosjektnummer 341173, innvilges med tilskudd
på inntil 2 500 000 kroner.

3.Søknad fra UNIVERSITETET I AGDER om støtte til prosjektet «Statistikkportal –
Agder: Analyse, Forskning og Tilgjengeliggjøring av registerdata for å bedre levekår
på Agder (SAAFT)», prosjektnummer 341220, avslås. 

4.Søknad fra UNIVERSITETET I AGDER om støtte til prosjektet «Development of a
recyclable and reliable floating solar photovoltaic system for green Agder
(FPV4Agder)», prosjektnummer 341287, avslås. 

5.Søknad fra MORROW TECHNOLOGIES AS om støtte til prosjektet «Agder Battery
Design - Framework for the efficient Development of use-case
specific Battery Designs via digital Battery Twins», prosjektnummer 341348, innvilges
med tilskudd på inntil 2 489 000 kroner.

6.Søknad fra NORCE NORWEGIAN RESEARCH CENTRE AS om støtte til prosjektet
«ISORTx: Spectral imaging-based machine vision for intelligent automated sorting
and disassembly of textile waste», prosjektnummer 341372, innvilges med tilskudd
på inntil 4 995 000 kroner.

7.Søknad fra UNIVERSITETET I AGDER om støtte til prosjektet «Blå Ressurser Agder»,
prosjektnummer 341375, avslås. 

8.Søknad fra KRISTIANSAND KOMMUNE om støtte til prosjektet
«Inkluderingspartnerskap», prosjektnummer 341403, innvilges med tilskudd på inntil
2 500 000 kroner.

9.Søknad fra UNIVERSITETET I AGDER om støtte til prosjektet «Veien Tilbake –
kunnskap om tilrettelagte studier for personer i utenforskap.», prosjektnummer
341407, avslås. 

10.Søknad fra ORIPATCH AS om støtte til prosjektet «Development of a novel oral
patch with sustainable components for pain relief», prosjektnummer 341433,
innvilges med tilskudd på inntil 1 750 000 kroner.

11.Søknad fra AANESLAND TREINDUSTRI AS om støtte til prosjektet «PilotBOPL -
Sirkulær og kostnadseffektiv løsning for utskiftbar dyp fasade med integrerte
tekniske føringer og våtrom», prosjektnummer 341446, avslås. 

12.Søknad fra SØRLANDETS KUNSTMUSEUM/ Kunstsilo om støtte til prosjektet
«Kunstig intelligens og realtime teknologi i bruk i utvikling av digitale verktøy, for
produksjon og presentasjon av digital kunstformidling.», prosjektnummer 341455,
avslås.

7/23 Kartlegging og vurdering av
viltpassasjer og viltgjerder langs E-
39 og E-18

22/23125-8 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø bevilger 259 000 kroner fra fylkeskommunalt
viltfond til arbeid med kartlegging og vurdering av viltpassasjer og viltgjerder langs
E-39 og E-18. 

Orienteringssak
2/23

Uttalelse til forslag om regulering
av jakt på kystsel for 2023

22/22492-4 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for næring, klima og miljø støtter den administrative uttalelsen fra
Agder fylkeskommune i saken om regulering av jakt på kystsel i 2023. 
Dette er en sak som har stor interesse blant befolkningen i Agder, og det er et
betydelig engasjement rundt spørsmål knytta til forholdet mellom fiske og sel. 

Vi vil derfor understreke administrasjonens kommentar om kort høringsfrist. Dersom
det skal være mulig med en forsvarlig politisk behandling, må det gis betydelig bedre
tid enn det som var tilfelle i 2022. Vi ber derfor om at dette blir hensyntatt ved neste
behandling.

2023.03.30. Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

9/23 Handlingsplan Regionale
forskningsfond Agder 2022-2024

20/09682 1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar at handlingsplan for Regionale
forskningsfond Agder forlenges ut 2024.2.Revidert handlingsplan Regionale
Forskningsfond Agder 2022-2024 vedtas 
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10/23 Resterende tilskuddsmidler til
Fiskerihavner i Agder - oppfølging
av sak nr. 48/22

22/07056 Hovedutvalg for næring, klima og miljø tildeler 660 000 kroner til tiltak foreslått av
Fiskarlaget Sør: 
Hovedutvalg for næring, klima og miljø - vedtak
Hovedutvalg for næring, klima og miljø tildeler 660 000 kroner til tiltak foreslått av
Fiskarlaget Sør: 

1.Det bevilges inntil 300 000 kroner som tilskudd til etablering av landstrøm i
fiskerihavnen Geiderøya på Flekkerøy i Kristiansand. 
2.Det bevilges inntil 270 000 kroner som tilskudd til installasjon av kaikran i Mandal.
3.Resterende beløp, minimum 90 000 kroner, bevilges som tilskudd til innkjøp av
rådgivningstjeneste for energioptimalisering og drivstoffbesparende investeringer for
fiskefartøy i Agder. 
4.Tilskuddene utbetales etterskuddsvis når tiltaket er gjennomført, til Fiskarlaget Sør
eller til et av deres lokallag.

11/23 Havbruksfondet 2022 -
disponering 2

23/09798 1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar å tildele Besøkssenter Raet
nasjonalpark 243 000 kroner per år i tre år (totalt 729 000 kroner) fra
Havbruksfondet 2022. 
2.Bruk av resterende midler fra Havbruksfondet 2022 vedtas når Blått notat 2.0 og ny
strategi for Blått Kompetansesenter Sør foreligger.

12/23 Disponering av midler til klima- og
energiprosjekter i 2023

23/09549 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø vedtar følgende disponering av midler
avsatt til klima- og energiprosjekter i årsbudsjettet for 2023: 
a.Oppfølging av kommunesatsingen på klima (Energiportalen, klima- og
energiplaner, konsulentbistand klimasats), 1 mill. kroner. 
b.Agder symbiose – sirkulærøkonomi på Agder, 500 000 kroner.
c.Støtte til eksterne klima- og energiarrangementer i Agder, 300 000 kroner.
d.Arrangementer, kompetanseheving og oppfølging av arbeidet med Electric Region
Agder (ERA), ERA-modellen, klimabudsjett, regionalpolitisk industrigruppe, havvind,
CCS, #vårtagder og Arendalsuka, 400 000 kroner. 
e.Udisponert ramme, 200 000 kroner.

13/23 Høringsuttalelse til
Energikommisjonen - Mer av alt -
raskere

23/06291 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø i Agder fylkeskommune støtter
hovedkonklusjonene i rapporten Mer av alt – raskere. 
2.Hovedutvalg for næring, klima og miljø i Agder fylkeskommune er opptatt av at alle
nye tiltak ikke må gå på bekostning av en langsiktig bærekraftig naturforvaltning. 
3.Hovedutvalg for næring, klima og miljø i Agder fylkeskommune mener særlig
følgende må prioriteres spesielt:
a.Raskt utarbeide gode og tilstrekkelige nasjonale rammevilkår for mer fleksibel og
effektiv energibruk.
b.Økt satsing på et godt og tilstrekkelige kraftnett på alle nivåer, og i hele landet.
c.Utforme nødvendige langsiktige rammevilkår for etablering av økt lagring,
pumpekraftverk og økt effekt i eksiterende vannkraftverk. 
d.Tildeling og bygging av 6,0 GW vindkraft på Sørlige Nordsjø II.
e.Regjeringen må aktivt bidra i å tilrettelegg for nye industriareal i Norge.
f.Norge må aktivt fremme sine kraftinteresser og aktivt delta i debatten i Europa der
de nye reglene for markedsdesign og handel utvikles og endres.
g.Legge aktivt til rette for at det kommer fram egne avtaler for å sikre at den
kraftforedlende industrien i Norge har tilgang til langsiktige og konkurransedyktige
energipriser.

14/23 Regionale næringsfond i Agder 23/00078 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalg for næring, klima og miljø tar saken til orientering. 

15/23 Tilskuddsordning for regionale
næringsutviklingsprosjekter -
fordeling av midler for 2023

23/09594 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1. Agder XR får tilsagn på 750 000 kr for 2023 til delfinansiering av år tre av
prosjektet «Videreutvikling av kompetansenettverket Agder XR» 
2.Grimstad kommune får tilsagn på 450 000 kr for 2023 til delfinansiering av år tre
av prosjektet «Blå vekst. Sjøørret som driver for nye næringer og attraktive
kystarbeidsplasser i Agder»
3.Lydløs får tilsagn på 500 000 kr for 2023 til delfinansiering av år to av prosjektet
«Fremtidens båtliv skal bli utslippsfritt»
4.Syrtveit næringsområde AS får avslag på søknad om 1 million kr i tilskudd til
«Utviklingsprosjekt Syrtveit Næringsområde AS»
5.Pågang næringshage AS får tilsagn på kr. 250.000 til prosjektet «Bleka som
kulturell merkevare i Bygland og i Setesdal»
6.Sinpro AS får avslag på søknad om 575 000 kr til prosjektet «Revitalisering av
industriområde med opplevelses- og testsenter»
7.iRikNatur AS får avslag på søknad om 500 000 kr til prosjektet «Levende Lista»
8.Inn på tunet Sør får avslag på søknad om 680 500 kr til prosjektet «Utvikling av
skoletilbudet hos gårdene i Inn på tunet Sør»
9.Innakva bedriftsklynge får tilsagn på 750 000 kr til delfinansiering av
klyngeutviklingstiltak i Innakva klynge i 2023
10.Sinpro AS får avslag på søknad om 300 000 kr til prosjektet «Teknologisk HUB»
11.Sørlandets matfestival event AS får tilsagn på kr. 200.000 til Sørlandets
matfestival 2023.
12.Hovedutvalget tar til orientering fylkeskommunedirektørens vedtak fattet på
fullmakt

16/23 Ungskogpleieprosjekt 2023 – 2025
-Et mobiliseringsløft for et mer
bærekraftig skogbruk på Agder

23/08020 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Agder fylkeskommune bevilger 350 000 kr i 2023 til et 3-årige
mobiliseringsprosjekt; Ungskogpleieprosjekt 2023 – 2025. Agder fylkeskommune er
innstilt på å støtte prosjektet i 2024 og 2025, forutsatt tilgjengelig midler og at
prosjektet utvikler seg i tråd med forutsetningene. 
2.Bevilgningen dekkes av udisponerte KDD-midler (Kommunal- og
distriktsdepartementet).

17/23 Fordeling av midler til
utviklingstiltak i etablerte klynger
2023

23/09549 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Hovedutvalget for næring, klima og miljø vedtar følgende fordeling av
klyngeutviklingsmidler for 2023 •GCE NODE: 2,45 millioner kroner•NCE Eyde: 2,4
millioner kroner •Norwegian Smart Care Cluster: 700 000 kroner •Digin: 1 millioner
kroner•STN+: 450 000 kroner Tilskuddene finansieres over ansvar 500 300, post for
utviklingstiltak i klynger og bedriftsnettverk. 
2.De fylkeskommunale tilskuddene til klyngeutvikling skal bidra til
utviklingsprosjekter, kompetanseutvikling og nettverksaktiviteter i klyngene, og
finansierer ikke løpende drift. Øvrige vilkår utformes i egne tilsagnsbrev.

18/23 Lokal mat på fylkeskommunens
bord

23/09735 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

1.Mat som serveres i kantiner og på møter og arrangementer i regi av Agder
fylkeskommune skal ha en tydelig tilhørighet til regionen. I praksis betyr det at innen
2025 skal minst 50 % av råvarene, beregnet ut fra kostnad, hentes fra Agder. Det skal
også legges til rette for at kunnskap om opprinnelse kan formidles ved servering.
Dersom det ikke har vært mulig å oppnå denne andelen, må det dokumenteres at
forespørsel er sendt og at leveranse har en så stor andel lokale råvarer som mulig.
2.Det lokale virkemiddelapparatet skal legge til rette for at økt lokal matproduksjon
og forbruk kan realiseres gjennom vekst i nye og eksisterende bedrifter i regionen. I
tillegg til det tradisjonelle landbruket, skal nye, profesjonelle produsenter (inkl
småskala-produsenter) ha prioritet. Målet er å sikre at potensialet for økt
verdiskaping og innovasjon i hele Agder tas i bruk.
3.For å kunne analysere og vurdere fylkeskommunens innkjøp av næringsmidler opp
mot politiske mål for lokal næringsutvikling og bærekraft, skal anskaffelse av
næringsmidler i fylkeskommunal regi være tilrettelagt for at slike analyser kan
gjennomføres så langt det er mulig innenfor rammene av innkjøpsregelverket.
4.Hovedutvalg for næring, klima og miljø ber fylkeskommunedirektøren utarbeide
retningslinjer for gjennomføring av tiltakene som nevnt i saken. Retningslinjene
legges frem for hovedutvalget til godkjenning.  Hovedutvalget ber om at det også
innarbeides en veiviser som sikrer at det serveres sunn og helsefremmende mat i
fylkeskommunens kantiner. 
5.Eventuelle økonomiske konsekvenser skal utredes og innarbeides i budsjett og
økonomiplan.

2023.05.25. Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

23/23 Fornybarregionen – strategi for
verdiskaping i
Kristiansandsregionen

23/12464-2 •Hovedutvalget for næring, klima og miljø tar strategien til orientering 
•Agder fylkeskommune vil samarbeide med Kristiansandsregionen om å realisere
målene for Fornybarregionen

24/23 Utviklingsstipend for beste
ambassadør for lokal mat i
matregion Agder

23/12371-1 1. Hovedutvalget ser på utviklingsstipend som ambassadør for lokal mat fra Agder
som et viktig virkemiddel for å styrke arbeidet med å øke omdømmet til Agder som
matregion. 
2. Hovedutvalget slutter seg til de foreslåtte kriteriene for Agder fylkeskommune sitt
utviklingsstipend som ambassadør for lokal mat fra Agder. 
3. Det settes av 50 000 kroner til stipendet. Bevilgningen belastes ansvar 500300,
prosjekt 50032414

25/23 Søknad om tilskudd til
konferansen Global Impact 2023 -
Teknologien som redder verden

23/12030-2 Hovedutvalg for næring, klima og miljø - vedtak•Agder fylkeskommune gir tilsagn om
tilskudd på inntil 200 000 kroner til konferansen Global Impact 2023 – Teknologien
som redder verden 

26/23 Støtte til Vitensenteret Sørlandet -
etablering av avdeling i Kvinesdal
og Listerregionen

22/23761-2 1. Agder fylkeskommune bevilger 1 000 000 kroner i 2023 til Vitensenter sin satsning
i Kvinesdal kommune. Dette kommer i     tillegg til de 2 mill. kroner som er avsatt til
Vitensenteret     Sørlandet i fylkeskommunens budsjett for 2023. 
2. En kommer tilbake til en eventuelt ytterligere økning av støtten 
   til Vitensenteret Sørlandet i forbindelse med fylkeskommunens 
   budsjett for 2024. 

3. Bevilgningen foreslås dekket av udisponert midler fra 
    Kommunal- og distriktsdepartementet.
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27/23 Videre arbeid med BIO-pilot Agder:
"Flere egder i arbeid"

23/10017-2 1.Hovedutvalget tar saken orientering. 

2020.02.12 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1/20 Godkjenning av protokoll fra møte
14.11.2019

20/02855-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokoll fra møte 14.11.2019 godkjennes 

2/20 Andorsengården i Mandal -
Dispensasjon etter
kulturminneloven §15a for
istandsetting av hovedbyggets
fasade mot sør

20/01097-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Pkt 1. Agder fylkeskommune gir tillatelse til istandsetting av sør- og østfasaden på
hovedbygget på Andorsengården med vilkår, jf. vedlagt vedtak om dispensasjon.Pkt
2. fremmes som egen sak i hovedutvalget. 

3/20 Utlysning av midler til
kulturminnetiltak i 2020

20/02681-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune utlyser midler til mindre kulturminnetiltak i 2020 slik det
framgår av saksframlegget 

4/20 Tilskudd til opprettelse av
Industrihistorisk senter på
Ballastbrygga i Mandal

20/01170-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune er positive til at Industrihistorisk senter på Ballastbrygga i
Mandal etableres slik det fremgår av saksframlegget. 
2. Agder fylkeskommune er enige i prinsippene for samarbeid om drift av 
Industrihistorisk senter på Ballastbrygga i Mandal som det framgår av 
saksframlegget.
3. Agder fylkeskommune bevilger inntil kr 4 mill. til Lindesnes kommune i 
investeringsmidler til Industrihistoriske senter på Ballastbrygga i Mandal med 
henholdsvis kr 2 mill. i 2020, og har som intensjon å bevilge tilsvarende beløp 
i 2021.
4. Bevilgningen pålydende kr 2 mill. til Lindesnes kommune belastes ansvar
500200 i 2020.
5. Agder fylkeskommune øker driftstilskuddet til Vest-Agder-museet IKS med kr 
125 000 i 2020. Tilskuddet for 2021 behandles som en del av arbeidet med 
økonomiplanen fra 2021.
6. Bevilgningen pålydende kr 125 000 i driftsmidler for 2020 til Vest-Agdermuseet IKS
belastes ansvar 500200.
7. Bevilgningene fra Agder fylkeskommune forutsetter at Lindesnes kommune 
bevilger sin andel som det fremgår av saksframlegget.

5/20 Retningslinjer og rammer for
søkbare tilskudd til kulturtiltak

20/01575-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar rammer og retningslinjer for
søkbare fylkeskommunale tilskudd til kulturtiltak, slik som omtalt i denne saken
(20/01575), med følgende tillegg: Under punkt 2. Vilkår for støtte: - at det tilbys
rabatterte priser for barn og unge.anne 

6/20 Oppfølging av UNESCO-status -
Setesdalskulturen

20/01576-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet tar til orientering oppstart av
forprosjekt for oppfølging av Setesdal sin UNESCO status. Forprosjektet vil avklare
nærmere rammer og innhold i påfølgende prosjekt. 

7/20 Tilskot til bygningsvern - Utlysing
av midlar i 2020

20/02610-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune lyser ut tilskotsmidlar for 2020 på kr. 1 000 000 til
istandsetting av verneverdige bygningar og anlegg med bakgrunn i vedlagte
retningslinjer.2. Det utarbeidast forslag til nye retningslinjer for tilskotsordninga som
reisast i ny politisk sak før neste års utlysing. 

2020.03.11 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

9/20 Godkjenning av protokoll fra møte
12.02.2020

20/02855-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokollen fra møtet 12. februar ble enstemmig godkjent 

10/20 Delegering av tilskuddsordninger
til paraplyorganisasjonene i Agder

20/08632-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar følgende: • Ordningen med å
delegere drifts- og aktivitetstilskudd til barn og unge til de tre
paraplyorganisasjonene Agder Idrettskrets, Agder Musikkråd og Barne- og
ungdomsrådet i Agder, videreføres. • Paraplyorganisasjonene utarbeider egne
retningslinjer, der hovedformål er å bidra til aktivitet for barn og unge i fylket.
Retningslinjer for tildeling legges frem for Hovedutvalg for kultur, folkehelse og
frivillighet for uttalelse før godkjenning.• Det skal legges fram årlig rapport om
fordeling for Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet. • Tilskuddet til Agder
musikkråd justeres som foreslått i saken 

11/20 Tilskuddsordning amatørteater 20/09352-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner retningslinjene for
tilskudd til amatørteater i Agder. 

12/20 Dispensasjon etter
kulturminneloven § 15a første ledd
-Brogaten 21 (tidligere apotek)
gnr/bnr 203/17, Flekkefjord

20/02987-7 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune gir tillatelse til istandsetting og oppussing av interiørene i
andre etasje av hovedhuset på Apoteket, Brogaten 21 i Flekkefjord med vilkår, jf.
vedlagt vedtak om dispensasjon. 

13/20 Administrativt
delegeringsreglement -
Dispensasjoner etter
kulturminneloven § 15a og § 20

20/09231-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Pkt. 1 Framtidige vedtak om dispensasjon etter kulturminneloven §§ 15a og 20
behandles administrativt.Pkt. 2 Dispensasjoner etter kulturminneloven §§ 15a og 20
skal legges frem som orienteringssaker for Hovedutvalg for kultur, folkehelse og
frivillighet. 

14/20 Innvilget søknad om dispensasjon
etter kulturminneloven § 8, 1.
Skorveheia vindkraftverk,
Flekkefjord

20/02095-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskommunen gjev ikkje dispensasjon etter kulturminnelova §8,1. Ledd for delar
av automatisk freda kulturminne/grensegjerde ID: 263803, då omsøkte tiltak vil
øydelegge kulturminne av høg kulturhistorisk lokal og regional verdi 

15/20 Ny hovedvannledning Rykene-
Lerestveit, Arendal kommune -
Dispensasjon iht.
kulturminneloven § 8 første ledd

20/01353-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon fra kulturminnelovens bestemmelser
for alle berørte kulturminner tilknytta ny hovedvannledning Rykene-Lerestveit i
Arendal kommune.Dispensasjonen gis uten vilkår jmf. vedlagte
vedtaksbrev.Tillatelsen gjelder bare det omsøkte tiltaket. Tillatelsen bortfaller dersom
tiltaket ikke er iverksatt innen 3 år fra tiltakshaver har mottatt vedtaket. 

16/20 Ytre Møkkalasset fyr -
Dispensasjon etter
kulturminneloven § 15a for
rehabilitering av fyrtårn - Arendal
kommune, gnr/bnr 70/162

20/01679-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune gir tillatelse til gjennomføring av rehabiliteringstiltak på Ytre
Møkkalasset fyr, samt tilbakeføring til tidligere tilstand av tårnets innredning.
Dispensasjonen gis på vilkår jf. vedlagt vedtaksbrev 

17/20 Dispensasjon etter
kulturminneloven § 20 tredje ledd
for påbygg av låvekvist på
våningshus i det fredete
kulturmiljøet i Ny-Hellesund –
gnr/bnr 421/63.

20/02891-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune gir tillatelse til påbygg av låvekvist på våningshus i Ny-
Hellesund kulturmiljø, jf. vedlagt vedtak om dispensasjon. 

2020.04.01 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

19/20 Godkjenning av protokoll fra møte
11.03.2020

20/02855-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokollen fra møtet 11.03. ble enstemmig godkjent. 

20/20 Midt-Agder friluftsråd -
Mulighetsstudie for Otra Elvepark -
høringsuttalelse

20/02406-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Mulighetsstudien for Otra Elvepark viser både eksisterende og potensielle
rekreasjons- og friluftslivsmuligheter langs Otra, og hovedutvalget tar
mulighetsstudien til etterretning. 2. Agder fylkeskommune er positiv til å bidra i det
videre arbeidet med videreutvikling av flere av satsingsområder slik de fremkommer i
rapporten «Mulighetsstudie for Otra Elvepark». Hvordan og i hvilken grad må tas
stilling til etter hvert som det etableres ulike samarbeidsprosjekter for oppfølging av
mulighetsstudiet. 

22/20 Forslag til søknad om
prosjektmidler til
verdiskapingsarbeid på
kulturminneområdet - Knaben i
Kvinesdal kommune

20/01168-11 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune slutter seg til at det sendes en søknad som det fremgår av
saksframlegget.2. Agder fylkeskommune bevilger inntil kr 650 000 til
gruveutviklingsprosjektet i 2020, og har som intensjon å bevilge tilsvarende beløp for
2021.3. Bevilgningen belastes ansvar 500200, prosjekt 50020103.4. Agder
fylkeskommunes bevilgning forutsetter at Riksantikvaren bevilger beløp som
foreslått i saken. 

23/20 Organisering og drift av museene i
Agder

20/07059-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune stiller seg bak tidligere vedtatt museumsstruktur som det
framgår av saksframlegget, og legger dette til grunn for videre museumsutvikling i
regionen.2. Tilskudd fra fylkeskommunen til nye museer skal gå via den konsoliderte
strukturen som er vedtatt av de to tidligere fylkeskommunene.3. Agder
fylkeskommune vil implementere de foreslåtte satsingsområder for
museumssektoren i arbeidet med ny strategi for kulturminnevern og kulturturisme
for Agder. 

24/20 Uttalelse til kulturminneplan for
Åmli kommune 2020-2024

20/08838-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune mener kulturminneplanen er i tråd med regionale og
nasjonale føringer og på en god måte ivaretar Åmli kommunes kulturminner 

27/20 Innvilget søknad om dispensasjon
etter kulturminneloven § 8, 1. ledd
for bygging av vei/fylling

Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune gir ikke dispensasjon etter kulturminneloven § 8 første ledd
for å utilbørlig skjemme fangstlokalitet ID: 244097, som er fredet etter
kulturminneloven § 4. jf. avmerking på vedlagte kart. 

28/20 Eventuelt 20/02855-10 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Steinar Bergstøl Andersen tok opp følgende sak fra Høyre, KrF og FrP: 
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet er gjort kjent med at man har 
utfordringer med å få realisert planene om nytt magasin for VAM, SKMU, Kilden og 
Lindesnes fyrmuseum, og VAMs nye formidlingsbygg. Utvalget ber om å få en 
orientering om status for disse prosjektene i neste møte.
Dersom det er behov for tiltak i mellomtiden for å sikre fremdriften, ber utvalget 
fylkesrådmannen /fylkesordfører i samråd med hovedutvalgsleder ta de nødvendige 
initiativ for å sikre denne.
I orienteringen i neste møte bes fylkesrådmannen også vurdere om en fremskynding 
av museumsprosjektet på Odderøya inkl. magasin kan være et aktuelt for å bidra til 
økt byggeaktivitet i fylket.
Saken tatt opp i sak Eventuelt 1.04.2020, oversendes administrasjonen for videre 
oppfølging.
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28/20 Eventuelt 20/02855-10 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Steinar Bergstøl Andersen tok også opp følgende sak: 
Reiselivsnæringen i Norge anbefaler nordmenn å feriere i eget land til 
sommeren. Hovedutvalg for Kultur, Folkehelse og Frivillighet vil derfor foreslå at man
ser på muligheten for ei ekstraordinær bevilgning til en markedsføringskampanje av 
Agder, og våre kulturinstitusjoner til det norske markedet. 
Vi har et variert og spennende tilbud til de som velger å legge ferien til Sørlandet, og 
hvis det blir en svikt i turismen fra utlandet så må vi ta et ekstra ansvar for å 
markedsføre landsdelen mer enn vi har gjort tidligere. 
Hovedutvalg for Kultur, Folkehelse og Frivillighet vil derfor foreslå at
administrasjonen 
utarbeider en sak, der man ser på hvordan man kan markedsføre landsdelen bedre 
og legger frem forslag på finansiering. Administrasjonen bes også vurdere om man 
skal be en ekstern aktør utarbeide ei markedsføringspakke, eller om man skal gå 
gjennom aktører som vi allerede har eierskap i, eller har samarbeid med.
Saken tatt opp i sak Eventuelt 1.04.2020, oversendes administrasjonen for videre 
oppfølging.

28/20 Eventuelt 20/02855-10 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Spørsmål fra Steinar Bergstøl Andersen:Jeg har fått en henvendelse i fra Norges
Hånballforbund, de er som mange andre bekymret for konsekvensene som
koronaviruset får for idrettsutøverne og frivillig sektor. En konkret utfordring som de
ber oss om er å ikke ta betalt for leie av haller i perioder der idrettsklubber ikke kan
bruke dem.Har fylkeskommunen i dag fasiliteter som haller eller andre idrettsanlegg
som vi tar betalt for i form av leieinntekter når idrettsklubbene ikke kan bruke dem?
Svaret på dette er at det er lite utleie av idrettshaller eller andre anlegg i Agder
fylkeskommune. Dersom det kommer søknader vedrørende eksempelvis utsatt leie til
Agder fylkeskommunen, vil disse bli behandlet av avdeling for bygg. Saken tatt opp i
sak Eventuelt 1.04.2020, oversendes administrasjonen for videre oppfølging. 

1/20 Overføring av oppgaver knyttet til
statlig sikrede friluftslivsområder
og skjærgårdstjenesten

20/00822-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet viser til tidligere politisk behandling i
Aust- og Vest-Agder og vil igjen påpeke at vedtatt ressursfordeling er skjev basert på
Agders store satsing på friluftsområder i forhold til landet forøvrig.Lik overføring til
fylkene, uavhengig av antall friluftsområder som er opprettet i hvert fylke, fremstår
som en urimelig fordelingsnøkkel. Agder ber om at fordelingsnøkkelen revurderes 

2020.05.27 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

29/20 Godkjenning av protokoll fra møte
1.04.2020

20/02855-15 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokollen fra møtet 1.04. ble enstemmig godkjent. 

30/20 Tilskuddsordning for etablering og
utvikling av kommunale frisklivs-,
lærings- og mestringstilbud

20/00665-8 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet tar saken til orientering. 

31/20 Fordeling av spillemidler til anlegg
for idrett og fysisk aktivitet 2020

20/03142-10 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fremlagt tabell med forslag til fordeling av kr 95 498 000 i spillemidler til
idrettsanlegg legges til grunn for fylkeskommunens prioritering av søknader for
2020. 

32/20 Fylkeskommunal stipendordning
for idrett – fordeling av
stipendmidler

20/19649-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune utlyser åtte idrettsstipend á kr 40 000 som skal gå til unge
idretts- og parautøvere, som er på vei mot et nasjonalt- eller internasjonalt
gjennombrudd i sine idrettskarrierer. Utøver må være fra Agder eller representere en
klubb i fylket, og være i aldersgruppa 16 til 23 år. 

33/20 Fylkeskommunal stipendordning
for profesjonelle kunstnere -
fordeling av stipendmidler og
retningslinjer

20/19603-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner fordeling av
stipendmidler og retningslinjer for stipend til profesjonelle kunstnere. 

36/20 Retningslinjer for tilskudd i
paraplyorganisasjonene

20/18639-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet tar retningslinjene til orientering. 

37/20 Fordeling av driftstilskudd til
Skjærgårdstjenesten i Agder -2020

20/19560-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1) Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fordeler driftstilskudd til
Skjærgårdstjenesten i 2020 som følger:a) Risør - 504 000 krb) Tvedestrand - 539 000
kr + 25 000 kr øremerket drift i Raet Nasjonalparkc) Arendal - 590 000 kr + 25 000 kr
øremerket drift i Raet Nasjonalparkd) Grimstad - 606 000 kr + 25 000 kr øremerket
drift i Raet Nasjonalparke) Lillesand - 796 000 krf) Kristiansand - 1 675 000 krg)
Lindesnes - 1 280 000 krh) Lister - 1 025 000 kr2) Hovedutvalget avsetter 20 000 kr til
møter, kurs og samlinger for skjærgårdstjenesten.Tilskuddene i punkt a-h utbetales
fra prosjekt 60010454 «Tilskudd til Skjærgårdstjenesten». 

38/20 Søknad om tilskudd til videreføring
av kyststiprosjekt i Arendal

20/01623-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet bevilger 500 000 kroner til
gjennomføring av år 2 av kyststiprosjektet i Arendal. Bevilgningen belastes prosjekt
60010457 Friluftsliv. 2. Fylkeskommunens tilskudd kan maksimalt utgjøre 50 % av
total kostnad.3. Fylkeskommunen oppfordrer Friluftsrådet Sør til å søke spillemidler
til prosjektet. 

39/20 Prøveprosjektet "Arkeologi på nye
veier"

20/00790-23 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Pkt. 1. Dispensasjoner etter kulturminneloven § 8, knyttet til prøveprosjektet
"Arkeologi på nye veier", behandles administrativt.Pkt. 2. Dispensasjonene skal
legges frem som orienteringssaker for Hovedutvalg for kultur, folkehelse og
frivillighet.Pkt. 3. Utvalget orienteres fortløpende dersom en opplever at prosjektet
svekkerkulturminnevernet. 

40/20 Klage på vedtak om avslag på
dispensasjon fra kulturminneloven
§ 8, 1. ledd. Skorveheia
vindkraftverk

20/02095-7 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskommunen tek ikkje klaga på vedtak om avslag på dispensasjon etter
kulturminnelova § 8, 1. ledd, Skorveheia vindkraftverk, til følgje då omsøkte tiltak vil
øydelegge kulturminne som kan ha høg kulturhistorisk lokal og regional verdi. Klaga
sendast vidare til riksantikvaren for ny klagebehandling. 

41/20 Klage på vedtak om avslag på
dispensasjon fra kulturminneloven
§ 8, 1. ledd. Buheii vindkraftverk

20/02232-24 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovudutval for kultur, folkehelse og frivillighet er einige med kulturhistorisk museum
si vurdering om at ein dispensasjon vil utilbørleg skjemme fangstlokalitet ID:244097,
som er freda etter kulturminneloven § 4. jf. avmerking på vedlagt kart.
Fylkeskommunen tek ikkje klaga på vedtak om avslag på dispensasjon etter
kulturminneloven § 8, 1. ledd, Buheii vindkraftverk, til følgje. Klaga sendast med dette
vidare til riksantikvaren for ny klagebehandling. 

42/20 Høring - Kulturhistoriske landskap
av nasjonal interesse (KULA)

20/14653-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet tar saken til orientering og er positiv
til at Riksantikvaren vil løfte frem viktige kulturhistoriske landskap på Agder. 

43/20 Innvilgelse av dispensasjon fra
kulturminneloven §8 første ledd,
for graving av grøft knyttet til
sprinkelanlegg - Oddernes kirke -
gnr 38 bnr 123 Askeladden id:
85195-2 Kristiansand kommune

20/10196-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Med hjemmel i kulturminneloven §8 første ledd fatter Agder fylkeskommune
følgendevedtak:Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon fra kulturminnelovens
bestemmelser foraskeladden id: 85198-2, på vilkår av at det foretas en arkeologisk
overvåkning avgravearbeidet knyttet til etablering av sprinkelanlegg innenfor den
middelalderskekirkegården og dens sikringssone.Tillatelsen gjelder bare det omsøkte
tiltaket. Tillatelsen bortfaller dersom tiltaket ikke er iverksatt innen tre år fra
tiltakshaver har mottatt vedtaket. 

44/20 Innvilgelse av dispensasjon iht.
kulturminneloven §8 første ledd,
for etablering av HC-anlegg og
sprinkelanlegg, Søndeled
middelalderske kirkested, gnr 51
bnr 29 Risør kommune,
Askeladden id: 84718

20/10090-11 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Med hjemmel i kulturminneloven §8 første ledd fatter Agder fylkeskommune
følgende vedtak: Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon fra kulturminnelovens
bestemmelser for askeladden id: 84718-2, på vilkår av at det foretas en arkeologisk
overvåkning av gravearbeidet knyttet til etablering av HC-anlegg og sprinkelanlegg.
Tillatelsen gjelder bare det omsøkte tiltaket. Tillatelsen bortfaller dersom tiltaket ikke
er iverksatt inne 3 år fra tiltakshaver har mottatt vedtaket. 

45/20 Innvilget søknad om dispensasjon
etter kulturminneloven § 8, 4.
Detaljregulering for tilførselsvei
Greipsland - Ime, Lindesnes
kommune

20/15160-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Med hjemmel i kulturminneloven § 8 fjerde ledd fatter Agder fylkeskommune
følgende vedtak:I forbindelse med detaljregulering for tilførselsvei Greipsland – Ime
gis det tillatelse til å fjerne lok ID. 170377, 170420, 230301, og 230292 som er fredet
etter kulturminneloven § 4. jf. avmerking på vedlagte kart.Tillatelse gis på følgende
vilkår:Det må foretas en arkeologisk utgravning av alle ovennevnte lokaliteter.
Kulturhistorisk museum har budsjettert utgraving av id 170377, 170420, 230301 og
230292 til å koste inntil kr 21 000 000,- (2020- kroner og satser). I henhold til
kulturminneloven § 10 skal arkeologiske granskinger bekostes av tiltakshaver. 

46/20 Tilskudd til fartøyvern over SAVOS-
ordningen 2020

20/15768-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune fordeler tilskudd til fartøyvern fra statsbudsjettet 2020 kap.
1429 post 74, og fra SAVOS-ordningen som følger: Kroner 700.000 tildeles losskøyta
Songvaar. 

47/20 Innvilgelse av dispensasjon iht.
kulturminneloven § 8 første ledd -
skifte grenkum/stakekum ved
Flosta kirke

20/18781-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune innvilger dispensasjon fra kulturminnelovens bestemmelser
for det berørte kulturminne ID- 84165 for skiftning av grenkum/stakekum ved Flosta
kirke, Arendal kommune.Dispensasjonen gis uten vilkår.Tillatelsen gjelder bare det
omsøkte tiltaket. Tillatelsen bortfaller dersom tiltaket ikke er iverksatt innen 3 år fra
tiltakshaver har mottatt vedtaket. 

52/20 Eventuelt 20/02855-16 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Tore Askildsen: Hvordan ser saksfeltet vårt ut i forhold til oppgaveoverføring til
fylkeskommunene?Ønsker dette tatt opp i et senere møte, i en bredere diskusjon.
Fylkesdirektøren foreslo at Riksantikvaren inviteres til et senere møte i utvalget for å
redegjøre for oppgavene innen kulturminnevern. Kulturmeldingen bør også settes på
kartet. 
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52/20 Eventuelt 20/02855-16 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Line Vennesland: 
Sørlandet sykehus, UiA og Kristiansand kommune har et spennende prosjekt på 
gang. ABUP ved Sørlandet sykehus har vært ledende innen friluftsterapi gjennom 
noen år og senest i 2018 dro en delegasjon fra sykehuset til Sydney på en 
verdensomspennende konferanse for å fortelle hvordan man jobber aktivt gjennom 
friluftsterapi med barn og unges psykiske helse. Denne konferansen har de nå fått 
lov å arrangere i Norge i 2021. Det planlegges en omfattende promotering av 
Sørlandet for deltakerne og man skal også oppover Setesdal.
Det er gjennomført møte med Agderbenken og vår direktør for folkehelse sitter i en 
av arbeidsgruppene som jobber med konferansen. I den forbindelse tenker jeg at 
utvalget kunne ha nytte av en orientering fra de som arbeider med konferansen for å 
se hva Agder fylkeskommune kan bidra med. 
------
Administrasjonen tar kontakt for å avtale en orientering i et senere møte.

52/20 Eventuelt 20/02855-16 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet i Agder vedtok enstemmig følgende
uttalelse: 
Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet i Agder vil understreke følgende:
Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet er svært bekymret for kulturlivet i 
Agder i kjølvannet av Koronapandemien. Vi vil spesielt påpeke at 
kompensasjonsordningene for kulturlivet ikke ser ut til å treffe flere av de viktige og 
godt innarbeidede festivalene i vårt fylke.
Fylkets innarbeidede festivaler, og andre store kulturarrangement, er av svært stor 
betydning både for livskvaliteten til innbyggerne i Agder, for det lokale næringslivet 
og frivillige lag og foreninger. Ikke minst er de meget sentrale i vår identitetsbygging, 
både for kommunene og fylket. Det er derfor meget viktig at 
kompensasjonsordningen treffer riktig, slik at vi sikrer at festivalene og 
arrangementene kan opprettholdes, og ikke minst at de kan beholde sin 
opparbeidede spisskompetanse.
Festivaler og kulturarrangementer har også betydelig økonomiske ringvirkninger for 
fylkets næringsliv, spesielt innen handles- og servicenæringen. De innarbeidede 
festivalene og kulturarrangementene er i sine lokalmiljø meget viktig bidragsytere for 
å opprettholde driften i næringen i andre deler av året. 
Utvalget vil også peke på at for næringslivet, vil en kompensasjon som treffer har en 
ekstra positiv effekt, mens det som ikke treffer også har tilsvarende negative effekt.
------------
Uttalelsen sendes til Kulturdepartementet og Agderbenken.
Pressemelding sendes til alle lokale aviser. I tillegg legges det ut på Agder
fylkeskommunes Facebook-side. 
Hovedutvalget ber om at administrasjonen utarbeider et utkast til en kronikk, 
med utgangspunkt i uttalelsen, på vegne av utvalget.

2020.09.02 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

53/20 Godkjenning av protokoll fra møte
27.05.2020

20/02855-21 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokollen fra møtet 27.05.2020 ble enstemmig godkjent. 

54/20 Friluftslivets ferdselsårer i Agder -
Status og veien videre

20/08658-7 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget gir sin tilslutning til foreliggende statusrapport med justert
prosjektplan og budsjett for perioden 2020-2023 for Friluftslivets ferdselsårer i Agder.

55/20 Agder fylkeskommunes
idrettsstipend 2020

20/19649-76 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommunes idrettsstipend for 2020 tildeles følgende utøvere:• Tuva
Lislevand (19) – langrenn• Simen Tobias Hægeland (19) – skateboard• Malene
Rypestøl (19) – svømming• Mads og Tomas Mathiesen (23) – seiling (mottar ett
stipend)• Syvert Senumstad (18) – roing• Aron Åkre Rysstad (21) – langrenn• Fanny
Skindlo (18) – håndball• Amalie Anker Johansson (23) - kickboksing 

56/20 Agderstipendet 2020 20/23618-33 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agderstipendet 2020 for profesjonelle kunstnere tildeles: Rolf Gupta (dirigent og
komponist), Kristiansand 

57/20 Arbeidsstipend 2020 20/23620-21 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Arbeidsstipend 2020 for profesjonelle kunstnere tildeles: Stein Austrud (musiker),
MandalIda Fugli (scenekunstner), Kristiansand 

58/20 Kunstnerstipend 2020 20/23622-30 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Kunstnerstipend 2020 for profesjonelle kunstnere tildeles:Razan Akramawi
(billedkunstner), Arendal Gunnhilde Høyer (billedkunstner), Arendal Tomos Young
(scenekunstner), Kristiansand 

59/20 Etableringsstipend 2020 20/23624-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Etableringsstipend 2020 for profesjonelle kunstnere tildeles: Kamilla Langeland
(billedkunstner), Gjerstad 

60/20 Eventuelt 20/02855-22 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Even Tronstad Sagebakken Følgende forslag til uttalelse ble lagt frem: 
Følgende forslag til uttalelse ble lagt frem: 
Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet i Agder mener at
forvokterordningen 
ved Lindesnes Fyr må videreføres slik den har vært til nå, med to fyrvoktere i turnus. 
Lindesnes Fyrmuseum er et unikt kulturområde og landemerke.
Hovedutvalget mener det er flere tungtveiende grunner til at fyrvoktertjenesten må 
bestå slik det har vært organisert. Kystverket har ansvaret for Kystverkmusea. Vern 
gjennom bruk er en sentral føring for dette arbeidet. Det at fyrvoktertjenesten består 
slik den har vært organisert vil være på å sikre følgende:
• Opprettholde kvaliteten på anlegget. Fyrvokterne er håndverkere med 
kompetanse på vedlikehold etter vernekriteriene. Lindesnes Fyrmuseum er et 
svært attraktivt besøksmål på Sørlandet, hvor det bare er Dyreparken som har 
flere besøkende. Det er viktig at vedlikeholdet er kontinuerlig, for å hindre 
etterslep, og at anlegget ikke fremstår forfallent. Som for fyrstasjoner flest, må 
vedlikeholdet tilpasses et omskiftelig vær, med perioder der de må ta mye ute, 
og andre perioder der det ikke er mulig og oppholde seg utenfor døren.
• Sikre fyrets og områdets omdømme. For både Kystverket og Lindesnes 
Fyrmuseum utgjør fyrets to fyrvoktere, de siste i landet, et eget image. Dette 
er de siste som kan formidle den stolte fyrvoktertradisjonen her i Norge. Det er
ofte fyrvokterne som blir intervjuet, og omtalt når skjer noe ved Lindesnes fyr. 
Det er levende formidling ved å ha fyrvokter på stedet, og det hever kvaliteten 
for de besøkende ved området og museet.
• Formelt er det utfordringer rundt driften av fyrmuseet uten fyrvoktere ansatt i 
Kystverket. Blant annet tilligger det fyrvokterne å drifte tåkeluren, Norges siste 
operative diafon. Sikkerheten for slike anlegg ligger hos Kystverket, og slik må 
det være.
Til slutt vil utvalget også påpeke tryggheten som bli ivaretatt ved at det er fyrvoktere i
turnus. Fyrmuseet ble i fjor besøkt av 84.000 personer. De besøkende kommer både 
i åpningstiden, og utenom museets åpningtid, når ikke er noen fra museet er til stede.
Terrenget er utfordrende, vær og vind er ofte veldig tilstedeværende, og anlegget er 
fredet. Spesielt attraktivt er det for noen å besøke området når det er er skikkelig 
uvær. Det gjør det ønskelig med konstant vakt/oppsyn av stedet. Dette ivaretar en 
fast fyrvoktertjeneste på en tilfredsstillende måte. Fyrvokterne har overoppsyn med 
alt fra full parkering med bobiler om sommeren til ubetenksomme besøkende i storm
i 
januar. Det er en sikkerhet for både museumet, Kystverket som eier, kommune og 
lokalt politi og redningsapparat.

Konklusjonen etter behandlingen av saken: 
Administrasjonen utarbeider et forslag til uttalelse fra hovedutvalget, basert på 
forslaget fra Tronstad Sagebakken. Dette vil bli sendt ut til hovedutvalget, som raskt 
kommer med tilbakemeldinger.

2020.09.23 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

61/20 Godkjenning av protokoll fra møte
02.09.2020

20/02855-28 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokollen fra møte 02.09. ble enstemmig godkjent. 

67/20 Samarbeidsavtale mellom Agder
fylkeskommune og Forum for
natur og friluftsliv

20/02140-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune ønsker å videreføre samarbeidsavtalen med Forum for
natur og friluftsliv Agder (FNF Agder). Avtalen skal gjelde for 2020?2023.2. Agder
fylkeskommune vil bidra med økonomisk driftstilskudd til FNF Agder. Tilskuddet vil
utgjøre 180 000 kroner i 2020.3. FNF Agder sin søknad om økning av driftstilskuddet
til 200 000 kroner per år vil bli behandlet i forbindelse med budsjett og økonomiplan
for 2021?2024. 

68/20 Samarbeidsavtale mellom Agder
fylkeskommune og
turistforeningene i Agder

20/24832-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune ønsker å inngå en samarbeidsavtale med turistforeningene
i Agder, som ledd i arbeidet med å oppfylle målene i Regionplan Agder 2030.2. Agder
fylkeskommune vil bidra med økonomisk driftstilskudd til foreningene Flekkefjord og
Oplands Turistforening, Aust-Agder turistforening og DNT Sør etter en gitt
fordelingsnøkkel. På det nåværende tidspunkt kan en ikke kan ta stilling til
turistforeningenes forslag til økonomisk ramme. Rammen for et økonomisk tilskudd
må vurderes i sammenheng med Agder fylkeskommunes totale økonomiske ramme
i årsbudsjett og økonomiplan for neste periode. 3. Når de økonomiske rammene er
vedtatt i budsjett for 2021, gis administrasjonen fullmakt til å bearbeide og fullføre
avtalen i samarbeid med turistforeningene. 

69/20 Søknad om økt tilskudd til
vedlikehold av Setesdalsbanen

20/20459-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune bevilger 800 000 kroner som en ekstrabevilgning til
vedlikehold av Setesdalsbanen i 2020, som regional egenandel som redegjort for i
saksframlegget.2. Det er en forutsetning for tildelingen at Vennesla kommune
bevilger tilsvarende beløp.3. Tilskuddet belastes ansvar 500200 (kulturminnevern og
kulturturisme) ?aktivitet 471 ? prosjekt 50020103 (tilskudd utviklingsprosjekter). 

2020.10.28 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

87/20 Godkjenning av protokoll fra møte
23.09.2020

20/02855-32 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokoll fra møtet 23.09.2020 ble enstemmig godkjent. 
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88/20 Fylkeskulturpris for Agder 20/26908-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Det opprettes en egen fylkeskulturpris for Agder fylkeskommune. Fylkeskulturprisen
er et valgt kunstverk i tillegg til en sum på kr. 50 000 vedtatt i det årlige budsjettet.
Forslag til statutter og prosedyre for behandling av fylkeskulturprisen vedtas.
Følgende tre politikere oppnevnes til jury for årets fylkeskulturpris: Even Tronstad
Sagebakken (Ap)Tore Askildsen (KrF)Sally Vennesland (H) 

89/20 Søknad om tilskudd til forprosjekt
som skal vurdere muligheten for
styrking av Olympiatoppen Sør

20/19705-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune bevilger kr. 100 000 til å etablere et forprosjekt som skal
undersøke hvordan man best mulig kan videreutvikle Olympiatoppen Sør.
Forprosjektet skal belyse hvilket potensiale som finnes for eventuelt å kunne
oppgradere Olympiatoppen Sør til et regionalt toppidrettssenter. 

90/20 Søknad om medfinansiering av
vedlikeholdsprosjekt ved Tingvatn
Fornminnepark og Besøkssenter
IKS

20/15456-13 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune bevilger inntil 250 000 kroner til vedlikehold og utbedring
av tak og gulv på bygningsmassen ved Tingvatn fornminnepark og besøkssenter
IKS, under forutsetning av at Hægebostad kommune bevilger tilsvarende beløp.2.
Tilskuddet belastes ansvar 500200 (kulturminnevern og kulturturisme) ? aktivitet
471 ? prosjekt 50020103 (tilskudd utviklingsprosjekter). 

91/20 Søknad om tilskudd til
arkeologiutstilling på KUBEN i
Arendal

20/23300-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune bevilger inntil 300 000 kroner til ny arkeologiutstilling ved
KUBEN/Aust-Agder museum og arkiv under forutsetning av at finansieringsplanen
blir realisert.2. Tilskuddet belastes ansvar 500200 (kulturminnevern og
kulturturisme) ? aktivitet 471 ? prosjekt 50020103 (tilskudd utviklingsprosjekter). 

92/20 Søknad om støtte til "Det
Amerikanske Lista"

20/26289-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune bevilger inntil 100 000 kroner til Lista museum for arbeid
med utvikling av samlingen «Det amerikanske Lista» i tråd med intensjonen i St.
meld. nr. 49 (2008?2009) Framtidas museum.2. Tilskuddet belastes ansvar 500200
(kulturminnevern og kulturturisme) ?aktivitet 471 ? prosjekt 50020103 (tilskudd
utviklingsprosjekter). 

93/20 Uttalelse til kulturminneplan for
Tvedestrand kommune 2020-2024

20/26215-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune mener kulturminneplanen er i tråd med regionale og
nasjonale føringer. Planen ivaretar Tvedestrand kommunes kulturminner på en god
måte og vil være et godt utgangspunkt for arbeidet med kulturminner i kommunen
fremover.2. Agder fylkeskommune ber kommunen ta hensyn til de innspill og
bemerkninger som er nevnt under avsnittet vurderinger. 

94/20 Innvilgelse av søknad om
dispensasjon fra kulturminneloven
§8 første ledd for senking av del av
terreng ved askeladden id: 84698-
2, gnr 96 bnr 6, Høvåg kirke i
Lillesand kommune

20/25266-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Det innvilges dispensasjon fra kulturminneloven §8 første ledd for senking av del av
terreng ved askeladden id: 84698 og 94698-2, gnr 96 bnr 6, Høvåg kirke.
Dispensasjonen gis på vilkår av at fjerningen av masser overvåkes av NIKU.
Dispensasjonen gjelder bare omsøkt tiltak, og i tre år fra mottatt brev. 

2020.11.25 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

96/20 Godkjenning av protokoll fra møte
28.10.2020

20/02855-36 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner protokoll fra møte
28.10.2020. 

100/20 Tursykkelprosjektet Vita Velo -
Farsund kommune -overføring av
tilskudd fra 2020 til 2021

20/28488-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet bevilger 450 000 kroner til
tursykkelprosjektet Vita Velo i Farsund kommune. 

102/20 Søknad om tilskudd til
dokumentasjon av tyske og andre
utenlandske omkomne i den
norske hjemmeflåtens krigsforlis
1940-1945 - Arkivet freds- og
menneskerettighetssenter
(Stiftelsen Arkivet)

20/22919-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune bevilger inntil 50 000 kroner til dokumentasjon av tyske og
andre utenlandske omkomne i den norske hjemmeflåtens krigsforlis 1940?1945
under forutsetning av at finansieringsplanen blir realisert.2. Tilskuddet forutsetter at
kunnskap og formidlingsmateriale deles med regionale museer og
kulturminneverninstitusjoner.3. Tilskuddet belastes ansvar 500200 (kulturminnevern
og kulturturisme) ? aktivitet 471 ? prosjekt 50020103 (tilskudd utviklingsprosjekter).

103/20 Tilskudd til bygningsvern ved Vest-
Agder-museet IKS for 2020

20/23443-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune utbetaler 1 mill. kroner til bygningsvernprosjekter ved Vest-
Agder-museet IKS for 2020, i henhold til vedtatt årsbudsjett.2. Bevilgningen belastes
ansvar 500200 - aktivitet 472. 

105/20 Søknad om tilskudd til DS
Hestmandens jubileumstokt 2021

20/26664-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune bevilger inntil 170 000 kroner til DS Hestmandens
frigjøringsjubileumstokt i 2021, under forutsetning av at finansieringsplanen blir
realisert.2. Tilskuddet belastes ansvar 500200 (kulturminnevern og kulturturisme) ?
aktivitet 471 ? prosjekt 50020101 (tilskudd kulturarv og museumsutvikling). 

106/20 Avslag på søknad om
driftstilskudd til Vegårshei
Bygdetun -gnr/bnr 32/64 -
Vegårshei kommune

20/27063-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkestinget i Aust-Agder vedtok i FT-sak 58/2017 at støtten til ikke konsoliderte
museer via Aust-Agder museum og arkiv IKS (AAma) skulle bortfalle ved
etableringen av Agder fylkeskommune. Dette innebar videre at tilskuddet fra AAma til
Vegårshei Bygdetun bortfalt fra og med 2020. Hovedutvalget for kultur, folkehelse og
frivillighet i Agder fylkeskommune vedtok i møte 1.4.2020 (sak 23/20) å videreføre de
samme prinsippene. Driftstilskudd fra Agder fylkeskommune er dermed forbeholdt
de museer som er en del av en konsolidert enhet innenfor dagens museumsstruktur.
Vegårshei Bygdetun har valgt å ikke være en del av et konsolidert museum. Dette
innebærer at Vegårshei Bygdetun ikke vil få driftstilskudd fra Agder
fylkeskommune.Drift av lokale museer utenfor konsolidert struktur vil være et
kommunalt ansvar.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet oppfordrer
Vegårshei Bygdetun til å ta initiativ til en mulig konsolidering med AAma. 

107/20 Dispensasjon fra kulturminneloven
§8.1, for del av id: 84698-2, nytt
rom i Høvåg kirke, Lillesand
kommune

20/25802-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Dispensasjon fra kulturminneloven §8 første ledd for inngrep i middelalderkirkegård
med Askeladden id: 84698-2, for etablering av nytt rom knyttet til Høvåg kirke, gnr 96
bnr 6, Lillesand kommune, på vilkår av at det fortas en arkeologisk undersøkelse
innvilges. Dispensasjonen gjelder i tre år fra dato brevet er mottatt, og gjelder bare
omsøkt tiltak. 

108/20 Fylkeskulturprisen 2020 20/28151-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskulturprisen for 2020 tildeles: Gaute Heivoll 

2021.01.27 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1/21 Godkjenning av protokoll fra møte
25.11.2020

21/00481-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Protokoll fra møtet 25.11.2020 ble enstemmig godkjent. 

3/21 Dispensasjon fra kulturminneloven
§8.1 for del av Askeladden id
85672-2, Tromøy
middelalderkirkegård, Arendal
kommune, Agder fylke.

20/29227-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Det gis dispensasjon fra kulturminneloven §8.1 ledd for graving gjennom deler av
middelalderkirkegården med id: 85672-2, under følgende vilkår: 1.det forutsettes at
Arendal kirkelige fellesråd får tillatelse til inngrep i selve kirkebygningen fra
Riksantikvaren. 2.gravearbeidene går ikke dypere enn henholdsvis 50 cm for strøm
og 90-100 cm ned for vanntilførsel.3.gravearbeidene knyttet til vanntilførsel og
strømtilførsel koordineres slik at NIKU kan overvåke graving av grøften knyttet til
vanntilførsel, mens grøft knyttet til strømtilførsel kan graves rett i forkant av det, men
må stå åpen.Tillatelsen gjelder bare det omsøkte tiltaket og bortfaller dersom tiltaket
ikke er iverksatt innen 3 år fra dette brevet er mottatt. 

4/21 Søknad om støtte fra
Sørlandsfotballens Venner til
utdanning av barne- og
ungdomstrenere

20/28911-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Barn og unge er vår viktigste, men også vår mest sårbare ressurs. Svært mange av
dem bruker mye tid i foreninger og lag for barn og unge, der frivillige legger ned et
betydelig engasjement for at barna skal få gode oppvekstvilkår og muligheter til
varierte og verdifulle aktivitetstilbud. Det er viktig for barn og unges utvikling at
arenaene de deltar på skaper gode rammer for vekst og utvikling. I dette er arbeidet
er trygge og gode ledere helt avgjørende.  Hovedutvalget ønsker å bidra til at trenere
og ledere i barne- og ungdomsaktivteter, skal tilbys og gjennomgå en opplæring, som
i tillegg til faglig trenerkompetanse, også gir dem hjelp til å være trygge og gode
trenere/voksenledere med et godt og sundt verdigrunnlag og som fremmer
likestilling inkludering og mangfold.Søknaden innvilges. Beløpet finansieres fra
aktivitet 493 Idrett, budsjettposten for Prosjekt og arrangement. 

5/21 Prinsipper for tildeling av
driftstilskudd til frivillige
musikkorganisasjoner for barn og
unge gjennom Agder Musikkråd

20/29561-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Tilskudd til drift og aktivitet til underliggende frivillige musikkorganisasjoner for
barn og ungdom delegeres til Agder musikkråd.2.Agder musikkråd utformer selv
modeller for utregning og fastsetter beløp for søkbare midler. Agder musikkråd må ta
hensyn til tildelingskriterier fastsatt av Agder fylkeskommune slik at arbeid for barn
og unge prioriteres. 

2021.03.23 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

6/21 Godkjenning av protokoll fra møte
27.01.2021

21/00481-8 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner protokoll fra møte
27.01.2021. 

7/21 Tannhelsestrategi 2021 - 2024 20/28630-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet sender utkast til
Tannhelsestrategien på høring. 2.Høringsfristen settes til 24. mai
2021  3.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet ber fylkesrådmannen komme
med egen sak om hvordan fylkeskommunen kan sikre gode kompetansemiljø og
rekruttering av ansatte til de eksisterende tannhelseklinikkene i Agder. 

11/21 Fordeling av driftstilskudd til
Skjærgårdstjenesten i Agder - 2021

21/07547-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1)Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fordeler driftstilskudd til
Skjærgårdstjenesten i 2021 som følger:a)Risør - 380 000 krb)Tvedestrand - 580 000
kr + 25 000 kr øremerket drift i Raet Nasjonalparkc)Arendal - 650 000 000 kr + 25
000 kr øremerket drift i Raet Nasjonalparkd)Grimstad - 650 000 kr + 25 000 kr
øremerket drift i Raet Nasjonalparke)Lillesand - 870 000 000 krf)Lindesnes - 1 305
000 kr g)Kristiansand - 1 705 000 krh)Lister - 1 085 000 kr 
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12/21 Fordeling av tilskudd til
tilretteleggingstiltak i statlig sikra
friluftslivsområder 2021

21/07551-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fordeler 6 941 500 kroner i tilskudd
til tilretteleggingstiltak i statlig sikrede friluftslivsområder i Agder, slik det frem går av
vedlegg 2. Tilskuddene belastes statlige midler øremerket tilskuddsordningen til tiltak
i statlige friluftsområder. 

13/21 Fordeling av tilskudd til
friluftslivsaktiviteter 2021

21/08270-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fordeler 1 497 000 kroner i tilskudd
til friluftslivsaktiviteter, slik det fremgår av vedlegg 2.2.Tilskuddene belastes statlige
midler øremerket tilskuddsordningen til friluftsaktivitet.3.Fylkesrådmannen gis
fullmakt til å stille vilkår i forbindelse med tildeling av tilskuddene dersom det skjer
endringer i de planlagte aktivitetene. 

14/21 Fordeling av tilskudd til
tilrettelegging for friluftsliv 2021

21/08346-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fordeler 815 000 kroner i tilskudd til
friluftslivstilrettelegging slik det fremgår av vedlegg 2.2.Tilskuddene belastes
fylkeskommunens egen tilskuddsordning for tilrettelegging av friluftsliv i områder
som ikke er statlig sikret.3.Fylkesrådmannen gis fullmakt til å stille ytterligere vilkår
knyttet til tildeling av tilskuddene, samt redusere eller trekke tilbake tilskudd dersom
endringer i prosjektet eller mangelfull gjennomføring tilsier det. 

16/21 Tilskudd til regional
bransjeutvikling innen kulturelle og
kreative næringer 2021

21/08055-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Pkt. 1Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet slutter seg til retningslinjer for
«Tilskudd til regional bransjeutvikling innen kulturelle og kreative næringer» slik det
fremgår av saksframlegget.  Pkt. 2 Det lyses ut en tilskuddsordning til regional
bransjeutvikling innen kulturelle og kreative næringer. Utlysningen skjer med
forbehold om fylkestingets behandling av rapport for første tertial 2021 i juni.Pkt. 3
Fylkesrådmannen innstiller på fordeling av tilskuddsmidlene. Hovedutvalget for
kultur, folkehelse og frivillighet gjør den endelige tildelingen.Pkt. 4 Spørsmålet om
ordningen skal videreføres i 2022, og da i hvilket omfang, vil bli tatt stilling til i
forbindelse med budsjettbehandling for 2022. Dersom ordningen videreføres skal
denne evalueres før tilskudd for 2022 lyses ut. 

17/21 Tilskudd kulturhus i Agder
fylkeskommune.

21/08085-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1. Agder fylkeskommune skal bidra til et variert kulturtilbud til innbyggere i hele
Agder gjennom tilskudd til innholdsproduksjon i regionale kulturhus. Det er et viktig
bidrag til at kulturhusene kan tilby et program som har interesse og betydning ut
over egen kommune. Driften av kommunale og regionale kulturhus er primært en
kommunal oppgave.2. Det kommunale tilskuddet fra Arendal og Kristiansand til
kulturhusdrift legges til grunn for tilskuddet fra Agder fylkeskommune i en
harmonisert modell.3. Tilskuddet til Arendal kulturhus videreføres på dagens nivå i
2021 og vurderes på nytt igjen i forbindelse med budsjettet for 2022. Målet er en
langsiktig og forpliktende avtale. For å sikre nødvendig forutsigbarhet for Arendal
kulturhus kan også tilskuddet for 2021 disponeres til drift.4.  Øvrige midler avsatt til
regionale kulturhus gjøres søkbare for andre regionale kulturhus i Agder og med mål
om at hele Agders befolkning skal kunne oppleve ulike kulturuttrykk i sitt nærområde.

18/21 Mulig reduksjon av driftskostnader
på kulturområdet i Agder
fylkeskommune.

21/08086-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet tar reduksjonen i bemanning i
avdeling for kultur, idrett og frivillighet til orientering og anbefaler at nivået på
dagens tilskudd innenfor avdelingens ansvarsområde videreføres. Det antas at
Agder fylkeskommune vil spille en aktiv rolle når kultur- og idrettslivet skal
«restartes» etter pandemien. 

20/21 Innvilgelse av dispensasjon iht.
kulturminneloven § 8 første ledd -
tildekking av slaggdeponi

20/30366-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget innvilger dispensasjon fra kulturminnelovens bestemmelser for det
berørte kulturminnet ID-16326 for deler av fredet område og sikringssone til
gravfeltet «Kongshaugen» Verksmoen, Evje og Hornnes kommuneDispensasjon
innvilges på vilkår om at fyllingen ikke blir høyere enn kote 179.Tillatelsen gis bare på
det omsøkte tiltaket. Tillatelsen bortfaller dersom tiltaket ikke er iverksatt innen tre år
fra tiltakshaver har mottatt vedtaket 

21/21 Tilskudd til fredete bygninger i
privat eie, kulturmiljø og
kulturlandskap

21/00045-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune fordeler tilskudd fra statsbudsjettet 2021 kap. 1429 post 71
fredete bygninger og anlegg i privat eie, kulturmiljø og kulturlandskap, slik det
fremgår i tabell.Se protokoll under møtedato. 

22/21 Tilskudd til tekniske og industrielle
kulturminner

20/30051-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune fordeler tilskudd fra statsbudsjettet kap. 1429 post 72 teknisk
industrielle kulturminner for 2021 med 8,5 mill. kroner og tilsagn for 2022 med 1,0
mill. kroner, som følger:1)Bredalsholmen Verft 3 228 000 kroner i tilskudd for 2021
og 500 000 kroner i tilsagn for året 2022.2)Næs Jernverksmuseum 1 942 422 kroner
i tilskudd for 2021 og 500 000 kroner i tilsagn for året 2022.3)Sjølingstad
Uldvarefabrik 3 329 578 kroner i tilskudd for 2021. Hovedutvalget ber
fylkesrådmannen legge frem forslag til tilleggsbevilgning og inndekking slik at
Sjølingstad Uldvrefabrik kan videreføre sin aktivitet på dagens nivå. Riksantikvaren
må kontaktes for at tilskuddet skal opprettholdes." 

23/21 Tilskudd til fartøyvern/ Savos 2021 21/06532-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune fordeler tilskudd fra statsbudsjettet 2020 kap. 1429 post 74
fartøyvern, og fra SAVOS-ordningen som følger:1)Losskøyta «Songvaar» 700 000
kroner 2)Lokalrutebåten «Pelle» 859 375 kroner i tilskudd og 500 000 kroner i tilsagn
for 2022 3)Fraktefartøyet DS Hestmanden 570 000 kroner4)Administrativt fordeles 1
220 625 kroner slik det kommer frem av tabellAdministrasjonen gis mandat til å
foreta eventuelle omdisponeringer innenfor tilskuddsrammen. 

24/21 Tilskudd til brannsikring tette
trehusmiljø

20/30056-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune fordeler tilskudd fra statsbudsjettet kap. 1429, post 73
tilskudd til brannsikring tette trehusområder, slik det kommer frem av tabell i
møteprotokoll under møtedato. 

25/21 Innvilget dispensasjon fra kml §8.1
ledd for etablering av universell
utformet adkomstveg, Dypvåg
kirke i Tvedestrand kommune

21/07100-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

I forbindelse med etablering av universell adkomst og inngang til kirken gis det med
dette tillatelse til fjerning av steinhelle, samt påføre noe subbus på det automatisk
fredet kulturminne, middelalderkirkegård, id: 84042-2 Dybvåg, gnr 88 bnr 90,
Tvedestrand kommune, slik det er markert på vedlagt kart. Tillatelsen gjelder bare det
omsøkte tiltaket og bortfaller dersom tiltaket ikke er iverksatt innen 3 år fra dette
brevet er mottatt.VilkårTillatelsen gis uten vilkår om arkeologisk undersøkelse, men
under forutsetting av at det ikke foretas gravearbeider i forbindelse med tiltaket 

27/21 27/21 Forslag til fordeling av
bygningsvernmidler til museene
for 2021

21/06564-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune fordeler midler til bygningsvernprosjekter ved Vest-Agder-
museet IKS og Aust-Agder museum og arkiv IKS for 2021 som foreslått i saken.
2.Bevilgningen er i henhold til vedtatt årsbudsjett, og belastes ansvar 500200 ?
aktivitet 472. 

28/21 Etablering av utviklingsstipend i
tradisjonshåndverk

21/08350-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalget ser på utviklingsstipend i tradisjonshåndverk som et viktig
virkemiddel i forvaltninga av den materielle og immaterielle kulturarven og et viktig
bidrag for å styrke arbeidet med bygningsvern på Agder.2.Hovedutvalget slutter seg
til de foreslåtte kriteriene for Agder fylkeskommune sitt utviklingsstipend i
tradisjonshåndverk.3.Det settes av 50 000 kroner til stipendet. Bevilgningen belastes
ansvar 500200, aktivitet 471, prosjekt 50020102. 

29/21 Fordeling av tilskudd til mindre
kulturminnetiltak 2021

21/08418-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Tilskudd til mindre kulturminnetiltak fordeles slik det framgår av
vedlegg.2.Søknaden fra Birkenes Historielag avslås.3.Det gis 100 000 kroner i
tilskudd til Sanden media. Samme beløp gis fra tilskuddsordningen for kultur. 

2021.05.19 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

30/21 Godkjenning av protokoll fra møte
24.03.2021

21/00481-10 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner enstemmig protokollen
fra møte 24.03.2021. 

32/21 Tilskuddsordning for etablering og
utvikling av kommunale frisklivs-,
lærings- og mestringstilbud.
Fordeling Agder 2021

20/00665-13 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar fylkeskommunedirektørens
forslag til fordeling av tilskuddsmidler til kommunale frisklivstilbud på Agder. 

35/21 Fordeling av spillemidler til anlegg
for idrett og fysisk aktivitet 2021

20/22480-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget vedtar at fremlagte tabeller med forslag til fordeling av 82,3 mill.
kroner i spillemidler til idrettsanlegg, sammen med videre prioritering utover dette
beløpet, legges til grunn for fylkeskommunens prioritering av spillemiddelsøknader
for 2021. 

36/21 Anvendelse av frie
fylkeskommunale friluftslivsmidler
-  fordeling på prosjekter og tiltak

21/11685-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet gir tilsagn om økonomisk støtte til:
•Friluftsrådet Sør, kyststi 450 000 kroner •DNT-Sør, inkluderende friluftsliv 400 000
kroner •Midt-Agder friluftsråd, mulighetsstudie naturskoleleir 50 000 kroner. Det
presiseres at tilsagn om tilskudd kun gjelder for 2021. 2.Øvrige friluftslivsmidler
avsettes som følger: •Friluftslivskonferanse høsten 2021, 100 000 kroner •Skilt- og
merkekurs etter nasjonal standard, 50 000 kroner •Innkjøp av ferdselstellere, 150 000
kroner •Disponible midler innenfor friluftsliv, 192 000 kroner 

37/21 Søknad om tilskudd til Lister
Forsvarshistorisk Forening til kjøp
av Hangar 45 på Lista - Farsund
kommune

20/01860-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger 1 000 000 kroner til Farsund kommune for kjøp av
hangar 45 på Lista flystasjon. 2.Bevilgningen belastes ansvar 500200
(kulturminnevern og kulturturisme) - aktivitet 471 - prosjekt 50020104 (verdiskaping
kulturarv og uthavn). 

41/21 Istandsetting og tilbakeføring av
historisk kran for
Kristiansandsregionen

21/11834-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet bevilger inntil 850 000 kroner til
første fase i istandsettingen av krana på Silokaia.2.Fase to og tre innarbeides i
budsjettarbeidet, innenfor rammen til kulturminnevern og kulturturisme.
3.Bevilgningen belastes ansvar 500200, tjeneste 471.4.Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet oppfordrer Kristiansand kommune til å legge til rette for at
krana aktivt kan tas i bruk av kulturlivet, fartøyvernet og de andre aktiviteter i
området. 

42/21 Tilskudd til teknisk industrielle
kulturminner- Sjølingstad
Uldvarefabrik

20/30051-7 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune opprettholder vedtaket av 24.03.2021 om fordeling av
tilskuddene til de tekniske industrielle anleggene som vedtatt, basert på
måloppnåelse for anleggene i bevaringsprogrammet.Hovedutvalget ser viktigheten
av at Sjølingstad Uldvarefabrik fortsetter sitt arbeid med vedlikehold av anlegget og
ber fylkesutvalget finne inndekking for redusert bevilgning drift/vedlikehold på kr.
190.000 når neste tertialrapport skal behandles. 
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52/21 Eventuelt 19.05.2021 21/00481-11 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Steinar Bergstøl Andersen (FrP) foreslo å sende følgende uttalelse fra hovedutvalget:
Hovedutvalg for Kultur, folkehelse og Frivillighet ber Helse Sør-Øst om ny behandling
av behovet for ny kvinneklinikk og barne- og ungdomsavdeling ved Sørlandets
Sykehus i Kristiansand. Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet i Agder ber
også om tilbakemelding fra Helse Sør-Øst, om hva de mener om dagens
fødeavdeling på Sørlandets Sykehus i Kristiansand, og om denne holder nødvendig
kvalitet for et moderne sykehus i 2021. 
Line Kysnes Vennesland (Ap) Under sak til eventuelt som er sendt ut fra Steinar
Andersen fremmer jeg følgende tilleggsforslag på vegne av FrP og AP med mulighet
for andre partier å bli med: Hovedutvalget ønsker å fremheve viktigheten av tre
fullverdige sykehus med akuttfunksjoner i Agder. Hovedutvalget beklager manglende
finansiering fra staten som fører til at SSHF ikke har økonomi til å gjøre nødvendige
investeringer i bygningsmassen.

Utvalget sluttet seg til dette. Felles uttalelse fra hovedutvalget sendes til Helse Sør-
Øst, Helse- og omsorgsdepartementet og Agderbenken på Stortinget.

Steinar Bergstøl Andersen, FrpI Kvinesdal så er det et sted som heter Solbjørg. Det er
et gårdsnavn. Det har vært uenighet om navnet på stedet skal hete Solberg eller
Solbjørg. Språkrådet, Statens Kartverk og Klagenemda har alle behandlet saken, og
det er fortsatt uenighet. Jeg ønsker derfor å ta saken opp i Agder fylkeskommune, og
vil be om en sak på navnestriden. Vil i saken be om at det informeres generelt om
hvordan navnestrider på steder avgjøres, hvem som behandler slike saker, og
ankemuligheter. Dette kan bli en problemstilling fremover, så kan være fornuftig med
en sak som opplyser om hvordan dette håndteres.Fylkesdirektør Kristin Tofte
Andresen opplyste om at fylkeskommunen har begrenset myndighet i denne typen
saker. Rett myndighet er Statens Kartverk. Administrasjonen kan være behjelpelig
med å utforme et svar på henvendelsen fra grunneier. 
Even Tronstad Sagebakken (Ap) foreslo å sende følgende uttalelse fra
hovedutvalget:Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet i Agder ber
regjeringene om å ikke gå videre med plan om videre skjevfordeling av vaksine.
Bakgrunnen for dette er at hovedutvalget mener ulempene med dette langt overgår
fordelene. Det ville vært forståelse for skjevfordelingen dersom dette var gjort
tidligere, og ikke på nåværende tidspunkt. Når det kommer så tett på som det gjør nå,
rokker dette ved rettferdighetsfølelsen og dugnadsånden blant befolkningen. Når en
også ser at det diskuteres langt flere lettelser for vaksinerte fremfor ikke-vaksinerte,
ser vi faren for at dette ikke bare vil rokke ved, men også forsterke
urettferdighetsfølelsen og svekke dugnadsånden ytterligere. 
Agder er en turistdestinasjon. Dersom regjeringen gjennomfører økt skjevfordeling, vil
det for vårt fylke bety at hovedtrykket på vaksinasjon vil være når hoveddelen av
turistene er her. Flere av kommunene våre har en kraftig økning i antall turister om
sommeren, med det det innebærer av økt trykk på de kommunale helsetjenestene.
Spesielt gjelder dette for kommunene med mye fritidsbebyggelse. Dette gjør det
sårbart. Lokale utbrudd over tid har også tært på de som står i det. Flere av våre
innbyggere vil være på ferie i denne perioden, noe som øker sannsynligheten for at
vaksinasjonsprosessene lokalt blir forsinket. Det er vi ikke tjent med. 

Hovedutvalget vil også dele sin bekymring for at det, ved en økt skjevfordeling, vil øke
sannsynligheten for mer smitte blant vår befolkning, når en risikerer at det kommer
flere vaksinerte til områder med færre vaksinerte. 

Med bakgrunn i dette, ber Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet her i
Agder regjeringen om å ikke gjennomføre planen med økt skjevfordeling av vaksiner,
men holde på den oppsatte fremdriften. 
Utvalget sluttet seg til dette. Felles uttalelse fra hovedutvalget ble sendt til
Statsforvalteren i Agder og Helse- og omsorgsdepartementet, ved statsråd Bent Høie.

2021.09.09 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

43/21 Godkjenning av protokoll fra møte
19.05.2021

21/00481-22 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner protokollen fra møte
19.05.2021. 

55/21 Rapport fra forprosjektet som skal
undersøke mulighetene for
styrking og videreutvikling av
Olympiatoppen Sør

20/19705-8 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet tar saken til orientering. Hovedutvalg
for kultur, folkehelse og frivillighet har fokus på at paraidretten skal styrkes i forhold
til tilbudet som gis i regionen på toppidrettsnivå. Det er derfor ønskelig at det i den
videre utredningen hensyntas spesifikke tiltak som legger til rette for et styrket tilbud
på toppnivå for paraidrettsutøvere.Hovedutvalget vil også peke på viktigheten av å
vektlegge psykisk helse og forhold til riktig kosthold til
idrettsutøverne.Fagkompetanse rundt disse temaene må prioriteres. 

57/21 Oppfølging og økonomisk støtte til
Setesdalsfolk - UNESCO Setesdal

21/15027-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet tar saken til orientering. Det sendes
en henvendelse fra hovedutvalget til Agderbenken. 

59/21 Eventuelt 09.09.2021 21/00481-23 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

FolkehelseSally Vennesland orienterte om nettverksmøte i Sunne kommuner, som
Agder fylkeskommune er medlem i. Nettverksmøtet ble holdt i Ålesund. Mye fokus på
sosial bærekraft og bærekraftig samfunnsutvikling. FNs bærekraftsmål ligger til
grunn. Vennesland nevner også Partnerskap for radikal innovasjon, hvor man setter
dette i system, og foreslår at utvalget får en orientering om dette.Fylkesdirektør
Vegard Nilsen orienterte og deltok i dialogen om hva som er utfordringene og
mulighetene for å oppnå bedre folkehelse. 
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Verbalforslag om arbeidsinkludering Utvalgsleder ba administrasjonen sjekke status
for arbeidet med dette. 

2021.09.30. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

44/21 Godkjenning av protokoll fra møte
09.09.2021

21/00481-28 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner protokollen fra møte
09.09.2021. 

45/21 Agder fylkeskommunes
idrettsstipend 2021

21/11256-36 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommunes idrettsstipend for 2021 tildeles følgende utøvere:•Brage Takle
(18) – Orientering •Emelia Tveitå (19) – Kulestøt og diskos•Pål Myhren Kristensen
(21) – Skøyter •Silje Gundersen (17) – Ishockey •Mathias Holbæk (18) –
Langrenn•Anine Linnea Keen Hansen (17) – Vektløfting, Functional Fitness•Nils
Gunnar Ringøen (20) – Sandvolleyball •Stella Weinberg (23) – Spydkast 

46/21 Arbeidsstipend 2021 21/10600-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Arbeidsstipend 2021 for profesjonelle kunstnere tildeles: Bjørn Charles Dreyer
(musikk), LindesnesHanne Thyholdt (kunsthåndverk), Lindesnes 

47/21 Kunstnerstipend 2021 21/11517-55 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Kunstnerstipend 2021 for profesjonelle kunstnere tildeles:Thyra Dragseth
(billedkunst), Kristiansand Birger Emanuelsen (litteratur), Arendal Steffan Strandberg
(film), Vennesla 

48/21 Agderstipendet 2021 21/11632-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agderstipendet 2021 for profesjonelle kunstnere tildeles: Sidsel Hanum
(kunsthåndverk), Tvedestrand 

49/21 Etableringsstipend 2021 21/11634-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Etableringsstipend 2021 for profesjonelle kunstnere tildeles: Andreas Lian
(kunsthåndverk), Kristiansand 

50/21 Regional bransjeutvikling innen
kulturelle og kreative næringer i
Agder - Fordeling av tilskudd

21/08055-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Tilskudd til regional bransjeutvikling innen kulturelle og kreative næringer i Agder
fordeles slik: Nr.Prosjektnavn og søkerForeslått tildeling1EiK – Entreprenørskap i
Kunst SØRF – Sørnorsk kompetansesenter for musikk400 000 kr2GloKaltSØRF –
Sørnorsk kompetansesenter for musikk200 000 kr3Konseptutvikling – kunsthub
østMonk AS 100 000 kr4Press Refresh på kulturarv Kastellet kultursenter AS100 000
kr5Music Masterclass Norway (Agder) BPM Production AS200 000 kr 

51/21 Oppnevning av jury til
fylkeskulturprisen 2021

21/18315-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet oppnevner følgende tre politikere til
jury for årets fylkeskulturpris:  Maiken Messel (H)Kristin Ljosland (Sp)Arild Buli (Dem.)

54/21 Årsaker til utenforskap i Agder og
oversikt over tiltak for inkludering i
arbeidslivet fra andre steder i
landet.

21/17536-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet tar saken til
orientering.  2.Eventuelle nye tiltak for inkludering i arbeidslivet utvikles gjennom
regional samhandlingsstruktur for Agder og forankres i handlingsprogram for
Regionplan Agder ved neste rullering. 

65/21 Eventuelt 30.09.2021 21/00481-27 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune forlenger avtalen med BURIA ut 2022. En eventuell
videreføring etter dette tas stilling til i frivilligstrategien for Agder fylkeskommune. 

2021.11.17 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

55/21 Godkjenning av protokoll fra møte
30.09.2021

21/00481-34 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner protokollen fra møte
30.09.2021. 

56/21 Fylkeskulturprisen 2021 21/18682-12 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskulturprisen for 2021 tildeles Mette Midling-Jensen og Elisabeth Lindland for
arbeidet med SPOR-forestillingene. 

57/21 Søknad om tilskudd til styrking og
videreutvikling av Olympiatoppen
Sør

20/19705-10 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune gir allerede et betydelig tilskudd til Olympiatoppen Sør og
søknaden om økt driftstilskudd i 2022 avslås.Fylkeskommunen mener OLT Sør er en
stor og viktig aktør for idrettsmiljøet på Agder og vil vurdere en eventuell ny søknad
som del av et spleiselag med andre finansielle bidragsytere. 

60/21 Tilskudd til etablering og utvikling
av kommunale frisklivs-, lærings-
og mestringstilbud-Ekstratilskudd
for 2021

20/00665-19 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar fylkeskommunedirektørens
forslag til fordeling av ekstra tilskuddsmidler til kommunale frisklivstilbud på Agder.

61/21 Rusforebyggende arbeid for
ungdom i alderen 16-24 år

21/17303-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskommunen vil styrke det rusforebyggende arbeidet som del av en helhetlig
satsing på barn og unge, jf. Regionplan Agder 2030s handlingsprogram punkt 2.1.

62/21 Fritak fra kroppsøving og
forebyggende tiltak

21/20053-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Oversikt over prosentandel fritak fra kroppsøving vg1-nivå skoleåret 2020/2021 tas
til orientering.2.Forebyggende tiltak for å redusere antall fritak ivaretas i eksisterende
alternative opplegg på den enkelte skole.----------------------------Oversendelsesforslag:
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet får tilsvarende informasjon som i
denne saken til behandling hvert år slik at vi har oversikt og er informert. 
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73/21 Eventuelt 17.11.2021 21/00481-33 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Sally Vennesland tok opp følgende: Koronamillionen. Hvordan er status for
koronamillionen som ble vedtatt bevilget til lag og foreninger? Avdelingsleder
opplyser at det kommer en rapport på dette når året er omme.Agder kunstsenter.
Hva er innholdet i dette, og hva er fylkeskommunens rolle inn mot Agder
Kunstsenter? Bør dette tas i sammenheng med andre saker, eller som egen sak?
Fylkesdirektøren opplyste at Agder Kunstsenter er et av våre viktige
kompetansesentre på kunstfeltet, og at det vil komme en sak som presenterer alle
kompetansesentrene, i februarmøtet. 
Knut Henning Thygesen tok opp følgende sak:Levekåra opp! Thygesen tok opp at et
av Agder fylkeskommunes mål er å bedre levekårene, og stiller spørsmålet om hvilke
muligheter/rammer hovedutvalget har i å kunne føre politikk for mindre forskjeller –
sett i forhold til 1) staten/storting/regjering og 2) kommunene. Altså rollene og
fordelinga for 3) fylket. Dette settes opp som egen sak til neste møte. 

2022.02.02. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
17.11.2021

22/00095-1 Hovedutvalg for
utdanning og
kompetanse

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet godkjenner protokoll fra møte
17.11.2021 

2/22 Samarbeidsavtale mellom
turistforeningene i Agder og Agder
fylkeskommune - handlingsplan
for 2022

20/24832-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Vedtatt samarbeidsavtale med turistforeningene i Agder videreføres, men med en
justering av den økonomiske rammen og med en presisering når det gjelder
punktene om rapportering og oppfølging slik det fremkommer i saksfremlegget. 
2.Handlingsplan for 2022 vedtas. 

3.DNT-Sør vil på vegne av turistforeningene levere en felles sammenstilt rapport til
fylkeskommunen knyttet til tiltakene i handlingsplan, og frist for rapportering settes
til 1. desember 2022. 

4. Agder fylkeskommune går i dialog med turistforeningene for å se på hvilke
områder som bør prioriteres for kollektivtrafikk for å gjøre friluftslivsområder mer
tilgjengelig for alle.

3/22 Uttalelse til kulturminneplan for
Hægebostad kommune 2022 KIK-
plan

21/23166-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune mener kulturminneplanen er i tråd med regionale og
nasjonale føringer. Planen ivaretar Hægebostad kommunens kulturminner på en
god måte og vil være et godt utgangspunkt for arbeidet i kommunen
fremover.2.Agder fylkeskommune ber kommunen ta hensyn til de innspill og
bemerkninger som er nevnt under avsnittet vurderinger. 

4/22 Uttalelse til kulturminneplan for
Froland kommune 2022 KIK-plan

22/04470-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune mener kulturminneplanen er i tråd med regionale og
nasjonale føringer. Temaplanen ivaretar Froland kommunes kulturminner på en god
måte og vil være et godt utgangspunkt for arbeidet med kulturminner i kommunen
fremover.2.Agder fylkeskommune ber kommunen ta hensyn til de innspill og
bemerkninger som er nevnt under avsnittet vurderinger 

6/22 Tilskudd til Mandals byjubileum 21/22902-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet bevilger kr. 100 000 som støtte til
Mandal bys 100års jubileum. Tilskuddet kommer i tillegg til tidligere tilsagn om kr.
100 000 til samme formål. 

11/22 Eventuelt 02.02.2022 22/00095-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Innretning på ordningen for tilskudd til innholdsproduksjon på de regionale
kulturhusene 
AP ønsker å drøfte denne og om det bør avholdes møte med de berørte parter og
utvalget for å se om vi treffer godt nok behovene til kulturhusene med ordningen.
Etterspør om det er mulig å få orienteringer fra de ulike kulturinstitusjonene, før
saken om kulturhuset i Arendal kommer til behandling. 
Dette vil bli gjort til neste møte i hovedutvalget.

Avdelingsleder Anne Tone Hageland gjorde rede for hvordan dette løses nå.
Ordningen ligger i budsjettet, men enkelte har en usikkerhet knyttet til dette. 
Det kan gjøres noen grep, eks. å inngå intensjonsavtaler. Man må se på om dette er
regionalt eller kommunalt område. Det kan også diskuteres forholdet mellom
innhold og drift.
Bygningsvernsenter i Setesdal som nasjonalt kompetansesenter 
AP ønsker en orientering på hvordan saken ligger an og når vi kan forvente å få den
til behandling i hovedutvalget. 

Avdelingsleder Yvonne Fernmar Willumsen orienterte om hva som er gjort med tanke
på å jobbe for at Setesdal skal bli et kompetansesenter for kultur. 
Planen er at saken skal behandles i hovedutvalget i april.

Kristin LjoslandUtvikling av servicebygg på Rygnestadtunet 
Fylkeskommunen skal i samarbeid med Valle Kommune og Setesdalsmuseet, setje
ned ei administrativ arbeidsgruppe som skal starte arbeidet med å utgreie ulike
alternativ og kostnadar knytt til utvikling av servicebygg på Rygnestadtunet.
Administrasjonen kjem tilbake til hovudutvalet med ei sak innan september 2022. 

Avdelingsleder Yvonne Fernmar Willumsen svarte at dette kan tas opp i møtet med
kulturinstitusjonen, og at det deretter vil bli tatt tilbake som en orientering i
hovedutvalget.
Steinar Bergstøl AndersenHva er status på formidlingsbygget til Vest-Agder museet
på Odderøya, og hva mer kan vi gjøre for å fremskynde og realisere etableringen? 
Nå har lokal- og regionalfinansiering kommet på plass, og vi vet at dette
museumsbygget er blant de mest prioriterte. Derfor vil jeg ta initiativet til at vi som
Hovedutvalg i kultur, folkehelse og frivillighet i Agder sender en henvendelse til
kulturdepartementet der vi ber om at dette prioriteres i neste statsbudsjett fra
regjeringen. 
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet ber administrasjonen om å utarbeide
en uttalelse fra oss der vi ber om at dette prioriteres, uttalelsen sendes deretter til
departementet. Vi ber også om svar slik at vi er orientert, og dette settes opp som en
egen sak på neste møte i utvalget. 

Fylkesdirektør Kristin Tofte Andresen gjorde rede for at dette ligger i
museumsmeldingen, men at det ikke ligger i dagens budsjett. 
Foreslår også at direktør for museet kommer med innspill til hva han mener er
behovet. Dette settes på agendaen i neste møte i hovedutvalget.
Knut Henning Thygesen Gamle hus, støtteordninger for rehabilitering av disse.
Hvilken rolle har fylkeskommunen i dette med rehabilitering og hvordan er
ansvarsfordelingen mellom fylkeskommunen og riksantikvaren? 
Yvonne Fernmar Willumsen besvarte spørsmålet.
Vi har fokus på dette, og riksantikvaren har en egen strategi knyttet til rehabilitering.
Det jobbes også med nye bevaringsstrategier, fylkeskommunen mener at det bør
være et samarbeid om dette.  
Det er særlig bygningsvernsentrene som følger opp dette, i samarbeid med ansatte
hos avdeling for kulturminnevern. Avdelingen gir også i dag råd om eks. isolering.
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2022.04.06. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

10/22 Høring ny folkehelsemelding 22/08487-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet gir innspill til ny folkehelsemelding
som er nevnt under avsnittet vurderinger. 
Vurderinger

Arbeidet med ny folkehelsemelding gir mulighet til å sette fokus på kjernen av
folkehelsearbeidet; at det er samfunnets felles ansvar å legge til rette for et samfunn
som fremmer helse og livskvalitet. 

Folkehelsemeldingen må bli tydelig på hva folkehelsearbeid egentlig er, at det dreier
seg om forebygging og helsefremming og ikke reparasjon. 

Folkehelse er et stort og bredt fagfelt. 

Vi valgt innspill knyttet til det vi mener er i kjernen av det som bør prioriteres.

1.Folkehelsemålene bør operasjonaliseres til delmål, og det bør utarbeides
indikatorer til delmålene. Dette vil bidra til å styrke det langsiktige og målrettede
arbeidet.
2.Det bør benyttes nasjonale strategier fremfor regionale strategier på områder hvor
dette er hensiktsmessig. Dette gjelder særlig på områder hvor det er stor enighet
både om utfordringer og løsninger. 
•Økt innsats på forebygging av fysisk og psykisk uhelse.
•Det må jobbes aktivt med å få flere i jobb.
•Større satsing på veiledning og oppfølging av førstegangsforeldre.
Perspektiver knyttet til samfunnsutvikling som fremmer helse og livskvalitet må
styrkes i alle samfunnssektorers arbeid gjennom lov/forskrift, retningslinjer og
veiledere.
3.Folkehelsearbeidets store potensiale ligger i de eksisterende tjenester. Tjenestene
må ta i bruk de verktøy de har for å bedre folkehelsa. Tjenestene må videre prioritere
tiltak som virker best, og jobbe målrettet med å sikre tidlig innsats og forebygging
fremfor reparasjon. Utvikling i dagens tjenester, skjer ofte gjennom prosjekttilskudd,
noe som kan føre til mer byråkrati enn utvikling.  

Folkehelseloven

1.Loven legger til rette for et godt og systematisk folkehelsearbeid. Lovens innhold og
omfang er imidlertid ikke godt nok kjent i kommuner/fylkeskommuner og blir dermed
ikke godt nok utnyttet.
2.Folkehelseloven må synliggjøres tverrsektorielt, og alle som jobber med
planlegging kjenner innhold og omfang. Loven må gjøres relevant for alle sektorer.
3.Loven bør synliggjøre Statsforvalterens veileder- og tilsynsrolle. (Får ikke gitt
veiledning pga de kan bli tilsynsmyndighet) 

Sosial ulikhet
1.Det er bred enighet både i kommuner, fylkeskommuner og stat om å redusere
sosial ulikhet. Likevel beveger vi oss i feil retning. Økonomisk ulikhet har økt siste
generasjon. Dette er den grunnleggende utfordringen det bør jobbes mest med.
Kompenserende tiltak for å begrense sosial ulikhet i helse er også viktig, men vil ikke
ha like stor effekt som å ta tak i det strukturelle. 
2.Tiltak for å redusere sosial ulikhet må gjennomføres langs hele årsakskjeden. For å
sikre dette, bør det jobbes med et mer systematisk mål og indikatorsystem.
3.Sosial ulikhet bekjempes med å ha et variert arbeidsmarked, attraktive
arbeidsplasser, arbeidsmarkedstiltak som inkluderer flere i arbeidslivet, og tett
oppfølgning av de som mister jobb eller sliter på skolen.

11/22 Tilskudd regionale kulturhus 21/21254-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune inngår en avtale med Arendal kommune og/eller Arendal
kulturhus om tilskudd til Arendal kulturhus. Avtalen inngås med utgangspunkt i
Arendal kommunes tilskudd i 2022 og tilsvarende avtale som ligger til grunn for
fylkeskommunens tilskudd til Kilden teater og konserthus. Ferdig utarbeidet avtale
legges fram for hovedutvalget til orientering. 

12/22 Søknader om tilskudd til
kulturtiltak - fordeling av tilskudd
over kr. 100 000

22/07156-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar å fordele tilskudd over 100
000 kroner til innkomne søknader slik:Risør kommune – byjubileum 2023, 200 000
kronerArendal kommune – byjubileum 2023, 200 000 kronerCanal Street –
festivalstøtte 2022, 346 000 kronerSanden media – filmen Broene over Otra, 200 000
kronerMedia Service – filmen Folket som forsvant, 200 000 kronerStiftelsen Arkivet –
forestillinga Vi er tilbake, 200 000 kronerTidemands teater – spillet om Tidemand
«Brudeferden», 200 000 kronerSørveiv – musikkbransjetreff i Agder 2023, 200 000
kroner 

13/22 Regional bransjeutvikling innen
kulturelle og kreative næringer i
Agder - Fordeling av midler 2022

22/08024-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar å fordele tilskudd til regional
bransjeutvikling innen kulturelle og kreative næringer i Agder slik: 
Nr.Søker og prosjektnavn

Tildeling
1Come back films AS, Kristiansand
Multiplattform kunstportrettserie210 000 kr

2Dokufilm AS, Kristiansand
To blikk – et bakteppe0 kr
3Equippe AS, Grimstad
Workshop # 1250 000 kr
4Fokk forlag, Oslo 
Smedmyra (Lillesand)0 kr
5Norsk forfattersentrum Sørlandet, Kristiansand
Nettverk for bokbransjen i Agder100 000 kr
6Norwegian Made AS, Skien
Norwegian Made Agder40 000 kr 
7Publizm AS, Gjeving
Lyden av litteratur0 kr
8Scenekunst sør, Færvik
Produsentveiledning60 000 kr
9SØRF – Sørnorsk kompetansesenter for musikk, Kristiansand
Glokalt fase 2200 000 kr
10Sørnorsk filmsenter, Kristiansand
Produsentutdanning for film og spill i Agder100 000 kr 
11VISP – produksjonsenhet for visuell kunst, Bergen Kompetanseheving for
kunstnere 202240 000 kr

Sum
1 000 000 kr

14/22 Forslag til fordeling av
bygningsvernmidler til museene
for 2022

21/22003-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger inntil 1,2 mill. kroner til bygningsvernprosjekter ved
Vest-Agder-museet IKS for 2022.2.Bevilgningen er i henhold til vedtatt årsbudsjett, og
belastes ansvar 500200 ? aktivitet 472 – prosjekt 50020210 

15/22 Finansiering av fyrvokterstillinger i
turnus ved Stiftelsen Lindesnes
fyrmuseum

22/00125-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskommunen har i sitt budsjettvedtak satt av 240 000 kroner per år for
økonomiplanperioden 2022?2025. Dette under forutsetning at de øvrige parter bidrar
med sin avtalte del. Kystverket bekrefter i vedlagt brev at de har satt av 0,6 mill.
kroner per år for perioden 01.07.22 til 21.06.27 til fyrvokterstillinger ved Lindesnes
fyr. Kystverket har dermed innfridd sin del av avtalenLindesnes kommune bekrefter i
vedlagte e-post satt av 240 000 kroner per år for økonomiplanperioden 2022?2025
til fyrvokterstillinger ved Lindesnes fyr. Lindesnes kommune har dermed innfridd sin
del av avtalen.Etatsmuseet ved Stiftelsen Lindesnes fyrmuseum bekrefter i vedlagte
e-post at de har satt av 120 000 kroner i sitt årsbudsjett for 2022 til fyrvokterstillinger
ved Lindesnes fyr. Etatsmuseet har dermed innfridd sin del av avtalen. 

16/22 Uttalelse til kulturminneplan for
Flekkefjord kommune 2022-2036

22/07174-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune mener kulturminneplanen er i tråd med regionale og
nasjonale føringer. Planen ivaretar Flekkefjord kommunes kulturminner på en god
måte og vil være et godt utgangspunkt for arbeidet med kulturminner i kommunen
fremover.2.Agder fylkeskommune ber kommunen ta hensyn til de innspill og
bemerkninger som er nevnt under avsnittet vurderinger. 

17/22 Søknad om økonomisk støtte til
formidling av
tømmerfløtningshistorikken og
verdiskapingsarbeid, Tovdalselva.

22/09444-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger 450 000 kroner til Birkenes historielags prosjekt
«Fra hei til hav».2.Bevilgningen belastes ansvar 500200 (kulturminnevern og
kulturturisme) ? aktivitet 471 (kulturarv) ? prosjekt 50020103 (utviklingsprosjekter).

18/22 Fordeling av tilskudd til mindre
kulturminnetiltak 2022.

22/09553-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Tilskudd til mindre kulturminnetiltak fordeles som det fremgår av vedlegg.
Søknader på 100 000 kroner eller mer gis tilskudd slik det fremgår av øvrige
vedtakspunkt.2.Sanden Media gis ikke tilskudd.3.Listeskøyta Kystkultursenter gis 10
000 kroner i tilskudd.4.Åseral Sogelag gis 100 000 kroner i tilskudd.5.Stiftelsen Risør
Kystkultursenter gis 100 000 kroner i tilskudd.6.Risør Trebåtfestival gis inntil 100 000
kroner i tilskudd.7.Bragdøya kystlag gis 150 000 kroner i tilskudd til Landsstevnet
Forbundet Kysten.8.Mandals Trebåt og Motorforening gis 200 000 kroner i
tilskudd.9.Mandals Trebåt og Motorforening gis samlet tilskudd i henhold til punkt
8.10.Bragdøya kystlag gis 180 000 kroner i tilskudd til kulturhistorisk båtrute.11.Jan
Helge Samuelsen gis 100 000 kroner i tilskudd.12.Foreningen Furulundens venner
gis 50 000 kroner i tilskudd.13.Aust-Agder museum og arkiv gis ikke tilskudd. 
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19/22 Forslag til tildeling av tilskudd til
arbeid med kyststi

22/10032-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fordeler kr 500 000 til arbeid med
kyststi som følger:1.325 000 kr til Friluftsrådet Sør til «Kyststi Grimstad - prosjektår 1
av 2».2.97 000 kr til Kristiansand kommune til «Skilting og opparbeidelse av kyststi i
Kristiansand, delområde Kroodden - Tangen og Hånes -Hamresanden».3.78 000 kr
til Farsund kommune til «Kyststi Farsund». 

20/22 Omdisponering av midler til
friluftslivsformål for å øke
tilskuddsrammene i 2022

22/10083-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet omdisponerer 800 000 kr fra
prosjektet «kartlegging og verdsetting av friluftslivsområder» til tilskuddsordninger
for friluftsliv som følger:-500 000 kr omdisponeres til tilskuddsordningen «tilskudd til
friluftslivsaktiviteter».-300 000 kr omdisponeres til tilskuddsordningen «tilskudd til
tilrettelegging for friluftsliv». 

21/22 Tildeling av tilskot til istandsetting
av verneverdige bygningar og
anlegg 2022

22/09861-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune fordelar tilskot til istandsetting av verneverdige bygningar og
anlegg for søknadar over 100 000 slik det går fram av tabell
NamnKulturminneTotalkostnadSøknadssumTilskotOlav SkrelandEldhuskr 264
000kr 120 000kr 40 000Sander FrøitlandLegevollenkr 584 450kr 474 483kr 40
000Hans Thorvild ThomassenSkolehuskr 210 000kr 151 250kr 40 000Odd Arnfinn
DøbleGammel løe kr 575 000kr 180 000kr 40 000Bjørn Anders
FredriksenKvennvollen gårdkr 220 000kr 150 000kr 30 000Berit K. J.
BjørkelidBryggerhuskr 112 500kr 112 500kr 25 000Ole Bernhard EriksenHolvikveien
2kr 370 000kr 185 000 0Kari-Anne RøislandThuesensheikr 410 050kr 300 000kr 30
000Marit TomstadHellebakken 50kr 110 000kr 104 000 0Marit TomstadHellebakken
50kr 700 000kr 350 000 0Olav StraumeBur på Haugenkr 1 312 500kr 131 250kr 40
000Eivind ByglandSkogskoie kr 108 750kr 108 750kr 30 000 

22/22 Søknad om økonomisk støtte til ny
flytebrygge på Bredalsholmen
dokk og fartøyvernsenter -
Kristiansand

22/09424-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger inntil 340 000 kroner til ny flytebrygge ved
Bredalsholmen dokk og fartøyvernsenter.2.Tilskuddet belastes ansvar 500200,
prosjekt 50020103, aktivitet 471. 

23/22 Utvikling av Setesdal
bygningsvernsenter som nasjonalt
kompetansesenter

21/12075-5 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger inntil 900 000 kroner til lønnsgaranti for en stilling
ved Setesdal bygningsvernsenter – Aust-Agder museum og arkiv.2.Lønnsgarantien
gis for tre år3.Fylkeskommunedirektøren gis mandat til å utarbeide
samarbeidsavtale mellom de to bygningsvernsentrene i Setesdal.4.Bevilgningen
belastes ansvar 500200 – aktivitet 472 – prosjekt 50020213 

24/22 Prosjektstøtteordning- kystkultur
og uthavner

22/08143-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune oppretter en prosjektstøtteordning for kystkultur, uthavner
og europeisk kulturell rute.2.Fylkeskommunedirektøren gis mandat til å utarbeide
retningslinjer til ordningen. Retningslinjene legges frem til politisk
behandling.3.Prosjektet har en tidsramme på fem år hvor det settes av til sammen
inntil 15 mill. kroner fordelt på følgende vis:-5 mill. kroner fra Agder fylkeskommune
– Bufferfond Konsesjonskraftmidler Aust-Agder-2,5 mill. kroner avsatt i økonomiplan
for 2022 – belastes ansvar 500200 – aktivitet 471 – prosjekt 50020204-De fire neste
årene settes det av inntil 2 mill. kroner per år i økonomiplanen (forutsetter tilskudd
fra Riksantikvaren) 

22/22 Eventuelt 06.04.2022 22/00095-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Utvalgsleder la frem følgende forslag til uttalelse på vegne av hovedutvalget:
Mennesker som flykter til Norge. 
Nyankomne som innvilges opphold i Norge skal møte trygghet, frihet, helsehjelp, og
få muligheter til jobb og utdanning. 

Det kan muligens komme flere tusen ukrainere til Agder dette året, og de må sikres
trygghet, helsehjelp og språkopplæring raskt. 
Vi har et stort ansvar i å sørge for at som er klare til å jobbe får mulighet til å komme
inn i arbeidslivet. 

1.     Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillig håper at Arbeids- og
inkluderingsdepartementet tar imot vår utfordring, og gir Agder statlige midler for å
utvide bruken av NAV lønnskompensasjon. 
Får Agder mulighet til å få lønnskompensasjon for inntil 1000 av de nyankomne så
vil vi kunne gi flere arbeidserfaring, bedriftene vil være positive og de vil bli raskt
integrert.  

2.     Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet ber om at fylkestinget
informeres om situasjonen om nyankomne til Agder. Og hvilken rolle
fylkeskommunen kan spille i den videre håndteringen av flyktningsituasjonen. 

Fellesforslag fra Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet 06.04.2022

Punkt 1 sendes til Arbeids- og inkluderingsdepartementet.
Punkt 2 sendes til fylkesordfører.
Line Kysnes Vennesland:Tannlegevakt.Vennesland har fått opplyst at det er
tannlegevakt på helligdager og helger fra kl. 11.00 til kl. 13.00. Ønsker en
redegjørelse for hvorfor det er så kort åpningstid. Fylkesdirektør Vegard Nilsen
bekrefter at det er så kort åpningstid. Arbeidstid blir flyttet fra ukedager til helg, og
foregår innenfor ansattes totale arbeidstimer.Vegard Nilsen presiserte at alle som
henvender seg innenfor tidsrommet, får hjelp. Dersom det er behov for hjelp utenfor
tidsrommet, kontaktes egen lege eller legevakt. Det kommer en sak på
organiseringen av tannlegevaktordningen. 

Fylkesdirektør Kristin Tofte AndresenOpplyste om oppfølging av vedtak i
fylkesutvalget. Institusjonene i museumsområdet har hatt en fysisk samling, med
oppstartmøte på Kuben i Arendal. Positivt møte, alle tre institusjonene var
representert. Prosessen må begynne i institusjonene. Det jobbes med mandat for
dette, og det kommer en sak til hovedutvalget, trolig til høsten. Sally Vennesland spør
om det er laget en rapport. Fylkesdirektøren opplyser at det er tilknyttet prosjektleder.
Mangler det kunnskapsgrunnlag, skal dette innhentes. 

2022.05.25. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

27/22 Fordeling av midler gjennom
tilskuddsordning for etablering og
utvikling av kommunale frisklivs-,
lærings- og mestringstilbud 2022

22/09729-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar fylkeskommunedirektørens
forslag til fordeling tilskuddsmidler til kommunale frisklivstilbud på Agder. 

29/22 Fordeling av spillemidler til anlegg
for idrett og fysisk aktivitet 2022

22/12357-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget vedtar at fremlagte tabeller med forslag til fordeling av 116,1 mill.
kroner i spillemidler til idrettsanlegg, legges til grunn for fylkeskommunens
prioritering av spillemiddelsøknader for 2022. 

30/22 Etablering og finansiering av
Senter for forskning på folkehelse
og levekår Agder 2022-2025

22/12859-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Pkt. 1Agder fylkeskommune bevilger Universitetet i Agder et tilskudd på kr 505.000,-
dekkes gjennom midler fra området folkehelse i fylkeskommunen. Dersom slike
midler ikke finnes, bes Fylkesutvalget finne inndekning.Pkt. 2Bevilgningen forutsetter
at øvrige finansieringspartnere bevilger resterende 3 090 000 kroner fordelt over
perioden 2022-2025.Pkt. 3Tilskudd for årene 2023-2025 kommer en tilbake til ved
behandling av budsjett for 2023 og økonomiplan 2023-2026. 

sida 133 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

32/22 Eventuelt 25.05.2022 22/00095-16 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Sally Vennesland fremmet følgende forslag på vegne av Høyre og FrP: Uttalelse om
økonomiske utfordringer for museumsmiljøet på Sørlandet 
Hovedutvalg for Kultur, folkehelse og frivillighet i Agder Fylkeskommune ser med stor
bekymring på nye utfordringer som våre regionmuseer møter på grunn av økte
strømutgifter og for noens tilfeller, også drivstoffpriser.

Takket være statlig bistand, kom kulturlivet gjennom coronakrisen og ruster seg for å
møte publikum med normal drift.

Nå er det imidlertid oppstått en ny økonomisk utfordring.
Pris på strøm til anleggene er økt dramatisk uten at man har verktøy for å
kompensere dette bortsett fra at strømforbruk er redusert til et minimum, hensyn tatt
til bevaring av kulturminnene. 

I tillegg er Agder vertskap for en rekke teknisk industrielle kulturminner.
Sjølingstad Uldvarefabrikk i Lindesnes og Næs Jernverk i Tvedestrand rapporterer
om lavere tilskudd til lønn, drift og vedlikehold samtidig som økte kostnader til strøm
og drivstoff løper.

Hovedutvalg for Kultur, folkehelse og frivillighet understreker alvoret i situasjonen og
peker på nødvendigheten av at denne ekstraordinære situasjonen må kompenseres
med økte overføringer.

Vest-Agder museet har doblet sine utgifter til strøm fra 2020 til 2021.
Næs Jernverksmuseum har i samme periode økt sine utgifter med kr. 70.000.- til
tross for beinhard strømsparing.
Hadde D/S Hestmanden skulle gjennomført sitt jubileumstokt fra Kristiansand til
Tromsø i 2022, ville drivstoffutgiftene vært kr. 700.000.- høyere enn hva det kostet i
2021. 

Vi må ta et nasjonalt ansvar for vedlikehold av vår kulturarv, og dagens økonomiske
rammer er ikke tilstrekkelig. Disse må økes. Vi ber om hjelp til å sette lys på saken slik
at museene får de nødvendige rammer for sunn videre drift.

Sendes til Agderbenken og departementet.
2022.08.31. Hovedutvalg for kultur,

folkehelse og frivillighet
32/22 Fordeling av midler etter

årsoppgjøret 2021 - tilskudd til
lokale historiske ferdselsårer.

21/22784-11 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet bevilger 700 000 kroner til arbeid
med lokale historiske ferdselsårer.2.Midlene fordeles slik det fremgår av
vedlegget.3.Midlene belastes 500200 – 471 – 50020101. 

33/22 Søknad om tilskudd til
rehabilitering av Arendal og
omegn kunstisbane

22/12879-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune avslår søknad om tilskudd til rehabilitering av kunstisbanen i
Arendal idrettspark. 

44/22 Eventuelt 31.08.2022 22/00095-26 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet ber administrasjonen i
utdanningsavdelingen om å utarbeide en sak for utvalget der man ser på muligheten
for å legge til rette for overnatting og bespisning på våre videregående skoler for
idrettslag/frivillige organisasjoner slik det var tidligere. Saken bes også fremlagt for
hovedutvalg for utdanning og kompetanse.Hovedutvalget sluttet seg til forslaget. 
TannhelseLine Vennesland (Ap) stilte spørsmål om tidspunkt for behandling av
saken om tannklinikkstruktur.Fylkesdirektør Vegard Nilsen besvarte spørsmålet.
Saken med den endelige rapporten kommer til behandling i hovedutvalgets neste
møte, 28. september. Den blir sluttbehandlet i fylkestinget i oktober. Saksfremstilling
og rapport sendes til utvalget så snart de er ferdigstilt, trolig i uke 36.
Tannlegevaktsaken kommer i møtet 16. november. 
Uthavnsprosjektet.  Sally Vennesland (H) stilte spørsmål om status for
uthavnsprosjektet, og spurte om det ville komme en løypemelding i neste møte.
Avdelingsleder Yvonne Fernmar Willumsen svarte at det jobbes jevnt med dette.
Forpliktende nettverk ble også nevnt. Retningslinjene for prosjektstøtteordning legges
frem som referatsak i neste møte. Det jobbes også parallelt med riksantikvaren på et
prosjekt om verdiskaping. Vennesland ber om å få en løypemelding når dette er
mulig. 

2002.09.28. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

37/22 Agder fylkeskommunes
idrettsstipend 2022

22/07511-61 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommunes idrettsstipend for 2022 tildeles følgende utøvere (alder i
parentes):•Sigurd Tveit (22) – Friidrett, mellomdistanse •Birk Lee Johansen (19) -
Svømming•Vilde Baas (22) - Skøyter•Celine Helleren (19) - Padling•Jesper Stiansen
(17) - Landeveissykling•Adam Arsaev (18) - Boksing•Nikkolaj Gulbrandsen (18) –
Friidrett, sprint og hopp•Idun Benestvedt Kydland (18) - Fotball•Kamilla Bruhjell (18) -
Fotball 

38/22 Agderstipendet 2022 22/16026-71 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agderstipendet 2022 for profesjonelle kunstnere tildeles:Ann Cathrin November
Høibo (billedkunstner), Kristiansand 

39/22 Arbeidsstipend 2022 2/16028-21 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Arbeidsstipend 2022 for profesjonelle kunstnere tildeles: Regien Cox (billedkunstner),
ArendalGeir Stian Orsten Ulstein (forfatter), Lindesnes 

40/22 Etableringsstipend 2022 22/16029-7 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Etableringsstipend 2022 for profesjonelle kunstnere tildeles: Anders Skjerdal
(musiker), Kristiansand 

41/22 Kunstnerstipend 2022 22/06475-27 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Kunstnerstipend 2022 for profesjonelle kunstnere tildeles:Morten Martens (musiker),
KristiansandSharron Roberts (scenekunstner), KristiansandAnn Beate Tempelhaug
(kunsthåndverker), Kristiansand 

48/22 Innspill til stortingsmelding om
kunstnerpolitikken.

22/13197-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet slutter seg til de innspill og
vurderinger som framkommer i saken. 

49/22 Søknad fra Agder idrettskrets om
ekstratilskudd.

22/17391-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet bevilger et ekstratilskudd til
Idrettsgalla Sør 2022 på kr. 185 000. 

50/22 Oppnevning av jury til
fylkeskulturprisen 2022.

22/18015-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet oppnevner følgende tre politikere til
jury for årets fylkeskulturpris:Line Kysnes Vennesland (Ap)Knut Henning Thygesen
(Rødt)Steinar Bergstøl Andersen (FrP) 

2022.11.16. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

52/22 Fylkeskulturprisen 2022 22/17825-20 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Fylkeskulturprisen for 2022 tildeles Bragdøya kystlag. 

59/22 Søknad om tilskudd til videre
arbeid med Knaben gruver og
driftsbygningene på gruvebakken.

20/01168-128 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune bevilger inntil 500 000 kroner til videre arbeid med Knaben
gruver og driftsbygningene på gruvebakken. 

60/22 Retningslinjer for
prosjektstøtteordning - kystkultur,
uthavner og europeisk kulturell
rute.

22/08143-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Forslag til retningslinjer for prosjektstøtteordning – Kystkultur, uthavner og europeisk
kulturell rute vedtas som fremla 

61/22 Tilskudd til rehabilitering og
formidlingsprosjekt i haubits- og
kaldkrigsanlegget på Odderøya

22/06189-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger inntil 1 000 000 kroner til arbeid med rehabilitering
og formidling av haubits- og kaldkrigsanlegget på Odderøya. Bevilgningen forutsetter
tilsvarende beløp fra Kristiansand kommune.2.Bevilgningen belastes 500200 – 471–
50020103. 

62/22 Søknad om bygningsvernmidler til
restaurering av Waages hus i
Farsund - Vest-Agder-museet IKS

21/22003-7 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger 550 000 kroner til Vest-Agder-museet IKS i 2022 for
restaurering og istandsetting av Waages hus i Farsund.2.Bevilgningen fra
fylkeskommunen forutsetter at finansieringsplanen blir realisert i tråd med
søknaden.3.Bevilgningen er i henhold til vedtatt årsbudsjett, og belastes ansvar
500200 – aktivitet 472 – prosjekt 50020213. 

63/22 Omdisponering av midler bevilget
til lønnsgaranti ved Setesdal
bygningsvernsenter til utvikling av
Rygnestadtunet

21/12075-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune godkjenner at tidligere vedtatt lønnsgaranti for
håndverkerstilling ved Setesdal bygningsvernsenter endres til å gjelde for perioden
2023–2025. Hvis stillingen ikke er besatt innen utgangen av 2023 bortfaller
lønnsgarantien.2.Agder fylkeskommune godkjenner at Aust-Agder museum og arkiv
omdisponerer bevilgningen til lønnsgaranti for Setesdal bygningsvernsenter for
2022. Beløpet på inntil 900 000 kroner omdisponeres til arbeid med utvikling av
Rygnestadtunet som besøksmål.Aust-Agder museum og arkiv utarbeider en
prosjektbeskrivelse for det videre arbeidet på Rygnestad, med tilhørende budsjett- og
finansieringsplan. 

64/22 Søknad om tilskudd til
sentrumsutvikling av "Myraparken"
i Vegårshei kommune

22/15306-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune innvilger 250 000 kroner til Vegårshei kommune til utvikling
av «Myraparken» i 2022.2.Bevilgningen belastes ansvar 500200 – tjeneste 471 –
prosjekt 50020103. 

2023.02.08. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

4/23 Søknad fra ØIF Arendal om
tilskudd til gjennomføring av Final
8 (NM-finaler i håndball)

23/04625-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune bevilger et tilskudd på 250 000 kroner til ØIF Arendal for å
invitere skole- og idrettsbarn gratis til Final 8. 

5/23 Søknad om tilskudd til
bygningsvern for 2023 – Vest-
Agder-museet IKS

22/12141-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger 1 750 000 kroner til Vest-Agder-museet IKS i 2022
for restaurering og istandsetting av Waages hus i Farsund, Årestua ved Kristiansand
museum, maling av Bygada ved Kristiansand museum, samt istandsetting av
Andorsengården i Mandal.2.Fylkeskommunen forventer at finansieringsplanen blir
realisert i tråd med søknaden.3.Bevilgningen er i henhold til vedtatt årsbudsjett, og
belastes ansvar 500200 – aktivitet 472 – prosjekt 50020213. 
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6/23 Søknad om tilskudd til ny utstilling
på Tingvatn fornminnepark og
besøkssenter IKS

22/18192-4 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger 500 000 kroner i tilskudd til Vest-Agder-museet til
utstilling pa° Tingvatn fornminnepark og besøkssenter IKS. Fylkeskommunen er
positive til å øke bevilgningen, dersom behov for økte midler er en forutsetning for å
realisere prosjektet med ønsket kvalitet. 2.Bevilgningen fra fylkeskommunen
forutsetter at finansieringsplanen blir realisert. 3.500 000 kr av tildelingen belastes
ansvar 500200 – kulturminnevern og kulturturisme. 

7/23 Søknad om tilskudd til stilling som
maritim rådgiver/kaptein på
museumsskipet MS Gamle Oksøy,
samt driftstilskudd til MS Gamle
Oksøy

22/20280-3 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder Fylkeskommune innvilger søknad om tilskudd til stilling som maritim
rådgiver/kaptein på museumsskipet MS Gamle Oksøy. Det forutsettes at Kystverket
bevilger tilsvarende beløp.Fylkeskommunen ber Stiftelsen Lindesnes Fyrmuseum om
å holde tett dialog med Kystverket om fordeling på sikt, slik at Kystverket tar en
større andel. Inndekning gjøres ved økt bruk av fond, og innarbeides i neste
tertialrapport.Ordningen evalueres i forbindelse med evalueringen av fyrvokterne. 

2023.03.29. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

8/23 Søknad om tilskudd til
steinlegging ved hovedhuset på
Furøya

22/21392-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger inntil 175 000 kroner til steinlegging ved
hovedhuset på Furøya.2.Tiltaket gjennomføres i tett dialog med fylkeskommunen, og
i tråd med dispensasjonen for tiltaket.3.Bevilgningen belastes ansvar 500200,
prosjekt 50020103. 

9/23 Høring - Kulturmiljøplan Lindesnes
kommune

23/08379-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune mener at kulturmiljøplanen er i tråd med regionale og
nasjonale føringer. Planen ivaretar Lindesnes kommunens kulturminner og
kulturmiljøer på en god måte og vil være et godt utgangspunkt for arbeidet i
kommunen fremover.Agder fylkeskommune ber kommunen ta hensyn til de innspill
og bemerkninger som er nevnt under avsnittet vurderinger. 

10/23 Fordeling av tilskudd til mindre
kulturminnetiltak 2023

23/09109-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Tilskudd til mindre kulturminnetiltak 2023 fordeles slik det fremgår av vedlegg.
Søknader på 100 000 kroner eller mer gis tilskudd slik det fremgår av både vedlegg
og øvrige vedtakspunkt. 
2.Lister friluftsråd gis 20 000 kroner i tilskudd til bok om kulturhistoriske turer i
Kvinesdal.
3.Mandals Trebåt og Motorforening gis 100 000 kroner i tilskudd til lærlingeordning
trebåtbyggerfag.
4.Marka kystforts venner gis 200 000 kroner i tilskudd til rehabilitering og
tilrettelegging for bruk av kommandobunker Marka kystfort.
5.Foreningen skolehuset Ny-Hellesund gis 40 000 kroner i tilskudd til formidling
skolehuset Monsøya.
6.Sanden Media gis ikke tilskudd til film Setesdal stavkyrkje.
7.Agder Kulturakademi gis ikke tilskudd til presentasjon av stue Torbjørnsbu.
8.Risør trebåtfestival gis 50 000 kroner i tilskudd til jubileumsfestival med laft og
klink.
9.Listeskøyta kystkultursenter gis ikke tilskudd til bok om Listeskøyta, men gis 20
000 kroner i tilskudd til seminar om Listerbåten.
10.Sanden Media gis 100 000 kroner i tilskudd til Filmspel Odderøya.
11.Historielaget for Dypvåg, Holt og Tvedestrand gis 100 000 kroner i tilskudd til
digitalisering av historielagets fotosamling.
12.Rønnesferjas venner gis 60 000 kroner i tilskudd til restaurering og bruk av  
Rønnes II.

12/23 Regional bransjeutvikling innen
kulturelle og kreative næringer
2023

23/08225-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar å fordele tilskudd til regional
bransjeutvikling innen kulturelle og kreative næringer i Agder slik: 
Nr.Søker og prosjektnavn Tildeling 
1Braak AS
Lydrom – Skippergata 24B200 000 kr
2Tørrfisken ANS
Sammen for Agder 0 kr
3Kobbel Kunstbyrå AS
Forprosjekt og kartlegging av kunst- og kulturfeltet i Agder0 kr
4Publizm AS
Litteratur og teknologi tilpasset ungdommens medievaner0 kr 
5Wallevik Management AS 
Kreativt entreprenørskap – fra drøm til virkelighet 0 kr
6Bærekraft Kristiansand AS 
Medvirkende omstilling til et sosialt rettferdig lavutslippsamfunn350 000 kr
7Sørveiv AS 
Sørveiv 50 000 kr
8Louise Pariggi Coaching
Kreativ rådgivning 0 kr
9Agder Kulturakademi AS
HMS for store arrangementer og festivaler 0 kr
10Musikkontoret SØRF 
EIK Tverrfaglig bransjeutviklingsprosjekt 400 000 kr 
Sum 1 000 000 kr

13/23 Tilskudd til kulturtiltak 2023 -
tilskudd over kr. 100 000.

23/09329-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Det bevilges følgende tilskudd til kulturtiltak: Assitejfestivalen kr. 200 000, Canal
Street kr. 300 000, Jubileumskonsert Bjøro Håland kr. 200 000, Nordlek 2024 kr. 200
000 og Tour of Norway kr. 150 000. 

2023.05.25. Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

15/23 Fordeling av spillemidler til anlegg
for idrett og fysisk aktivitet 2023

22/14348-21 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalget vedtar at fremlagte tabeller, med forslag til fordeling av 141,2 mill.
kroner i spillemidler, legges til grunn for fylkeskommunens prioritering av
spillemiddelsøknadene til anlegg for idrett og fysisk aktivitet for 2023. 

18/23 Søknad om tilskudd fra Aust-Agder
museum og arkiv IKS til
anskaffelse av skannere for
digitalisering av
Fædrelandsvennens bildearkiv

23/10118-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune avslår søknaden om tilskudd til anskaffelse av skannere for
digitalisering av Fædrelandsvennens bildearkiv. 

19/23 Fordeling av prosjektstøtte til
arbeid med kystkultur, uthavner og
kulturrute

23/10750-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar å fordele midler til prosjekter
som har søkt på prosjektstøtteordning for uthavner, kystkultur og kulturrute i
henhold til tabell under. 
Se møteprotokoll vedlagt.

20/23 Forslag til fordeling av tilskudd til
arbeid med kyststi

23/12646-1 Hovedutvalg for næring,
klima og miljø

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet fordeler 500 000 kroner til arbeid
med kyststi som følger:1.350 000 kroner til Friluftsrådet Sør til «Kyststi Grimstad -
prosjektår 2».2.150 000 kroner til Lillesand kommune til «Lillesand – strekning i
sentrum». 

24/23 Fordeling av midler gjennom
tilskuddsordning for etablering og
utvikling av kommunale frisklivs-,
lærings- og mestringstilbud 2023

23/12555-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar fylkeskommunedirektørens
forslag til fordeling av tilskuddsmidler til kommunale frisklivs-, lærings- og
mestringstilbud på Agder. 

2023.08.30 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

27/23 Fordeling av ekstra tilskudd til
frivilligheten på Agder 2023

23/16281-2 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

Eventuelt i møte 30.08.2023 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet ønsker en prinsipiell sak om
lokalisering av tannklinikker, inkludert økonomiske konsekvenser for ulike
alternativer. Vi forutsetter en tett kontakt med primærkommunene og tillitsvalgte
som bakgrunn når forslag legges frem. 

2023.09.20 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

28/23 Forslag til frivillighetsstipend med
retningslinjer

23/17421-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Det opprettes to årlige frivillighetsstipend på 50 000 kroner, med tilhørende
retningslinjer, for å motivere og styrke frivillig virksomhet i Agder. En eventuell
justering av retningslinjene behandles av hovedutvalg for næring, kultur og miljø
årlig, i forkant av utlysning. 

29/23 Tilskudd til utvikling av lokal
frivillighetspolitikk

23/17425-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommune oppretter en tilskuddsordning fram til og med 2025 for
kommuner som vil utarbeide en lokal frivillighetspolitikk. Søkerkommunene må vise
til en egenandel som tilsvarer søknadssum. Retningslinjene for tilskudd til utvikling
av lokal frivillighetspolitikk vedtas. 

31/23 Søknad om tilskudd til
bygningsvern for 2023 - Aust-
Agder museum og arkiv IKS

22/12141-9 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger 850 000 kroner til Aust-Agder museum og arkiv IKS
til istandsetting av Rygnestadtunet.2.Bevilgningen er i henhold til vedtatt årsbudsjett,
og belastes ansvar 500200 – aktivitet 

32/23 32/23 Søknad om ekstra tilskudd
til Stiftelsen fullriggeren Sørlandet

23/09941-6 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

1.Agder fylkeskommune bevilger inntil 231 000 kroner for 2023 til mellomklassing av
skipet fullriggeren Sørlandet.2.Bevilgningen belastes ansvar 500200, tjeneste 471,
prosjekt 50020103.3.Agder fylkeskommune behandler søknad om tilskudd til
hovedklassing i 2024 ved rullering av økonomiplanen, eller som egen sak på et
senere tidspunkt. 

35/23 Søknader om tilskudd til større
kulturtiltak høsten 2023.

23/20656-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

36/23 Agderstipendet 2023 23/20459-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agderstipendet 2023 for profesjonelle kunstnere tildeles:Tore Kvæven (forfatter),
Sirdal 

37/23 Kunstnerstipend 2023 23/20461-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Kunstnerstipend 2023 tildeles: Erlend Gunstveit (musiker), GrimstadDaisuke Kosugi
(billedkunstner), FarsundArmstorn Lian (filmregissør), Lindesnes 

38/23 Arbeidsstipend 2023 23/20462-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Arbeidsstipend 2023 for profesjonelle kunstnere tildeles: MiRee Abrahamsen
(forfatter), ArendalLasse Årikstad (billedkunstner), Kristiansand 

39/23 Etableringsstipend 2023 23/20465-1 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Etableringsstipend 2023 for profesjonelle kunstnere tildeles: Aasa Skjeldal Gravdahl
(billedkunstner), Kristiansand 
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40/23 Idrettsstipend 2023 22/21111-49 Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Agder fylkeskommunes idrettsstipend for 2023 tildeles følgende utøvere (alder i
parentes):•Thomas Linnebo Mollestad (20) – Langrenn, Kristiansand•Andreas Aas
(20) – Skiskyting, Birkenes•Ole Marius Rist Jensen (22) – Svømming, Lillesand•Jarl
Emil Sørensen (18) – Alpint, Bykle•Jonas Østhassel (21) og Julie Andersen Abusdal
(20) – Badminton, Kristiansand•Marie Mørk (21) – Badminton, Kristiansand•Nikolai
Rinde (15) – Skyting, Farsund•Even Stray Aas (18) – Volleyball, Kristiansand 

Eventuelt Hovedutvalg for kultur,
folkehelse og frivillighet

Knut Henning Thygesen (Rødt) fremmet følgende forslag:  Agder må bygge kulturen i
distriktene. 
Fylkeskommunen må ha en tydelig, målrettet og konkretisert satsing på kunst og
kultur, også profesjonelle kunst- og kulturmiljøer i hele Agder.
I utkantene, både i øst, vest og i indre Agder er det nedlagt betydelig kommunal
satsing gjennom tiår. Satsingen vil kunne få et helt nødvendig løft med en bredere
støtte fra fylket. Støtten må være strategisk og sees i regional sammenheng.
Kunst og kultur har verdi i seg sjøl, det har verdi som bærebjelker i lokalsamfunn og
regioner, og gir store ringvirkninger for andre næringer. 
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet ønsker en sak hvor man ser på
hvordan man konkret kan støtte opp om kunst -og kulturmiljøene i distriktene basert
på hva det kan bety med en ytterligere kunst -og kultursatsing for distriktene.
Utvalget vil også foreslå at uttalelsen ligger ved i saken om revidering av
regionplanen som behandles oktober 2024.

Hovedutvalget sluttet seg enstemmig til uttalelsen.

2020.02.12 Hovedutvalg for
samferdsel

1/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 12.11.2019

20/01355-3 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokoll fra møte 12.11.2019 godkjennes. 

2/20 Oppstart av arbeid med ny TT-
ordning for Agder

20/00769-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Agder fylkeseldreråd bes oppnevne inntil 2 brukerrepresentanter til et drøftingsråd for
arbeidet. 
Råd for mennesker med funksjonsnedsettelser i Agder bes oppnevne inntil 4
representanter for arbeidet. 
Hovedutvalget for samferdsel slutter seg til anbefalt prosess for ny TT-ordning i
Agder fylkeskommune. 

3/20 Fraviksøknad om
dimensjoneringsklasse på E39 -
tilførselsveg til Mandal by

20/00873-3 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for Samferdsel er enig i Vegdirektoratet sine vurderinger og anbefaler at
det gis fravik på dimensjoneringsklasse i vegnormal N100 på tilførselsveg til Mandal
by. 

5/20 Oppstart arbeid med
Handlingsprogram for fylkesveg
2021-202420/01903-1

20/01903-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for Samferdsel vedtar oppstart av arbeid med nytt Handlingsprogram
for fylkesveg 2021-2024
2.Målsetninger i Regionplan Agder legges til grunn for utarbeidelse av
Handlingsprogram for fylkesveg
3.Følgende representanter ble valgt som referansegruppe for arbeidet bestående av
tre politiske representanter fra Hovedutvalg for Samferdsel:
-Dag Eide
-Harald Fauskanger Andersen 
-Ingunn Fjærbu Roppestad 

6/20 Sak til orientering/drøfting - forslag
tiltaksplan for
trafikksikkerhetsarbeidet i Agder

20/02588-3 Hovedutvalget for
samferdsel

Det utarbeides et forslag til mandat som vedtas av hovedutvalget for samferdsel. 

7/20 Eventuelt 12.02.2020 20/01355-4 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalget for samferdsel ønsker et årshjul for å ha oversikt over når aktuelle
saker kommer opp. 

2020.03.11 Hovedutvalg for
samferdsel

8/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 12.02.2020

20/01355-7 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokoll fra møte 12.02.2020 godkjennes. 

2020.04.01 Hovedutvalg for
samferdsel

11/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 11.03.2020

20/01355-12 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokollen fra møtet 11.03.2020 godkjennes. 

15/20 Trafikksikkerhetsforum -
organisering og mandat

20/15303-2 Hovedutvalget for
samferdsel

Mandat for Trafikksikkerhetsforum vedtas. Neda Blakstad (Ap) er leder av
Trafikksikkerhetsforum og Birte Simonsen (MDG) er nestleder.  
1.Samferdselsutvalget ber om at TS forum gjøres bredest mulig i sitt arbeid med
trafikksikkerhet i Agder. Nullvisjonen, Trafoen/18pluss inviteres fast inn i forumet.  
2.Samferdselsutvalget har merket seg at trafikkskolers landsforbund ønsker seg økt
involvering i det regionale trafikksikkerhetsarbeidet. Samferdselsutvalget ber derfor
at ATL i Agder inviteres til forumets møter. 

2020.05.27 Hovedutvalg for
samferdsel

17/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 01.04.2020

20/01355-17 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokoll fra møtet 01.04.2020 godkjennes. 

18/20 Tiltakspakke korona - prioritering
av prosjekter

20/16890-4 Hovedutvalget for
samferdsel

Se vedlagte protokoll under møtedato for vedtak. 

21/20 Miljøkrav til drosjene i Agder 20/01913-1 Hovedutvalget for
samferdsel

•Hovedutvalg for samferdsel er positiv til at det jobbes videre med å definere
miljøkrav til drosjer i Agder, i tråd med yrkestransportlovens regler med tidligst
virkning fra 2024.
•Hovedutvalg for samferdsel forutsetter at arbeidsgruppen i det videre arbeidet har
god dialog og medvirkning fra drosjenæringen.
•Endelige beslutning om innføring av miljøkrav og forutsetninger for en slik ordning,
vedtas gjennom egen politisk sak som fremmes for hovedutvalg/fylkesting i slutten
av 2020. 

22/20 Svar på høring - Modulvogntog og
24-metersvogntog på
tømmervegnettet

20/15374-3 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune tar høring om modulvogntog og 24-meteres vogntog på
tømmerveg til orientering.
2.Agder fylkeskommune er positiv til å legge bedre til rette for næringstransporten.
3.Hovedutvalg for Samferdsel forutsetter at vegeier har styringsrett til hvilke
tømmerveger som kan skrives opp til modulvogntog eller 24-meters vogntog før
Statens vegvesen gjør vedtak i veglistene. 
4.Hovedutvalg for samferdsel uttrykker sin bekymring for at trafikksikkerheten på
norske fylkesveger blir dårligere når det nå vurderes å åpnes opp for større vogntog
på sidevegnettet. Det forventes at det settes av nasjonale midler til utbedring av
flaskehalser og trafikksikkerhetstiltak før en veg kan skrives opp til større vogntog.

24/20 Agder fylkeskommune - innspill til
ny ruteplan for jernbanen med
virkning fra desember 2022 (R22)

20/19092-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune er positive til at Jernbanedirektoratet gjennomfører årlige
dialogmøter og gir fylkeskommunene muligheter til å komme med innspill til nye
ruter. 
2.Agder fylkeskommune mener at arbeidet med å tilrettelegge for totimers frekvens
mellom Stavanger–Kristiansand–Oslo prioriteres og at pendlernes særlige behov
ivaretas. 
3.I tillegg vil Agder fylkeskommune presisere at;
a.Jernbanedirektoratet formaliserer samarbeidet mellom partene i en formell
samarbeidsavtale. 
b.det samarbeides om et felles takst- og billettsystem for buss og den øvrige
kollektivtransporten. 
c.det er viktig å fortsette arbeidet med universell utforming av plattformene for å få
alle reisende om bord i togene.  Alle vogner som frakter passasjerer skal kunne ta
imot rullestolbrukere. Ordningen der passasjerer som bruker rullestol selv må ringe til
de ulike selskapene for å sikre plass på toget må endres og integreres som en del av
billettbestillingssystemet. Systemet må snakke på tvers av operatører og selskap.
d.Jernbanedirektoratet må jobbe med utbedring av krysningsspor for å bedre
kvaliteten og regulariteten.

4.Agder fylkeskommune anmoder om et tilbud på ventende sovevogn i forkant av
avgang fra Kristiansand kl 02:15 vurderes etablert. 

5.Agder fylkeskommune vil også i denne saken presisere hvor viktig det er å få
sammenkoblet Vestfold- og Sørlandsbanen.

6.Agder fylkeskommune anmoder om å vurdere et ekspresstog morgen med få stopp
mellom Kristiansand og Oslo for å betjene forretningsmarkedet.

7.Agder fylkeskommune påpeker at en god og stabil digital infrastruktur langs hele
reiseruten er avgjørende for at flere velger toget som sitt førstevalg.

25/20 Oppgradering av ferjekaier i
Flekkefjord

20/01278-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalget for samferdsel vedtar å sende prosjektet «Oppgradering av ferjekaier i
Flekkefjord» ut på anbud.
Agder fylkeskommune legger til grunn alternativ 2, "Mellomalternativet", i
anbudsgrunnlaget med en anslått byggherrekostnad på cirka 41 mill. kroner.
Finansiering av mellomalternativet innarbeides i neste års investeringsbudsjett for
fylkesvei. Restfinansiering av «Mellomalternativet» anslås til å være 32,1 mill. kr i
2021. 

27/20 Eventuelt 27.05.2020 20/01355-18 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel gir administrasjonen mulighet til å tildele reserveløyve
nr. 2 til løyvehavere i Kristiansand kommune. Dette er et midlertidig vedtak som
gjelder inntil ny yrkestransportlov trer i kraft. 

2020.09.23 Hovedutvalg for
samferdsel

28/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 02.09.2020

20/01355-21 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokoll fra møte 02.09.2020 godkjennes. 
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30/20 Tiltakspakke korona, prioritering av
prosjekter, fase 2

20/16890-19 Hovedutvalget for
samferdsel

Fordelingen av resterende økonomiske ramme for tiltakspakke korona vedtas der
følgende tiltak prioriteres:
TS-tiltak i Åmli kommune – kr. 5 000 000,-
-    Gang- og sykkelsti Fv. 3716 fra sentrum til Engenes Næringsområde
     alternativt gang- og sykkelsti samt bussholdeplasser på Fv. 415 v/Simonstad
TS-tiltak i Gjerstad kommune – kr. 4 000 000,-
-     Veibelysning Fv. 408, strekningen Egddalen – Øvre Røed 
TS-tiltak i Vegårshei kommune – kr. 2 000 000,-
-     Forlengelse av veibelysning Fv. 414 – Molandsletta – Straum
-Fortau langs Fv. 416, Sentrum – Sagaveien. 
TS-tiltak i Risør kommune – kr. 3 000 000,-
-Fv 3454, asfaltering av Grønningveien fra toppen av bakken til rundkjøring
-Fv 351 (sss-veien) Punktutbedring av siktsoner
TS – tiltak i Flekkefjord kommune – 5 000 000,-
-     Fv 4204 Sira – kryss ved jernbanestasjonen ved Coop
-     Oppgradering FV 44, Flekkefjord sentrum mellom bybrua og Allégaten
Mindre utbedring av vei og møteplasser, Søgne i Kristiansand – 1 000 000,- 
-Fv 158 Trysnesveien, indre Trysnes
Kollektivanlegg i Lunden, Kvinesdal kommune – 3 000 000,-
Utbedring og lys, Audnedal i Lyngdal kommune –  4 000 000,-
-Valand fra Brua ca 800 m. mot Konsmo
TS – tiltak i Farsund kommune – 2 000 000
-Ny belysning og eventuell bedre krysningspunkt i Vanse sentrum
-Belysning og bedre sikt, Helvikveien
TS – tiltak i Lindesnes kommune – 2 500 000,- 
-Bryggegata, Kryssing ved Adolph Tidemands bro 
Utbedring i Tvedestrand kommune – 1 000 000,-
-Fv 411, utbedring av inntak til kulvert under fylkesvei i sentrum
Samferdselsutvalget vedtar å igangsette planlegging av følgende to prosjekter
finansiert av programområde planlegging for en kartlegging inn mot
handlingsprogrammet:
-Regulering av gjenstående trase uten fortau, Kilura i Flekkerøya. Sees i sammenheng
med Kristiansand kommune for mulige rekkefølgekrav som vil bidra til
medfinansiering (tomtekostnad)
-Reguleringsplan for Havsåsen i Lyngdal kommune. Gjennomgang av eksisterende
reguleringsplan med mål om å få ned kostnadene på rassikringsprosjektet 
-En forutsetning for bevilgning er at prosjektene kan gjennomføres i tråd med
fylkestingets vedtak.

Prosjektene kvalitetsikres i samarbeid med de aktuelle kommunene og framlegges i
samferdselsutvalget i oktobermøtet.

32/20 Fremtidig organisering av TS-
arbeidet i Agder

20/22445-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Trafikksikkerhetsarbeidet skal prioritere innsatsområdene som er definert i vedtatt
Handlingsprogram for trafikksikkerhet 2020-2024, og spesielt prioritere arbeidet med
kartlegging av mørketallene og årsakene knyttet til ulykker på sykkel. Målet er at
fylkeskommunen skal ha koordineringsansvar for alvorlige sykkelulykker.»
2.Arbeidet med å koordinere de samlede trafikksikkerhetsressursene skal prioriteres.
3.Det inngås nye avtaler med Skantraf og Nullvisjonskommunene.
I tett dialog og samarbeid med alle parter der man samtidig ser på muligheter for
utvidelse av nullvisjonsarbeidet i Agder, og muligheter en utvidelse av 18 pluss,
trafoen og ordningen med elevambassadører til å nå flere ungdom i hele Agder. 
4. Det jobbes videre med muligheter for å unngå den økonomiske reduksjonen som
en konsekvens av manglende finansiering fra Statens Vegvesen.
5.En representant fra ungdommens fylkesting og en representant fra
fylkeskommunens utdanningsutvalg inviteres til å delta i forumet. 

34/20 Konsept for ny drift- og
vedlikeholdskontrakt på veg i
Sirdalsområdet

20/24828-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel tar sak om konseptmandat for ny drift- og
vedlikeholdskontrakt i Sirdal til orientering. 
2.Endelig valg av konsept vil beskrives i Økonomiplanen 2021-2024. Konkretisering
av ressursbehov og anskaffelser vil bli omtalt.    
3.Kontrakten lyses ut av Agder fylkeskommune etter at fylkestinget har behandlet
Økonomiplanen 2021-2024.
4.Dersom det konkluderes med at det ikke ligger til rette for en ny byggherrestyrt
kontrakt i Sirdal gis fylkesrådmannen fullmakt til å utløse opsjon i dagens kontrakt.

2020.10.28 Hovedutvalg for
samferdsel

39/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 23.09.2020

20/01355-25 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokoll fra møte 23.09.2020 ble godkjent. 

41/20 Kvalitetssikring av vedtatte TS-
prosjekter til tiltakspakke
koronapandemien fase 2

20/16890-22 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Tiltakspakken gjennomføres i tråd med fylkesrådmannens anbefalinger som ligger
i saken. 
2.Fylkesrådmannen får fullmakt til å omprioritere eventuelt mindreforbruk på
enkeltprosjekter, for å sikre finansiering av andre prosjekter i porteføljen for
tiltakspakke koronapandemien fase 2. 
Eventuell merkostnad på prosjektene som vedtas gjennomført i fase 2 søkes dekt inn
ved rullering av budsjett- og økonomiplan, programområdemidlene for 2021.
Planlegging og gjennomføring avsluttes ikke. 

2020.11.25 Hovedutvalg for
samferdsel

42/20 Godkjenning av møteprotokoll fra
møte 28.10.2020

20/01355-30 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokoll fra møte 28.10.2020 godkjennes. 

24/20 Agder fylkeskommunes
økonomiplan 2021-2024,
klimabudsjett og budsjett 2021

20/28444-3 Hovedutvalget for
samferdsel

Protokolltilførsel: Arbeiderpartiet ønsker økt fokus på utbygging av bredbånd/fiber i
større deler av Agder. Vi ønsker derfor at arbeidet med dette intensiveres i denne
fylkestings perioden. 

2021.01.26 Hovedutvalg for
samferdsel

1/21 Godkjenning av protokoll fra møte
25.11.2020

21/01446-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalget for samferdsel godkjenner protokoll fra møte 25.11.2020. 

2/21 Båttransport i Arendal indre havn.
Henvendelse fra dagens operatør.

20/08271-6 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel viser til vedtak om ny el-ferje i Arendal indre havn. På
dette grunnlag vedtar utvalget:

1.Det settes ikke i gang en parallell anbudsprosess for å frikjøpe transporttjenester
for aldersgruppen over 29 år.
2.Etablering av flytende ferjeleie må sees i sammenheng med anbudsprosessen for
båttransport med el-ferje. 

3/21 Praktisering av støyregelverket
langs fylkesvei

21/03379-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel vedtar følgende praktisering av støyretningslinjene T-
1442 for fylkeskommunale veger:

Miljø- eller trafikksikkerhetstiltak skal som hovedregel ikke utløse krav om kartlegging
og utbedring av støyforholdene. Miljø- og trafikksikkerhetstiltak omfatter:
•Miljøtiltak
•Sikkerhetstiltak
•Tiltak for gående og syklende
•Kollektivtiltak
•Ombygging av gater og knutepunkter hovedsakelig begrunnet ut fra ett eller flere av
de ovenstående punkt

For tiltakene nevnt over gjelder:
•I miljø- og sikkerhetsprosjekter der støynivå ikke øker mer enn 3 dB(A) skal det ikke
utføres støyskjermingstiltak.
•For store miljø- og sikkerhetstiltak, slik som kryssutbedring eller kollektivterminaler
med prosjektkostnad >200 mill, skal langsgående og kilderettede støytiltak vurderes.
•Der miljø- og sikkerhetstiltak er beregnet til å medføre en økning i støynivå med >3
dB(A) skal støytiltak vurderes. Tiltak mot innendørs støy gjennomføres ikke. 

6/21 Høring- forslag til endringer i
reglene for små elektriske kjøretøy

20/29805-2 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune tar høring om endringer i en rekke forskrifter knyttet til små
elektriske kjøretøy til orientering.
2.Agder fylkeskommune er positive til endringene som høringen legger opp til. 

7/21 Felles bestillingstransport -
planleggingsfase

20/29865-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel støtter prosjektgruppens anbefaling om at prosjektet går
videre fra konseptfase til en planleggingsfase som forberedelse til en evt pilot i
Agder. 

8/21 Tvedestrand kommune - båtruter -
ny avtale

20/27672-3 Hovedutvalget for
samferdsel

Ved kunngjøring om konkurranse om båtruter i Tvedestrand skal følgende føringer
innarbeides i ny avtale; 
1.klimagassutslipp og annen påvirkning av det ytre miljø
2.det anbefales en driftsperiode på inntil 10 år (inkludert opsjoner)
3.dagens produksjon/rutetilbud legges til grunn
4.AKTs takstregulativ legges til grunn for passasjerbetalingen
5.ny avtale baserer seg på bruttoavtale
6.dagens kapasiteter på fartøyene vurderes som tilstrekkelig og videreføres i den nye
kontrakten
7.oppdragsgiver vil i hele kontraktsperioden ha rett til å pålegge operatør endringer i
oppdraget knyttet til blant annet drivstoffteknologi
8.operatøren skal benytte samme ITS systemer som øvrige kollektivtrafikk i Agder
9.hovedutvalget forutsetter en deling av utgiftene mellom Tvedestrand kommune og
Agder fylkeskommune på henholdsvis 30% og 70 % 
10.Agder Fylkeskommune ønsker at alle ferjer i fylket blir elektrifisert (klimanøytral)
innen 2030. 
11.I denne saken ønsker vi ikke å fremskynde dette nå, men forventer at neste anbud
fra 2030 er tuftet på et klima nøytralt alternativ.
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9/21 Reasfalteringsplan for 2021 20/30344-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel vedtar reasfalteringsplan for 2021.
2.Fylkesrådmannen gis fullmakt til å foreta omprioriteringer i
reasfalteringsprogrammet. 

2/21 Reglement for skyss av elever i
videregående skoler i Agder

21/01457-3 Hovedutvalget for
samferdsel

Saken ble tatt til orientering.Hovedutvalg for samferdsel ber om en sak vedrørende
skoleskyss i Agder 

3/21 Eventuelt 26.01.2021 -
Hovedutvalg for samferdsel

21/01462-1 Hovedutvalget for
samferdsel

TS-forum i Agder mener at utrykningspolitiet (UP) bør bevares på bakgrunn av
nullvisjonen og nasjonale og regionale planer relevante for
trafikksikkerhetsområdet.Hovedutvalget for samferdsel ønsker en orientering. 

2021.03.23 Hovedutvalg for
samferdsel

11/21 Godkjenning av protokoll fra møte
i hovedutvalg for samferdsel
26.01.2021

1/01462-4 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner protokoll fra møte i hovedutvalg for
samferdsel 26.01.2021 

14/21 Høring - portefølje for
byvekstavtalen

20/29084-3 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel anbefaler at foreslåtte porteføljeforslag legges til
grunn for det videre arbeidet med byvekstavtale.
2. Hovedutvalget legger til grunn at de enkelte prosjektene vurderes nøye med
hensyn til kostnader, nytte og betydning for helheten før endelig beslutning om
iverksettelse besluttes.
3.Hovedutvalg for samferdsel gir administrasjonen fullmakt til å sende sak om ny
bompengeordning på behandling/høring til de berørte kommunene. 

15/21 Statsstøtteordning - utbygging av
bredbånd i Agder

20/18266-41 Hovedutvalget for
samferdsel

1. Hovedutvalget for samferdsel tar fordelingen av støttemidler til
bredbåndsutbygging for 2020 tildelingen til etterretning.
2. Hovedutvalget for samferdsel tar strategidokumentet til orientering og
informasjon. 

16/21 Fordeling av TS-midler, samt økt
statlig ramme til drift og
vedlikehold av fylkesveg

21/00021-4 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel vedtar fylkesrådmannens forslag til fordeling av
udisponerte trafikksikkerhetsmidler, slik det fremgår av saksfremlegget.
2.Hovedutvalg for samferdsel vedtar fylkesrådmannens forslag til disponering av økt
ramme til drift og vedlikehold av fylkesveg (reasfaltering), slik det fremgår av
saksfremlegget. 

17/21 Buss i sentrum - omlegging av
busstraseen gjennom Kvadraturen
- høringssvar

20/02008-8 Hovedutvalget for
samferdsel

•Agder fylkeskommune anser det som viktig å styrke kollektivtrafikkens
fremkommelighet gjennom Kvadraturen og støtter rapportens anbefaling om
omlegging av østgående busstrafikk til Dronningens gate (alternativ 5 i
rapporten).•Agder fylkeskommune mener at et viktig premiss for å bedre
trafikksikkerheten vil være å redusere hastighet i hele Kvadraturen til 30 km/t. Dette
vil påvirke trafikksikkerheten for byen i sin helhet, og prioritere de myke trafikanters
opplevelse fremfor bilens fremkommelighet. •Agder fylkeskommune vil påpeke at
trafikksikkerhetsutfordringene ved gangfeltene i alternativ 5 må fremgå tydelig. Det
er nødvendig at prosjektet i det videre arbeidet bearbeider dette temaet i detalj for å
løse trafikksikkerheten i kryss på en god måte og hensyntar situasjonen i hvert enkelt
kryss og bussens fremkommelighet. 

18/21 Leie av gategrunn 21/07834-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel vedtar å opprettholde retningslinjer for bruk og leie av
fylkeskommunal gategrunn.

Det vedtas følgende endringer i leieprisene
-Pris pr. kvm. pr. døgn endres fra kr. 8,- til kr. 5,-
-Der gangtunnel benyttes er pris pr. døgn kr. 2,50 

6/21 Høring - tilrettelagt transport i
Agder

20/28291-2 Hovedutvalget for
samferdsel

Forslaget fra FrP ble fremmet som oversendelsesforslag og den ble ikke
realitetsbehandlet.•Ettersom det arbeides med nytt reglement for TT – ordningen for
hele Agder, er ordningene fra de gamle fylkene gjeldende inntil ny TT ordning er
vedtatt. De gjeldende ordningene tar derfor utgangspunkt i de gamle
kommunegrensene i sammenslåtte kommuner. Dette medfører ulik takst innenfor
samme kommune.  Samferdselsutvalget vil be administrasjonen justere dette så
langt det er mulig, slik at brukerne av ordningen kan reise med lik takst i hele den nye
kommunen.  •Administrasjonen kommer tilbake til dette i neste møte. 

2021.05.18 Hovedutvalg for
samferdsel

19/21 Godkjenning av protokoll fra møte
i hovedutvalg for samferdsel
23.03.2021

21/01462-7 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner protokoll fra møte 23.03.2021. 

29/21 Fornying av drift- og
vedlikeholdskontrakt 1001 Mandal

21/10460-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Sak Hovedutvalget om fornying av drift- og vedlikeholdskontrakt 1001 Mandal tas
til orientering. 
2.for samferdsel gir sin tilslutning til at det jobbes videre med en todeling av
kontrakten. Det vil si en byggherrestyrt kontrakt i Åseralområdet og
funksjonsstyrtkontrakt i områdene sør for Fv 42.
Kontraktsform som gir økt tilgang til lærlinger fra egen region skal gis fortrinn ved
valg av kontraktsform. 
Det vurderes i større grad om byggherrestyrte kontrakter også kan benyttes i områder
sør for fv42, og vurderingene meldes tilbake til samferdselsutvalget som
orienteringssak. 
3.Administrasjonen bes om å vurdere en kommunal standard for vinterdrift på det
lavtrafikkerte vegnettet.  I dette arbeidet skal det vektlegges god fremkommelig og
trafikksikkerhet.  
4.Hovedutvalg for samferdsel er positive til at administrasjonen er i kontakt med
Lindenes kommune for å avklare et eventuelt kontraktssamarbeid.
5.Fylkeskommunedirektøren gis fullmakt til å sende Mandalskontrakt ut på anbud
og inngå ny(e) kontrakt(er). 
6.Krav til utslepp på utstyr som traktor og anleggsmaskiner som skal benyttes i
byggherrestyrte kontrakter reduseres for å lette tilgangen til små- og mellomstore
entreprenører i anbudene.

30/21 Finansieringsavtale med Froland
kommune.Prosjekt: Fv 42, GSV
Blakstad - Blakstadkleiva

21/12083-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalget for samferdsel godkjenner utkast til finansieringsavtale med Froland
kommune, datert 08.04.21.Godkjenningen forutsetter at fylkestinget vedtar en
låneramme som muliggjør finansieringen av prosjektet. 

31/21 Strategi for nullutslipp innen
transport i Agder

21/12287-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel ber om at det utarbeides en strategi for arbeidet med
nullutslipp for transportsektoren i Agder.Hovedutvalget for samferdsel slutter seg til
at de foreslåtte føringene legges til grunn i arbeidet.I tillegg til de føringer som ligger i
saksfremlegget, tas transport på jernbane med i videre arbeid med strategien for
nullutslipp innen transport i Agder. 

14/21 Eventuelt 18.05.2021 -
Hovedutvalg for samferdsel

21/01462-8 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel i Agder fylkeskommune vil etablere strakstiltak på
fv.405, Venneslavegen mellom Vigeland og Kvarstein, og ber administrasjonen finne
tilgjengelige midler fra allerede vedtatte prosjekter som ikke er påbegynt og som er
finansiert av programområdemidlene i sak 10/21 og 16/21, eventuelt i sak 30/20 og
41/20, fordeling av tiltakspakke, korona fase to. Hovedutvalget for samferdsel ber
administrasjonen fremme en sak i neste møte om hvordan fylkeskommunen skal
forholde seg til søknader om tilskudd i gjennomføringsavtaler på fylkesvei der
utbygger har kommersiell interesse. Eventuell tilskudd til Marnarkrysset sees i
sammenheng med saken og eventuelle vedtak. 

2021.09.28 Hovedutvalg for
samferdsel

32/21 Godkjenning av protokoll fra møte
i hovedutvalg for samferdsel
18.05.2021

21/01462-11 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner protokoll fra møte 18.05.2021. 

40/21 Søknad om tilskudd til fv.455
Marnarkrysset

20/17446-18 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Fylkeskommunen avslår søknad om støtte til etablering av rundkjøring på E39 mot
fv.455 i Marnarkrysset, da fylkeskommunen ikke har en slik støtteordning. Tiltaket
bør finansieres av utbygger med tilskudd fra Statens vegvesen. 2.Vurdering av
mulighet for å gi støtte til tiltak over investeringsbudsjett for fylkesveg skal som
hovedregel henvises til de årlige budsjettprosessene og til arbeidet med
Handlingsprogram for fylkesveg, slik at prosjektene kan ses i sammenheng med
øvrige planlagte prosjekter på fylkesvegnettet.3.I tilfeller der kommunene henvender
seg til fylkeskommunen med ønsker om tiltak, er det fylkeskommunens
finansieringsordning som tilbys. 

42/21 Fv 3908, Østerøya - Flekkerøya.
valg av veistandard

21/18186-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Samferdselsutvalget vedtar at alternativ 2 for bygging av fortau langs fv 3908 på
Flekkerøya legges til grunn for videre arbeid. Fortaubredde kan reduseres på
strekninger med randbebyggelse (minimum 2 meter). Arbeidet begrenses til parsell 1
Skudeviga – Kilura. 

2021.11.16 Hovedutvalg for
samferdsel

43/21 Godkjenning av protokoll fra møte
28.09.2021

21/01462-14 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner protokoll fra møte 28.09.2021. 

21/10275-8 Intermodale transporter - til og fra
Norge via Jyllandskorridoren

47/21 Hovedutvalget for
samferdsel

1. Hovedutvalget mener det er viktig å fortsette arbeidet i Nordisktransportpolitisk
nettverk (NTN), og være med på prosjekter som bidrar til overføring av mer gods fra
vei til bane og sjø.2. Hovedutvalget mener det bør arbeides aktivt for at
Sørlandsbanen, E18, E39og Rv 9 mot E134 og jernbanelinja på dansk side blir en del
av forlengelsen av transportkorridoren på norsk side.3. Hovedutvalget tar rapportene
til orientering. 

2022.02.01 Hovedutvalg for
samferdsel

1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
16.11.2021

22/00021-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner protokoll fra møte 16.11.2021. 

2/22 Flekkerøytunnelen -
finansieringsbehov

20/26175-33 Hovedutvalget for
samferdsel

• Hovedutvalg for samferdsel godkjenner økt økonomisk ramme til fullføring av
tunneloppgraderingstiltakene på fv. 457 Flekkerøytunnelen på inntil 130 millioner
kroner, hvorav 7 millioner kroner avsettes til usikkerhetshåndtering.

• Kostnadsøkningen dekkes innenfor økonomisk ramme i Handlingsprogrammet for
fylkesveg 2022–2024, under forutsetning av tilleggsbevilgning på 30 millioner.

• Fylkeskommunedirektøren legger frem forslag til konsekvenser for prioritering av
investeringsprosjektene i 1. tertialrapport for 2022 

sida 138 av 143 (2024-04-22)



Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

3/22 Investeringsbudsjett for fylkesveg
– fordeling av budsjett for
programområdene 2022

21/22952-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel vedtar den foreslåtte disponeringen av
investeringsmidlene for programområdene for kollektiv, rekkverk- og TS-tiltak og
trygg skoleveg, slik det er beskrevet i sak og vedlegg. Kriterier for disponering av
fremtidige midler på programområdet for trygg skoleveg behandles i en egen sak ved
en senere anledning. 
2.Kriterier for disponering av fremtidige midler på programområdet for trygg
skoleveg behandles i en egen sak ved en senere anledning.  
I budsjettet for 2022 ble det vedtatt midler til strekningsvis utbedring på Fv. 42 og
Skollabakken i Flekkefjord. Fordelingen av denne rammen for 2022, og resten av
økonomiplanperioden med fremdriftsplan fremlegges som sak i neste møte.
Samferdselsutvalget presiserer at følgende ble vedtatt: Også andre strekninger i kap.
17 kan vurderes innenfor rammen til strekningsvis utbedring.
3.SAM utvalget ber om en orienteringssak der støyberegninger fra Havstadtunnelen
på Kystveien i Arendal fremlegges, og eventuelle forslag som vil kunne bedre
støydempingen for beboere i området. Eventuelle tiltak søkes gjennomført om mulig
i tidsrommet der Kystveien periodevis stenges på grunn av annet arbeid

4/22 DDA bredbåndsutbygging 22/00256-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalget tar orienteringen til etterretning, og anbefaler at neste års tildeling av
tilskudd til bredbåndsutbygging i større grad åpnes opp for mobile løsninger over 5G
nettet, der dette er hensiktsmessig. 

5/22 Fv. 3908, Vesterøy på Flekkerøya i
Kristiansand kommune.
Oppfølging av budsjettvedtak
13.12.21

21/18186-4 Hovedutvalget for
samferdsel

Samferdselsutvalget opprettholder vedtaket i sak 42/21 av 28.09.21 som innebærer
at første delstrekning, Skudeviga - Kilura planlegges og gjennomføres som vedtatt i
saken. 

2022.03.22 Hovedutvalg for
samferdsel

13/22 Oppsummering av
samferdselsmøter med
kommunene i 2021

20/01903-77 Hovedutvalget for
samferdsel

Oppsummering av erfaringer fra samferdselsmøter med kommunene på Agder i
2021 tas til orientering. 

2022.05.24. Hovedutvalg for
samferdsel

14/22 Jernbane - innspill til ruteendringer
de kommende år

20/01146-71 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Agder fylkeskommune er positive til at Jernbanedirektoratet gjennomfører årlige
dialogmøter, og gir fylkeskommunene muligheter til å komme med innspill til
kommende ruteplaner. 
2.Agder fylkeskommune mener at arbeidet med å tilrettelegge for totimers frekvens
mellom Stavanger–Kristiansand–Oslo prioriteres og at pendlernes særlige behov
ivaretas

3.For å betjene forretningsmarkedet på en bedre måte anmodes
Jernbanedirektoratet om å vurdere en ny ekspressrute med få stopp, alle hverdager
mellom Kristiansand og Oslo. Avgang fra Kristiansand tidlig om morgenen, med
retur fra Oslo på ettermiddagen.
Tilbudet må ikke gå på bekostning av viktige eksisterende avganger for pendlere og
studenter.
Eksisterende stasjonsstruktur opprettholdes.

4.Agder fylkeskommune vil be jernbanedirektoratet sørge for tilstrekkelig tilgjengelig
sovevognkapasitet, slik at en sovevogn kan settes inn på nattoget mellom
Kristiansand og Oslo. Dersom toget fortsatt skal posisjonere seg som et
reisealternativ til buss og bil, må jernbanedirektoratet legge til rette for at toget blir
mer tilgjengelig og attraktivt for reisende.

5.I tillegg vil Agder fylkeskommune presisere;

e)det må samarbeides om felles ruteopplysning, felles takst- og billettsystem for
buss og den øvrige kollektivtransporten. 

f)det er viktig å fortsette arbeidet med universell utforming av plattformene for å få
alle reisende om bord i togene. Alle vogner som frakter passasjerer, skal kunne ta
imot rullestolbrukere. Ordningen der passasjerer som bruker rullestol selv må ringe til
de ulike selskapene for å sikre plass på toget må endres og integreres som en del av
billettbestillingssystemet. Systemet må snakke på tvers av operatører og selskap. 

g)Jernbanedirektoratet må jobbe med utbedring av krysningsspor/-sløyfer for å
bedre kvaliteten og regulariteten. 

h)Agder fylkeskommune vil også i denne saken konstatere hvor viktig det er å få
sammenkoblet Vestfold- og Sørlandsbanen og å få vist mernytte av alle
investeringene som er gjort/vil bli gjort på jernbaneinfrastrukturen i Vestfold og
Telemark og Viken (Buskerud) fylker.

6. Agder fylkeskommune påpeker at en god og stabil digital infrastruktur langs hele
reiseruten er avgjørende for at flere velger toget som sitt førstevalg.

7.Fylkeskommunen anmoder Jernbanedirektoratet å starte opp arbeidet med en
«effektpakke - gods» for Sørlandsbanen for å få vist muligheter for å overføre mer
gods fra vei til bane/sjø.

16/22 Kriterier for fordeling av midler til
programområdet "Trygg skoleveg"

20/01903-79 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Kriterier for fordeling av midler innen programområdet «Trygg skoleveg» vedtas
slik de fremkommer i saken. Endret kriterier:Prosjektene som velges ut bør være høyt
prioritert i kommunale trafikksikkerhetsplaner. «Høyt» utgåra) Samferdselsutvalget
fordeler midlene til programområde trygg skolevei etter innstilling fra
administrasjonen.2.Det etableres en søknadsordning for TS-tiltak der kommunal veg
møter fylkesveg, med en årlig totalramme på 2 mill. kroner.- Legge inn hjertesone
som et trafikksikkerhets tiltak rundt skoleområder som et mulig tiltak der det vil
passe. 

17/22 Veileder for holdeplasser i Agder 21/11758-6 Hovedutvalget for
samferdsel

•Hovedutvalg for samferdsel støtter arbeid med å utvikle en felles standard for
holdeplassene i Agder, med mål om å gjøre disse attraktive, trafikksikre og
tilgjengelige for alle.  •Hovedutvalg for samferdsel er enig i innhold i veileder for
holdeplasser i Agder.Utvalget legger til grunn at det på strekninger med høy ÅDT må
det gjøres en samlet vurdering av behovet for å få bussen frem og faren for at det
skaper uheldig trafikkavvikling. 

18/22 Kollektivtransporten etter COVID-
19 og fremtidens mobilitet

21/11796-31 Hovedutvalget for
samferdsel

•Hovedutvalg for samferdsel tar vedlagte rapporter og undersøkelser til
orientering.•Hovedutvalg for samferdsel støtter forslag om at Agder fylkeskommune
deltar i et hovedprosjekt om fremtidens mobilitet. 

21/22 Destinasjonslading ved offentlige
kulturdestinasjoner i Agder

21/12287-5 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel er positiv til at det satses på destinasjonslading i Agder.
Dette vil være et viktig supplement til hurtigladenettverket spesielt i forbindelse med
ferier og utfartsdager når mange ferdes langs veiene.  Hovedutvalget for samferdsel
er også positiv til den nye statlige satsingen på å få etablert hurtigladere i områder
der ladeoperatørmarkedet ennå ikke har funnet dette økonomisk lønnsomt.
Hovedutvalget slutter seg til at de foreslåtte føringene i saksframlegget legges til
grunn i arbeidet. 

22/22 Fv 191, Revesandveien i Arendal
kommune, mulighetsstudie

22/12473-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel tar mulighetsstudien for trafikksikker skolevei langs fv.
3564, Revesandveien til orientering. Utvalget ber om at sti gjennom skogen
kombinert med mindre tiltak langs fylkesvei vurderes som en del av programområde
trygg skolevei i dialog med Arendal kommune. Dersom dette ikke lar seg gjøre
drøftes mulighetsstudien ved neste behandling av handlingsprogram for fylkesveg.

23/22 FV. 44, Skollabakken - alternativer
for utbedring og videre oppfølging

22/09146-6 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel ber om at det jobbes videre med alternativ 2 for
utbedring av Fv. 44, Skollabakken. Utvalget ber om at det i dialog med kommunen
gjøres nødvendige forberedelser for at utbedringsarbeidet kan igangsettes med
minst mulig stengetid. Sak om gjennomføring samt endelig økonomisk ramme
legges frem for hovedutvalget til behandling høsten 2022. 

25/22 Utbedring av fv. 43 langs Viksvann 21/06613-2 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Utbedring av fv. 43 langs Viksvann gjennomføres uten at det etableres fylling for
fremtidig gang- og sykkelveg på strekningen. 2.Det prioriteres å etablere et lengst
mulig prosjekt, som vil gi best effekt for trafikksikkerhet og fremkommelighet for alle
trafikantgrupper. 

26/22 Prioritering av midler til samferdsel
avsatt i årsregnskap 2021

22/12700-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel har fått i oppdrag av fylkestinget, i sak 14/22, å fordele
10 mill. kroner til blant annet vegformål. For å kompensere for svært høy prisvekst
innenfor drift- og vedlikehold av veg vedtar hovedutvalget at hele rammen bevilges til
drift- og vedlikeholdsbudsjettet for å kunne gjennomføre større del av planlagt
aktivitet. 
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2022.08.30. Hovedutvalg for
samferdsel

28/22 Strategi for utvikling av
stasjonsbyene

22/13180-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1. Hovedutvalg for samferdsel vedtar å satse på utvikling av følgende stasjoner i
Agder: Vennesla, Marnardal, Snartemo, Nelaug og Gyland. Det presiseres at ved alle
stasjoner skal det kartlegges en potensiell mulighet for næring- og boligbebyggelse i
tråd med fylkestingets vedtak. 
2. Detaljvurdering og kartlegging av muligheter og behov for de utvalgte stasjonene
vil foregå i samarbeid med berørte kommuner og Bane NOR. 
Her skal blant annet potensialet for turisme utvikles videre.
Jernbaneplattform Agder inviteres med i samarbeidet.

3. Tilbringertjenesten må sees i sammenheng med universell utforming av
stasjonene.     

4. Det vurderes om utvikling av ny stasjon i Vennesla videreføres som et eget
prosjekt.

5. Det gjøres en videre dialog med Flekkefjord, Kvinesdal, Lyngdal, Gjerstad og
Vegårshei der kommunene bes vurdere å kartlegge potensielle utviklingsmuligheter
ved øvrige stasjoner.

6 Det bør vurderes å nedsette en egen prosjektgruppe bestående av kommuner og
aktuelle offentlige organer. Samferdselsutvalget holdes orientert.

31/22 Søknad - hovedprosjekt Grønn
Jyllandskorridor

22/14696-2 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalget mener det er viktig å fortsette arbeidet i Nordisk transportpolitisk
nettverk (NTN), og være med på prosjektet «grønn Jyllandskorridor» som blant annet
kan bidra til overføring av mer gods fra vei til bane og sjø.2.Hovedutvalget mener at
det er viktig å legge til rette infrastruktur som kan bidra til null-utslipp fra
transportører, både på vei, bane og sjø. 

32/22 Destinasjonsladeordning i Agder 21/12287-8 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel er positiv til at det satses på destinasjonslading i Agder.
Dette vil være et viktig supplement til hurtigladenettverket spesielt i forbindelse med
ferier og utfartsdager når mange ferdes langs veiene. 
Hovedutvalget for samferdsel er også positiv til den nye statlige satsingen på å få
etablert hurtigladere i områder der ladeoperatørmarkedet ennå ikke har funnet dette
økonomisk lønnsomt.

Hovedutvalget slutter seg til at de foreslåtte føringene i saksframlegget legges til
grunn i arbeidet jf. tidligere vedtak i SAM sak 21/12287 «Destinasjonslading ved
offentlige kulturdestinasjoner i Agder».

Hovedutvalget foreslår å utvide ordningen slik at bevilget 1 million. kr i 2022 under
budsjettpost (post 17 under klimatiltak) i utgangspunktet deles 50/50 mellom disse
to formålene; (1) offentlig «eide» kulturinstitusjoner og (2) turistattraksjoner/
opplevingssentre eller overnattingsplasser.

Administrasjonen etablerer ordning for disse formålene.

Ordningen og fordeling mellom formålene (1) og (2) vil vurderes og eventuelt justeres
av administrasjonen undervegs slik at en får omsatt mest mulig av bevilgningen til
bygging av destinasjonsladere.

33/22 Fornying av driftskontrakt 0901
Setesdal

22/16325-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel vedtar å videreføre byggherrestyrte kontrakter i
Setesdal.Samferdselsutvalget ber om en evaluering av ordningen med
byggherrestyrte kontrakter, der kvalitet og økonomi vurderes, samt om
kontraktsformen har bidratt til flere kontrakter til lokale entreprenører før det tas
stilling til nye byggherrestyrte kontraktsområder. 

2002.09.26. Hovedutvalg for
samferdsel

34/22 Finansieringsavtale for fv. 475 ny
veg mellom Neskilen og Arendal
havn, Eydehavn

21/18635-6 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner underskrevet finansieringsavtale med
Arendal kommune, datert 28.1.2022. 

35/22 Finansieringsavtale med Valle
kommune. GS-veg mellom rv. 9 og
Valle sentrum

22/16961-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner utkast til finansieringsavtale med Valle
kommune, datert 18.08.2022Godkjenning forutsetter at fylkestinget vedtar en
låneramme som muliggjør finansiering av prosjektet. 

2022.11.15. Hovedutvalg for
samferdsel

41/22 Nasjonal transportplan (NTP) -
2025-2036. Innspill om Agders
behov og utfordringer

22/14736-5 Hovedutvalget for
samferdsel

Agder fylkeskommune gir følgende innspill til hva som er utfordringer i regionen i
forbindelse med oppstart av NTP 2025 – 2036 
1.Persontransport på Sørlandsbanen mellom Kristiansand og Oslo har i dag dårlig
konkurransekraft mot fly og langdistanse busser. For at persontransport på denne
strekningen skal ha en fremtid, må reisetiden reduseres betydelig og frekvensen må
økes.  Skal Sørlandsbanen ha en framtid som transport alternativ må en i
kommende NTP gjøre prinsippvedtak om sammenkobling som følges opp med
videre planlegging. Sammenkoblingen må sees i sammenheng med en
fjerntogstrategi. Godstrafikk på bane trenger tiltak for å bedre fremføringshastighet
og kapasitet.

2.Næringslivet på Agder er i stor vekst. Det skjer mye med det grønne skiftet med
batterifabrikk, biozinfabrikk, hydrogenproduksjon, havvind med mer. Det betyr at vi
trenger et trygt og godt hovedveinett med «ankeret» E18/E39/rv.9. Det er også behov
for å utvikle veiene til de store næringsområdene og til havnene. Gjennom NTP må
fylkeskommunen gis økte rammer som muliggjør både en utvikling av veinettet og at
forfallet kan reduseres.

3.Forfallet på fylkesvei er stort. Nasjonale krav som tunnelsikkerhetsforskriften tar
mye av våre midler. Nye tolkninger av regelverk øker også kostnadene. Vi har store
utfordringer med å finansiere dyre skredsikringsprosjekter.

4.Byområdene har mye trafikk. Det bidrar til dårlig trafikksikkerhet,
fremkommelighetsproblemer, barrierer og forurensning. Vi trenger trepartssamarbeid
mellom stat, fylkeskommune og kommune for å løse utfordringene i byområde.
Bedre kollektivtilbud og tilrettelegging av trafikksikre løsninger for syklende og
gående slik at de dekker en større andel av transportbehovet. Byvekstavtale for
Kristiansand må prioriteres. Støtteordningen for regionbyene (inklusiv
arendalsregionen) er viktig for å bidra til å løse transportutfordringene.
Støtteordningen må bli en fast og forutsigbar ordning som foreslått i gjeldende NTP. 

5.Nasjonal ordning for TT må utvides til å gjelde hele landet. Per nå er den nasjonale
ordningen bare videreført i samme geografiske områder som tidligere. Det betyr at
kommuner i tidligere Aust-Agder er med i ordningen, mens kommuner i tidligere Vest-
Agder står utenfor.

6.Digitalisering og ny teknologi kan hjelpe oss med å utnytte dagens kapasitet i
transportsystemet på best mulig måte. Staten må ta et lederansvar for å få utvikle
gode systemer og løsninger.

7.Arbeidet med beredskap og samfunnssikkerhet må prioriteres i neste NTP. Vi
trenger et robust transportnett med alternative ruter, og med gode knutepunkt som
sikrer muligheter for overgang mellom ulike transportformer.

Forslagene legges i en sånn rekkefølge utvalget ønsker at fylkesordføreren legger det
frem på møtet 12.12.

44/22 Oppdatert finansieringsavtale med
Valle kommune for bygging av GS-
veg på fv. 3820 mellom rv. 9 og
Valle sentrum, samt påkobling
mot ny rundkjøring på rv. 9

22/16961-4 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner oppdatert utkast til finansieringsavtale med
Valle kommune. Vedtaket forutsetter at fylkestinget vedtar en låneramme som
muliggjør finansieringen av prosjektet. 

2023.02.07. Hovedutvalg for
samferdsel

2/23 Høringsforslag: Funksjonsklasser
på fylkesveg

22/17188-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel vedtar å sende sak om funksjonsklasser ut på høring.

4/23 Finansieringsavtale med Lyngdal
kommune for fv. 460 x 461
rundkjøring Konsmo og fv. 460
gang- og sykkelveg mellom
Byremo og Gaulavik

23/04528-2 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel godkjenner utkast til finansieringsavtale med Lyngdal
kommune, datert 23.1.2023. Godkjenning forutsetter at fylkestinget vedtar en
låneramme som muliggjør finansiering av prosjektet.sig 

5/23 Fv. 410 Kystveien,
trafikksikkerhetstiltak

20/19488-11 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel - vedtak1.Rapport om fv.410 Kystveien, støyvurdering for
området. Fylkeskommunedirektør tar kontakt med statens vegvesen for å vurdere å
sette noe av strekningen ned til 40.2.Hovedutvalg for samferdsel ønsker å se effekten
av planlagte trafikksikkerhetstiltak på Kystveien, før det tas stilling til behov for
ytterligere tiltak. 

sida 140 av 143 (2024-04-22)



Fylkesutvalget som
klageutvalg

Organ/ Utvalg MøtedatoMøtedato  Organ/ Utvalg Saksnr. SakstittelSakstittel Arkivsak-dok. Behandlet av VedtakVedtak

6/23 Investeringsbudsjett for fylkesveg
– fordeling av budsjett for
programområdene 2023

22/23877-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel vedtar den foreslåtte disponeringen av
investeringsmidlene for programområdene kollektiv, rekkverk- og TS-tiltak og trygg
skoleveg, slik det er beskrevet i sak og vedlegg. Administrasjonen gis fullmakt til å
prioritere prosjekter innenfor programområdet for rekkverk innenfor avsatt ramme.
2.Det utarbeides kriterier for søknadsordningen knyttet til programområdet for «trygg
skoleveg», med sikte på å innføre søknadsordningen fra 2024. Kriteriene legges frem
for Hovedutvalg for samferdsel til godkjenning. 

3.Ekstrabevilgning på 15 mill. kroner for 2023, til fullføring av Handlingsprogram for
fylkesveg vedtas fordelt slik:
3,5 mill. kroner til fullføring av «asfalt på grus»-prosjekt på fv. 4045
7,0 mill. kroner avsettes til oppstart på fv. 456 Hølleveien, fase 3
4,5 mill. kroner avsettes som sikkerhet for pågående tunneloppgraderingsprosjekter

8/23 På vei mot nullutslipp /
Hydrogensatsing på Agder pr
31.12.2022 - tilskudd

23/04393-2 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel er positive til initiativene om å tilgjengeliggjøre og
nytte hydrogen for anleggs- og transportsektoren på Agder.2.Utvalget er enig i
tildelinger av tilskudd til bedriftene nevnt i vedlegget. 

9/23 Langemyrprosjektet - rapport fra
forprosjektet

23/04407-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel mener at rapporten fra forprosjektet viser hvilke
muligheter det er på Langemyr industriområde for å etablere et nullutslipps logistikk-
og transportknutepunkt.2.Hovedutvalget mener at fylkeskommunen, sammen med
flere aktører, bør forberede en søknad om et hovedprosjekt. 

10/23 Forskningsprosjekt CyWalk -
registrering av ulykker blant
gående

23/05061-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Dersom Transportøkonomisk institutt tildeles forskningsmidler til prosjektet CyWalk
ønske Agder fylkeskommune å bli med som partner. Kostnadene vil være 800 000,-
kroner, fordelt med 200 000,- årlig over fire år, 2024 til 2027. Midlene vil bli
innarbeidet i kommende budsjett. 

2023.03.28. Hovedutvalg for
samferdsel

12/23 Innspill til samarbeidsmøte med
Jernbanedirektoratet - infrastruktur
og rutetilbud.

23/06997-1 Hovedutvalget for
samferdsel

1. Agder fylkeskommune er positive til at Jernbanedirektoratet gjennomfører årlige
dialogmøter med fylkeskommunene. Fylkeskommunene gis her muligheter til å
komme med innspill til kommende ruteplaner. 2. Agder fylkeskommune vil også i
denne saken presisere hvor viktig det er å få sammenkoblet Vestfold- og
Sørlandsbanen for å få ned reisetiden. Det er også viktig å vise mernytte av alle
investeringene som er gjort/vil bli gjort på jernbaneinfrastrukturen i Vestfold og
Telemark og Viken (Buskerud) fylker. signe 
3. Agder fylkeskommune mener at arbeidet med å tilrettelegge for totimers frekvens
mellom Stavanger-Kristiansand-Oslo må prioriteres som en utvidelse av eksisterende
rutetilbud, og at pendlernes særlige behov må ivaretas. Dette tilbudet omfattes også
pendlere fra Arendal.

4. Agder fylkeskommune anmoder om å vurdere et ekspresstog morgen med få
stopp mellom Kristiansand og Oslo for å betjene forretningsmarkedet. Dette tilbudet
omfattes også pendlere fra Arendal.

5. I tillegg vil Agder fylkeskommune presisere: 

a) Det må samarbeides om felles ruteopplysning, felles takst- og billettsystem for
buss og den øvrige kollektivtransporten. 

b) Det er viktig å fortsette arbeidet med universell utforming av plattformene for å få
alle reisende om bord i togene. Alle vogner som frakter passasjerer, skal kunne ta
imot rullestolbrukere. Ordningen der passasjerer som bruker rullestol selv må ringe til
de ulike selskapene for å sikre plass på toget må endres og innlemmes som en del av
billettbestillingssystemet. Systemet må kommunisere på tvers av operatører og
selskap. 

c) Jernbanedirektoratet må jobbe med utbedring av krysningsspor/-sløyfer for å
bedre kvaliteten og regulariteten. 

6. Agder fylkeskommune påpeker at en god og stabil digital infrastruktur langs hele
reiseruten er avgjørende for at flere prioriterer toget som sitt førstevalg. 

7. Fylkeskommunen anmoder Jernbanedirektoratet å starte opp arbeidet med en
«effektpakke - gods» for Sørlandsbanen for å få vist muligheter for å overføre mer
gods fra vei til bane/sjø, og at dette arbeidet blir gjort som en del av prosjektet Grønn
Jyllandskorridor.

2023.05.23. Hovedutvalg for
samferdsel

16/23 Nasjonal transportplan 2025-2036
– Høring av
transportvirksomhetenes svar på
NTP-oppdrag

22/14736-10 Hovedutvalget for
samferdsel

1.Hovedutvalg for samferdsel er i hovedsak tilfreds med de prioriteringene som
transportvirksomhetene gjør innenfor de beregningstekniske rammene. Skal
nasjonale og regionale mål om trafikksikkerhet, klima og regional utvikling kunne
nås, må imidlertid de økonomiske rammene økes. 
2.Gjennom overordnede planer og vedtak har det vært prioritert at en
sammenkobling av Sørlandsbanen og Vestfoldbanen vil være et godt tiltak for å
fornye person- og godstransporten i landsdelen. Det er nå skapt stor usikkerhet
omkring prosjektets fremtid. Gjennom kommende NTP må det tas stilling til om en
ønsker å realisere prosjektet, eller om det er andre transportformer som skal utvikles
for fremtiden. Skal det være mulig å ha engasjement rundt prosjektet og reservere
nødvendige arealer i kommunene, må det i kommende NTP avsettes nødvendige
midler til utredninger og planlegging og settes et mål for realisering. 

3.Utbygging av E18, E39, rv. 9 og rv. 41 til trygge riksveger med forutsigbar og
tilpasset standard er viktig for å nå vedtatte målsettinger for regional utvikling.
Gjennom NTP-prosessen må det settes målsetninger og krav om gjennomføring for
fullføring av de ulike strekningene. Hovedutvalget er bekymret for at manglende
forutsigbarhet i finansiering og prioritering skaper usikkerhet og uheldige
ringvirkninger for regional utvikling. Hovedutvalget er også bekymret for
trafikksikkerheten når det er store standardsprang mellom nye og gamle parseller på
hovedvegnettet.

4.Hovedutvalget er enige i prioriteringen av drift og vedlikehold av dagens veikapital.
Gjennom NTP-prosessen må utfordringene på fylkesvegnettet utredes, og det må
gjennom NTP prioriteres en tiltakspakke for fylkesvegnettet. Deler av fylkesvegnettet
har svært viktige funksjoner i arbeidet med å legge til rette for næringsutvikling i hele
landet og spesielt til etableringer knyttet til nye næringer knyttet til det grønne skiftet.
Gjennom NTP må det avklares hvordan slike viktige næringsveger kan utvikles og
finansieres i samarbeid med staten. 

5.Skal en kunne nå nasjonale mål om nullvekst i persontrafikken, må midlene til
byområdene økes. Byvekstavtale med tilhørende midler for kristiansandsregionen
må komme tidlig i planperioden. De mellomstore byområdene har også store
transportutfordringer som må løses. En tilskuddsordning for de mellomstore
byregionene må vedtas som en del av NTP. Skal en kunne utvikle kollektivtilbudet til
å dekke en større del av transportbehovet må de økonomiske rammene til
fylkeskommunene styrkes. 

6.Hovedutvalget forutsetter at Nasjonal ordning for tilrettelagt transport (TT) utvides
til å gjelde hele landet. I Agder er det svært uheldig at det ikke er bevilget nødvendige
statlige midler til å kunne la ordningen gjelde hele fylket. 

7.I Agder er fv. 44 etablert som en del av Nasjonale turistveier. Regionen ønsker at rv.
9 også skal bli en del av Nasjonale turistveier. Strekningen har store verdier innenfor
natur og kultur som vil passe godt inn i en slik satsning. Det vil være naturlig at
staten tar et overordnet ansvar for de nasjonale turistveiene i samarbeid med lokale
og regionale myndigheter. Gjennom NTP må det legges føringer for videreutviklingen
av de nasjonale turistveiene.

23/23 Høring av retningslinje for
avkjørsel- og
byggegrensespørsmål for
fylkesvegnettet i Agder

23/11895-1 Hovedutvalget for
samferdsel

Hovedutvalg for samferdsel vedtar å sende ut på høring sak om retningslinje for
avkjørsels- og byggegrensesaker. 

2020-01-28 Fylkesutvalget som
klageutvalg

1/20 Saksfremlegg - Klagebehandling -
Vedtak om ekspropriasjon

20/01037-1 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg gir ikke klagen medhold. Dette innebærer at Statens
vegvesens vedtak om ekspropriasjon av 28.10.2019 opprettholdes. 

2020-02-25 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Godkjenning av protokoll fra møte
28.01.20

Fylkesutvalget som
klageutvalg

Protokoll fra møte 28.01.20 godkjennes uten merknader. 

2/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

20/02680-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

3/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

20/02658-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

4/20 Klage på avslag om dispensasjon
fra krav om selskapsvognløyve

20/02030-5 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Med hjemmel i forvaltningslovens §33 opprettholder fylkesrådmannen som
underinstans vedtak vedr. avslag på søknad om dispensasjon fra krav om å benytte
lang «limousine» for kjøring med selskapsvognløyve. Klagen tas således ikke til
følge. 

2020-03-17 Fylkesutvalget som
klageutvalg

5/20 Godkjenning av protokoll fra møte
25.02.2020

20/08317-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 25.02.2020. 
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6/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/08591-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

7/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/09475-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

8/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/08428-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2020-04-14 Fylkesutvalget som
klageutvalg

9/20 Godkjenning av protokoll fra møte
17.03.2020

20/08317-4 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 17.03.2020. 

10/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - Klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/15250-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2020-05-12 Fylkesutvalget som
klageutvalg

12/20 Godkjenning av protokoll fra møte
14.04.2020

20/08317-5 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 14.04.2020. 

14/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

20/14730-4 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

15/20 Klage på avslag søknad om TT-
kort

20/17195-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

16/20 Klage på avslag søknad om TT-
kort

20/18252-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2020-06-02 Fylkesutvalget som
klageutvalg

17/20 Godkjenning av protokoll fra møte
12.05.2020

20/08317-6 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 12.05.2020. 

18/20 Klagesak - utvidet bruk av
avkjørsel - Søgne kommune

20/01024-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klage av 15. desember 2019 fra Bente og Geir Skretting på vedtak 19-343360,
tasdelvis til følge. Dette innebærer at Statens vegvesens vedtak om tillatelse til
utvidetbruk av avkjørsel med vilkår av 03.12.2019 oppheves dersom man kan finne
enannen løsning på avkjørselen som kan sikre siktsonen. 
Følgende forhold må oppfylles:
• Stoppsikt langs primærvegen (frisikt til møtende trafikk) skal være minst 60
meter i tilknytning til avkjørselen.
• Privatrettslige forhold knyttet til bruk og opparbeidelse av avkjørsel må
tiltakshaver selv sørge for er ivaretatt.
• Så snart avkjørselen er endret må vedlagte skjema «bekreftelse på
opparbeidet/nybygd/endret avkjørsel» fylles ut og returneres.
• Før arbeidet med avkjørselen påbegynnes må Statens vegvesen kontaktes for
nødvendig arbeidsvarslingsplan. Slik plan skal være godkjent før arbeidene
igangsettes.
• Før arbeidene igangsettes skal det utarbeides et kart som viser hvordan
vilkårene for tillatelsen skal følges opp. Forslag til løsning sendes Agder
fylkeskommune for godkjenning før arbeidet igangsettes.

19/20 Klage på avslag søknad om TT-
kort

20/19065-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

20/20 Klage på avslag søknad om TT-
kort

20/19589-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

21/20 Klage på avslag søknad om TT-
kort

20/19591-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2020-09-08 Fylkesutvalget som
klageutvalg

22/20 Godkjenning av protokoll fra møte
02.06.2020

20/08317-8 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 02.06.2020. 

23/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

20/22606-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

24/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

20/22734-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

25/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

20/22845-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

26/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

20/23472-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

27/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - Klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/24464-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

28/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/22302-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2020-10-06 Fylkesutvalget som
klageutvalg

29/20 Godkjenning av protokoll fra møte
08.09.2020

20/08317-18 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 08.09.2020. 

31/20 Klagebehandling - Avslag på
vedtak om utvidet bruk avavkjørsel
gnr/bnr 71/124 - Loga 18,
Flekkefjord

20/19814-4 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageinstans gir ikke medhold i klagen. Agder
fylkeskommunesvedtak av 7.7.2020 om avslag på søknad om ny avkjørsel fra FV
4152 til eiendomgnr. 71 bnr. 124 i Flekkefjord kommune, opprettholdes. 

6/20 Behandlete klager på inntak
videregående opplæring
28.08.2020

20/08317-20 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg tar saken til orientering. 

2020-11-10 Fylkesutvalget som
klageutvalg

32/20 Godkjenning av protokoll fra møte
06.10.2020

20/08317-23 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 06.10.2020. 

33/20 Klagebehandling - Avslag på
vedtak om endret avkjørsel -gnr.
7/50 - Skjoldnesveien - Farsund
kommune

20/01651-5 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageinstans gir ikke medhold i klagen. Agder fylkeskommunes
vedtak av 3.7.2020 om avslag på søknad om ny avkjørsel fra FV 4096 til eiendom
gnr. 7 bnr. 50 i Farsund kommune, opprettholdes. 

35/20 Birkenes kommune - Klagesak -
Støyskjerming - Gnr. 167/11

20/01356-4 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg gir ikke klagen medhold. Dette innebærer at
fylkeskommunens vedtak om avslag på søknad om oppføring av støygjerde av
24.03.2020 opprettholdes. 

36/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - Klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/26352-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

37/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/27618-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

38/20 Klage over avslag om
dispensasjon fra taksameterkrav -
Intercab AS

20/25503-23 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg tar ikke klagen til følge og opprettholder dermed
vedtak av 16. oktober 2020. 

2020-12-01 Fylkesutvalget som
klageutvalg

39/20 Godkjenning av protokoll fra møte
10.11.2020

20/08317-25 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 10.11.2020. 

40/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/28784-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

41/20 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslagsøknad om TT-kort

20/28791-4 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2021-05-11 Fylkesutvalget som
klageutvalg

17/21 Godkjenning av protokoll fra møte
07.04.2021

21/00567-9 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 07.04.2021. 

19/21 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslag søknad om TT-kort

21/10431-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

20/21 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

21/10854-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

21/21 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage på
avslag søknad om TT-kort

21/11386-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2021-06-08 Fylkesutvalget som
klageutvalg

22/21 Godkjenning av protokoll fra møte
11.05.2021

21/00567-11 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 11.05.2021. 

23/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
ny avkjørsel

20/18986-11 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg gir ikke klagen medhold. Dette innebærer at Agder
fylkeskommunes vedtak av 23.03.2021 om avslag på søknad om etablering av ny
avkjørsel opprettholdes. 

24/21 Transporttjenesten for
funksjonshemmede - klage

21/13052-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 
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2021-07-06 Fylkesutvalget som
klageutvalg

25/21 Godkjenning av protokoll fra møte
08.06.2021

21/00567-13 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 08.06.2021. 

26/21 Klage på avslag på skoleskyss 21/12922-6 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalg som klageinstans tar klagen til følge. 

2021-08-31 Fylkesutvalget som
klageutvalg

27/21 Godkjenning av protokoll fra møte
06.07.2021

21/00567-15 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 06.07.2021. 

28/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/13862-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

29/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
søknad om TT-kort

21/15182-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalg som klageinstans tar klagen til følge. 

30/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/15286-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

31/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/15284-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalg som klageinstans tar klagen til følge. 

32/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
søknad om TT-kort

21/15283-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

33/21 Saksfremlegg - klagebehandling -
søknad om TT-kort

21/15277-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

34/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/15427-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

35/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/16098-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

36/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/16368-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

37/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/16006-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2021-09-21 Fylkesutvalget som
klageutvalg

38/21 Godkjenning av protokoll fra møte
31.08.2021

21/00567-17 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 31.08.2021. 

39/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om tilskudd til
Landeskogen Peace Center AS

21/08024-5 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Søknaden innvilges og det bevilges 250 000 kroner fra Agder fylkeskommune.
Pengene tas fra fylkesutvalgets disposisjonsfond. 

40/21 Saksfremlegg - Klagebehandling -
Vedtak om ekspropriasjon gnr.
423 bnr. 189 - fv. 456 Hølleveien -
Kristiansand kommune

20/30285-75 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg gir ikke klagen medhold. Dette innebærer at Agder
fylkeskommunes vedtak datert 29.06.2021 om ekspropriasjon av nødvendig grunn
og rettigheter på gnr. 423 bnr. 189 i Kristiansand opprettholdes. 

2021-10-12 Fylkesutvalget som
klageutvalg

41/21 Godkjenning av protokoll fra møte
21.09.2021

21/00567-19 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 21.09.2021. 

42/21 Saksfremlegg – Klagebehandling
– Vedtak om avslag på søknad
om støyskjerming på gnr. 433 bnr.
82, Sørsvannsveien 34(fv. 3534),
Arendal kommune

21/15709-9 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg gir ikke klagen medhold. Dette innebærer
atfylkeskommunens vedtak om avslag på søknad om støyskjerming av
07.07.2021opprettholdes. 

43/21 Ny behandling - Saksfremlegg –
klagebehandling – søknad om TT-
kort

21/15182-7 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg innvilger TT-kort med følgende: brukergruppe 2.
Reisekonto med kr. 3.560 pr. halvår. 

44/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/18761-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

45/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/18760-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageinstans tar klagen til følge. 
Detaljert vedtak finnes i protokoll.

2021.11.30 Fylkesutvalget som
klageutvalg

46/21 Godkjenning av protokoll fra møte
12.10.2021

21/00567-21 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 12.10.2021. 

47/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/19167-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

48/21 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

21/19220-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

49/21 Saksfremlegg - klagebehandling -
avslag på søknad om TT-kort

21/19258-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

2022.01.25 Fylkesutvalget som
klageutvalg

1/22 Godkjenning av protokoll fra møte
30.11.2021

22/00167-1 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 30.11.2021. 

2/22 Saksfremlegg – Klagebehandling
– Vedtak om avslag påsøknad om
støyskjerming på gbnr. 505/454,
505/70, 505/432,505/153,
505/115, 505/154 og 505/430,
Langsæveien (fv. 410),Arendal
kommune

21/19103-5 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg gir ikke klagen medhold. Dette innebærer at
fylkeskommunens vedtak om avslag på søknad om støyskjerming av
08.10.2021opprettholdes. 

2022.02.14 Fylkesutvalget som
klageutvalg

3/22 Godkjenning av protokoll fra møte
25.01.2022

22/00167-3 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Fylkesutvalget som klageutvalg godkjenner protokoll fra møte 25.01.2022. 

4/22 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om utvidet
beløp på TT-kort

21/23321-5 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

5/22 Saksfremlegg – klagebehandling –
avslag på søknad om TT-kort

22/04679-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 

6/22 Klagebehandling - avslag på
søknad om TT-kort

22/04412-2 Fylkesutvalget som
klageutvalg

Klagen tas ikke til følge. 
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